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 1. GLOSA | Události Petra Nutila: Slovenská vláda lůzy a TOPácká střelba do vlastní nohy  Eurozpravy.cz - Články  Originál
 2. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 3. Jsou to chyby, které se stávají, hodnotila nominaci Tuleji na ministra Pekarová Adamová  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 4. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 5. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 6. Nepovedená výměna ministra pro vědu: Koho TOP 09 zvažuje jako nástupce Langšádlové?  Blesk.cz - Články  Originál
 7. V noci můžeme pozorovat rojení meteorů z Halleyovy komety, přát má i počasí  Novinky.cz - Věda a školy  Originál
 8. Spory v TOP 09. Odvolaná ministryně Langšádlová tweetuje o (ne)důvěře vedení strany  Forum24.cz - Články  Originál
 9. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 10. Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  Originál
 11. � 15 people. 10 nationalities. 8 institutions. 6 days. 4 flights and 1 (6 hours) train on the way…  LinkedIn - Příspěvky  Originál
 12. 90′ ČT24 (automat)  ČT24 - 90′ ČT24 (automat)  Originál
 13. Zprávy ve 23 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 23 (automat)  Originál
 14. Odpor k Putinovi, nebo Rusům? Fiala odpoví  VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  Originál
 15. Po šlamastice s Tulejou mají kritici vedení TOP09 nabito  Economia, a.s. - Hospodářské noviny  Originál
 16. Co láme vaz TOP 09? Bez koalice by Pekarová a Válek skončili bez mandátu  Echo24.cz - Články  Originál
 17. Ranní check: Domácí tech firmy se zbavují lidí, Praha přetéká pozemky  E15.cz - Byznys  Originál
 18. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 19. SPOLU právě přišla o dva mandáty, predikuje Vidlák  Prvnizpravy.cz - Články  Originál
 20. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 21. To snad není možné… Klaus čekal před studiem a poslouchal Rakušana. Musel se držet  Cz24.news - Články  Originál
 22. ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města…  Facebook - Příspěvky  Originál
 23. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 24. V Kroměříži vystavuje Jindřich  Štreit  a v červnu další významný fotograf Otto Dlabola  Kultura21.cz - Články  Originál
 25. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 26. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 27. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 28. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 29. Šťastné pondělí: Pekarová porušila slib. Největší vládní čistka začíná  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 30. V Olomouci začíná univerzitní majáles. Ponese se v duchu výročí vstupu Česka do Evropské unie  Rozhlas.cz - Olomouc  Originál
 31. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 32. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 33. ✨Zveme všechny zájemce o �psaní, literaturu a…  Facebook - Příspěvky  Originál
 34. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 35. Zprávy (automat)  ČRo - Brno - Zprávy (automat)  Originál
 36. Zprávy (automat)  ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)  Originál
 37. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 38. Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí!  Svobodny-svet.cz - Články  Originál
 39. Revoluce se fotila jako o život. Teď už fotografie ze střední Evropy nikoho nezajímá, říká jubilant Vladimír Birgus  Lidovky.cz - Články  Originál
 40. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 41. Univerzity v Moravskoslezském kraji podporují skutečné studentské majálesy  Alive.osu.cz - Články  Originál
 42. ‚Spaceman‘: Adam Sandler dráždí český přízvuk v novém traileru na sci-fi film natočený v Praze  Tisen.tv - Články  Originál
 43. Čech svou fotografií zaujal NASA. Pořídil snímek komety  Pozitivní zprávy - Články  Originál
 44. Neetické, smutné, čecháčkovství, fiasko, hodnotí experti aféru kolem „skoroministra“ Tuleji  ČT24 web - Články  Originál
 45. 168 hodin (automat)  ČT1 - 168 hodin (automat)  Originál
 46. Nad Českem byla v noci vidět polární záře. Objevit se může i v dalších dnech  ČT24 web - Články  Originál
 47. Obsazení funkce ministra pro vědu bude vedení TOP 09 řešit v úterý. Ve hře je vícero kandidátů  Forum24.cz - Články  Originál
 48. Nad Českem byly vidět polární záře i nová kometa  Novinky.cz - Věda a školy  Originál
 49. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 50. Zprávy (automat)  ČRo - Ostrava - Zprávy (automat)  Originál
 51. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 52. V Česku byla v noci vidět polární záře. Šance budou i v dalších dnech  Epoch Times - Články  Originál
 53. Zprávy ve 12 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 54. Střídání Langšádlové. Je opodstatněná existence strany, která není schopna zajistit ani dva ministry?  E15.cz - Názory  Originál
 55. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 56. Krásný úkaz nad Českem. Lidé viděli polární záři, ještě ji můžete zahlédnout  TN.nova.cz - Články  Originál
 57. K věci (automat)  CNN Prima NEWS - K věci (automat)  Originál
 58. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  Originál
 59. Polární záře opět nad Českem. Viditelná bude i v dalších dnech  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 60. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 61. Dnešním hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy…  Facebook - Příspěvky  Originál
 62. Do predátorských časopisů psala i Nerudová. Nejsem tomu ráda, říká dnes  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 63. Pavel Tuleja  není jediným zástupcem akademické…  Facebook - Příspěvky  Originál
 64. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 65. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 66. V Česku byla opět vidět polární záře. Objevit se může i v dalších dnech  Idnes.cz - Zprávy  Originál
 67. Zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Zprávy (automat)  Originál
 68. � Nabízíme malé obrazové ohlédnutí za dnešními…  Facebook - Příspěvky  Originál
 69. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 70. Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. Nejsem za to ráda, řekla  Zpravy.aktualne.cz - Domácí  Originál
 71. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  Originál
 72. Velký úspěch našeho kolegy Davida Radka!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 73. Zprávy (automat)  ČRo - Plzeň - Zprávy (automat)  Originál
 74. Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě…  Facebook - Příspěvky  Originál
 75. JUDr. Michal Hašek, LL.M., předseda strany PRO v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 76. Vidlák: SPOLU právě přišla o dva mandáty  Svobodny-svet.cz - Články  Originál
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 77. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 78. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 79. Jsme toP, tOP, TOP 09, a nikdo není lepší. Komentář Štěpána Chába  Cz24.news - Články  Originál
 80. Jednička koaliční kandidátky STAN do …  Facebook - Příspěvky  Originál
 81. Nečekaný „škraloup“ Nerudové: Také psala do predátorských časopisů  Blesk.cz - Články  Originál
 82. Zapojte se i vy do přípravy Almanachu absolventů!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 83. Polární záři nad Českem způsobila silná erupce na Slunci. Již brzy se naše obloha rozzáří znovu  Zoom.iprima.cz - Články  Originál
 84. Náhradník náhradníka. V TOP 09 se po ostudě s Tulejou mluví o novém ministrovi  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 85. V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se  Lidovky.cz - Články  Originál
 86. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 87. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 88. Helena Langšádlová jako ministryně pro vědu,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 89. Taškáři z TOPky. Strana existující ze setrvačnosti je neakceschopná  Lidovky.cz - Články  Originál
 90. Nový ministr pro vědu? TOP 09 má dalšího kandidáta oznámit už v příštích dnech, zřejmě zvolí osvědčenou cestu  Lidovky.cz - Články  Originál
 91. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  Originál
 92. Divoká karta (automat)  CNN Prima NEWS - Divoká karta (automat)  Originál
 93. Také Nerudová publikovala v pochybných časopisech. Teď je jí to líto  Denik.to - Články  Originál
 94. Přehled? Houpací Osel. Hotel? Trivago  Houpaciosel.cz - Články  Originál
 95. Jedním z kandidátů na post ministra pro vědu je Marek Ženíšek. Potvrdil to ČT  ČT24 web - Články  Originál
 96. Hlavní zprávy (automat)  Prima - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 97. Šťastný podcast: Ostuda TOP 09? Naopak, nová geniální strategie Pekarové  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 98. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 99. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 100. Odpolední publicistika: České zastoupení v Moskvě. Návrat Polska k zásadám právního státu. Polární záře  Rozhlas.cz - Radiožurnál  Originál
 101. Takáč Okamurovi: A nikdo s vámi nechce vládnout...  Parlamentnilisty.cz - Aréna  Originál
 102. Decizní a vědecká sféra v Czechii po převratu jsou zhusta podvodníci  Tydenikobcanskepravo.cz - Články  Originál
 103. V noci bude vidět polární záře. Je potřeba vyhnout se městům a dívat se na sever, říká astrofotograf  IRozhlas.cz - Věda a technologie  Originál
 104. Dnes měl být jmenován nový ministr pro vědu,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 105. Pozice Pekarové Adamové je v ohrožení. V TOP 09 zvažují v čele výměnu  Tnbiz.cz - Články  Originál
 106. Události, komentáře (automat)  ČT24 - Události, komentáře (automat)  Originál
 107. 360° Pavlíny Wolfové (automat)  CNN Prima NEWS - 360° Pavlíny Wolfové (automat)  Originál
 108. Nejen Tuleja, ale i Nerudová. Jednička STAN publikovala v podivných časopisech  Minutovezpravy.cz - Články  Originál
 109. Tlak na Nerudovou sílí. Predátorské časopisy začínají vadit i koaličním poslancům  Echo24.cz - Články  Originál
 110. V TOP 09 se mluví o odvolání Pekarové Adamové  Economia, a.s. - Hospodářské noviny  Originál
 111. Pekarová s rozmrzelou TOP 09 řeší po fiasku prázdné křeslo: Novým ministrem pro vědu Ženíšek?  Blesk.cz - Články  Originál
 112. Ukázala se personální bída české politiky, říká komentátor  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 113. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 114. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 115. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 116. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 117. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 118. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 119. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 120. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 121. Babiš šíří obavy. Ať je rád, že to někdo spolkne za něj, říká o důchodech Stuchlíková  Video.aktualne.cz - Ostatní  Originál
 122. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 123. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 124. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 125. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 126. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 127. Zprávy (automat)  ČRo - České Budějovice - Zprávy (automat)  Originál
 128. Dobré dopoledne (automat)  ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)  Originál
 129. Všichni lidé si jsou rovni, Nerudová je však rovnější, myslí si STAN, Dozimetr Rakušan i dvojka Farský  Tydenikobcanskepravo.cz - Články  Originál
 130. Česko řeší predátorské časopisy. O co se vůbec jedná a jak je poznáš?  Refresher.cz - News  Originál
 131. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 132. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 133. Část TOP 09 vychvaluje poslance Ženíška, strana hledá náhradníka za Langšádlovou  Echo24.cz - Články  Originál
 134. Právě dnes (automat)  CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat)  Originál
 135. Jedinečnou sérii přednášek na téma Sexualizované…  Facebook - Příspěvky  Originál
 136. Na Běh s děkanem, který se koná 15. května 2024,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 137. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 138. Vedení TOP 09 doporučilo jako ministra pro vědu Ženíška  Novinky.cz - Domácí  Originál
 139. Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra poslance Marka Ženíška  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 140. Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra pro vědu Ženíška  ČT24 web - Články  Originál
 141. Noční nebe se na Karlovarsku obarvilo do fialova  AHAonline.cz - Články  Originál
 142. TOP 09 navrhuje jako ministra pro vědu poslance Ženíška. Zvedne pro něj ruku předchůdkyně Langšádlová?  Lidovky.cz - Články  Originál
 143. Ve hře o post ministra je nyní i Ženíšek. TOP 09 chce vybrat tento týden  Idnes.cz - Zprávy  Originál
 144. Predátor Nerudová. Špinavá cesta k titulům a penězům z našich daní  Cz24.news - Články  Originál
 145. Univerzity v Moravskoslezském kraji (VŠB-TUO, Ostravská univerzita , Slezská  univerzita  v Opavě )…  LinkedIn - Příspěvky  Originál
 146. Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra pro vědu výkonnému výboru Ženíška  Epoch Times - Články  Originál
 147. Další adept na ministra pro vědu. Předsednictvo TOP 09 navrhlo Marka Ženíška  Denik.cz - Česko  Originál
 148. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 149. Zprávy Plus (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy Plus (automat)  Originál
 150. V Olomouci slaví bujarý majáles, králem letos bude písničkář Michal Horák  Metro.cz - Články  Originál
 151. Danuše Nerudová a Pavel Tuleja  ukazují, jak se buduje politická kariéra  Seznam.cz, a.s. - Médium Seznam  Originál
 152. Ženíšek novým kandidátem na ministra pro vědu  Denik.to - Články  Originál
 153. Postřehy Štěpána Mareše: Fiala s Pekarovou rozhodli. Novým ministrem pro vědu a výzkum bude Pepa  Prahain.cz - Články  Originál
 154. Ženíšek má podporu předsednictva TOP 09 jako kandidát na ministra pro vědu  Lidovky.cz - Články  Originál
 155. Astronomové vyhlížejí nejjasnější kometu století. Pouhým okem bude vidět celé týdny  Zoom.iprima.cz - Články  Originál
 156. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 157. Zprávy z regionů (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy z regionů (automat)  Originál
 158. Zprávy (automat)  Rádio IMPULS - Zprávy (automat)  Originál
 159. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  Originál
 160. Langšádlová skončila, TOP 09 má nového kandidáta na ministra  Newsbox.cz - Články  Originál
 161. JANÁČKOVA FILHARMONIE OSTRAVA ZVEŘEJNILA PROGRAM PESTRÉ A NADĚJEPLNÉ 71. KONCERTNÍ SEZÓNY  Nase-mesto.cz - Články  Originál
 162. Do predátorských časopisů psal i Feri. Jeho články inspirovaly stovky sexuálních predátorů  Reflex.cz - Články  Originál
 163. Hlavní zprávy (automat)  Prima - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 164. Hlavní zprávy (automat)  Prima - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 165. Ševčík je zatím bez nástupce, fakulta zůstává v jeho rukách  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 166. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 167. MOJE ZPRÁVY (automat)  TV Barrandov - MOJE ZPRÁVY (automat)  Originál
 168. �| „Cením si toho, jak se Pavel Tuleja  postavil…  Facebook - Příspěvky  Originál
 169. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
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 170. Nominace Tuleji nebyla nejsprávnější, říká Pekarová Adamová. Ženíšek podle ní zvládne situaci uklidnit  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 171. Ženíšek na ministra, zkouší znovu Pekarová. Internet padl: Feri z vězení by byl lepší  Parlamentnilisty.cz - Aréna  Originál
 172. Ministrem pro vědu by mohl být Ženíšek, TOP 09 o nominaci rozhodne ve čtvrtek  Tyden.cz - Články  Originál
 173. 360° Pavlíny Wolfové (automat)  CNN Prima NEWS - 360° Pavlíny Wolfové (automat)  Originál
 174. Zprávy ve 23 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 23 (automat)  Originál
 175. Tlak na Nerudovou sílí, vadí už i koaličním poslancům  Prvnizpravy.cz - Články  Originál
 176. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 177. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 178. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 179. Proč mám o morálních kvalitách Danuše Nerudové čím dál větší pochybnosti  Pravyprostor.net - Články  Originál
 180. Vidlákův otvírák (6.5.2024)  Novarepublika.cz - Články  Originál
 181. Pavel Tuleja  se vzdal nominace na ministra  Regionopavsko.cz - Články  Originál
 182. Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  ČRo - Radiožurnál - Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  Originál
 183. Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  ČRo - Radiožurnál - Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  Originál
 184. Téma predátorských časopisů je vážné. Zdaleka ale nedosahuje prohřešku typu plagiátorství, míní děkan z VŠE  Rozhlas.cz - Radiožurnál  Originál
 185. Ferda M., funkce všeho druhu. Vědecko-manažerské osobnosti přitom existují  Lidovky.cz - Články  Originál
 186. TOP 09 má ministra. Co rošádě říká premiér?  VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  Originál
 187. VZDĚLÁNÍ: Školy v roli Otesánka  Neviditelnypes.lidovky.cz - Články  Originál
 188. Při volbě vedení TOP 09 získal 12 hlasů ze dvou stovek. Teď má Ženíšek zviditelnit neviditelné ministerstvo  Economia, a.s. - Hospodářské noviny  Originál
 189. Aréna Jaromíra Soukupa (automat)  TV Barrandov - Aréna Jaromíra Soukupa (automat)  Originál
 190. VIDEO: Kdy bude nový velvyslanec v Moskvě? Rošáda u vědy? Fiala reagoval  Denik.cz - Česko  Originál
 191. KOMENTÁŘ: Konec Pekarové Adamové by byl ztrátou pro opozici, ziskem pro pětikoalici  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 192. Feri je "frajer": TOP 09 opět terčem posměchu  Prvnizpravy.cz - Články  Originál
 193. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 194. Zprávy v 7 (automat)  Rádio Blaník - Zprávy v 7 (automat)  Originál
 195. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 196. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 197. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 198. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 199. Nový den (automat)  CNN Prima NEWS - Nový den (automat)  Originál
 200. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 201. Právě dnes (automat)  CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat)  Originál
 202. Pohyb a vypnout od práce. Mozek musí odpočívat, říká neurovědec Stuchlík  Denik.cz - Česko  Originál
 203. Zprávy ve 12 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 204. Nerudová se brání tlaku na odstoupení: TOP 09 mi vehementně nabízela pozici jedničky  Echo24.cz - Články  Originál
 205. O víkendu by v Česku opět mohla být vidět polární záře  Ceskenoviny.cz - Články  Originál
 206. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 207. Na odkaze najdeš fotky a videa z akcí, které již…  Facebook - Příspěvky  Originál
 208. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 209. Přijďte na Opavský majáles, my tam budem❣️ � V…  Facebook - Příspěvky  Originál
 210. WEISSŮV VÝBĚR VÝPISKY Z DENÍKŮ, ČASOPISŮ A KNIH Ví vil sí  Echo Media a.s. - Týdeník Echo  Originál
 211. Vývoj bojov (805. deň): Posledná jazda sovietskej armády? Rusi stratili už tritisíc tankov, nahrádzajú ich zo skladov  Dennikn.sk - Články  Originál
 212. Mediální informace o zpochybněných vědeckých…  Facebook - Příspěvky  Originál
 213. „Neministr“ Tuleja nabídl univerzitě rezignaci. Kauzu prošetří etická komise  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 214. Predátoři Nerudová a Tuleja. Vědecké šejdířství něco stojí, výmluvy neobstojí  E15.cz - Názory  Originál
 215. Slezská univerzita v Opavě bude prošetřovat…  Facebook - Příspěvky  Originál
 216. Širší vedení TOP 09 schválilo nominaci Ženíška do ministerské funkce  Ceskenoviny.cz - Články  Originál
 217. „Markéta? Ne nejostřejší tužka v penále, ale skromná. Zato teď.“ Pekarové zatápějí exčlenové TOP 09  Parlamentnilisty.cz - Aréna  Originál
 218. ✨Ani letos nebudeme chybět na Opavský majáles již…  Facebook - Příspěvky  Originál

Zpět na seznam
 

1. GLOSA | Události Petra Nutila: Slovenská vláda lůzy a TOPácká střelba do vlastní nohy  
15:27 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Eurozpravy.cz - Články  AUTOR: Petr Nutil SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Milí čtenáři, je tu první květnový týden roku 2024 a spolu s ním se do naší země vrátilo jaro a teplo, takže nám letošní pálení čarodějnic nic nekazilo. Až na to, že skutečné čarodějnice nejen čes
kého veřejného života zas na hranici neskončily. Jako obvykle.

No nic, pojďme k událostem minulých dní.

Na Slovensku je veselo. Už zase. Generální tajemník služebního úřadu ministerstva kultury Lukáš Machala v rozhovoru zcela vážně diskutoval nad tím, zda je země kulatá či ne. Reagoval tak na ot
ázku, zda mají dostat ve veřejnoprávním médiu prostor také lidé, kteří tvrdí, že Země je plochá.

Zopakujme si znova. Vysoce postavený úředník ministerstva kultury nejen v tomto, ale i následných vystoupeních zastává názor, že veřejnoprávní média by měla poskytovat prostor i lidem, kteří vě
ří tak zjevným absurditám, jako je plochá země. Jako zcela vážně.
Je to tentýž člověk, který na sociálních sítích v minulosti šířil různé dezinformace, třeba o tom, že ilumináti připravují třetí světovou válku a svět může zachránit jen ruský prezident Vladimir Putin. Asi
není náhodou, že tenhle pán slouží pod slovenskou ministryní kultury Šimkovičové (za SNS), která je nejen konspirátorka, šiřitelka hoaxů a hlásná trouba dezinformačních médií, ale nedávno
například proslula obnovením kulturní spolupráce s Ruskem a Běloruskem. Všechno do sebe krásně zapadá, do psej matere.

Na příkladu toho, co Ficova vláda v kostce předvádí, jaké lidi dokáže obsazovat do vysokých pozic, můžeme názorně vidět pozvolný přechod od demokracie k ochlokracii, tedy vládě lůzy. To prosí
m není žádná urážka ctihodného slovenského elektorátu. To je odborný termín, s nímž přišel už Aristotelés a popisuje zvrhlou formu demokracie, v níž se do vládnoucích pozic dostávají nejnižší vrst
vy společnosti.
A aby toho nebylo málo, slovenské ministerstvo vnitra poskytlo ochranu Arťomu Marčevskému. To je jeden z nedávno odhalených hybatelů vlivové prokremelské sítě kolem mediální platformy Voic
e of Europe. Je nesporné, že se tak stalo v přímém rozporu s bezpečnostními zájmy ČR, která Marčevského zařadila na doporučení BIS na sankční seznam. Důvodem byly zejména jeho aktivity, kt
eré měly dle BIS napomáhat rozkladu EU i promoskovským zájmům.

Přituhuje ale i v Česku.
Volby do Evropského parlamentu se totiž konají už 7. a 8. června 2024. A já bych vás docela snažně poprosil o to, abyste k nim šli, a pokud možno jako naše zástupce nevolili úplné idioty. Děkuju.

Bez návaznosti na předcházející řádky je nutno poznamenat, že nedávný odchod minystryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny Langšádlové v režii TOP 09 se kominikačně ani trochu nepovedl.
Už třeba proto, že samotné její odvolání bylo vysvětleno předsedkyní TOP 09 Markéty Pekarové Adamové tak, že „paní ministryně věnovala samotné práci víc než jejímu vysvětlování navenek“, co
ž defakto znamená, že se sice věnovala práci, ale nesbírala lajky. K tomu se dá říct snad jen to, že na sbírání lajků a vysvětlování navenek jí TOPka měla dát experta na komunikaci, a protože tak n
eudělala, vlastně Langšádlovou vyhazuje za vlastní stranickou neschopnost.
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Ale příběh pokračoval. Navržený náhradník, kandidát na ministra Pavel Tuleja  se obratem pod tíhou zjištění o jeho publikacích v tzv. predátorských časopisech vzdal nominace, čímž z celého pro
cesu vyvstalo jediné. Totální fraška, odhalující totální personální vyprázdněnost strany a navíc naprostou absenci strategické a krizové komunikace, o nějakém risk-managementu ani nemluvě.
A pojďme na závěr do světa.

V Gruzii to vře. V ulicích hlavního města Tbilisi demonstrují proti vládě a parlamentu desetitisíce občanů a celá tamní situace začíná tak trochu připomínat ukrajinský EuroMajdan. Rozbuškou se stal
vládou mohutně protlačovaný zákon o „průhlednosti zahraničního vlivu“, přirovnávaný k ruskému zákonu o „zahraničních agentech“. Ulicemi zní hesla o tom, že Gruzie není Rusko a lidé demonstru
jí pod transparenty „Free Georgia“, „Not to Russian law“ nebo „Russians go home!“ Lidé prostě mají pocit, že proruská vláda odvádí Gruzii z rodiny evropských demokracií. Jak to dopadne, lze jen
spekulovat. Ale už teď lze svobodomyslným Gruzíncům držet palce, aby na ně nakonec Putin taky neposlal tanky, jako na Ukrajinu.
A když jsme u toho ruského vlivu. Česká policie uzavřela případ výbuchu muničního skladu ve Vrběticích, při němž zemřeli dva čeští občané, jako akt státního terorismu spáchaný Ruskem. Byl spác
hán příslušníky ruské vojenské rozvědky a jeho motivem bylo zabránit dodání zbraní a munice do oblastí, kde ruská armáda prováděla své operace. Tím bychom mohli konečně a jednou provždy u
zavřít blouznicou kapitolu o „slovanské vzájemnosti” a mírumilovnosti Ruska, co myslíte?

Tak zas za týden.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

2. Studio ČT24 (automat)  
16:01 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 36x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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do deficitu veřejných financí. Tak je to nastavené. To není koncepční způsob samozřejmě financování penzí přes deficity veřejných financí. Já vám děkuji za tuto zajímavou debatu a budeme 
v ní. Ne, ne, nebude, škoda. Náročné profese neměl zmínit.
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Budeme v ní. Je důl. Já budu rád, když v ní budeme pokračovat co nejdříve. Děkuji Filipu Pertoldovi. Ekonomovi idea CERGE-EI. Když přijdete a poradce ministerstva práce a sociálních věcí 
a také vedoucímu právnímu oddělení a důchodovému expertu Českomoravské konfederace odborových svazů
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Vítu Samkovi, že byli mými hosty. Hezký zbytek neděle. Díky za pozvání. Já vám děkuji za zajímavou debatu. Já děkuji vám. Takové byly dnešní otázky. Najdete nás na internetových stránká
ch ČT. Hezký zbytek neděle, pokud možno ve společnosti čtyřiadvacítky.
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Krátce
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po 14. hodině přinášíme nedělní zprávy ČT 24. Vítejte. Jméno nového kandidáta na ministra pro vědu podle bude podle šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Adamové jasné během nadcházejícíh
o týdne. Na postu
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dnes oficiálně končí Helena Langšádlová a nahradit by ji měl ji měl bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten se ale po kritice kvůli zveřejnění článků v potenciálně predátorských č
asopisech kandidatury vzdal. Funkce
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tak zatím zůstane neobsazená. Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne. Ten post zůstane na chvíli neobsazený. Opravdu to bu
de jenom v řádu několika málo dnů. Takže není ani tak zásadní, aby někdo přebíral na tu
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dobu řízení tohoto postu, protože se nejedná o resort s ministerstvem, tak to není tak zásadní v tu chvíli. Ale my samozřejmě i právě z toho důvodu chceme rozhodnout opravdu v nejbližších d
nech. Vláda odvolala velvyslance
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v Rusku Vítězslava Pivoňku. V TV Nova to řekl Jan Lipavský, podle kterého ve funkci skončí na konci měsíce. Kabinet plánuje obsadit post v Moskvě novým velvyslancem. Podle dřívějších sp
ekulací by mohlo jít o diplomata a bývalého náměstka na
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ministerstvu Daniela Koštovala. Diplomacie podle Lipavského zároveň nepošle svého zástupce na úterní inauguraci Vladimira Putina. Naše vztahy v tuto chvíli nejsou na takové úrovni, aby ofic
iální zástupci, návštěva,
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by oficiální zástupce ČR navštívil inauguraci Vladimira Putina. Co se týče těch voleb, my jsme k tomu vydávali velmi detailní vyjádření, kde jsme především kritizovali fakt, že ty volby proběhly 
na ilegálně
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okupovaných nebo anektovaných územích států Ukrajina. Izraelská vláda ukončila činnost katarské televizní stanice Al-Džazíra v zemi. Zatím není jasné, jestli jde o dočasné nebo trvalé opatř
ení.
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Kabinet Benjamina Netanjahua už před měsícem přijal zákon, který umožnil v případě ohrožení národní bezpečnosti omezit vysílání zahraničních stanic. Ředitel Al-Džazíry krok označil jako p
oliticky motivované rozhodnutí.
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Českomoravská konfederace odborových svazů svolala na 20. května protest proti změnám v zákoníku práce a v důchodech. Svolavatelé mají problém s uvažovaným propouštěním bez udání
důvodu nebo
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prodlužováním zkušební doby. Odborářům vadí i zvyšování věku odchodu do důchodu. V Otázkách Václava Moravce to řekl Vít Samek z odborové centrály. Znáte stanovisko České demograf
ické společnosti, která upozornila na to a má tady
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několik krásných grafů, na kterých ukazuje, že to, co se s důchodovým věkem navrhuje, povede k neudržitelným výsledkům. Nahoru, dolů, cik cak. Pořád, stále demografická společnost nero
zporuje fakt, že se bude muset po roce 2030, kdy v současné legislativě je nastaveno

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

3. Jsou to chyby, které se stávají, hodnotila nominaci Tuleji na ministra Pekarová Adamová  
16:21 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Zprávy z domova  AUTOR: Kateřina Gruntová, jud SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO:
1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Předsednictvo a výkonný výbor TOP 09 podle předsedkyně strany Markéty Pekarové Adamové rozhodne o novém ministrovi pro vědu a výzkum v nejbližších dnech. Nominace na post se vzdal
Pavel  Tuleja , který čelil kritice za to, že své vědecké práce publikoval v predátorských časopisech. „Kandidáty máme, ale nechci veřejně spekulovat,“ řekla pro Český rozhlas a Českou televizi
Pekarová Adamová před uctěním památky pádlých během Pražského povstání.

Proč je důležité si připomínat události Pražského povstání? 
Každé hrdinství je potřeba si připomínat a také se jim nechat inspirovat, protože vděčíme naším předkům za to, že dnes žijeme ve svobodě a demokracii a je důležité si jejich odkaz připomenout. Al
e nejen to, je důležité na něj navazovat.
Napadá vás nějaká spojitost mezi současností a tím, co se dělo v roce 1945?
Každá doba má své hrdiny, my teď vidíme hrdinský boj Ukrajinců o jejich svobodu, ale také o naše bezpečí. Proto je důležité vzpomínat nejen na hrdiny minulé, ale uctít i naše současníky, kteří se n
eváhají bránit a vzít iniciativy do svých vlastních rukou.

Nový ministr
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Kdy bude jasné jméno nového nominanta na ministra pro vědu a výzkum?
Mělo by to být během příštího týdne. Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne.
Konkrétní den zatím nejsem schopná říci, protože sice už máme svolané jednání, ale jakmile o tom bude rozhodnuto, budeme informovat.
Věda a výzkum stále bez ministra, Tuleja se vzdal nominace. ‚Zbytečný resort,‘ myslí si opozice
Uvažovali jste o Matěji Ondřeji Havlovi (TOP 09) i o Marku Ženíškovi (TOP 09), jsou tato jména pořád na stole, případně je tam i někdo další?
Kandidáty máme, ale nechci veřejně spekulovat. Chci, abychom se o tom nejdříve pobavili právě na jednání stranických orgánů a pak s tím seznámíme veřejnost.
Post tedy od pondělí bude neobsazený, to znamená, že na těch pár dní ho bude muset někdo převzít, nebo tam bude jen pauza, než se vybere nový ministr?
Post na chvíli zůstane neobsazený. Opravdu to bude jen v řádu několika málo dnů, takže není tak zásadní, aby na tu dobu někdo přebíral řízení postu. Protože se jedná o resort bez ministerstva, ta
k to není tak zásadní. Samozřejmě i z toho důvodu chceme rozhodnout v nejbližších dnech.
Jak teď tu situaci vnímáte? Konkrétně rozhodnutí o odchodu paní Langšádlové, potom měl nastoupit pan Tuleja, je to za vás politická chyba?
Rozhodně nás všechny tato situace mrzí. Opravdu jsem nečekala, že ve chvíli, kdy někdo obhájí pozici rektora a stane se rektorem v České republice, tak práce, která za ním je, neodpovídá určitý
m kvalitám.
Rezignace Langšádlové je škoda. Prioritou je dotáhnout to, co začala, věří místopředseda rady vlády
Na druhou stranu, jsou to chyby, které se stávají a věřím, že celá situace bude brzy vyřešena. Respektive, vím to, protože na tom řešení se intenzivně pracuje.
Jak zamezíte tomu, aby se to neopakovalo? Budete toho kandidáta nějak prověřovat? 
Prověření tou další kariérou bylo u pana Tuleji něco, co jsem považovala za naprosto dostatečné. Je pro mě překvapivé, že právě standardy, kterých by mělo být dosahováno, tak se ukazuje, že
ani u pozice tak vysoké, jako je rektor univerzity, dodrženy nejsou.
Nedisponuji, ani nemám zájem disponovat, jakýmkoli oddělením, které by mi lustrovalo kandidáty. To jsou věci, které nepatří do demokratické strany.
Mohla byste prozradit, z kolika lidí vybíráte? 
Nechci spekulovat ani o počtu, ani o konkrétních jménech.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

4. Hlavní zprávy (automat)  
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Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 4x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Zahrála si v desítkách filmů i seriálů. Naposledy ji mohli lidé vidět ve snímku tancuj, Matyldo. Většinu hereckého života ale strávila na divadelních prknech. Začínala
1
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v Národním divadle. V roce 1992 ale přešla do Divadla na Vinohradech, kde hrála zbytek svého života. Podle herce a režiséra Ondřeje Kepky zvládala skvěle jak komické, tak tragické role. B
yl to talent od pánaboha. Herečka, která měla

3
0

takový francouzský šarm a i do jisté míry takový francouzský herecký styl. Kromě divadla a filmu se Simona Postlerová věnovala také dabingu. Takto na její práci vzpomíná herečka Regina R
ázlová. Měla nádherný hlas, což samozřejmě všechny ty
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její dabovaný velký herečky americký nemohou ocenit, ale patří k těm nejlepším, co prostě k dabingu český. Za dabing získala také cenu Františka Filipovského. Tereza Cedidlová,
Radiožurnál. Po neděli se sejde
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předsednictvo TOP 09 a rozhodne o novém kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Post bude od zítra neobsazený poté, co mi
nulý týden rezignoval dosavadní ministryně Helena Langšádlová. Původně ji měl nahradit
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bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten si ale nominace vzdal kvůli pochybnostem o své publikační činnosti. Šéfka TOP 09 Pekarová Adamová dnes přiznala, že vývoj kolem T
uleji neočekávala. Já jsem opravdu nečekala, že ve chvíli, kdy někdo obhájí pozici
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rektora, stane se rektorem univerzity v ČR, tak vlastně ta jeho práce, která za ním je, neodpovídá určitým kvalitám. Na druhou stranu jsou to chyby, které se stávají a věřím tomu, že brzy bude
celá situace vyřešená.
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Fotbalisté Sparty se v úvodním duelu ligové nadstavbové skupiny o titul snaží proti Slovácku o navýšení vedení v lize. Jak se zápas v Uherském Hradišti vyvíjí, to ví Tomáš Perutka. 6. minuta
utkání, stav je zatím bezbrankový.
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Slovácko, Sparta nula nula. Z Uherského Hradiště Tomáš Perutka, Radiožurnál. V dalším utkání skupiny o titul Plzeň porazila Mladou Boleslav 3, 0. V úvodních zápasech nadstavbové skupi
ny o Evropu teplice vyhrály nad Libercem 2 0 a Hradec Králové doma zvítězil nad Olomoucí
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3, 1. Čeští hokejisté uzavírají přípravu na domácím MS soubojem v Brně proti Švýcarsku. Stav a čas utkání řekne David Nekvinda. 51. minuta zápasu. Čeští hokejisté prohrávají s tím i švýcar
skými stále nula dva. Z Brna
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David Nekvinda, Radiožurnál. Přímý přenos celého utkání nabízíme na webech iROZHLAS.cz, Radiožurnál, sport CZ nebo v aplikaci mujRozhlas. Dvě hodiny a devět minut stačilo nejrychlejší
mu běžci na to, aby dorazil do cíle letošního Pražského maratonu. 42 km dlouhou
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trať jako první proběhl Etiopan lermi berhanu haile mezi ženami vyhrála jeho krajanka bedatu hirpaová do závodu se zapojilo 8 tisíc závodníků z 90 zemí.
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Malajsie. Fu češin dorazil na maraton se 40 členným týmem. Lákadlem a byla trasa historickým centrem Prahy. Pavel Šimek chtěl zase
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vylepšit svůj maratonský rekord. Tři hodiny, dvacet čtyři minut. Překonal jsem sám sebe. Jak vám je? Teď už dobře. První dvě minuty horší, teď už je to dobrý docela. Byla cestou nějaká krize
? Pět km před koncem. Jinak to docela šlo. Ideální počasí na běh. Záchranná služba musela během maratonu
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ošetřit kvůli kolapsovým stavům kolem 50 závodníků. Z Prahy Věra Hájková, Radiožurnál. Judista David Klammert vybojoval stříbro na grandslamu v Tádžikistánu v Dušanbe. Jde o jeho nejv
ětší dosavadní úspěch. Ve finále nestačil třicetiletý
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olympionik z Tokia na rusa lorsanova. Omezení na D1 u Popůvek a neprůjezdná 35 a u Svitav. D1 na výjezdu z Brna směrem na Prahu je plná od km 190

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

5. Zprávy(automat)  
18:30 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy(automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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snažil ovlivnit některé evropské politiky. V této věci by nějaké partnerství fungovat mělo a pokud jeden stát někomu vnímá jako bezpečnostní riziko, a tak si myslím, že od blízkých partnerů, za
které jsme
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Slovensko vždycky považovali, bychom tady očekávali nějaké pochopení a nějakou důvěru v to, že to naše zařazení na sankční seznam nebylo nahodilé, nebylo nijak šikanózní, ale bylo velmi
, ale velmi opodstatněné. Právě mediální
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platforma vojs ov urob by se měla objevit i na připravovaném 14. sankčním seznamu EU. ČT to řekla místopředsedkyně Evropské komise Věra Jourová. Kompletní seznam osob a organizací
na chystaném sankčním seznamu zveřejní
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unie zítra. Bude tam vojs ofrop jako jedno ze sankcionovaných. Tzv. médiím je neuznáváme jako média. Jsou to prostě Putinovy propagandistické nástroje. Dáváme je na ten seznam společ
ně s gazetou zriou novostí azvestí
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takže vojs ovůurop tam je. Co se týče jmen, tak to se uvidí zítra. Jméno nového kandidáta na ministra pro vědu bude podle šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Adamové jasné v nadcházejícím
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týdnu. Na postu dnes oficiálně končí Helena Langšádlová. Nahradit ji měl bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten se ale po kritice kvůli zveřejnění článků v potenciálně predátors
kých časopisech kandidatury vzdal. Funkce tak
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zatím zůstane neobsazená. Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne. Ten post zůstane na chvíli neobsazený. Opravdu to bude j
enom v řádu několika málo dnů. Takže není ani tak zásadní, aby někdo přebíral
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na tu dobu řízení tohoto postu, protože se nejedná o resort s ministerstvem, tak to není tak zásadní v tu chvíli. Ale my samozřejmě i právě z toho důvodu chceme rozhodnout opravdu v nejbližš
ích dnech.
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Lidé si před budovou ČRo v Praze připomněli 79 let od začátku Pražského povstání. Pietního aktu se zúčastnili mimo jiné předsedové obou komor Parlamentu Markéta Pekarová Adamová a 
Miloš Vystrčil. V projevech
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ocenili statečnost zhruba tří tisíc padlých a zdůraznili, že za svobodu je potřeba bojovat. Obyvatelům metropole se tehdy podařilo přimět Němce ke kapitulaci, čímž se uspíšil konec druhé svě
tové války. Události prvních

3
0

květnových dnů roku 1945 si připomínají nejvyšší ústavní činitelé, politici a Armáda ČR. Památku těch, kteří bojovali za svobodu a nezávislost, uctili pokládáním věnců.
4
5

Na oběti, které padly kvůli naší svobodě, bychom neměli zapomínat. A potom také pražské povstání je součást naší historie. Je to vlastně největší povstání

18:10
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českého lidu proti okupantům na českém území a je to zároveň i projev našeho hrdinství a navráceného sebevědomí.
1
5

Dneska je samozřejmě o to více tato památka a tuto památku si připomínat právě v době, kdy válka zuří v podstatě za našimi humny, velmi blízko. A kdybychom neměli zapomínat, že se samo
zřejmě někdy může stát i to, že v podobném problému se octneme
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znovu. Plzní projelo víc než 300 vojenských vozidel z druhé světové války. Součástí tzv. konvoje svobody byly džípy i tanky. Vezly potomky amerických a belgických veteránů, kteří město před
79 lety osvobodili
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od nacistů. Vrcholem dnešní části slavností. Stejně jako v předchozích letech tak byl konvoj v Liberci, kde v čele po Klatovské třídě jel tank Sherman spolu asi s 300 kusy historické vojenské t
echniky. Byly

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy(automat) (ČT24 - Zprávy(automat), Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

6. Nepovedená výměna ministra pro vědu: Koho TOP 09 zvažuje jako nástupce Langšádlové?  
18:58 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Blesk.cz - Články  AUTOR: ČTK, red - SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve funkci ministryně pro vědu, výzkum a inovace s dneškem končí Helena Langšádlová z TOP 09. Nahradit ji původně měl její stranický kolega, ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity v Op
avě Pavel  Tuleja , prezident se ho chystal jmenovat v pondělí 6. května. V pátek se ale Tuleja vzdal nominace po kritice, že publikoval články v tzv. predátorských časopisech, které nesplňují v
ědecké standardy. Zazněly výhrady i na úroveň jeho odborné práce.

Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v jejím resortu, i když zástupci akademické i vědecké obce vyjádřili s její prací spokojenost.
Rozhodnutí rezignovat oznámila ministryně na konci dubna. Tehdy uvedla, že končí kvůli tomu, že svou práci podle vedení své strany neuměla lépe prodat a neměla „lajky“.  Zůs
tává dál poslankyní, věnovat se chce mimo jiné dezinformacím.
Prezident Petr Pavel ve čtvrtek 2. května její demisi přijal, a to k 5. květnu. Hned následující den měl Langšádlovou v koaliční vládě nahradit Tuleja, nyní ale musí vládní strana hledat n
ového kandidáta. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová v pátek po Tulejově oznámení vzdát se nominace uvedla, že strana nyní intenzivně jedná a v dohledné době oznámí jméno k
andidáta.
Jedním z těch, o nichž strana uvažovala hned po Langšádlové rezignaci, byl poslanec TOP 09 Matěj Ondřej Havel. Podle informací Práva nabídku na uvolněné ministerské křeslo dostal i 
poslanec a bývalý náměstek na ministerstvu spravedlnosti a zdravotnictví Marek Ženíšek.

Ke konci Langšádlové se v pořadu CNN Prima News Partie vyjádřil i ministr vnitra Vít Rakušan.  „Helena Langšádlová nepředvedla vůbec špatnou práci ve své funkci. Já respektuju práv
o koaličního partnera, my si do těchto věcí opravdu nehovoříme, tohle nějak nekonzultujeme. Beru to jako oznámenou věc,“ nechal se slyšet.
„Nebudu hodnotit, jestli mají personální nouzi (TOP 09). To, že se to nepovedlo, tak to je jako na první pohled evidentní, to tady nebudu hájit,“  dodal následně k nominaci Tuleji.
Podle exministra Karla Havlíčka (ANO) momentálně TOP 09 trpí personální nouzí. Post ministra pro vědu, výzkum a inovace navíc požaduje za zbytečný. „Jedna věc je to, že mění někoho, kdo
byl vědecky nezkušený, za vědecky nepřijatelného a že ukazují, že v zásadě nemají nikoho. Ale ta podstata je to, že je to naprosto zbytečná pozice, trafika,“ uvedl.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nepovedená výměna ministra pro vědu: Koho TOP 09 zvažuje jako nástupce Langšádlové? ( Blesk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

7. V noci můžeme pozorovat rojení meteorů z Halleyovy komety, přát má i počasí  
19:14 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Věda a školy  AUTOR: Filip Šára SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nadšenci do astronomie mohou na obloze pozorovat meteorický roj Eta Akvaridy (Éta-Aquaridy), který svého maxima dosáhne v noci na pondělí. K pozorování mají být letos ideální podmínky, p
rotože měsíční svit nebude rušit, přát by pozorovatelům mělo navíc i počasí. Doporučuje se sledovat roj východním směrem od zenitu (nadhlavníku), a to zejména od 3. hodiny ranní do rozbřesk
u.

Roj Eta Akvaridy je způsoben ledoprachovými zrnky z periodické komety 1P/Halley. Podmínky na sledování kolem maxima roje jsou v noci z neděle 5. na pondělí 6. května takřka ideální: Měsíc bu
de ve fázi jen dva dny před novem, nebude tedy prakticky vidět, a meteory má smysl sledovat od třetí hodiny ranní až do rozbřesku.
„Meteorický roj Eta Akvaridy, jehož maximum připadá na 5. května, má letos velmi dobré pozorovací podmínky. Měsíc před novem nebude pozorování rušit svým svitem. V období maxima se může
objevit až 50 meteorů za hodinu,“ shrnul pro Novinky astronom a tiskový tajemník Astronomického ústavu Akademie věd ČR Pavel Suchan.
Samotné maximum roje tedy sice nastává už v neděli pozdě večer okolo 23. hodiny SELČ, ale není příliš ostré. Nejvíce meteorů tak budeme mít možnost spatřit v průběhu noci, resp. v brzkých
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ranních hodinách.

Z hory v Chile přivezli dechberoucí záběry čistého nebe
Věda a školy
Pro zlepšení pozorovacích podmínek je podle astronomů žádoucí vyhnout se místům se světelným znečištěním.
Foto: Petr Horálek/ Fyzikální  ústav  v Opavě

Květnová Mléčná dráha, přelet Mezinárodní vesmírné stanice (vpravo nahoře) a zelená Eta Akvarida (vlevo od Mléčné dráhy) 8. května 2021 nad Sečskou přehradou

Od tří hodin na většině území příznivé podmínky
Pozorování úkazu by mělo být příznivě nakloněno i počasí, alespoň tedy na většině území Česka.
„Od třetí hodiny ranní budou na většině území dobré podmínky pro pozorování: převládat bude polojasno až skoro jasno. Výjimkou bude Ústecký a Karlovarský kraj, kde už bude přibývat oblačnost 
– bude tam oblačno, postupně až zataženo,“ sdělila Novinkám meteoroložka Dagmar Honsová s tím, že nad ránem se poté mohou ojediněle tvořit mlhy, a to především v údolích a dolících.

Nad Sluncem se během zatmění vypařila nová kometa
Věda a školy
Meteory příslušného roje vylétají ze souhvězdí Vodnáře. Latinsky se nazývá Aquarius a nachází se v blízkosti hvězdy označené řeckým písmenem éta, z čehož má roj svůj název. Aktivní je letos od 
19. dubna do 28. května, kolem 5. a 6. května má právě své maximum.
Zenitová frekvence je tedy až 50 meteorů za hodinu, což vyjadřuje, kolik meteorů se může objevit na obloze, je-li místo, ze kterého padající hvězdy zdánlivě vylétají – tzv. radiant – přímo nad hlavou
pozorovatele.
Protože radiant Eta Akvarid se na naší obloze nachází až ráno před rozedněním nízko nad východním obzorem, je nutné odečíst zhruba polovinu meteorů, které lze vidět. Navíc člověk neobsáhne zr
akem celou oblohu a k tomu se bude i rozednívat, kvůli čemuž slabé meteory zaniknou.
Přesto podle Suchana zůstane hodně meteorů ke spatření.
Foto: Petr Horálek/ Fyzikální  ústav  v Opavě

Maximum meteorického roje Eta Akvaridy v roce 2022 v Chile
„Pokud vydržíte do časných ranních hodin, nabídne se v pondělí po 3:30 SELČ nízko nad východem navíc i pohled k vycházejícím planetám, konkrétně Saturnu a později Marsu, které s Měsícem vy
cházejícím už za rozbřesku ve fázi úzkého srpku budou tvořit velmi fotogenickou ‚šňůru‘,“ doplnil astrofotograf a popularizátor astronomie Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v 
Opavě .
Zdrojem proudu prachu, který způsobuje květnové Eta Akvaridy, je, jak už bylo naznačeno, slavná Halleyova kometa. Dráhu komety, podél níž zanechává prach, který pak způsobuje světelné diva
dlo, kříží Země dvakrát – v říjnu se pak na obloze objevují Orionidy. Halleyova kometa oběhne kolem Slunce jednou za 76 let.
Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Meteory, kometa a zatmění Měsíce při superúplňku. Výběr astronomických úkazů roku 2024
Věda a školy

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), fyzikální (2x), ústav (2x), fyzikálního (1x), ústavu (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V noci můžeme pozorovat rojení meteorů z Halleyovy komety, přát má i počasí ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

8. Spory v TOP 09. Odvolaná ministryně Langšádlová tweetuje o (ne)důvěře vedení strany  
19:33 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Forum24.cz - Články  AUTOR: FORUM 24 Pavel Šmejkal SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Poté, co byla z křesla ministryně pro vědu a výzkum odvolána Helena Langšádlová, to vypadalo, že se svým odchodem nesouhlasí. Potíže pak nastaly i s jejím náhradníkem, jímž 
se měl stát Pavel Tuleja . Kvůli problematickým činům v minulosti svoji již ohlášenou nominaci stáhl. Nedělní vyjádření Heleny Langšádlové na sociální síti X posiluje podezření, 
že ve straně v současné době panují napjaté vztahy.

„Vedení strany musí důvěřovat ministrovi, kterého do vlády posílá, ale i obráceně – ministr musí mít důvěru ve vedení strany, v tuto chvíli neplatí ani jedno,“ napsala Langšádlová na sociální síti X.
Nic bližšího ke svému vyjádření neuvedla, ale jde patrně o reakci na stažení kandidatury jejího nástupce Pavla Tuleji. Kandidatury se vzdal poté, co vyšly najevo problémy s jeho vědeckými texty, kt
eré publikoval v tzv. predátorských časopisech.
„V posledních dnech vyšlo najevo několik mých selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale která nechci a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuj
i za samozřejmé vyvodit z toho politickou odpovědnost. Žádný ministr nesmí být zatížen pochybnostmi o způsobilosti vykonávat svůj úřad, a proto se vzdávám nominace na ministra vědy, výzkumu 
a inovací vlády České republiky,“ napsal ve své rezignaci Tuleja.
Vedení strany TOP 09, která Langšádlovou i Tuleju do funkce nominovala, svého kandidáta nijak nepodpořilo, jen vzalo jeho rozhodnutí na vědomí. „Výkonný výbor TOP 09 vybral a schválil pana d
ocenta Pavla Tuleju jako nominanta na ministra pro vědu, výzkum a inovace pro jeho profesní zkušenosti a odbornost. V posledních dnech bohužel ale vyšlo najevo několik jeho pochybení, která ne
mohl ignorovat. Cením si, že celou situaci rychle vyhodnotil a ukázal tak vysoké nároky na politickou odpovědnost, která je TOP 09 vlastní,“ uvedla předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamo
vá.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

9. Události (automat)  
19:52 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - Události (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 19x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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etnickými Rusy zklamanými vývojem po roce 1991. Aonstetesood boemač nvo baleokkaman. Ve svém podcastu kritizuje příliš restriktivní politiku vlády vůči ruské
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menšině, která podle něj vhání nespokojené do náruče Moskvy. Přísné jazykové zákony ale obhajuje. Oae včehíosiaobec.
3
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Itikaturerediliskdičtrtomkadoraani sičasni makrebuovedistančouso. Rozdělení společnosti a po léta drhnoucí integraci ruské menšiny v Lotyšsku, ale i Estonsku, kde tvoří až čtvrtinu populace,
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považují experti za bezpečnostní riziko. V poslední době stoupá například i počet agentů zverbovaných Moskvou. S Daugavpils jsem, Andreas Papadopulos, ČT. Dneškem oficiálně končí ve f
unkci ministryně pro
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vědu a výzkum Helena Langšádlová. Od zítřka bude post neobsazený. TOP 09 navrhla pro rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleju, ten se ale nominace vzdal, když část akademické obce
začala pochybovat o kvalitě jeho vědeckých
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textů i časopisů, kde je publikoval. Ten post zůstane na chvíli neobsazený. Opravdu to bude jenom v řádu několika málo dnů, takže není ani tak zásadní, aby někdo přebíral na tu dobu řízení t
ohoto postu, protože se nejedná o resort
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s ministerstvem. Rošáda mezi ministry TOP 09. Já jsem opravdu podcenila komunikaci. Chtěl bych se za to veřejně omluvit. Firmy prosí vládu, zaveďte euro, proč ne ČR, říkám si, jako v čem
4
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jsme horší? Čeští studenti vyhráli v Houstonu dvě kosmické ceny. A Jan s Martinou, nemoc ALS a miminko na cestě. Bereme to tak, že je to taky menší zázrak.
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100 šedesát osm hodin, dnes ve dvacet jedna deset na jedničce. Nejnovější olejové malby a sochy Jaroslava Róny vystavuje pražská trafo galeri u mělce staví do role průzkumníka, který stál
e přichází s novými způsoby práce.
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Díky tomu vznikla díla, která se vymykají z ponuré atmosféry. Jsou typická pro Ronovu tvorbu. V posledních letech ho zaujal mikrosvět hmyzu, energie sálající z okolí vztyčených menhirů i sat
elitní fotografie erupce sopky v zastavěné
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oblasti. Podle snímku vytvořil tyto obrazy a i nadále se zabývá náboženstvím. Ukřižování vidí jako jedno z nejčastějších evropských témat malířství. Já tak jako Pablo Picasso jedu v několika j
iných a
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některý se, některý se samozřejmě opírají o starý mytologie a o náboženský témata, ale potom mám oblast, kde pracuji se samotnou jako formou malířskou.
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Obrazy jsou na hraně abstrakce, některé impresionistické. Chce, aby byla plátna emotivní a rozvíjela imaginaci diváka. Posouvá se ovšem aniž by to jeho dílo, ten jeho rukopis ztratil něco z pr
eciznosti,
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s jeho velmi důsledného přístupu, zpracování a tvůrčí tedy inspirace. Jeho vývoj teď ilustruje nová kniha. Popisuje Ronova díla od 80. let do současnosti dle tématických celků, ke kterým se pr
ůběžně vrací.
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V galerii vystavuje taky výběr z cyklu 100 kreseb odnikud. Na svých dovolených má čas přemýšlet o dalších dílech. Nápady kreslí do sešitů, které nosí stále s sebou. Jeden mám v kapse, tam
si píšu myšlenky, ale
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taky zakresluji nápady na plastiky a na různý, různý další věci. A protože se má na podzim zúčastnit sklářského sympózia, začal navrhovat skleněné bázi. Ve výstavě jsou i plastiky Jaroslava 
Róny.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

10. Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  
20:02 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat)  AUTOR: ČT2 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:51
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vláda
1
5

odvolala velvyslance v Rusku Vítězslava pivoňku v televizi Nova to řekl Jan lipavský podle kterého ve funkci skončí na konci měsíce kabinet plánuje obsadit Post v Moskvě novým velvyslance
m podle dřívějších spekulací by mohlo

3
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jít o diplomata a bývalého náměstka na ministerstvu Daniela koštovala diplomacie podle lipavského zároveň nepošle svého zástupce na úterní inauguraci Vladimíra Putina
4
5

Helena langšádlová dnes oficiálně

19:52
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končí jako ministryně pro vědu výzkum a inovace nahradit ji měl bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel tuleja Ten se ale v pátek nominace vzdal čelil kritice kvůli publikaci svých v
ědeckých pracích

1
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takzvaných predátorských časopisech Top09 zatím náhradu nemá post tak bude od zítřka neobsazený o novém kandidátovi by vedení strany mělo jednat v úterý
4
5

Izraelská vláda ukončila činnost katarské televizní stanice al-džazíra v zemi zatím není jasné jestli jde o dočasné nebo trvalé opatření

19:53
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kabinet Benjamina netanjahua už před měsícem přijel zákon který umožní V případě ohrožení Národní bezpečnosti omezit vysílání zahraničních stanic a ředitel al-džazíry krok označil jako pol
iticky motivované rozhodnutí

1
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v Drážďanech se přihlásil
3
0

policii 17letý mladík přiznal se že zbyl sociálnědemokratického politika který vyvěšoval volební plakáty v pátek večer ho napadli čtyři maskování útočníci po ostatních policie stále pátrá podle
4
5

svědka šlo o členy pravicové scény europoslanec skončil s těžkými zraněními v nemocnici Je to další z řady fyzických útoků na německé politiky terčem byl v sobotu také stánek a f g a volebn
í

19:54
0
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tým strany zelených
1
5

izraelská armáda uzavřela po ostřelování hraniční přechod kterém Shalom ten byl určený pro humanitární pomoc
3
0

Izraele do pásma gazy k raketovému útoku se přihlásilo teroristické hnutí hamás které tvrdí že cílem byla armádní základna podle médií zřejmě přišlo několik izraelců o život Přesný počet zatí
m není známý

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy v českém znakovém jazyce (automat) ( ČT2 - Zprávy v českém znakovém jazyce (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

11. � 15 people. 10 nationalities. 8 institutions. 6 days. 4 flights and 1 (6 hours) train on the way…   
20:20 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: LinkedIn - Příspěvky  AUTOR: Česká zemědělská univerzita v Praze SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� 15 people. 10 nationalities. 8 institutions. 6 days. 4 flights and 1 (6 hours) train on the way across Sweden in pursuit of European Research. ✈️

Last week was a whirlwind of collaboration and discovery as we journeyed through Sweden's research landscape, fueled by the goal of advancing European research. Besides many other things, 
we:
·        visited the only veterinary faculty in Sweden (with the competence to carry out advanced, large-scale research, as well as clinical research);
·        met several experts and research teams from diverse backgrounds – including Umeå Plant Science Centre and Svartberget research station;
·        delved into best practices for Horizon Europe Clusters, Marie Skłodowska-Curie Actions (MSCA) and European Research Council (ERC);
·        exchanged invaluable insights and experiences in pre-award and post-award funding processes.

Special thanks to SLU (Swedish University of Agricultural Sciences) for hosting us and facilitating such a productive exchange of ideas. This experience has not only broadened our horizons but al
so reinforced the importance of international collaboration in driving scientific progress. �
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SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Zpět na seznam
 

12. 90′ ČT24 (automat)  
22:02 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - 90′ ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 40x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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je, že já si teda nepamatuji na žádnou penzijní reformu nebo aspoň nějakou parametrickou změnu, kde to nadšeně ta opozice vítá. Vždycky je to nepopulární. Já si nepamatuji, že když Petr N
ečas zaváděl poměrně razantní změny, takže by Sobotkova

1
5

ČSSD nějak zásadně tleskala. A myslím, že to nebyl nějaký vrchol populismu, prostě to k té ČSSD patřilo. To je jedna věc. Druhá věc je, že mně přijde fascinující, že za populistu Andreje
3
0

Babiše, označuje ho tak Marian Jurečka, protože já myslím, že si diváci pamatují, že toto postupné prodlužování věku do důchodu tady vlastně bylo od Petra Nečase, v podstatě se k tomu vr
acíme. A pak byla schůzka

4
5

Sobotkovy vlády v září 2016, kde osazenstvo ČSSD, Ano a KDU-ČSL, to znamená Andrej Babiš i pan Jurečka, zastropovali to na těch 65 letech a teď už mají jiné

21:10
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politické příběhy. Jeden je teda za toho, kdo chce více uspokojit i seniory a říká nikdy ne prolomit a Petra. Marian Jurečka si vybral tu reformní roli. Fajn, já jenom říkám, že ať ta reforma bude
vypadat jakkoliv, tak musí mít důvěru, důvěru

1
5

veřejnosti. A pokud to reprezentují tito pánové, tak si myslím, že ta důvěra prakticky není možná jí nějakým způsobem docílit. Možná máte rychlou nějakou emoci vy tavenou na sociálních sítí
ch, ale není to důvěra, něco, s čím

3
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se můžeme smířit, a i když je to nepopulární, tak tím zvládnout ten demografický vrchol, který nás čeká někde okolo roku 2050. Přidáme další téma tuzemské politiky. Prorektor Slezské univ
erzity Pavel Tuleja. Novým ministrem pro vědu, výzkum a
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inovace nebude. Nominace se vzdal, a to kvůli pochybnostem o některých jeho textech a úrovni časopisu, kde publikoval. Na nízkou kvalitu odborných prací poukazovali někteří zástupci aka
demické obce i novináři. V posledních dnech vyšlo najevo několik mých

21:11
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selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale která nechci a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuji za samozřejmé vyvodit z toho politickou
odpovědnost. Tak já se asi obrátím zase na vás,

1
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Lukáši, co vy na to říkáte? Dává vám to smysl, to, co se teď děje kolem postu ministra, ministryně pro vědu, výzkum, kolem toho, co TOP 09 dělá? No, moc ne, protože kdyby chtěla opravdu 
si TOP 09 pomoci střídáním

3
0

na místě ministra, tak by patrně si měla tady toto celé, celý ten proces lépe připravit, aby paní Langšádlová odešla a v tom okamžiku nastoupil někdo nový, někdo, koho má TOP 09 prověřené
ho a u kterého ví, že nebudou

4
5

žádné, žádní kostlivci ve skříních ani z pohledu trestněprávního, politického, ale ani akademického. A to se zjevně nestalo. Kupodivu paní ministryně Langšádlová je chválena lidmi z prostředí
vědy a výzkumu, takže ti jejich práci

21:12
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byli spokojeni. V tuto chvíli jsou v nejistotě, kdo přijde na její místo. A TOP 09, která si chtěla tím střídáním pomoci, tak si vlastně ve skutečnosti uškodila a teďka marně hledá, kdo by se na t
o křeslo, do toho křesla posadil. Takže z tohoto hlediska

1
5

já vlastně to nechápu a myslím si, že TOP 09 se bude dál utápět ve své především personální bezmocnosti poté, co Karel Schwarzenberg zemřel, Miroslav Kalousek se stal personou non Gr
ad a Dominik Feri skončil za

3
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mřížemi, už těch tváří asi moc nezbývá. Vy jste kroutila hlavou i přikyvovala v patřičných místech. Dalo se to zahrát nějak jinak, ať už, dalo se to ustát ta pozice Pavla Tuleji, nebo mohla TOP 
09 třeba

4
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postupovat líp. Tak my především neznáme ani úplně jasnou odpověď na tu otázku, proč skončila Helena Langšádlová. Ono se řeklo, že neměla dostatek lajků, nebo ona to tak prezentovala.
Z těch krátkých výměn především na sociálních sítích je jasné, že tam bude

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): 90′ ČT24 (automat) ( ČT24 - 90′ ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

13. Zprávy ve 23 (automat)  
23:32 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy ve 23 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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ty, které máme v koaliční shodě. Nějak vypadají koaliční dohody, koaliční smlouva a určitě takto zásadní věc nemůže projít, když nebude koaličně dohodnuta. ODS a TOP 09 ale porušení
koaliční smlouvy odmítají a naopak argumentují

1
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jiným koaličním dokumentem, konkrétně programovým prohlášením vlády, kde se v odstavci rodinná politika a zaměstnanost píše. Celkově zvýšíme flexibilitu zákoníku práce v zájmu zaměst
navatelů i zaměstnanců. Mezi pěti koalicí, tak je celá řada

3
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bodů, které my si musíme nějakým způsobem vyříkat, vysvětlit, ale neznamená to, že by to měla být nějaká rozbuška. Strany, které výpověď bez udání důvodu prosazují, mají ve sněmovně n
ecelou čtvrtinu křesel. Koaliční partnery chtějí přesvědčit

4
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například výši odstupného, které by pak zaměstnanci náleželo. Opozice to odmítá. Když se zaměstnavatel se zaměstnancem dohodne na tom, že mu dá třeba vyšší nebo několikanásobně vy
šší odstupné měsíční, tak si myslím, že i teď

23:14
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v těchto případech to jde. A myslím si, že je opravdu špatné to dávat zákonem, že ten zaměstnanec se pak vlastně opravdu nemůže bránit. Tam, kde by se to podle mě praktikovalo takto, je t
am, kde ty peníze nejsou konkrétních majitelů, ale státu,

1
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ve státní správě. A to je podle mě samozřejmě taky špatně, že by lidé dostávali výpověď bez udání důvodu a ještě by to stát platil. Opozice kritizuje i způsob projednávání změn. Místo jedné 
velké novely zákoníku práce budou

3
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tak v parlamentu hned dvě současně. Karolína Jelínková, Martin Šnajdr, ČT. Jméno nového kandidáta na ministra pro vědu bude podle šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Adamové jasné v nad
cházejícím týdnu. Na postu

4
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dnes oficiálně končí Helena Langšádlová. Nahradit ji měl bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten se ale po kritice kvůli zveřejnění článků v potenciálně predátorských
časopisech kandidatury vzdal. Funkce tak zatím zůstane neobsazená.

23:15
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Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne. Ten post zůstane na chvíli neobsazený. Opravdu to bude jenom v řádu několika málo 
dnů, takže není ani tak zásadní, aby někdo přebíral na tu dobu řízení

1
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tohoto postu, protože se nejedná o resort s ministerstvem, tak to není tak zásadní v tu chvíli. Ale my samozřejmě i právě z toho důvodu chceme rozhodnout opravdu v nejbližších dnech. Do Pa
říže přiletěl čínský prezident Si Ťin-pching.

3
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Zítra se setká s prezidentem Emmanuelem Macronem, se kterým bude jednat o vzájemné spolupráci i o ruské agresi na Ukrajině nebo situaci na Blízkém východě. Dvoudenní návštěva má bý
t oslavou 60 let od navázání francouzsky čínských diplomatických

4
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vztahů. Proti čínskému vůdci chystají ve francouzské metropoli demonstrace Ujguři a Tibeťané. Ministr vnitra Vít Rakušan chce se svým slovenským protějškem jednat o dočasné ochraně,
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kterou Bratislava poskytla proruskému ukrajinskému politikovi Arťomu Marčevskému. Toho vláda zařadila koncem března na národní sankční seznam. Podle zjištění BIS se přes platformu vo
js ov urop snažil ovlivnit některé evropské

1
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politiky. Ochranu má nyní právě na Slovensku. V této věci by nějaké partnerství fungovat mělo. A pokud jeden stát někomu vnímá jako bezpečnostní riziko, a tak si myslím, že od blízkých part
nerů, za které jsme Slovensko vždycky
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3
0

považovali, bychom tady očekávali nějaké pochopení a nějakou důvěru v to, že to naše zařazení na sankční seznam nebylo nahodilé, nebylo nějak šikanózní, ale bylo velmi, ale velmi opodstat
něné. Právě mediální platforma vojs ov urob

4
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by se měla objevit i na připravovaném 14. sankčním seznamu EU. ČT to řekla místopředsedkyně Evropské komise Věra Jourová. Kompletní seznam osob a organizací na chystaném sankční
m seznamu zveřejní unie zítra.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy ve 23 (automat) ( ČT24 - Zprávy ve 23 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

14. Odpor k Putinovi, nebo Rusům? Fiala odpoví  
23:55 | 05.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  AUTOR: KATEŘINA PERKNEROVÁ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Praha – Koalice Spolu spustila antikampaň do evropských voleb. Na billboardy hnutí ANO, kde jsou vyfoceni Klára Dostálová a Andrej Babiš s národními vlaječkami a nápisem Česko, pro tebe vš
ecko, reagovala zobrazením obou politiků s vlajkami Ruské federace a heslem Rusko, pro tebe všecko. 

Prezident Petr Pavel na to reagoval kritikou: „Předvolební výroky Andreje Babiše podněcující protiukrajinské nálady považuji za nevhodné, nefér a nebezpečné. Ale kampaň jeho oponentů, která z 
něj a hnutí ANO dělá zastánce ruských zájmů, je stejně nefér a stejně nebezpečná. Jedno ani druhé politickou kulturu v naší zemi nezlepší a důvěru občanů v politiky nezvýší.“ 

Jaký je aktuální vztah ODS k Rusům? Mají být všichni na černém seznamu, protože se masově nejen nebouří proti Vladimiru Putinovi, nýbrž ho většinově podporují a jeho válku proti Ukrajině schv
alují či tolerují? Měla by proto vláda přehlížet, že velkou část Československa osvobodila Rudá armáda? Například francouzský prezident Emmanuel Macron pozval na oslavy 80. výročí vylodění s
pojenců v Normandii i zástupce Ruské federace, byť sovětští vojáci se jí přímo neúčastnili. 

O novodobé podobě vlastenectví se hovoří i v jiné než teoretické rovině. „Myslím, že mnoho našich krajanů bylo a je pobouřeno, když vidí mladé ukrajinské muže v kavárnách a slyší o tom, kolik úsil
í nás stojí pomoc Ukrajině,“ řekl polský ministr obrany Wladysław KosiniakKamysz. Má Česko, Polsko a Německo vracet Ukrajince domů, tedy na frontu? A bojovali by Češi za svou napadenou vla
st? 

Petra Fialy se zeptáme i na nepovedenou výměnu ministra pro vědu, výzkum a inovace, kdy se Pavel Tuleja , který měl potíže s někdejším publikováním v predátorských časopisech i odbornou k
valitou svých prací, vzdal nominace za TOP 09. Vláda také obdržela finální nabídky dvou uchazečů na dostavbu jaderných bloků. Je sázka na jádro správná?

SEKCE: Politika MUTACE: Nový Jičín
PDF STRANA: 7

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ANKETA: Má se slavit osvobození Československa Rudou armádou? ( Denik.cz - Česko, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

15. Po šlamastice s Tulejou mají kritici vedení TOP09 nabito  
00:30 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Economia, a.s. - Hospodářské noviny  AUTOR: Ondřej Leinert ondrej.leinert@hn.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová zažívá po zpackaném konci ministryně pro vědu, výzkum a inovace svoje asi nejtěžší chvíle v tomto volebním období. „Dala tím munici svým kriti
kům ve straně. Teď se nabízí tři varianty, ale u všech hrozí, že pro nás vyzní špatně,“ popisuje HN zdroj ze strany. První možností je, že by Pekarová Adamová přemluvila teď už bývalou ministryni
Helenu Langšádlovou, aby se na post vrátila. S tím, že by si obě političky řekly, jak zlepšit komunikaci ministerstva – tedy důvod, kvůli němuž Langšádlová musela z pozice odejít. Byť její práci odb
orná veřejnost hodnotila kladně. 

„Pokud je někdo členem vlády, musí mít důvěru vedení politické strany, která ho tam nominuje,“ reagovala Langšádlová na dotaz HN s tím, že nic takového ale teď neplatí. Že by se vrátila poté, co o
čima svých kritiků Pekarová Adamová s Langšádlovou „zametla“, si však ve straně myslí málokdo. 

Asi nejvíce tak podle informací HN přichází v úvahu politická nominace některého z prověřených straníků. Aby se tak neopakoval příklad ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity  Pavla T
uleji, kterého ani mnozí ve vedení strany osobně neznali. A jehož výběr proběhl bleskově, na základě několika Tulejových setkání s Pekarovou Adamovou a prvním místopředsedou TOP 09 Vlastimi
lem Válkem. 

„Poté co se ukázalo, že ani rektor univerzity není dostatečná záruka toho, že půjde o respektovaného akademika a neskončí to průšvihem, nám asi nic jiného nezbývá. Jednak si my už nemůžeme 
dovolit, že nominujeme někoho, koho pořádně neznáme. A z těch známých akademiků zase do toho asi teď těžko někdo půjde,“ popisuje jeden ze zdrojů HN. 

V TOP 09 se mluví hlavně o dvojici poslanců. Jsou jimi Matěj Ondřej Havel, který už ale jednou stejnou nabídku – ještě předtím, než se vedení strany nakonec rozhodlo pro Tuleju – odmítl. Další vari
antou je šéf sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek. Ten zatím na dotazy ohledně toho, zda o pozici má zájem, nereagoval. Pekarová Adamová nicméně během víkendu vyjádřila podle ser
veru Novinky přesvědčení, že nástupce na pozici ministra strana najde „v řádu dnů“. 

To podporuje tezi o tom, že vedení TOP 09 nejspíš bude chtít situaci vyřešit urychleně z vlastních zdrojů. Poslední varianta, kterou ale podle informací HN zastává menšina ve vedení strany, by bylo
ministerstvo zcela zrušit. Podle některých by tím strana mohla prezentovat sdělení, že i za cenu vlastních personálních ztrát tlačí na úspory v rozpočtu. Byť ministerstvo o zhruba desítce zaměstnan
ců, které sídlí v několika málo kancelářích Strakovy akademie, není zvlášť finančně nákladné, mohlo by to být vnímáno jako určitý symbol. 

Z druhé strany ale také hrozí, že by se vše obrátilo proti TOP 09 – na zrušení ministerstva totiž dlouhodobě tlačí opoziční hnutí ANO. „Mohli bychom být pro srandu. A (šéf ANO Andrej) Babiš by pa
k do voleb říkal, že jsme tady dva a půl roku měli zbytečné ministerstvo, které jsme si sami vymysleli, a když se ukázalo, že fakt k ničemu není, tak jsme ho zrušili,“ popisuje jeden ze zdrojů HN. 
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V zásadě nejméně „škodlivé“ by tak pro vedení strany bylo, kdyby pozici vzal někdo z dvojice Havel či Ženíšek. V obou případech ale i mezi straníky panují pochybnosti, zda by proti Langšádlové d
okázali přijít s něčím, co komunikaci ministerstva zlepší. 

Zřejmé ale je, že strana nechce opakovat scénář s Tulejou. Ten se vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum v pátek. V prohlášení, které zaslal spolustraníkům, uvedl, že žádný člen vlády nes
mí být zatížen pochybnostmi. 

„V posledních dnech vyšlo najevo několik mých selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale která nechci a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuj
i za samozřejmé vyvodit z toho politickou odpovědnost. Žádný ministr nesmí být zatížen pochybnostmi o způsobilosti vykonávat svůj úřad, a proto se vzdávám nominace na ministra vědy, výzkumu 
a inovací vlády České republiky,“ napsal Tuleja v pátek. 

Kandidát na ministra čelil kritice za to, že své vědecké práce publikoval v takzvaných predátorských časopisech. Větším problémem však byla kvalita samotných prací. 

„Celkově měl těch publikovaných prací v respektovaných odborných časopisech žalostně málo. Dnes už by mu to na docenturu nestačilo,“ říká Martin Srholec z CERGE-EI institutu. „Neumím si pře
dstavit, že člověk s takovým akademickým profilem přijde třeba na Akademii věd, Univerzitu Karlovu, Masarykovu nebo Palackého univerzitu a řekne jim, že jejich výzkum není na dostatečné
úrovni a měli by přidat. Byl by vzhledem k vlastním výkonům jen pro legraci. Byla to čistě politická nominace a nechápu, jak ho TOP 09 mohla prezentovat jako nějakého úžasného akademika a vě
dce,“ dodává Srholec.

SEKCE: Politika MUTACE:
PDF STRANA: 5

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pekarová Adamová má po šlamastyce s Tulejou tři možnosti. Ani jedna ale pro TOP 09 nemusí vyznít dobře ( HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium,
Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

16. Co láme vaz TOP 09? Bez koalice by Pekarová a Válek skončili bez mandátu  
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Už několikátý průzkum v řadě přisoudil vládní TOP 09 místo mimo Poslaneckou sněmovnu a po boku drobných, mimoparlamentích subjektů. Stranu, kterou přibližně před patnácti lety vybudovali K
arel Schwarzenberg a Miroslav Kalousek, tak nyní – podobně jako lidovce – podle všeho drží především členství v koalici Spolu. Jinak by totiž „Topka“ mohla v příštích volbách lehce skončit ve velk
é množině propadlých hlasů, kterých by klidně mohla být čtvrtina.
„Ano, KDU-ČSL je dlouhodobě hluboko pod touto hranicí, TOPka se někdy blíží více, někdy méně. Je ale zapotřebí stále myslet na statistickou chybu a neprezentovat čísla jako absolutní hodnotu, 
ale spíše jako interval. Do dalších sněmovních voleb je navíc docela daleko a může dojít ke korekcím (byť nelze očekávat žádné zázraky),“ sdělil nedávno redakci Echo24 politolog z brněnské Mas
arykovy univerzity Otto Eibl. Teď už ale situace vypadá trochu jinak.
Pro KDU-ČSL už je to běžné, TOP 09 ale takto nízké preference potvrzuje asi teprve třetí průzkum v řadě. Podle dat agentury Median by v dubnu brala 3,5 procenta hlasů, a nedostala se tak samos
tatně do dolní komory. O měsíc dříve měla stejně a agentura Kantar pak předtím vypočítala preference 4,5 procenta. Se statistickou chybou, ale stále méně než dříve běžných 5 až 6 procent.
Důvodů může být vícero. Strana nemá nutně výrazné představitele, a když ano, tak spíše v tom negativním slova smyslu. Jak předsedkyně Markéta Pekarová Adamová, tak ministr zdravotnictví Vla
stimil Válek jsou často vnímáni negativně.
Mohou to být i témata. V posledních dnech se na TOP 09 snesla kritika kvůli nepovedené výměně ministra pro vědu, výzkum a inovace. Helenu Langšádlovou měl nahradit ekonom Pavel Tuleja , 
nominace se ale vzdal v reakci na kritiku, že publikoval své práce v tzv. predátorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy.
Dalším sporným bodem byl nápad ministra Válka zavést do příštích sněmovních voleb novou spotřební daň z nápojů s vysokým obsahem cukru. Velmi sladké nápoje podle ministra škodí zdraví, mi
mo jiné vedou k obezitě. Litr limonády nebo džusu by tak mohl podražit o několik korun. Nebylo to přijímáno nutně kladně, proti se postavila například ODS.
Šéfka TOP 09 a sněmovny ještě v březnu v otázce na preference reagovala jistě. „Pamatuji si, že například v roce 2019 měla Topka před mým předsednictvím preference pod 5 procenty. Stabilita v
oličské podpory je tu tedy dlouhodobě patrná, ale samozřejmě jako každý lídr bych byla ráda, kdyby ta čísla rostla. (...) Myslím, že je důležité vidět širší kontext. Nehraje se na průzkumy, ale na vole
bní zisky. V těch nám vždy počet zvolených zástupců stoupal, ať už šlo o sněmovnu, nebo Senát. Takže naše výsledky zkrátka dobré jsou, byť ano, preference bych si rozhodně dokázala představ
it i vyšší,“ prohlásila.
Pokud by se ale vycházelo z posledních průzkumů, nevypadalo by to totiž pro TOP 09 a dále ani pro současnou vládní koalici příliš dobře. TOP 09 má své takzvané voličské jádro na 1 procentu. „
Březnový nárůst podpory menších stran se nepotvrdil, nicméně v porovnání s předchozími měsíci posílily. Dubnový model naopak potvrdil ztrátu podpory u TOP 09,“ uvádí Median.
Ukazuje to na problém u voličů koalice Spolu. „Více jich nyní uvažuje o volbě STAN než TOP 09. Přibližně desetina voličů Spolu nyní neví, koho volit, a o něco více voličů by v dubnu k volbám vůb
ec nepřišlo,“ dodávají výzkumníci agentury.
A ukazuje to ještě na jeden fenomén. „Zatímco TOP 09 ve většině průzkumů (včetně dalších dvou dubnových- STEM a MEDIAN) je spíše nad omezovací klauzulí, u KDU-ČSL průzkumy pokles po
d ni potvrzují soustavně. Je možné spekulovat, zda to souvisí s vládním angažmá a tím, že strana na pohled vždy nevypadá úplně jednotná, nebo s ideologickými rozdíly uvnitř strany, kterým voliči n
emusí rozumět. V každém případě je nyní personální setrvání jejich stranických elit ve vrcholné politice i po dalších volbách spojeno s projektem Spolu poměrně silně,“ vysvětluje Eiblův kolega Rom
an Chytilek.
Podle posledního šetření Medianu by celý současný demokratický blok bral 31 procent hlasů, s TOP 09 a lidovci pak v rámci koalic 38 procent. ANO a SPD celkem 42,5 procenta. Tedy, bez předv
olebních koalic to nyní nejde. Bez nich by hrozila ztráta propadnutí 26,5 procenta hlasů, více než čtvrtiny.
Median v průzkumu mezi 5. a 25. dubnem oslovil 1003 lidí ve věku 18 a více let. Statistická chyba je půl procentního bodu u menších stran a u nejsilnějších stran až 3,5 procentního bodu.
Sněmovní volby by podle agentury vyhrálo hnutí ANO s 32,5 procenta, druhá ODS by měla 13 procent, SPD a Piráti shodně po deseti procentech a hnutí STAN by získalo osm procent hlasů. Další 
politické strany a uskupení by se do Sněmovny nedostaly, mají podporu méně než pět procent. Ochota zúčastnit se voleb mírně vzrostla, k volbám by v dubnu přišlo 64,5 procenta voličů.
Strany aktuální vládní koalice (ODS + TOP 09 + KDU-ČSL + STAN + Piráti) mají v součtu podporu 38 procent potenciálních voličů. Bez sestavení předvolebních koalic by získaly 84 poslaneckých k
řesel. Hnutí ANO by si v hypotetických volbách za měsíc duben připsalo 89 poslaneckých mandátů.

SEKCE: Zpravodajství

11/114

https://www.maximusweb.cz/public/original/63157307
https://www.maximusweb.cz/public/original/63157364
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63157364
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxNTczNjQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxNTczNjQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxNTczNjQsInRodW1icyI6MX0=


KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

17. Ranní check: Domácí tech firmy se zbavují lidí, Praha přetéká pozemky  
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Dobré ráno! Je 127. den roku, svátek má Radoslav. V tento den v roce 1889 byla v Paříži otevřena Eiffelova věž.

Podívejte se na přehled nejdůležitějších událostí posledních hodin.

� České technologické firmy propouštějí. Dohnal je tlak na zisk

V posledních měsících výrazně propouštělo více českých technologických firem. Trend, které bylo možné pozorovat v USA už od roku 2022, se částečně přelil i do tuzemského prostředí. Ukazuje se
tak, že ani inovativní firmy nejsou před dlouhodobě upadající ekonomickou situací v bezpečí a musí se vypořádat s klesající ziskovostí a případným tlakem iinvestorů. Přesto by se mělo jednat pouze
o korekci, nikoliv o spouštěč většího výplachu v jejich personálních stavech.

� Obří přesun v rámci Erste. Reico s nemovitostmi za 38 miliard může opustit Českou spořitelnu

Česká spořitelna, která je součástí rakouské finanční skupiny Erste Group Bank, chystá prodej investiční společnosti Reico, která obhospodařuje dva investiční fondy a v regionu střední Evropy spr
avuje nemovitosti v hodnotě přes 38 miliard korun. Podle informací e15 se největší banka v Česku aktuálně zabývá variantou, že by Reico začlenila do struktury Erste Asset Management (EAM). Ba
nka o záměru informovala své zaměstnance v dokumentu, který má e15 k dispizici.
Podívejte se na rozhovor s Věrou Komárovou z Dermacolu v novém videopořadu FLOW:

Rozhovor s Věrou Komárovou pro Flow • e15

� Praha a okolí přetékají stavebními pozemky, investoři větří příležitost

Letošní jaro přeje stavitelům rodinných domků. Alespoň těch v Praze a jejím okolí. Pro své budoucí útočiště mají totiž momentálně největší výběr stavebních parcel za posledních šest let. Masivní na
bídka navíc tlačí na cenu, a stavět se tak letos dá na pozemku s takřka šestiprocentní slevou oproti pandemickému vrcholu na podzim roku 2022.

� NATO se papírově rozšířilo na sever. Ve skutečnosti se do Arktidy tlačí Rusko s Čínou

V době, kdy se Spojené státy soustředí zejména na jihovýchodní Asii a Evropská unie na svou východní hranici, zanedbává Severoatlantická aliance pohled na sever. Přestože se NATO v poslední 
době rozšířilo o dvě nordické země, nemá jasnou strategii pro Arktidu. Ve stínu války na Ukrajině tam mezitím roztahuje svá křídla Rusko. Pomocnou ruku mu ochotně nabízí Čína, která tak zároveň
posiluje vliv na velkého souseda.

� Střídání Langšádlové v plné nahotě ukázalo personální vyprázdněnost politických stran

Když v pátek odcházející ministryně Helena Langšádlová na sociální síť X napsala, že to je její poslední den v úřadu, stalo se cosi paradoxního. Pod jejím příspěvkem jí za její práci děkovali zástupc
i domovské TOP 09 i dalších koaličních stran. Její původně zamýšlený zástupce Pavel Tuleja  se mezitím do historie české politiky zapsal jako jedna z nejsmutnějších figur, jehož největším přínos
em bylo, že se díky jeho akademickým pochybením (a příšerné krizové komunikaci) začalo více řešit, jak funguje výzkum v Česku.
Stane se dnes:

Čínský prezident Si Ťin-pching zahájí dvoudenní návštěvu Francie
Soud projedná žalobu holdingu Agrofert ze svěřenských fondů bývalého premiéra Andreje Babiše (ANO) na hnutí STAN a a jeho předsedu, ministra vnitra Víta Rakušana
Příznivci proputinovské motorkářské skupiny Noční vlci se chystají uctít památku padlých vojáků za druhé světové války během každoroční Cesty vítězství. Protestovat proti nim mají členové skupin
y Kaputin
Soud pokračuje v projednávání kauzy rozdělování sportovních dotací pražského magistrátu

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Mil. Šest hodin v pondělí 6. května, začíná Ranní Plus. Dobré ráno vám přeje Lukáš Matoška. A Pavlína Nečásková, ČRo Plus.
1
5

A o čem budeme mluvit? Izraelská vláda zakázala činnost katarské televize Al-Džazíra na svém území.
3
0

Izraelská armáda po útocích Hamasu uzavřela hraniční přechod Kerem Šalom. Co to znamená pro humanitární dodávky? Za měsíc budou volby do Evropského parlamentu. Jaká témata převl
ádají v kampani? A 40 % českých firem omezuje zaměstnanecké benefity.

4
5

Proč? I o tom budeme mluvit. Teď zprávy s Martinem Matějkou. Premiér Petr Fiala z ODS dnes představí zástupcům odborů a zaměstnavatelů plány vlády

06:01
0
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do konce volebního období. Řekl to v rozhovoru pro ČTK. A kabinet chce prosadit úpravy na trhu práce, lépe zacílit příspěvek na bydlení nebo zkvalitnit české školství. Podle Fialy je nutné nap
říklad vyřešit nedostatek míst v předškolním
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vzdělávání a kabinet se tak řídí doporučením Národní ekonomické rady vlády. Tripartita by měla řešit taky například duální vzdělávání. U toho se kombinuje výuka ve škole a praxe ve firmě. N
a programu odpoledního jednání i situace
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v zemědělství. Post ministra pro vědu a výzkum zůstává neobsazený. Původně měl dnes jmenovat prezident Petr Pavel ministrem Pavla Tuleju z TOP 09. Ekonom a bývalý rektor Slezské u
niverzity  se ale v pátek nominace vzdal po kritice,
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že publikoval články v tzv. predátorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy. TOP 09 teď vybírá nového kandidáta. Tento týden se proto sejde předsednictvo i výkonný výbor stra
ny. Předsedkyně TOP 09 Markéta
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Pekarová Adamová řekla, že nového nominanta a jeho dosavadní kariéru nebude prověřovat podrobněji než u Tuleji. Já samozřejmě nedisponuji, ani nemám zájem disponovat jakýmkoliv od
dělením, které by mi ilustrovalo kandidáty. To

1
5

jsou asi věci, které nepatří do demokratické strany. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s její prezentací práce resortu. Dnes je 12. den soudního 
procesu s americkým exprezidentem
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Donaldem Trumpem. Řeší se jeho platba bývalé pornoherečce Stefani Cliffordové. Podle newyorské prokuratury ji měl částku 130 tisíc dolarů zaplatit za mlčení. Peníze měl ale vykázat jako v
ýdaje na kampaň. Čelí proto
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obžalobě z falšování finančních záznamů. Trump obvinění odmítá. Americký exprezident opakovaně porušuje nařízení soudu nevyjadřovat se ke svědkům, porotcům a dalším osobám spojený
ch s jeho procesem. Newyorský soudce mu uložil
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pokutu ve výši 9 tisíc dolarů a varoval ho, že pokud se nepodřídí, hrozí mu i vězení. Když novináři z italské veřejnoprávní
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televize Raj dnes stávkují po dobu 20 hodin a nebudou vysílat zprávy. Odboráři tvrdí, že na novináře sílí tlak ze strany premiérky Giorgii Meloniové. Vláda i vedení stanice ale jakékoliv zásahy 
do obsahu veřejnoprávních
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médií odmítají. Svůj protest novináři oznámili v animovaném videoposelství. Odboráři si ve videu stěžují, že jejich nezávislou novinářskou práci dusí stále větší tlak vládních
4
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stran. Ty se prý ze stanice Ray snaží udělat hlásnou troubu Říma. Napětí vyvolalo zrušení účasti spisovatele Antonia skurátyho v jednom z pořadů na konci dubna. Podle vedení televize to byl
o kvůli ekonomickým důvodům s kuráty ale ve vysílání nemohl přečíst

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
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Přinášíme vám další díl pravidelného pondělního cyklu s názvem VIDLÁKŮV OTVÍRÁK. Známý český bloger Daniel Sterzik, který píše pod jménem Vidlák, přináší zamyšlení nad aktuálními probl
émy naší doby exkluzivně pro server Prvnizpravy.cz.

CHALÍFÁT, VÍT RAKUŠAN A UKRAJINSKÉ DILEMA. Demonstrace radikálních muslimů v severoněmeckém Hamburku, při které účastníci požadovali zřízení chalífátu, pobouřila řadu tamních p
olitiků. Spolková ministryně vnitra Nancy Faeserová na síti X napsala, že kdo žádá chalífát, je v Německu na špatné adrese. Naopak u nás to ministr vnitra a šéf Starostů Vít Rakušan okomento
val slovy, že se ve skutečnosti nic nestalo a zároveň odsoudil soustavné strašení migrací. Na sociálních sítích se strhla lavina kritiky, která se podivovala, že pro Rakušana „výzva k likvidaci ně
mecké vlády a nahrazení islámským totalitním chalífátem" nic neznamená.

Co nám tím vlastně Rakušan říká? Že až budou tyto akce probíhat u nás, pak s tím máme být „v pohodě“, protože je to v pořádku a nic se neděje?

Zajímalo by mě, jak by Rakušan reagoval, kdyby u nás proběhla demonstrace na níž by někdo stejně velkohubě vyhlašoval, že nejlepším řešením pro naši zemi bude, abychom se stali ruskou provi
ncií. To by byl důvod pro trestní oznámení, policejní manévry a Rakušan by se mohl ukřičet, jaká to je hrozba. Bylo by úplně jedno, že by demonstrace za pár hodin skončila a nestalo by se nic.

Mimochodem... pamatujete jak Martin Konvička přijel na velbloudu? To bylo podstatně krotší než volat po chalífátu a jak se tenkrát mohli všichni pominout...

Rakušanovi ale už nepomůže nic. Vejde do dějin jako ten, kdo u nás otevřel dveře nekontrolovatelné migraci. Proklel tuto zemi do třetího pokolení a podle toho s ním jednou bude naloženo.

Migrační pakt schválený Evropským parlamentem ještě čeká hlasování na Radě ministrů, které by se mělo uskutečnit 14. května. Česká republika se však při finálním hlasování zdrží. Nepřijde Vám
to jako zbabělost, zdržet se při takto klíčovém hlasování? O čem to svědčí?

Zbabělost? Vypočítavost je to! Migrační pakt bude schválen, protože Německo, Francie a Itálie ho potřebují. Poláci, Maďaři a Slováci ho prostě nebudou dodržovat a vsaďte se, že naše hujerská v
láda bude naopak neúslužnější. Jediné, co mě na tom těší, je, že jim to politicky zlomí vaz.

Ukrajinské armádě zoufale chybějí vojáci. Jen podle odhadů se v zemích Evropské unie pohybuje zhruba na 650 tisíc Ukrajinců v "bojeschopném věku", které ukrajinská armáda potřebuje. Přestože
Ukrajina chce a také nařídila v rámci mobilizace, aby se bojeschopní Ukrajinci vrátili bránit svou vlast, Brusel to odmítá a lidi se statusem uprchlíků vydávat nechce. Jaký názor zastáváte Vy?

Zajímá můj názor někoho? Už zhruba rok je jasné, že Ukrajina prohrává a že největším problémem jsou děsivé ztráty. Západní páníčci si však přejí pokračování války, ergo kladívko, potřebují nějak
Ukrajince odlifrovat zpátky na Ukrajinu. Brusel si může hlásat, co chce, stačí když bude zavírat oči před praktikami jednotlivých států. Jak víme, Polsko bude s ukrajinskými úřady spolupracovat. Po
stupně to udělají i další země, hezky jedna po druhé a Bruseli to bude úplně jedno. Jinak to dopadnout nemůže. Válka má pokračovat, jednat o míru se nebude a kdo potřebuje nějaká "úkáčka?" Já
osobně, pokud to bude nutné, budu Ukrajince ukrývat...

Schodek státního rozpočtu se ke konci dubna prohloubil na 153,1 miliardy korun, což je třetí nejhlubší dubnový rozpočtový deficit (loni dosáhl v dubnu rekordní hodnoty 200 miliard korun). Ministr fin
ancí Zbyněk Stanjura (ODS) se z meziročního zlepšení salda raduje a prý to ukazuje počátek ekonomického oživení. Nějak mi ta Stanjurova radost nepřirostla k srdci, ale možná jsem něco přehlédl
. Rekordně se zadlužujeme, milion lidí v Česku žije pod hranicí chudoby a jen těsně nad ní se nacházejí další zhruba dva miliony. Těch, kdo trpí nedostatkem prostředků na živobytí, přibývá, zdražuj
e se vše, co se dá, ale Stanjura přesto jásá?

Někdo by se měl Stanjury zeptat, jestli je tohle ta změna, které můžeme věřit, nebo jestli to ještě bude nějak vylepšovat. Máme nejdražší elektriku v Evropě, nejdražší jídlo v Evropě, měli jsme největ
ší inflaci v Evropě a trvala nejdéle v Evropě. Do ukrajinské války jsme zapojeni nejvíc v Evropě a nakupujeme nejdražší zbraně v Evropě...

Jestli v eurovolbách nenastane žádné tsunami, tak jsme spolehlivě i nejblbější národ v Evropě.

Oproti předpokládaným 138 tisícům tun ovoce očekávají naši ovocnáři po období extrémních dubnových mrazů jen přibližně 30 tisíc tun sklizně. Škody nyní podle některých odhadů přesahují jednu 
miliardu korun. Lidovecký ministr zemědělství Marek Výborný přislíbil pomoc a také se dotkl tématu spotřební daně na tiché víno (vinaři totiž v souvislosti se škodami požadují zastavení diskuse o
jejím přijetí). Máte přehled, jak situace vypadá a jak by měla pomoc českým zemědělcům vypadat?

Heleďte, tady je to jednoduché... buď vláda pomůže s kompenzacemi a nebo zemědělci ty sady prostě vyklučí a zasejí tam pšenici či řepku, protože tam ty ztráty nebývají tak hrozné. Už před letoš
ními mrazy bylo ovocnářství na hraně rentability a leckdo sady likvidoval. Teď má každý ovocnář silný argument, aby své třešně a jabloně doopravdy zplanýroval, jinak prodělá kalhoty.

Vláda ale neudělá nic a Výborný obzvlášť ne. Bude se jen mluvit, jednat, kecat a nic z toho nebude. A daň na tichá vína bude.

Jaký názor máte na zavedení spotřební daně na tiché víno vy?

Italové se určitě zlobit nebudou, že ji zavedeme. Jejich import k nám bude levný a naše produkce bude drahá. Co víc si přát? Všechny tyhle daně jsou k ničemu, když k tomu zároveň máte
otevřenou ekonomiku a bezcelní dovozy. Daň na tichá vína nic nevynese, jen zaměstná spoustu úřednických existencí, které kvůli každému demižonu budou požadovat stovky lejster.

Česká produkce klesne, import se zvýší, vinaři zkrachují, jejich provozy zkoupí velké závody... a vinné sklepy budou k mání za pakatel. Pokud nevíte, co s penězi, kupte si nějaký pěkný sklípek míst
o chatičky. Jižní Morava je malebná a vypadá to tu jak v Hobitíně. Neprohloupíte.

Psali jsme:
Zneklidňuje mě tlak na zrušení práva veta, říká Zahradil

Lidovci přišli do vládní koalice s návrhem, aby lidé bez dětí nad 35 let odváděli vyšší sociální pojištění, z něhož se hradí penze. Naopak lidem se dvěma a více dětmi mají podle jejich návrhu odvody 
klesnout. Co o tom návrhu soudíte… nezavání to tak trochu protiústavní diskriminací bezdětných osob?

Vysvětlíme si jednu věc... každý důchodový systém je průběžný. To znamená, že vaše důchody vznikají vždycky prací následující generace. Je víceméně jedno, jestli vám to spravuje stát nebo sou
kromý investiční fond. Když nebudou děti, nebude ani ekonomika a nebudou ani důchody, i kdyby se o vaše důchodové pojištění staral Warren Buffet. Takže bez dětí to nejde a kdo děti nemá, ten 
prostě v důchodu parazituje na práci dětí jiných.

Já bych ale v první řadě navrhoval, aby mladí lidé měli šanci si pořídit bydlení. Aby byly dostupné školky, pediatři, zubaři a aby rovnátka nestála takový ranec peněz. Aby byla nějaká jistota.

Pak je šance, že se děti rodit budou a bude jich dost, aby vydělaly svým rodičům na důchody. Silně pochybuju, že vyšší zdanění v pětatřiceti bude nějaká motivace pro bezdětné, aby si děti pořídili. 
Obzvlášť, když jim je už pětatřicet.

Takže si to shrneme... byty, školky, trocha těch pozitiv a sociálních jistot, možná nějaké manželské půjčky... a děti budou. A když budou děti, budou i důchody.

Zbývá měsíc do eurovoleb a kampaně politických subjektů jedou na plné obrátky. A Fialova vláda nám nyní předvedla její pojetí boje s dezinformacemi a fake news v praxi. Na jedné straně nezákon
né vypnutí vybraných zpravodajských webů na jaře 2022 na základě doporučení vlády, na straně druhé fake web z dílny ODS s pozměněným obsahem kampaně opozičního hnutí ANO k volbám d
o Evropského parlamentu. Premiér Fiala má z „podvodné“ kampaně radost a obhajuje jí. Je ale docela možné, že se mu to vrátí jako bumerang a z radosti zbydou oči pro pláč. Co myslíte Vy… nestř
elila se opět tak trochu Fialova vláda do vlastní nohy?
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Pšt! ať je nevyplašíte! Nic lepšího se nám nemohlo stát. ODS spustila antikampaň ze které se dělá špatně i našemu prezidentčikovi, kterého kdysi školila i KGB. Myslím, že SPOLU právě přišla o d
va mandáty. Při trošce škodolibosti to budou právě mandáty Vondry a Vrecionové.

A když budeme zticha, při toršce štěstí modroptáčtí marketéři udělají ještě nějakou další podobnou pitomost. Do voleb je ještě pět týdnů.

Ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová (TOP 09) končí ve funkci a na postu ji má vystřídat bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja (TOP 09), který ale čelí ostré kritice pro publi
kování v predátorských časopisech. Pod palbou je především TOP 09 a bouří se i doktorandi. Komentátor Petr Holec upozornil, že nic dobého z TOP 09 vzejít nemohlo a na sociální síti X napsal: „T
ak v TOP 09 dali hlavy dohromady a je z toho další predátor! Nebyla nakonec lepší ta Langšádlová? Ta si aspoň na nic nehrála a za deficit v hlavě se nestyděla. Nakonec pro TOP 09 je to typický. 
Teď místo ní fake vědec. Za co, tvl?“ Před volbami další „ostuda“ tentokráte z dílny TOP 09. To nejspíš koalici SPOLU na preferencích nepřidá, co myslíte?

To se stane málokdy, že na zbytečném ministerstvu rezignuje zbytečná ministryně a druhý ministr rezignuje ještě dřív, než se tím zbytečným ministrem stane... Ne, neptám se, co je za tím, ale volá
m: jen houšť a větší kapky. SPOLU je koalice tří stran, ani jedna nemá rozum a dvě už nemají ani voliče. Podle toho eurovolby dopadnou...

(Vidlák pro Prvnizpravy.cz, foto: red.)

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): SPOLU právě přišla o dva mandáty, predikuje Vidlák ( Prvnizpravy.cz - Články, Vedení univerzity );
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24 hodin denně. Měl by člověk sportovat, ale teoreticky můžeme to třeba odhalit nějaké srdeční problémy, že kdybych nesportoval, tak takto nepocítí? Sport je zdravý. Pohybová aktivita může
vystavit ten organismus zátěži a ta vlastně
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odhalí věc, která by se jinak odhalit nemusel. Ale myslím si, že spíš je lepší, aby to člověk měl odhalené, než abych chodil s něčím, co ho překvapí potom někde jako úplně mimo. Dodává Vladi
mír Tuka, vedoucí Centra zátěžové kardiologie
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2. interní kliniky Všeobecné fakultní nemocnice v Praze. Ondřej Vaňura, ČRo. Na středních školách dál pokračují státní maturity. Dnes nepovinným náročnějším testem z matematiky a taky ciz
ích jazyků. Kolik
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studentů se k těm zkouškám přihlásilo a jak se jim bude dařit, to nás bude zajímat v následující půlhodině.
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Dobré ráno, bylo půl sedmé. Zprávy má Martin Matějka. ČRo Plus. TOP 09 bude tento týden
1
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vybírat nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum. Post zatím zůstává neobsazený. Původně se měl dnes ujmout funkce ekonom a bývalý rektor  Pavel Tuleja . Nominace se ale v p
átek vzdal po kritice, že publikoval články v tzv. predátorských
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časopisech, které nesplňují vědecké standardy. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová oficiálně skončila včera. Z funkce odešla kvůli nespokojenosti TOP 09 prezentací výsledků resortu
. Čínský prezident Si Ťin-pching je
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poprvé po pěti letech v Evropě. Dnes ho přijme francouzský prezident Emmanuel Macron. Oba státníci budou jednat mimo jiné i o válkách na Blízkém východě a na Ukrajině. Mluvit budou i o 
aktivitě čínských firem, které údajně podporují ruskou invazi na Ukrajině. Při
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své první cestě do Evropy od pandemie koronaviru navštíví Si Ťin-pching i Srbsko a Maďarsko. Státní maturity dnes ráno pokračují nepovinným náročnějším testem z matematiky. Hodinu po p
oledni pak do lavic usednou ti studenti, kteří se přihlásili

1
5

k testům z cizích jazyků vyjma angličtiny. Tu už mají maturanti za sebou. Ke zkoušce z němčiny a ruštiny se přihlásily stovky studentů, ze španělštiny bude maturovat asi 150 lidí a k francouz
štině je přihlášeno asi 70 maturantů.
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Zástupcům odborů a zaměstnavatelů odpoledne premiér Petr Fiala z ODS představí vládní plány do konce volebního období. V rozhovoru pro ČTK řekl, že je nutné například vyřešit nedostat
ek míst v předškolním vzdělávání
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a kabinet se tak řídí doporučením Národní ekonomické rady vlády. Tripartita by měla dnes řešit také například duální vzdělávání. U toho se kombinuje výuka ve škole a praxe ve firmě. Odvola
cí soud dnes znovu projedná případ
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učitelky, která při výuce zpochybňovala ruské válečné zločiny na Ukrajině. Martinu Bednářovou v lednu Obvodní soud pro Prahu 6 už podruhé zprostil obžaloby. Státní zástupce se tehdy na 
místě odvolal. Bednářová vinu odmítá, obžalovaná
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je z popírání genocidy. Žáci v hodině nahráli její tvrzení mimo jiné o tom, že se v Kyjevě nic neděje nebo že v Luhansku a Doněcku probíhaly před válkou etnické čistky z ukrajinské strany.
3
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Na D10 z Mladé Boleslavi do Prahy v připojovacím pruhu od Brodců na 33. km leží sražená zvěř a hůře se tam napojuje na dálnici. Na silnici
4
5

tři z Českých Budějovic do Rakouska dejte pozor v úseku mezi Skoronicemi a na židli. Vyšetřují tam srážku dvou osobních aut. Jezdí se tam kyvadlově. V Praze je problém ve sjezdu z novop
acké na Černý Most. Před nájezdem na

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
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21. To snad není možné… Klaus čekal před studiem a poslouchal Rakušana. Musel se držet  
06:53 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cz24.news - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

ČESKO: Exprezident Václav Klaus se v Partii na CNN Prima News vyjádřil k 20. výročí vstupu Česka do Evropské unie. „Zásadně protestuji proti nadšenému fanatickému tleskán
í těch, kteří myslí, že jsme úplně jiní díky EU, já myslím, že to je naprostá lež,“ řekl mimo jiné Klaus. Hovořil také o důchodové reformě a o migračním paktu.

Václav Klaus úvodem hovořil o svém výstupu na Blaník u příležitosti 20. výročího vstupu do EU, kde byl žádat Blanické rytíře o pomoc. „Považuji Evropskou unii, a tuhletu zvolenou formu evropskéh
o integrování neboli unifikování za velmi problematickou věc. A to jsem věděl deset let předtím, než jsme vstoupili do Evropské unie. To jsem věděl 30. dubna 2004 večer na Blaníku, a to vím dneska
stejně. Posun je jediný. Já jsem tenkrát na tom Blaníku kázal, že až bude nejhůř, že se Blaničtí rytíři proberou, probudí a že nám přijdou pomoc. A teď, když jsem tam byl po těch 20 letech znovu, ta
k jsem to mírně posunul. Říkal jsem: Já teď vím, že to není pohádka o Blanických rytířích, taková líbivá, ale naprosto falešná. Já myslím, že jestli je třeba někoho probudit, tak je to veřejnost České r
epubliky. Ne ty rytíře, ty už nechme, ať si tam spí, ale naše spoluobčany je třeba probudit,“ poznamenal Klaus.
„Za těch 20 let se v životě národa, stejně jako každého člověka, udála spousta věcí, spousta faktorů na nás působí. A já jako profesor v oboru společenských věd přece jenom autoritativně musím ř
íct, že vyseparovat, co způsobil tenhle vliv, onen vliv a jiný, je strašně obtížné, ne-li nemožné. Čili vyseparovat, co z toho, co se s námi teď 20 let odehrálo, udělala Evropská unie a naše členství v n
í, v podstatě není možné. A proto to umožňuje, aby kdekdo hlásal jakýkoliv názor o této věci. Takže mé hodnocení toho našeho pobytu v Evropské unii je velmi střízlivé, já zásadně protestuji proti na
dšenému fanatickému tleskání těch, kteří myslí, že jsme úplně jiní díky EU, já myslím, že to je naprostá lež,“ dodal Klaus.
Ten nevidí výhodu EU ani v tom, že bychom mohli díky tomu cestovat. „Cestovat jsme přeci začali 17. listopadu, nebo druhý den potom, 1989, ne 1. května 2004,“ sdělil Klaus. Obchodovat se svět
em jsme podle něj také začali daleko dříve než se vstupem do EU – 1. ledna 1991. „Když jsem já jako ministr financí liberalizoval zahraniční obchod a tedy umožnil, abychom všichni volně…
Falešné historky o tom přínosu vstupu do EU jsou nedůstojné a je jich strašná škoda,“ sdělil.
„Zrušení hranic v Evropě považuji za zločin! Za fatální chybu. Já jsem ochoten na hranicích České republiky s jakoukoliv zemí světa vyndat z kapsy pas a ukázat, kdo jsem. A jestli tedy mám možno
st tam vstoupit. Ale přeci otevření hranic nebylo fatálním přínosem pro nás. Vy jste určitě před 1. květnem 2004 cestovala po světě i bez toho, že jsme byli členy EU. Přeci to, co se stalo tady v Evro
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pě, bylo uvolnění masové migrace a fatální zničení Evropy,“ rozhorlil se Klaus a řekl, že jeho předchůdce ve vysílání Partie ministr vnitra Vít Rakušan (STAN) jen lhal.
„Ty lži o tom, že migrační pakt neznamená de facto legitimizaci masové migrace do Evropy přes všechny zdánlivé, fiktivní brzdičky, to snad jako… To snad není ani možné, co říkal pan ministr vnitr
a. Já myslím, že pan místopředseda Sněmovny Havlíček se sice bránil, ale myslím, že málo. To se mělo rezolutně říct, že co slovo pana ministra vnitra, to nepravda,“ řekl Klaus.
A co říká Klaus na to, že jsme v Česku získali z EU celkem bilion korun? „Ta suma není sice nulová, ale nepřeceňujme ji. Ta suma, o které se pořád mluví, je tak řádově někde kolem půlky našeho s
tátního rozpočtu za jeden rok. To je nenulová částka, ale že by to spasilo Českou republiku, to určitě ne. Ale ta propaganda, která tady je, je opravdu fatálně lživá. Za prvé: Neříká se vůbec to, co d
o Evropy platíme. Bere se jen jedna stránka této věci. Za druhé: Jestli to bylo použito nejlepším způsobem. Já vidím hlavně v Evropské unii financované cyklostezky, rozhledny, odkud není na místě
nikam vidět, lyžařské sjezdovky, kde se musíte odpichovat, aby to vůbec vedlo dolů. Třetí věc: Lidé u nás strašně podceňují otázku faktoru, který se jmenuje kofinancování, spolufinancování. Evrop
ská unie to má velmi pěkně naformulované. Čím je ta země chudší, relativně v HDP na hlavu, tím ta míra kofinancování je nižší. Protože Česká republika je z těch postkomunistických zemí
nejbohatší, tak my máme největší stupeň toho kofinancování. Ke každé věci, kterou ta EU přispívá, tak my máme kofinancování. To je strašně problematická věc, protože velmi často to je zbytečná
akce,“ dodal Klaus.
„Evropské dotace jsou jeden z největších zdrojů korupčního prostředí v České republice. Jestli tady všichni znají problematické projekty Čapího hnízda nebo penzion pana bývalého kancléře Mynář
e, tak tyhlety věci jsou velmi, velmi problematické, ale protože ty reflektory zamíří na Babiše a Zemana, tak vytáhnou všem občanům České republiky tyhlety dvě kauzy. Já trvám na tom, že máme s
to Čapích hnízd, sto penzionů v Osvětimanech, které jsou stejně problematické jako tyto dvě. A bez těch evropských dotací bychom je neměli,“ poukázal Klaus.
7. a 8. června si zvolíme nové zástupce do Evropského parlamentu, kampaň jednotlivých stran Klaus hodnotit nechtěl. „Uchechtávám se nad některými billboardy, ale to není podstatné,“ podotkl Kl
aus. „Ti, kteří nechtějí masovou migraci, nechtějí toto pojetí války na Ukrajině, ti, kteří by si raději nevzali žádnou evropskou dotaci, aby si o tom mohli rozhodovat sami, tak jestli budou nějaké politi
cké strany, které v té své kampani za prvé přijdou s těmi myšlenkami a budou mít šanci je dostatečně nahlas svým spoluobčanům prezentovat, tak to bych já vítal a radoval bych se z toho,“ poznam
enal Klaus. „Pro mě je naprosto jasné bránit se všem tendencím, jak evropským, tak tendencím soudobého světa, které já nazývám sebedestrukce Západu,“ dodal.
Řeč byla také o domácí politice, kdy vláda schválila změny v systému penzí. Dohoda s opozicí nakonec dosažena nebyla. Debatu se snažil moderovat Petr Pavel; měl podle Klause šanci na úspěch 
v takto citlivém tématu? „Myslím, že to prezidentovi nepřísluší. To není prezidentská role. Já jsem měl jako předseda politické strany a pak předseda vlády a pak parlamentu velmi silné postoje k pe
nzijní reformě. Když jsem přišel do parlamentu, dělal předsedu, tak k šoku všech jsem se dobrovolně přihlásil, že budu členem té komise pro důchodovou reformu. Všichni byli šokováni, že předsed
a parlamentu nemá chodit do komisí žádných, nicméně nepohnulo se s tím, nepohne se ani teď. To, co se navrhuje dneska, je marginální, okrajová změna našeho důchodového systému, okrajová 
změna, samozřejmě potřebný posun roku odchodu do důchodu, určitě ano. Ale to fatální změnu nemůže nikdy přinést, že je potřeba někdy provést hlubší důchodovou reformu, ale na to není dnes 
ani pohoda v koalici, ani v národě. Neboli já proti tomuto kroku v principu nic nemám,“ zmínil Klaus.
„Ideální systém pro mě je naprosto jasný. V principu založit něco, čemu se v literatuře říká individuální penzijní účty, neboli každý člověk musí celoživotně vytvářet a budovat svůj penzijní účet jako p
řípravu na svůj odchod do důchodu. A k tomu – a teď k tomu je a bude nekonečně velký politický spor – stát musí říct: My nejsme asociální instituce, my někoho, kdo si to neudělá, nebo si toho neu
dělá dost, nenecháme umřít. Stát musí říct, což je nějaký minimální garantovaný důchod, který, i když se člověk bude k sobě samému chovat zločinně, celý svůj život, tak přesto ho umřít nenechám
e. Neboli souhru těchto dvou parametrů, to je obrovská politická debata. Levice bude chtít, aby ten garantovaný důchod byl větší, pravice bude asi chtít, aby byl menší. O tom, ať se vede fatální deb
ata, ale to, co se udělalo dneska, to bylo jenom záplatování existujícího systému,“ sdělil Klaus.
Závěrem se Klaus vyjádřil ke změně na postu ministra pro vědu, výzkum a inovace. Místo Heleny Langšádlové měl nastoupit Pavel Tuleja , který ale svou kandidaturu stáhl. Potřebujeme
takového ministra? „O tom, že ministerstvo vědy jsme nikdy neměli, nikdy jsme ho nepotřebovali, je to falešná hra… Byl to pokus uspokojit jednu politickou stranu, v tomto případě TOP 09, si myslí
m, že si o tom vrabci štěbetají a je to naprosto jasnou věcí. Druhá věc, že ta ministryně byla neviditelná, neslyšitelná, neznámá… Ona neexistovala jako ministryně. Ale třetí věc: Myslím si, že ta polit
ická strana, která si vyvzdorovala tohle místo ve vládě a obsadila ho tak nešťastně, protože nemá lidi, tak teď navrhla kandidáta, který dopadl takhle žalostně. Ale mě na tom děsí něco jiného. To, j
estli najednou říkají, že podvedl své vědecké práce atd., tak já jsem zděšen z něčeho jiného. Tento člověk narazil teď při potenciálním jmenování do vlády, jak je možné, že tento člověk s takovou d
egradací své vědeckosti mohl být dvakrát rektorem Slezské univerzity v Opavě? To je pro mě šokující sdělení a myslím, že každého potenciálního studenta to musí zabolet,“ dodal Václav Klaus.
ZDROJ: CNN Prima News / PL
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SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): To snad není možné… Klaus čekal před studiem a poslouchal Rakušana. Musel se držet ( Cz24.news - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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22. ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města…   
07:00 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Karviná - oficiální stránka města SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné, které se bude konat v pondělí 13. května 2024 od 15 hodin ve velkém sále Obchodně  podnikatelské  fakulty v Karviné  Slezské u
niverzity. Termíny zasedání Zastupitelstva města Karviné a veřejné dokumenty ke stažení jsou dostupné na webových stránkách www.karvina.cz/magistrat/zasedani.Grafika, text: Jan Šimerda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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23. Hlavní zprávy (automat)  
07:07 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 3x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Dobré ráno v sedm hodin. Zprávy připravila Jana Petrová. TOP 09 bude tento týden vybírat nového kandidáta
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na ministra pro vědu a výzkum. Izraelská armáda údajně zahájila evakuaci Rafáhu na jihu pásma Gazy. Fotbalisté Sparty vyhráli na Slovácku a dál vedou ligu o čtyři body před Slavií. Na D1 
počítejte s kolonou na příjezdu do Brna
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směrem z Ostravy. A bude oblačno až polojasno. Později se zatáhne a bude pršet. Teploty do 25 stupňů, na Moravě až 25. Radiožurnál, Hlavní zprávy. Víme, co se děje.
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Post ministra pro vědu a výzkum zůstává neobsazený. Původně měl dnes jmenovat prezident Petr Pavel ministrem Pavla Tuleju z TOP 09. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  se al
e v pátek nominace vzdal po
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kritice, že publikoval články v tzv. predátorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy. TOP 09 teď vybírá nového kandidáta. Tento týden se proto sejde předsednictvo i výkonný vý
bor strany. Šéfka TOP 09
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Markéta Pekarová Adamová řekla, že nového nominanta a jeho dosavadní kariéru nebude prověřovat podrobněji než u Tulej. Já samozřejmě nedisponuji, ani nemám zájem disponovat jaký
mkoliv oddělením, které by mi ilustrovalo kandidáty.
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To jsou asi věci, které nepatří do demokratické strany. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s její prezident prezentací v práci resortu. Pokračují st
átní maturity.
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Už za hodinu začnou psát didaktický test studenti, kteří si zvolili nepovinnou náročnější matematiku. Hodinu po poledni jsou na řadě státní maturity z cizích jazyků. Vyjímá angličtiny, to už mají
maturanti za sebou. No a státní maturity
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probereme v Ranním Radiožurnálu už za chvíli. Izraelská armáda začala v noci na dnešek z Rafáhu evakuovat část civilistů. Informuje o tom deník The Times of Israel. Armáda to zatím oficiál
ně nepotvrdila.
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Ve městě Rafáh na jihu pásma je teď ve špatných podmínkách víc než milion a půl palestinských uprchlíků. Od pozemní ofenzivy dlouhodobě odrazují Izrael spojenci včetně Washingtonu. Ru
sko v noci zaútočilo bezpilotními
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letouny typu šahít na oblastní město Sumy na severu Ukrajiny. Útoky silně poškodily energetickou infrastrukturu města i oblasti. O zraněných nebo mrtvých zatím zprávy nejsou.
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Letící Rusko. Íránské drony Šáhid a jejich sestřelování natočili obyvatelé. Suma zveřejnili i s patřičnými komentáři na sociálních sítích. Po půlnoci ve městě přestala fungovat elektřina a částe
čně i vodovody.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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24. V Kroměříži vystavuje Jindřich Štreit a v červnu další významný fotograf Otto Dlabola  
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Zatímco od pátku 3. května je už k vidění ve foyer Domu kultury v Kroměříži výstava věhlasného fotografa Jindřicha Štreita, přičemž vernisáž proběhne až ve čtvrtek 9. května v 17 hodin za účasti a
utora, další zajímavé výstavy známých tvůrců jsou na programu v následujících týdnech a měsících.
Hned po výstavě fotografií  Jindřicha Štreita  bude od 4. června bude patřit foyer tvorbě dalšího renomovaného fotografa Otto Dlaboly, který v tomto roce slaví osmdesáté narozeniny. Jeho výstav
a ponese název Známé hlasy, známé tváře  a jejich autor nabídne černobílé fotografie kultovních populárních interpretů jako jsou  Karel Gottt, Hana Zagorová, Eva Pilarová, Karel Kryl, Golde
n Kids, Olympic, Jiří Schelinger, Iveta Bartošová a další. Fotografie vycházely od šedesátých let minulého století jak v hudebních i společenských časopisech, tak na propagačních plakátech i 
na deskách Supraphonu. Patnáct let byl autorem snímků, které tvořily slavná supraphonská alba Karla Gotta.
Na další výstavě, kterou nabídne Dům kultury v Kroměříži v červenci, se představí olomoucká výtvarnice Alena Ciková. A protože je nejen malířkou, ale rovněž módní návrhářkou, bude součástí sl
avnostní vernisáže, která proběhne 2. července, i módní přehlídka stejně jako vystoupení zpěvačky Marcely Březinové.
Alena Ciková se už před časem proslavila i v zahraničí, kde čile vystavuje své obrazy. Spolupracuje s galerií v Barceloně, Bratislavě, Vídni a s galerií v Itálii. Účastnila se výstav v Benátkách, Římě, 
Miláně, Paříži (přímo v Louvru), a už zmíněné Barceloně a Bratislavě. Vedle toho vytvořila módní značku, přičemž její oblečení si oblíbily i známé celebrity. Je také autorkou básnické sbírky Z očí do 
očí a ráda by napsala i knihu.
Během srpna bude ve foyer Domu kultury v Kroměříži vystavovat přerovský fotograf Pavel Ondrůj. I tento talentovaný tvůrce prezentoval své fotografickou tvorbu nejen v Česku, ale třeba také v Po
lsku či Německu. Jeho kolekce zachycují městská zátiší, reálie železničního prostředí nebo pozoruhodné detaily všedního života.
Zdroj foto: Robert Rohál

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zatímco od pátku 3. května je už k vidění ve… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );
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Dobré ráno. Je pondělí šestého května. Začíná studio 6. Dnes s Pavlem Navrátilem a Jakubem Pacnerem. Příjemné ráno také ode mě. My dnes budeme připomínat několik výročí. Jedno z nic
h se týká covidové pandemie.

3
0

Včera to byl přesně rok od chvíle, kdy pandemie oficiálně v podstatě skončila, protože Světová zdravotnická organizace oznámila, že už není potřeba vyhlašovat stav nouze. Nicméně řada lid
í se s COVIDem nebo s následky COVIDu stále potýká. Probereme to s šéfem

4
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postcovidového centra v osm třicet pět. Na sedm dvacet se také podíváme na pokračující zápisy dětí do školek. Ty pokračují až do 16. května. Kvůli svátkům, které v květnu jsou, tak někteří ř
editelé vybrali právě tento den pro zápisy.
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Jaká jsou kritéria, která, připomínám, určují ředitelé, ale samozřejmě nárok na přijetí mají všechny děti od tří let. Takto si všechny ty detaily řekneme s Janou Drápalovou v sedm dvacet, jak jse
m říkal. Další výročí připomeneme také poosmé. Je to totiž rok od korunovace

1
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britského krále Karla třetího. Tak jaký ten rok byl, probereme v osm padesát. No a sledujeme návštěvu čínského prezidenta ve Francii nebo potažmo v Evropě, o tom bude řeč v osm dvacet. T
eď je ale sedm a šest ráno, omlouvám se, jsou tu další zprávy. Já vám přeji úspěšný den.

3
0

Bylo šest hodin, na řadě jsou první zprávy vysílání studia šest. Vítám vás u nich. Ještě jednou dobré ráno. Ode dneška je neobsazený
4
5

post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Mandát včera skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný nástupce Pavel Tuleja  se ale po kritice kvůli zveřejnění článků potenciálně predát
orských časopisech vzdal kandidatury. Předsedkyně
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TOP 09 Markéta Pekarová Adamová předpokládá, že o jméně nového nominanta bude jasno tento týden. Včerejší raketový útok Hamasu na hraniční přechod Kerem Šalom podle AFP nepře
žili

1
5

tři izraelští vojáci, 12 dalších je zraněných. Agentura o tom informovala večer. Armáda silnici, přes kterou proudila humanitární pomoc, uzavřela. Teroristé podle Jeruzaléma odpálili deset rake
t z Rafáhu. O zahájení pozemní operace

3
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právě do poslední bašty Hamasu v oblasti vede válečný kabinet intenzivní debatu už několik týdnů. Přes 400 lidí evakuovali záchranáři v americkém Houstonu s jejich zaplavených domovů. T
exas se

4
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několikátý den potýká s povodněmi, které způsobily silné deště. Ty podle předpovědi neustanou ani v příštích dnech. Úřady vyzvaly obyvatele nízko položených oblastí, aby se preventivně ev
akuovali sami.
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V Plzni vyvrcholí čtyřdenní
1
5

slavnosti svobody. V podvečer se uskuteční hlavní vzpomínkový akt u památníku díky Ameriku. Desetitisíce lidí si osvobození z roku 1945 připomněly už v minulých dnech. Včera třeba projel 
městem tradiční konvoj svobody
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s více než třemi stovkami vojenských historických vozidel.
4
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Kabinet Petra Fialy probere s odboráři a zaměstnavateli kroky, které chce udělat pro oživení tuzemské ekonomiky. Vycházejí z téměř 40 bodového seznamu, který navrhla NERV.

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (3x), tuleja (3x), rektor (1x)
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ve chvíli, kdyby byla součástí i právě výpověď bez udání. Po dnešku by měl být kompletní další sankční seznam EU namířený proti Rusku. Postihům bude nově čelit podle místopředsedkyně E
vropské komise

1
5

Věry Jourové šedesát sedm lidí a dvacet tři organizací. Mezi nimi i platforma vojsov urop, která je zařazena na českém sankčním seznamu. Jourová taky potvrdila, že se postihy tomu i dovoz r
uského zkapalněného plynu

3
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do Evropy. Týká se toho zkapalněného plynu ve smyslu toho, že bude zákaz využívat evropské přístavy pro jakékoliv pohyby ruského zkapalněného plynu směrem do Evropy a mimo Evropu. 
Bude tam zákaz

4
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pokračovat v investicích do projektů týkajících se Skapa zkapalněného plynu na území Ruska. Během tohoto týdne by mělo vedení TOP 09 rozhodnout o novém kandidátovi na ministra pro v
ědu,

06:32
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výzkum a inovace. Post je ode dneška neobsazený. Právě dnes měl být jmenován do funkce bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Svoji kandidaturu ale po kritice kvůli zveřejnění 
článků potenciálně predátorských časopisech

1
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nakonec stáhl. Heleně Langšádlové mandát skončil včera. Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne. Ten post zůstane na chvíli 
neobsazený. Opravdu to bude jenom v řádu několika málo dnů, takže není ani

3
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tak zásadní, aby někdo přebíral na tu dobu řízení tohoto postu, protože se nejedná o resort s ministerstvem, tak to není tak zásadní v tu chvíli. Ale my samozřejmě i právě z toho důvodu chcem
e rozhodnout opravdu v nejbližších dnech.

4
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Tisíce lidí protestovaly v maďarském Debrecínu proti premiérovi Viktoru Orbánovi. Demonstraci ve městě, které bývá baštou vládní strany Fidesz, svolal opoziční představitel Péter Maďar, kt
erý býval Orbánovým spojencem. Jedním
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z témat protestu bylo vládní nakládání s financemi z EU. Podle zahraničních pozorovatelů Orbán některé prostředky nasměroval spřáteleným podnikatelům. Ti obvinění odmítají.
3
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A zprávy doplní sport. Hezké ráno. Trenér hokejové reprezentace Radim Rulík oznámil nominaci na domácí MS.
4
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Je v ní osm hráčů z NHL včetně Davida kemfa z Toronta, který se k týmu připojí ve čtvrtek. Do výběru se naopak nevešli jiní útočníci ze zámoří Tomáš Nosek a Jakub Vrána. Aktuálně tvoří n
árodní tým tři brankáři, osm obránců a patnáct útočníků.
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Měl by se prezentovat jednoznačně srdcem a obětavost. Prostě. Na domácím mistrovství prostě udělat proto ten výsledek úplný maximum.
1
5

Sestavu národního týmu pro MS v Praze a Ostravě by mohl rozšířit Tomáš Hertl. Jeho Vegas totiž v noci na dnešek vypadlo z play-off NHL a velký podíl na to měl jiný český hokejista Radek F
aksa. Útočník Dallasu se vrátil do hry po čtyřzápasové

3
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pauze způsobené zraněním a dal rozhodující gól. Zkrat třetí třetiny se trefil bekhendem přesně do horního rohu branky a Stars díky jeho prvnímu zásahu v letošním play-off vyhráli utkání 2, 1, 
sérii 4, 3 a v semifinále Západní konference se utkají s

4
5

Coloradem. Na východě NHL už konferenční semifinále začalo. Hokejisté Caroliny do něj vstoupili porážkou. V úvodním utkání série proti New Yorku Rangers jim nepomohl ani gól Martina Ne
čase, který na začátku třetí části

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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je ode dneška neobsazený. Původně se ho měl ujmout bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten se ale nominace vzdal poté, co se objevily pochybnosti ohledně jeho vědeckých p
ublikacích. Podrobnosti o kauze už přináší David Šalek z domácí redakce. Dobré ráno. Dobré

1
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ráno. Kdy se dozvíme jméno nového nominanta na post ministra nebo ministryně pro vědu a výzkum? Vedení TOP 09 by se mělo sejít tento týden, pravděpodobně někdy na jeho začátku. Př
edsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová ale nechtěla proces

3
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komentovat. Kandidáty určitě máme, ale já nechci veřejně spekulovat. Chci, abychom se o tom nejdříve pobavili právě na jednání stranických orgánů a pak teprve seznámíme veřejnost. Toto 
nám řekla včera. Ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja se tedy nominace

4
5

vzdal v pátek a to potom, co vyšlo najevo, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Co říkala předsedkyně strany Pekarová Adamová na to, jestli dalšího navrhovaného kandidáta bude 
strana nějak víc prověřovat? Ta odpověď byla taková
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nejednoznačná. Pekarová Adamová řekla, že ji situace mrzí a že měla za to, že kariéra Pavla Tuleji je dostatečným prověřením. Právě ty standardy, které by měly být dosahovány nebo který 
by měl být dosahováno. A tak se ukazuje, že ani v pozici tak vysoká

1
5

jako rektor univerzity proto ženy třeba nejsou. Já samozřejmě nedisponuji, ani nemám zájem disponovat jakýmkoliv oddělením, které by mi ilustrovalo kandidáty. Tady se podrobněji zastavm
e u toho, co jsou predátorské časopisy, kvůli kterým se Pavel Tuleja

3
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nominace nakonec vzdal. Tyto časopisy zaplavují akademické prostředí irelevantními texty, které nesplňují základní náležitosti odborných článků. Časopisy nemusejí dodržovat etické standar
dy vědeckého prostředí, publikované texty neprochází recenzním

4
5

řízením a nemusí mít dostatečnou odbornou kvalitu. Potom, co se informace o Tulejových článcích v predátorských časopisech objevila, Tuleja nejdřív řekl, že nechal stáhnout dotčené články
ze svého publikačního seznamu. Taky se za to omluvil. O den později
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ale oznámil, že se funkce vzdává. Připomeňme ještě prosím posluchačům, co se stalo, jak se TOP 09 vůbec do této situace dostala. Celé to začalo před dvěma týdny, kdy svou rezignaci ozn
ámila dosavadní ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová. Odůvodnila

1
5

to výtkami ze strany TOP 09, že se nedostatečně věnovala prezentaci svojí práce. Takto to tehdy komentoval o. Já jsem opravdu podcenila komunikaci. Mě to mrzí, je to realita. Ona vědní pol
itika není úplně jednoduchá disciplína. Já jsem se zúčastnil

3
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asi sto deseti vědeckých konferencí atd., ale nemá smysl se k tomu vracet, opravdu nemá. Toto je moje rozhodnutí. Je to tak. Já se nechci ohlížet, já chci jít dopředu. Zástupci vysokých škol 
nebo vědci přitom Langšádlovou jako

4
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ministryně chválili a byli s její prací spokojení. Předsednictvo strany pak jako náhradu vybralo právě Tuleju. Premiér Petr Fiala z ODS tehdy řekl, že Tuleja bude posilou koaliční vlády. Když pa
k po třech dnech nominaci vzdal, Fiala to uvítal se slovy,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ranní Plus (automat) ( ČRo - Plus - Ranní Plus (automat), Vedení univerzity );
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uvedla, že se lidé mají přesunout do rozšířené humanitární zóny. Víc řekl ve vysílání zpravodaj Štěpán Macháček. Obyvatelé východní části města Rafáhu dostávají hlasové zprávy, které vyzý
vají k evakuaci. Evakuovat se mají údajně
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do tzv. bezpečných zón, jednak v oblasti blízkého města Chán Júnis a poté také v oblasti mauvá sí na pobřeží Středozemního moře. No a palestinské a mezinárodní humanitární organizace ú
dajně už byly informovány o plánech

3
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a detailech této evakuace. Izraelský ministr obrany Joav Galant uvedl, že operace pozemní vojenská v Rafáhu se očekává velmi brzy. Já jen připomenu, že v Rafáhu je zhruba milion
uprchlíků z celého pásma Gazy a to je důvod, proč
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jsou obavy z případných civilních ztrát v případě, že izraelská armáda k té operaci přistoupí. Tento týden se sejde předsednictvo TOP 09 a rozhodne o novém kandidátovi na ministra pro věd
u a výzkum. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová
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Adamová a post je ode dneška neobsazený poté, co 25. dubna rezignovala dosavadní ministryně Helena Langšádlová. Nahradit ji původně měl bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel Tule
ja, ten se ale nominace vzdal kvůli pochybnostem o
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své publikační činnosti. Pekarová Adamová přiznala, že vývoj kolem Tuleji neočekávala. Já jsem opravdu nečekala, že ve chvíli, kdy někdo obhájí pozici rektora, stane se rektorem univerzity
v ČR, tak vlastně ta jeho práce, která za nimi je, neodpovídá

3
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určitým kvalitám. Na druhou stranu jsou to chyby, které se stávají a věřím tomu, že brzy bude celá situace vyřešená. Premiér Petr Fiala z ODS dnes představí zástupcům odborů a zaměstnav
atelů plány vlády do konce volebního období. Řekl
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to v rozhovoru pro ČTK. Kabinet chce prosadit úpravy na trhu práce, lépe zacílit příspěvek na bydlení nebo zkvalitnit české školství. Podle Fialy je nutné například vyřešit nedostatek míst v pře
dškolním vzdělávání. Kabinet se tak řídí
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doporučením Národní ekonomické rady vlády. Tripartita by měla řešit taky třeba duální vzdělávání. U toho se kombinuje výuka ve škole a praxe ve firmě. Na programu odpoledního jednání je 
i situace v zemědělství. Chce
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teď. Proč? České firmy omezují nebo zcela ruší zaměstnancům příspěvky na očkování, preventivní prohlídky a další benefity. Vyplývá to z průzkumu, který si udělala Hospodářská komora.
3
0

Podle viceprezidenta Hospodářské komory a šéfa Svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáše Prouzy tak reagují na zavedení stropu pro daňové osvobození benefitů. Čtyři firmy z deseti škrt
ali v nabídce benefitů. 23 procent firem
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redukoval počet nabízených benefitů a 17 % snížilo její výši. Nejčastěji benefity omezovaly malé firmy, protože si nedokáží poradit s tou obrovskou zbytečnou byrokracií navíc. A u malých fire
m v benefitech škrtala dokonce každá
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druhá firma. Omezení daňové výjimky pro zaměstnanecké benefity je součástí vládního úsporného balíčku, který má ozdravit státní finance. Novináři z italské veřejnoprávní televize Raj dnes 
stávkují. Po dobu 20 hodin nebudou
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vysílat zprávy. Odboráři tvrdí, že na novináře sílí tlak ze strany premiérky Giorgii Meloniové. Vláda i vedení stanice ale jakékoliv zásahy do obsahu veřejnoprávních médií odmítají. Svůj protest 
novináři oznámili v animovaném videoposelství.
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Odboráři si ve videu stěžují, že jejich nezávislou novinářskou práci dusí stále větší tlak vládních stran. Ty se prý ze stanice Ray snaží udělat hlásnou troubu Říma. Napětí vyvolalo zrušení úča
sti

4
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spisovatele Antonia Skura. Ty ho v jednom z pořadů na konci dubna. Podle vedení televize to bylo kvůli ekonomickým důvodům z kuráty ale ve vysílání nemohl přečíst text, ve kterém kritizuje i
talskou premiérku jako pokračovatelku fašismu. Novináři tak viní italskou

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - Plus - Zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

29. Šťastné pondělí: Pekarová porušila slib. Největší vládní čistka začíná  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová končí, což je pro TOP 09 příležitost vytěžit díky nové tváři u voličů pozitivní body. Anebo také možná ne. Jak jsme ale zjistili, tahle vládní změn
a možná nebude poslední.

Příběh odstoupení Heleny Langšádlové připomínal už od začátku hořkou komedii. Vedení TOP 09 si vymínilo konec ministryně z důvodu její „neviditelnosti“, aby následně na tento post – který zahr
nuje dvě kanceláře, jednu sekretářku a správce sociálních sítí na úvazek 0,15 – nominovalo zcela neznámého zastupitele Havířova.
Po událostech z minulého týdne ale nakonec ani bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja  ministrem pro vědu nebude – navzdory tomu, že nám Markéta Pekarová Adamová explici
tně slíbila, že se jím stane. Vaz mu zlomily pochybné články v predátorských časopisech.
Heleno Langšádlová, ještě s tím vyklízením kanceláře raději pár dní počkejte. Bůh ví, co praskne na ty další v pořadí.
Jindřich Šídlo ve Šťastném pondělí
Po této zpackané výměně si tak vláda Petra Fialy musí spravit reputaci a někoho vyměnit tak, aby to dávalo smysl – tedy horšího za lepšího. Fialův kabinet je sice extrémně nepopulární, ale premiér
jako by se bál ukázat prstem na konkrétní členy své vlády. My jsme se rozhodli Petru Fialovi pomoci a vybrat hned několik jedinců, kteří jsou zralí na výměnu.
Třeba Marian Jurečka, u kterého si samozřejmě důvod můžete vybrat sami podle toho, co vám vyskočí jako první článek po zadání tohoto jména do vyhledávače. Nás ale v poslední době zaujal
jeho nápad na navýšení odvodů pro bezdětné, což se ukázala být taková pitomost, že se proti Jurečkově návrhu postavilo vedle koaličních stran i hnutí ANO.
A které další ministry by mohl premiér Fiala klidně už zítra vyměnit? To vám řekne Jindřich Šídlo ve Šťastném pondělí.

PŘEČTĚTE SI ŠŤASTNÉ SLOVO:

Pojďme přemalovat Moskvu. Třeba modrou a žlutou
4. 5. 2024 10:00
Satirický pořad Šťastné pondělí vychází každé pondělí v osm hodin ráno na webu Seznam Zpráv. Vždy ten stejný den, tedy již dnes večer, si můžete poslechnout i nový Šťastný podcast, ve kterém
se na témata tohoto dílu (a nejen na ně) podíváme ještě podrobněji.
V úterý posíláme satirický newsletter Jindřicha Šídla a jeho týmu. Glosy o aktuálním politickém dění i zákulisní „šeptandu“ nejen o Šťastném pondělí. Každou sobotu pak čtěte Šťastné slovo, pravid
elnou zábavnou glosu Jindřicha Šídla. A nezapomeňte nás také sledovat na našem facebooku, X, instagramu a Seznam Médiu, kde najdete ještě víc ze Šťastného pondělí.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Šťastné pondělí: Pekarová porušila slib. Největší vládní čistka začíná ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Zpět na seznam
 

30. V Olomouci začíná univerzitní majáles. Ponese se v duchu výročí vstupu Česka do Evropské unie  
09:01 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Olomouc  AUTOR: Blanka Mazalová SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Letošní dvacáté výročí vstupu Česka do Evropské unie připomene majáles olomoucké Univerzity Palackého. Začíná v pondělí a potrvá tři dny.

Akce se budou odehrávat ve Zbrojnici, na náměstí Republiky, v jezuitském konviktu a v areálu letního kina. Králem majálesu se stane písničkář, vítěz Českého slavíka a doktorand olomoucké unive
rzity Michal Horák.
Studenti ho symbolicky budou korunovat v pondělí v 17 hodin ve Zbrojnici. Králem majálesu byli v minulosti Josef Jařab, Jindřich  Štreit , Marek Eben, David Koller nebo Miroslav Krobot.
Letošní program najdou zájemci na webu majálesu a kromě koncertů nabízí soutěže, besedy nebo přehlídky neziskových organizací.
Chcete mít zprávy (nejen) z vašeho kraje pořád při ruce? Odebírejte Zprávy ČRo Olomouc ve svých podcastových aplikacích Můj Rozhlas, Spotify, Google Podcast nebo Apple iTunes.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

31. Ranní Plus (automat)  
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Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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izraelské rukojmí. Je to hodně pravděpodobné. Na druhou stranu nedá se úplně vyloučit, že někteří jsou i v jiných částech, které už Izrael obsadil nebo odsunulo tam obyvatelstvo dříve, proto
že vidíme
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třeba, že část Gazy na severu tedy je vlastně území, kde se Hamas v podstatě pokouší a do určité míry úspěšně obnovit svoji správu toho území. Jinými
3
0

slovy, Hamas je přítomný i jinde, nejen v Rafáhu a nelze tudíž vyloučit, že ta rukojmí jsou i jinde. Nemluvě o tom, že v minulosti se ukázalo, že ne všechna rukojmí drží Hamas, některé mohou 
držet jiné frakce, některé mohou držet třeba nějaké místní
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klany atd., ale jasně logika napovídá, že největší část bojovníků, ozbrojenců Hamasu je teď na jihu Gazy a tudíž tam asi budou jejich vůdci, ale také ta rukojmí, která, dá se
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předpokládat, jsou držena v okolí těchto vůdců vlastně v roli jakéhosi lidského štítu, ale také pojistky třeba pro to další vyjednávání s Izraelem. Tak to byl vedoucí Centra pro studium Blízkého 
východu Metropolitní univerzity Praha Břetislav Tureček. Děkujeme
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za rozhovor. Díky, na slyšenou. V osm hodin a 13 minut. Stále posloucháte Ranní Plus. Vláda dnes už nemá ministra pro vědu, výzkum a inovace. Helena Langšádlová skončila, Pavel Tulej
a  nenastoupil a TOP 09 hledá

3
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jiného kandidáta. Dosud nenápadný post ministra bez ministerstva se dostává do popředí pozornosti a je to také naším dnešním tématem. Tak tu nastalou situaci komentoval ředitel Biologick
ého centra Akademie věd Libor Grubhoffer. Současná
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situace potvrzuje skutečnost, že vlastně vědě, udržitelnému financování, dalšímu rozvoji vědy není u nás věnována dostatečná politická pozornost. Do vysílání ranního Plusu
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zvu místopředsedu TOP 09 Matěje Ondřeje Havla. Dobrý den. Dobré ráno. A ve spojení je s námi také poslanec hnutí ANO, emeritní předseda, pardon, přednosta hepatogastroenterologie v I
KEMu Julius špeče Špičák. Dobrý den i vám.

1
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Dobrý den. Pane Havle, začnu u vás. Budete vy tím novým ministrem? Já si myslím, že TOP 09 v současné situaci by měla najít někoho, kdo je zkušeným politikem, kdo se toho ministerstva,
3
0

které mu teda přikládáme určitou váhu, na rozdíl od toho, co někde zaznívá, takže by se toho ministerského postu měl ujmout zkušený politik, který skutečně vyjedná rozpočet pro další rok na
výšený minimálně tedy o těch 12
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procent apod. Nemyslím si, že zrovna já bych v tuto chvíli byl ten správný kandidát. Rozumím tomu tedy tak, že hledáte politiky, nebo hledáte i kandidáty mimo stranu, třeba vědecké obce? Já
myslím, že máme několik jmen, několik kandidátů
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a bude záležet v tom začátku tohoto týdne na tom, jak se rozhodne předsednictvo strany, nejužší vedení a výkonný výbor, stejně jako to v tom minulém týdnu probíhalo a neskončilo to bohužel
úplně slavně s naším kandidátem

1
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panem doc. ten Tulejou. Pane Špičáku, vy sdílíte názor vašeho místopředsedy pana Havlíčka, že jde o zbytečný ministerský post? Nepochybně, nepochybně, protože prakticky nemá, ten mi
nistr nemá žádné

3
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kompetence, takže já jsem od počátku prosazoval názor ten, že Radu vlády pro vědu a výzkum by měl vést premiér, případně silný ministr, který
4
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by s tím premiérem jako operoval. Takže to byl můj názor naprosto. Ne, ne, protože jinak je to ministerstvo úplně, úplně, úplně nevýkonné, prostě nemá žádnou výkonnou moc. No a není důle
žité, aby seděl ve vládě někdo, kdo

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
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základní tři tedy problémy a to nemá šanci, toto nemá šanci změnit nikdo jiný než tedy premiér nebo silný ministr, ale vyhozené ministerstvo, to rozhodně tak není. Pane Havle, když se původ
ně objevily

1
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ty informace o publikacích pana Tuly v predátorských časopisech, tak to vaše předsedkyně Markéta Pekarová Adamová mírně zlehčovala. Říkala, že přece nejde o žádnou tragédii. Tak proč
jste najednou změnili názor? My jsme

3
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při výběru těch, toho kandidáta na ministerstvo pro vědu postupovali v tom minulém, předminulém, respektive týdnu podle mého názoru velmi pečlivě. Nenapadlo by nás, že bohužel, jak se p
ak ukázalo, byla to chyba, že dvojnásobný
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rektor, místopředseda konference rektorů atd. může mít problémy se svou publikační činností. Je to věc, která nás teda velmi mrzí. Samozřejmě to teďka mediálně je pro nás krizové, neobrat
né. Doufám, že budeme schopni, já tomu věřím,

08:22
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už ten proces samozřejmě probíhá, mám tu čest se na něm podílet, že vybereme kandidáta, který bude jako velmi dobrým ministrem pro vědu, pro výzkum a inovace. Nicméně v tom minulém
týdnu okolnosti týkající se těch predátorských
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časopisů samozřejmě tedy s politováním beru na vědomí a zároveň si myslím, bohužel, že to přineslo takový jako určitý otřes do té akademické sféry. Měli jsme větší důvěru v to, že třeba Aka
demický senát opavské univerzity  apod.
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prostě toho kandidáta, který byl dvakrát rektorem a místopředsedou konference rektorů, jak jsem říkal, prostě prověřili. Pane Špičákovi, rozumíte těm důvodům, kvůli kterým odešla Helena La
ngšádlová? Potřebuje věda hlavně dobrou komunikaci
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navenek? Musím, musím říct, že za prvé snová země, všichni se známe. Ano, určitě. Ona nebyla schopna vizualizovat dostatečně tady tu. Věda, výzkum, pochopitelně ta autenticita
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tantry své, ale musím říci, že to obsazuje ministerstvo TOP 09 a to je natolik, řekl bych, je to strana, která dneska nemá ani tři %,
1
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kde by tato strana vůbec vhodného člověka dokázala najít? Já tomu vůbec nevěřím a nevěřím tedy, že by další jaksi vývoj byl nějakým způsobem pro vědu a výzkum
3
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byl pozitivní. Pane Havle, dozvíme se jméno nového ministra tento týden? Mohu ubezpečit pana kolegu Špičáka, že máme spoustu kandidátů, kterých uvažujeme a určitě najdeme jméno, kte
ré bude velmi dobrým ministrem pro vědu, výzkum, inovace. Já
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předpokládám, že se to jméno tento týden dozvíme. Teďka v první polovině týdne by měla o tom, tedy mělo by o tom jednat předsednictvo, výkonný výbor strany a následně, pokud padne sho
da, tak toho kandidáta najdeme a já jsem tedy optimista,
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jsem přesvědčený, že to bude už v tomto týdnu. Říká místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel. Děkujeme vám za rozhovor. Děkuji také, krásný den. A děkuji také Julius u žpečákovy posl
anci z hnutí ANO. Na slyšenou. Všem hezký den.

1
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Díky, na shledanou. V osm hodin a 20 minut se rychle zorientujeme v dalších zprávách, které dnes ráno v našem vysílání sledujeme. Izraelská armáda dnes ráno zahájila evakuaci části Rafáh
u na jihu pásma Gazy. Informují o tom izraelská

3
0

média. Jednání o příměří o víkendu skončila bez výsledku, Hamas pak provedl raketový útok na Izrael. Na situaci se zaměříme po půl deváté. Při ruském dronovém útoku na město Sumy na s
everu Ukrajiny byla v noci na dnešek poničená energetická infrastruktura.
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Informuje o tom šéf tamní Sumské oblasti a. Podnikatel Daniel Křetínský předložil nabídku na převzetí francouzské technologické společnosti Atos. Firma dneska oznámila, že celkem obdržel
a od investorů čtyři různé nabídky na restrukturalizaci

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

33. �Zveme všechny zájemce o �psaní, literaturu a…   
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fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

✨Zveme všechny zájemce o �psaní, literaturu a kulturu na autorské čtení významné básnířky, prozaičky, redaktorky a publicistky���Boženy Správcové. Pořad se koná pod hlavičkou cyklu Set
kání s dobrým slovem, a to �v úterý 7. května od 16:00 v učebně M123 (přízemí FPF SU, Masarykova třída 37).Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské univerzity v Opavě Slezská univerzita v 
Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x), fpf (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ✨Zveme všechny zájemce o �psaní, literaturu a… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

34. Studio 6 (automat)  
09:02 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 31x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

08:00
0
0

v 1000 metrech na horách nejčastěji kolem 14 stupňů. Ale třeba Šumava nebo Beskydy, tam bude tepleji. Tam v 1000 metrech dnes odpoledne naměříme teplotu pravděpodobně kolem 16 °
C. Během noci na zítřek zejména v jižních částech ČR i

1
5

vydatnější nebo spíš trvalejší srážky. Během zítřejšího dne postupně od severu částečné ustávání srážek. Tolik počasí, pěkný den.
3
0

Bylo osm hodin. Začínají zprávy. Vítám vás u nich. Dobré ráno. Začala evakuace civilistů z východních částí města Rafáh na jihu pásma Gazy. Izraelská armáda oznámila, že vyzvala lidi v urč
ených lokalitách, aby

4
5

se přesunuli do humanitární oblasti. Tu podle vyjádření rozšířila. Izrael opakovaně potvrdil, že se chystá na Rafáh zaútočit. Jde o poslední baštu Hamasu v Gaze a zároveň útočiště statisíců p
alestinských uprchlíků. Armáda uvedla, že půjde o

08:01
0
0

operaci omezených rozměrů. Ode dneška je neobsazený post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Mandát včera skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný nástupce
1
5

Pavel Tuleja  se ale po kritice kvůli zveřejnění článků potenciálně predátorských časopisech vzdal kandidatury. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová předpokládá, že o jméně 
nového kandidáta bude jasno tento týden.

3
0

Přes 400 lidí evakuovali záchranáři v americkém Houstonu s jejich zaplavených domů. Texas se několikátý den potýká s povodněmi, které způsobily silné deště. Ty podle
4
5

předpovědi neustanou ani v příštích dnech. Úřady vyzvaly obyvatele nízko položených oblastí, aby se preventivně evakuovali sami.

08:02
0
0

V Plzni vyvrcholí čtyřdenní slavnosti svobody. V podvečer se uskuteční hlavní vzpomínkový akt u památníku
1
5

díky Ameriku. Desetitisíce lidí si osvobození z roku 1945 připomněly už v minulých dnech. Včera třeba projel městem tradiční konvoj svobody s více než třemi stovkami vojenských historickýc
h vozidel.

4
5

Izraelská armáda vyzývá civilisty z východní části Rafáhu k evakuaci. Rozšířila humanitární oblast na jihu pásma Gazy. Může to předznamenávat blížící se pozemní operaci v této poslední ba
ště Hamasu. Brzké vyslání

08:03
0
0

jednotek zmínil včera i izraelský ministr obrany. Řekl to po raketovém úderu na hraniční přechod. Při něm podle agentury AFP zemřeli tři izraelští vojáci, dalších 12 je zraněných. Teroristé pod
nikli útok

1
5

podle Jeruzaléma právě z Rafáhu. Židle pro 130 rukojmích, které už sedm měsíců vězní Hamas. Neobsazená zůstala v Jeruzalémě na vzpomínkovém ceremoniálu k jedné z nejděsivějších ka
pitol lidských dějin, holokaustu.

3
0

V době holokaustu byl židovský národ zcela bezbranný proti těm, kteří usilovali o naše zničení. Žádný národ nám tehdy nepřišel na pomoc. Dnes nepřátelé opět usilují o naše zničení.
4
5

Lídrům svobodného světa říkám, žádný nátlak, žádné rozhodnutí jakéhokoliv mezinárodního fóra nezastaví Izrael před tím, aby se bránil. Jen pár hodin předtím, než premiér přednesl tato slov
a, se stal hraniční přechod Kerem Šalom cílem

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

35. Zprávy (automat)  
09:05 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Brno - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Brno SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:00
0
0

bylo 9:00 Český rozhlas Brno na
1
5

měsíc a omezí dopravu v Post ministra pro vědu a výzkum zůstává neobsazený lidé v Brně se můžou zapojit do vzpomínky na židy kteří se stali oběťmi holocaustu dnes bude polojasno postu
pně zataženo jdeš

3
0

nebo bouřka a teploty až 26 stupňů zprávy pro vás má Věra Šemberková Dobré dopoledne Silničáři dnes začínají s opravami Na Průtahu Znojmem v Pražské ulici a na kruhovém
4
5

objezdu na Mariánském náměstí budou vyměňovat poškozené povrchy práce potrvají necelý měsíc a průjezd stavbou bude v obou místech omezený Pražskou ulici s auta dostanou v jednom 
směru pouze do centra města v opačném směru musí využít upřesňuje

09:01
0
0

mluvčí Ředitelství silnic a dálnic Jan Rýdl budeme do 12:00 května pracovat ve směru do centra města a poté v opačném směru objízdné trasy jsou stanovené zvlášť pro osobní auta a pro au
ta nad 3,5 tuny je

1
5

na kruhovém objezdu budeme pracovat po polovinách a průjezd jedním směrem zůstane zachované Top09 bude tento týden vybírat nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum a zatím
zůstává neobsazené Původně jsem měl dnes

3
0

ujmout funkce ekonom a bývalý rektor  Pavel tuleja nominace se ale v pátek vzdal po kritice že publikoval články v takzvaných predátorských časopisech dosavadní ministryně Helena lang
šádlová oficiálně skončila včera z funkce odešla kvůli nespokojenosti

4
5

Top09 její prezentací výsledků resortu Lidé si dnes na několika místech v Česku připomenou židovské oběti holokaustu Terezínská iniciativa připravila akci s názvem jom ha-šoa zájemci Při 
ní na veřejnosti

09:02
0
0

hlasitě čtou jména zemřelých v Brně mají lidé tuto možnost od 14:00 na Moravském náměstí u Sochy jošta je to nedaleko někdejšího židovského spolkového domu na Kolišti jehož nepříliš zná
mou historii se teď pokouší lépe prozkoumat Badatelé

1
5

Sportovců brněnských veslařů a dalších až po spolky židovských veterinářů v Brně který o fungování domu číslo 45 kde působily i ženy z rodu slavných rodin lev Beer
3
0

a Plaček poblíž budovy také existovala synagoga doplňuje předseda židovské obce Brno Jáchym kanárek na Kolišti bylo původní sídlo židovské brněnské obce souviselo to s synagogou kter
á byla fakticky přes dnešní

4
5

dvůr úrazové nemocnice sídlo Židů přestalo existovat v době akorát u teď bývalý Spolkový dům patří státu je prázdný Tomáš kremr Český rozhlas počasí dnes

09:03
0
0

bude na jižní Moravě polojasno odpoledne postupně oblačno až zataženo přeháňky a bouřky ojedinělé silné i s kroupami teploty Vystoupí na 22 až 26 stupňů zítra slabý postupně mírný v bouř
kách přechodně zesílí biozátěž

1
5

je mírná Český rozhlas Brno rozhlas naší Moravy Zelená vlna Českého rozhlasu
3
0

Brno na nehodu pozor na dálnici D1 ve směru z Vyškova na Brno za dva a půl kg blokuje levý pruh na místě je policie a hasiči nehoda je také v Brně v pisárecké ulici na mostě přes řeku svrat
ku a značně

4
5

omezuje průjezd se silným provozem počítejte na dálnici D1 ve směru z Vyškova na Brno ale také v okolí Kuřimi a Lipůvky spoje tam nabírají zpoždění až 15 minut šťastnou cestu vám přeje v
yražen Beková

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

36. Zprávy (automat)  
09:07 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Hradec Králové SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:01
0
0

špatném stavu jsou podle něj také například Zámecké střechy bohužel není zcela jasné protože nejprve by jsme měli provést stavebněhistorický
1
5

průzkum dendrochronologický průzkum mykologický průzkum a samozřejmě samotné projektování majitelé Prachovských skal nechali celé lokality odstranit odpadkové koše turisté tak veške
ré obaly plechovky lahve podobně jako v krkonošském

3
0

Národním parku musí odnášet sebou více nádob na tříděný odpad najdou lidé na parkovišti podle spolumajitelky přírodní rezervace rifter Šlikové byl svoz košů náročný a nákladný na chování 
turistů bude dohlížet více strážců přírody a

4
5

že bychom mohli ještě jednoho až dva Strážce jsem přijmout nebo že by se zaměřili více na tuto lokalitu přírodní rezervace Prachovských skal a že by s námi hlavně o těch prázdninách dohlíž
eli na chování

09:02
0
0

návštěvníků Post ministra pro vědu a výzkum zůstává neobsazený včera ve funkci oficiálně skončila Helena langšádlová s Top09 strana ale stále hledá jejího nástupce bývalý rektor  Pavel 
tuleja se nominace vzdal

1
5

kvůli pochybnostem kolem jeho publikační činnosti nového kandidáta chce Top09 oznámit tento týden izraelská armáda vyzvala k evakuaci části města ráfek na jihu pásma gazy a to přes dlo
uho chystanou ofenzivou v této

3
0

oblasti armáda v prohlášení uvedla že se lidé mají přesunout do rozšířené humanitární zóny více řekl ve vysílání zpravodaje Štěpán Macháček obyvatelé Východní části města dávají hlasové z
právy a vyzývají k evakuaci evakuovat

4
5

se mají údajně do takzvaných bezpečných zón 1kk v oblasti blízkého města Chán júnis a poté také v oblasti má vás i na pobřeží Středozemního moře no a palestinské a mezinárodní
humanitární organizace údajně už byli

09:03
0
0

informováni o plánech a detailech teto izraelský ministr obrany Galant uvedl že operace pozemní vojenská svahu se očekává velmi brzy já jim připomenu že váhu je zhruba milion uprchlíků z 
celého pásma gazy a to

1
5

je důvod proč jsou obavy z případných civilních ztrát v případě že izraelská armáda k té operaci přistoupí nominoval na domácí mistrovství světa 26 hráčů
3
0

včetně tří gólmanům na soupisku Se nevešli například Nosek vrána a Zohorna turnaj začne v Praze a v Ostravě v pátek počasí čeká nás oblačno až zataženo místy občasný déšť ojedinělé i 
bouřky

4
5

nejvyšší teploty 17 až 21 Na horách kolem 13:00 stupňů by ohlásím jednou zátěž Český rozhlas Hradec Králové rádio vašeho kraje

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

37. Ranní Plus (automat)  
09:35 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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09:13
0
0

bych chtěl dále prohloubit nebo alespoň udržet ty dobré vztahy, které měla Británie se lníni komenbalco což jsou většinou zemí, které bývaly britskými koloniemi. Bohužel vstoupila do toho jeh
o nemoc. On plánoval pokud jim mnohem

1
5

více návštěv zemí Commonwealthu. Vlastně s ní byla zatím jedna jediná a to ta loňská v Keni. Jedním z jeho nebo jednou z jeho misí je také vylepšit vztahy s Evropou a britská média, pokud z
miňují

3
0

teď to první výročí, tak zmíní také to, že jako první britský monarcha přednesl projev přímo v německém Bundestagu. Jako úspěšná se hodnotí také jeho návštěva ve Francii a jaksi změní, jes
tli je to v

4
5

celkovém kontextu toho, že i britský premiér, současná vláda má zájem o výrazném ručním stavu s Evropou. Tolik zpravodaj Deníku N v Londýně Ivan Kytka. Děkujeme za rozhovor. Hezký d
en. Vypadá to, že ve Walesu

09:14
0
0

mají podle všeho v oblasti telekomunikací ještě co zlepšovat. Za zhoršené spojení se omlouváme. TOP 09 dál neúspěšně hledá nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Helena Langšádl
ová skončila kvůli nedostatečné sebeprezentaci, Pavel

1
5

Tuleja  nenastoupil kvůli prezentaci v pochybných titulech. Ode dneška je proto post neobsazený. Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel v ranním vysílání Plusu řekl, že on se tím novým
ministrem nestane. Máme několik jmen, několik kandidátů a bude záležet

3
0

v tom začátku tohoto týdne na tom, jak se rozhodne předsednictvo strany, nejužší vedení a výkonný výbor, stejně jako to v tom minulém týdnu probíhalo a neskončilo to bohužel úplně slavně s
naším kandidátem panem doc. ten

4
5

Tulejou. Biochemik a ředitel Biologického centra Akademie věd Libor Grubhoffer v ranním vysílání řekl, že je potřeba posílit kompetence ministra pro vědu a výzkum. Vláda by kvůli tomu podl
e něj měla přijmout kompetenční zákon. Dokud nebude

09:15
0
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v této zemi ministerstvo pro vysoké školy a vědu, tak se vlastně nic nezmění, protože jistě takový ministr nebo ministryně bez portfeje, respektive s deklarovanou
1
5

kompetencí pro vědu, výzkum a inovace je nesmírně důležité, ale bez těch pravých ministerských kompetencí to je svým způsobem jenom plácnutí do vody. Potřebujeme změnit kompetenční
3
0

zákon a ta věda je natolik strategická záležitost a vzdělávání samozřejmě, že už je konečně třeba k tomu přistoupit. Opoziční hnutí ANO považuje tento ministerský post za zbytečný. Poslane
c

4
5

Julius Špičák by vědu nechal v kompetenci premiéra nebo jiného silného ministra. Dokázal bych si představit, že to bude silný ministr, kterého budete premiér tedy podporovat, například mini
str školství, protože v podstatě spousta

09:16
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peněz na výzkum probíhá přesně deset. Školství jako základní problém českého výzkumu je roztříštěno, neefektivita a málo zahraniční, málo zahraničí
1
5

tedy pracovníků. Toto nemá šanci změnit nikdo jiný než tedy premiér nebo silný ministr a uměle vytvořené ministerstvo. To rozhodně tak není. Místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel by n
aopak s posílením ministerstvech,

3
0

ministerských kompetencí a vznikem ministerstva pro vědu souhlasil. Význam má podle něj ale i současná situace, kdy ministr působí pod Úřadem vlády. Tento ministr pro vědu, výzkum a ino
vace vyjednává rozpočet, koordinuje

4
5

tuto agendu, koneckonců připravuje i některé zákony, které se vědy týkají, ať to jsou transfery, a to je třeba teďka participace na zákonu o vysokých školách atd. Jenom dovolte ještě jednu kr
átkou reakci na to, že by tato agenda měla být pod premiérem. Já se nedomnívám. Byla

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
 

38. Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí!  
09:37 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Svobodny-svet.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

PL/MARKÉTA ŠICHTAŘOVÁ
Prezident Petr Pavel to popletl, když v souvislosti s eurem mluvil o tom, že je nutné ho přijmout, aby Česko hrálo v Evropě první ligu. Ovšem to bychom vstoupili do skupiny zemí, které na rozdíl 
od nás neplní kritéria, tedy vykazují horší hospodářské výsledky, tedy bychom sestoupili z druhé do třetí ligy. „O výhodách a nevýhodách přijetí eura můžeme na úrovni odborně ekonomicky disk
utovat a jsem k takové věcné odborné diskusi připravená; politické prohlášení, že je nutné euro přijmout, však k diskusí není, protože je lží,“ reaguje pro ParlamentníListy.cz Markéta Šichtařová.

Už jsme o euru mluvili tolikrát. Ale co naplat, když s jeho zavedením znovu přišel Petr Pavel. Na konferenci k 20. výročí vstupu Česka do Evropské unie, která se v úterý konala n
a Pražském hradě, prohlásil, že Česká republika by měla přijmout euro, aby hrála v Evropě tzv. první ligu. V novoročním projevu vyzval k diskusi o přijetí eura, teď už mluví o nut
nosti přijetí společné evropské měny. Čím si lze vysvětlit, že tolik šlape na pedál, a proč podobnou iniciativu nevyvíjeli už jeho předchůdci Miloš Zeman a Václav Klaus?

Miloš Zeman i Václav Klaus byli pragmatici a ekonomové, proto věděli, že přijetí eura by pro zemi bylo ničivé. Proto je ani nenapadlo po euru volat. Současný prezident ekonom není, monetární eko
nomii nerozumí, a ohledně eura říká, co je mu do projevu napsáno. Povšimněte si, jak je „argumentace“ ohledně přijetí eura „zajímavá“, rozumějme hloupá: Zastánci eura často zkoušejí argumentov
at tím, že prý již budeme plnit Maastrichtská kritéria, a proto tedy můžeme přijmout euro. Tito lidé si ovšem ještě nepovšimli, že Maastrichtská kritéria nyní neplní ani eurozóna jako celek! Takže cel
á eurozóna se ekonomicky rozsypala natolik, že není schopna plnit svá vlastní pravidla, která byla zavedena proto, aby ji držela pohromadě. Co to znamená? Že bychom měli (podle zastánců eura)
vstoupit do skupiny zemí, které na rozdíl od nás neplní kritéria, tedy vykazují horší hospodářské výsledky, tedy bychom sestoupili z druhé do třetí ligy…
O výhodách a nevýhodách přijetí eura můžeme na úrovni odborně ekonomicky diskutovat a jsem k takové věcné odborné diskusi připravená; politické prohlášení, že je nutné euro přijmout, však k d
iskusí není, protože je lží.
Pětikoaliční vláda se neustále ohání nutností boje proti dezinformacím, ale před eurovolbami obsadila koalice Spolu doménu s klíčovým heslem kampaně hnutí ANO a přes ni ší
ří vymyšlené citáty. Premiér Petr Fiala si to pochvaluje a vysmívá se ANO, že udělalo chybu, že si doménu včas nezaregistrovalo. Má být předseda vlády opravdu pyšný na to, ja
k nejsilnější opoziční stranu volební tým Spolu doběhl a i zostudil?

Já bych si troufla oponovat, že Spolu hnutí ANO nezostudilo; zostudilo samo sebe, jelikož jeho počínání je velmi dětinské. Vlastně se nabízí otázka, kdo tu tedy šíří dezinformace? Když dezinformac
i definujeme tak, že se jedná o nepravdivou informaci, která je ZÁMĚRNĚ a vědomě šířena za účelem oklamání lidí, pak drtivá většina těch, kdo jsou dnes i označováni za dezinformátory, jimi ve s
kutečnosti nejsou, buď proto, že šíří pravdy, nebo proto, že nepravdy šíří nezáměrně. Naopak koalice Spolu tu definici dezinformace splňuje velmi dobře.
Uprostřed týdne zemřel spoluzakladatel ODS Miroslav Macek. Rád četl ParlamentníListy.cz, a to, co ho zaujalo, citoval ve svých pravidelných glosách. To se týkalo i vašich vyjá
dření. Naposledy 5. března. Věděla jste o tom?

Ach, netušila jsem, že jsem pana Macka zaujala natolik, že citoval moje slova… Přiznám se, že mě to nyní celkem dojalo. Miroslav Macek byl jeden z posledních skutečných pravičáků z devadesát
ých let. S ním pomalu odchází stará garda, která byla u transformace české ekonomiky ze socialistické na tržní. Teď je na nás, mladších, abychom se nenechali zlomit k rezignaci tím, že vidíme všu
de kolem postupující indoktrinaci, a abychom byli připraveni ve správnou chvíli znovu ekonomiku a nastavení společnosti opravit.
Myslíte, že váš pohled na „covidismus“ sdílejí kromě už zesnulého spoluzakladatele ODS i nynější stranické špičky občanských demokratů?

Samozřejmě, že nesdílejí. Vždyť současná vláda činí právě to, vůči čemu jsem se v té citaci vymezovala, tedy: Vystrašit lidi, pak názory těch, kteří se nenechali zastrašit, dehonestovat a označit za 
dezolátské, utužit regulaci a převzít ještě větší kontrolu nad společností. Ostatně, co myslíte, že je prezidentovo volání po euru jiného, než pokus převzít ještě větší kontrolu? Vždyť zavedení eura z
namená zavedení CBDC (digitální peníze centrálních bank), což je právě nástroj ke kontrole lidí!
Česká ekonomika roste již dva kvartály za sebou. Podle čerstvých dat Českého statistického úřadu se v prvních třech měsících letošního roku zvýšil HDP meziročně o 0,4 % a m
ezičtvrtletně o 0,5 %. Index důvěry spotřebitelů v ekonomiku se v dubnu zvýšil již počtvrté v řadě a dostal se nad svůj dlouhodobý průměr 100 bodů. Je něco, co by optimismus 
ohledně nejbližšího vývoje naší ekonomiky mohlo zchladit?

Tak já bych růst o 0,4 procenta snad ani jako růst nenazývala, spíš je to stagnace. Navíc značná část tohoto „růstu“ je dána vládními výdaji, které se sice statisticky vzato do růstu započítávají, ale 
ekonomické logice to odporuje a měly by se spíš od růstu odečítat, protože tyto vládní výdaje znamenají, že stát projídá peníze, které soukromý sektor mohl rozumně investovat. Kdybychom tedy od
růstu odečetli tyto vládní výdaje, patrně bychom už o růstu hovořit ani nemohli.
Považujete za dobrý nápad návrh ministra práce Mariana Jurečky v novele zákoníku práce, aby v době letních prázdnin mohly pracovat i 14leté děti, což by zaměstnavatelům u
možnilo vykrývat letní výpadky pracovní síly?

Proč by pracovat nemohly? Je dobře, že se děti mohou učit, že peníze se nerozdávají v bankomatech, ale že se musí vydělat. Ministra Jurečku chválím výjimečně. Toto je jeden z mála zdravých ná
padů.
Ministrem pro vědu, výzkum a inovace měl být v pondělí jmenován Pavel Tuleja , prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě a její bývalý rektor, ale nakone
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c se této možnosti vzdal. Škoda, jinak by už třetinu vlády tvořili vysokoškolští či středoškolští pedagogové. Kdo z té dosavadní pětky vládních pedagogů Fiala, Rakušan, Baxa, V
ýborný a Bek je ve své funkci podle vás nejplatnější?

Prosím, nechtějte po mně odpověď na tuto otázku. Už nějakou dobu nad ní marně přemýšlím, a nějak se nemohu rozhodnout, kdo z nich je ve funkci nejméně zbytečný.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí! ( Svobodny-svet.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

39. Revoluce se fotila jako o život. Teď už fotografie ze střední Evropy nikoho nezajímá, říká jubilant
Vladimír Birgus  
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Fotograf, teoretik a pedagog Vladimír Birgus o svých pražských výstavách, tajném životě Josefa Sudka a celoživotních přátelstvích.

V neděli 5. května oslavil sedmdesátiny. V Praze mu při té příležitosti běží dvě pozoruhodné výstavy – v Czech Photo Centre expozice s názvem Černá a bílá , zaměřená na dokumentární fotografii z
e světa rozděleného železnou oponou, a v Leica Gallery Prague přehlídka velkoformátových barevných snímků z posledních let nazvaná Červená a modrá .
Vladimír Birgus je aktivní fotograf a také historik fotografie, pedagog, vedoucí Institutu tvůrčí fotografie Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě , kurátor a neúnavný pro
pagátor české fotografie v zahraničí.
Stojí za ním ohromné množství práce: od publikací věnovaných významným osobnostem české fotografie po výstavy, které s úspěchem cestovaly po celém světě – světovému publiku představil sá
m nebo se spolupracovníky třeba dílo Josefa Sudka, Františka Drtikola, Eugena Wiškovského, Jindřicha Marca či Jaroslava Rösslera anebo přehlídku Česká fotografie 20. století.
Pracovní entuziasmus ho neopouští a v oboru jej provázejí velmi dobré vztahy s kolegy fotografy i bývalými studenty. Co víc si k životnímu jubileu přát!
Lidovky.cz: Podle jakého klíče jste dvě současné výstavy sestavoval?
Jsou zcela kontrastní. Výstava v Czech Photo Centre je celá černobílá, jsou to moje nejstarší fotografie ze 70. až 90. let. Je tam také vnitřní kontrast: ty fotografie zachycují jednak život v socialistick
ých zemích – a proti tomu život na svobodnějším Západě.
Víc než polovina fotografií, které jsme vybírali s kurátory Veronikou Souralovou a Danem Maternou a hlavně s Martinem Wágnerem, který mi je tiskl, je vystavená vůbec poprvé. A k tomu je tam pět 
projekcí, které umožnily zprostředkovat dalších asi 150 fotografií.
Naopak na výstavu do Leica Gallery Prague jsme vybrali pouze barevné fotky, a ještě jsme je s kurátorem Martinem Dostálem omezili na červené a modré. Jsou především z posledních let a ze sou
časnosti.
Lidovky.cz: Co ve vás ty barvy vyvolávají?

Samozřejmě červená je asi nejvýraznější barva vůbec, té si člověk okamžitě všimne, vyvolává reakce. Modrá je krásná barva volnosti, moře, oblohy. Ale mám rád všechny barvy – a všechny chci fo
tit i nadále.
Lidovky.cz: Nejstarší snímek na výstavě Černá a bílá je z Příbora roku 1968. To vám bylo teprve čtrnáct let. Už tehdy vás zlákala fotografie?
Přesně tak. Tehdy vznikla tahle fotka skupinky mých dětských kamarádů. Při přípravě výstavy Černá a bílá jsem šel po mnoha a mnoha letech do úplně nejstarších archivů a prohlížel negativy, kter
é ležely řadu let netknuté. Tak jsem objevil i tuhle fotografii.
Lidovky.cz: Nacházel jste poklady?
Jestli poklady, nevím, ale ukázky z těch nejstarších dob ano. Později jsem se věnoval spíš inscenované a výtvarné fotografii a k dokumentu jsem se vrátil až někdy začátkem 70. let. Takže ty skuteč
ně seriózní dokumenty vznikaly tak od roku 1972.
Lidovky.cz: Nejste z umělecké rodiny. Jak si vás fotka našla?
Ani pořádně nevím. Brácha fotil, ne nějak umělecky, ale zaznamenával věci a lidi kolem sebe. To mě lákalo. Byl o dost starší, vždycky jsem se mu vnutil do temné komory. Už na základní škole jsem
fotil spolužáky a kamarády a takhle to plynule šlo, až to vyústilo v přijímačky na FAMU.
Lidovky.cz: Pamatujete si, s jakým cyklem jste se tam tehdy v roce 1974 hlásil?
Měl jsem tam jednak takové výtvarně stylizované fotky, ten cyklus se jmenoval Kontrapunkt a byly to detaily aktů – černého muže a bílé ženy. Velmi decentní akty, spíš výtvarné detaily. Druhá část 
přijímaček byly reportáže. Tomu jsem se pak na FAMU věnoval intenzivně. Mnoho z těch fotek, které jsou teď vystavené, vznikly právě v té době, v 70. letech. I řada z nich je vystavená poprvé.
Lidovky.cz: Studoval jste najednou fotografii na FAMU v Praze a obor literatura–divadlo–film v Olomouci. Jak jste tu dvoukolejnost zvládal?
Jsem za tu kombinaci rád a stále vzpomínám na mnohé výborné pedagogy na obou školách. Dodnes si pamatuju, že v 5.26 jezdil Ostravan z Olomouce do Prahy.
Dojížděl jsem většinou dvakrát týdně, pan profesor Ján Šmok mi umožnil mimořádné studium. V roce 1978 mě potom pozval, abych na FAMU učil. A hned v prvním ročníku, který jsem vyfasoval ja
ko třídní, byli všichni kromě Štěpána Grygara starší než já!
Lidovky.cz: Propojil jste se tehdy s pražskými kruhy, třeba s kurátorkou a historičkou fotografie Annou Fárovou?
Jistě, znali jsme se, ona mě na FAMU učila. Ze školy odešla z vlastního rozhodnutí v roce 1976, o rok dřív, než byla kvůli podpisu Charty 77 vyhozena z Uměleckoprůmyslového musea. Tam jsme z
a ní do té doby se skupinkou studentů chodili a brala nás i k sobě domů na Vinohrady.
Vždycky otevřela šuplík a tam měla originály od Cartier-Bressona, Koudelky... I potom, když nesměla publikovat, dělala v Činoherním klubu takové malinké výstavy, které vyústily v legendární výstav
u v Plasích.
Lidovky.cz: Vás potkala taková dějinná absurdita: musel jste na vojnu v době, kdy už jste učil na FAMU.
Já jsem měl dost dlouhou dobu modrou knížku – tehdy nejcennější knížku, jaká existovala. Jenže mě pak zavolali na nějaký přezkum a v mých osmadvaceti mě vyhodnotili jako bojeschopného. Ale
měl jsem štěstí, dali mě k Armádnímu filmu, což byla v podstatě zašívárna pro podobné případy – režiséry, kameramany a podobně.

Leningrad, 1982
Lidovky.cz: Jak se vám v během té tuhé normalizace v 70. letech fotilo? Měli jste nad sebou ideologický dozor?
Já tehdy hodně pracoval na dokumentárních fotkách z komunistických slavností a vznikaly snímky, které se většinou nedaly publikovat. A občas si mne při vyhledávání obskurních motivů života v so
cialismu všimli tajní nebo členové Lidových milicí a musel jsem odevzdat film nebo jít na výslech.
Nejhorší bylo fotit v Sovětském svazu, tam na mě občané sami posílali milicionáře. Na Katedře fotografie na FAMU jsme měli štěstí, že nad námi pan profesor Ján Šmok držel ochrannou ruku. Vděč
ně vzpomínáme, že katedra byla skutečně takový liberální ostrůvek.
Lidovky.cz: Vybavuju si fotku z výstavy, na které je Josef Koudelka v roce 1988. Potkával jste se i s českými fotografy žijícími v emigraci?
Ta je ale z východního bloku. To se málo ví, Josef Koudelka vystavoval v roce 1988 ve Francouzském institutu ve východním Berlíně, tam šlo vycestovat zcela bez problémů. Takhle jsme se tehdy 
potkali.
Nejvíc těch setkání přišlo po roce 1989, to je jasné. Záhy po revoluci jsem měl možnost strávit tři týdny v The International Center of Photography v New Yorku. Ředitelem byl tehdy Cornell Capa (čl
en agentury Magnum a bratr Roberta Capy).
Potkal jsem se tam také s fotoreportérem Walterem Rosenblumem a jeho ženou Naomi Rosenblumovou, autorkou slavné knihy A World History of Photography . Tehdy jsem neměl vůbec peníze, u
bytovali mě u sebe doma. Seznamovali mě se svými známými, což byli další významní fotografové, takže se to nabalovalo jako sněhová koule.
Lidovky.cz: Ve světě asi nejvíc rezonují jména českých fotografů Josefa Sudka a Josefa Koudelky. Koho ještě?
Určitě Františka Drtikola nebo Jaromíra Funkeho. Postupně se podařilo světově proslavit i Jaroslava Rösslera. Ten byl dříve známý jen užšímu okruhu odborníků. V roce 2001 jsem vydal jeho první
monografii v Torstu, potom jsme s Janem Mlčochem připravili jeho velkou retrospektivu pro pražské Uměleckoprůmyslové museum a ta pak putovala po západní Evropě.
Ale nejdůležitější je, že nám v Massachusetts Institute of Technology, jedné z nejlepších vysokých škol na světě, vydali jeho monografii, která předtím vyšla v KANTu u Karla Kerlického. A když něc
o vydá MIT, je to opravdu v knihovnách po celém světě.
Myslím, že to je asi nejdůležitější publikace, co jsme udělali. Tím se stal Rössler stejně známým jako třeba Funke. To Josef Sudek se světově proslavil už během svého života. On na tom taky sám 
velmi šikovně pracoval – rozdával fotky významným kurátorům a redaktorům...
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Když jsme připravovali jeho výstavu v Ottawě, objížděli jsme sbírky a zjistili jsme, že třeba v Torontu mají asi 700 Sudkových fotografií, v Ottawě jich mají 1700, významná kolekce je třeba v Housto
nu. Sudkova asistentka Sonja Bullaty odváděla v New Yorku skvělou práci a Sudek měl ještě během života výstavy v New Yorku, Rochestru nebo Cáchách.
Lidovky.cz: Člověk si ho přitom představí v tom jeho prostém stylu…
To byla určitá póza. On opravdu chodil oblečený velmi prostě až nuzně, ale byl to zámožný člověk. Měl jsem možnost studovat jeho dopisy a zjistil jsem, že si třeba při jednání s úřady zachovával n
ezávislost tím, že si hrál na takového primitiva, který neumí pravopis. Ale třeba dopis, když mu zemřela maminka, napsal dokonalou češtinou, bez sebemenší chyby.
Když zdědil dům po otci v Kolíně, dával anonymně stipendia českým studentům v Paříži. A vedle toho prostého ateliéru v Praze na Újezdě a malého bytu na Úvoze měl další, v podstatě tajný byt v s
ousedství ateliéru, kde měl obrovskou sbírku děl avantgardních umělců.
Byl to bezesporu náš nejdražší fotograf. A uměl si o svou cenu říct. Když se ho ostatní ptali, proč chce takové peníze, odpovídal: „Abyste vy mohli chtít půlku.“

William Klein s manželkou, Praha, 1994
Lidovky.cz: Na výstavě v Czech Photo Centre máte cyklus portrétů spřátelených fotografů. To je pro návštěvníka atraktivní, vy fotografové býváte spíš schovaní za fotoaparáty – 
a za svými snímky. Kdo je váš životní kamarád?
Určitě k nim patří Jindřich Štreit. Známe se z dávných dob z Olomouce, to vám ani nebudu říkat kolik let. K mým dlouholetým přátelům patří taky fotografové Václav Podestát, Jiří Hanke, Josef Mou
cha, Dana Kyndrová, Zdeněk Lhoták, Karel Cudlín, Jaroslav Kučera, Pavel Mára, Ladislav Šmitke a další.
Ale těší mě, že mám i mnohem mladší kamarády z řad kolegů ze školy, třeba Michała Szalasta, Ondřeje Durczaka, Ditu Pepe, Romana Vondrouše, Arkadiusze Golu, Petera Korčeka, Romana Fra
nce nebo Tomáše Pospěcha.
Lidovky.cz: Bezprostředně po listopadu 1989 jste sestavil výstavu fotografů, kteří zachycovali sametovou revoluci. Jak na tuhle akci vzpomínáte?
Ano, to byla důležitá akce, otevírali jsme ji už 5. prosince 1989, jednu část dělala Anna Fárová, druhou já a třetí Ján Šmok. Tehdy všichni fotili a vyvolávali jako o život.
Vystavoval tam třeba Karel Cudlín, Jan Šibík, Viktor Kolář, Jan Mihalíček, Pavel Jasanský, Dana Kyndrová, Pavel Dias, Pavel Štecha, Václav Podestát nebo Jindřich Štreit. A pak výstava putovala
po světě.
V Lucemburku výstavu zahajoval Václav Havel s lucemburským velkovévodou. Po celém městě vlály československé vlajky a všichni tu euforii z pádu komunismu prožívali. To byla snad jediná dob
a, kdy byla fotografie ze střední Evropy v centru pozornosti.
Měli jsme tehdy připravenou velkou výstavu Československá fotografie současnosti, která se po premiéře v Muzeu Ludwig v Kolíně nad Rýnem na jaře 1990 dočkala repríz v osmi evropských a am
erických městech.
Lidovky.cz: Myslíte, že dnes už takový zájem není?
Bohužel ne. Třeba na festivalu ve francouzském Arles je střední Evropa na periferii. Francouze zajímá maximálně Josef Koudelka, který tam mnohokrát vystavoval, anebo ještě výstava o Václavu H
avlovi, výjimečný úspěch tam měla Libuše Jarcovjáková. Jinak se tam česká fotografie téměř neobjevuje.
V roce 2016 se nám ale podařilo dostat Josefa Sudka do Jeu de Paume – Národního centra fotografie v Paříži – a do Národní galerie Kanady v Ottawě. To byla výstava s velkou odezvou, vyšel k to
mu i nádherný katalog, který byl vyprodaný záhy po zahájení.

Miami Beach, 2024
Lidovky.cz: Kterých zahraničních projektů si ceníte nejvíc?
Asi výstavy Česká fotografická avantgarda. Putovala z Barcelony do Paříže, Lausanne, Prahy a Mnichova a pak ještě měla zúžené reprízy v Berlíně a v Budapešti.
Lidovky.cz: Máte už plány, jak oslavíte 70. narozeniny?
Určitě se setkáme s rodinou, dcera přijede z Amsterdamu, kde žije, syn pracuje tady na CNN Prima News, takže společně s manželkou, s níž jsme před časem oslavili 38 let od svatby, něco komor
ního podnikneme.
S kolegy fotografy jsme slavili na vernisážích těch dvou pražských výstav. Potěšilo mě, že přijelo mnoho absolventů opavského ITF, někteří i z Polska.
To, že se moji bývalí studenti pořád věnují fotografii a že jsou v ní úspěšní, že učí na vysokých školách, sestavují výstavy, vydávají knihy nebo vedou galerie, mi dělá velkou radost a vidím v tom sm
ysl naší práce. Jsem rád, že mnohá přátelství, která vznikla na Institutu, pokračují. Toho si opravdu cením.

SEKCE: Životní styl

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Revoluce se fotila jako o život. Teď už fotografie ze střední Evropy nikoho nezajímá, říká jubilant Vladimír Birgus ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
Revoluce se fotila jako o život. Teď už fotografie ze střední Evropy nikoho nezajímá, říká jubilant Vladimír Birgus (Lidovky.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

40. Studio 6 II (automat)  
10:02 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 II (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:04
0
0

skončí skutečně dohodou. Asi Izraeli zaznívají a znovu to může být součástí tohoto tlaku, stále častější, řekněme, výroky nejvyšších představitelů o tom, že operace, vojenská operace v Rafá
hu je na spadnutí. Pochopitelně
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ten, ten útok z Rafáhu směrem tedy na Kerem Šalom, na Izrael, při kterém zemřeli izraelští vojáci, další byli zranění, tak může být dalším argumentem, proč Izrael nakonec bude chtít tu opera
ci v Rafáhu uskutečnit,
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protože izraelská armáda, izraelské vedení včetně premiéra binemi Netanjahua stále argumentují tím, že Rafaje v podstatě poslední baštou Hamasu, že se tam zdržují čtyři poslední prapory t
edy vojenského uskupení Hamas
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a že tím pádem, pokud izraelská armáda ravach nedt nebude, tak stále bude Hamas představovat stejné nebezpečí, jako představoval před tím 7. říjnem, říjnem loňského roku.
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Ode dneška je neobsazený post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Mandát včera skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný nástupce Pavel Tuleja  se ale po kritice kvůli zveřejně
ní článků potenciálně predátorských časopisech
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vzdal kandidatury. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová předpokládá, že o jméně nového kandidáta bude jasno tento týden. Kabinet Petra Fialy probere s odboráři a zaměstnav
ateli.
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Kroky, které chce udělat pro oživení tuzemské ekonomiky. Vycházejí z téměř 40 bodového seznamu, který navrhla NERV. Část koaličních stran například nevzdává snahu prosadit výpovědi
4
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bez udání důvodu navzdory odporu opozice i vládních partnerů. Urychlení investic do dopravní infrastruktury, zkvalitnění školství, modernizace trhu práce i zrychlení výstavby. To jsou jen někt
erá z doporučení, které
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chce kabinet realizovat. Současně se musí nastavit dávkový a sociální systém, aby byl motivující pro práci. To je také doporučení NERV. Tady se musí do legislativy promítnout takové věci, ja
ko je větší pružnost v oblasti náboru nových
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zaměstnanců, regulace pracovní doby, u sociálních opatření lépe zacílit příspěvek na bydlení, upravit normativy, a tak snížit administrativu. Kabinet musí najít shodu a prosadit opatření do po
dzimu příštího roku, kdy se uskuteční sněmovní volby.
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Nepřišel s 37 body různých opatření. A potřebujeme vědět, které body se vláda myslí vážně a o kterých bychom měli diskutovat, abychom předešli napětí, které bylo u daňového balíčku, kdy, 
kdy nebyl dostatečný prostor pro diskusi se sociálními partnery.
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Pro nás samozřejmě dost prorůstových opatření je také přidání na platech, protože i zaměstnavatelská strana, Konfederace zaměstnavatelských svazů požaduje nárůst platů veřejných zamě
stnanců již teď v tomto období. Nejviditelnější spory,
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alespoň v mediálním prostoru, se vedou ohledně výpovědi bez udání důvodu. ODS a TOP 09 chtějí změny vložit do další novely zákoníku práce. Lidovci vyhrožují vystoupením z vlády, odbory 
pak protesty. První demonstrace se má uskutečnit za dva
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týdny v Praze. Zaměstnanec i ve slabším postavení vůči zaměstnavateli a zaměstnavatel už nyní má možnosti v případě nějaké hrubé porušení káze nadbytečnosti nebo nějaké reorganizace 
ve svém podniku,
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tak už nyní může zaměstnanci výpověď dát. Takže něco takového je u nás opravdu nepřípustné. Vyvolávalo by to další nejistotu mezi zaměstnanci. Když se zaměstnavatel se zaměstnancem
dohodne na tom, že mu dá třeba vyšší
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nebo několikanásobně vyšší odstupné měsíční, tak si myslím, že i teď v těchto případech to jde. A myslím si, že je opravdu špatné to dávat zákonem, že ten zaměstnanec se pak vlastně opra
vdu nemůže bránit. Strany, které výpověď bez udání

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Majálesy organizované samotnými studenty podpořily ve svém společném prohlášení univerzity v Moravskoslezském kraji. Opavský majáles se uskuteční 11. května v Městských sadech v Opa
vě, Majáles Ostrava se koná na Slezskoostravském hradě 17. května.

17. května se na Slezskoostravském hradě koná již 28. ročník studentského Majálesu Ostrava. O šest dní dříve (11. května) propuknou oslavy studentského života také v Městských sadech v Opa
vě pod názvem Opavský majáles. Ostravská univerzita, Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava a Slezská  univerzita  v Opavě  dlouhodobě podporují akce, za kterými stojí právě st
udenti.
Ze tří veřejných univerzit v Moravskoslezském kraji dlouhodobě podporujeme, a to i finančně, především akce ověřených studentských spolků. Touto cestou chceme jasně deklarovat, že stojíme za
akcemi 11. května v Opavě a 17. května v Ostravě.
„Do segmentu studentský akcí už před lety vstoupil komerční subjekt, který takříkajíc dubluje tradiční studentský majáles, a který stejnojmenný festival pořádá také v Praze, Brně a Hradci Králové. 
Ze tří veřejných univerzit v Moravskoslezském kraji však dlouhodobě podporujeme, a to i finančně, především akce ověřených studentských spolků. Touto cestou chceme jasně deklarovat, že stojí
me za akcemi 11. května v Opavě a 17. května v Ostravě. Tyto dva majálesy mají punc ,studenti studentům‘,“ uvádějí ve společném prohlášení zástupci všech tří univerzit.

Vystoupí Xindl X a Camo & Krooked. Oslava mládí a krás studentského života opět pod taktovkou studentské organizace Younie

Také čtěte
Unikátním společným prohlášením chtějí univerzity nejen deklarovat podporu, ale především upozornit na konaní akcí, které jsou vedeny a organizovány studenty tří zmíněných univerzit. „Studentsk
é majálesy, potažmo celý majálesový měsíc, reflektují hodnoty, potřeby a zájmy studentů. Právě tyto akce nabízejí studentům příležitosti s organizací akcí, které jsou náročné jak produkcí, tak logisti
kou,“ zdůrazňují univerzity a navazují tak na důležitost provázání studentského života s praktickými zkušenostmi. Zároveň se chtějí vymezit vůči akcím podobného typu, které však svým charaktere
m nenaplňují podstatu studentského festivalu pořádaného studenty pro studenty.
Studentské majálesy, potažmo celý majálesový měsíc, reflektují hodnoty, potřeby a zájmy studentů. Právě tyto akce nabízejí studentům příležitosti s organizací akcí, které jsou náročné jak produkcí,
tak logistikou.
V návaznosti na selhání organizátorů v případě Pražského Majálesu, považujeme za podstatné zdůraznit, že ani jedna ze tří univerzit tuto komerční akci (Ostravský Majáles) nepodpořila, ani jim ne
udělila záštitu. Univerzity nemají nic společného ani s takzvanými „univerzitními zónami“ v areálu či volbou královny a krále z „ostravské“, „báňské“ a „slezské“, jak organizátoři tyto tituly nazývají.
Opavský majáles se uskuteční 11. května (od 14 hodin) v Městských sadech v Opavě. Majáles Ostrava se koná na Slezskoostravském hradě 17. května. Oba studentské festivaly nabízí bohatý do
provodný program. Vstupenky lze pořídit v online předprodeji na webu festivalů.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
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První oficiální trailer k astronaut Po krátkém teaseru debutovaném minulý měsíc má místním fanouškům co nabídnout. Kromě pražských památek a českých vlajek nám nové záběry dávají první po
hled na český přízvuk hvězdy Adama Sandlera.
Podle románu českého spisovatele Jaroslava Kalvara z roku 2017  Astronaut Bohemia (Astronaut z Čech), astronaut Natáčelo se v Praze a okolí během léta 2021. Sandler v něm hraje Jakuba Pr
ocházku, astrofyzika, který se stane prvním astronautem fiktivní České republiky a vydá se na dlouhou cestu do vesmíru.
On je Sandler s českým přízvukem? Nezdá se to hned samozřejmé, ale určitě existují nějaké změny v řádcích jako „Já chci jít domů“, které končí v traileru. Film se ale za svůj český původ nestydí 
a na skafandru hrdě vyvěšuje českou vlajku.
Kromě Sandlerova výkonu a českých vazeb… astronaut Trailer nám také poskytuje náš první pohled na Isabellu Rosselliniovou jako úředníka evropského vesmírného programu Carey Mulligan (kt
erý Ne Zdá se, že mluví s českým přízvukem) jako Procházkova manželka Lenka a obří vesmírný pavouk v podání Paula Dana. astronaut To také hraje Kunal Nayyar jako člen vesmírného progra
mu.
Zahlédli místní památky astronaut V upoutávce je pražská budova CETIN (Central Communications) na Žižkově, brutalistní budova přezdívaná pro svůj tísnivý vzhled „Mordor“ tyčící se nad Praho
u 3. Ve filmu je možná poslední, kde se objeví místní dominanta, která má být zcela zbořena do r. 2025.
v praze, astronaut Natáčelo se na místech, jako je Palác Desfor vedle obchodního centra Florentinum, koupaliště Želenj Pruh, Kongresové centrum Praha a prostory v Radotíně.
mimo Prahu, astronaut Natáčení probíhalo také na místech v Mariánských Lázních, Czernosicích, Bystřici, Slabech, Jitřichovicích, Bernarticích, kempu Branov a na venkově ve Středočeském kraji
jižně od české metropole.
READ Zdeněk  Jirásky  překlenuje generační propast "Už tě nemiluji".
astronaut Režie: Johan Renck ( Černobyl), podle scénáře adaptovaného z románu Kalvárie od Colbyho Daye. Stillking Films převzal produkci filmu v Praze na jaře 2021, zatímco další natáčení prob
íhalo v New Yorku.
astronaut Vychází na Netflixu od pátku 1. března.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  zdeněk (1x), jirásky (1x)
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Češi se nezapřou, máme mezi sebou opravdu talentované jedince. Astronomickým snímkem dne vyhlásil 9. března americký úřad NASA fotografii komety Pons-Brooks, jejímž aut
orem je Petr Horálek z Fyzikálního ústavu v Opavě , informoval server České noviny.

Kometa 12P/Pons-Brooks se do blízkosti slunce vrátila po 70 letech. Do poloviny dubna ji bylo možné pozorovat malými dalekohledy na tmavé obloze daleko od měst a amatérsky fotografovat. Ko
meta je známá svými častými zjasněními, které způsobují výbuchy v jejím tělese. Po obloze projde souhvězdími Andromedy, Ryb a Berana. Právě kometa a galaxie v Andromedě jsou na snímku z lo
uky nedaleko Revúce na Slovensku zachycené. V době snímání byly oba objekty nízko nad severozápadním obzorem.
Astronomický snímek dne NASA vyhlašuje od roku 1995. Je jedním z nejuznávanějších ocenění svého typu po celém světě. Horálkův snímek je dosud 65. fotografií českého autora, kterou NASA o
cenila.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
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Pavel  Tuleja , který měl po odcházející Heleně Langšádlové (oba TOP 09) převzít post ministra pro vědu, odstoupil ještě předtím, než byl jmenován. Vyšlo totiž najevo, že publikoval v takzvaný
ch predátorských časopisech. Čeští akademici, kteří uspěli na zahraničních univerzitách, celou kauzu považují za velmi problematickou – včetně faktu, že se ve vysoké akademické pozici pohy
buje člověk, který nerespektuje etické standardy vědy. Téma pro pořad 168 hodin zpracoval Jakub Hříbek.

Po Heleně Langšádlové, která na konci dubna rezignovala na post ministryně pro vědu, údajně proto, že dostatečně neprezentovala výsledky své práce, měl funkci převzít bývalý rektor  Slezské u
niverzity Pavel Tuleja .
Tuleju předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová představila jako vhodného kandidáta, který má bohaté zkušenosti jak akademické, tak manažerské a také dovednosti, které prokázal při říz
ení univerzity. Podle ní má také „nezpochybnitelnou ekonomickou erudici“. To se ale později ukázalo jako mylné.
Pavel Tuleja , emeritní rektor  a současný prorektor Slezské univerzity v Opavě, totiž publikoval v takzvaných predátorských časopisech.
Ty jsou, jak říká sociolog médií z Loughborough University Václav Štětka, pseudovědecké a podvodné, parazitují totiž na systému vědeckého publikování. „Předstírají, že jsou legitimními vědeckým
i časopisy, ale ve skutečnosti nesplňují základní parametry toho, jak má proces publikace vědeckých výstupů vypadat,“ vysvětluje Štětka.
Tulejova akademická práce navíc prý není ani příliš kvalitní. Ekonom Jaroslav Borovička z New York University míní, že spadá mezi špatnou vědeckou činnost nebo vědeckou činnost nízké úrovně,
podle něj je ale důležité zdůraznit, že v tom není Tuleja jediný. „Samozřejmě ty čtyři články, které byly probírané, jsou tak otřesně napsané, že to skutečně bije do očí,“ nebere si servítky.
„To ve mně vzbuzuje pocit smutku, protože to ukazuje takové to čecháčkovství, které je zakořeněné někde v devatenáctém století, kdy Češi, kterým scházela skutečná aristokracie, si vytvořili takov
outo falešnou aristokracii ‚pane doktore, paní doktorko‘, takový ten fetiš,“ přidává svůj pohled na situaci zase politolog a historik z University of Boston Igor Lukeš.
Podle ekonoma z americké Columbia University Jana Švejnara vědci, kteří publikují v pirátských časopisech, prakticky vůbec nejsou vědci. „To jsou lidé, kteří jsou buď na nízké úrovni vědy, anebo
je to prostě pavěda,“ prohlásil.
Za publikacemi článků v těchto periodicích může být snaha o kariérní postup, vylepšení jména nebo o peníze. To potvrzuje i Štětka „Můžou si slibovat navýšení své publikační činnosti, popřípadě c
itačního indexu, a to je něco, co se dá následně vykázat v různých hodnoticích systémech, ale i samozřejmě pro účely například kariérního postupu,“ vysvětluje.
Tuleja se nejdříve pokoušel vymluvit na doktorandku, která s ním texty publikovala. Borovička z New York University ale zdůrazňuje, že tento postup je akademicky velmi neetická záležitost. „Poku
d to chce pan docent Tuleja takto omlouvat, tak je to mimořádně nešťastně zvolená forma, protože akorát zabředává do etických, horších a horších problémů,“ říká.
Tulejova stranická šéfka mezitím trvala na tom, že vlastně o nic nejde. Den poté ale kandidát na vládní angažmá oznámil, že se nominace vzdává.
Sociolog médií Štětka považuje za vysoce problematické, že se Tuleja vůbec dostal v rámci akademických institucí tak vysoko. „Ten člověk nebyl nominován jako v uvozovkách pouhý docent ekon
omie, ale má za sebou zkušenost na úrovni fakulty, vedení fakulty univerzity. A tam já vidím dost velký problém,“ zdůrazňuje.
Podobně to vidí i Švejnar. Podle něj je zcela zásadní, aby ministerstvo pro vědu vedl člověk, který má za sebou velice silnou a uznávanou vědeckou kariéru. Podle politologa a historika Lukeše by t
o měl být někdo, kdo chápe, co vyžaduje věda v jedenadvacátém století, a co Česká republika musí udělat, aby zakopala propast mezi sebou a vývojem vědy na Západě, míní.
„Celá aféra skončila jako fiasko,“ hodnotí situaci politolog Jiří Pehe. Podle něj by z ní mělo vyvodit důsledky vedení TOP 09.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (3x), tuleja (3x), rektor (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Neetické, smutné, čecháčkovství, fiasko, hodnotí experti aféru kolem „skoroministra“ Tuleji ( ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Pavel Tuleja, který měl po
odcházející Heleně… (Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

45. 168 hodin (automat)  
10:54 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - 168 hodin (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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vydělávají méně než muži přijďte diskutovat ve čtvrtek večer na jedničce Česká televize je partnerem soutěže adapterra Awards
1
5

vracet z Prahy komplikují kolony už vás nebaví utíkat
3
0

před vedrem z města pojďme s tím něco udělat
4
5

je tu 168 hodin Vítejte Lancia glova ze hry tuleja taky rošáda ministrů Top09

10:02
0
0

firmy prosí vládu zaveďte euro světový úspěch českých studentů tým lask boduje na vesmírné soutěži a já s Martinou československý
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1
5

pár kterému do života vstoupila nemoc a l s Dobrý večer To byla rychlost 2 ministři za jediný týden pohledem sádlové měl Post ministra

3
0

pro vědu převzít bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel tuleja jenže vyšlo najevo že publikoval takzvaných predátorských časopisech jako jenom tuleja v pátek ohlásili že nominaci vzdává
Top09 má problém s bavila s ministryně

4
5

kterou měla za nevýraznou a její nástupce padl ještě před jmenováním straně která se potácí kolem 3 procent podpory už Navíc ve vládě zbyl jediný ministr co na skandál říkají čeští akademic
i kteří se prosadili ve světě téma

10:03
0
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pro Jakuba hříbka Pavel tuleja se zdá nominace na ministra Top09 hledá nového kandidáta tyto dvě události od
1
5

sebe dělí pouhý jeden týden nejdřív rezignovala Helena langšádlová sama paní ministryně připouští že více úsilí věnovala samotné obsahové práci než její následné prezentaci novinek a
3
0

Však domníváme se že i to je Nedílnou součástí práce ministra Já jsem opravdu podcenila komunikace mě to mrzí je to tady změnila paní předsedkyně je to realita byla vlastně vlády Však
4
5

si odvolána protože údajně ať úspěšná ministryně nedokázala výsledky své práce prodat mediálně to byl ten Hlavní důvod Byl to takový docela podivné

10:04
0
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Zdálo se že prostě Top09 potřebuje vyměnit někoho vysoké pozici kvůli preferencím A kdo
1
5

na její místo Top09 po pěti dnech navrhla Akademika Pavla tulejí Jedná se o emeritního rektora a současného prorektora Slezské univerzity v Opavě velké a bohaté zkušenosti jak
3
0

tedy z akademické sféry manažerské dovednosti a zkušenosti prokázal právě při univerzity Ale také má nezpochybnitelnou ekonomickou erudici docent olej a vlastně nikdo pořádně neví Top
09

4
5

ho vytáhla z klobouku jako jako možného kandidáta ministra což tady také nesvědčí příliš o tom že by měla Ta strana v zásobě nějaké výrazné politické talenty a vlastně jsme se o něm dozvíd
ali nové

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (3x), pavel (3x), rektor (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): 168 hodin (automat) ( ČT1 - 168 hodin (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

46. Nad Českem byla v noci vidět polární záře. Objevit se může i v dalších dnech  
11:21 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: Tomáš Karlík SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Díky erupcím na Slunci mohou být tento týden vidět z České republiky vzácné polární záře. Pokud tomu tedy bude přát počasí. První náznaky se objevily už v noci z neděle na pondělí.

V noci na pondělí bylo možné z Česka zahlédnout polární záři. Nejjasnější byla ve dvou momentech – krátce po půlnoci a pak znovu těsně před druhou ranní. V obou případech byla podle českého a
strofotografa Petra Horálka slabě pozorovatelná i pouhýma očima, pokud byl pozorovatel daleko od měst a měl dokonalý výhled k severnímu obzoru.
Záře se objevila v důsledku erupce uvolněné ze Slunce před třemi dny z aktivní oblasti AR3663. Ta za poslední dny vyprodukovala další silné erupce spojené s úniky dalších oblak nabitých částic, j
ejichž část by mohla Zemi zasáhnout v následujících dnech.
Je proto možné, že slabší polární záře budou z našeho území zaznamenatelné i v následujících dnech. „Zájemci by kromě předpovědi počasí měli sledovat i takzvané aurorální monitory, podle který
ch mohou usoudit, zda je úkaz skutečně možné vyhlížet, neboť předpovědět s přesností se nikdy nedá. Jeden z takových monitorů je například na tomto nebo na tomto webu,“ radí zájemcům o poz
orování Horálek.
Polární záře patří mezi nejkrásnější přírodní úkazy na obloze. Zatímco v polárních oblastech jsou celkem běžné, v zeměpisných šířkách položených jižněji je jejich výskyt vzácný. V Česku to může b
ýt zhruba v rozmezí dvou až tří let.
„Polární záře vznikají v důsledku interakce nabitých částic putujících kontinuálně ze Slunce s molekulami a atomy vzduchu ve vysoké atmosféře Země. Běžně se vyskytují mezi 80 až 150 kilometry, 
vzácněji až do výše 400 kilometrů nad zemským povrchem,“ vysvětluje Horálek, který pracuje ve Fyzikálním ústavu  v Opavě . Za interakcí stojí konkrétně protony, elektrony a takzvané alfa části
ce, které Slunce zpravidla produkuje během silných erupcí v magneticky uzavřených oblacích, takzvaných plazmoidech.
„Země má svůj přirozený magnetický štít, díky němuž je většina tohoto životu nebezpečného záření odkloněna. Část tohoto slunečního materiálu ale uvázne v oblastech okolo zemských magnetický
ch pólů, kde siločáry magnetického pole Země, a tedy i částice, proniknou do naší atmosféry. Tam pak díky srážkám s atomy a molekulami vzduchu dochází k excitaci (i ionizaci) a následnému vyz
áření v podobě viditelného světla,“ popisuje proces vzniku polární záře Horálek.
„Tak sledujeme v zemské atmosféře doutnavý výboj, jehož odstíny odpovídají konkrétním hodnotám vyzářené energie. Nejčastější zelená a červená záře patří excitovanému kyslíku, vzácnější modr
é zabarvení pak odpovídá ionizovanému dusíku. Ale to nejsou jediné emise,“ dodává vědec.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálním (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

47. Obsazení funkce ministra pro vědu bude vedení TOP 09 řešit v úterý. Ve hře je vícero kandidátů  
11:44 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Forum24.cz - Články  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Obsazením funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace se bude zabývat předsednictvo TOP 09 v úterý, není ale jisté, zda také rozhodne. Novinářům to v pondělí řekla předsedky
ně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. O jménech kandidátů ani o tom, z kolika možných adeptů strana vybírá, spekulovat nechtěla. Vládní pozice je nyní neobsazená potom, co 
v ní skončila Helena Langšádlová a její nominovaný nástupce Pavel Tuleja  (oba TOP 09) se kandidatury vzdal.

Obsazení ministerské funkce je nyní pro stranické vedení podle Pekarové Adamové prioritou číslo jedna. „Budeme se bavit o personálním obsazení, to ano. Ale nechci předjímat, zda i rozhodneme,
“ řekla k úternímu jednání předsednictva. Osobně očekává, že k výsledku dospěje. Zároveň ale uvedla, že nechce říkat přesný konečný termín. „Je potřeba, abychom situaci v rámci TOP 09 a jejím
vedení rozebrali,“ dodala.
Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v jejím resortu, ačkoli zástupci akademické i vědecké obce vyjádřili s její prací spokojenost. Rozhodn
utí rezignovat oznámila ministryně na konci dubna. Tehdy uvedla, že končí kvůli tomu, že svou práci podle vedení své strany neuměla lépe prodat a neměla „lajky“. Prezident Petr Pavel ve čtvrtek j
ejí demisi přijal, a to k neděli.
V pondělí měl Langšádlovou nahradit v koaliční vládě ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Tuleja . V pátek se ale nominace vzdal po kritice, že publikoval články v takzvaných pred
átorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy. Zazněly výhrady i na úroveň jeho odborné práce.
Jedním z těch, o nichž strana uvažovala hned po Langšádlové rezignaci, byl poslanec TOP 09 Matěj Ondřej Havel. Podle informací Práva nabídku na uvolněné ministerské křeslo dostal i poslanec 
a bývalý náměstek ministrů spravedlnosti a zdravotnictví Marek Ženíšek. „Určitě máme vícero kandidátů, ale nechci spekulovat ani o počtu ani o jménech,“ uvedla v pondělí Pekarová Adamová.

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Obsazení funkce ministra pro vědu bude vedení TOP 09 řešit v úterý. Ve hře je vícero kandidátů ( Forum24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); „Určitě máme
vícero kandidátů.“ TOP 09 má po zbabrané nominaci Tuleji jednat o nástupci (Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); „Určitě máme vícero kandidátů.“ TOP 09 má po zbabrané nominaci
Tuleji jednat o nástupci (Echo24.cz - Články, Vedení univerzity ); Obsazením funkce ministra pro vědu se bude vedení TOP 09 zabývat v úterý ( Epoch Times - Články, Slezská univerzita v Opavě );
Obsazením funkce ministra pro vědu se bude vedení TOP 09 zabývat v úterý (Epoch Times - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

48. Nad Českem byly vidět polární záře i nová kometa  
11:49 | 06.05.24     Originál  Stáhnout
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V noci na pondělí bylo možné z Česka zachytit polární záři. Nejjasnější byla krátce po půlnoci a poté kolem 1:55 SELČ. V obou případech byla slabě pozorovatelná i pouhýma očima, a to při po
zorování daleko od měst s dokonalým výhledem k severnímu obzoru. Šance na zaznamenání jsou i v dalších dnech. Pomocí dalekohledů je navíc možné spatřit i jistou kometu.

Jak informoval astrofotograf a popularizátor astronomie Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě , záře se objevila v důsledku erupce uvolněné ze Slunce před třemi dny z a
ktivní oblasti AR3663.
Zmíněná aktivní oblast na Slunci za poslední dny vyprodukovala další silné erupce spojené s úniky oblak nabitých částic, jejichž část by mohla Zemi zasáhnout v příštích dnech.
Foto: Petr Horálek/ Fyzikální  ústav  v Opavě

Polární záře zachycená uplynulou noc ze Záhořic na Karlovarsku
Je tak šance, že slabší polární záře budou z našeho území zaznamenatelné i v následujících dnech.

Planety u exotických hvězdných majáků mohou mít polární záře
Věda a školy
„Zájemci by kromě předpovědi počasí měli sledovat i tzv. aurorální monitory, podle kterých mohou usoudit, zda je úkaz skutečně možné vyhlížet, neboť předpovědět s přesností se polární záře nikdy
nedá,“ radí Horálek s tím, že k takovým monitorům patří např. SpaceWeatherLive (v češtině) či SolarHam (anglicky).
Foto: Radek Kroupa, Česká astronomická společnost
Polární záři bylo možné z našeho území zachytit i minulý týden: zde snímek ze čtvrtka 2. května (Mikulov, Jihomoravský kraj)

Kometa Tsuchinshan-ATLAS
Horálek kromě noční polární záře a také možnosti pozorovat meteorický roj Eta Akvaridy zároveň upozornil na zachycení nové komety s označením C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS), která se pozv
olna blíží ke Slunci ze vzdálených útrob Sluneční soustavy.
„Tak jsem ji viděl. Tahle zatím nenápadná protáhlá skvrnka, která si to brázdí meziplanetárním prostorem před souhvězdím Panny, by se mohla do půl roku stát jednou z nejjasnějších komet za pos
lední dekády,“ popsal v neděli na svém Facebooku.
LITTLE BIG COMET: Comet C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS) is slowly approaching the Sun from the far reaches of the Solar...
Posted by Petr Horálek Photography on Sunday, May 5, 2024
Kometa Tsuchinshan-ATLAS je nyní viditelná ve středně velkých dalekohledech (nad 15 cm pohodlně), jak prolétá východní polovinou souhvězdí Panny, a též při vizuálním pozorování se honosí pr
ašným ohonem.
„Nakolik jí její zatím slibná kometární aktivita vydrží, nikdo neví. Jelikož je to kometa, která u Slunce nikdy nebyla, může i zklamat a sotva ji uvidíme na počátku října v triedrech. Ale jsou jisté optimis
tické scénáře, které slibují její zjasnění na viditelnost pouhým okem i z měst,“ poznamenal astronom.
Zmíněná kometa se má podle informací na webu na podzimní obloze, hlavně v průběhu října, nacházet na večerní obloze po západu slunce. Nicméně jak nakonec bude jasná, se dopředu neví - je t
edy nutné brát možnosti viditelnosti komety s rezervou.
Nejen polární záře, ale i astronomie jako taková je totiž mnohdy velmi nepředvídatelná.

Nad Sluncem se během zatmění vypařila nová kometa
Věda a školy

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), fyzikálního (1x), ústavu (1x), fyzikální (1x), ústav (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nad Českem byly vidět polární záře i nová kometa ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

49. Studio ČT24 (automat)  
12:02 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 41x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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zaměstnavatelská strana, Konfederace zaměstnavatelských svazů požaduje nárůst platů veřejných zaměstnanců již teď v tomto období. Nejviditelnější spory, alespoň v mediálním prostoru, s
e vedou ohledně výpovědi bez udání důvodu. ODS
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a TOP 09 chtějí změny vložit do další novely zákoníku práce. Lidovci vyhrožují vystoupením z vlády, odbory pak protesty. První demonstrace se má uskutečnit za dva týdny v Praze. Zaměstna
nec i ve slabším postavení vůči zaměstnavateli
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a zaměstnavatel už nyní má možnosti v případě nějaké hrubé porušení káze nadbytečnosti nebo nějaké reorganizace ve svém podniku, tak už nyní může zaměstnanci výpověď dát. Takže
4
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něco takového je u nás opravdu nepřípustné. Vyvolávalo by to další nejistotu mezi zaměstnanci. Když se zaměstnavatel se zaměstnancem dohodne na tom, že mu dá třeba vyšší nebo
několikanásobně vyšší odstupné měsíční, tak si myslím, že i teď
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v těchto případech to jde. A myslím si, že je opravdu špatné to dávat zákonem, že ten zaměstnanec se pak vlastně opravdu nemůže bránit. Strany, které výpověď bez udání důvodů prosazují
, mají ve sněmovně necelou čtvrtinu křesel. Koaliční partnery
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chtějí přesvědčit právě výší odstupného, které by pak zaměstnanci náleželo. Během tohoto týdne by mělo vedení TOP 09 rozhodnout o novém kandidátovi na ministra pro vědu, výzkum a ino
vace. Post je ode dneška neobsazený. Právě
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dnes měl být jmenován do funkce bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Svoji kandidaturu ale po kritice kvůli zveřejnění článků v potenciálně predátorských časopisech nakonec st
áhl. Heleně Langšádlové mandát skončil včera.
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Během nejbližších dnů se schází naše předsednictvo i výkonný výbor strany, který o této věci rozhodne. Ten post zůstane na chvíli neobsazený. Opravdu to bude jenom v řádu několika málo 
dnů, takže není ani tak zásadní, aby někdo přebíral na tu dobu řízení tohoto
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postu, protože se nejedná o resort s ministerstvem, tak to není tak zásadní v tu chvíli. Ale my samozřejmě i právě z toho důvodu chceme rozhodnout opravdu v nejbližších dnech. A více už s 
politologem Petrem Bláhou z Filozofické fakulty Univerzity Jana Evangelisty Purkyně
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v Ústí nad Labem. Dobrý den. Dobrý den. Tak předsedkyně TOP 09 říká, není to tak zásadní. Podle vás je to problém, že Česko teď nemá ministra pro vědu a výzkum? Pro Česko samotné, 
ale i pro TOP 09 jako takovou.
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Já si myslím, že těch pár dní asi nezpůsobí nějakou fatální katastrofou, ale ukazuje se spíš absurdita té komunikace vlády opět, protože TOP 09 vlastně de facto donutí odstoupit vlastní minis
tryni kvůli tomu, že neprezentuje
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do té svojí práci a pak řeknou, že ten resort není důležitý, tak nedává mi to smysl vlastně. Asi spíše měla paní předsedkyně na mysli, že není důležité, že několik dní nebude obsazen, předpokl
ádám. Ano,
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určitě. Já to taky takto myslím, ale oni prezentují důležitost toho resortu, nutnost komunikace, ale pak vlastně řeknou, že není důležité, že resort není obsazený. Myslím si, že vlastně tyto věci s
i trošku odporují. Mimochodem, myslíte, že teď TOP 09 lituje toho rozhodnutí? Pravděpodobně,
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i když oficiálně to nevíme, vyvinout jistý tlak na Helenu Langšádlovou kvůli její komunikaci ven navenek? Já si myslím, že TOP 09 vůbec netušila, do jaké se pouští hry a ukazuje se určitá per
sonální vyprázdněnost, že vlastně
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nebyla schopná najít bezproblémového kandidáta. Zatímco asi byly zákulisními ven nějaké snahy, aby odstoupila paní ministryně Langšádlová, se kterou vlastně de facto ty problémy nebyly, 
protože ona jakým způsobem pracovala dobře, to uznávala i samotná TOP 09.
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Ale otázka té veřejné prezentace, nevím, jestli tato blamáž vlastně, která ta byla předvedena, je nějaká lepší varianta. Myslím si, že naopak výrazně prší. Teď se tedy hledá nové jméno. Co je
pro něj podle vás důležité?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

50. Zprávy (automat)  
12:07 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Ostrava - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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zprávy a Lucie Kociánová Český rozhlas Ostrava z Prahy
1
5

dodávek je v Havířově určených parkovacích míst Top09 bude tento týden vybírat nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum Vítkov na Opavsku chystá obnovu městského parku odpol
edne
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bude oblačno Večer místy déšť nebo bouřky a teploty do 25 Dobré poledne vám přeje Lucie Kociánová řidiči dodávek v Havířově řeší kde mají stát
4
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radnice od května zakázala přes noc parkovat mimo vyhrazené zóny ve městě jich je pět necelými sedmi desítkami míst v Havířově ale dodávek přes noc parkuje víc než 300 podle lidoveckéh
o náměstka primátora Havířova Bohuslava
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Němce se město snaží pro dodávky zajistit další místa nemůže to být ale na úkor osobních aut obyvatel chápu že někoho naštveme z druhé strany chceme řešit parkování tak ať opravdu má 
myslela hledáme alternativy
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pro dodávky a a budeme v tom pokračovat ti i nadále když zjistíme že ten ten náš systém někde drhne tak určitě budeme hledat nějaké zlepšení Post ministra pro vědu a výzkum
3
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zůstává neobsazený původně měl dnes jmenovat prezident Petr Pavel ministrem Pavla tulej i s Top09 ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  se ale v pátek nominace vzdal po kritice ž
e publikoval články v takzvaných predátorských
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časopisech které nesplňují vědecké standardy Top09 teď vybírá nového kandidáta tento týden se proto se jde předsednictvo i výkonný výbor strany předsedkyně Top09 Markéta pekarová A
damová řekla že nového
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nominanta a jeho dosavadní kariéru nebude prověřovat podrobněji než útulek Já jsem tě nesplňuje Ani nemám zájem disponovat v jakémkoliv oddělením které by mi lustroval o kandidátech t
o jsou asi věci které nepatří do demokratické strany
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dosavadní ministryně Helena langšádlová skončila kvůli nespokojenosti Top09 se jí prezentací práce resortu radnice ve Vítkově na Opavsku jedná s Památkáři o obnově tamního
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městského parku oblast U koupaliště a kostela je Kulturní památkou a Po desítkách let nutně potřebuje opravit dodává nezávislý starosta Vítkova Jakub cihlář v příštím roce bude hotový přes
ný plán rekonstrukce třeba srovnám
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snímkování z roku 1937 kdy pak byl krásně ohraničení do vytvarovaný Tak dneska je to takový trošku chaos a že bychom rádi vytvořili prostředí pro rodiny děti aby si měli kde sednout a dát s
i pro všechny věkové skupiny aby měli místo kde můžou relaxovat
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na několika místech po celé zemi si lidi připomenou památku obětí holocaustu na dnešek totiž připadá akce s názvem jom ha-šoa zájemci přímý na veřejnosti hlasitě čtou jména zemřelých v
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pomine kovou akce uspořádají třeba v bývalých magdeburských Kasárnách v Terezíně tam zazní jména stovky obětí počasí dnes bude v Moravskoslezském kraji převážně polojasno
3
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postupně oblačno až zataženo odpoledne a večer od západu na většině území občasný déšť nebo přeháňky místy i bouřky nejvyšší denní teploty 22:00 až 25 stupňů a na horách do 18:00 v no
ci čekejte oblačno až zataženo v
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déšť nebo přeháňky zpočátku ojedinělé i bouřky v druhé polovině noci ustávání srážek nejnižší noční teploty 13 až 10 stupňů a zítra přes den bude zataženo až oblačno místy občasný déšť n
ebo přeháňky

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

51. Hlavní zprávy (automat)  
12:11 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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pásma Gazy, aby se evakuovali. Izraelská armáda chce navzdory výhradám spojenců zaútočit na město se stovkami tisíc uprchlíků. Víc informací má blízkovýchodní zpravodaj Štěpán Machá
ček. Podle některých izraelských médií,
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která se odvolávají na zdroje Hamasu, jsou výzvy k evakuaci Rafáhu tečkou za dosavadními jednáními. Izrael a Hamas údajně už byly blízko dohodě o příměří a propuštění rukojmích,
jednání ale teď zkolabují. Izraelská armáda pak oznámila úmrtí už
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toho vojáka při nedělním raketovém útoku Hamasu z Rafáhu na hraniční přechod Kerem Šalom tři vojáci zemřeli na místě, čtvrtý pak podlehl zraněním v nemocnici. Dalších devět se zotavuje 
se zraněními. Izrael podnikl poté odvetný nálet, při kterém v Rafáhu
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zemřelo 16 lidí. Z Blízkého východu Štěpán Macháček, Radiožurnál. O novém kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum by zítra mohlo rozhodnout předsednictvo TOP 09. Post je ode dneš
ka prázdný potom,
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co svou nominaci v pátek vzdal ekonom Pavel Tuleja . Nahradit měl Helenu Langšádlovou, která podala demisi. A další informace má reportérka Daniela Tolingerová. Předsedkyně TOP 09 
Markéta Pekarová Adamová dnes řekla, že strana chce nového

1
5

kandidáta vybrat co nejdříve, možná rozhodne už zítra. Bude se to řešit. Ale je možné také, že to nerozhodneme my. Možná, že to rozhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodne. Jménech
Pekarová Adamová spekulovat nechtěla, kandidátů je ale prý více. Podle místopředsedy TOP 09 Matěje Ondřeje
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Havla by ministrem měl být někdo se zkušenostmi. TOP 09 v současné situaci by měla najít někoho, kdo je zkušeným politikem, který skutečně vyjedná rozpočet pro další rok. Nemyslím si, ž
e zrovna já bych v tuto chvíli byl ten správný kandidát. Podle informací práva
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nabídku dostal třeba poslanec Marek Ženíšek. Na dotazy Radiožurnálu ale nereagoval. Daniela Tolingerová, radiožurnál. Čínský prezident Si Ťin-pching je poprvé po pěti letech v Evropě. V P
aříži jedná s francouzským prezidentem Emmanuelem Macronem o
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válkách na Blízkém východě a Ukrajině a taky o obchodních vztazích mezi Evropou a Čínou. Paříž chce, aby Peking využil své vazby na Moskvu a přispěl k řešení války na Ukrajině.
Francouzský prezident Emmanuel Macron bude s čínským prezidentem Si Ťin-pchingem mluvit o aktivitě čínských firem, které
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údajně podporují ruskou invazi na Ukrajině. Podle Spojených států některé čínské podniky dodaly součástky na ruské tanky, obrněné transportéry, motory do bezpilotních prostředků i nitrocel
ulózu na výrobu dělostřeleckých granátů. Washington taky tvrdí, že Peking Moskvě poskytli
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satelitní snímky pro válku na Ukrajině. S prezidenty Francie a Číny bude v pařížském Elysejském paláci jednat také předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová. Po Francii čínský
prezident navštíví také Srbsko a Maďarsko. Z Paříže Martin Balucha, Radiožurnál.
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Politika, byznys, společnost, věda. ČRo Plus, když chcete vědět proč. 40 procent firem v Česku letos omezilo zaměstnanecké benefity. Ukázal to průzkum Hospodářské komory,
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který má Radiožurnál k dispozici. Od nového roku jsou totiž nepeněžní benefity osvobozené od daně jen do výše poloviny průměrné měsíční mzdy. Počet benefitů zredukovala každá pátá firm
a. Někteří zaměstnavatelé pak snížili
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jejich výši a část podniků zrušila výhody úplně, říká šéf Svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáš Prouza. U malých firem benefitech škrtala dokonce každá druhá firma. Nejčastěji firmy škrt
ají zdravotní benefity, jako jsou preventivní prohlídky nebo očkování. Zůstávají
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naopak stravenky. Ty poskytuje drtivá většina zaměstnavatelů a podle viceprezidentky Hospodářské komory Jany Havrdové se na tom nejspíš nic měnit nebude. Firma, která by zrušila strav
ovací benefity, by si na velmi konkurenčním trhu práce znatelně
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uškodila. Neruší se ani příspěvky na vybavení, jako jsou telefony a notebooky, nebo sociální benefity, tedy třeba penzijní pojištění. Eliška Balcárková, Radiožurnál. Ostravská huť liber. Ty nez
aplatila za své zaměstnance sociální a zdravotní pojištění. Podle

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

52. V Česku byla v noci vidět polární záře. Šance budou i v dalších dnech  
12:19 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Epoch Times - Články  AUTOR: Ondřej Horecký SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V noci na dnešek bylo možné z Česka pozorovat polární záři. Díky erupční aktivitě na Slunci je pravděpodobné, že tento jev budeme moci pozorovat i v následujících dnech.
Nejlépe byla polární záře s narůžovělým odstínem viditelná 6. května krátce po půlnoci a pak v 1:55, uvádí astronom a fotograf Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  v Opavě . Horálek se fotografov
áním astronomických jevů zaobírá dlouhodobě, jeho záběry se několikrát staly Astronomickým snímkem dne, které vyhlašuje NASA.
Dnešní polární záře byla slabě pozorovatelná i pouhýma očima za ideálních podmínek – pozorování daleko od měst s dokonalým výhledem k severnímu obzoru. Horálek ji svým přístrojem zachytil u 
obce Záhořice na Karlovarsku.
Jak poznamenává český astronom, záře byla viditelná v důsledku erupce uvolněné ze Slunce před třemi dny. „Vybuchlá oblast vyprodukovala v posledních dnech další silné erupce spojené s úniky 
dalších oblak nabitých částic, jejichž část by mohla Zemi zasáhnout v následujících dnech. Je tedy šance, že slabší polární záře budou z našeho území zaznamenatelné i v následujících dnech,“ po
dotýká Horálek.
Polární záře jsou výsledkem interakce slunečního větru s magnetosférou Země. Různá intenzita slunečního větru vytváří efekty různého rozsahu. Když se elektricky nabité částice slunečního větru z
magnetosféry srazí s atomy kyslíku nebo dusíku v horních vrstvách zemské atmosféry, dojde k excitaci nebo ionizaci těchto atomů. Atomy kyslíku vydávají zelené nebo červenooranžové odstíny, zatí
mco atomy dusíku emitují modré a fialové záření poté, co byly ionizovány, nebo červené záření při návratu z excitovaného stavu.
Zájemci by kromě předpovědi počasí měli sledovat tzv. aurorální monitory, podle kterých mohou usoudit, zda je úkaz skutečně možné vyhlížet, radí Horálek. Přesná předpověď není nikdy možná. J
eden z takových monitorů je například www.spaceweatherlive.com (v češtině).

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
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je potvrzeno tři zabití izraelští vojáci a přibližně deset zraněných a zároveň tedy tato evakuace podle zase slov Hamasu má potenciál Viko lid veškerá jednání. Čili cosi jako karambol
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v jednání mezi Izraelem a Hamasem, který nyní bude následován vojenským, vojenským scénářem. Zároveň ale to, to samé, co jsem řekl, může svědčit i proto, že se jedná pouze o taktickou 
věc. Jinými slovy, Hamas poslal
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Izraeli vzkaz, jsme stále vojenským aktérem. Úspěšnou akcí optikou Hamasu, při které byly cílem izraelské jednotky, Izrael nyní v předpolí toho dotčeného místa, které bylo zasaženo střelbou 
Hamasu, provádí evakuaci
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jako odvetu, ale to samé ještě nemusí znamenat, že se jedná o onu velkou invazi do Rafáhu. Bavíme se zatím o evakuaci asi 100 tisíc lidí potenciálně, zatímco Rafáh je potenciální evakuace 
zhruba milionu lidí. Úplně jiné měřítko
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a věc, která rozhodně v tuto chvíli není tesaná do kamene, že to, co se děje dnes, v těchto hodinách, co se bude dít v příštích dnech, ještě nutně nemusí znamenat tu onu velkou invazi,
celkovou plošnou invazi do města. Rap. A.
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Obsazením postu ministra pro vědu, výzkum a inovace se zítra bude zabývat vedení TOP 09. Není ale jisté, jestli rozhodne. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Ode dn
eška je funkce neobsazená.
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Včera mandát skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný nástupce Pavel Tuleja  se po kritice kvůli zveřejnění článků v tzv. predátorských časopisech kandidatury vzdal. No co? Před
sednictvo zítra zasedá, tak jako každé úterý zasedá předsednictvo, takže logicky
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se na něm budeme věnovat té situaci, protože to je věc, která teď má prioritu číslo jedna. Nechci předjímat, zda i rozhodneme. Chci jenom sdělit, že zítra se o tom sice bude, bude se to řešit, 
ale je možné
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také, že to nerozhodneme. A my možná, že to rozhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodne. Zástupci tripartity odpoledne projednají opatření, která chce kabinet využít k restartu české e
konomiky. Vycházejí ze seznamu vytvořeného NERV.
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Část koaličních stran chce například prosadit výpovědi bez udání důvodu navzdory odporu opozice i vládních partnerů. Pár dní zbývá do začátku hokejového
3
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MS. V Praze i Ostravě vrcholí přípravy stadionu, zázemí pro týmy, ale i samotných hokejistů. No a u pražské O2 Areny je kolega Ondřej Pražák. Ondřeji, tebe zdravím. Je už tam všechno při
praveno na zahájení turnaje?
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Dobré poledne. Minimálně vnější pohled na pražskou arénu dává tušit, že to hlavní už je připraveno. Čeká se na příjezd hokejových týmů a také fanoušků. Uvnitř zbývá doladit poslední detaily
, například polepit mantinely. My jsme v tuto chvíli v prostoru,
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který bude vyhrazen hlavně fanouškům, ale nejen jim, třeba také novinářům. Právě toto schodiště, které je uzavřené a ta rampa, tak ta bude sloužit tomu, aby novináři mohli volně a pohodlně 
procházet mezi arénou a zázemím, které jim bude vyčleněno. Většina zbývajícího prostoru,
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který tu vidíte, tak ten ale bude patřit ryze fanouškům. Můžete to vidět i na těch nápisech, že tady budou fanoušci v srdci celé hry. I tady zbývá doladit ještě nějaké práce. Vše by ale mělo být h
otovo den před začátkem turnaje, tedy 9.
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května. Právě tady bude moci až 7 tisíc fanoušků sledovat ty nejdůležitější, ty nejatraktivnější zápasy, které se v Praze, ale i v Ostravě odehrají. Zápasy českého národního týmu jsou samozře
jmostí. To, co je pro fanoušky důležité, tak přímo do fanzóny
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nepotřebují vstupenku. Mohou přijít zdarma a platit se bude dát pouze bezhotovostně. Huť liber. Ty dluží za odvody za zaměstnance. Potvrdily to odbory. Firma také oznámila, že chce odstav
it koksovnu a už nepředpokládá

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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Když minulý pátek odcházející ministryně Helena Langšádlová na sociální síť X napsala, že to je její poslední den v úřadu, stalo se cosi paradoxního. Pod jejím příspěvkem jí za její práci děkoval
i zástupci domovské TOP 09 i dalších koaličních stran. Původně zamýšlený nástupce Pavel  Tuleja  se mezitím do historie české politiky zapsal jako jedna z nejsmutnějších postav, jejímž
největším přínosem bylo, že se kvůli jejím akademickým pochybením (a příšerné krizové komunikaci) začalo víc řešit, jak funguje výzkum v Česku.

Situace v pátek tak byla následující: ze svého postu musela z odborně nepochopitelných důvodů odejít ministryně bez skandálu, která byla na poměrně dobré cestě prosadit alespoň dílčí změny v č
eské vědě. Její místo měl převzít člověk, jehož akademické „úspěchy“ se ukázaly jako přinejmenším znepokojující a který navíc neměl ani příliš velké politické zkušenosti, což by místo ve vládě v id
eálním světě vyžadovalo.

Věda opět padá pod stůl
Helena Langšádlová přitom navzdory své neviditelnosti už za sebou měla určité výsledky. A to nevedla ten nejjednodušší resort a disponovala jen malým týmem zhruba patnácti lidí. S ním se snažil
a soustředit na pár konkrétních priorit, u nichž měla naději, že by se je mohlo podařit do konce vládního mandátu dotáhnout.
Reforma transferu znalostí z vědy do komerční sféry by teoreticky mohla být jednou z věcí, kterou by se kabinet Petra Fialy mohl před příštími sněmovními volbami pochlubit. Snad nikdo nemůže zp
ochybnit, že by české ekonomice pomohlo, kdyby se výsledky místních vědců podařilo přenést do formy životaschopného byznysu.
Nyní ale hrozí, že celá práce Langšádlové spadne pod stůl. I bývalé ministryni, která má dlouholeté politické zkušenosti, nějaký čas trvalo, než se jí povedlo ve světě české vědy plně zorientovat a zí
skat některé osobnosti na svou stranu. Jejího nástupce nečeká nic jiného, zároveň by měl mít zkušenosti s legislativním procesem, pokud chce mít naději dotáhnout reformu do konce volebního obd
obí.

Dva ministři? A kde je máme vzít?
A tím se dostáváme ke druhé znepokojující záležitosti celé kauzy. Je TOP 09 vůbec v současné době schopna vybrat ze svých řad kvalitního nominanta, který má zároveň i politický kapitál?
Případ neministra Pavla Tuleji, u něhož se stranický aparát zřejmě ani nepokusil zjistit možné kontroverze, ukazuje, že TOP 09, založená velkými osobnostmi české politiky, Miroslavem Kalouskem
a Karlem Schwarzenbergem, selhává v základní úloze politické strany, tedy ve schopnosti přinést nové politické kádry.
To logicky nabízí úvahu, zda je existence partaje, která nedokáže vygenerovat ani dva obstojné ministry, opodstatněná. Politologická teorie nabízí odpověď, že nikoliv. Problém to může být i z hledi
ska voličů, současná vládní koalice jim slibovala kompetentní a nepopulistickou vládu, čímž se chtěla odlišit od kabinetu Andreje Babiše. Druhým dechem ale odvolává ministryni za to, že sice dělá 
dobrou práci, ale málo o tom mluví, „nemá lajky“ a na její místo ani nemá připravenou důstojnou náhradu.
Těžko říct, jak za takové konstelace bude chtít vláda své potenciální voliče přesvědčit o tom, že se v přístupu tolik liší od šéfa hnutí ANO. A pokud jde o příznivce topky, ti jistě k hnutí ANO nepřejdo
u, mnohem pravděpodobnější ale je, že si zkrátka nebudou schopni vybrat a nebudou volit nikoho. A přidají se do tábora zklamaných voličů současné vládní koalice, kterých je podle březnového prů
zkumu agentury STEM už 800 tisíc.
Podívejte se na rozhovor s Miroslavem Singerem v novém videopořadu FLOW:

Rozhovor pro FLOW s ekonomem Miroslavem Singerem • e15

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Střídání Langšádlové. Je opodstatněná existence strany, která není schopna zajistit ani dva ministry? ( E15.cz - Názory, Vedení univerzity );
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360, 380 tisíc ilegálních migrantů a my nemáme vnější hranici pod kontrolou. Tak jak chcete něco kontrolovat? Ten konflikt má opravdu daleko širší charakter a my často ani nechápeme, že s
e děje i jinde než jenom na Ukrajině. A vlastně je to konflikt,
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ve kterém Evropa prohrává. Odstartovali jsme závod o Bílý dům. Naše vysílání jsou vždy založená na datech a souvislostech. V přímém přenosu jsme sledovali volbu slovenského prezidenta.
Novým prezidentem
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Slovenské republiky se totiž stává, už je to oficiální. Peter Pellegrini. Jako první jsme vám přinesli velkou debatu lídrů kandidátek do europarlamentu, protože už v červnu rozhodnete, kdo bud
e dalších pět let hájit české zájmy v Evropském parlamentu. Bezpečnost
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a migrace, pomoc Ukrajině a Green Deal. Na podzim vyberete, kdo usedne v Senátu a ve vedení jednotlivých krajů. A v listopadu vám z našeho studia i ze Spojených států přineseme největší
volební show na světě, bitvu o Bílý dům. Supervolební rok na CNN Prima News
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pokračuje. Huť liber ty. Ostrava plánuje odstavení své koksovny. To je už od prosince v tzv. tepelném útlumu. Odborářům to v pátek sdělilo vedení společnosti. Podle předsedy OS kovu Petra 
Slaniny by bylo odstavení koksovny nevratné a vedlo
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by ke zvýšení nákladů na emisní povolenky. Odboráři také potvrdili, že ostravská huť za březen nezaplatila za své zaměstnance dvě třetiny sociálního a celé zdravotní pojištění. Strana TOP 0
9 stále hledá náhradu za Helenu Langšádlovou
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na post ministra pro vědu a výzkum. Nahradit ji původně měl její stranický kolega, ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Ten se nominace vzdal. Kdo nahradí H
elenu Langšádlovou a jaká je oblíbenost TOP 09, to už proberu s kolegou Jakubem Kokoškou, kterého vítám ve
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studiu. Jakube, dobré poledne. Hezké poledne, to by, Jaroslave, i divákům. Pojďme tedy zmínit, v jaké fázi teď je to hledání náhrady za Helenu Langšádlovou a připomíná mi, proč Tuleja ods
toupil z té kandidatury. Tak je. To, je to stále jednoduché.
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Navazujeme na ten minulý týden, na ty domněnky, protože stále se neví, kdo nahradí post ministra nebo ministryně pro vědu a výzkum. A je to zajímavé z toho důvodu, že zkrátka TOP 09 mlč
í. Mlčí předsedkyně PS, předsedkyně TOP 09 Markéta
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Pekarová Adamová. Ta ani nebyla ochotna sdělit, z kolika kandidátů by se mělo ve výsledku vybírat. Víme ty informace nebo známé informace z minulého týdne, kdy Vlastimil Válek, místopře
dseda strany, sám řekl, že by se mohlo jednat o čtyři kandidáty. Zrovna
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připomenu, že jedním z nich, který teda utekl, jehož jméno uteklo do veřejného prostoru, byl poslanec a místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel, takže i on by to mohl být. To ale ještě uvid
íme. Teď se vrátím k té tvé druhé otázce. Proč vlastně Tuleja
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odstoupil? Tak byly to pochybnosti, byly to informace ve veřejném prostoru zkrátka o tom, že právě Tuleja měl veřejně nebo měl publikovat články v médiích, která nebyla, nebo v časopisech,

12:05
0
0

které nebyly zkrátka důvěryhodné. Takže na to konto on sám se vzdal nominace. Když se vrátíme k tomu hledání náhrady za Helenu Langšádlovou, padla aspoň nějaký termín, dokdy chce m
ít TOP 09 jasno? Nepadl termín. Stále se mluví o tomto
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týdnu. Co víme jistě, je to, ale, zase připomenu, TOP 09 dlouhodobě mlčí. Dnes jsem se pokusil kontaktovat, kontaktovat mluvčí TOP 09, ta mi neodpověděla. Na to konto mluvčí přímo
Markéty Pekarové Adamové Martin Churavý mi odpověděl zprávou,
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že předsednictvo bývá zpravidla v úterý, to znamená, že zítra, znamená to tedy, že zítra by se mohlo vědět, kdo by Helenu Langšádlovou právě v této pozici mohl zkrátka nahradit. A to jméno
si tedy ještě počkáme. Jakube, to vy děkuji za přidané podrobnosti. Hezký

4
5

den. Měj hezký den i vy diváci. Izraelská armáda začala před chystanou ofenzivou evakuovat část města Hrabák na jihu pásma Gazy. Podle izraelského

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (CNN Prima NEWS - Zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě );
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56. Krásný úkaz nad Českem. Lidé viděli polární záři, ještě ji můžete zahlédnout  
13:02 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: TN.nova.cz - Články  AUTOR: Kryštof Duda SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V Česku byla v noci na pondělí vidět polární záře. Pozorovat ji lidé mohli daleko od měst i pouhýma očima. Je navíc šance, že se jev nad naším územím objeví i v příštích dnech.

"V noci na dnešek bylo možné z Česka zachytit polární záři. Nejjasnější byla ve dvou obdobích, krátce po půlnoci a pak okolo 1:55 SELČ," oznámil v tiskové zprávě astronom z Fyzikálního  ústav
u  v Opavě  Petr Horálek.
"V obou případech byla slabě pozorovatelná i pouhýma očima," doplnil. Bylo ale potřeba být daleko od měst a mít dokonalý výhled k severnímu obzoru.
"Záře se objevila v důsledku erupce uvolněné ze Slunce před třemi dny z aktivní oblasti AR3663," vysvětlil Horálek. "Aktivní oblast na Slunci navíc za poslední dny vyprodukovala další silné erupce 
spojené s úniky dalších oblak nabitých částic, jejichž část by mohla Zemi zasáhnout v následujících dnech," dodal.
Je proto podle něj možné, že slabší polární záře půjdou z Česka zahlédnout i v příštích dnech. "Zájemci by krom předpovědi počasí měli sledovat tzv. aurorální monitory, podle kterých mohou usoudi
t, zda je úkaz skutečně možné vyhlížet, neboť předpovědět s přesností se nikdy nedá. Jeden z takových monitorů je například www.solarham.com (anglicky), další pak www.spaceweatherlive.com,"
poradil astronom.
Takto vypadala polární záře nad Českem loni v listopadu:

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

57. K věci (automat)  
13:03 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - K věci (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 12x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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rozdíl mezi těmi českými, řekněme, mezi prioritami českých voličů a těch evropských voličů, kteří skutečně spíše akcentují ty sociální otázky nebo i témata, jako je klimatická změna, která me
zi těmi tématy pro české voliče nějak vysoko není.
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My jsme se naučili tady hádat o spalovací motory a plastová brčka a přitom jsou to často problémy zástupné, ale jsou to takové témata, taková témata, kterým lidé porozumí celkem snadno, 
na které asi každý asi udělá nějaký názor. A

3
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právě proto s tím ty politické strany pracují. Proto já jsem trochu skeptický. Myslím si, že ty volby skutečně spíše rozhodnout a prvoplánová témata. Myslím si, že v těch volbách budou mnohe
m silnější opoziční strany. Nejenom

4
5

proto, že budou stát proti Fialově vládě, ale také proto, že budou ostře kritizovat EU jako takovou. Ale zároveň si myslím, že v okamžiku, kdy budou europoslanci zvoleni, takže se vlastně nic 
moc zásadního v přístupu těch českých reprezentantů
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nezmění, jenom možná dojde k nějakým přestupům z jedné frakce do druhé, protože víme, že liberálové už úplně nevyhovují hnutí ANO. Tam do té liberální frakce by chtěli naopak
starostové. Víme, že nevíme, jestli se občanští demokraté budou
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pokračovat mezi konzervativci a reformisty, nebo přejdou k lidovcům. Je tam spousta takových drobných otázek, ale obávám se, že ta výkonnost českých europoslanců se nezvýší. To hodnotí
Lukáš Jelínek a zůstává hostem pořadu k věci.

3
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Nevím proč, ale ta slova víme, že nevíme mě navedla aktuálně ke straně TOP 09, která provedla, respektive neprovedla změnu ministra. Helena Langšádlová odešla ze své kanceláře, opustil
a ten post, ale náhradník
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se zatím tedy nenašel a našel se Pavel Tuleja , který ji měl zastoupit, ale ten se postup vzdal. Jak to celé čtete? Ano, TOP 09 si chtěla pomoci. No, tak jsi teda pomohla, bych řekl, protože p
okud měla pocit, že odchod
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paní Langšádlové a příchod kohokoliv dalšího, anebo možná ne příchod bude lepší, než co paní Langšádlová dělala, tak se teď asi ukazuje, že to byla velmi mylná úvaha. I z mého pohledu by
la paní Langšádlová neviditelnou ministryní. Byla to paní Kolombová a
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byla to škoda. Mnohem víc jsme o ní slyšeli, když byla řadovou poslankyní, než když se stala členkou vlády. Tak a teď, pardon, je to tím postem, je to tou náplní, nebo to bylo osobností Heleny
Langšádlové? Myslím si, že to je dáno jednak osobností a jednak tím, že
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ona když přicházela do té funkce, tak, tak tomu resortu, té oblasti skutečně moc nerozuměla. A podle mě v tom okamžiku ona udělala to nejchytřejší, co mohl. A když nebyla třeba tak dokona
le kompetentní, že jí to dokonce vyčítali, tenkrát prezident
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Zeman, tak ona se rozhodla, že obejde ty lidi z prostředí vědy a výzkumu, nabídne jim spolupráci, zeptá se, v čem by jim mohla pomoci. A to zabralo. Prostě ona se stala v jejich prostředí oblí
benou ministryní, stala se prodlouženou rukou těch vědecko-výzkumných
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kruhů, když to takto řeknu, a proto byli trošku rozčarovaní, když měla odejít v okamžiku, kdyby a kdyby nahradil renomovaný odborník, ať už v rámci vědy nebo vědeckého managementu,
1
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navíc s politickou praxí, tak by určitě byli spokojeni, že v okamžiku, kdy TOP 09 byla schopna nabídnout pouze člověka, o kterém se začaly vést debaty, jestli je to skutečně poctivý a
seriózní akademii, když publikuje v predátorských
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časopisech, tak bylo zřejmé, že tím si podlomí TOP 09 tu podporu i právě v té oblasti té intelektuální obce nebo vědecké, pedagogické a tam si myslím, že v tuto chvíli ty škody už se budou v
elmi těžko, to budou

4
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velmi těžko likvidovat. Začíná s čas. Vedení kritizuje aktuálně kdekdo. I kvůli tomu nepovedeme nepovedenému postu a té výměně, tak měla by podle vás Markéta Pekarová Adamová přijmou
t nějakou odpovědnost celé té záležitosti? No, nejférovější by bylo, kdyby sama
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

58. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  
13:05 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  AUTOR: ČRo - Olomouc SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení
univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

13:01
0
0

musí být naplněn i některé základní předpoklady zejména finančního charakteru také samozřejmě Budeme se bavit o kolektivního vyjednávání protože to jsou
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věci které potřebujeme i v sobě zpustošenou novelou zákoníku práce Je hodně až do půlnoci bouřky
3
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se mají postupně přesouvat z Jižní poloviny Čech směrem na území Moravy a Slezska doprovázet je budou kroupy a vítr který může v nárazech dosáhnout rychlosti až 70 km za hodinu hraná
ch naprší asi 30 mm srážek říká meteoroložka
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Michaela Valachová celkovém úhrnu do zítřejšího rána není vyloučeno v kombinaci s nočním dešti módní l i přes 50 milimetrů srážek v závislosti na rozložení a intenzitě očekávaných srážek m
ůže docházet k výraznějšímu kolísání hladin menších toků vzhledem

13:02
0
0

k aktuálnímu nasycení je zvýšená pravděpodobnost kolísání útoku odvodňujících že na českomoravskou vrchovinu a také Jeseníky a Beskydy samospráva Přerova letos rozdělí na projekt je z
participativního rozpočtu jeden a půl milionu
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návrhy na využití úřednice magistrátu příjem mají od lidí do konce června to mluvčí radnice Lenka Chalupová pracuji nebo studená
3
0

mě a případně v práci odejdou předkladatele tak budou všechny vyřazeny z hodnocení Post ministra pro vědu a výzkum zůstává neobsazený včera ve funkci oficiálně
4
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skončila Helena langšádlová s Top09 stran ale stále hledá jejího nástupce bývalý rektor  Pavel tuleja se nominace vzdala kvůli pochybnostem kolem jeho publikační činnosti nového kandi
dáta chce Top09 oznámit tento týden sport hokejisté
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Radim tak se rozhodl o postupu Dallasu do čtvrtfinále playoff NHL V Sedmém zápase dal vítězný gól hned v 1 Stars tak vyřadili obhájce Stanley Cupu s Vegas s Tomášem hertlem počasí zítr
a
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čekáme oblačno až zataženo místy občasný déšť nebo přeháňky odpoledne mají srážky ustávat teploty 14 až 17 stupňů v Jeseníkách kolem 10:00 povane slabý by a mírný Severovýchodní
3
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až Severní vítr Český rozhlas Olomouc rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu
4
5

Olomouc Šumperku v ulici Milana Rastislava Štefánika havarovala dvě osobní auta nehodu dvou vozidel máme hlášenou také u obce Pavlovice u Přerova a kolony se tvoří na obchvatu Olom
ouce ve směru na Mohelnici

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

59. Polární záře opět nad Českem. Viditelná bude i v dalších dnech  
13:18 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Erupce na Slunci opět umožňují Čechům užít si polární záři, aniž by museli cestovat do Skandinávie. Na místech odlehlých od obydlených oblastí bude jev pouhým okem viditelný i v příštích dn
ech.

V noci na pondělí bylo možné z České republiky vzhlédnout k obloze a vidět polární záři – a to dokonce slabě i pouhýma očima. Nejjasnější byla zhruba mezi půlnocí a druhou hodinou ranní.
„Záře se objevila v důsledku erupce uvolněné ze Slunce před třemi dny z aktivní oblasti AR3663,“ uvedl v tiskové zprávě Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  v Opavě . Tato erupce navíc podle něj
nebyla jediná, a je tedy možné, že unikátní astronomický úkaz budou moci lidé spatřit i v příštích dnech.
Aby si vystačili s pouhýma očima, budou muset opustit města a vydat se dál od obydlených oblastí. „Úkaz se ale s přesností nikdy předpovědět nedá,“ vysvětluje Horálek a doporučuje, aby zájemci 
kromě předpovědi počasí sledovali i tzv. aurorální monitory.
Polární záře je úkaz typický spíše pro severní oblasti, ale právě velké sluneční erupce umožňují, že si okamžik – poslední dobou čím dál častější – mohou vychutnat i obyvatelé Česka.

Vysvětlení příčin jevu před poslední polární září letos v březnu:

V noci by v Česku mohla být vidět polární záře, říkají astronomové
24. 3. 2024 11:28

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

60. Studio ČT24 (automat)  
13:31 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 9x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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na východním křídle NATO trvale jednu celou brigádu. Německo stojí jistě na straně baltských států z mnoha důvodů. Naše odhodlání je silné, stojíme při sobě. To je to, co máme uvnitř NAT
O. Chráníme jeden druhého a všechny členské země se mohou
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spolehnout, že budeme bránit každý metr jejich území. Obsazením postu ministra pro vědu, výzkum a inovace se zítra bude zabývat
3
0

vedení TOP 09. Není ale jisté, jestli rozhodne. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Ode dneška je funkce neobsazena. Včera mandát skončil Heleně Langšádlové. Pův
odně avizovaný nástupce Pavel Tuleja se po kritice kvůli
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zveřejňování článků v tzv. predátorských časopisech vzdal kandidatury. Na co předsednictvo zítra zasedá? Tak jako každé úterý zasedá předsednictvo, takže logicky se na něm budeme věn
ovat té situaci, protože to je věc, která
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teď má prioritu číslo jedna. Nechci předjímat, zda i rozhodneme. Chci jenom sdělit, že zítra se o tom sice bude, bude se to řešit, ale je možné také, že to nerozhodneme. A my možná, že to ro
zhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodneme. No a dění v TOP 09

1
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a hledání nového ministra, případně ministryně pro oblast vědy probereme s Ondřejem Leinertem z Hospodářských novin. Dobré odpoledne. Dobré odpoledne. Tak jak vy to vidíte? Má TOP 
09 kde brát? No.

3
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Musí brát z vlastních zdrojů, protože ta volba akademických zdrojů se ukázala být nezvládnutá. Problém byl vlastně, že pan Tuleja nebyl vůbec známý obce. Tam mnoho dlouholetých členů v
ůbec nevěděl, o koho jde. Byla to vlastně velmi rychlá taková
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volba, kdy v podstatě hlavním kritériem bylo to, že to byl rektor Slezské univerzity  a že měl dobrou referenci, řekněme od pana Pavery. Z obavy z opavské TOPky, který se s ním, který se s 
ním prostě znal někde z kandidátky, ze spolupráce,
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vede v kraji, ale prostě TOP 09 vybralo kandidáta bez nějaké větší znalosti a teď v podstatě, protože vědí, že je to prostě průšvih, tak se to snaží jako z těch vlastních zdrojů nějak vyřešit. Ta
m byl hlavní zájem o to, aby to vzal pan poslanec Havel,
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který ale prostě to dvakrát, myslím, odmítl, takže nakonec nezbylo, asi to vypadá, že to bude pan Ženíšek, poslanec, což si myslím, že jako sice je taková, řekněme, je to takový rutinér politic
ký, ale teda nemyslím si, že by to TOP 09
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přineslo nějaké zlepšení, že prostě o výběr mezi paní lanka, že odvolat paní Langšádlovou a za ní vzít pana Ženíška mi přijde, že vlastně nedává vůbec smysl. No a nebylo by jednodušší nech
at nebo vrátit na ten
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post právě Helenu Langšádlovou? No, asi by to bylo jednodušší ve chvíli, kdyby prostě ona v podstatě ne čela tam jako několika týdnů takového jako zjevné nedůvěry, kdy se se nedivím, že s
e asi do toho
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nechce znovu. Prostě ona na to necítí důvěru, takže, takže jako si myslím, že tento scénář prostě jako není, není možný, přestože by byl vlastně jako nejlogičtější, protože ona skutečně tam n
eudělala žádnou zásadní chybu
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a to, že se jí nedařilo ten, toto ministerstvo nějak, řekněme, propagovat, to popravdě řečeno by se podařilo málokomu. Tam pokud prostě nebudete nějaký typ politika, který bude přehánět ne
bo který bude fakt jako mediálně velice
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jako řekněme, akční, což je málo kdo prostě takto jako u toho, toho ministerstva, aby to dokázal, tak jako je to těžké. A když si dám vedle sebe paní Langšádlovou a pana řiníčka tak bych řekl,
že to možná i paní Langšádlová vychází, jako že je, řekněme,

4
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jako mediálně zdatnější. Takže vůbec nevím, co jako, co. Vůbec si nemyslím, že by TOP 09 tímto něco získal a myslím si, že to je jenom takové jako Denny kontrolu, že prostě se jenom snaží
jako po tom průšvihu s panem tuto nějak jako zahladit. Nasazení nestraníka

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

61. Dnešním hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy…  
13:36 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných politik v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dnešním hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy lidstva je Jiří Grygar - významný český popularizátor vědy v oblasti astronomie, astrofyziky a vztahu vědy a víry. Předmětem jeho výzkumu jsou f
otometrie a spektroskopie hvězd, meziplanetární hmota a astročásticová fyzika. Je držitel celé řady ocenění, autor více než dvou set odborných prací i celé řady populárně naučných článků, knih a 
vzdělávacích audiovizuálních pořadů.Akci pořádá Mendelovo Gymnázium Opava ve spolupráci s Fakultou veřejných politik v Opavě. Záznam zajišťuje obor Audiovizuální tvorba v Opavě z Ústavu 
Filmové, televizní a rozhlasové tvorby Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě  Slezské univerzity.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Dnešním hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); Dnešním hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy…
(Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

62. Do predátorských časopisů psala i Nerudová. Nejsem tomu ráda, říká dnes  
14:19 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V zahraničních časopisech, uvedených na seznamu těch predátorských, Danuše Nerudová opakovaně publikovala od roku 2009 do roku 2015. Seznam Zprávy napočítaly celkem devět takovýc
h případů.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
Pavlu Tulejovi překazilo rýsující se ministerskou kariéru odhalení, že jako vědec v minulosti publikoval v predátorských časopisech pochybné pověsti. Avšak bývalý rektor Slezské univerzity
není jediným zástupcem akademické sféry, který směřuje do vysoké politiky s podobným škraloupem.
V časopisech, řazených mezi predátorské, opakovaně publikovala i Danuše Nerudová, někdejší rektorka Mendelovy univerzity. Seznam Zprávy takových případů napočítaly devět. Bylo to od roku 2
009 do roku 2015, kdy na brněnské vysoké škole působila nejdříve jako proděkanka a posléze prorektorka.
Nyní Nerudová jako lídr kandidátky STAN aspiruje na post europoslankyně a zároveň by ráda Česko reprezentovala v roli eurokomisařky.
Připouští, že šlo z její strany o selhání, a lituje toho. „Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají pochybnou hodnotu,“ reagovala Nerudová n
a dotaz Seznam Zpráv.
„Od doby, kdy se tato problematika na akademické sféře začala řešit a akademická obec si vydefinovala znaky a seznamy podvodných časopisů, už jsem v nich nepublikovala,“ vidí bývalá rektorka
jako podstatné.

Danuše Nerudová v predátorských časopisech

Business Review 2009 (2x), 2010 (2x), 2011, 2015
Journal of American Business Review 2013, 2015
American Academy of Business Review 2012

Už si nepamatuji, zda jsem platila
Danuše Nerudová od roku 2002 do dnešních dnů publikovala 260 textů vědeckého charakteru, u nichž byla uvedena jako autorka nebo spoluautorka.
Seznam Zprávy to spočítaly z informačního systému Mendelovy univerzity. Mnohdy šlo jen o příspěvky ve sbornících nebo o texty v českých či slovenských časopisech, přičemž dost často se článk
y týkaly daňové problematiky, což je specializace Nerudové.
V některých letech ve spolupráci s kolegy vyprodukovala i přes 20 textů, nejvíce (28) v roce 2007, kdy na Provozně ekonomické fakultě Mendelovy univerzity začala řídit Ústav účetnictví a daní. Pr
o srovnání: Třeba v roce 2022, kdy objížděla republiku v rámci prezidentské kampaně, nepublikovala žádný odborný text, loni dva, letos zatím také ani jediný.
V zahraničních predátorských časopisech, uvedených na tzv. Beallově seznamu, dle dostupných informací opakovaně publikovala od roku 2009 do roku 2015. Existuje minimálně devět takových př
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ípadů. Nejčastěji - hned v šesti případech - šlo o časopis Business Review, dále dvakrát o časopis Journal of American Business Review a jednou v American Academy of Business Review.
Základní slabina podobných periodik je dle expertů v tom, že před publikací neprobíhá standardní oponentura, texty jsou často publikovány hned poté, co autor vydavateli zaplatí. Ve zmíněných čas
opisech se dle dostupných informací platilo od 598 do 898 dolarů (od 14 do 21 tisíc korun), přičemž oficiálně se jednalo o platbu „za registraci“, nikoliv za vydání článku. Zatímco u vydavatele jde o 
zdroj zisku, pro vědce může jít o způsob, jak si zkratkou usnadnit práci a uspíšit kariéru.
Seznam Zprávy proto zajímalo, zda i Danuše Nerudová za vydání platila. „Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to více než deset let,“ reagovala Nerudová neurčitě s tím, že dnes se bě
žně platí i v solidních časopisech.

Zjištění, po němž odešel Tuleja: Nakupoval vědecké renomé. S čínskou stopou
3. 5. 2024 13:28

Český průměr
Bývalá rektorka Mendelovy univerzity vidí jako zásadní, že po roce 2015 už v těchto problematických časopisech nepublikovala, a může se také pochlubit výrazným progresem v kvalitě své vědeck
é práce. To dokládá třeba čísly z citační databáze Web of Science (WoS). „Za celou svoji vědeckou kariéru mám ve WoS 74 záznamů, přičemž od roku 2015 jich je 50,“ podotkla.
Dodává, že ve dvou případech šlo o nejprestižnější vědecké časopisy z kategorie Q1 a třikrát Q2. Poukazuje mimo jiné i na své monografie vydané prestižními nakladatelstvími a práce na několika 
evropských a národních projektech.
Jenže nejde jenom o pozitiva. Na některé problematické body její vědecké kariéry a publikační činnosti na konci roku 2022 upozornil mladý český vědec a právník Jakub Drápal. Zmínil mimo jiné p
řípad, kdy se Nerudová v roce 2016 „připodepsala“ pod odborný text z oblasti biomedicíny, který nemá nic společného s jejím oborem. Nebyl sám, kdo se nad tím tehdy pozastavil, třeba též ekono
m Jakub Steiner, který přednáší na univerzitě v Curychu.
Nerudová v r. 2016 spolupodepsala vysoce odborný článek v biomedicínském časopise, jehož dalším autorem je prof. Adam. Adam byl tehdy hvězda Mendelovy univerzity. Posléze byl po Nerudov
é zvolen za rektora této instituce, avšak vzápětí se prokázalo, že Adam systematicky podváděl.
— Jakub Steiner (@jakub_steiner) December 20, 2022
Další přední český ekonom Jaroslav Borovička, jenž působí na americké New York University, přesto soudí, že mezi vědeckou prací Danuše Nerudové a odstoupivšího kandidáta na ministra pro vě
du a výzkum Pavla Tuleji je viditelný rozdíl, a případy tak nejsou souměřitelné.
Práci Tuleji v rámci celého českého ekonomického výzkumu totiž vidí jako „velký negativní exces“, kdežto u Nerudové hovoří spíše o průměru.
„Paní Nerudová byla kritizována za celkově nepříliš významný publikační výstup - což bylo částečně dané tím, že se více věnovala řízení univerzity - ale takové otřesné příklady podle toho, co vím, 
u ní nikdo nezaznamenal. Celkově tak její vědecká práce spíše zapadá do českého průměru,“ uvedl na dotaz redakce Jaroslav Borovička.

Vlevo dole: Bojí se všichni Nerudové zbytečně?
27. 3. 2024 12:00

Reputační škraloup
Mnozí vědci ale i v souvislosti s případem Tuleja poukázali na to, že publikace v predátorských časopisech zanechávají v kariéře těžko smazatelné kaňky. „Přinejmenším posledních deset let se té
ma predátorských časopisů bere ve vědecké komunitě velmi vážně. A ten, kdo si s nimi někdy zadal, má značný reputační škraloup,“ napsal ve svém komentáři pro Seznam Zprávy profesor medicí
ny Josef Veselka.
Ekonom Daniel Münich při poměřování podobných případů radí hledět vždy na to, zda jde o ojedinělou mladickou nerozvážnost, nebo o zcela vědomé jednání zkušených vědeckých pracovníků.
„Myslím, že jsou dva základní případy, které se rozlišují. Jeden případ je systematické zneužívání. To lze poznat poměrně snadno tím, že člověk takových článků publikoval celou řadu. Pak jsou pří
pady, kdy člověk neměl moc ponětí o tom, jaké jsou v daném vědeckém oboru standardy, a někam článek poslal,“ uvedl Münich v rozhovoru pro web iDNES.cz. Nikoho nejmenoval.

Kauza s rychlostudiem

V době prezidentských voleb musela Danuše Nerudová vysvětlovat i další případy související s její předchozí funkcí rektorky na Mendelově univerzitě. Šlo hlavně o kauzu s nestandardním doktorsk
ým studiem na Provozně ekonomické fakultě.
Toto studium mnohdy trvalo jen dva roky. Zahraničním studentům je za úplatu zprostředkovávaly dvě agentury - salcburská Institut für Management a berlínská Scentia Akademie.
Faktická reakce na problematické doktoráty z rychlostudia však přišla od vedení univerzity až několik měsíců poté, co se případ začal řešit v Rakousku a v Německu. Sama Nerudová, která u jedné
ze studentek vedla disertační práci, během prezidentské kampaně připustila, že reakce od vedení školy mohla přijít rychleji.

Turbostudium na univerzitě v Brně. I kolega Nerudové už připustil selhání
19. 12. 2022 10:32
Nerudová hasí aféru. Připustila, že rychlotituly mohla řešit rychleji
31. 12. 2022 12:04

Systém „kafemlejnek“
Nerudová své někdejší pochybení připisuje atmosféře doby. „Celý problém je v tom, že minulý systém hodnocení vědy - říkali jsme mu kafemlejnek - hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací
. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských časopisů, které na systému parazitovaly,“ uvedla pro Seznam Zprávy Nerudová.
Celý tento „zvrácený systém hodnocení“, jak o něm Nerudová dnes hovoří, se podle ní odrazil v systému financování vysokých škol a vedl k tomu, že část akademiků využívala „skulin systému, kter
ý toto umožňoval“.
Zlom pro ni osobně nastal až v roce 2015 poté, co si přečetla text výše zmíněného ekonoma Daniela Münicha. „O téma se začaly zajímat univerzity a začaly samy vydefinovávat znaky a seznamy t
ěchto (predátorských) časopisů,“ popsala další vývoj Danuše Nerudová.
Zmíněný, téměř deset let starý text k predátorským časopisům obsahuje i tabulku, které české fakulty nejčastěji publikují v podivných časopisech. Na prvním místě tehdy byla Agronomická fakulta 
Mendelovy univerzity.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

63. Pavel Tuleja není jediným zástupcem akademické…  
14:28 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Seznam Zprávy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pavel Tuleja  není jediným zástupcem akademické sféry, který v minulosti publikoval v predátorských časopisech. Opakovaně v nich publikovala i Danuše Nerudová. Bývalá rektorka Mendelovy u
niverzity připouští, že šlo z její strany o selhání, a lituje toho.seznamzpravy.cz/clanek/251244

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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Zpět na seznam
 

64. Studio ČT24 (automat)  
14:32 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

14:09
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tam bylo zcela evidentně vidět, že některé ty dílčí kroky, které Adam Bodnar představil, jako například, že uznal evropské právo jako nadřazené právu polskému, toto byla velká věc, kterou Pr
ávo a spravedlnost

1
5

v minulých, v minulých letech odmítala. Nebo například deklaroval, že Polsko se bude řídit rozhodnutím Evropského soudu pro lidská práva. Tak toto byly ty dílčí změny, které Ursulu von der 
Leyenovou, její komisi, podle

3
0

slov její komise přiměly k tomu přehodnotit ten zmiňovaný článek 7 a odblokovat tak výplatu peněz z evropských fondů. Říká Andreas Papadopulos. Díky, na shledanou. Na shledanou.
4
5

A obsazením postu ministra pro vědu, výzkum a inovace se zítra bude zabývat vedení TOP 09. Není ale jisté, jestli rozhodne. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Ode d
neška je totiž funkce neobsazená.

14:10
0
0

Včera mandát skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný nástupce Pavel Tuleja  se po kritice kvůli zveřejnění článků v tzv. predátorských časopisech vzdal kandidatury. Na co. Předs
ednictvo zítra zasedá? Tak jako každé úterý zasedá předsednictvo,

1
5

takže logicky se na něm budeme věnovat té situaci, protože to je věc, která teď má prioritu číslo jedna. Nechci předjímat, zda i rozhodneme. Chci jenom sdělit, že zítra se o tom sice bude, bu
de se to řešit,

3
0

ale je možné také, že to nerozhodneme. A my možná, že to rozhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodneme. A další komentář k celé situaci teď konkrétně od Martina Komárka, šéf kome
ntátora deníku CZ. Dobrý den. Dobrý den přeji.

4
5

Jak se obecně díváte na komunikaci vedení TOP 09? Od té chvíle, co jsme se dozvěděli, že post nebude zastávat Pavel Tuleja ? No, já se na tu komunikaci dívám. Jak to říct slušně, kritick
y.

14:11
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Už od té doby, co oznámili odvolání paní ministryně Langšádlové, protože odvolávat ministra a nemít už v kapse aspoň dva tři zájemce
1
5

je politicky katastrofální. Řekněme, že to má jediné vysvětlení, že paní Pekarová Adamová a její kolegové z předsednictva se chtěli zachovat jako Rychlé šípy a nechtěli vybírat někoho, doku
d tam paní Helena Langšádlová

3
0

je. Ale to zní poněkud komicky. Co taky ještě dodala šéfka TOP 09, tak to byla věta. Je potřeba, abychom situaci v rámci TOP 09 a jejím vedení rozebrali. Tak je podle vás možné
4
5

i v kontextu toho, co třeba říkáte, že strana z té situace vyvodí ještě nějaké další důsledky? Já myslím, že musí, protože toto přece lidé vnímají jako divadlo. Tomu

14:12
0
0

nemůže rozumět vůbec nikdo, proč se vybírá kandidát takto na poslední chvíli a proč se vybere kandidát, který nemá čistý štít? Já teďka jenom lehce odbočím. Já
1
5

se nepohybuji v akademické obci, ale já myslím, že publikace v takových pochybných časopisech by měla člověka diskvalifikovat i na funkci rektora. Ale to nechám na pány akademicích. Tak
že

3
0

prostě toto by TOP 09 měla vysvětlit. A jak se chová paní předsedkyně? No, ona má vcelku kamenný ksicht, ale když řekne, že to byla drobná chyba nebo že ministra musím jenom o
slušnější

4
5

výrazy, prosím. Co jsem řekl? To pojďme dál. Já teda vůbec si nejsem vědom nějakého neslušného výrazu. Pokračujete. Dobře. Čili

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

65. Zprávy(automat)  
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TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy(automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Za celý loňský rok jejich počet vzrostl o 23 000. Na další podpoře Ukrajiny a posilování společné obrany NATO se shodl v Litvě německý kancléř s tamním prezidentem. OLAF
1
5

Šolc navštívil základnu, kde jsou nasazeni němečtí vojáci. Účastní se tam taky největšího cvičení aliance od konce studené války. Berlín hodlá do roku 2027 mít na východním křídle NATO trv
ale jednu celou brigádu. Německo

3
0

stojí jistě na straně baltských států z mnoha důvodů. Naše odhodlání je silné, stojíme při sobě. To je to, co máme uvnitř NATO. Chráníme jeden druhého a všechny členské země se mohou s
polehnout, že budeme bránit každý metr jejich území.

4
5

Vatikánská policie o víkendu zadržela faráře z Česka kvůli nedovolenému ozbrojování. V tašce u něj našla vzduchovou pistoli, dva nože a šroubovák. Duchovní tvrdil, že zbraně jsou pro jeho o
sobní obranu. Vyšetřovatelé zadrželi i dalšího
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muže, který ho doprovázel a měl by být skutečným majitelem zavazadla. A znovu k tomu, že obsazením postu ministra
1
5

pro vědu, výzkum a inovace se zítra bude zabývat vedení TOP 09. Není ale jisté, jestli rozhodne. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Ode dneška je funkce
neobsazená, včera mandát skončil Heleně Langšádlové. Původně avizovaný

3
0

nástupce Pavel Tuleja  se po kritice kvůli zveřejnění článků v tzv. predátorských časopisech vzdal kandidatury. Téma teď pro Petra Hartmana, komentátora ČRo Plus, který přišel až za nám
i. Dobrý den. Dobrý den. Tak Markéta Pekarová

4
5

Adamová řekla, že je potřeba, aby se rozebrala situace v rámci TOP 09 a jejím vedení mimo jiné, tak myslíte, že z

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

66. V Česku byla opět vidět polární záře. Objevit se může i v dalších dnech  
15:05 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Idnes.cz - Zprávy  AUTOR: iDNES.cz, ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V noci na pondělí bylo možné z Česka sledovat polární záři. Nejjasnější byla po půlnoci a poté okolo druhé hodiny ranní. Slabě ji bylo možné pozorovat i pouhýma očima daleko od měst s dobrý
m výhledem k severnímu obzoru, sdělil to astronom Petr Horálek z Fyzikálního ústavu  v Opavě . Díky erupcím na Slunci je pravděpodobné, že se slabá záře objeví i v následujících dnech.

Záře se objevila v důsledku sluneční erupce, ke které došlo před třemi dny. Aktivní oblast na Slunci za poslední dny vyprodukovala další silné erupce. Ty jsou spojené s úniky dalších oblak nabitých 
částic, jejichž část by mohla Zemi zasáhnout v následujících dnech a projevit se jako polární záře.
Polární záře jsou však nevyzpytatelné a situace se může velmi rychle měnit. Prognózy k jejich výskytu v těchto zeměpisných šířkách mohou být nejisté. Horálek doporučuje sledovat webové stránky
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SpaceWeatheLive s aurorálními monitory. Podle nich mohou lidé usoudit, zda je úkaz možné vyhlížet.

Záhadný předmět na noční obloze překvapil fotografy čekající na polární záři

Polární záře patří mezi nejkrásnější přírodní úkazy na obloze a celkem běžné jsou v polárních oblastech, kde jsou viditelné po celé obloze. Pokud jsou k vidění v nižších zeměpisných šířkách, mohou
si je nezkušení pozorovatelé podle odborníků splést se září měst.
„Zda jde opravdu o polární záři, se dá velmi jednoduše ověřit na mobilním telefonu. Pokud si ji vyfotíte, mobil vám ukáže barvu daleko lépe, než je viditelné pouhým okem. Někdy bývají na fotce vid
ět i takzvané barevné sloupy, což také dokazuje, že jde o polární záři,“ sdělil už dříve ČTK Jakub Rozehnal, ředitel organizace Planetum zaštiťující pražské planetárium a hvězdárny.
Ke Slunci se také přiblížila kometa C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS), která je nyní pozorovatelná pouze většími dalekohledy, jak prolétá východní polovinou souhvězdí Panny. Největší viditelnosti b
y měla kometa dosáhnout na podzim, hlavně během října. Viditelná bude především ve večerních hodinách při západu slunce.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Česku byla opět vidět polární záře. Objevit se může i v dalších dnech ( Lidovky.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě ); V Česku byla opět vidět polární záře. Objevit se
může i v dalších dnech (Idnes.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě ); V noci na dnešek bylo možné z Česka sledovat… ( Facebook - Příspěvky, Fyzikální ústav v Opavě ); V Česku byla opět vidět polární
záře, šance ji zpozorovat jsou i v dalších dnech (Cesky.radio.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě ); V ČR byla opět vidět polární záře, šance ji zpozorovat jsou i v dalších dnech ( Ceskenoviny.cz -
Články, Fyzikální ústav v Opavě);

Zpět na seznam
 

67. Zprávy (automat)  
15:10 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 3x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Radiožurnál, je patnáct hodin. Zprávy má pro vás Jana Gulda. Ostravská huť liber. Ty nezaplatila zdravotní a sociální pojištění za své
1
5

zaměstnance. Policie žádá o pomoc při pátrání po pachateli, který nastražil kameny na koleje. Hokejista Faksa rozhodl gólem o postupu Dallasu do druhého kola play-off NHL. Na dálnici D1 
popojíždí kolona kamionů na příjezdu do Brna od 214.

3
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km. A počasí, zítra bude zataženo až oblačno, většinou s deštěm a teploty až 18 stupňů. Radiožurnál, zprávy. Víme, co se děje. Ostravská
4
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huť liber. Ty dluží na sociálním a zdravotním pojištění za své zaměstnance. Podle odborářů jde o platby za březen. Podle mluvčího huti Ivo Štěrby je liber ty v kontaktu se státní sociální správ
ou a zdravotními pojišťovnami a snaží se
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situaci řešit. Určitá část plateb se opozdila kvůli vyšším nárokům na hotovost. Jak se postupně snažíme zvýšit výrobu a dostat zaměstnance zpátky do práce, byť se budeme vždy snažit prov
ádět platby včas, může během plnění restrukturalizačního plánu a finanční stabilizace

1
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podniku docházet v určitých momentech ke krátkodobým zpožděním plateb. Liber. Ty už ale oznámila, že neplánuje znovu spustit provoz koksovny. Ta je v tzv. teplém útlumu. Vedení TOP 0
9 bude zítra jednat o novém kandidátovi na ministra pro vědu

3
0

a výzkum. Řekla to předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová. Konkrétní jména možných kandidátů ale neuvedla. Post ministra pro vědu a výzkum je ode dneška neobsazený. Ekonom
Pavel Tuleja  se totiž své nominace vzdal. Měl vystřídat Helenu

4
5

Langšádlovou, která podala demisi. Markéta Pekarová Adamová chce, aby vedení strany nového kandidáta vybralo co nejdřív. Předsednictvo zítra zasedá. Logicky se na něm budeme věnov
at té situaci, protože to je věc, která teď má prioritu číslo jedna.
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Bude se to řešit, ale je možné také, že to nerozhodneme. A my možná, že to rozhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodneme. Jih Brazílie postihly rozsáhlé záplavy. Podle brazilských úřa
dů při nich zemřelo už 78 lidí. Desítky dalších úřady

1
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pohřešují. Víc než 115 tisíc lidí muselo kvůli záplavám opustit své domovy. Jejich Brazílie se s velkou vodou potýká přes týden. V oblasti se po silných deštích protrhla hráz jedné z přehrad. P
odle tamních úřadů zůstává bez energie

3
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přes 400 tisíc lidí. Přerovští policisti hledají pachatele, který nastražil kameny na koleje na trati mezi Kojetínem a Měrovicemi nad Hanou. Najel na ně osobní vlak, naštěstí ale nevykolejil. Udál
ost se stala 15.

4
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dubna mezi šestou a půl sedmou večer, policie ji zveřejnila až teď. Případ vyšetřuje pro trestný čin obecného ohrožení, říká policejní mluvčí Miluše Zajícová. V době incidentu se ve vlaku
nacházelo šest osob. I přes rychlou reakci strojvedoucího,
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který po spatření kamenů použil rychlou brzdu, se nepodařilo zabránit najetí na tuto překážku, která způsobila silnou ránu. Vlaková souprava v té době jela rychlosti přibližně 60 km/h. Policisté
žádají o pomoc

1
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i veřejnost. Pokud někdo ví o lidech, kteří se v místě daný den pohybovali, má volat na linku 158. Sport. Hokejový útočník Radek Faksa rozhodl o postupu Dallasu do druhého kola play-off NH
L. Vítězným gólem na 2, 1

3
0

v sedmém zápase zařídil vyřazení obhájců Stanley Cupu z Vegas s Tomášem Hertlem. Byl to největší gól mé kariéry. Během série jsem hrál se synem
4
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stolní hokej a slíbil jsem mu, že dám gól. Těším se, až mu pustím video mé branky. Jsem moc šťastný. Říkal po utkání Faksa, díky kterému Dallas zvítězil v sérii čtyři tři na zápasy a ve čtvrtfin
ále vyzve Colorado. Úvodní

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

68. � Nabízíme malé obrazové ohlédnutí za dnešními…   
15:10 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� Nabízíme malé obrazové ohlédnutí za dnešními Moderními výzvami lidstva, jejichž hostem bylastronom a astrofyzik Jiří Grygar �Mendelovo Gymnázium OpavaModerní výzvy lidstva

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

69. Studio ČT24 (automat)  
15:32 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 9x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Interview ČT 24 s poslancem Tomiem Okamurou. Vládě chybí ministr pro vědu. Je to zbytečný post? Kdo
1
5

by měl dát peníze pro vědu? Jaké jsou vztahy mezi vládou a opozicí? A jak nebezpečné jsou ruské kybernetické hrozby? Horizont ČT 24. První evropská Tour čínského
3
0

prezidenta po pěti letech. Si Ťin-pching chce ve Francii napravit pošramocené vztahy se západem. Zamíří i ke spojencům do Maďarska a Srbska. Jak komunikovat s východním hegemonem
? Sledujte v půl desáté.

4
5

Helena Langšádlová jako ministryně pro vědu, výzkum a inovace odchází, ale její nástupce nepřichází. Pavel Tuleja  se vzdal kandidatury. Jaký typ politika TOP 09 hledá, co by měl umět

15:29
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a jak kauza ovlivňuje pověst celé vlády? Téma Událostí, komentářů. Půlmiliardový kontinent jde k volbám. Tady v Polsku dominuje téma bezpečnosti a obrany hranic. Rozsáhlé protesty
farmářů, zemědělců mohou ovlivnit výsledky voleb.
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Uspějí zástupci populistických stran? A jak unie řeší energetickou krizi nebo dopad zelených regulací na lidi i podniky? Kdo zasedne v Evropském parlamentu? Sledujte předvolební vysílání o
d 9.

3
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května. Evropské volby na ČT 24. ČT fandí literatuře. 1. června 1912 nic jsem nenapsal. 2.
4
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června, skoro nic jsem nenapsal. Červenec, trochu jsem začal srpem. Dlouhé trápení. Nebudu knihu vydávat. Svět knihy Praha.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

70. Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. Nejsem za to ráda, řekla  
15:45 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Zpravy.aktualne.cz - Domácí  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jednička koaliční kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do Evropského parlamentu Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala zahraničních v predátorských časopise
ch. Uvedl to server Seznam Zprávy, podle něhož šlo o devět textů. Bývalá rektorka Mendelovy univerzity Nerudová serveru řekla, že není ráda, že se její články objevily v časopisech s pochybn
ou hodnotou.

Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů.
Nerudová podle Seznam Zpráv v zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně p
rorektorkou.
Související
Nerudová cílí na dvě funkce najednou. Mám ráda výzvy, Česku vybojuju silný post, říká

Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel T
uleja  (TOP 09).
Tulejovi někteří akademici vyčítali vedle publikování v predátorských časopisech také nevalnou kvalitu odborných prací v oboru ekonomie. Ekonom Daniel Münich z Univerzity Karlovy v rozhovoru p
ro portál iDNES.cz uvedl, že při posuzování publikací v těchto časopisech je třeba rozlišovat mezi jejich systematickým zneužíváním a jednotlivým omylem.
Ekonom Jaroslav Borovička z New York University serveru Seznam Zprávy řekl, že mezi vědeckou prací Nerudové a Tuleji je viditelný rozdíl. Tulejovu práci vidí jako "velký negativní exces", u Neru
dové hovoří spíše o průměru.

Potom, co se predátorské časopisy definovaly, už v nich nepublikovala
Nerudová serveru Seznam Zprávy řekla, že publikování v predátorských časopisech lituje. "Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají poch
ybnou hodnotu," uvedla.
Od doby, kdy se problematika začala v akademické sféře řešit a akademická obec definovala znaky a seznamy takových časopisů, už v nich Nerudová podle svých slov nepublikovala.
Celkem Nerudová jako autorka či spoluautorka publikovala od roku 2002 do současnosti 260 textů vědeckého charakteru, uvedly Seznam Zprávy. Do časopisů zařazených na tzv. Beallův seznam 
tzv. potenciálně predátorských časopisů přispěla devětkrát.
Související
Eurokomisařka Nerudová coby podvod na voličích? Špatná otázka, ta správná zní jinak

V šesti případech šlo o časopis Business Review dále šlo o Journal of American Business Review a American Academy of Business Review. "Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to v
íce než deset let," uvedla Nerudová.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce.
Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému "kafemlejnek". "Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských 
časopisů, které na systému parazitovaly," řekla.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce.

"Na všech frontách se hledá něco na Nerudovou"
Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému "kafemlejnek". "Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských 
časopisů, které na systému parazitovaly," řekla.
Zbývá pár týdnů do evropských voleb, kampaň začíná nabírat obrátky. Dostala se ke mně informace, že se už na všech frontách hledá něco na Nerudovou. Čekala jsem, co přijde tentokrát. O to víc
e mě překvapilo, že se vytahuje už rok a půl stará informace. Znovu se ze všech stran… pic.twitter.com/cR3VUcMEJl
— Danuše Nerudová (@danusenerudova) May 6, 2024
Vedle výčtu svých vědeckých úspěchů na síti X Nerudová napsala, že před rokem 2016 neměly univerzity jasně nastavená pravidla pro predátorské časopisy.
"Systém hodnocení tlačil na kvantitu, nikoliv kvalitu. (…) Jsem velmi ráda, že to vedlo ke změně hodnocení vědy a výzkumu, takže si dnes již akademici dávají i díky výrazně vyššímu tlaku na kvalitu
větší pozor, kde publikují. Ušli jsme dlouhou cestu správným směrem," dodala.
Doplnila, že dlouhodobě prosazuje, aby profesoři a docenti museli každých pět let obhajovat svoje publikace a granty, tedy kvalitní práci.
Nerudová případ spojila především se závěrem volební kampaně. "Dostala se ke mně informace, že se už na všech frontách hledá něco na Nerudovou. Čekala jsem, co přijde tentokrát. O to více m
ě překvapilo, že se vytahuje už rok a půl stará informace. Znovu se ze všech stran přehrabují v mé vědecké práci a v její údajně nízké kvalitě," uvedla. Věří, že se voliči "nenechají otrávit", což poklá
dá za jediný cíl.

Video: Zavolíme! Studenti debatovali s kandidáty do Evropského parlamentu (26. 4. 2024)
Zavolíme! Předvolební debata s kandidáty do Evropského parlamentu | Video: Zavolíme!
Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů.
Nerudová podle Seznam Zpráv v zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně p
rorektorkou.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel T
uleja  (TOP 09).
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Tulejovi někteří akademici vyčítali vedle publikování v predátorských časopisech také nevalnou kvalitu odborných prací v oboru ekonomie. Ekonom Daniel Münich z Univerzity Karlovy v rozhovoru p
ro portál iDNES.cz uvedl, že při posuzování publikací v těchto časopisech je třeba rozlišovat mezi jejich systematickým zneužíváním a jednotlivým omylem.
Ekonom Jaroslav Borovička z New York University serveru Seznam Zprávy řekl, že mezi vědeckou prací Nerudové a Tuleji je viditelný rozdíl. Tulejovu práci vidí jako "velký negativní exces", u Neru
dové hovoří spíše o průměru.
Nerudová serveru Seznam Zprávy řekla, že publikování v predátorských časopisech lituje. "Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají poch
ybnou hodnotu," uvedla.
Od doby, kdy se problematika začala v akademické sféře řešit a akademická obec definovala znaky a seznamy takových časopisů, už v nich Nerudová podle svých slov nepublikovala.
Celkem Nerudová jako autorka či spoluautorka publikovala od roku 2002 do současnosti 260 textů vědeckého charakteru, uvedly Seznam Zprávy. Do časopisů zařazených na tzv. Beallův seznam 
tzv. potenciálně predátorských časopisů přispěla devětkrát.
V šesti případech šlo o časopis Business Review dále šlo o Journal of American Business Review a American Academy of Business Review. "Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to v
íce než deset let," uvedla Nerudová.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce.
Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému "kafemlejnek". "Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských 
časopisů, které na systému parazitovaly," řekla.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce.
Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému "kafemlejnek". "Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských 
časopisů, které na systému parazitovaly," řekla.
Vedle výčtu svých vědeckých úspěchů na síti X Nerudová napsala, že před rokem 2016 neměly univerzity jasně nastavená pravidla pro predátorské časopisy.
"Systém hodnocení tlačil na kvantitu, nikoliv kvalitu. (…) Jsem velmi ráda, že to vedlo ke změně hodnocení vědy a výzkumu, takže si dnes již akademici dávají i díky výrazně vyššímu tlaku na kvalitu
větší pozor, kde publikují. Ušli jsme dlouhou cestu správným směrem," dodala.
Doplnila, že dlouhodobě prosazuje, aby profesoři a docenti museli každých pět let obhajovat svoje publikace a granty, tedy kvalitní práci.
Nerudová případ spojila především se závěrem volební kampaně. "Dostala se ke mně informace, že se už na všech frontách hledá něco na Nerudovou. Čekala jsem, co přijde tentokrát. O to více m
ě překvapilo, že se vytahuje už rok a půl stará informace. Znovu se ze všech stran přehrabují v mé vědecké práci a v její údajně nízké kvalitě," uvedla. Věří, že se voliči "nenechají otrávit", což poklá
dá za jediný cíl.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. Nejsem za to ráda, řekla ( Zpravy.aktualne.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě ); Nerudová
publikovala v predátorských časopisech, což byl jeden z důvodů, proč se Tuleja vzdal nominace na ministra. Zareagoval Kalousek (Zivotvcesku.cz - Články, Vedení univerzity ); Nerudová publikovala
v predátorských časopisech, což byl jeden z důvodů, proč se Tuleja vzdal nominace na ministra. Zareagoval Kalousek (Zivotvcesku.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Nerudová publikovala
devět textů v predátorských časopisech. ‚Je to více než deset let,‘ vysvětluje (IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Vedení univerzity ); Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. ‚Je to
více než deset let,‘ vysvětluje (IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Slezská univerzita v Opavě ); Problém má i Nerudová. Publikovala v predátorských časopisech. Může být eurokomisařkou? ( Echo24.cz
- Články, Vedení univerzity); Problém má i Nerudová. Publikovala v predátorských časopisech. Může být eurokomisařkou? ( Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Nerudová publikovala
devět textů v predátorských časopisech (Drbna.cz - Články, Vedení univerzity ); Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech ( Drbna.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
Nerudová měla publikovat články v predátorských časopisech. Přestala s tím v roce 2015 (Forum24.cz - Články, Vedení univerzity ); Nerudová měla publikovat články v predátorských časopisech.
Přestala s tím v roce 2015 (Forum24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); V predátorských časopisech publikovala také Nerudová. Šlo o devět textů ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv,
Vedení univerzity); V predátorských časopisech publikovala také Nerudová. Šlo o devět textů ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Slezská univerzita v Opavě ); V predátorských časopisech
publikovala také Nerudová. Šlo o devět textů (HospodářskéNoviny.cz - Domácí, Vedení univerzity); V predátorských časopisech publikovala také Nerudová. Šlo o devět textů ( HospodářskéNoviny.cz
- Domácí, Slezská univerzita v Opavě); Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. Nejsem za to ráda, řekla ( Ournet.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Nerudová
publikovala devět textů v predátorských časopisech. Nejsem za to ráda, řekla (Ournet.cz - Články, Vedení univerzity ); Nerudová roky publikovala v predátorských časopisech. Zda za to platila, si
nevzpomíná (Cnn.iprima.cz - Články, Vedení univerzity ); Nerudová roky publikovala v predátorských časopisech. Zda za to platila, si nevzpomíná ( Cnn.iprima.cz - Články, Slezská univerzita v
Opavě);

Zpět na seznam
 

71. Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  
16:05 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Olomouc - Dobré odpoledne s ČRo Olomouc (automat)  AUTOR: ČRo - Olomouc SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení
univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:01
0
0

Zajícová vlaková
1
5

souprava v té době jela rychlosti přibližně 60 km v hodině Přerovské radnice poslala dopis olomouckému kraji ve kterém žádá zachování přechodu pro chodce ve frekventované ulici bratří ho
vůrkových mu sexem

3
0

a zrušit protože nesplňuje normy Město chce přechod a zachovat do doby než v lokalitě dělníci postaví kruhový objezd říká náměstek primátora Tomáš Navrátila z hnutí ANO proto se
snažíme aby ten přechod zůstal a opravdu ty kroky jsme udělali veškeré a možné

4
5

aby ta situace tady zlepšila podotknout na náklady města i když jsme na konci první třídy válečné

16:02
0
0

zločiny na Ukrajině potvrdil ti na dřívější barbeque češtinářka čelil obžalobě z popírání Kanady a žáci v hodině nahráli její tvrzení mimo jiné o tom že se v kiwi nic neděje nebo že v luhansku pr
ováděla Ukrajinská strana před válkou etnické

1
5

čistky podle soudu ale výrobky nejsou trestným činem vedení Top09 bude zítra jednat o novém kandidátovi na ministra pro vědu a výzkum řekla to předsedkyně strany v Markéta pekarová A
damová konkrétní jména možných

3
0

kandidátů ale neuvedla Post ministra pro vědu a výzkum je ode dneška neobsazený ekonoma Pavel tuleja se totiž své nominace v dále pokračuje Markéta pekarová Adamová přece se bu
deme věnovat té situace protože to

4
5

je věc která teče má priorita číslo jedna se to řešit Ale je možné také že to mi to sedneme a vím že to do sebe píšu čekám že se rozhodneme tenista Jiří Lehečka se ve světovém žebříčku pos
unul na 23 příčku a virů osobní

16:03
0
0

maximum a pomohl tomu semifinálová účast na turnaji Masters v Madridu nejlepší umístění si vyrovnala taky Markéta Vondroušová které Nově patří 6. pozice v pořadí w&t a počasí zítra
1
5

čekáme oblačno až zataženo místy občasný déšť nebo přeháňky odpoledne mají srážky ustávat teploty 14 až 17 stupňů v Jeseníkách kolem 10:00 povane slabý během dne mírný Severovýc
hodní

3
0

až Severní vítr Český rozhlas Olomouc rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu
4
5

Olomouc ulice Chvalkovická se řeší nehoda dvou osobních aut přejeme vám šťastnou cestu s Českým rozhlasem

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

72. Velký úspěch našeho kolegy Davida Radka!…  
16:06 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Velký úspěch našeho kolegy Davida Radka! Gratulujeme! �#ÚHV Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Velký úspěch našeho kolegy Davida Radka!… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

73. Zprávy (automat)  
16:07 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plzeň - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plzeň SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:01
0
0

z organizačního týmu slavnosti protože 6. května náš tradiční Hlavní pěkný den připadá na pondělí tak jsme se rozhodli že posuneme termín konání 5 na 6:00 večer tak aby už ten prostor
1
5

To je rušné křižovatky Americká Klatovská byl trošku klidnější takže u Díky Ameriko se letos potkáme v 18:00 Tachovský Senior expres kvůli vysokému zájmu prodlužuje o dvě hodiny svoji pr
ovozní dobu

3
0

Nově je tedy možné službu využívat každý den až do 15:00 Senior expres funguje v Tachově půl roku a provozuje ho město ve spolupráci s oblastním spolkem Českého červeného kříže v sou
časné době ho využívá okolo dvou stovek seniorů

4
5

a zdravotně postižených v průměru se jedná o čtyři tak jí Zdeně A to hlavně na nákupy a k lékaři další podrobnosti najdete na webu Tachova vedení Top09 bude zítra jednat o novém kandidát
ovi na ministra

16:02
0
0

pro vědu a výzkum řekla to předsedkyně strany Markéta pekarová Adamová konkrétní jména možných kandidátů ale neuvedla Post ministra pro vědu a výzkum je ode dneška neobsazené e
konom Pavel tuleja se totiž své nominace vzdal měl vystřídat

1
5

Helena langšádlová která podala demisi Markéta pekarová Adamová chce aby vedení strany nového kandidáta vybralo co nejdříve zítra zase dát logické se budeme věnovat té situaci protože
to je věc která teď je

3
0

má priorita číslo jedna bude se to řešit Ale možná také že tam rozhodneme a výměna 49 píšu čekám že ano že rozhodneme místopředseda Top09 Matěj Ondřej Havel byl ve funkci rád viděl 
zkušeného politik a sám si jako vhodný kandidát ale nepřipadá počasí

4
5

v noci bude zataženo s trvalým deštěm na Šumavě a v Pošumaví zpočátku ojedinělé i bouřky není teploty 12 až 9 stupňů Celsia na horách 10 až 7

16:03
0
0

A zítra čekejte zataženo na většině území občasný déšť zpočátku ještě i trvalejší později odpoledne ubývání srážek nejvyšší teploty 13 až 16 stupňů Celsia na horách 10 až 13 pomalé slabý
1
5

Severní a Severovýchodní vítr rozptylové podmínky dobré a biozátěž na jedničce tedy mírná Český rozhlas Plzeň rádio vašeho kraje
3
0

Zelená vlna Českého rozhlasu Plzeň Pozor dejte na dálnici D5 kolem 73 km ve směru na Rozvadov u sjezdu na Plzeň Černice Na Vozovce tam
4
5

leží dřevěný špalek projíždějte tam se zvýšenou opatrností práce na silnici omezují provoz na dálnici D5 tak jako lem 96 km ve směru na Rozvadov pravý Jízdní pruh je tam uzavřený
omezení potrvá ještě trvá hodinu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

74. Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě…  
16:23 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), slezská (2x), univerzita (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

75. JUDr. Michal Hašek, LL.M., předseda strany PRO v…  
16:25 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: PRO - oficiální SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

JUDr. Michal Hašek, LL.M., předseda strany PRO v Jihomoravském kraji, kandidát číslo 3 do voleb do Evropského parlamentu �"Jednička koaliční kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do 
Evropského parlamentu (EP) Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala v predátorských časopisech, uvedl v pondělí web Seznam Zprávy, podle kterého šlo o devět textů. Bý
valá rektorka Mendelovy univerzity Nerudová portálu řekla, že není ráda, že se její články objevily v časopisech s pochybnou hodnotou. Přestala v nich publikovat, když akademická sféra problém t
ěchto časopisů definovala. Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor Slezské 
univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja (TOP 09)"

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): JUDr. Michal Hašek, LL.M., předseda strany PRO v… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );
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PZ/VIDLÁK
Demonstrace radikálních muslimů v severoněmeckém Hamburku, při které účastníci požadovali zřízení chalífátu, pobouřila řadu tamních politiků. Spolková ministryně vnitra Nancy Faeserová na
síti X napsala, že kdo žádá chalífát, je v Německu na špatné adrese. Naopak u nás to ministr vnitra a šéf Starostů Vít Rakušan okomentoval slovy, že se ve skutečnosti nic nestalo a zároveň od
soudil soustavné strašení migrací. Na sociálních sítích se strhla lavina kritiky, která se podivovala, že pro Rakušana „výzva k likvidaci německé vlády a nahrazení islámským totalitním chalífátem
” nic neznamená.

Co nám tím vlastně Rakušan říká? Že až budou tyto akce probíhat u nás, pak s tím máme být „v pohodě“, protože je to v pořádku a nic se neděje?

Zajímalo by mě, jak by Rakušan reagoval, kdyby u nás proběhla demonstrace na níž by někdo stejně velkohubě vyhlašoval, že nejlepším řešením pro naši zemi bude, abychom se stali ruskou provi
ncií. To by byl důvod pro trestní oznámení, policejní manévry a Rakušan by se mohl ukřičet, jaká to je hrozba. Bylo by úplně jedno, že by demonstrace za pár hodin skončila a nestalo by se nic.
Mimochodem… pamatujete jak Martin Konvička přijel na velbloudu? To bylo podstatně krotší než volat po chalífátu a jak se tenkrát mohli všichni pominout…
Rakušanovi ale už nepomůže nic. Vejde do dějin jako ten, kdo u nás otevřel dveře nekontrolovatelné migraci. Proklel tuto zemi do třetího pokolení a podle toho s ním jednou bude naloženo.
Migrační pakt schválený Evropským parlamentem ještě čeká hlasování na Radě ministrů, které by se mělo uskutečnit 14. května. Česká republika se však při finálním hlasování 
zdrží. Nepřijde Vám to jako zbabělost, zdržet se při takto klíčovém hlasování? O čem to svědčí?

Zbabělost? Vypočítavost je to! Migrační pakt bude schválen, protože Německo, Francie a Itálie ho potřebují. Poláci, Maďaři a Slováci ho prostě nebudou dodržovat a vsaďte se, že naše hujerská v
láda bude naopak neúslužnější. Jediné, co mě na tom těší, je, že jim to politicky zlomí vaz.
Ukrajinské armádě zoufale chybějí vojáci. Jen podle odhadů se v zemích Evropské unie pohybuje zhruba na 650 tisíc Ukrajinců v “bojeschopném věku”, které ukrajinská armád
a potřebuje. Přestože Ukrajina chce a také nařídila v rámci mobilizace, aby se bojeschopní Ukrajinci vrátili bránit svou vlast, Brusel to odmítá a lidi se statusem uprchlíků vydáva
t nechce. Jaký názor zastáváte Vy?

Zajímá můj názor někoho? Už zhruba rok je jasné, že Ukrajina prohrává a že největším problémem jsou děsivé ztráty. Západní páníčci si však přejí pokračování války, ergo kladívko, potřebují nějak
Ukrajince odlifrovat zpátky na Ukrajinu. Brusel si může hlásat, co chce, stačí když bude zavírat oči před praktikami jednotlivých států. Jak víme, Polsko bude s ukrajinskými úřady spolupracovat. Po
stupně to udělají i další země, hezky jedna po druhé a Bruseli to bude úplně jedno. Jinak to dopadnout nemůže. Válka má pokračovat, jednat o míru se nebude a kdo potřebuje nějaká “úkáčka?” J
á osobně, pokud to bude nutné, budu Ukrajince ukrývat…
Schodek státního rozpočtu se ke konci dubna prohloubil na 153,1 miliardy korun, což je třetí nejhlubší dubnový rozpočtový deficit (loni dosáhl v dubnu rekordní hodnoty 200 mili
ard korun). Ministr financí Zbyněk Stanjura (ODS) se z meziročního zlepšení salda raduje a prý to ukazuje počátek ekonomického oživení. Nějak mi ta Stanjurova radost nepřiro
stla k srdci, ale možná jsem něco přehlédl. Rekordně se zadlužujeme, milion lidí v Česku žije pod hranicí chudoby a jen těsně nad ní se nacházejí další zhruba dva miliony. Těch,
kdo trpí nedostatkem prostředků na živobytí, přibývá, zdražuje se vše, co se dá, ale Stanjura přesto jásá?

Někdo by se měl Stanjury zeptat, jestli je tohle ta změna, které můžeme věřit, nebo jestli to ještě bude nějak vylepšovat. Máme nejdražší elektriku v Evropě, nejdražší jídlo v Evropě, měli jsme největ
ší inflaci v Evropě a trvala nejdéle v Evropě. Do ukrajinské války jsme zapojeni nejvíc v Evropě a nakupujeme nejdražší zbraně v Evropě…
Jestli v eurovolbách nenastane žádné tsunami, tak jsme spolehlivě i nejblbější národ v Evropě.
Oproti předpokládaným 138 tisícům tun ovoce očekávají naši ovocnáři po období extrémních dubnových mrazů jen přibližně 30 tisíc tun sklizně. Škody nyní podle některých od
hadů přesahují jednu miliardu korun. Lidovecký ministr zemědělství Marek Výborný přislíbil pomoc a také se dotkl tématu spotřební daně na tiché víno (vinaři totiž v souvislosti 
se škodami požadují zastavení diskuse o jejím přijetí). Máte přehled, jak situace vypadá a jak by měla pomoc českým zemědělcům vypadat?

Heleďte, tady je to jednoduché… buď vláda pomůže s kompenzacemi a nebo zemědělci ty sady prostě vyklučí a zasejí tam pšenici či řepku, protože tam ty ztráty nebývají tak hrozné. Už před letošn
ími mrazy bylo ovocnářství na hraně rentability a leckdo sady likvidoval. Teď má každý ovocnář silný argument, aby své třešně a jabloně doopravdy zplanýroval, jinak prodělá kalhoty.
Vláda ale neudělá nic a Výborný obzvlášť ne. Bude se jen mluvit, jednat, kecat a nic z toho nebude. A daň na tichá vína bude.
Jaký názor máte na zavedení spotřební daně na tiché víno vy?

Italové se určitě zlobit nebudou, že ji zavedeme. Jejich import k nám bude levný a naše produkce bude drahá. Co víc si přát? Všechny tyhle daně jsou k ničemu, když k tomu zároveň máte
otevřenou ekonomiku a bezcelní dovozy. Daň na tichá vína nic nevynese, jen zaměstná spoustu úřednických existencí, které kvůli každému demižonu budou požadovat stovky lejster.
Česká produkce klesne, import se zvýší, vinaři zkrachují, jejich provozy zkoupí velké závody… a vinné sklepy budou k mání za pakatel. Pokud nevíte, co s penězi, kupte si nějaký pěkný sklípek míst
o chatičky. Jižní Morava je malebná a vypadá to tu jak v Hobitíně. Neprohloupíte.
Lidovci přišli do vládní koalice s návrhem, aby lidé bez dětí nad 35 let odváděli vyšší sociální pojištění, z něhož se hradí penze. Naopak lidem se dvěma a více dětmi mají podle j
ejich návrhu odvody klesnout. Co o tom návrhu soudíte… nezavání to tak trochu protiústavní diskriminací bezdětných osob?

Vysvětlíme si jednu věc… každý důchodový systém je průběžný. To znamená, že vaše důchody vznikají vždycky prací následující generace. Je víceméně jedno, jestli vám to spravuje stát nebo sou
kromý investiční fond. Když nebudou děti, nebude ani ekonomika a nebudou ani důchody, i kdyby se o vaše důchodové pojištění staral Warren Buffet. Takže bez dětí to nejde a kdo děti nemá, ten 
prostě v důchodu parazituje na práci dětí jiných.
Já bych ale v první řadě navrhoval, aby mladí lidé měli šanci si pořídit bydlení. Aby byly dostupné školky, pediatři, zubaři a aby rovnátka nestála takový ranec peněz. Aby byla nějaká jistota.
Pak je šance, že se děti rodit budou a bude jich dost, aby vydělaly svým rodičům na důchody. Silně pochybuju, že vyšší zdanění v pětatřiceti bude nějaká motivace pro bezdětné, aby si děti pořídili. 
Obzvlášť, když jim je už pětatřicet.
Takže si to shrneme… byty, školky, trocha těch pozitiv a sociálních jistot, možná nějaké manželské půjčky… a děti budou. A když budou děti, budou i důchody.
Zbývá měsíc do eurovoleb a kampaně politických subjektů jedou na plné obrátky. A Fialova vláda nám nyní předvedla její pojetí boje s dezinformacemi a fake news v praxi. Na je
dné straně nezákonné vypnutí vybraných zpravodajských webů na jaře 2022 na základě doporučení vlády, na straně druhé fake web z dílny ODS s pozměněným obsahem kamp
aně opozičního hnutí ANO k volbám do Evropského parlamentu. Premiér Fiala má z „podvodné“ kampaně radost a obhajuje jí. Je ale docela možné, že se mu to vrátí jako bumer
ang a z radosti zbydou oči pro pláč. Co myslíte Vy… nestřelila se opět tak trochu Fialova vláda do vlastní nohy?

Pšt! ať je nevyplašíte! Nic lepšího se nám nemohlo stát. ODS spustila antikampaň ze které se dělá špatně i našemu prezidentčikovi, kterého kdysi školila i KGB. Myslím, že SPOLU právě přišla o d
va mandáty. Při trošce škodolibosti to budou právě mandáty Vondry a Vrecionové.
A když budeme zticha, při toršce štěstí modroptáčtí marketéři udělají ještě nějakou další podobnou pitomost. Do voleb je ještě pět týdnů.
Ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová (TOP 09) končí ve funkci a na postu ji má vystřídat bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja (TOP 09), který ale čelí ostré
kritice pro publikování v predátorských časopisech. Pod palbou je především TOP 09 a bouří se i doktorandi. Komentátor Petr Holec upozornil, že nic dobého z TOP 09 vzejít ne
mohlo a na sociální síti X napsal: „Tak v TOP 09 dali hlavy dohromady a je z toho další predátor! Nebyla nakonec lepší ta Langšádlová? Ta si aspoň na nic nehrála a za deficit v h
lavě se nestyděla. Nakonec pro TOP 09 je to typický. Teď místo ní fake vědec. Za co, tvl?“ Před volbami další „ostuda“ tentokráte z dílny TOP 09. To nejspíš koalici SPOLU na p
referencích nepřidá, co myslíte?

To se stane málokdy, že na zbytečném ministerstvu rezignuje zbytečná ministryně a druhý ministr rezignuje ještě dřív, než se tím zbytečným ministrem stane… Ne, neptám se, co je za tím, ale volá
m: jen houšť a větší kapky. SPOLU je koalice tří stran, ani jedna nemá rozum a dvě už nemají ani voliče. Podle toho eurovolby dopadnou…

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vidlák: SPOLU právě přišla o dva mandáty ( Svobodny-svet.cz - Články, Vedení univerzity );
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k ní mohli i jako tripartita sejít. A to považuji za důležité. Kandidátem na ministra pro vědu a výzkum se bude vedení TOP 09 zabývat zítra. Pozice je ode dneška neobsazená. Včera skončil 
mandát Heleně Langšádlové,
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která se rozhodla podat demisi. Podle předsedkyně strany Markéty Pekarové Adamové není jisté, jestli zítra předsednictvo o jménu rozhodne. My vás určitě budeme informovat, jakmile kandi
dáta vybereme, nicméně já ještě nechci
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slibovat a říkat přesný termín, přesný datum. Je potřeba, abychom tu situaci v rámci TOP 09 a jejím vedení rozebrali a abychom samozřejmě také intenzivně na této věci pracovali. To ne, že n
e, ale nechci si stanovovat jakýsi
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deadline a být pod tlakem tohoto deadline u. Myslím si, že je důležité, abychom měli příležitost a prostor o té věci hovořit. Určitě nechci spekulovat takto veřejně. Určitě máme možnosti nebo re
spektive vícero kandidátů. Ale nechce spekulovat ani
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o počtu, ani o jménech. Strana původně chtěla do funkce obsadit Pavla Tuleju, bývalého rektora Slezské univerzity  v Opavě . Ten se ale po kritice kvůli zveřejnění článků v tzv. predátorsk
ých časopisech kandidatury vzdal. Post ministra
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pro vědu a výzkum vznikl spolu s vládou Petra Fialy. Já vnímám, že ministerstvo má takové tři hlavní úkoly. Jeden obecně je zajištění více prostředků na vědu v ČR obecně. Druhé téma je dot
ažení zákona
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o výzkumu, vývoje a inovací, transferu znalostí a dotažení toho zákona, jeho implementace. A třetí kolo je, třetí téma je nové kolo národního hodnocení výzkumných organizací, tzv. metodika 2
025 +. Čili tím, že nezbývá moc
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času, tak by to měl být určitě člověk, který se v dané problematice orientuje a tomu tématu výzkumu rozumí. Izraelská armáda podle agentury Reuters bombardovala oblasti na východě Rafá
hu. Krátce předtím vyzvala civilisty k evakuaci.
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Děje se tak před očekávanou izraelskou operací ve městě na jihu pásma Gazy. Podle Jeruzaléma se tam skrývají početné bojové oddíly Hamasu včetně jeho velení. Plánovanému vpádu do 
města předcházela jednání o možném příměří a propuštění
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zbylých rukojmích. Lidé začali Rafáh opouštět hned, jak se o výzvě k evakuaci dozvěděli. Sebou si stihli vzít jen pár nezbytností. Odejít museli původní obyvatelé města i vysídlenci, kteří do n
ěj
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přišli z jiných částí Gazy. Opustila jsem svůj domov a odešla jsem. Nevzala jsem si s sebou jedinou věc, všechno jsem tam nechala. O tom, že mají odejít, se dozvěděli z letáků, které z letadl
a shodila izraelská armáda. Arabsky popisovali, kam se mají přesunout.
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Izraelská armáda a mezinárodní společenství nám slíbily, že Raffa bude ochráněn. Kvůli tomu jsme sem přišli. Evakuovaní mají zamířit na západ od Rafáhu, kde už přebývají v provizorním sta
novém táboře další uprchlíci. Nově příchozích
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má být až 100 tisíc. Jeruzalém v souvislosti s tím oznámil, že rozšíří humanitární zónu v oblasti. Armáda rozšířila humanitární zónu v obci Alma vás i aby dokázala pobrat zvýšený objem huma
nitární pomoci
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proudící do Gazy. V oblasti jsou polní nemocnice, stanové tábory a zásoby vody, jídla a léků. Už pár hodin po nařízení evakuace se nad východní částí Rafáhu objevil dým. Izraelská armáda 
město bombardovala i minulou noc. Podle

3
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palestinských úřadů úder zničil nejméně deset budov. Postup Jeruzaléma kritizuje EU. Izrael varoval i před ozbrojeným vpádem do Rafáhu i Spojené státy. Izraelský příkaz k evakuaci
4
5

civilistů z Rafáhu představuje to nejhorší vícebojů a hladu. Je to nepřijatelné. K očekávané operaci by mohlo dojít v řádu dnů. V oblasti se koncentrují izraelské tanky. Podle židovského státu j
de o reakci na neschopnost Hamasu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

78. Zprávy (automat)  
16:33 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 13x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

16:06
0
0

teď mluví Roman Ďurčo. Jak velká stávka to podle vás ve finále může být? Jak velkou podporu mohou v tomto odbory získat? No, tak Odborový svaz KOVO je největší, ten největší z
1
5

těch, v rámci těch odborových svazů, ale jako já si myslím, že nevím, no, jako nevím fakt jak velkou, prostě podle mě jako, jako k ničemu nebude a tak víc si o tom asi jako nemyslím. Já prost
ě

3
0

vnímám ty naše odbory jako neuvěřitelně slabé už několik posledních let. Já mám pocit, že třeba ta akce Konec levné práce, která začala někdy v roce, myslím, 2015, takže byla efektivní tak 
první tři roky a pak už se to

4
5

vlastně jako tak spíš vlastně jenom opakovalo a už to prostě odeznělo a že myslím, že odbory měly podle mě to jako nějak výrazně iniciovat, inovovat pří něčím jiným a řekl bych, že se tak jak
o trochu točí, jako

16:07
0
0

motají v kruhu. Říká Ondřej Leinert, komentátor Hospodářských novin. Děkuji za váš komentář a přeji hezký den. Taky děkuji za pozvání a přeji pěkný den.
1
5

Kandidátka do Evropského parlamentu Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala v predátorských časopisech. Vedl to server Seznam Zprávy, podle kterého šlo o devě
t textů. Zveřejňování textů v predátorských médiích bylo také jedním

3
0

z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Paní Nerudová věc dostatečně vysvětlila. Její publik
ace v problematických médiích spadají do doby, kdy akademická obec

4
5

v přístupu k nim nebyla jednotná. Od roku 2015, kdy vznikl seznam těchto médií, v žádném z nich nepublikovala. Farář z Česka se snažil pronést zbraně do Vatikánu. U sebe v tašce měl vzdu
chovou pistoli, dva nože a šroubovák. Policie ho

16:08
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zadržela pro nedovolené ozbrojování a společně s ním i dalšího muže z Česka, který byl údajně skutečným majitelem zavazadla. Kněz později pro zpravodajský server novinky uvedl, že věc j
e policisty uzavřená. Zbraň měl mít další muž k ochraně nevidomé dívky.

1
5

Stalo se to včera. Byl sám, kromě nivýh potíků. Jeden pán z Olomouce a měl s sebou ještě další dva ztížené pozici
3
0

Nelu, která je doma a který je potěš po těžké havárii se s nadšením to umožnit. Tu zaplatili my. A protože vlastně on sám byl svědkem přepadení vlastně
4
5

té médii, tak si pořídili ostudy, měli zaregistrovanou, ujistil se, že jim, že já jsem byl v posledních dvou poutí, když jsme byli na poutích, tak jsme byli dvakrát okradení,

16:09
0
0

kdy jsme byli spojovníky, tak jsem říkal, že radši pověz mu sobě. Neuvědomil jsem si, že taky u sebe vlastně nemám doklady, protože právě z toho jde,
1
5

tak se mě nechal autobus. Ty osle. Vlastně při té namátkové kontrole se zjistilo, že v té kabelce, kterou ě epanta ě šlinováystole.
3
0

8. 8. května je světový den Červeného kříže. Dnes se v prostorách Senátu uskutečnilo tradiční slavnostní shromáždění spojené s oceněním dobrovolníků, členů nebo podporovatelů Českého 
červeného kříže. Ocenění

4
5

získalo téměř sto lidí a mezi nimi i ti, kteří se zapojili do pomoci obětem války na Ukrajině. Při příležitosti světového dne Červeného kříže se předávaly pamětní listy, vyznamenání za dlouholeto
u práci, děkovné uznání a pak také nejvyšší ocenění za mimořádně
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (CNN Prima NEWS - Zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

79. Jsme toP, tOP, TOP 09, a nikdo není lepší. Komentář Štěpána Chába  
16:34 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cz24.news - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

ČESKO: Ministryně Langšádlová byla odejita z postu ministryně pro vědu, výzkum a inovace, protože je příliš nevýrazná. Nedávala o sobě vědět, a tak nepřinášela TOP 09 voliče
. No tak se ji TOP 09 pokusila někým nahradit. Tím někým se stal Pavel Tuleja . Premiér Fiala už blahořečil své Pekarové Adamové a měl vše za hotovou věc. ČTK jeho pochody
shrnula do podoby titulku „Fiala poslal Pavlovi návrh na jmenování Tuleji členem vlády“.

Jaké to bylo slavení. Tuleja bude reprezentovat TOP 09 tak vehementně, že jejich preference přeskáčou i Babišovo ANO. Pod jeho patronací česká věda kápne přinejmenším na perpetuum mobile
, warp pohon a vyluštění krétských hieroglyfů. Jak to mohla být krásná budoucnost naší, vaší, jejich TOP 09, kdyby Tuleja byl co k čemu. Jenže v zemi nekonečných možností, kterou Česká republi
ka v posledních letech rozhodně je, Tujeja nebyl co k čemu, ale jen pro zlost.
Publikoval totiž své vědeské práce v pochybných, takzvaně parazitických periodicích. Navíc jeho práce byla… no, nekvalitní. „Když se na jeho publikovanou ‚vědeckou práci‘ podíváme blíže, rychle 
zjistíme, že o predátorské časopisy jde až v druhé řadě. Prvořadá je naprosto hrůzná kvalita výstupu, který Tuleja za svou vědeckou práci vydává. Ministr pro vědu nemusí být špičkový vědec, ale 
když už se vědecké práci věnoval a získal za ni docenturu, měl by chápat alespoň nějaké standardy,“ napsal ekonom Jaroslav Borovička, který působí na katedře ekonomie Newyorské univerzity. K
ritiky se dočkala i Tulejova pochybná úroveň angličtiny.
A tak se TOP 09 dostalo zasloužené pozornosti. Langšádlová nebyla vidět, Tuleja je vidět přenádherně. A to obzvlášť, když jeho nominační odstoupení rámovala předsedkyně TOP 09 Pekarová A
damová slovy, hodnými mistra klamu: „Cením si, že celou situaci rychle vyhodnotil, a ukázal tak vysoké nároky na politickou odpovědnost, která je TOP 09 vlastní,“ pochválila Tulejův odpovědný pří
stup. Za každou cenu musíme své kroky chválit, kroky ostatních hanět.
Ale koukněme na to zpovzdálí.
Kam se posunula ona mantra o hodnotové politice, kterou jsme do omrzení poslouchali v roce 2021? Ministryně Langšádlová byla vědeckou obcí hodnocena přinejmenším dobře. To takový ministr 
Válek, také z chovné drůbežárny TOP 09, pro příklad nejdřív slíbil, že v ČR bude továrna na penicilin. Pak v médiích zarezonovala zpráva, že Válek čeká na povolení od Evropské komise. Následov
ala tradiční zpráva o Válkově vítězství – v ČR se bude jinde vyrobený penicilin alespoň balit, když už ničeho jiného nedosáhl. Nemluvě pak o jeho legendární neschopnosti zajistit tok léčiv, nebo jeh
o rétorická cvičení o dvojí kvalitě zdravotní péče. Jednu perfektní pro bohaté, druhou základní a s čekací lhůtou pro chudé.
Ministr Válek očividně svou práci dobře nedělá. Ministr Válek dokonce vytáhl lékaře ze zatuchlých ordinací a donutil je svým špatným vedením resortu ke stávce. Nevšiml jsem si, že by se Akademi
e věd pod Langšádlovou bouřila a odmítala zapalovat hořáky pod kádinkami do té doby, dokud Langšádlová bude na postu. Válkovi se to podařilo. Zjančil svou politikou do stávky celý lékařský stav
. Ale mluvilo se o něm neustále. Sice často s negativním nádechem, ale neustále.
V rámci hodnotové politiky TOP 09 je ale potřeba zamávat s ministryní Langšádlovou. Protože nenese jako správná nosnice TOP 09 dostatek lajků na sociálních sítích.
Na výběru Pavla Tuleji je pak vidět připravenost vládní koaliční strany. Sama sobě odvolá za velké ostudy ministryni, následně si na její místo zvolí někoho naprosto, ale naprosto nevhodného, který
sice donese lajky, ale lajky u výsměšných komentářů druhé strany. A i toto své vlastní selhání obrátí předsedkyně TOP 09 v morální vítězství, když zkonstatuje, že Tuleja „…ukázal tak vysoké
nároky na politickou odpovědnost, která je TOP 09 vlastní“. To je taková z hnoje uválená kulička, kterou se předsedkyně přívěsku koalice SPOLU snaží prezentovat jako nejvzácnější perlu vší hodn
otové politiky. Ač je to její debakl a bytostný projev profesionálního prodejce mobilů, nikoliv předsedkyně vládní strany.
A teď ta zásadní ukázka nejen TOP 09, ale celé dnešní doby a politiky. Ministr Válek svou práci neumí, celé se mu to jen ze setrvačnosti drží. Jeho práci provázejí mouchy velikosti mamutů. Očivid
ně neslouží republice tak, jak republika potřebuje. Škodí. Přesto zůstává na postu, navíc s úspěchem šplhá po kariérním žebříčku vnitrostranického análního alpinismu. Na jaře se stal prvním místop
ředsedou strany. Asi odměna za to, že úspěšně sbírá lajky na sociálních sítích. A na těch je ministr Válek velmi aktivní. Komentuje všechno a pořád. Langšádlové se nic nebortilo (a chraň bůh, abyc
h ji hájil, co by se jí také mělo na tak bezvýznamném postu bortit, když věda a výzkum odjakživa spadaly pod ministerstvo školství a doposud ji dělal nějaký úředník od stolu), přesto byla odejita prá
vě za nedostatek lajků na sociálních sítích. Neuměla se prodat.
Teď na čem tedy záleží? Na počtu lajků pro jednu bezvýznamnou a postradatelnou stranu? Nebo na tom, zda ministr spravuje svěřenou oblast s péčí řádného hospodáře a celý resort se mu postu
pně nerozpadá pod rukama? Kde je ta hodnota politiky? Dát Pekarové Adamové ještě jeden čtyřletý mandát, nebo spravovat resort ministerstva tak, aby zdravotnictví nebo věda a výzkum fungova
ly k naší pýše co nejlépe? Vyhození Langšádlové za málo lajků mluví o tom, že straně TOP 09 vůbec nezáleží na České republice, ale jen na vlastním prospěchu. Na těch korytech, z kterých teď ují
dají z budoucnosti České republiky.
Paní Pekarová Adamová by snad radši měla zase vyrazit prodávat do ulic telefony, politika má být skutečně hodnotová. Tam by prodejnost ve formě lajků měla být podružný ukazatel. Ne jako u tele
fonů. Kdybyste dobře pracovali, paní předsedkyně strany pro sběr lajků, ony se vám ty lajky začnou sbíhat samy. Jenže dobře nepracujete, tak nehledáte na post ministerstva dříče a srdcaře, ale 
marketingového paňácu, který denně vytlačí neúrekom hesel z marketingových kanceláří, ale práci neodvede prakticky žádnou. Nebo ano, ale jeho zcestné vize, stejně jako u ministra Válka, poved
ou jen k ještě horší budoucnosti, než kterou už teď za zákrutem vidíme.
AUTOR: Štěpán Cháb
ZDROJ: krajskelisty.cz
Prosím podpořte náš projekt!

Bez vaší pomoci se neobejdeme. Vaše příspěvky pomáhají zvládat opakující se měsíční platby a udržet portál v chodu. Potřebujeme vaši pomoc a podporu

CZK účet ve FIO bance (správce Slovanský Svět) :

Ú:2902573480/2010
IBAN:CZ4320100000002902573480 SWIFT: FIOBCZPPXXX
EURO účet ve WISE bank (správce Jie Liang) :

IBAN: BE62967308702361 Swift:TRWIBEB1XXX
Adresa banky: WISE EUROPE S.A., Avenue Louise 54, Room S52 Brussels 1050, Belgium

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Jsme toP, tOP, TOP 09, a nikdo není lepší. Komentář Štěpána Chába ( Krajskelisty.cz - Praha, Vedení univerzity ); Jsme toP, tOP, TOP 09, a nikdo není lepší
(Pravyprostor.net - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

80. Jednička koaliční kandidátky STAN do …  
16:37 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: iROZHLAS.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jednička koaliční kandidátky STAN do #eurovolby2024 Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala v predátorských časopisech. Podle Seznam Zprávyšlo o devět textů. � ht
tps://www.irozhlas.cz/zpravy-domov/danuse-nerudova-predatorske-casopisy- pavel -tuleja-veda_2405061536_har

SEKCE: Televize a rádia

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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81. Nečekaný „škraloup“ Nerudové: Také psala do predátorských časopisů  
16:39 | 06.05.24     Originál  Stáhnout
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Kandiduje do Evropského parlamentu, a tak se na ni upřela pozornost víc, než může být příjemné. Teď, po problémech s kandidátem na ministerské křeslo v oblasti vědy a výzkumu, se ukázal
o, že v zahraničních časopisech, uvedených na seznamu těch predátorských, což nakonec Pavla Tuleju stálo šanci dostat se do vlády, publikovala i Danuše Nerudová. A nikoli jen jednou, opak
ovaně od roku 2009 do roku 2015. Informaci přinesly Seznam Zprávy, které napočítaly celkem devět takových případů.

Je to jen pár dnů, kdy Pavlu Tulejovi překazilo rýsující se ministerskou kariéru  odhalení, že jako vědec v minulosti publikoval v predátorských časopisech pochybné pověsti.  Přitom
tento exrektor Slezské univerzity  není jediným zástupcem akademické sféry, který směřuje do vysoké politiky s podobným škraloupem.
A teď se ukazuje, že v časopisech, řazených mezi predátorské, opakovaně publikovala i Danuše Nerudová. Bylo to v době, kdy působila jako proděkanka a prorektorka  brněnské Mendelovy
univerzity, od roku 2009 do roku 2015.

Šlo o selhání, brání se
Nyní Nerudová jako lídr kandidátky STAN aspiruje na post europoslankyně  a zároveň by ráda Česko reprezentovala v roli eurokomisařky .
Připouští, že šlo z její strany o selhání, a lituje toho. "Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají pochybnou hodnotu,"  reagova
la Nerudová pro uvedený web.
„Od doby, kdy se tato problematika na akademické sféře začala řešit  a akademická obec si vydefinovala znaky a seznamy podvodných časopisů, už jsem v nich nepublikovala,“ vidí býv
alá rektorka jako podstatné.

Nepamatuje si, jestli zaplatila
Celkem Nerudová od roku 2002 do dnešních dnů p ublikovala 260 textů vědeckého charakteru. U nich všech byla uvedena jako autorka nebo spoluautorka. Mnohdy šlo jen o příspěvky ve 
sbornících nebo o texty v českých či slovenských časopisech, přičemž dost často se články týkaly daňové problematiky, což je její specializace.

V zahraničních predátorských časopisech, uvedených na tzv. Beallově seznamu, dle dostupných informací publikovala opakovaně celkem devětkrát, v období šesti let. Nejčastěji hned v 
šesti případech se prý jednalo o  časopis Business Review, dvakrát o časopis Journal of American Business Review  a jednou v American Academy of Business Review .

Texty se zveřejní po zaplacení
Základní slabina kritizovaných titulů je podle odborníků a akademiků v tom, že před publikací neprobíhá standardní oponentura.  Texty jsou publikovány většinou prý poté, co autor vydavateli 
zaplatí. V časopisech, v kterých vyšly texty Nerudové, se dle dostupných informací platilo od 598 do 898 dolarů  (od 14 do 21 tisíc korun). Oficiálně je to však prezentováno jako platba „za regi
straci“, nikoliv za vydání článku.
Háček je v tom, že zatímco u vydavatele jde o zdroj zisku , pro vědce může jít o způsob, jak si zkratkou usnadnit práci a uspíšit kariéru.

Když se ale Seznam Zprávy zajímaly, zda kandidátka do Evropského parlamentu za vydání platila, odpověděla, že si prý nepamatuje . „Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to více 
než deset let,“ řekla s tím, že se dnes běžně platí i v solidních časopisech.

Kvalitu práce prý vylepšuje
Bývalá rektorka Mendelovy univerzity zdůrazňuje v celé záležitosti fakt, že po roce 2015 už v žádných problematických časopisech nepublikovala, a může se také pochlubit výrazným posunem v 
kvalitě své vědecké práce. To doložila čísly z citační databáze Web of Science (WoS) a dodala, že ve dvou případech šlo o nejprestižnější vědecké časopisy z kategorie Q1 a třikrát Q2.
Na některé údajně problematické body vědecké kariéry političky upozornil mladý český vědec a právník Jakub Drápal . Zmínil mimo jiné případ, kdy se Nerudová v roce 2016 „připodepsa
la“ pod odborný text z oblasti biomedicíny, který nemá nic společného s jejím oborem. Nebyl sám, kdo se nad tím tehdy pozastavil, třeba též ekonom Jakub Steiner, který přednáší na 
univerzitě v Curychu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

82. Zapojte se i vy do přípravy Almanachu absolventů!…  
16:39 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zapojte se i vy do přípravy Almanachu absolventů! ����� Almanach bude obsahovat nejen fotografie a základní informace o absolventech, ale také články a vzpomínky na studium. �Máte n
ějaký super zážitek nebo příběh z akademického prostředí? � Pak nám ho pošlete do 19. 5. 2024 na email: labudkova@opf.slu.cz� Galerie je tvořena z databáze IS SU. Pokud chcete svou fotog
rafii změnit, žádný problém! Jen nám svou fotku pošlete na lenka@opf.slu.cz a to do 24. 5. 2024. Těšíme se na vaše příspěvky! �� Více informací najdete tady: go.slu.cz/almanachabsolventu

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zapojte se i vy do přípravy Almanachu absolventů!… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

83. Polární záři nad Českem způsobila silná erupce na Slunci. Již brzy se naše obloha rozzáří znovu  
17:19 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Zoom.iprima.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pozorování jedinečného úkazu, jakým polární záře bezpochyby je, v Česku limituje několik faktorů. Jde hlavně o značnou vzdálenost od severního pólu a pak také o míru sluneční činnosti. Zatímco 
zeměpisnou polohu Česka nezměníme, Slunce nám jde v roce 2024 svou aktivitou po 11 letech naproti.
Právě letos se vyplatí pátrat na obloze po polární záři nad Českem častěji než v jiných letech a vyplatilo se to i v noci z neděle 5. května na pondělí 6. května 2024, kdy se krátce po půlnoci a poté je
ště kolem 01:55 SELČ nad severním obzorem rozsvítila slabá záře viditelná pouhým okem. Takhle ji zachytil fotograf Miroslav Sekyra:

Tak se dnes konečně trochu poštěstilo a v 0:30 byla fotograficky pozorovatelná polární záře. Okem jen narůžovělý severní horizont.
Posted by Miroslav Sekyra on Sunday, May 5, 2024
Přečtěte si také: GALERIE: Úplné zatmění Slunce uchvátilo celý svět. Podívejte se na nejkrásnější fotografie
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Na jev na svém facebookovém profilu upozornil i astrofotograf Petr Horálek z Fyzikálního ústavu Slezské univerzity  v Opavě . Podle něj se záře se objevila v důsledku erupce uvolněné aktivní sl
uneční oblasti AR3663 na konci minulého týdne a uvolněné částice k nám putovaly tři dny. Zmíněná oblast ležící v severozápadním kvadrantu slunečního povrchu o sobě ale dala vědět další silnou 
erupcí i v pondělí ráno:

Další polární záře už za dva dny?
Jde o třetí nejsilnější erupci v právě probíhajícím slunečním cyklu 25, který začal v prosinci 2019. Pokud bude oblak částic vyvržených během erupce alespoň částečně mířit k Zemi, mohla by se pol
ární záře ve vysokých vrstvách atmosféry znovu objevit 8. nebo 9. května.
Mohlo by vás také zajímat: Masivní sluneční erupce pokřivila magnetické pole hvězdy. Úchvatné video je pro Zemi varováním
Právě díky zpoždění jednoho až tří dnů od erupce je možné výskyt polární záře s určitou pravděpodobností předpovědět. Aktuální předpovědní mapy například zveřejňuje americký Národní úřad pr
o oceán a atmosféru (NOAA). Naproti tomu předpovědět samotnou sluneční erupci vědci nedokáží.
Zdroj: Česká astronomická společnost, Petr Horálek

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Polární záři nad Českem způsobila silná erupce na Slunci. Již brzy se naše obloha rozzáří znovu ( Zoom.iprima.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

84. Náhradník náhradníka. V TOP 09 se po ostudě s Tulejou mluví o novém ministrovi  
17:23 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: Michaela Rambousková Lucie Stuchlíková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 4x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V úterý se znovu sejde předsednictvo TOP 09, aby řešilo, kdo nahradí Helenu Langšádlovou ve funkci ministra pro vědu a výzkum.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
„Tento účet neexistuje, zkuste najít jiný.“ To hlásí sociální síť X uživatelům, kteří začali 30. dubna sledovat účet akademika Pavla Tuleji, zamýšleného náhradníka ministryně Heleny Langšádlové.
Účet se ovšem poroučel stejně rychle jako samotný kandidát poté, co vyšly najevo jeho praktiky při vědecké výzkumné práci.
TOP 09 proto horečně pátrá po novém náhradníkovi. Už při prvním hledání nástupce Langšádlové bylo ve hře více jmen. Kromě Tuleji šlo například o poslance Matěje Ondřeje Havla.
Zda se o něm znovu uvažuje, nechce Havel komentovat. „Podle mě by to měl převzít zkušený politik, který to vezme erudovaně do ruky,“ uvedl pouze.
Takovým politikem by údajně mohl být poslanec a šéf sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek – na pokusy o kontakt ze strany Seznam Zpráv ale politik zatím nereagoval.
Marek Ženíšek je plzeňský politik, politolog a vysokoškolský pedagog. V letech 2008 až 2012 působil jako náměstek tehdejšího ministra spravedlnosti Jiřího Pospíšila. Byl i náměstkem ministra zdr
avotnictví Leoše Hegera. Poslancem se stal poprvé v roce 2013, po pauze pak byl znovu zvolen v roce 2021. V minulosti zastával i funkci prvního místopředsedy TOP 09.
Foto: Michal Turek, Seznam Zprávy
Poslanec Marek Ženíšek (vlevo).
Zkušený a hlavně „prověřený“ politik by straně ušetřil starosti – nehrozilo by, že se zopakuje podobná blamáž jako s Tulejou. Co vlastně selhalo při výběru kandidáta na ministra?
K nominaci Tuleji na ministerský post se už o víkendu přiznal místopředseda TOP 09 a senátor Tomáš Czernin. „Docent Tuleja byl v mých očích skvělý kandidát, proto jsem ho navrhl předsednictv
u pro funkci ministra. Byl to omyl, ale jako strana z toho vyjdeme ponaučeni,“ uvedl Czernin.

Komentář: Vysoká hra. Špatné řízení vědy vede ke špatnému vládnutí
6. 5. 2024 13:20

Jedna návštěva
Seznam Zprávy se místopředsedy topky dotázaly, jak dlouho a odkud se s Tulejou znají. Czerninova odpověď byla překvapivá – Tuleju jednou navštívil na univerzitě v Opavě, kde na něj prý udělal 
dobrý dojem.
„Přeci jenom ta univerzita udělala velký krok, řekl bych. A on na mě tehdy taky udělal dobrý dojem. Zkrátka je to docent a byl místopředsedou České konference rektorů,“ řekl Czernin.
Že svého – teď již bývalého – kandidáta na ministra pro vědu a výzkum prakticky neznají, se přiznala celá řada členů TOP 09. Jako „referent“ proto posloužil opavský senátor Herbert Pavera, který
se s Tulejou znal z regionu deset let, neboť v minulosti seděl ve správní radě Slezské univerzity, již Tuleja  až do roku 2023 jako rektor  vedl.

Nejsou lidé, už ani v politice. Ministři nerostou na stromech
5. 5. 2024 11:00
„Poté, co ho doporučil pan Czernin, se na mě s předsedkyní obrátili. Jak jsem ho znal, tak je to vstřícný a pracovitý člověk. Je mi líto, že to tak dopadlo. Je to samozřejmě problém,“ říká k tomu teď
Pavera.
Straníci ale svorně odmítají, že by si kandidáta na ministra vůbec neprověřovali. „Rešerše“ prý proběhla, ale zjevně nebyla tak důkladná, jak by bylo třeba. A právě chvála z regionu, kde byl Tuleja 
mezi politiky oblíbený, byla jedna z věcí, která hrála roli.

Sázka na jistotu
Dále politiky ukolébal bohatý akademický životopis Pavla Tuleji, který čítal funkce jako rektor nebo místopředseda konference rektorů. „Jeho akademická dráha pro nás byla zárukou. Jednoduše n
ás nenapadlo, že člověk, který byl dvakrát rektorem, by mohl mít tak problematickou minulost,“ přiznává pod příslibem anonymity jeden z politiků TOP 09.
To potvrzuje i další ze straníků, dle kterého ve straně panoval dojem, že s Tulejou „sází na jistotu“.
Vedení strany si teď musí s novým jménem pospíšit. Kromě reakce veřejnosti totiž hrozí potíže i ve vlastní straně. Hněv se obrací jak na samotné předsednictvo, tak především na šéfku Markétu Pe
karovou Adamovou.

„Je to střela do vlastní nohy“. Kalousek a část TOP 09 kritizují Pekarovou
4. 5. 2024 12:52
Středočeská buňka, z níž pochází Helena Langšádlová, kritizuje jak samotnou rezignaci ministryně, tak nepodařenou náhradu. „Je to střela do vlastní nohy,“ uvedla například předsedkyně berouns
ké TOP 09 Lenka Kotková. Šéf TOP 09 Praha-východ Tomáš Janák zase mluví o „sebedestrukčních a nesystémových krocích vedení strany“.
Ani sama Langšádlová už si nebere servítky. Po vtipkování na sociálních sítích, jestli se po anabázi s Tulejou do funkce zase nevrátí, naznačila, že vztahy v partaji jsou poškozené. „Vedení strany 
musí důvěřovat ministrovi, kterého do vlády posílá, ale i obráceně ministr musí mít důvěru ve vedení strany, v tuto chvíli neplatí ani jedno,“ uvedla Langšádlová.
Členové TOP 09, se kterými Seznam Zprávy hovořily, nevyvrací, že by nepovedená ministerská rošáda mohla Pekarovou do budoucna ohrozit. „Do voleb se ale tohle budeme snažit nevytahovat a 
soustředit se hlavně na volební výsledek a zastavení propadu preferencí,“ shrnul za všechny jeden ze členů pražské buňky.
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Náhradník náhradníka. V TOP 09 se po ostudě s Tulejou mluví o novém ministrovi ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

85. V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se  
17:30 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: miv SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Danuše Nerudová je lídr kandidátky STAN a také aspiruje na post europoslankyně. Česko by ráda reprezentovala v roli eurokomisařky. Seznam zprávy uvádí, že mezi lety 2009 až 2015 publiko
vala v takzvaných predátorských časopisech, která publikují neověřená fakta a jsou označovány za podvodné. Nerudová zpětně lituje.

Bývalá rektorka Mendelovy univerzity Nerudová serveru řekla, že není ráda, že se její články objevily v časopisech s pochybnou hodnotou. Přestala v nich publikovat, když akademická sféra problé
m těchto časopisů definovala. „Je to téměř deset let a to shrnuje vše. Věřím, že to žádným způsobem neovlivní moji kandidaturu,“ uvedla Nerudová redakci iDNES.cz.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel 
Tuleja (TOP 09).
Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů. Nerudová podle Seznam Zpráv v 
zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně prorektorkou.

Nevalná kvalita odborných prací

Tulejovi někteří akademici vyčítali vedle publikování v predátorských časopisech také nevalnou kvalitu odborných prací v oboru ekonomie. Ekonom Daniel Münich z Univerzity Karlovy v rozhovoru p
ro iDNES.cz uvedl, že při posuzování publikací v těchto časopisech je třeba rozlišovat mezi jejich systematickým zneužíváním a jednotlivým omylem.
Ekonom Jaroslav Borovička z New York University serveru Seznam Zprávy řekl, že mezi vědeckou prací Nerudové a Tuleji je viditelný rozdíl. Tulejovu práci vidí jako „velký negativní exces“, u
Nerudové hovoří spíše o průměru.

Danuše Nerudová
Nerudová serveru Seznam Zprávy řekla, že publikování v predátorských časopisech lituje. „Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají poch
ybnou hodnotu,“ uvedla. Od doby, kdy se problematika začala v akademické sféře řešit a akademická obec definovala znaky a seznamy takových časopisů, už v nich nepublikovala, doplnila Nerud
ová.
Celkem Nerudová jako autorka či spoluautorka publikovala od roku 2002 do současnosti 260 textů vědeckého charakteru, uvedly Seznam Zprávy. Do časopisů zařazených na tzv. Beallův seznam 
takzvaně potenciálně predátorských časopisů přispěla devětkrát, v šesti případech šlo o časopis Business Review dále šlo o Journal of American Business Review a American Academy of Busines
s Review. „Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to více než deset let,“ uvedla Nerudová.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce.
Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému „kafemlejnek“. „Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských 
časopisů, které na systému parazitovaly,“ řekla.
„Jsem velmi ráda, že to vedlo ke změně hodnocení vědy a výzkumu, takže si dnes již akademici dávají i díky výrazně vyššímu tlaku na kvalitu větší pozor, kde publikují. Ušli jsme dlouhou cestu spr
ávným směrem,“ dodala Nerudová. Doplnila, že dlouhodobě prosazuje, aby profesoři a docenti museli každých pět let obhajovat svoje publikace a granty, tedy kvalitní práci.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to
dávno, hájí se (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); V predátorských titulech
publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se (Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); V predátorských titulech publikovala i Nerudová. Bylo to dávno, hájí se ( Lidovky.cz - Články, Vedení
univerzity);

Zpět na seznam
 

86. Studio ČT24 (automat)  
17:32 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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že jo, takže uvidíme, nechme se překvapit. Které zápasy uvidíte vy? Chystáte se přímo do arény? Přiznám se, že měl jsem hodně možností relativně asi čtyři, pět pozvání a přijel jsem jedno, pr
otože já vím, že to zní divně,

1
5

ale já si to už víc užiji prostě u té televize, kde to je zpomaleně atd., než v té hale, kde samozřejmě ta atmosféra je neskutečná. Ale nechci být ošklivý, užil jsem si tu atmosféru a teď si chci v
klidu užít ten hokej. Takže spíš u televize. Ale jedno

3
0

pozvání jsem přijala, to je na čtvrtfinále, který nevím, s kým bude, takže nechám se překvapit. U televize si to užíváte jako fanoušek, nebo jako bývalý trenér? Jeden z těch mála televizních tre
nérů, který má zkušenost. To asi spíš jako

4
5

samozřejmě to srdce fanouška se tam taky probudí, ale mě baví a na těch sportech teď už koukat spíš na ty emoce. To znamená, mě tam zajímají i určitý reakce, ať už střídačky, trenérů ane
bo i hráčů samotných, mimo samozřejmě těch
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hokejových věcí. Interview ČT 24 s poslancem Tomiem Okamurou. Vládě chybí ministr pro vědu.
1
5

Je to zbytečný post? Kdo by měl hledat peníze pro vědu? Jaké jsou vztahy mezi vládou a opozicí? A jak nebezpečné jsou ruské kybernetické hrozby?
3
0

Jak podpořit ekonomiku. Varování před bouřkami, bonusy pro zaměstnance. Dnes událostem. Helena Langšádlová jako ministryně pro vědu, výzkum a inovace odchází, ale její
4
5

nástupce nepřichází. Pavel Tuleja  se vzdal kandidatury. Jaký typ politika TOP 09 hledá, co by měl umět? A jak kauza ovlivňuje pověst celé vlády? Téma Událostí, komentářů.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

87. Zprávy(automat)  
17:35 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy(automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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armáda útočí nejsilněji. Dodal, že úkolem obránců je teď udržet stávající pozice. Syrský už dříve uvedl, že se situace na frontě zhoršuje a Rusku přiznal taktické úspěchy v několika
sektorech.

1
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Donald Trump obdržel další pokutu za neoprávněné slovní napadení svědků a dalších osob spojených s jeho procesem. Soudce udělil bývalému americkému prezidentovi už celkem deset na
pomenutí ve výši jednoho tisíce dolarů. Varoval

3
0

ho taky, že v případě dalších prohřešků bude uvažovat o jeho uvěznění. Exprezident čelí obvinění z falšování finančních záznamů ve snaze zakrýt platbu pornoherečce v roce 2016.
4
5

Američanka. Více než deset let připravovaný film režiséra Viktora Tauše představuje oficiální trailer. Snímek je inspirovaný skutečnými osudy dětí, které vyrůstaly v dětských domovech v kom
unistickém Československu. V ukázce se představují téměř všechny

17:32
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hlavní postavy. Drama o svobodě i touze žít vstoupí do kin na konci září.
1
5

Prezident Petr Pavel měl dnes jmenovat nového ministra pro vědu, výzkum a inovace, ale Pavel Tuleja  se na poslední chvíli kandidatury vzdal. Helena Helena Langšádlová z TOP 09 křeslo
ministryně opustila v neděli. Chybí tak

3
0

jeden člen vlády. Proč se TOP 09 dostala do této situace? Potřebuje věda svého ministra? Jaký typ politika má šanci uspět? Co by měl umět? Tyto a další otázky zazní večer v Událostech, k
omentářích, které moderuje Barbora Kroužková. Báro, vítej. Hezké odpoledne. Dobré

4
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odpoledne. Tak kdo s kým bude diskutovat o těch tématech, která jsem zmínil? Tak bude diskutovat místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel, bude diskutovat taky ministr

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

88. Helena Langšádlová jako ministryně pro vědu,…  
17:50 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Události, komentáře SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Helena Langšádlová jako ministryně pro vědu, výzkum a inovace odchází, ale její nástupce nepřichází. Pavel Tuleja , kterého měl dnes prezident do funkce ministra jmenovat, se kandidatury vzd
al.➡️  Jaký typ politika TOP 09 hledá? Co by měl umět? A jak kauza ovlivňuje pověst celé vlády? Téma Událostí, komentářů.�️  Debatovat přijdou místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel, mi
nistr školství Mikuláš Bek /STAN/ a místopředseda poslaneckého klubu hnutí ANO Patrik Nacher.Začínáme v 18:28 na ČT24.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

89. Taškáři z TOPky. Strana existující ze setrvačnosti je neakceschopná  
18:05 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Martin Zvěřina, Lidové noviny SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Výměna ministryně pro vědu Heleny Langšádlové, provedená na popud stranického vedení TOP 09, se zadrhla. Markétu Pekarovou potkala podobná nehoda jako Andreje Babiše, když si vybra
l za ministryni spravedlnosti paní Malou, jejíž odbornost byla zpochybněna a právnická komunita ji odmítla.

Pavel Tuleja  se nedožil ani svého jmenování a poroučel se nejen proto, že publikoval v predátorských časopisech, ale též proto, že bylo dost nepředstavitelné, aby člověk s tak chabou vědeckou 
pověstí mistroval největší tuzemské kapacity.
Pan Tuleja rezignoval a paní předsedkyně Pekarová to komentovala hrdě, mluvila o stranických „vysokých nárocích na politickou odpovědnost“. Nu, pan Tuleja tuto odpovědnost vyvodil, a co ostat
ní? Stranické vedení jej vybralo, projednalo i schválilo a paní Pekarová měla prý jasno, ale k trapasu se nehlásí. Asi za vše mohou, jako vždy, nedemokrati a populisti, možná dezoláti nebo Putinova
pátá kolona.
Nedělejme si však legraci ze strany, která se nám rozpadá před očima. I politickému vedení odtrženému od reality musí být jasné, že další blamáž si nemůže dovolit, a tedy ministrem bude zákonitě
další zaměnitelný politik z řad TOP 09, bez šance proniknout do problematiky do konce vládního mandátu. Zde bychom mohli, možná trochu zlomyslně, připomenout podobnou mistrovskou výměnu
na postu ministra životního prostředí, kterou předvedli lidovci.
Před závorku vytkněme fakt, že Petr Hladík, „čerstvý“ politický kádr, by byl stejně rád ministrem životního prostředí jako ministrem průmyslu a obchodu. Podívejme se na věc z pohledu toho, zda sp
lnil zadání a zviditelnil se. Odpověď zní ano, neprosadil se však jako šikovný ministr, ale svou iniciativou vyloučit bývalého předsedu Cyrila Svobodu ze strany.
TOP 09 nemá nápady ani lidi. Přejme jim, aby nový nominant jako „nejkvalitnější kandidát“ na ministra pro vědu alespoň do jmenování vydržeti ráčil.

SEKCE: Rozhovory a názory

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

90. Nový ministr pro vědu? TOP 09 má dalšího kandidáta oznámit už v příštích dnech, zřejmě zvolí
osvědčenou cestu  

18:15 | 06.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Dominik Stein, Lidovky.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Vládní TOP 09 po pátečním debaklu, kdy se nominace na ministra pro vědu a výzkum vzdal po některých zjištěních novinářů ekonom a někdejší rektor Pavel  Tuleja , i nadále hledá, kým obsa
dit uvolněný post po Heleně Langšádlové. Podle informací serveru Lidovky.cz projedná předsednictvo strany další průběh v první polovině tohoto týdne.

Jméno pak bude následně oznámeno. Obsazení ministerské funkce je nyní pro stranické vedení podle Pekarové Adamové prioritou číslo jedna.
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„Budeme se bavit o personálním obsazení, to ano. Ale nechci předjímat, zda i rozhodneme,“ řekla k úternímu jednání předsednictva. Osobně očekává, že k výsledku dospěje. Zároveň ale uvedla, ž
e nechce říkat přesný konečný termín. „Je potřeba, abychom situaci v rámci TOP 09 a jejím vedení rozebrali,“ dodala. „Určitě máme vícero kandidátů, ale nechci spekulovat ani o počtu ani o jméne
ch,“ uvedla také v pondělí Pekarová Adamová.
Než byl na post navržen minulý týden v úterý Tuleja, hovořil ministr zdravotnictví a 1. místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek o tom, že strana má čtyři kandidáty. Kromě Tuleji se skloňovalo také jmé
no poslance a řadového místopředsedy strany Matěje Ondřeje Havla. Ten na opakovaný dotaz serveru Lidovky.cz, zda má o post zájem, napřímo neodpověděl. Osvětlil však v odpovědi něco
jiného.
„Sám za sebe říkám, že by se resortu měl v současné situaci ujmout zkušený politik. Bude potřeba vyjednat navýšení rozpočtu a velmi rychle převzít agendu, pracovat na legislativě,“ řekl Havel.
Podle politologa Lukáše Valeše ze Západočeské univerzity v Plzni by bylo logické, že by TOP 09 zvolila cestu zkušeného politika. „Nic jiného jim už ani nezbývá. Potřebují někoho, na koho nikdo u
ž nic nevytáhne,“ uvedl politolog pro Lidovky.cz. Soudí, že pokud je ve hře navýšení rozpočtu pro vědu a výzkum, tak je zapotřebí „opravdu těžká váha“. „Otázkou je, kdo by to měl být. Já takového
člověka v TOP 09 nevidím,“ doplnil Valeš s tím, že „zopakovat stejnou blamáž jako s Tulejou by bylo pro stranu smrtící“.
Podle informací Práva nabídku na uvolněné ministerské křeslo dostal i poslanec a bývalý náměstek ministrů spravedlnosti a zdravotnictví Marek Ženíšek. Ten na dotaz serveru Lidovky.cz nereagov
al.
Politolog Valeš míní, že pokud půjde o vlivnou osobnost, tak bude mít silnější vyjednávací pozici při jednání s dalšími resorty – zejména s ministrem školství a ministrem financí. „Vzhledem k tomu, ž
e zhruba 60 procent patentů na vynálezy u nás pochází z univerzit, nebylo by podle mě od věci ministerstvo, pokud má být zachováno a má mít nějaký smysl, rozšířit právě o agendu vysokých škol,“
doplnil Valeš pro Lidovky.cz. Že by k tomuto rozšíření mohlo dojít již v tomto období, však nepovažuje za reálné.
Ještě v pátek se spekulovalo, zda by právě nebylo nejlepší možností celý resort zrušit. To místopředseda Ondřej Havel razantně odmítl. „Trvám na tom, že vědy, výzkum a inovace mají mít svého 
ministra. Má to být – a za nás také je – priorita státu,“ sdělil serveru Lidovky.cz. Když koncem předminulého týdne TOP 09 oznamovala konec Langšádlové, možnost zrušení vyloučila i předsedkyn
ě strany a taktéž Poslanecké sněmovny Markéta Pekarová Adamová.
„Myslím, že bychom se bez tohoto ministerského postu obešli,“ pronesl Valeš. Upozornil, že pod Úřadem vlády ČR existuje Rada pro vědu, výzkum a inovace, které nemusí předsedat speciální mini
str, ale agendu může vykonávat premiér. „Samozřejmě ke zrušení nedojde, protože TOP 09 oprávněně vytáhne koaliční smlouvu, která straně přiřkla dvě ministerská křesla a post předsedkyně sně
movny. Pro fungování koalice je tedy potřeba post zachovat,“ zhodnotil Valeš.
Další probíranou variantou koncem minulého týdne bylo, zda by nebylo nejlepší, aby se na post vrátila samotná Langšádlová. Ta ale o víkendu udělala spekulacím jasnou přítrž svým příspěvkem na
sociální síti X. „Vedení strany musí důvěřovat ministrovi, kterého do vlády posílá, ale i obráceně ministr musí mít důvěru ve vedení strany. V tuto chvíli neplatí ani jedno,“ napsala exministryně, která 
nyní pokračuje v dolní komoře Parlamentu ČR jako poslankyně.
Podle informací serveru Lidovky.cz mohlo za jejím koncem stát mimo jiné to, že byla velkou zastánkyní někdejšího předsedy strany a otce zakladatele TOP 09 Miroslava Kalouska. Ostatně před pří
chodem do TOP 09 byla Langšádlová, obdobně jako Kalousek, členkou KDU-ČSL.
Miroslav Kalousek pro Lidovky.cz uvedl, že „současná tragikomedie s obsazením ministra pro vědu má své kořeny v systémovém selhání při vyjednávání koaliční smlouvy“.
„TOP 09 přistoupila na potupnou marginalizaci svého vlivu ve vládě výměnou za subjektivně atraktivní, leč objektivně zcela bezvýznamnou pozici předsedy Poslanecké sněmovny. TOP 09 upředn
ostnila osobní zájem předsedkyně strany před zájmem strany a jejích voličů na její skutečný podíl na moci,“ sdělil bývalý ministr financí a exposlanec. Tímto krokem dle něj strana akceptovala odpo
vědnost za „vládní křeslo bez pravomocí a bez vlastní rozpočtové kapitoly, vládní křeslo takzvaně na zbytečno“.
„Současné křeče jsou jen logickým důsledkem tehdejšího sobeckého rozhodnutí. Varoval jsem před ním dostatečně včas, abych teď nemusel rozebírat jeho důsledky,“ doplnil Kalousek s tím, že „t
ak mohou činit ti, kteří tak rozhodli“.
Právě dnes měl Langšádlovou nahradit v koaliční vládě ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Tuleja . V pátek se ale nominace vzdal po kritice, že publikoval články v takzvaných pr
edátorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy. Zazněly výhrady i na úroveň jeho odborné práce.
Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v jejím resortu, ačkoli zástupci akademické i vědecké obce vyjádřili s její prací spokojenost. Rozhodn
utí rezignovat oznámila ministryně na konci dubna. Tehdy uvedla, že končí kvůli tomu, že svou práci podle vedení své strany neuměla lépe prodat a neměla „lajky“. Prezident Petr Pavel ve čtvrtek j
ejí demisi přijal, a to k neděli.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), tuleja (2x), pavel (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový ministr pro vědu? TOP 09 má dalšího kandidáta oznámit už v příštích dnech, zřejmě zvolí osvědčenou cestu ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
Vládní TOP 09 po pátečním debaklu, kdy se… (Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );
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91. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  
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Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 8x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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článku 7. A jak se podle vás osvědčuje ta sankční procedura vůči některému z unijních členů? Je účinná? No, osvědčuje se od té doby, co je spojena právě s tím zadržováním finančních pro
středků. Ano, to myslím, mechanismus je trochu starší,
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ale v momentu, kdy se právě v tom, proto programové období 2021, 27, to si představme jako velmi zhruba jako jakýsi dlouhodobý rozpočtový rámec EU, tak v momentu, kdy se vlastně ten č
lánek 7 propojil tady s touto procedurou, tak najednou začaly věci fungovat
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dokonce i v tak zatvrzelém režimu, jakém je současné Orbánovo Maďarsko. Tady tento krok vyvolal nějaké snahy o změny. V prosinci roku 2023 loňského roku vlastně komise odblokovala z
hruba 10 miliard euro, protože Maďarsko
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začalo brát zpátky své některé jako poměrně radikální reformy, které podmiňovaly nezávislost maďarské, maďarské soudní soustavy. Začali to prostě brát zpátky, začali připravovat změny. 
Takže ano, funguje to, jo, není to dokonalé,
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ale už to není pouze na bázi nějakých politických deklarací a pinká nižší názorů, co děláme dobře nebo špatně. Už to má prostě reálné hmatatelné konsekvence a funguje to. Říká profesor Vít
Hloušek z mezinárodního politologického ústavu Masarykovy univerzity.
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Děkuji vám. Na slyšenou. Děkuji vám za pozvání, mějte se krásně, na slyšenou. V noci bylo možné v Česku sledovat polární záři. Nejjasnější byla po půlnoci a pak okolo druhé hodiny ranní. K
do ji zaspal, tak bude mít ještě
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další šanci díky erupcím na slunci. Je pravděpodobné, že slabá záře se objeví i v následujících dnech. Více řekneme s Petrem Horálkem, astro fotografem z Fyzikálního  ústavu  Slezské univ
erzity v Opavě . Dobrý den. Dobrý den. Můžete vysvětlit, jak souvisí polární
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záře s erupcemi na slunci? Ano, sluníčko při těchto intenzivních výbuších uvolňuje do prostoru takové oblaky nabitých částic a ty, pokud zasáhnou zrovna zemi, tak ty částice dostanou do ze
mské atmosféry
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a potom právě při interakci vzduchem světel ku a my to vidíme jako polární září. A proč je polární záře tak barevná? Co vlastně tvoří ty barvy? No, tam toho je více. Samozřejmě podstatné je si
uvědomit, že dochází k té interakci,
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jak jsem říkal, s tím vzduchem. A ten vzduch obsahuje konkrétní prvky, jako je třeba kyslík a dusík. A právě s každým tím prvkem potom dochází k jiné té emisi a my to můžeme pozorovat v rů
zných barvách. Takže Dusík, zelená, kyslík. Ano,
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nevím. Červená. Ano, ano. Kyslík, je červená. A ještě je velice podstatné, že vlastně ta barva není ve stejné výšce, stejná vždycky není, že třeba v 80 kilometrech je zelená a naopak v těch vý
škách kolem třeba 300 km je červená.
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A proto taky mi nejčastěji z našeho území můžeme vidět spíše tu červenou, protože se díváme vlastně na ty nejvyšší úseky té záře. A proč je polární záře celkem běžně k vidění v těch polárníc
h oblastech a v našich zeměpisných šířkách spíš vzácně? Tak
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to je dobrá otázka. Já jsem to tady při tom vysvětlování trošku zjednodušil. Velice důležité totiž je, že jsme ještě obklopeni takovým přirozeným štítem, který je způsoben naším magnetickým 
polem. No a samozřejmě magnetický pól má dva polem a dva póly a
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ty jsou na severu a na jihu a tam pochopitelně ty částice pronikají lépe právě po těch sil o křivkách do zemské atmosféry. Díky tomu jsou nejčastěji vidět ty polární záře v těchto oblastech. A ja
k dobře se dá předpovědět polární záře? Na čem
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záleží, jestli bude u nás nebo nebude vidět? Bohužel předpovědět se nikdy úplně stoprocentně nedá, to už tak nějak víme, ale samozřejmě velice podstatné je stále sledovat tu aktivitu toho sl
uníčka s
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tím, že sluneční aktivita kolísá mezi minimem a maximem. Jednou za 11 roků dostane se do maxima a to právě probíhá v tomto roce. A proto také ty záře můžeme častěji vidět od nás. No a pr
ávě stačí sledovat na různých
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (2x), ústavu (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat) ( ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat), Slezská univerzita v Opavě ); Hlavní zprávy - rozhovory a
komentáře (automat) (ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Fyzikální ústav v Opavě ); Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní
zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

92. Divoká karta (automat)  
18:56 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Divoká karta (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 7x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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na Chocové ekonomiky, na pracovní podmínky lidí, není náhoda, že se toho evropského obešlo, že lidé se nejvíce v Evropě bojí sociálního vyloučení a chudoby. Kdyby se šlo tady tímto směre
m, tak si myslím, že by určitě byla populárnější
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jednak česká vládní většina, ale třeba i EU. Kdyby tady toto skutečně dokázali čeští politici s těmi ostatními prosazovat. To, že to Karel Havlíček ještě spojí s migrací z muslimského světa, tak 
to mně přijde jako vlastně dost nedůstojné
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politika, který má nějaké zkušenosti a který by se měl k těm tématům umět vyjadřovat strukturovaně. Tady toto je už skutečně jenom vylívání kýblů emocí na voliče a to k ničemu dobrému ne
povede. Zvlášť pokud by se hnutí ANO podařilo vyhrát příští volby
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a ono by mělo klíčovou odpovědnost i za naši zahraniční a evropskou politiku, no tak potom by stejným způsobem mohli být zkoušeni a ostře kritizováni patrně i jeho politici. To jsou slova poli
tologa Lukáše Jelínka, který zůstává hostem pořadu k věci.
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Nevím proč, ale ta slova víme, že nevíme mě navedla aktuálně ke straně TOP 09, která provedla, respektive neprovedla změnu ministra. Helena Langšádlová odešla ze své kanceláře, opusti
la ten post, ale náhradník se zatím tedy
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nenašel a našel se Pavel Tuleja , který ji měl zastoupit, ale ten se postu vzdal. Jak to celé čtete? Ano, TOP 09 si chtěla pomoci. No tak jsi teda pomohla, bych řekl, protože pokud měla pocit
, že odchod paní Langšádlové
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a příchod kohokoliv dalšího anebo možná ne příchod, bude lepší, než co paní Langšádlová dělala, tak se teď asi ukazuje, že to byla velmi mylná úvaha. I z mého pohledu byla paní Langšádlo
vá neviditelnou ministryní. Byla to paní Kolombová a byla to škoda. Mnohem
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víc jsme o ní slyšeli, když byla řadovou poslankyní, než když se stala členkou vlády. Tak a teď, pardon, je to tím postem, je to tou náplní, nebo to bylo osobností Heleny Langšádlové? Myslím 
si, že to je dáno jednak osobností a jednak tím, že ona, když přicházela
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do té funkce, tak, tak tomu resortu, té oblasti skutečně moc nerozuměla. A podle mě v tom okamžiku ona udělala to nejchytřejší, co mohl. A když nebyla třeba tak dokonale kompetentní, že jí 
to dokonce vyčítali, tenkrát prezident Zeman,
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tak ona se rozhodla, že obejde ty lidi z prostředí vědy a výzkumu, nabídne jim spolupráci, zeptá se, v čem by jim mohla pomoci. A to zabralo. Prostě ona se stala v jejich prostředí oblíbenou m
inistryní, stala se prodlouženou rukou těch vědecko-výzkumných
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kruhů, když to takto řeknu, a proto byli trošku rozčarovaní, když měla odejít v okamžiku, kdy by NASA, kdyby ji nahradil renomovaný odborník, ať už v rámci vědy nebo vědeckého manageme
ntu, navíc s politickou
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praxí, tak by určitě byli spokojeni, že v okamžiku, kdy TOP 09 byla schopna nabídnout pouze člověka, o kterém se začaly vést debaty, jestli je to skutečně poctivý a seriózní akademii, když p
ublikuje v predátorských časopisech,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

93. Také Nerudová publikovala v pochybných časopisech. Teď je jí to líto  
19:00 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.to - Články  AUTOR: Petr Jemelka/ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jednička koaliční kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do Evropského parlamentu (EP) Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 publikovala v predátorských časopisech. Upozornil na to 
v pondělí server Seznam Zprávy, podle kterého šlo o devět textů. Bývalá rektorka Mendelovy univerzity Nerudová serveru řekla, že není ráda. Na síti X pak dodala, že čekala špínu, ale tohle je 
slabota a je to už dlouho.

„Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají pochybnou hodnotu,“ řekla Neurudová Seznam Zprávám.
Na sociální síti X se následně jednička STANu k pochybnostem o své publikační činnosti vyjádřila zeširoka. Doplnila zejména o prohlášení, že jde o lacinou snahu najít alespoň nějaký škraloup na 
jejím jinak perfektním profilu. Naznačila, že nic lepšího než obdobné provinění, pro které se bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja  okamžitě vzdal nominace na post ministra, její 
protivníci nevyšťourali.
„Dostala se ke mně informace, že se už na všech frontách hledá něco na Nerudovou. Čekala jsem, co přijde tentokrát. O to více mě překvapilo, že se vytahuje už rok a půl stará informace. Znovu s
e ze všech stran přehrabují v mé vědecké práci a v její údajně nízké kvalitě. Ráda se k tomu znovu vyjádřím,“ napsala a vysvětlovala dál:
„Řeší se některé z mých starších prací, které byly publikovány před rokem 2016. Před tímto rokem univerzity neměly jasně nastavená pravidla pro tzv. časopisy pochybné kvality (predátorské časo
pisy). Systém hodnocení tlačil na kvantitu, nikoliv kvalitu. Několik málo publikací tak najdete bohužel i na tomto seznamu. Od doby nastavení jasných pravidel však žádné,“ uvedla Nerudová.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel T
uleja  (TOP 09). Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů.
Čtěte také:
Konec ministryně Langšádlové: Pád měděné bysty do močálu
Družstvo TOP 09 dostává klepec, trenérka Markéta ale zůstává v klidu

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Také Nerudová publikovala v pochybných časopisech. Teď je jí to líto ( Denik.to - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

94. Přehled? Houpací Osel. Hotel? Trivago  
19:25 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Houpaciosel.cz - Články  AUTOR: Redakce SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Prehľad týždňa pre vás pripravili Katarína Dovinová a David Hrubý.
Pondelok

Zvýšené teploty donútili Filipínske štátne školy prejsť na dištančné vyučovanie. Vlny vysokých teplôt postihujú juhovýchodnú Áziu a stávajú sa život ohrozujúce. Teploty v najbližších dňoch vystúpia
až na 37 stupňov. Chcú tak zamedziť možným zdravotným ťažkostiam, ktoré horúčavy prinášajú. Aspoň niekde majú rozum a neboja sa deti nechať doma!
Dobré správy pre páry rovnakého pohlavia! Od budúceho roka budú môcť uzatvárať partnerstvá s takmer rovnakými právami, ako majú zväzky mužov a žien. Novelu občianskeho zákonníka podpí
sal prezident Peter Pavol. Nové partnerstvo nahradí doterajšiu podobu registrovaného partnerstva, oproti pôvodnej podobe ale po novom budú mať partneri napríklad nárok na vdovecký dôchodok. 
Výnimkou bude ale osvojenie dieťaťa. Aké je krásne žiť v progresívnej budúcnosti!
Utorok

Vivat predĺžený víkend! Poľská Ľavica by chcela zaviesť štvordňový pracovný týždeň. Nejde o žiadnu novinku, vo Francúzsku napríklad existuje 35 hodinový pracovný týždeň. Zamestnanci by si t
ak mohli vybrať, ktorý deň si chcú vybrať voľno či pracovať 5 dní v týždni, no menej hodín. Tento model by mohol mať nielen pozitívny vplyv na ekonomiku, ale aj duševné zdravie zamestnancov.
Česká vláda schválila nový návrh zákona, ktorý prináša reformu dôchodkov. Popisuje napríklad zvýšenie dôchodkového veku podľa predlžovania života, úpravu výpočtu dôchodkov či minimálnej p
enzie a za prácu v rizikovom prostredí dostanete odmenu – skorší odchod do dôchodku. Nuž, dnešná mládež do dôchodku hádam ani nepôjde….
Středa

Prezidentu Petru Pavlovi se příliš nelíbí antikampaň koalice SPOLU vůči největší opoziční straně ANO. Billboard zobrazující předsedu Babiše a lídryni eurokandidátky Dostálovou, kteří se pyšní rus
kými vlajkami na tvářích a heslem ‚‚Rusko, pro tebe všecko,‘‘ Pavel ji označil za nefér a nebezpečnou stejně, jako jsou Babišovy výroky na sítích. Kdo všechno si u čtení této zprávy vzpomněl na frá
zi ‚‚PROVLÁDNÍ KANDIDÁT?‘‘
Turecko dalo Izraeli jasně najevo, že naprosto nesouhlasí s jeho aktivitami na území Pásma Gazy. Přerušilo s Izraelem veškerý obchod. Proti Izraeli mělo Turecko první výraznější výhrady již v dub
nu, kdy do židovského státu částečně omezily export. Důvodem byla blokace humanitární pomoci, kterou chtělo Turecko do Pásma Gazy shodit ze vzduchu. Jejich obchodní vztahy jsou teď víc
jako ‚‚takzvané přátelství’‘ na Facebooku – přerušené, ale pořád se sledují.
Čtvrtek

Letošní maturanti si dnes napsaly didaktický test z matematiky. Matiku si namísto angličtiny zvolilo 18 % z nich. PROČ? Podle společnosti Cermat se letos k maturitě dostaví přes 75 tisíc studentů, 
což je o 5 % více než loni. Sebevrahů, kteří si zvolili nepovinnou, ještě těžší zkoušku z matematiky je 3481. A já se znovu ptám, PROČ?
A je to tady, další demonstrace na Slovensku. Tentokrát proti kontroverznímu vládnímu rozhodnutí zrušit veřejnoprávní televize RTVS. Svolala ji nejsilnější opoziční strana Progresivní Slovensko a 
účastnilo se jí přes 4000 lidí. My, ostatně jako vždy, držíme Slovensku palce a ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK! Počkat eehm, špatné roční období, nevermind, držte se bratia!
Pátek

Po tlaku akademické veřejnosti se kandidát TOP 09 na post ministra pro vědu, výzkum a inovace jako náhradník za Helenu Langšádlovou, Pavel Tuleja , vzdal své nominace. Důvodem byla jeho 
selhání, která vyšla najevo společně s jeho nominací. V minulosti publikoval část svých prací v tzv. predátorských časopisech a čelil kritice za vědeckou úroveň těchto prací. Kauza Dominik Feri, 3,
5 procenta v průzkumech a teď tohle? Tohle už opravdu hraničí s infarktem Pekarové, sundejte jí někdo ty dva svetry!
Dánsko bude nyní krýt záda mladým příznivcům one-night-standů a sexuálně needukovaným, či neopatrným jedincům. Uvolní totiž pravidla pro umělého přerušení těhotenství. Nově budou moci dív
ky od 15 let podstoupit potrat bez souhlasu rodičů a interrupci budou moci podstoupit až do 18. týdne těhotenství. Na první den střední školy se přeci všichni musí vymódit a těhotenské břicho se ne
hodí k outfitu, to dává rozum.
Poslanci schválili tzv. novelu o návykových látkách. Nově budou pro prodej kratomu, či výrobkům obsahující HHC výrazně striktnější pravidla. 
Novela tak navazuje na zákaz prodeje výrobků obsahujících HHC, THCP a HHC-O, který platí od března. Novela zavádí kategorii psychomodulačních látek. Ty se doteď nacházeli v tzv. šedé zóně
a nejsou registrovány ani jako potravina, ani jako doplněk stravy a jejich regulace byla obtížná, neboť byly prodávány coby sběratelské předměty. Takže sběratelské předměty, které by vás mohly ‚
‚psychomodulovat?‘‘ To zní jako docela divná sbírka.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

95. Jedním z kandidátů na post ministra pro vědu je Marek Ženíšek. Potvrdil to ČT  
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Poslanec Marek Ženíšek (TOP 09) se na Úřadu vlády sešel s exministryní Helenou Langšádlovou. ČT potvrdil, že je jedním z kandidátů na post ministra pro vědu a výzkum. Vedení TOP 09 bud
e obsazení pozice řešit v úterý. Šéfka strany Markéta Pekarová Adamová očekává, že jednání dospějí k výsledku.

Jestli předsednictvo v úterý definitivně rozhodne o další nominaci, v pondělí šéfka TOP 09 Pekarová Adamová potvrdit nechtěla. „Nechci si stanovovat jakýsi deadline a být pod tlakem tohoto deadl
inu. Myslím si, že je důležité, abychom měli prostor o té věci hovořit,“ uvedla.
„Je potřeba, aby kandidáta projednalo předsednictvo strany a schválil ho výkonný výbor. Ten se zítra (v úterý) určitě ještě nesejde, tudíž zítra definitivně to jméno mít ještě nebudeme,“ podotkl míst
opředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel.
Poslanec Marek Ženíšek České televizi řekl, že jedním ze zvažovaných jmen je to jeho. Na Úřadu vlády s bývalou ministryní neformálně jednal. V minulosti pracoval jako náměstek ministrů spraved
lnosti a zdravotnictví.
„Pro mě bylo důležité jako pro straníka a dlouholetého přítele Heleny, abych slyšel její názor. Jak ona vnímá situaci — jestli tam, ať už nastoupí kdokoliv, existují nějaká slabá místa,“ poznamenal Ž
eníšek.
Podle zástupců koalice by strana neměla s představením kandidáta otálet. „Po té ne úplně povedené nominaci by bylo v zájmu stability vlády, klidu ve vládní koalici, aby nominace přišla pokud mož
no co nejrychleji,“ míní ministr vnitra Vít Rakušan (STAN).
„Já jsem přesvědčen, že jsme to schopni všechno zrealizovat během několika týdnů,“ řekl premiér Petr Fiala (ODS).
„Je to víceméně odsouzeno k nezdaru. Protože ten dotyčný, ať tam bude kdokoliv, nebude mít prakticky žádnou silnou vyjednávací pozici na vládě, kterou by naopak měl premiér nebo
vicepremiér,“ okomentoval místopředseda ANO Karel Havlíček.
Na další jméno čeká i prezident Petr Pavel. Nového ministra měl na Hradě dle původního plánu jmenovat v pondělí. Původní kandidát Pavel Tuleja  (TOP 09) se však nominace kvůli publikování v
takzvaných predátorských časopisech vzdal. „Prezident Pavel se nejdříve seznámí s návrhem na nového ministra nebo ministryni pro vědu a výzkum a pak rozhodne o dalších krocích,“ sdělila ČT 
mluvčí prezidenta Eva Hromádková.
Helena Langšádlová úřadovala ve Strakově akademii do neděle. Podle vedení TOP 09 bývalá ministryně pro vědu a výzkum nedostatečně komunikovala výsledky své práce.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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19:43 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: Prima - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: Prima SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 18x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:16
0
0

mají dorazit také na východ Moravy a Slezska. Nejsilnější by prý měly být na Českomoravské vrchovině. Během těch prudkých bouřek ale meteorologové očekávají, že místy může do rána, d
o úterního rána napršet až 50 mm srážek a hrozí tak rozvodnění
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toků. A to hlavně těch, které odvodňují Českomoravskou vrchovinu, Beskydy a také Jeseníky. Objevit se mohou ale i kroupy právě do dvou cm a hrozí také silný vítr až o rychlosti 70 km a to v
pozdních večerních

3
0

hodinách především v jižních Čechách. Hrozí také tedy pády stromů. Ten déšť už by měl ustávat zítra ráno, maximálně dopoledne. Učitelka Martina Bednářová, která stála před soudem za úd
ajné popírání
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ruských válečných zločinů na Ukrajině, potrestána nebude. Odvolací soud pravomocně potvrdil její osvobození. Zamítl odvolání státního zastupitelství, které pro bývalou učitelku z Prahy půvo
dně žádalo osmiměsíční podmíněný trest
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a také pětiletý zákaz pedagogické a výchovné činnosti s dětmi. Martina Bednářová se tématu ruské invaze věnovala s žáky osmé třídy na hodině slohu. Na svých výrocích trvá. Předsednictvo
TOP 09 bude zítra dopoledne
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jednat o nástupci Heleny Langšádlové jako ministryně pro vědu, výzkum a inovace skončila před dvěma týdny a jako důvod strana uvedla, že neuměla dostatečně prezentovat svoji práci veř
ejnosti. TOP 09 minulý týden
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nominoval a emeritního rektora Slezské univerzity  v Opavě  Pavla Tuleju Cannes, kandidatury se ale v pátek vzdal po kritice za publikování odborných článků v tzv. predátorských časopis
ech.
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Jednou z nejčastějších příčin úmrtí v Evropě jsou kardiovaskulární onemocnění. Vedle srdečních infarktů se však často jedná i o mozkové mrtvice. Jak tomu předejít a co může pomoci, čtěte 
na CNN Prima CZ. Na vlakové trati mezi Uhříněvsí
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a Kolovraty ukončila dobrovolně život další osobnost českého hudebního světa. Zpěvák skupiny Abraxas Miroslav Imrich tam zemřel v noci z pátku na sobotu. Stalo se to jen pár metrů od mís
ta, kde zemřela Iveta Bartošová.
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Bytu, obyčejný svět, jsi rocker. A Miroslava Imricha pamatuje nejspíš každý z nás. V poslední době jsem měl zpěvák podle našich informací potýkat s vážnou nemocí
3
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a rozhodl se se svým životem naložit po svém. V pátek krátce před jedenáctou hodinou večerní jsme přijali na lince 158 oznámení o jednasedmdesátileté muži, který odešel z nemocnice a byl
a zde důvodná obava o jeho život. Imrich měl podle našich informací utéct
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z motolské nemocnice, kde se léčil s vážným onemocněním. Nemocnice následně kontaktovala policii. Do rozsáhlé pátrací akce se zapojilo několik desítek policistů včetně policejního vrtulník
u, který muže na trati mezi Kolovraty a Uhříněvsí nalezl. V
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tu chvíli už byl ale zpěvák po smrti. Předběžné závěry kriminalistů hovoří o sebevraždě. Zpěvák Miroslav Imrich se rozhodl svůj život ukončit někde v těchto místech poblíž pražské Uhříněvsi. 
Před 10 lety právě tady spáchal sebevraždu
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i zpěvačka Iveta Bartošová. Podle kolegy z kapely muzikant a Slávka Jandy byl důvodem právě jeho zdravotní stav. Protože on, on přišel o hlasivky, tím pádem skončil jako zpěvák.
3
0

To si myslím, že mohl být, já netvrdím, že to byl zrovna tento důl. Bohužel zemřel. Míra Imrich, významný člen naší skupiny. Užili jsme spolu hodně hezkých chvil. Nezbývá než ti popřát hodně
štěstí na tvojí další cestě.
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Zpěvák se proslavil působením v kapele Abraxas, do které vstoupil krátce po jejím vzniku v roce 1977. Po neshodách kapelu v 80. letech opustil

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
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97. Šťastný podcast: Ostuda TOP 09? Naopak, nová geniální strategie Pekarové  
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Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Proč je zdánlivě nepovedená výměna ministryně Langšádlové skvělý tah a v čem je antikampaň Spolu hloupá, to řeší Šťastný podcast ve složení Jindřich Šídlo, Konstantin Sulimenko, Tereza Povol
ná a Ondřej Lasák.
Máme za sebou politicky nabitý týden. Na jeho začátku oznamovala TOP 09, že jejich kandidátem na křeslo ministra pro vědu, výzkum a inovace, které „dobrovolně“ opustila o pár dní dříve Helena
Langšádlová, bude zcela určitě a nezpochybnitelně Pavel Tuleja, docent ekonomie a bývalý rektor Slezské univerzity .
A ještě v průběhu týdne Markéta Pekarová Adamová v Ptám se já odpovídala na otázku, jestli může Šťastnému pondělí slíbit, že se na nominaci nic měnit nebude, kladně. To vše, aby na konci týdn
e TOP 09 dělala, že žádného Tuleju usvědčeného z publikací v predátorských časopisech nezná.
„Já jsem v pátek dopoledne psal komentář, který měl být výzvou k odstoupení docenta Tuleji z kandidatury na ministra pro vědu. A už jsem měl rozepsaný poslední odstavec, když mi pípla zpráva, 
že Tuleja odstupuje,“ stěžuje si ve Šťastném podcastu na rychlost celého procesu Konstantin Sulimenko.
„Ale jedna věc jsou jeho aktivity v predátorských časopisech, nicméně my jsme ještě našli video, ve kterém olizuje marmeládu z nože. A teď mě mrzí, že to nemůžeme nikde použít,“ dodává smutn
ě Ondřej Lasák.
Ovšem možná to bylo od začátku celé úplně jinak. Pekarová Adamová si totiž na začátku stěžovala především na to, že o ministryni pro vědu a výzkum není vůbec slyšet, což po minulém týdnu už 
rozhodně neplatí.
„Já chci říct, že jestli si TOP 09 stěžovala, že Helena Langšádlová nemá lajky a že nebyla dostatečně aktivní na sociálních sítích, tak tweet, ve kterém reaguje na výzvu Petra Honzejka, aby se vráti
la, má přes 130 000 zobrazení a přes 900 lajků. Takže hodně solidní práce,“ poznamenává Jindřich Šídlo.

Pusťte si i Šťastné pondělí ke stejnému tématu:

Šťastné pondělí: Pekarová porušila slib. Největší vládní čistka začíná
6. 5. 2024 8:00
„Možná tohle celé byl od topky jen guerilla marketing, jak zviditelnit Helenu Langšádlovou, načež se vrátí zpátky. A jestli to tak není – a že já jsem byl k Langšádlové občas velmi kritický, protože ně
kterými svými výroky dělala vědě medvědí službu – tak by si měla Markéta Pekarová Adamová kleknout a odprosit ji, aby to zase vzala,“ dodává Sulimenko.
Jaké další problémy způsobil překotný vývoj při jmenování nového ministra pro vědu? A proč se dá i přes tohle všechno považovat tahle vláda za velmi stabilní? To vám řekneme v první části Šťast
ného podcastu.

Antikampaň horší než kampaň
V té druhé opět i s Terezou Povolnou zavítáme na sociální sítě, kde v minulém týdnu kromě kauzy predátorských časopisů začala i „semi-horká“ fáze kampaně hnutí ANO do eurovoleb se slogane
m „Česko, pro tebe všecko“.
Bohužel, toho hned využila i koalice Spolu, která přidělala na plakátech vyobrazenému Babišovi i jedničce na eurokandidátce hnutí ANO Kláře Dostálové na tváře ruskou vlajku a přepsala slogan n
a „Rusko, pro tebe všecko“.
„To je opravdu antikampaň par excellence,“ hodnotí ironicky Tereza Povolná. „Takovým způsobem naprosto degraduješ reálnou hrozbu toho, že někteří naši politici jsou opravdu posluhovači Rusk
a, nebo jím dokonce mohou být placeni. Myslím, že když použiješ takovouto nálepku, tak to pak Babiš využije ve své kampani mnohem lépe než Spolu.“
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„Navíc se ‚Rusko, pro tebe všecko‘ ani nerýmuje, takový slogan by měl rozhodně znít ‚Rusko, je tady kluzko‘,“ vtipkuje Šídlo.
A protože se antikampaň Spolu podle našeho hodnocení absolutně nepovedla, rozhodli jsme se koalici pomoct vymyslet lepší způsoby, jak voliče hnutí ANO zviklat. I když u některých bychom váh
ali, jestli na ně politici ODS, TOP 09 a KDU-ČSL mají žaludek. Celý náš seznam si můžete poslechnout v aktuální epizodě Šťastného podcastu.

Šťastný podcast

Satirický pořad Šťastné pondělí vychází každé pondělí v osm hodin ráno na webu Seznam Zprávy.
Ještě ten den večer si můžete poslechnout i Šťastný podcast, ve kterém vás bereme do zákulisí výroby oblíbeného pořadu. V podcastové afterparty rozebíráme, co se do aktuálního dílu nevešlo, a 
servírujeme důkladnou analýzu politického bizáru na sociálních sítích.
Účinkují Jindřich Šídlo, scenárista Konstantin Sulimenko, producent Ondřej Lasák a docentka Instagramu Tereza Povolná.
Poslouchejte na Seznam Zprávách, Podcasty.cz a ve všech podcastových aplikacích.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Šťastný podcast: Ostuda TOP 09? Naopak, nová geniální strategie Pekarové ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity );
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lidí v podstatě píše právě o tom, že to pro ně přesně tento význam má, a to nejenom v romantických vztazích, ale zároveň i třeba rodinných, přátelských. Do Švédska nepoletí zpěvačka poprv
é. V minulosti to několikrát vystupovala na festivalech. Šance? Doufám,
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že jsou vysoké. Samozřejmě já proto udělám absolutní maximum. I tým dělá pro to maximum, abychom byli co nejlepší. Eurovize se v minulosti účastnili. Karel Gott v roce 1968 hájil barvy Rak
ouska.
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Dosud nejlepšího umístění dosáhl Mikolas Josef před šesti lety skončil šestý. Vůbec nejslavnější kapelou, která vzešla z Eurovize, je ABBA. Rovných
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50 let nazpátek. Petr Adámek, ČT. Čtyři dny do startu hokejového šampionátu. Zápasy českého týmu jsou vyprodané,
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jinde ale volná místa ještě zbývají. Reportáž o prodeji vstupenek i rizicích s tím spojených za pár minut. Každá desátá firma zrušila benefity pro zaměstnance kvůli novým daňovým pravidlům. 
Hospodářská komora
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teď chce aspoň ty zdravotní ze systému vyjmout. Víc v půl osmé. Poslanec Marek Ženíšek se na Úřadu vlády sešel s exministryní Helenou Langšádlovou. ČT potvrdil, že je jedním z kandidát
ů
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na post ministra pro vědu a výzkum. Vedení TOP 09 bude obsazení pozice řešit zítra. Šéfka strany Markéta Pekarová Adamová očekává, že jednání dospějí k výsledku. Příchody na pravidel
né jednání předsednictva TOP 09 minulé
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úterý. Máme jasného favorita. Společně s paní předsedkyní ho dnes představíme předsednictvu a výkonnému výboru strany. Na odpoledne to jméno oznámíme. Další oznámení přišlo tři dny 
nato. Kandidát Pavel Tuleja  se nominace vzdal kvůli publikování
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v tzv. predátorských časopisech. Chtěl bych se za to veřejně omluvit. Jestli zítřejší předsednictvo definitivně rozhodne o další nominaci, dnes šéfka strany potvrdit nechtěla. Nechci si stanovo
vat jakýsi deadline a být pod tlakem tohoto deadline u. Myslím si, že
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je důležité, abychom měli příležitost a prostor o té věci hovořit. Je potřeba, aby toho kandidáta pro jednalo předsednictvo strany a schválil ho výkonný výbor a ten se určitě ještě zítra nesejde. 
To znamená, zítra definitivně to jméno ještě mít nebudeme. Poslanec Marek
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Ženíšek dnes ČT řekl, že jedním ze zvažovaných jmen je to jeho. Na Úřadu vlády s bývalou ministryní neformálně jednal. V minulosti pracoval jako náměstek ministrů spravedlnosti a zdravotn
ictví. Pro mě bylo důležité taky jako straník a dlouholetý přítel
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Heleny, abych slyšel její názor, jak ona vnímá tu situaci. Jestli tam ať už nastoupí kdokoliv, tak jestli existují nějaký export tzv., nějaká ta slabá místa. Podle zástupců koalice by strana neměla
s představením
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kandidáta otálet. Poté ne úplně povedené nominaci i v zájmu nějaké stability vlády, klidu ve vládní koalici, aby ta nominace přišla pokud možno co nejrychleji. Je to víceméně odsouzeno k nez
daru, protože ten dotyčný, ať tam bude kdokoliv, nebude mít prakticky žádnou
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silnou vyjednávací pozici na vládě, kterou by naopak měl ten premiér nebo ten vicepremiér. Na další jméno čeká i prezident. Nového ministra měl na Hradě jmenovat dnes. Prezident Pavel se
nejdříve seznámí s návrhem na nového ministra nebo ministryni pro vědu a výzkum

3
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a pak rozhodne o dalších krocích. Já jsem přesvědčen, že jsme to schopni všechno zrealizovat během několika týdnů. Helena Langšádlová úřadovala ve Strakově akademii do včerejška. Pod
le vedení TOP 09 bývalá ministryně pro vědu a
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výzkum nedostatečně komunikovala výsledky své práce. Karolína Jelínková a Vítězslav Komenda, ČT. Až tři roky vězení hrozí za mávání vlajkou s hákovým křížem na nedělním konvoji svob
ody v centru Plzně. Policisty na to upozornil jeden

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

99. Televizní noviny (automat)  
20:23 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 19x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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dělá, co může. V Londýně. Je přesně jedna hodina po poledni a městem zní slavnostní salva na počest krále prvnímu výročí jeho korunovace. Celkem zazní šedesát dva střelných ran. Dvacet
jedna jako královský pozdrav, dvacet na
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počest pevnosti a dvacet jedna na počest Londýna. Král Karel se nikdy netajil tím, že až se chopí žezla, bude chtít ceremoniální tradice civilně tam. Možná i proto se nesly oslavy jeho první ko
runovace ve skromném duchu. Z Londýna Karolína

3
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Picková, TV Nova. Zatímco před rokem při korunovaci Londýn praskal ve švech, letos je situace úplně jiná. Přímo v centru města je stále kolegyně Karolína Picková. Karolíno, popiš nám prosí
m, jak si Britové připomínají korunovaci panovníka.

4
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Tak hezký večer z Londýna. Atmosféra tu není nijak slavnostní, jak by se dalo očekávat. Podle médií to souvisí se zdravotním stavem krále, který se léčí s rakovinou. Nicméně
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pár ceremonií proběhlo. Od pevnosti Tower i od Buckinghamského paláce zazněly královské salvy, ale další oslavy se nekonaly. No a podle dostupných informací Král první výročí své koruno
vace oslavil pouze
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v rodinném kruhu na hradě Windsor. No a dnes jsme se tu bavili s místními a ty se vlastně shodli na tom, že je naprosto pochopitelné, že se nekonaly žádné velké oslavy právě kvůli zdravotní
m problémům, které král Karel

3
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a jeho snacha katmá no a zároveň první rok krále na trůnu hodnotili pozitivně a s novým monarchou jsou spokojeni. Pozice Markéty Pekarové Adamové v čele TOP 09
4
5

je v ohrožení. Po nepovedené výměně ministryně Langšádlové za bývalého rektora univerzity  v Opavě  Tuleju, který se vzdal nominace kvůli pochybnostem ohledně svých vědeckých prací,
začíná některým členům strany docházet trpělivost. Ve
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hře je prý mimořádný volební sněm a výměna šéfky strany. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová teď po nevydařené výměně ministrů zažívá asi nejtěžší chvíle v politické kariéře
. Podle některých členů strany dění okolo
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postu ministra pro vědu, výzkum a inovace stranu poškozuje, a chtějí proto věc projednávat. Volávám regionální výbor. Je to jedna z věcí, kterou budeme řešit. A dále pak budeme řešit to, je
stli

3
0

paní předsedkyně by měla přijmout nějakou odpovědnost a teď je otázka jakou. Některé regiony mají usnesení na svolání mimořádného volebního sněmu. Na straně odvolané ministryně Lan
gšádlové, která podle Pekarové Adamové nezvládla
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hlavně prezentaci, stojí nejen středočeská buňka, odkud ministryně pochází, ale třeba i karlovarská krajská organizace. Děkuji za tvou práci a nasazení. Mrzí mě jen, že pracovitost je v této d
obě méně důležitá než cirkusový talent. Naše země
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potřebuje mnohem víc dobře odvedené práce než estrádního představení. Snad to všem dojde už brzy. Podporu má Langšádlová i u šéfa poslaneckého klubu Jana Jakoba. Ten sám po čtyř
ech letech v úzkém vedení strany svou pozici na listopadovém sněmu
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neobhájil na úkor téměř neznámých členů, kterými se Markéta Pekarová Adamová nově obklopila. Ostatně i jméno Pavla Tuleji prý slyšeli dlouholetí členové strany poprvé až z médií. Sama t
o jméno kolegy Tulej

3
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slyšela z televize. Já toho pána neznám. Je zcela zjevné, že to není úplně šťastná situace. TOP 09 je vlastně liberálně-konzervativní strana. Jedním z typických znaků konzervatizmu je, že po
kud nejsem hluboce přesvědčen o tom, že změna povede k lepšímu,
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tak je lepší tu změnu nedělat. Podpora strany u lidí přitom dlouhodobě slábne. Podle dubnového volebního modelu by nedosáhla ani na hranici pěti procent, která je nutná pro vstup do PS. Ka
rolína Pavlínová, TV Nova. Za zvláštních okolností

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

100. Odpolední publicistika: České zastoupení v Moskvě. Návrat Polska k zásadám právního státu. Polární
záře  

21:23 | 06.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Radiožurnál  AUTOR: Věra Štechrová SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Proč Česko dál omezuje svoje diplomatické zastoupení v Moskvě? Proč se Evropská komise rozhodla ukončit po šesti letech sankční řízení s Polskem kvůli porušování zásad právního státu? A 
proč můžeme v těchto dnech pozorovat i v našich zeměpisných šířkách polární záři?

Hosty Věry Štechrové byli:

Tomáš Petříček , expert z Ústavu mezinárodních vztahů;
Vít Hloušek, vedoucí Mezinárodního politologického ústavu Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity;
Petr Horálek, astrofotograf z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě .

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Odpolední publicistika: České zastoupení v Moskvě. Návrat Polska k zásadám právního státu. Polární záře ( Rozhlas.cz - Radiožurnál, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

101. Takáč Okamurovi: A nikdo s vámi nechce vládnout...  
21:31 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Parlamentnilisty.cz - Aréna  AUTOR: Vanda Efnerová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dnes měl nastoupit nový ministr pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja  (TOP 09), bývalý rektor a nyní prorektor Slezské univerzity v Opavě. Nenastoupí, protože se přišlo na t
o, že publikoval v tzv. predátorských časopisech, kde texty nesplňují základní náležitosti vědeckých statí. Část akademické obce zpochybňovala i odbornou úroveň Tulejových pr
ací. Zhorší se postavení vědy v ČR, když nebude mít ministra? Kolik peněz má věda dostávat? A s kým chce SPD vládnout, když nikdo nechce vládnout s ním? Hostem Interview 
ČT24 byl předseda hnutí Svoboda a přímá demokracie (SPD) Tomio Okamura.

Kdyby byl Tomio Okamura premiérem, jak by situaci kolem ministra pro vědu a výzkum a inovace řešil?
„Úplně jednoduše. My bychom zrušili tyto tři přebytečné ministry a tři přebytečná ministerstva, která byla uměle vytvořena ve srovnání s minulou vládou jako politické trafiky pro pětikoaliční politiky. 
Za minulé vlády bylo 15 členů vlády, nyní je jich 18, platí se jim drahé sekretariáty, auta s majáčky a s řidiči a vidíte, že ty výsledky nejsou vůbec viditelné,“ sdělil Okamura.
„Podle tzv. kompetenčního zákona patří věda pod ministerstvo školství. Proto to opět jen dokládá to moje tvrzení, že i na základě platného zákona spadá věda pod ministerstvo školství, kde by to 
měl řídit skutečně odborník,“ řekl Okamura. „Podpora vědy a výzkumu je důležitá pro SPD, ale jak vidíte, tak se vytvářejí uměle politické trafiky. Mimochodem,  paní Langšádlová měla na starosti i in
ovace, kterým se nikdy v životě nevěnovala, a svědčí to o velké personální nouzi ve vládních řadách. A také, že ty politické drahé trafiky nemají smysl,“ poznamenal Okamura.
Následně hovořil i o tom, jak by vědu podporovala SPD. „Nejsem samozřejmě odborník na vědu, ale z pozice své jako předsedy poměrně velké parlamentní strany vím a mluvím s odborníky, že je p
otřeba udělat audit toho výzkumu. Jestli se nejedná o nějaký výzkum pro výzkum, jak se říká, nebo skutečně o výzkum, který potom lze aplikovat třeba do nějakého rozvoje našeho průmyslu, do tec
hnologií, nebo o jehož výsledky by skutečně měli zájem i v zahraničí,“ zdůraznil Okamura. Konkrétní částku na vědu, kterou by SPD dalo, říct úplně nechtěl. Podle něj by měl vzniknout audit, který b
y měl identifikovat priority.
Ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka (KDU-ČSL) se nechal slyšet, že na rozdíl od ANO předložilo SPD své představy ohledně některých změn v důchodech v Česku, něco z toho bylo zapr
acováno. Je hnutí SPD připraveno vládní důchodový návrh podpořit?
„Samozřejmě vládní návrh té změny důchodů v žádném případě nepodpoříme. Vadí nám tam dvě věci. My zásadně odmítáme zvyšování věku odchodu do důchodu nad 65 let. Druhá věc, která nám
vadí, je snižování poměru důchodu vůči předchozí mzdě oproti současnému stavu pro lidi, kteří půjdou do důchodu od roku 2026. Neboli důchody se budou oproti současnému stavu snižovat," sděli
l Okamura, jemuž mimo jiné vadí nepodpora porodnosti v pracujících rodinách.
„Místo toho bychom nastavili systém, který by ufinancoval průběžně náš důchodový systém, a to se týká třeba i státem podporovaných manželských půjček i půjček pro pracující rodiny s dětmi. Je
dná se o to, aby se zvýšila dostupnost bydlení pro mladé rodiny, aby se nebály mít druhé a třetí dítě, což nutně potřebujeme, jinak vymíráme... Oni jenom udělali parametrické změny, to není tím pá
dem žádná důchodová reforma, a zvýšili daně,“ připomněl Okamura.
A pustil se do kritiky vládní politiky, která podle něj vzala finance pracujícím rodinám s malými dětmi. „Desítky tisíc korun ročně,“ rozhorlil se Okamura, přestože se ho v danou chvíli moderátor
Daniel Takáč ptal na důchodovou reformu. „Jde to ruku v ruce,“ míní Okamura.
Řeč byla také o hlasování o zákoníku práce a minimální mzdě.
„Jsme proti tomu, že by zaměstnanci dostávali výpověď bez udání důvodu,“ podotkl Okamura. Moderátor Takáč ho však ubezpečil, že to v této části novely není. „Vadí nám také to zrušení těch tzv.
zaručených mezd. Protože samozřejmě to rušení těch zaručených mezd by v podstatě vedlo z našeho pohledu k poklesu mezd českých občanů, protože samozřejmě by šlo potom poměrně levněji 
zaměstnávat například zahraniční pracovníky na ty práce, na které jsou k dispozici čeští občané,“ poznamenal Okamura.
A s kým chce SPD vládnout, když nikdo nechce vládnout s ním?
„Dám vám jednoduchý příklad. To před volbami každý říká, ale když se podíváte i na výsledek po komunálních volbách, tak jsme ve ‚vládních koalicích‘ v řadě měst a obcí. Jsou to města Znojmo a 
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další. To znamená, že ty strany před volbami něco říkají, protože bojují o voliče, a po volbách na základě toho, kdo je úspěšný a bez koho to nejde sestavit, tak pak se stavějí koalice,“ řekl
Okamura závěrem, že SPD chce být součástí vlády a prosadit program na vládní úrovni.

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Takáč Okamurovi: A nikdo s vámi nechce vládnout... ( Parlamentnilisty.cz - Aréna, Slezská univerzita v Opavě ); Interview ČT24 (automat) (ČT24 - Interview ČT24
(automat), Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

102. Decizní a vědecká sféra v Czechii po převratu jsou zhusta podvodníci  
21:35 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Tydenikobcanskepravo.cz - Články  AUTOR: Rokytka TOP News SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

https://youtu.be/sBX7LE8v3yo?si=8Sb0x6QB-YkM1du
Profesorka Nerudová například publikuje v predátorských časopisech, které zlomily vaz kandidátovi TOP 09 na ministra vědy doc. Tulejovi, jenž byl díky těmto podvodům léta i rektorem Slezské u
niverzity , což nikomu nevadilo v rámci solidarity predátorů. Nerudová chce proto být europoslankyní a komisařkou.
Začal s tím však už prof. Klaus, který neměl odučený povinný počet hodin, jeho habilitační práce jsou na VŠE nedostupné a dle tzv. kikinologů spočívají ze souborů novinových článků, jejichž příno
s pro ekonomii je nulový, neboť si v nich nevšiml ani vyvrácení marginalistické teorie hodnoty na níž byla založena celá šoková transformace ekonomiky dle diktátu Washingtonského konsensu, kon
statují TOP konzultovaní analytici. Západní pseudovědci ani nevědí, kolik má Homo sapiens sapiens pohlaví.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

103. V noci bude vidět polární záře. Je potřeba vyhnout se městům a dívat se na sever, říká astrofotograf  
21:40 | 06.05.24     Originál  Stáhnout
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V noci bylo možné v Česku sledovat polární záři. Kdo jí zaspal, tak bude mít ještě další šanci. Díky erupcím na slunci je pravděpodobné, že slabá záře se objeví i v následujících dnech. „Polární
záře jsou z našich končin velice slaboučké a je potřeba se vydat někam, kde je dokonale odkrytý severní obzor,“ řekl pro Radiožurnál astrofotograf z Fyzikálního ústavu  Slezské univerzity v O
pavě  Petr Horálek.

Jak souvisí polární záře s erupcemi na Slunci?
Sluníčko při těchto intenzivních výbuších uvolňuje do prostoru takové oblaky nabitých částic a ty, pokud zasáhnou zrovna Zemi, tak se dostanou do zemské atmosféry. Potom při interakci se vzduc
hem světélkují a my to vidíme jako polární záři.
Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát
00:00 / 00:00
Poslechněte si rozhovor s astrofotografem z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě  Petrem Horálkem
Proč je polární záře tak barevná? Co vlastně tvoří ty barvy?
Tam toho je více. Samozřejmě podstatné je si uvědomit, že dochází k té interakci se vzduchem, který obsahuje konkrétní prvky jako třeba kyslík a dusík. S každým tím prvkem potom dochází k jiné
emisi a můžeme pozorovat v různých barvách.
Takže dusík je zelená, kyslík, nevím, červená?
Ano, kyslík je červená. Je taky velice podstatné, že ta barva není stále stejná. Ve výšce třeba 80 kilometrů je zelená a naopak ve výškách kolem 300 kilometrů je červená. Proto také z našeho územ
í můžeme nejčastěji vidět červenou polární záři, protože se díváme na její nejvyšší úseky.
Proč je polární záře celkem běžně k vidění v těch polárních oblastech a v našich zeměpisných šířkách spíš vzácně?
To je dobrá otázka. Já jsem to vysvětlení trochu zjednodušil. Velice důležité totiž je, že jsme ještě obklopeni takovým přirozeným štítem, který je způsoben naším magnetickým polem.
Magnetický pól má dva póly, na severu a na jihu. Tam pochopitelně částice pronikají po silokřivkách lépe do zemské atmosféry. Díky tomu jsou polární záře nejčastěji vidět v těchto oblastech.
Kometa, polární záře i zatmění Měsíce. V Česku budou v příštím roce vidět vzácné astronomické úkazy
Jak dobře se dá předpovědět polární záře? Na čem záleží, jestli u nás bude, nebo nebude vidět?
Bohužel, předpovědět se nikdy stoprocentně nedá, to už se tak nějak víme.
Ale velice podstatné je stále sledovat aktivitu toho sluníčka. Sluneční aktivita kolísá mezi minimem a maximem, jednou za 11 let se dostane do maxima.
Přesně to probíhá v tomto roce, a proto také polární záře můžeme častěji vidět od nás.
Na různých takzvaných aurorálních monitorech, na internetu nebo na mobilních aplikacích, stačí sledovat, jestli na Slunci k nějaké takové události nedošlo, jestli nebyl vyvršen oblak nabitých částic.
Ten může díky své rychlosti zasáhnout Zemi třeba do dvou dní. Dva dny předem tak máme představu, že se teoreticky může něco stát.
Záleží také na mohutnosti té erupce i to, jestli polární záře bude k vidění i u nás, nebo ne?
Tam těch faktorů je více. Samozřejmě mohutnost je jedním z nich, ale faktem je, že i při těch opravdu mohutných erupcích nemusí být nutně uvolněn oblak částic. To se taky několikrát stalo.
Samozřejmě ale u těch velice mohutných, pokud dojde i k tomu uvolnění, tak je podstatné, jak velká část toho oblaku míří k nám, protože ten oblak se postupně rozptyluje do prostoru, do stran a nás
nemusí zasáhnout jeho celá, nebo podstatnější část.
Toto všechno se modeluje na základě družicových záběrů, protože sluníčko kontinuálně pozorují například družice SDO (Solar Dynamic Observatory) anebo SOHO.
Meteory z Halleyovy komety. Lidé můžou na obloze pozorovat Akvaridy, nejjasnější budou v pondělí
Kombinace těch dat, která se k nám dostávají, nám umožňuje trochu lépe předpovídat, jak se to všechno projeví u nás na Zemi.
Když si teď někdo řekl, že si to nechce nechat ujít, tak kam má vyrazit? Ve městě asi kvůli světelnému smogu příliš polární záře vidět nebude…
Je tomu bohužel tak, samozřejmě jednou za čas, ale to je třeba jednou za 50 let, se odehraje tak silná, takzvaná geomagnetická bouře, že polární záře může být vidět i z našich končin i ve městec
h.
Jinak polární záře jsou z našich končin velice slaboučké a je potřeba se vydat někam, kde je dokonale odkrytý severní obzor, protože pochopitelně musíme vyhlížet směrem k severnímu pólu.
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A samozřejmě je potřeba být někde, kde tím směrem neruší jednak oblačnost, ale především právě to světelné znečištění, čili nedíváme se na sever směrem k výraznému městu.
Potom už stačí jenom mít po ruce třeba mobil a v něm nějakou tu aplikaci jako Aurora Alerts nebo podobně a dívat se, zda ty hodnoty, které nám říkají, jaký je zrovna sluneční vítr, jsou takové, že z
áře může být viditelná.
Ulovil jste včera dobrou fotografii?
Ano, překvapivě, protože ta záře neměla být tak silná. Ale přesto, byť to trvalo krátce – asi jen deset minut ve dvou různých periodách – tak v obou případech záře na fotografiích krásně vynikala pr
ávě tou sytě červeno-fialovou barvou. Dokonce tam byly i nějaké struktury.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (2x), ústavu (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V noci bude vidět polární záře. Je potřeba vyhnout se městům a dívat se na sever, říká astrofotograf ( IRozhlas.cz - Věda a technologie, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

104. Dnes měl být jmenován nový ministr pro vědu,…  
21:41 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Interview ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dnes měl být jmenován nový ministr pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja . Ten se své nominace nakonec vzdal – publikoval totiž v tzv. predátorských časopisech.Zhorší se postavení vědy v 
Česku, když nebude mít ministra? A jak by vědu podporovalo hnutí SPD?➡️  Ptali jsme se předsedy SPD Tomia Okamury.Celý rozhovor si můžete pustit tady � https://czch.tv/9bjNyp

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

105. Pozice Pekarové Adamové je v ohrožení. V TOP 09 zvažují v čele výměnu  
21:51 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Tnbiz.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pozice Markéty Pekarové Adamové v čele TOP 09 je v ohrožení. Po nepovedené výměně ministryně Heleny Langšádlové za bývalého rektora Univerzity  v Opavě  Pavla Tuleju, který se vzdal 
nominace kvůli pochybnostem ohledně svých vědeckých prací, začíná některým členům strany docházet trpělivost. Ve hře je prý mimořádný volební sněm a výměna šéfky strany.

Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová teď po nevydařené výměně ministrů zažívá asi nejtěžší chvíle v politické kariéře. Podle některých členů strany dění okolo postu ministra pro vědu
, výzkum a inovace stranu poškozuje, chtějí proto věc projednávat.
"Svolávám regionální výbor, je to jedna z věcí, kterou budeme řešit. Dále pak budeme řešit, jestli by paní předsedkyně měla přijmout nějakou odpovědnost. A teď je otázka jakou. Už některé region
y mají usnesení na svolání mimořádného volebního sněmu," řekla Jana Valentová, šéfka mladoboleslavské TOP 09.
Na straně odvolané ministryně Langšádlové, která podle Pekarové Adamové nezvládla hlavně prezentaci, stojí nejen středočeská buňka, odkud ministryně pochází, ale třeba i karlovarská krajská 
organizace.
"Děkuji za tvou práci a nasazení. Mrzí mě jen, že pracovitost je v této době méně důležitá než cirkusový talent. Naše země potřebuje mnohem víc dobře odvedené práce než estrádního představení.
Snad to všem dojde už brzy," napsal na sociální síti X karlovarský krajský předseda Lukáš Otys.
Podporu má Langšádlová i u šéfa poslaneckého klubu TOP 09 Jana Jakoba, ten sám po čtyřech letech v úzkém vedení strany svou pozici na listopadovém sněmu neobhájil na úkor téměř neznámý
ch členů, kterými se Markéta Pekarová Adamová nově obklopila. Ostatně i jméno Pavla Tuleji prý slyšeli dlouholetí členové strany poprvé až z médií. "Sama jsem jméno kolegy Tuleji slyšela z televi
ze, já toho pána neznám," poznamenala Valentová.
"Je zcela zjevné, že to není úplně šťastná situace. TOP 09 je liberálně-konzervativní strana, jedním z typických znaků konzervatismu je, že pokud nejsem přesvědčen, že změna povede k lepšímu,
tak je lepší tu změnu nedělat," upozornil politolog Ladislav Cabada.
Podpora strany u lidí přitom dlouhodobě slábne, podle dubnového volebního modelu by samostatně nedosáhla ani na hranici pěti procent, která je nutná pro vstup do Poslanecké sněmovny.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pozice Pekarové Adamové je v ohrožení. V TOP 09 zvažují v čele výměnu ( TN.nova.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

106. Události, komentáře (automat)  
23:02 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Události, komentáře (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Po patnácti letech delegace odborů odešla z jednání tripartity. Všichni si zchladí hlavy, respektive hlavně
1
5

kolegové z odborů a budou chtít racionálně 1. Jsem jeden z možných kandidátů, bere to jako ocenění.
3
0

Dobrý večer, začínají Události, komentáře. A tady je naše nabídka. Odboráři předčasně opustili zasedání tripartity. Podle nich neunesl premiér kritiku. Z vlády se naopak ozývá, že odbory svý
m odchodem

4
5

ukázaly, jak si představují sociální dialog. Jedno křeslo zůstává ve vládě prázdné. Prezident měl dnes jmenovat ministra pro vědu, výzkum a inovace. Pavel Tuleja  se ale na poslední chvíli v
zdal kandidatury. Co teď chystá jeho

22:01
0
0

TOP 09? A jaké dopady má nepovedená rošáda na českou politiku? Příměří nebo boje v ulicích Rafáhu. Izraelská armáda zahájila evakuaci města, ve kterém žije zhruba milion a půl lidí. Zár
oveň není úplně jasné, jak daleko

1
5

jsou jednání o možném klidu zbraní mezi Hamasem a Izraelem. Ano, je to večer novinářských cen. Za svoji práci dostali ocenění novináři,
3
0

reportéři a taky komentátoři českých deníků, webů nebo televizí. Mezi nejlepší se dostaly právě i dvě reportérky z ČT. Budou našimi posledními Hostka mi. Předčasný odchod odborářů
4
5

ze zasedání tripartity. A důvod? Chtěli slyšet omluvu za výroky člena výkonné rady ODS a exministra životního prostředí Pavla Drobila, že odbory nejsou partner, ale nepřítel. Podle premiéra tí
m ukázaly, jak si představují

22:02
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0
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sociální dialog. Předseda koaliční KDU-ČSL jejich krok označil za dětinský a nepochopitelný. Způsob, forma, obsah sdělení, které pan premiér použil, nepovažujeme za obsah premiéra, ale d
otčeného politika, který neudržel

1
5

naši kritiku nebo požadavek na to, aby se distancovalo těch slov pana dřívějšího ministra, nějakým způsobem se seriózním postavil. Já považuji tento odchod. Zdětínský. Zažil jsem
3
0

spoustu vypjatých jednání na úrovni tripartity za těch více než šest let a nepamatuji si, že by některá ze stran toho tripartitního jednání odcházela z jednacího sálu a nedokončila to jednání na n
ějaké důstojné úrovni.

4
5

Ministr školství Mikuláš Bek. Dobrý večer. Dobrý večer. Poslanec TOP 09 Matěj Ondřej Havel. Dobrý večer. Dobrý večer. Poslanec za hnutí ANO Patrik Nacher. Dobrý večer i vám přeji. Pěkn
ý večer vám i divákům. A

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

107. 360° Pavlíny Wolfové (automat)  
23:03 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - 360° Pavlíny Wolfové (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 32x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

22:20
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že ODS se prostě negativní kampaň neštítí a že nemá problém v jednu chvíli s hnutím ANO prohlasovávat spojeneckou dohodu se Spojenými státy americkými, případně strategické
vojenské nákupy, dokonce ho oceňovat za to, aby posléze prostě přišli s tím, že

1
5

je v podstatě Putinovou pátou kolonou. Ale to už jsme tady zažili ve sněmovních volbách, kdy Andrej Babiš byl krátce po vyhoštění vlastně bezprecedentního počtu ruských pracovníků ruské 
ambasády a z velké pravdivosti špionů,

3
0

tak přesto ODS neváhala a vylepila ho s Tomio Okamurou a Vladimirem Putinem na billboard. Je to prostě jenom nebezpečné z toho titulu, že se tady relativizuje hodně vážné téma Ruska, pá
té kolony

4
5

a hlavně mě to mimochodem ukazuje, že jestli tady teďka bojem proti desinvu a protiipitím hrozbám říkáme si, co je dezinformace, tak ať se na mě nikdo nezlobí, tento billboard by v podstatě 
Vítu Rakušanovi měl někdo nahlásit, protože

22:21
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jim prostě charakteristický, a to i s vědomím, že prostě kampaň je často populistická, špinavá, popichující. Děkuji. Děkuji za reakci, pane Kubáčku, pojďme se trochu posunout. Neděje se
jenom Česko pro tebe všecko

1
5

a Rusko pro tebe všecko. Jindro, poslední dvě události. Pavel Tuleja , jeho nejmenování, jak by řekl Václav Klaus možná a problém s predátorským i časopisy nebo z publikování prací v tzv.
3
0

predátorských časopisech. Tvůj web, Seznam Zprávy. On není tvůj, ale jako web, na kterém pracuješ dnes přišel s tvrzením, že se publikace v predátorských časopisech týkají i Danuše Neru
dové. Jsou toto věci, které spolu nějak souvisí a

4
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mohou poškodit ještě třeba koalici spolu nebo vládní koalici? Protože tady se bavíme o kandidátce hnutí STAN před volbami. No, souvisí spolu samozřejmě, protože jedno navazuje na druhé.
Zkoumání prací Danuše Nerudové

22:22
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je celkem logickou, jako logicky navazuje na to, co jsme zažili minulý týden s panem skoro ministrem Tulejou. Já se celkem škodlivě pavím představou, jak to teď, jak to teď ve stanu řeší a ja
ko jak přemýšlejí, co s tím tedy mají

1
5

dělat. Je ten rozdíl. Já myslím, že ho tady říkal Jiří Pospíšil přede mnou, ten rozdíl je jako v tom, když se bavíme o jmenované funkci navíc jako člena vlády pro, pro vědu a výzkum a ve chvíli, 
kdy se bavíme o volbách, kde to prostě rozhodují voliči a

3
0

český volič dokáže být, jak víme, celkem nenáročný z minulosti, respektive spoustu věcí, které připadají jako téměř neuvěřitelné, tak dokáže, dokáže tolerovat. Takže to je věc, to je věc stanu,
jak se k tomu postaví.

4
5

Mě teda poněkolikáté fascinuje to, jak mimochodem stane v tom jako celkem taky velmi, řekl bych, v uvozovkách úspěšný, tak jako fascinovaně zjišťuje u svých kandidátů na funkce ministrů,
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europoslanců, případně dokonce eurokomisařky nebo šéfa tajných služeb to, že má nějakou minulost, kterou nikdo nebyl schopen odhalit předtím, než vstoupili do své funkce, to samozřejmě 
není jenom problém stanu, není to jenom problém TOP 09 a pana Tuleju, kterého tedy vedení TOP 09

1
5

tvrdí, že jako nemělo způsob, jakým to najít, ale ve chvíli, kdy on byl nominován, tak za dva dny ta informace byla venku, takže asi někde k dispozici byla. Totéž se stalo mnohokrát. Hnutí ANO
vždycky. Já vzpomínám na, na desetidenní ministryni práce a sociálních věcí Táňu malou, které se zjistilo, že o psala diplomku,

3
0

ale poté, co se stala tou ministryní. Já myslím, že toto je věc, které české politické strany kolik tvrdí, že to jako je velmi složité, tak jako už o tom minimálně nějaký čas vědí, absolutně
selhávají ve své funkci, v tom, že do funkcí nominují lidi, které si pořádně neprověří, a pak

4
5

čelí. Je to jejich samozřejmě chyba, ale zároveň si myslím, že to jako obecně poškozuje ten politický provoz těch lidí. Pak jako zjišťují, co všechno o nich nevěděli. A to nejsou informace, na kt
eré potřebujete jako tajné služby, to jsou informace, které,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

108. Nejen Tuleja, ale i Nerudová. Jednička STAN publikovala v podivných časopisech  
23:27 | 06.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Minutovezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Danuše Nerudová má na krku další aféru. Podle stránek Seznam Zprávy publikovala v predátorských časopisech jako Pavel  Tuleja , který se kvůli tomu nestal ministrem.

Problémy s publikováním v časopisech či médiích pochybné úrovně zjevně neměl pouze bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja  (TOP 09), který kvůli tomu přišel o očekávaný po
st ministra pro vědu, výzkum a inovaci, ale také jednička současné kandidátky hnutí STAN pro volby do Evropského parlamentu a neúspěšná kandidátka na prezidenta České republiky, Danuše N
erudová.
Ta měla své články v predátorských časopisech publikovat v letech 2009 až 2015, kdy působila jako proděkanka a následně jako prorektorka brněnské Mendelovy univerzity. Nerudová označila so
učasné odhalení jejích prací v tiskovinách nevalné úrovně jako součást kampaně proti její osobě před nadcházejícími volbami. Nicméně předmětné publikování přiznala a uvedla, že jej lituje.
Není to však jediná věc, kvůli které je její jméno vláčeno médii. Je spojená také s takzvanými rychlodoktoráty, které se za jejího vedení na Mendelově univerzitě za úplatek vystavovaly. Následně Ná
rodní akreditační úřad pro vysoké školství Mendelově univerzitě odebral akreditace pro doktorské studijní programy v ekonomických vědách.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nejen Tuleja, ale i Nerudová. Jednička STAN publikovala v podivných časopisech ( Minutovezpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Zpět na seznam
 

109. Tlak na Nerudovou sílí. Predátorské časopisy začínají vadit i koaličním poslancům  
00:09 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Echo24.cz - Články  AUTOR: zdb SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jednička koaliční kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do Evropského parlamentu Danuše Nerudová čelí kritice kvůli tomu, že v minulosti publikovala v tzv. predátorských časopisech. Starost
ové se za Nerudovou postavili, ale i z vládní koalice se ozývají hlasy zpochybňující její kandidaturu. "Kdy bude končit Nerudová, víme?" ptá se místopředseda poslaneckého klubu TOP 09 Michal K
učera. Jeho strana nominovala do vlády bývalého rektora Slezské univerzity Pavla Tuleju. Svou ministerskou kandidaturu stáhl po podobné aféře, které nyní čelí Nerudová. Podle lidoveckého europ
oslance Tomáše Zdechovského by se Nerudová neměla ucházet o post české eurokomisařky. Lídryně kandidátky ale nachází zastání v hnutí STAN. „Velmi si jí vážím mimo jiné právě pro její odbo
rnost,“ uvedl pro deník Echo24 Jan Farský, dvojka kandidátky hnutí do europarlamentu.
Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 publikovala v predátorských časopisech, podle serveru Seznam Zprávy šlo celkem o devět textů. Bývalá rektorka Mendelovy univerzity Nerudová serveru ř
ekla, že není ráda, že se její články objevily v časopisech s pochybnou hodnotou. Přestala v nich publikovat, když akademická sféra problém těchto časopisů definovala. Na síti X spojila informace o
údajně nízké kvalitě své vědecké práce s posledním měsícem volební kampaně.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel T
uleja  (TOP 09). Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů. Nerudová podle 
Seznam Zpráv v zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně prorektorkou.
„V akademické práci Danuše Nerudové je přes sedmdesát zápisů v seznamu Web of Science. Váš dotaz směřuje ke starším dílům, které byly publikovány před rokem 2016. Před tímto rokem unive
rzity neměly jasně nastavená pravidla pro tzv. predátorské časopisy. Několik publikací Danuše Nerudové je tak i na tomto seznamu. Od doby nastavení jasných pravidel Danuše Nerudová žádné pr
áce v těchto časopisech nepublikovala. Velmi si jí vážím mimo jiné právě pro její odbornost, dlouhodobé působení na poli vědy a vzdělávání a pro její renomé v odborných kruzích,“ uvedl pro deník 
Echo24 Jan Farský.
Méně shovívaví jsou k vysvětlení bývalé rektorky Nerudové zástupci jiných politických stran. A to i těch koaličních. „Při studiu doktorátu studenti zadarmo dělají několik vědeckých článků a snaží s
e o publikační činnost, kde mohou. Nikoliv však vybraná skupina pedagogů, která publikuje v tzv. predátorských časopisech a vykazuje to jako svou vědeckou činnost. Za mě je to minimálně neetic
ké chování,“ uvedl na sociální síti X europoslanec lidovců Tomáš Zdechovský s tím, že kdo vědomě psal do predátorských časopisů, neměl by usilovat o post eurokomisařky.
Podle bývalého ministra zahraničí Lubomíra Zaorálka (SOCDEM) by měla Nerudová z kandidátky odstoupit podobně jako Pavel Tuleja . „Je to podvod a nepoctivě vydělané peníze, protože dobře
věděla, že tím obchází recenzní řízení. Je neuvěřitelně pokrytecké teď říkat, že si ani nepamatuje, jestli za publikování článků platila, a nechápat, že se podílela na destrukci akademického prostřed
í,“ uvedl na sociální síti X Zaorálek.
K vyvození politické odpovědnosti přišla výzva i od opozičního hnutí ANO. „Co stálo funkci pana Tuleju, STAN jistojistě bez povšimnutí přejde. Ostatně jako vždy,“ uvedl poslanec hnutí ANO Radek
Vondráček.
„Kdy bude končit Nerudová víme?“ napsal na X také poslanec TOP 09 Michal Kučera v narážce na „osud“ kandidáta na ministra Pavla Tuleji.
Celkem Nerudová jako autorka či spoluautorka publikovala od roku 2002 do současnosti 260 textů vědeckého charakteru, uvedly Seznam Zprávy. Do časopisů zařazených na tzv. Beallův seznam 
potenciálně predátorských časopisů přispěla devětkrát, v šesti případech šlo o časopis Business Review dále šlo o Journal of American Business Review a American Academy of Business Review
.
Za zásadní bývalá prezidentská kandidátka označila, že od roku 2015 v problematických časopisech nepublikovala a například údaje citační databáze Web of Science ukazují na výrazný posun v 
kvalitě její vědecké práce. Nerudová své pochybení připisuje také dřívějšímu hodnocení vědy přezdívanému „kafemlejnek“. „Hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikací. S tím souvisel i dynami
cký rozvoj predátorských časopisů, které na systému parazitovaly,“ řekla. Vedle výčtu svých vědeckých úspěchů na síti X Nerudová napsala, že před rokem 2016 neměly univerzity jasně
nastavená pravidla pro predátorské časopisy.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tlak na Nerudovou sílí. Predátorské časopisy začínají vadit i koaličním poslancům ( Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

110. V TOP 09 se mluví o odvolání Pekarové Adamové  
03:20 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Economia, a.s. - Hospodářské noviny  AUTOR: Ondřej Leinert ondrej.leinert@hn.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Situace kolem nuceného odchodu ministryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny Langšádlové a následného zpackaného výběru jejího nástupce členy TOP 09 čím dál víc štve. A během pondělí u
ž se začali mezi sebou bavit také o možnosti uspořádání mimořádného sněmu. Na tom by strana hledala nástupce za předsedkyni Markétu Pekarovou Adamovou. 

Veřejně se však k tomu, že by měla odejít, nikdo vyjadřovat nechce. A i někteří z těch, kteří s šéfkou TOP 09 v poslední době nemají zdaleka nejlepší vztah, teď na jednu stranu sice jsou ze situace
rozladění, ale před rychlými závěry varují. 

„Celé pondělí mám telefonáty od mnohých straníků, vnímám, že je mezi členy nespokojenost. Pokud by někdo představil řešení, které bude pro TOP 09 lepší, tak se o něm bavme. Ale já ho nevidím
,“ říká europoslanec a bývalý předseda strany Jiří Pospíšil. „Měli bychom počkat, jak paní předsedkyně celou věc s výběrem nástupkyně Heleny Langšádlové vyřeší. Navíc máme před sebou evrop
ské, krajské a senátní volby, nějakým bezhlavým svoláváním sněmu bychom si jen uškodili,“ myslí si. 

O odchodu Pekarové Adamové se podle některých zdrojů HN mluví spíše mezi jednotlivci. Nejvíce zřejmě ve Středočeském kraji, z něhož ostatně pochází Langšádlová a v minulosti v něm také
jako lídr kandidoval zakladatel TOP 09 Miroslav Kalousek. Ten Pekarovou Adamovou kritizuje dlouhodobě, naposledy právě kvůli nucenému odchodu Langšádlové. Označil ho za „odstřel, neférov
ý takovým tím primitivním, ‚holčičím‘ způsobem“. 

Pekarová Adamová se k hlasům o uspořádání mimořádného sněmu nevyjádřila, během pondělí ale novinářům řekla, že platí její slova z víkendu. Podle těch by nový ministr měl být známý v řádu ně
kolika dnů. Nabídku podle zdrojů HN dostali minimálně poslanci Matěj Ondřej Havel a Marek Ženíšek – přičemž to vypadá spíše na toho druhého. 

„Osobně zastávám názor, že by to měl dělat nějaký zkušený politik, který to do konce tohoto volebního období dotáhne a bude umět vládní agendu,“ říká Havel s tím, že on sám se na post necítí. Že
níšek pak na dotaz nereagoval. Dost možná proto, že čeká, až jak dopadne úterní předsednictvo TOP 09, které by mělo kandidáta na nového ministra vybrat. 

„Ve čtvrtek by pak na jednání mimořádného výboru mělo být všechno uzavřené,“ myslí si Havel. On i zmíněný Pospíšil považují případné jmenování Ženíška za dobrou volbu. 

Podle některých straníků je sice otázka, zda dokáže zlepšit to, kvůli čemu musela Langšádlová skončit – údajně špatnou komunikaci ministerstva. Ženíšek se zároveň vědě a výzkumu nevěnuje,
jeho parketou je zahraniční politika – je také šéfem příslušného sněmovního výboru. 

„Je to zkušený politik, byl náměstkem za mého působení na ministerstvu spravedlnosti. Dělal náměstka na ministerstvu zdravotnictví, určitě by to zvládl,“ myslí si Pospíšil. 

Platí, že vedení strany už nechce opakovat situaci z předchozího výběru, kdy přišel kandidát na první pohled výborně působící erudicí – docent ekonomie a bývalý dvojnásobný rektor  Slezské univ
erzity v Opavě Pavel Tuleja . Jenže na muže, který do TOP 09 vstoupil teprve během posledního roku a ve straně nebyl dost známý, hned krátce po oznámení jeho nominace vyplavaly na povrch
potíže s kvalitou jeho odborných prací.
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SEKCE: Politika MUTACE:
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Kalousek kritizuje Pekarovou Adamovou dlouhodobě, naposledy kvůli
odchodu Langšádlové.

PDF STRANA: 3

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V TOP 09 se mluví o odvolání Pekarové Adamové ( Economia, a.s. - Hospodářské noviny, Slezská univerzita v Opavě, ); Naštvaní členové TOP 09 mluví o odvolání
Pekarové Adamové. Náhradu však za ni nemají (HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium, Vedení univerzity ); Naštvaní členové TOP 09 mluví o odvolání Pekarové Adamové. Náhradu
však za ni nemají (HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium, Slezská univerzita v Opavě ); Naštvaní členové TOP 09 mluví o odvolání Pekarové Adamové. Náhradu však za ni nemají
(HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Vedení univerzity ); Naštvaní členové TOP 09 mluví o odvolání Pekarové Adamové. Náhradu však za ni nemají ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv,
Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

111. Pekarová s rozmrzelou TOP 09 řeší po fiasku prázdné křeslo: Novým ministrem pro vědu Ženíšek?  
05:26 | 07.05.24     Originál  Stáhnout
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TOP 09 v čele s Markétou Pekarovou Adamovou hledá nového adepta na ministra a doufá, že po fiasku s Pavlem Tulejou (TOP 09) nesáhne opět vedle. Stane se novým ministrem pro vědu, vý
zkum a inovace ostřílený politik a šéf zahraničního výboru ve Sněmovně Marek Ženíšek (TOP 09)? Předsednictvo TOP 09 navrhlo jeho nominaci výkonnému výboru, který by měl rozhodnout ve 
čtvrtek. I podle politologa Pavla Šaradína by se situace měla vyřešit do týdne, maximálně do deseti dnů. „Možná by bylo nejvhodnější, pokud by to byl právě straník," řekl Blesk Zprávám s tím, ž
e nemusí jít nutně o vědce.

„Vedení strany musí důvěřovat ministrovi, kterého do vlády posílá, ale i obráceně ministr musí mít důvěru ve vedení strany, v tuto chvíli neplatí ani jedno,“  napsala v neděli na sociá
lní síť X nyní už bývalá ministryně pro vědu, výzkum a inovace Helena Langšádlová (TOP 09). Oficiálně ve vedení ministerstva skončila k 5. květnu.

Jde však o ministerstvo, které nemá vlastní budovu a má jen omezený aparát. I tak je křeslo šéfa rezortu nyní prázdné.

V úterý se nad situací sešlo předsednictvo TOP 09, které projednávalo, koho navrhne na nominaci výkonnému výboru. „Budeme se bavit o personálním obsazení, to ano. Ale nechci předjím
at, zda i rozhodneme,“ říkala před jednáním k aktuální situaci šéfka strany Markéta Pekarová Adamová (TOP 09).
Po jednání předsednictva potvrdila, že navrhlo výkonnému výboru strany nominaci šéfa sněmovního zahraničního výboru Marka Ženíška na nového ministra pro vědu, výzkum a inovac
e. Premiér Petr Fiala (ODS) po jednání vlády řekl, že by se s Ženíškem měl sejít v pátek, jeho jmenování předpokládá příští týden.

Ženíšek byl i 1. místopředsedou TOP 09
Na post uvolněný po demisi Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (oba TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných pr
edátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Ženíšek je šéfem Zahraničního výboru ve Sněmovně a vlivnou postavou TOP 09, kdy v minulosti působil i jako první místopředseda strany.

V letech 2005 až 2009 byl přitom členem KDU-ČSL, v TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen prvn
ím místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.

Vizitka Marka Ženíška
Ženíšek je předsedou zahraničního výboru Sněmovny (od listopadu 2021).  Vedle toho je i členem výboru pro obranu a členem stálé komise pro kontrolu činnosti Úřadu pro zahraniční styky 
a informace.
Poslancem je od roku 2021. Členem Sněmovny byl i ve volebním období 2013 až 2017 . Tehdy zasedal ve výboru pro obranu a výboru pro evropské záležitosti. Byl také místopředsedou po
dvýboru pro obranu a bezpečnostní politiku a strategické koncepce.
Ženíšek je od října 2020 i zastupitelem Plzeňského kraje. V krajském zastupitelstvu byl krátce již v roce 2012. V letech 2006 až 2010 byl také zastupitelem městského obvodu Plzeň 3.
Plzeňský rodák Ženíšek (26. listopadu 1978) absolvoval Fakultu humanitních studií Západočeské univerzity (ZČU) a Fakultu sociálních věd Univerzity Karlovy .
V roce 2003 začal učit na ZČU, kde získal i doktorát z politologie. Přednášel na katedře politologie a mezinárodních vztahů.  V roce 2007 nastoupil na ministerstvo spravedlnosti jako taj
emník náměstka, od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství.
Od ledna 2012 do července 2013 byl prvním náměstkem ministra zdravotnictví , na starosti měl mimo jiné projekt reformy psychiatrické péče.
Od ledna 2018 do února 2019 byl proděkanem Fakulty zdravotnických studií v Plzni.
V letech 2020 až 2022 byl náměstkem hejtmanky Plzeňského kraje pro kulturu a památkovou péči.  V současnosti je výkonným ředitelem politického institutu TOPAZ.
V letech 2005 až 2009 byl členem KDU-ČSL, v TOP 09 je od roku 2009.
Je ženatý, má syna Matěje a dceru Rebeku.

Chtějí zamezit spekulacím
TOP 09 přitom přece jen tlačí čas, za což si strana může sama. Výměna Langšádlové, která byla oznámena 25. dubna, neprobíhá hladce. A pokud by TOP 09 nyní nerozhodla, posílilo by to p
odle politologa Pavla Šaradína dojem, že strana nikoho nemá, varuje politolog.

„Ukáže to především na personální nouzi, která je v tom okruhu kolem TOP 09, a určitě takováto pozice nepřispívá straně jako takové,“ sdělil pro Blesk.
Koncem dubna ministr zdravotnictví a 1. místopředseda strany Vlastimil Válek zmínil, že uvažují nad čtyřmi kandidáty, třemi muži a jednou ženou. Jedním z nich byl Tuleja. Už dříve se hovořilo jako 
o kandidátovi o místopředsedovi TOP 09 Matěji Ondřeji Havlovi.
„Možná by bylo nejvhodnější, aby to byl právě straník, kterého dobře znají a který by to zvládl.  Obě dvě jména jsou relevantní a v tomhle směru by to bylo možná lepší, než se pokoušet se
hnat někoho zvenčí, o kom nevíte, jaké má politické představy,“ míní politolog.
„Očekávám tři možnosti. Buď to bude prověřený straník, který se těší respektu v rámci celé koalice a pravděpodobně i u občanů. Nemusí to být nutně vědec.  Také to může být někd
o zvenčí, supermanažer, který už podobný úřad vedl. Nebo to bude vědec, který se těší širokému respektu, pobýval třeba v zahraničí, má skvělou publikační činnost a přehled o politice,“ uvedl Šar
adín před oznámením o Ženíškovi.

Straníci: Musí to být zkušený politik!
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Spekulovalo se i o návratu Langšádlové, volba Ženíška ji však vylučuje. „I po stránce lidské mi to nepřijde úplně nejvhodnější,“ upozorňoval Jiří Slavík, zástupce středočeské organizace, jíž je Lang
šádlová členkou.
Objevovalo se přitom opakovaně volání po zkušeném politikovi, který by doplnil přece jen nepříliš široký vládní tým TOP 09. „Na předsednictvu o vhodném člověku povedeme diskusi. Za m
ě osobně to musí být hlavně zkušený politik,“ říkal ČTK předseda jihomoravské krajské organizace TOP 09 Marek Sovka.
„Máme další kandidáty... V této rozjitřené době to musí být politik, který dokáže situaci zvládnout ,“ míní Michal Kučera z Ústeckého kraje. Kandidátů bylo podle Kučery méně než pět.  Ne
ní podle něj vhodné, aby post dočasně zastával některý ze současných ministrů, naopak by post ministra pro vědu měl posílit.

Ženíšek podporu má
„Vyčkejme, jak dopadne to jednání,“  odpověděl stranický místopředseda Tomáš Czernin na dotaz, zda TOP 09 představí kandidáta ještě dnes. „Marek Ženíšek je určitě jedním z kandidátů
. Věřím, že by funkci vykonával dobře. Je to zkušený politik, akademik, zkušenosti má, takže nemám obavy. Pokud se to vyvine tak, že on bude tím kandidátem, tak moji podporu bude 
mít,“ dodal Czernin, který se však nedávno kál, že podporoval Tuleju. Označil to za omyl.
Na jednání dorazil dnes také předseda pražské organizace TOP 09 Jiří Pospíšil, který není členem předsednictva. Kandidáti typu Ženíška by podle něj byli v pořádku. "Jsem přesvědčen, že je tř
eba rychle najít nového kandidáta, nechat ho jmenovat, vykonávat úkoly, které ministr má před sebou, jako je nový zákon o vědě," poznamenal.

Kdo teď řídí ministerstvo?
Agendu nyní řeší ředitelka Sekce pro vědu, výzkum a inovace Dana Bilíková. „Pokud by bylo třeba agendu koordinovat, tak pan premiér,“  napsala Blesku mluvčí vlády Lucie Ješátková. Lang
šádlová byla takzvanou „ministryní bez portfeje“, nebyla pověřena řízením fyzického ministerstva.
„Post na chvíli zůstane neobsazený. Opravdu to bude jen v řádu několika málo dnů, takže není tak zásadní,  aby na tu dobu někdo přebíral řízení postu. Protože se jedná o resort bez mini
sterstva, tak to není tak zásadní. Samozřejmě i z toho důvodu chceme rozhodnout v nejbližších dnech,“ řekla koncem minulého týdne šéfka Topky Pekarová pro iRozhlas.
Strana by podle politologa Šaradína zaváhala a měla mít na každou pozici v záloze dva až tři lidi. „Pro mě bylo zarážející, že TOP 09 takového člověka předtím, než odvolávala paní Langš
ádlovou, neměla. Vlastně se ukazuje, že bylo velmi obtížné vůbec někoho najít,“ sdělil. Dodal, že počet straníků celkově klesá. Tento fenomén se ukazuje i jinde v Evropě. Zároveň však při
pomněl, že TOP 09 byla osm let v opozici a za tu dobu měla nashromáždit nejen vize, ale i potenciální kandidáty na posty.

Expert: Česká věda byla pošramocená
Kromě TOP 09 současná situace vrhla nelichotivý stín i na vědu, míní Šaradín. Příští ministr podle něj bude muset obhajovat její smysluplnost. „Česká věda byla pošramocená. Do budoucna b
ude těžké zdůvodňovat, proč mají jít na vědu peníze,“ sdělil. Ve vládě navíc vnímá nechuť podporovat jak vzdělávání, tak vědu.
Nový ministr nebo ministryně tak podle něj bude potřebovat silnou politickou podporu. „Takovou podporu by mohl získat ten, koho by respektovala celá koalice,“  sdělil. „Potřebujeme jedna
k vizionáře, jednak někoho velmi politicky silného,“ dodal.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Vedení TOP 09 dál hledá svého kandidáta do čela ministerstva pro vědu a výzkum. Křeslo ve vládě se uvolnilo po nezvládnuté rošádě z minulého týdne, do níž zasáhly pochybnosti kolem
publikační minulosti ekonoma Pavla Tuleji. V tuzemské politice přitom nejde o první podobnou kauzu. Proč strany nedokážou lépe prověřit své kandidáty?

Co v dnešní epizodě 5:59 také uslyšíte
Proč komentátor Jindřich Šídlo označuje kauzu kolem Pavla Tuleji za „blamáž“.
Jak dění souvisí s pozicí TOP 09 ve vládě a v předvolebních průzkumech.
A proč politickým stranám v Česku podle Šídla chybí výrazné osobnosti.
Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Na post ministra či ministryně pro vědu a výzkum teď míří až nezvyklá pozornost. Minulý týden křeslo opustila Helena Langšádlová, se kterou její TOP 09 nebyla spokojená, jelikož podle předsedk
yně strany Markéty Pekarové Adamové dostatečně neprezentovala svou práci. V pondělí ji měl nahradit bývalý rektor Slezské univerzity  ekonom Pavel Tuleja. Nakonec ale ani on neobsadil jedn
o ze dvou míst, jež TOP 09 ve vládě má.
Už několik hodin po potvrzení jeho kandidatury totiž novináři i veřejnost upozornili na to, že publikoval články v takzvaných predátorských časopisech. Ty parazitují na systému financování vědy a – 
někdy za úplatu – publikují téměř jakékoliv články. Odborná periodika naopak texty podrobují hodnocení recenzentů, vydat v nich svou práci je těžší.
Kandidát Tuleja ze své kandidatury v pátek nakonec ustoupil. TOP 09 teď musí o svém nominantovi znovu jednat. V plánu to má v úterý. „Je to vlastně až směšné, že kvůli takové věci si TOP 09 a 
celá koalice takhle zkomplikují život, protože se tomu skutečně mohly vyhnout,“ říká v podcastu 5:59 komentátor Seznam Zpráv a autor pořadu Šťastné pondělí Jindřich Šídlo.
Z kauzy je podle něj mimo jiné patrné, že TOP 09, ale jindy i další hráči v tuzemské Poslanecké sněmovně nejsou schopní fungovat jako politické strany s celým aparátem. „Na to, co jsme zjistili v S
eznam Zprávách a v jiných médiích během několika hodin, má mít TOP 09 a ostatní strany nějaký mechanismus a lidi, kteří to zjistí,“ říká.

Strany bez lidí
Současné dění kolem TOP 09 označuje Šídlo za „blamáž“. Zároveň ale připomíná, že podobné přešlapy se v minulosti nevyhnuly ani jiným stranám.
Na začátku tohoto volebního období šlo třeba o kandidáta STAN na post ministra průmyslu a obchodu Věslava Michalika, jenž se později vzdal nominace kvůli pochybnostem o svém byznysu, kter
é se objevily v médiích. A v roce 2018 pak po pouhých několika dnech ve funkci rezignovala šéfka resortu spravedlnosti Taťána Malá (ANO), která čelila nařčení z plagiátorství v diplomové práci.
A teď je podle komentátora Seznam Zpráv s podivem, že si TOP 09 nedokázala dostatečně zrešeršovat publikační minulost Pavla Tuleji. Kdyby o problémech strana nebo její vedení věděly, „jsem 
si jistý, že by je ani nenapadlo takového člověka nominovat“, míní Šídlo.
Foto: Michal Šula, Seznam Zprávy
Komentátor Seznam Zpráv Jindřich Šídlo.
Za příznačné ovšem považuje i to, že bývalého rektora Slezské univerzity , který zároveň sedí v zastupitelstvech Havířova i celého Moravskoslezského kraje, mimo hranice regionu zná jen málok
do. Tulejova nominace tak podle Šídla ukazuje i „personální bídu“ strany. Jenže TOP 09 v tom není sama.
„České politické strany částečně fungují jako sekty, jejichž znakem je mimo jiné to, že velmi nerady přijímají členy. Takže jich mají jen pár. Poté ale nemohou fungovat tak, jak politické strany mají f
ungovat – jako stroj na vyhledávání schopných lidí,“ podotýká Jindřich Šídlo.
V podcastu 5:59 se také dozvíte, jak komentátor Šídlo hodnotí působení Markéty Pekarové Adamové v čele TOP 09 nebo jestli může aktuální kauza poškodit v očích voličů celou vládu. Poslechněte
si v přehrávači v úvodu článku.
Editor a koeditor: Matěj Válek, Dominika Kubištová
Sound design: Ursula Sereghy
Hudba: Martin Hůla
Zdroje audioukázek: Seznam Zprávy – podcast Ptám se já, ČT24, TV Nova, CNN Prima News, Český rozhlas Plus, Facebook – Pavel Tuleja (@tuleja.pavel), FB – TOP 09 (@top09cz)

Podcast 5:59

Zpravodajský podcast týmu Lenky Kabrhelové. Jedno zásadní téma každý všední den za minutu šest. To nejdůležitější dění v Česku, ve světě, politice, ekonomice, sportu i kultuře optikou Seznam 
Zpráv.
Poslouchejte na Podcasty.cz, Spotify, Apple Podcasts, Google Podcasts a dalších podcastových aplikacích. Sledujte nás na X, Instagramu nebo Threads.
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Archiv všech dílů najdete na našich stránkách. Své postřehy, připomínky nebo tipy nám pište prostřednictvím sociálních sítí  nebo na e-mail: zaminutusest@sz.cz.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ukázala se personální bída české politiky, říká komentátor ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

113. Zprávy (automat)  
06:11 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

06:01
0
0

nejméně pět lidí. Uvedla to agentura AFP s odvoláním na tamní nemocnici. Izraelské letectvo tvrdí, že podniklo asi 50 úderů na místa spojená s Hamasem. Mají to přípravu na pozemní
operaci v Rafáhu. Její pokračování večer jednomyslně
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schválil válečný kabinet a to i přesto, že hnutí Hamas oznámilo, že přijímá podmínky příměří. Jenže izraelský premiér Benjamin Netanjahu dodal, že jde o jiný text, než schválili jeho vyjednav
ači. Jednání v Káhiře tak mají pokračovat dnes.
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Podrobnosti k tématu přineseme v ranním plusu hned po zprávách. Na pomoc zemědělcům zasaženým mrazy chce ministr zemědělství Marek Výborný z KDU-ČSL vyhradit přibližně 200 milio
nů korun. Řekl to po pondělním jednání
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tripartity. O konkrétní částce bude s dalšími ministry diskutovat dnes na jednání vlády. Podle Výborného by na krizovou pomoc měli dosáhnout hlavně ovocnáři, kterým dubnové mrazy zničily p
řes polovinu úrody. Je to suma,
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kterou i po debatách se zástupci Ovocnářské unie bychom dokázali tu pomoc dostat těm nejpostiženějším. A zdůrazňuje, nebude to nikdy pomoc stoprocentní. My v tuto chvíli máme doložen
é předběžné škody přesahující výrazně částku
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jedné miliardy korun. Výborný taky zopakoval, že pro zemědělce vyjednává i podporu z EU. Minulý týden požádal o pomoc ve výši dvě a půl miliardy korun. O konkrétní částce ještě rozhodne 
Evropská komise. Vedení TOP 09
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by dnes mělo jednat o kandidátovi na pozici ministra pro vědu. Post je neobsazený potom, co se své nominace vzdal Pavel Tuleja , a to kvůli zjištění, že jako akademik publikoval v predátor
ských vědeckých časopisech. Tulia měl nahradit Helenu
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Langšádlovou, která podala demisi koncem dubna s tím, že svou práci nedostatečně prezentovala. Podle vedení TOP 09 má strana několik dalších kandidátů, jejich jména ale nezveřejnil. A 
místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel by na
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postu rád viděl někoho zkušeného. Já si myslím, že TOP 09 v současné situaci by měla najít někoho, kdo je zkušeným politikem, který skutečně vyjedná rozpočet pro další rok navýšený. Ne
myslím si, že zrovna já bych v tuto
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chvíli byl ten správný kandidát. Podle deníku Právo nabídku dostal poslanec Marek Ženíšek. Největší aktivitu ruských vojsk za včerejšek
3
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zaznamenala ukrajinská obrana v Donbasu. V důsledku ruských útoků tam zahynul jeden civilista a dalších sedm lidí bylo zraněno. Nejvíce zraněných hlásí úřady z Kosťantynivky, kde ruská l
etecká bomba poškodila tři bytovky, kotelnu
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a zranila čtyři lidi. Rusko ostřelovalo důl u Pokrovsku a zranění byli tři horníci, uvedlo ministerstvo energetiky. Za včerejšek ukrajinská obrana zaznamenala v Doněcké oblasti celkem 2000 růz
ných útoků na dvě
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desítky měst a vesnic v regionu. Útoků vedených leteckými bombami, bezpilotními letouny a salvovými raketomety. Útoky poškodily nejen civilní objekty, ale i kritickou infrastrukturu, uvedla zp
ráva Doněcké oblasti.
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Z Oděsy Martin Dorazín, ČRo. Ústavní soud v Brně dnes zveřejní rozhodnutí o návrhu na zrušení části zákona, který pro úřední změnu pohlaví vyžaduje operaci pohlavních orgánů. Zabývá se
podnětem člověka,
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který se narodil jako žena, ale identifikuje se jako muž. Matrika mu odmítla bez chirurgických zákroků změnit jméno a rodné číslo do mužské podoby. Případ nejdřív řešil Nejvyšší správní soud
. Ten stížnost zamítl a
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argumentoval třeba ochranou rodiny a rodičovství. Stěžovatel naopak tvrdí, že jsou stávající podmínky v rozporu se základním právem na zachování důstojnosti a s právem na respektování s
oukromého a rodinného života. Původně

SEKCE: Zpravodajství
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Bylo půl sedmé. Zprávy má Martin Benda. ČRo Plus. Vláda dnes projedná pomoc pro ovocnáře, které
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zasáhly dubnové mrazy. Podporu by měli získat zemědělci, kterým počasí zničilo přes polovinu úrody. Ministr zemědělství Marek Výborný z KDU-ČSL včera po jednání tripartity řekl, že pro n
ě chce vyhradit okolo dvě stě milionů korun. Na pomoc by měli
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dosáhnout i vinaři a taky pěstitelé sazenic, například v lesních školkách. V Moskvě se dnes koná inaugurace staronového ruského prezidenta Vladimira Putina. Začíná tak své páté funkční ob
dobí. Ceremoniál začne hodinu před polednem
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našeho času ve Velkém kremelském paláci v Moskvě. Rusko na událost pozvalo i velvyslance ze zemí, které považuje za nepřátelské. Česko ale svého zástupce v Moskvě odvolalo. Ceremon
ii také bojkotují například Německo, Velká Británie,
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pobaltské republiky nebo Kanada. Naopak francouzský velvyslanec by se inaugurace zúčastnit měl. Vedení TOP 09 by dnes mělo jednat o tom, kdo se stane dalším ministrem pro vědu, výzk
um a inovace. Původní kandidát ekonom Pavel
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Tuleja  se nominace vzdal kvůli tomu, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Měl vystřídat Helenu Langšádlovou, která ve funkci skončila v neděli. Od té doby je ministerský post neo
bsazený. Ministři vnitra německých spolkových
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zemí budou mimořádně jednat o opatřeních kvůli nedávným útokům na politiky. Popudem je páteční napadení europoslance Matthiase Eckeho skupinou mladíků. Mezi návrhy na opatření je n
apříklad vyšší policejní přítomnost na politických
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akcích nebo lepší ochrana soukromí politiků. Němečtí voliči budou své zástupce do europarlamentu volit 9. června. Zástupci vládních i opozičních stran potvrdili, že se jejich členové potýkají j
ak s verbálními, tak i fyzickými útoky.
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Národohospodářská fakulta VŠ ekonomické v Praze večer zvolí nového děkana. Má nahradit odvolaného Miroslava Ševčíka, který podle rektora Petra Dvořáka poškozoval dobré jméno fakult
y a školy. O post jeho nástupce
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se uchází emeritní děkan fakulty Zdeněk chytil a bývalý člen bankovní rady ČNB Pavel Řežábek. A ve švédském Malmö dnes večer proběhne první semifinále hudební soutěže Eurovize.
Finále je naplánované

3
0

na sobotu 11. května. Česko bude reprezentovat zpěvačka acos písní pede stal, a to ve druhém semifinále, které se koná ve čtvrtek. Na
4
5

dálnici D5 ve směru z Plzně do Prahy se stala nehoda před sjezdem na loděnici na 12. km zasahují u čtyř nabouraných aut záchranáři a policie. Okolo se jezdí pravým pruhem. Kolona je zhru
ba na hodinu. Na východní části Pražského okruhu od dálnice D10

06:33
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směrem do Štěrbohol sílí provoz za sjezdem na Hradec Králové. Popojíždět budete z 61. km na Štěrboholskou spojku. Dobře dojeďte. Dnes bude zataženo
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až oblačno, na většině území přeháňky nebo déšť, a to i trvalý. Na severu a severovýchodě srážky jen ojediněle. Později očekáváme také ubývání srážek. Nejvyšší odpolední teploty 12 až 16 
stupňů. Zprávy plusu a Martin Benda.

3
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Posloucháte Ranní Plus. A u mikrofonu jsou Lukáš Matoška a Daniela Vrbová. Teď budeme listovat stránkami domácích deníků v pravidelném výběru z tisku. Ve
4
5

studiu už šéfredaktor zpravodajského webu iROZHLAS.cz Martin Samek. Dobré ráno. Dobrý den. Vy už jste přečetl noviny za nás, tak na co jste narazil? Zaujala mě zpráva v patnáctce o to
m, jak definitivně zkrachoval pokus

SEKCE: Zpravodajství
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Příčinou byla závada na nosné raketě atlas 5. Měl to být první zkušební let Starlineru od firmy Boeing s lidskou posádkou. Astronauti berivil mor a sunita Williamsová už byli připoutaní v křesle
ch vesmírného korábu, když přišel pokyn k přerušení
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příprav na start. Detektory zjistily odchylky u kyslíkového ventilu druhého stupně rakety atlas 5, která měla loď s posádkou vynést k Mezinárodní vesmírné stanici ISS. Podle představitelů kos
mické agentury NASA a Boeingu budou trvat přípravy na nový start několik dnů a nedojde k němu pravděpodobně
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dříve než v neděli. Moudřejší ale budou až po zevrubné analýze závady na raketě. Boeing má ve službách kosmické agentury značné zpoždění za společností SpaceX Elona Muska lode crud
regen už ke stanici ISS letěli dvanáctkrát. Z Washingtonu Pavel Novák, Radiožurnál.
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Předsednictvo TOP 09 by dnes mělo jednat o novém kandidátovi na pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace. Vedení strany hledá nástupce Heleny Langšádlové, která podala koncem du
bna demisi. Nahradit
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ji měl ekonom Pavel Tuleja . Ten ale svou nominaci vzdal kvůli tomu, že jako akademik publikoval články v tzv. predátorských časopisech. Ty za úplatu vydávají vědecké texty bez ohledu n
a jejich kvalitu a přínos. Podle informací

1
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deníku Právo teď nabídku na post dostal třeba předseda zahraničního výboru sněmovny Marek Ženíšek z TOP 09. Na dotazy Radiožurnálu ale nereagoval. Významné novinářské ceny míří d
o ČRo.
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Šéfredaktor stanice Plus Josef Pazderka získal cenu Karla Havlíčka Borovského za mimořádný společenský přínos. Zároveň na novinářských cenách uspěl s podcastem na východ, který při
pravuje spolu s kolegou ze zahraniční redakce Ondřejem
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Soukupem. Věnují se v něm postsovětským zemím. Ocenění získal za epizodu rekviem za Donbas. Ondro, není to rekviem za Donbas trochu předčasné? Co vlastně čeká Ukrajince na Donba
se, jestli se jim někdy vrátí? Především prostě
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se už nikdy nevrátí ten model, jakým prostě Donbas fungoval, protože už ta města jako neexistují. Podcast na východ si můžete pustit třeba na iROZHLASu
1
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nebo v aplikaci mujRozhlas. CZ. Ocenění za zahraniční žurnalistiku si odnesl taky náš komentátor, expert na Blízký východ Jan Fingerland. Novinářské ceny každoročně uděluje nadace OS
F.
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Návrh dohody o dočasném příměří, který přijalo hnutí Hamas, nesplňuje požadavky Izraele. Tvrdí to premiér Benjamin Netanjahu. Přesto ale vyšle delegaci na další jednání o uzavření klidu z
braní. Premiér zároveň informoval, že válečný
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kabinet jednohlasně schválil pokračování pozemní operace v Rafáhu. Sport. Hokejisté Bostonu na úvod čtvrtfinálové série play-off NHL zvítězili na ledě Floridy 5, 1. Dvěma asistencemi pomo
hl
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k výhře Pavel Zacha. Jednu přihrávku zaznamenal David Pastrňák. Basketbalisté Ostravy ve druhém semifinále ligy propadli. V Nymburce prohráli 60, 112 a v sérii prohrávají 0,2 na zápasy. 
Křídelník Nové huti Štěpán

1
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Svoboda jen těžko hledal slova po utkání, ve kterém jeho tým od začátku tahal za kratší konec. Hledají se těžko. Já si myslím, že ten konec nebyl ani kratší, ten konec vůbec nebyl. My jsme 
netahali, absolutně jsme se nechali Nymburkem přejet a on si s námi dělal, co chtěl.
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Možná únava. Já se ani nechci vymlouvat, jako únavu to určitě není. My jsme prostě vůbec nedali energii do toho zápasu a později už těžko do toho chcete nějak vlítnout, už potom nejde. Ve 
čtvrtek je na programu třetí zápas série hrané na čtyři vítězství,

4
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a to v hale Tatranu Ostrava. Začne se v 18 hodin. Zelená vlna. Známe lepší cestu? Kolona na plzeňské dálnici a nehoda na D7. Na D5 ve směru z Plzně do Prahy se rozjíždí kolona u Berouna
.
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příměří, na který už přistoupilo hnutí Hamas. Probereme to v sedm třicet pět s naším blízkovýchodním zpravodajem. Budeme sledovat taky inauguraci prezidenta Vladimira Putina anebo se b
udeme bavit o Eurovizi, o hudební soutěži, která dnes začíná prvním semifinálovým večerem. Dívejte
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se. Všechno to odstartují další zprávy, které už jsou připraveny. Já vám přeji úspěšný den. Ještě jednou dobré ráno. Vítejte u zpráv. Podpora
3
0

zemědělců postižených mrazem bude tématem jednání vlády. Ministerstvo zemědělství chce vyjednat pomoc minimálně v řádu stovek milionů korun. Kromě toho má vláda na programu návrh 
novely atomového zákona a dalších norem, které se týkají například
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rozpočtového určení daní, nemocenského pojištění nebo zdravotních služeb. Zabývat se bude i využitím někdejších hnědouhelných dolů nebo útlumem těžby černého uhlí. Předsednictvo TO
P 09 bude jednat
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o obsazení pozice ministra pro vědu, výzkum a inovace. Předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová očekává, že dospějí k výsledku. Poslanec Marek Ženíšek ČT potvrdil, že je jedním 
z kandidátů. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová

1
5

ve vládě skončila v neděli. V pondělí ji měl nahradit bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . V pátek se ale nominace vzdal poté, co vyšlo najevo, že publikoval odborné člán
ky v tzv. predátorských časopisech.
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Akademický senát Národohospodářské fakulty bude volit nového děkana. O post se uchází bývalý člen rady ČNB Pavel Řežábek a emeritní děkan fakulty Zdeněk Chytil. Fakulta nemá děkan
a od loňského prosince,
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kdy rektor se souhlasem akademického senátu odvolal Miroslava Ševčíka. A to s odůvodněním, že dlouhodobě poškozuje dobré jméno školy. Ševčík podal proti rozhodnutí rektora správní ža
lobu. Novinářskou křepelku
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pro mladé novináře do třiatřiceti let získala za reportáže z válečné Ukrajiny reportérka ČT Darja s tomatová. Ocenění v kategorii audiovizuální reportáž má Barbora Loudová z redakce Report
érů ČT za reportáž na obtíž dlouho dlouhodobě

1
5

neřešené problému domácí péče o těžce nemocné. Ceny získali také například Josef Pazderka a Ondřej Soukup z ČRo, Filip Zelenka z ekonomického deníku E15 nebo fotograf Stanislav Kru
pař.

3
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Návrh dohody o příměří schválený palestinským hnutím Hamas neplní izraelské požadavky, ale vláda bude pokračovat v jednáních. Prohlásil to premiér Benjamin Netanjahu. Kabinet mezitím 
jednohlasně vyjádřil

61/114

https://www.maximusweb.cz/public/original/63186740
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63186740
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODY3NDAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODY3NDAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODY3NDAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63185890
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63185890
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODU4OTAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODU4OTAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMxODU4OTAsInRodW1icyI6MX0=


4
5

podporu pokračování vojenských operací v Rafáhu na jihu pásma Gazy. Armáda večer udeřila ze vzduchu na pozice ve městě. Podle zaměstnanců místní nemocnice zemřelo nejméně pět lidí
. Izrael už v pondělí ráno nařídil evakuaci.
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Rychlý útěk pomocí všeho, co je k dispozici. Běženci. Po výzvách Izraele a zprávách o tom, že jeho armáda bude bojovat dál, spěšně opouštějí
1
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jih Pásma Gazy a míří do vymezené humanitární zóny Almási u pobřeží Středozemního moře. Míříme doma v asi. Není tam elektřina, služby, voda ani další pomoc. Je to tam přeplněné a chyb
í základní životní potřeby. Nevíme, do čeho

3
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jdeme. Jsme připraveni odejít, ale nevíme, co dělat. K evakuaci vyzývaly i letáky shazované ze vzduchu. Říkají, že se máme evakuovat z Rafáhu. Ale kam? Chán Júnis je v ruinách. Co nám z
ůstalo? Izraelská

4
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armáda mezitím bombardovala na 50 míst spojených s Hamasem. Také tanky. Podle palestinských a egyptských zdrojů vjeli do Rafáhu a přiblížily se na 200 metrů k hraničnímu přechodu s E
gyptem. Podle

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (4x), pavel (4x), rektor (2x)
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Krásné ráno i ode mě. Bylo šest hodin, vítejte u zpráv. Zástupci
1
5

odborů předčasně opustili včerejší jednání tripartity. Reagovali tak na chystané změny zákoníku práce nebo na navrženou podobu důchodové reformy. Na 20. května pak odboráři chystají pro
test. Odborářům na včerejším jednání

3
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tripartity vadily také některé výroky politiků vládní ODS. Vicepremiér a ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka uvedl, že odchod odborářů z jednání považuje za dětinský. Odboráři opu
stili jednání tripartity dřív několikrát, například v letech 2011
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a 2012. Ministr zahraničí Jan Lipavský si do Černínského paláce předvolal ruského velvyslance Alexandra Zmejevského. Konfrontovat ho měl s kybernetickými útoky z ruské strany, které v po
sledních dnech zasáhly české instituce i kritickou
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infrastrukturu, Lipavský opakovaně uvedl, že vyzval Rusko, aby od těchto útoků opustilo. Už minulý týden se z podobných důvodů ruského velvyslance předvolala i německá ministryně
zahraničí Anna Lena Baerbocková. Lídryně kandidátky Starostů a nezávislých
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do Evropského parlamentu Danuše Nerudová čelí kritice minulosti. Měla publikovat své odborné práce tzv. predátorských časopisech. Zveřejňování odborných textů v časopisech
označovaných za predátorské se odborníky považuje za neprofesionální. Bylo také jedním
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z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na post ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja . Velkou část Česka zasáhly během včerejška silné bouřky, před kterými varovali i 
meteorologové. Silné deště a krupobití zkomplikovaly i provoz na dálnici D1. Její část
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se v podvečer ocitla pod vodou a neprůjezdný byl jeden pruh mezi 50. a 50. kilometrem ve směru na Brno u Soutic na Benešovsku. Dopoledne se sejdou ministři s premiérem na jednání vlády
. Debatovat by měli
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mimo jiné o pravidlech pro výstavbu nových bloků jaderných elektráren nebo o antibyrokratické balíčku. Podrobnosti zjišťoval kolega Jan Malina. Dobré ráno, Honzo. Co konkrétně mají řešit?
Dominiko. Krásné,
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když mírně deštivé ráno je ode mě. Tak co se týče toho antibyrokratického balíčku, takto se ve stručnosti jedná o jakýsi soubor opatření, který má usnadnit život podnikatelům a
zaměstnavatelům především při komunikaci se státní správou. V programovém prohlášení

3
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vlády se na toto konto uvádí zrušit to, co je v českém právu nadbytečné nebo co ztratilo smysl. A ať už se jedná o razítka, nařízení anebo přímo zákony, vytipovat, vytipovat tyto problematická 
místa v českém právním řádu pomáhala
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české vládě různé, různé svazy podnikatelů, ať už se jedná o Hospodářskou komoru ČR nebo podnikatelské odbory a podle toho oficiálního dokumentu, s kterým jdou dneska ministři na vlád
u, se jim podařilo najít desítky takových, takových, dejme tomu,
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můžeme říct, nadbytečností. Jenom ve stručnosti řeknu, jak k tomu chce vláda přistupovat. Tak ten první přístup má být další digitalizace, aby se vlastně uvolnily ruce úředníkům, kteří jsou dn
eska zahlceni papíry. Mělo by se jednat, že nově by se mohla například

1
5

komunikace v pracovně právním systému odvádět elektronicky. To znamená například, že elektronicky lidé budou moci dostávat i mzdový výměr a na druhé straně to má být to pouhé škrtání. 
Tady například můžu uvést jako povinnost

3
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například fyzicky přinést fotografii při žádosti o průkaz tělesně postižené osoby. Vláda dneska tady bude zasedat asi od devíti hodin a tisková konference je v plánu na půl třetí odpoledne. Kvůl
i časté chyby
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mohou po čištění vaše zuby žloutnout. Jak se jí vyvarovat, si přečtěte na ten CZ. Pozice Markéty Pekarové Adamové v čele TOP 09 je v ohrožení. Její spolustraníci vyčítají hlavně nepovedeno
u
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debaty pro mě z nepochopitelných důvodů se vlastně delegace zástupců odboru zvedla, z jednání tripartity odešla, zůstal tam pouze předseda Josef Středula. Já považuji tento odchod za dě
tinský. Zažil jsem spoustu vypjatých jednání na úrovni
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tripartity za těch více než šest let a nepamatuji si, že by některá ze stran toho tripartitního jednání odcházela z jednacího sálu a nedokončila to jednání na nějaké důstojné úrovni. V hledání no
vého ministra

3
0

pro vědu, výzkum a inovace bude pokračovat vedení TOP 09. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja. Kvůli informacím o publikování v tzv. pred
átorských časopisech se ale kandidatury vzdal. Předsedkyně

4
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strany Markéta Pekarová Adamová uvedla, že není jasné, zda se o novém kandidátovi dnes rozhodne. Kandidátka do Evropského parlamentu Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opak
ovaně publik OLAF publikovala v tzv. predátorských časopisech.

06:35
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Uvedl to server Seznam Zprávy, podle kterého šlo o devět textů. Zveřejňování textů v tzv. predátorských médiích bylo také jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra p
ro vědu a výzkum právě bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě

1
5

Pavel Tuleja. Jedná se o starou záležitost z doby před deseti lety, kdy platila jiná pravidla. Po vyjasnění těchto pravidel jsme nastavili standardní publikování jiným způsobem. Ve
3
0

veb ovsans mám desítky kvalitních publikačních záznamů. Jsem držitelkou mezinárodních prestižních grantů. Já jsem velmi ráda, že se konečně začala řešit kvalita vědy a že možná tady tot
o povede k tomu, že začneme

4
5

řešit, že bychom u nás měli zavést systém profesorských a docentských židlích, tak, jak je tomu v Rakousku a v Německu, kdy bychom každých pět let museli obhajovat kvalitu své vědecké 
práce. Případy Pavla Tuleji nebo Danuše Nerudové nejsou nahodilé.

06:36
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V našem vysílání to řekl politolog Daniel Šárovec. Připomněl, že problémy v minulosti měli i jiní akademici včetně současné rektorky Univerzity Karlovy Mileny Králíčkové. Dá se najít i řada dal
ších příkladů. Já řeknu dva ilustrativní a
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ten první je také z Mendelovy univerzity v Brně a týká se Vojtěcha Adama, který měl být v roce 2022 právě nástupcem Danuše Nerudové na postu rektora univerzity. A u něj se ovšem kromě 
problematických publikací prokázaly údajné manipulace s
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daty. No a sama Danuše Nerudová potom Vojtěcha Adama vyzvala k rezignaci, ke které samozřejmě i po tlaku ze strany vědecké komunity, veřejnosti a médií došlo. A ten druhý příklad je pot
om Univerzity Karlovy v Praze, kde problém s predátorským i publikacemi

4
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musela v říjnu 2021 vysvětlovat současná rektorka univerzity Milena Králíčková. Tam tehdy na celou věc upozornilo fórum Věda žije. Bylo to před volbou rektora univerzity a té věci se věnoval
a i další média. Takže

06:37
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to, co my tady vidíme u Danuše Nerudové nebo u Pavla Tuleji, není zřejmě nějaký nahodilý případ. A komplexně vzato toto konání vysoce akademicky nebo vědecky postavených jednotlivců 
velmi nabourává důvěru nejenom v české vysoké školství, ale
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samozřejmě i českou vědu a výzkum. A na to bohužel mohou nepřímo doplácet ti poctiví jedinci, kteří se k takovým publikačním praktikám ani nepřiblížili, natož aby je sami realizovali.
3
0

Nejméně pět mrtvých si vyžádaly izraelské údery v Rafáhu na jihu pásma Gazy. S odvoláním na místní nemocnici o tom informuje agentura AFP. Stalo se tak poté, co palestinské teroristické
4
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hnutí Hamas souhlasilo s návrhem dohody o příměří s Izraelem. Izraelský premiér Benjamin Netanjahu ale uvedl, že dohoda přijata Hamasem neplní požadavky Izraele, a válečný kabinet pod
pořil pokračování operace v Rafáhu. Podle televize Al-Džazíra se jedná

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x)

Zpět na seznam
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to byly zlaté devadesátky. A nás pozve Pavel Cejnar na jeden obří připravovaný devadesátkový mejdan. A vzhledem k tomu, že je 7. května a blíží se nám léto, tak se nabízí otázka, kam letos
vyrazíme na dovolenou a jaká místa možná raději vynechat.
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Kde třeba bude pořádně draho a kde naopak tolik ne provětráme ty naše peněženky? To si přesně řekneme s místopředsedou Asociace cestovních kanceláří. Teď jsou ale na řadě zprávy a 
Jan Socha.
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Ano, bylo šest hodin a nabízím první ranní zpravodajský přehled. Vítám vás u něj. Nový ministr pro vědu, výzkum a inovace. Kandidáta bude hledat TOP 09. Pomoc ovocnářům po jarních
4
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mrazech projedná i vláda. A nejméně pět lidí zemřelo při izraelských náletech v Rafáhu. Ve hledání nového ministra pro vědu, výzkum a inovace bude pokračovat vedení TOP 09. Na post uvo
lněný po demisi Heleny Langšádlové měl
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nastoupit ekonom Pavel Tuleja . Kvůli informacím o publikování v tzv. predátorských časopisech se ale kandidatury vzdal. Předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová uvedla, že není j
asné, zda se o novém kandidátovi dnes rozhodne. Zjednodušení
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výstavby jaderných bloků nebo pomoc ovocnářům, to jsou témata, která dnes probere vláda. Ministr zemědělství Marek Výborný na jednání předloží program, který by mohl pomoci pěstitelům
, kterým jarní mrazy poškodily produkci. Ovocnářům chce vyjednat
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podporu zhruba 200 milionů korun. O další pomoc pak požádal Evropskou komisi. Já v tuto chvíli pracovně pro ten program rizik a krizí, který máme připravený na ministerstvu zemědělství od
roku 2016, uvažuji o částce
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někde okolo dvě stě milionů korun, ale bude to samozřejmě logicky vycházet i z debaty s kolegy na vládě. V tuto chvíli máme doložené předběžné škody přesahující výrazně částku jedné
miliardy korun.
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Bude to muset být v nějakém, v nějaké souvztažnosti i s případnou pomocí ze strany Evropské komise. Bude to jenom pro ty nejpostiženější? My jsme se i s panem předsedou Ludvíkem doho
dli na tom, že tam, kde ty škody budou nižší než 50 procent, tam bohužel tu pomoc

1
5

nebudeme schopni nasměřovat. Za měsíc budeme volit nové evropské poslance. Volby se konají ve všech 25 zemích. V Česku budou dva dny. Volební místnosti se otevřou v pátek sedmého 
a zavřou v sobotu osmého června. Kandiduje celkem
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30 hnutí, stran a koalic a kampaň začíná být ostrá. Česko, pro tebe všecko. S tímto sloganem zahájilo kampaň hnutí ANO. Je to samozřejmě prázdná fráze, ale v politickém marketingu prázd
né fáze fungují. Protože si hnutí ANO
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nepojistil o doménu Česko pro tebe všecko CZ, umístila na ní koalice spolu tuto koláž. Předseda hnutí STAN v nedělní party řekl, že tuto formu kampaně by nezvolil. Tyto metody prostě ano, p
oužívá dlouhodobě té kampani si hraje na váží si a

06:04
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útočí a prostě potom trošku tak jako fňukají a jsou takový jako smutní, když někdo udělá toto jinde. Já myslím, že jsem tady nijak nefňukala. Chce premiér. Se na nikoho neútočili přitom
zahájení. Možná si občas rýpneme, to je normální, ale nikoho jsme ne dehonestoval.
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Podle politologa Lukáše Jelínka tím koalice spolu nové hlasy nezíská. V okamžiku těch voličů nerozhodnutých nebo vládních, tak tam o ně podle mě ještě může dokonce tímto způsobem přijít.
Zatímco koalice spolu pak jako jedno z hlavních témat nabízí bezpečnost, rétorika SPD se jasně vymezuje
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proti migraci, válce a euru. Další z plakátů pak slibuje odstřižení peněz Ukrajině. Z hlediska politické komunikace je to velice povedený billboard, který jde přímo na komoru. Právě migrace bu
de velkým tématem i podle politologa Jelínka. Velmi snadno se o něm lidé pohádají
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na ulicích, po hospodách i v obývácích. Ale ve skutečnosti si myslím, že ten přístup české politické reprezentace k tomu nějak zvlášť efektivní není. Zatím jsme slyšeli jenom kritiku, slyšeli jsm
e odtahování rukou od

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (5x), tuleja (5x), rektor (2x)

Zpět na seznam
 

120. Ranní Plus (automat)  
08:01 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:30
0
0

karty terapie léčí také někteří pacienti s nádory mízních uzlin. Z Fakultní nemocnice v Brně Andrea Skalická, ČRo. Mezitím bylo půl osmé. Tady jsou nejnovější zprávy s Martinem Bendou.
1
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ČRo Plus. Zaměstnanci by nově mohli absolvovat pracovní prohlídky u svých praktických lékařů. Návrh je součástí
3
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třetího antibyrokratického balíčku, který dnes vládě představí ministr pro legislativu Michal Šalomoun za Piráty. Podle novely by taky zaměstnanci mohli dostávat mzdové výměry elektronicky 
a balíček navrhuje i zjednodušení vyřizování průkazů
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pro osoby se zdravotním postižením. Čínský prezident Si Ťin-pching končí svou návštěvu Francie. Společně se svým protějškem Emmanuelem Macronem navštíví francouzské Pyreneje a pr
ůsmyk Col du Tourmalet a tím vede trasa cyklistického

07:31
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závodu Tour de France. V odpoledních hodinách odcestuje čínský prezident do Srbska. Svou zahraniční cestu pak zakončí návštěvou Maďarska. O novém kandidátovi na ministra pro vědu 
a výzkum by dnes mohlo rozhodnout předsednictvo TOP 09.
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Post je od minulé neděle prázdný potom, co svou nominaci vzdal ekonom Pavel Tuleja . Nahradit měl Helenu Langšádlovou, která podala demisi. Podle informací deníku Právo dostala nabíd
ku na ministerstvo na ministerskou pozici

3
0

mimo jiné předseda zahraničního výboru sněmovny Marek Ženíšek z TOP 09. Malé a střední podniky můžou ode dneška žádat o podporu na inovační projekty. Ve výzvě ministerstva průmysl
u a obchodu jsou pro ně připravené dotace ve výši jedné
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miliardy korun. Resort si od dotačního programu slibuje moderní produkty, které sníží náklady firem a zvýší jejich efektivitu. Podniky můžou o peníze žádat do konce července. Začíná třetí etap
a indických parlamentních
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voleb. Do nich by se mohla zapojit až jedna miliarda voličů. Největší hlasování na světě potrvá až do 1. června a má celkem sedm fází. V rámci nich se po celé Indii přesouvají volební komise 
a bezpečnostní složky. Podle
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průzkumů je favoritem indická lidová strana současného premiéra Naréndry Módího. Proti němu stojí aliance několika desítek stran. A kolumbijská univerzita v USA udělila nejprestižnější novi
nářské ocenění, Pulicarovy
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ceny. Tu hlavní, zlatou medaili za veřejnou službu, získal investigativní web ProPublica za odhalení korupční aféry Nejvyššího soudu ve Spojených státech. Porota nejčastěji oceňovala zprav
odajství z útoku palestinského hnutí
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Hamas na Izrael a následnou ofenzivu Izraele v Pásmu Gazy. Nejvíc cen získal i deníky The New York Times, The Washington Post nebo agentura AP.
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Na dálnici D1 z Prahy směrem do Brna se bouralo před sjezdem na Průhonice. Na pátém km havarovalo osobní auto, narazilo do středových svodidel. Blokuje levý pruh. Vybočuje se tam. Po
čítejte s kolonou z 12. km na 15 až
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20 minut. Na D7 ve směru ze Slaného do Prahy se stala nehoda za sjezdem na Kladno. Na pátém a půltém km je neprůjezdný levý pruh. Jsou v něm nabouraná čtyři osobní auta. Kolona je n
a více než 20 minut. A na dálnici D5 z Plzně směrem

3
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do Prahy zpomalíte za sjezdem na loděnici. Počítejte se zdržením 20 minut. Dobře dojeďte. Dnes bude zataženo až oblačno a na většině území přeháňky nebo déšť. Nejvyšší teploty dvanáct
4
5

až šestnáct stupňů. Zprávy plusu a Martin Benda. Posloucháte. Ranní Plus. Čtyři minuty po půl osmé s Danielou Vrbovou a Lukášem Matoškou

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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"Sehnat teď někoho, kdo si na uvolněné místo sedne, nebude nic jednoduchého," říká komentátorka Seznam Zpráv Lucie Stuchlíková k hledání nového ministra pro vědu, výzkum a inovace za 
TOP 09. Původně navržený ekonom Pavel  Tuleja  se kvůli pochybnostem o úrovni jeho publikační činnosti nominace vzdal. Jak velký reputační problém to je? A nepřestřelila koalice Spolu s a
ntikampaní proti hnutí ANO?

Celý rozhovor si můžete pustit v úvodním videu nebo si ho poslechnout ve své oblíbené podcastové aplikaci. Jaká byla jeho hlavní témata?

00:08-08:39 Jak velký škraloup má TOP 09 po blamáži s kandidaturou Pavla Tuleji? Oslabuje tento přešlap pozici předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové-Adamové? Zasloužila si Helena Langšá
dlová vynucený odchod z pozice ministryně pro vědu? A proč zakladatel TOP 09 Miroslav Kalousek stranu znovu kritizuje?
08:39-12:31 Nepřehnala koalice Spolu antikampaň proti hnutí ANO s názvem "Rusko, pro tebe všecko"? Jedná se o projev zoufalství, kdy opoziční ANO v průzkumech jednoznačně vede? Jaké ny
ní mezi koalicí a opozicí panují vztahy?
12:31-21:20 Daří se vládní koalici dobře komunikovat změny spojené s důchodovou reformou? Je standardní, že se opozice nehodlá podílet na strategických rozhodnutích vlády? Lze vůbec schvál
ené změny nazývat důchodovou reformou? A jakou roli sehrál v celém procesu prezident Petr Pavel?
21:20-23:28 Bude hnutí ANO součástí příští vlády? Umí si komentátorka Lucie Stuchlíková představit, že by ANO vládlo s SPD Tomia Okamury? A co by to pro budoucnost Česka znamenalo?

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

122. Ranní Plus (automat)  
09:01 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

08:30
0
0

Bylo půl deváté, jsou tady zprávy s Martinem Bendou. ČRo Plus. Izraelské tanky ráno vjely do města Rafáh
1
5

na jihu pásma Gazy. Informovala o tom izraelská armáda. V noci izraelské letectvo také podniklo několik desítek náletů na město. Už včera vyzvala izraelská armáda zhruba 100 tisíc lidí k ev
akuaci z východní části města před plánovanou pozemní operací.
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Aktuální informace přinese v ranním plusu za chvíli náš blízkovýchodní zpravodaj Štěpán Macháček. Vláda dnes projedná pomoc pro ovocnáře, které zasáhly dubnové mrazy. Podporu by měli
získat zemědělci, kterým počasí zničilo přes polovinu
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úrody. Ministr zemědělství Marek Výborný z KDU-ČSL včera po jednání tripartity řekl, že pro ně chce vyhradit okolo 200 milionů korun. Na pomoc by měli dosáhnout i vinaři a také pěstitelé sa
zenic například v lesních školkách.
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V Moskvě se dnes koná inaugurace staronového ruského prezidenta Vladimira Putina. Začíná tak své páté funkční období. Ceremoniál začne hodinu před polednem našeho času ve Velkém 
kremelském paláci v Moskvě. Rusko na událost
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pozvalo velvyslance ze zemí, které považuje za nepřátel skvě č Česko ale svého zástupce v Moskvě odvolalo. Ceremonii také bojkotují například Německo, Velká Británie, pobaltské republik
y nebo Kanada. Naopak francouzský velvyslanec by se
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inaugurace zúčastnit měl. Vedení TOP 09 by dnes mělo jednat o tom, kdo se stane dalším ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Původní kandidát ekonom Pavel Tuleja , se nominace vzd
al kvůli tomu, že publikoval v tzv. predátorských

4
5

časopisech. Měl vystřídat Helenu Langšádlovou, která ve funkci skončila v neděli. Od té doby je ministerský post neobsazený. Ministři vnitra německých spolkových zemí budou mimořádně je
dnat o opatřeních kvůli nedávným

08:32
0
0

útokům na politiky. Popudem je páteční napadení europoslance Matthiase Eckeho skupinou mladíků. Mezi návrhy na opatření je například vyšší policejní přítomnost na politických akcích nebo
lepší ochrana soukromí politiků. Němečtí voliči

1
5

budou své zástupce do europarlamentu volit 9. června. Zástupci vládních i opozičních stran potvrdili, že se jejich členové potýkají jak s verbálním, tak fyzickými útoky. A v Liberci dnes začíná
3
0

Mezinárodní festival animovaných filmů Anifilm. Letošní ročník nabízí dvě témata, vodě ne loutky ve filmech a výtvarné umění v animaci. Návštěvníkům se představí i některé raritní filmy.
4
5

Na dálnici D1 ve směru z Brna do Prahy zpomalte za sjezdem na Velké Popovice. Z 15. km se táhne ne souvislá kolona až na magistrálu. K Jižní spojce je to na půl hodiny. Na dálnici D7 ze S
laného

08:33
0
0

směrem do Prahy opatrně za sjezdem na Kladno na pátém a půltém km šetří policie havárii čtyř osobních aut. Levý pruh je neprůjezdný. Kolona je na čtvrt hodiny. Na Pražském okruhu směre
m od letiště k D1 zpozorněte u sjezdu

1
5

na Karlovy Vary. Na dvacátém šestém a půltém km narazilo osobní auto do svodidel. Blokuje odbočovací pruh. Projedete bez zdržení, dobře dojeďte. Dnes bude zataženo až oblačno a
3
0

na většině území přeháňky nebo déšť, a to i trvalý. Nejvyšší teploty dvanáct až šestnáct stupňů. Zprávy plusu a Martin Benda. Posloucháte. Ranní Plus bez
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4
5

pár sekund v osm hodin třicet čtyři minut. Dobré ráno vám od mikrofonu přejí Daniela Vrbová, Lukáš Matoška. Ústavní soud za půl hodiny oznámí rozhodnutí ohledně zrušení § občanského zá
koníku, který kvůli

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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nebo velmi vysoká a tlak dnes bude slabě až mírně stoupat. Tolik informace o počasí, hezké ráno. Bylo osm hodin. Vysílání
1
5

studia šest pokračuje zprávami. Vítejte u nich. Dobré ráno. Podpora zemědělců postižených mrazem bude tématem jednání vlády. Ministerstvo zemědělství chce vyjednat pomoc minimálně v 
řádu stovek milionů korun. Kromě toho má vláda

3
0

na programu návrh novely atomového zákona a dalších norem, které se týkají například rozpočtového určení daní, nemocenského pojištění nebo zdravotních služeb. Zabývat se bude i využití
m někdejších hnědouhelných dolů nebo útlumem těžby

4
5

černého uhlí. Předsednictvo TOP 09 bude jednat o obsazení pozice ministra pro vědu, výzkum a inovace. Předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová očekává, že dospějí k výsledku. P
oslanec Marek Ženíšek

08:02
0
0

ČT potvrdil, že je jedním z kandidátů. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová ve vládě skončila v neděli. V pondělí měl nahradit bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . 
V pátek se ale nominace vzdal poté, co vyšlo

1
5

najevo, že publikoval odborné články v tzv. predátorských časopisech. Akademický senát Národohospodářské fakulty bude volit nového děkana. O post se uchází bývalý člen rady ČNB Pavel
Řežábek

3
0

a emeritní děkan fakulty Zdeněk Chytil. Fakulta nemá děkana od loňského prosince, kdy rektor se souhlasem akademického senátu odvolal Miroslava Ševčíka, a to s odůvodněním, že dlouho
době poškozuje dobré jméno školy. Ševčík podal proti

4
5

rozhodnutí rektora správní žalobu. Novinářskou křepelku pro mladé novináře do 30 let získala za reportáže z válečné Ukrajiny reportérka ČT Darja s tomatová. Ocenění v kategorii

08:03
0
0

audiovizuální reportáž má Barbora Loudová z redakce Reportérů ČT za reportáž na obtíž o dlouhodobě neřešeném problému domácí péče o těžce nemocné. Ceny získali také například Josef
Pazderka a Ondřej Soukup z ČRo,

1
5

Filip Zelenka z ekonomického deníku E15 nebo fotograf Stanislav Krupař. Návrh dohody o příměří schválený palestinským hnutím Hamas neplní izraelské
3
0

požadavky, ale vláda bude pokračovat v jednáních. Prohlásil to premiér Benjamin Netanjahu. Kabinet mezitím jednohlasně vyjádřil podporu pokračování vojenských operací v Rafáhu na jihu 
pásma Gazy. Armáda nově oznámila, že mají jednotky už na východě

4
5

města působí a ovládají hraniční přechod. Rychlý útěk pomocí všeho, co je k dispozici. Běženci po výzvách Izraele

08:04
0
0

a zprávách o tom, že jeho armáda bude bojovat dál, spěšně opouštějí jih Pásma Gazy a míří do vymezené humanitární zóny Almási u pobřeží Středozemního moře. Jak vidíte, smrt a strach js
ou všude. A my jsme byli vysídleni s našimi dětmi, stali jsme

1
5

se bezdomovci, oni nám vzali domovy a mučedníci padli. Nic nám nenechali. Míříme doma v asi. Není tam elektřina, služby, voda ani další pomoc. Je to tam přeplněné a chybí základní životní
potřeby. Nevíme, do čeho jdeme. Jsme

3
0

připraveni odejít, ale nevíme, co dělat. K evakuaci vyzývaly i letáky shazované ze vzduchu. Říkají, že se máme evakuovat z Rafáhu. Ale kam? Chán Júnis je v ruinách. Co nám zůstalo? Izraels
ká armáda mezitím

4
5

bombardovala na 50 míst spojených s Hamasem. Také tanky. Podle palestinských a egyptských zdrojů vjeli do Rafáhu a přiblížily se na 200 metrů k hraničnímu přechodu s Egyptem. Podle ta
mních představitelů

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

124. Snídaně s Novou (automat)  
09:03 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 30x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:29
0
0

Super kauf, rodinný vepřový balík kilo s Kaufland karta 89 90, masky jo prosecco za 88 80 nebo využijte slevu 10 procent na celý nákup s Kaufland kát Kaufland. Dnes
1
5

večer premiérový díl seriálu jedna rodina na Nově. Bohemian Rhapsody na Nova Cinema. Teorie velkého třesku na Nova fan američtí sběratelé na Nova ecšon nekonečná láska na Nova, La
dy

3
0

a můj přítel Mang na Nova Gold. Hezké ráno. Je tu krátký přehled zpráv. Vítejte u něj. Vláda se
4
5

dnes ve Strakově akademii sejde k pravidelné schůzi. Ministři projednají například program na řešení rizik a krizí v zemědělství, který předkládá ministr zemědělství Marek Výborný. Vláda tak
é provede novely zákonů, kterými chce ošetřit poskytování sociálně zdravotních služeb.

07:30
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Zabývat se bude také novým antibyrokratickým balíčkem a posoudí zjednodušení procesů pro stavby nových charitních bloků. Předsednictvo TOP 09 se bude zabývat obsazením funkce mini
stra pro vědu, výzkum a inovace. V té minulé týden skončila Helena Langšádlová

1
5

a původně ji měl nahradit Pavel Tuleja , který se ale nominace nakonec vzdal. Už dříve se v souvislosti s ministerským postem mluvilo o současném místopředsedovi TOP 09 Matěj Ondřeji 
Havlovi. Akademický senát Národohospodářské fakulty VŠ

3
0

ekonomické v Praze bude dnes volit nového děkana, který by ve funkci setrval další čtyři roky. Fakulta nemá děkana od loňského prosince, kdy byl z funkce odvolán Miroslav Ševčík. Toho od
volal rektor Petr Dvořák kvůli hromadícím se kontroverzím poškozující jméno VŠ.

4
5

Palestinské teroristické hnutí Hamas včera přijalo návrh dohody o příměří s Izraelem. Návrh, se kterým přišel Katar a Egypt, ale podle izraelského premiéra neplní izraelské požadavky, a prot
o budou vojenské akce v Gaze pokračovat. Oznámení

07:31
0
0

přišlo pár hodin poté, co Izrael vyzval k evakuaci města Rafáh. Armádní mluvčí Daniel Hagari řekl, že izraelské letectvo provedlo údery na více než 50 letech spojených s teroristy. Podle deník
u The Times of Israel se schyluje k pozemní operaci. Soud

1
5

v New Yorku pohrozil Donaldu Trumpovi, že pokud jim bude dál pohrdat, pošle ho do vězení. Podle soudce na bývalého prezidenta neplatí peněžité pokuty. Trump čelí obvinění z padělání des
ítek finančních záznamů vylepšujících hospodaření jeho firem. Německé úřady vyšetřují

3
0

další tři mladistvé kvůli nedávnému útoku na lídra euro kandidátky německé sociální demokracie Matthiase Eckeho. Celkem čtyři útočníci politika napadli, když vyvěšoval plakáty v rámci kam
paně do europarlamentu. Podle německého kancléře Scholze podobných násilných činů přibývá.

4
5

To bylo ze zpráv vše. Snídaně ale pokračuje. Minutka po půl osmé, přejeme vám krásné úterní ráno. No a letošní rok by mohl být klidně

07:32
0
0

rokem velkého návratu Ilony Čákové, která je s námi právě teď ve studiu. Krásné ráno, Ilono. Dobré ráno. Dobré ráno. Poslední album jste vydala v roce 2018. To je docela už dlouhá doba, al
e teď jste vydala novou píseň, která se jmenuje afrodiziaka.
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1
5

Je to váš velký návrat? Poslední CD jsem dala v roce 2020. To jsem si nadělila ke svému jubileu jemně půl, ale to je v pohodě. No, velký návrat? Já bych to neviděla jako velký

3
0

návrat. Já jsem v podstatě nikdy neodešla. Já jsem se jenom rozhodla, že si vlastně po dvaceti letech opakuji turné tornero Tour se svojí původní kapelou. Nicméně píseň arodisdi afrodiziaka 
je moje úplně zcela nová krásná píseň,

4
5

kterou jsme opatřili i videoklipem. Je to píseň, kterou mi napsali kluci z no name zolišalaj a Robert Timko. Oni vás na to přímo oslovili. Ano, ano. Ano, jestliže právě. Ano zoli. Zpívat. A nos. Ol
li. Tak my se známe

SEKCE: Zpravodajství
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Ještě jednou krásné ráno. Pokračujeme v našem úterním Novém dni poslední hodinkou. Když se tak člověk podívá z okna, tak zjistí, že to počasí se nám tady v ČR zase poněkud
1
5

zkazilo. No tak kam vyrazit na dovolenou za sluníčkem, tak nám poradí místopředseda Asociace cestovních kanceláří ČR pan Jan Papež. Za malý moment se s ním spojíme, tak třeba přidá n
ějaké tipy. Třeba. Ano. Zároveň já dodám jedno takové poměrně velké číslo.

3
0

83 tisíc studentů se letos pokouší zvládnout úspěšně maturitní zkoušky. Na dosavadní zhodnocení se zeptáme už za krátkou chvíli poslankyně Renáty Zajíčkové a také probereme otázku, zda
by vůbec maturity mohly být třeba v budoucnu on-line. Přesně

4
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tak. Nejdříve jsou tu ale zprávy a Jan Socha. I v osm hodin nabízím další ranní zpravodajský přehled. Vítám vás u něj. Pěkné ráno. Nový ministr pro

08:02
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vědu, výzkum a inovace. Kandidáta bude hledat TOP 09. Pomoc ovocnářům po jarních mrazech projedná i vláda. A nejméně pět lidí zemřelo při izraelských náletech v Rafáhu. Ve hledání no
vého ministra pro vědu,

1
5

výzkum a inovace bude pokračovat vedení TOP 09. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja . Kvůli informacím o publikování v tzv. predátorskýc
h časopisech se ale kandidatury vzdal. Předsedkyně strany

3
0

Markéta Pekarová Adamová uvedla, že zatím není jasné, zda se o novém kandidátovi dnes rozhodne. Zjednodušení výstavby jaderných bloků nebo pomoct ovocnářům, to jsou témata, která
dnes probere vláda. Ministr zemědělství Marek Výborný na

4
5

jednání předloží program, který by mohl pomoci pěstitelům, kterým jarní mrazy poškodily produkci. Ovocnářům chce vyjednat podporu zhruba 200 milionů korun. O další pomoc pak požádal 
Evropskou komisi. Já v tuto chvíli pracovně pro ten program

08:03
0
0

rizik a krizí, který máme připravený na ministerstvu zemědělství od roku 2016, uvažuji o částce někde okolo dvě stě milionů korun, ale bude to samozřejmě logicky vycházet i z debaty s koleg
y na vládě.

1
5

V tuto chvíli máme doložené předběžné škody přesahující výrazně částku jedné miliardy korun. Bude to muset být v nějakém, v nějaké souvztažnosti i s případnou pomocí ze strany Evropské 
komise. Bude to jenom pro ty nejpostiženější? My jsme se i

3
0

s panem předsedou Ludvíkem dohodli na tom, že tam, kde ty škody budou nižší než 50 procent, tam bohužel tu pomoc nebudeme schopni nasměřovat. Odboráři opustili zasedání tripartity. P
ředseda největší odborové centrály Josef Středula to odůvodnil výroky

4
5

člena výkonné rady ODS Pavla Drobila. Bývalý ministr na dubnovém kongresu strany řekl, že odbory nejsou partnera, ale nepřítel. Podle premiéra zástupci odborů svým odchodem ovšem uká
zali, jak si představují sociální dialog. Místopředseda vlády a ministr práce
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Marian Jurečka po tripartitě řekl, že považuje odchod odborářů za dětinský a nepochopitelný. Ale to, co se připravuje na naši adresu, tak to vede k jedinému a to je to, že jsme se nakonec roz
hodli, a myslím si, že velmi správně, všichni svolat demonstraci. Já jsem rád, že jsme tady všichni

1
5

asociace samostatných, protože ten protest, který dneska nastal velmi neplánovaně, toto není věc, kterou bychom plánovali, ale pan premiér místo toho, aby situaci řešil, tak způsobil to, že p
o 15 letech, skutečně po 15 letech

3
0

delegace odborů odešla z jednání tripartity. Nás to nijak netěší, ale nebylo žádná jiná možnost. Pan premiér reagoval zástupcům odborů, že nerozumí některým jejich výrokům. Na základě tét
o debaty pro mě z nepochopitelných

4
5

důvodů se vlastně delegace zástupců odboru zvedla, z jednání tripartity odešla, zůstal tam pouze předseda Josef Středula. Já považuji tento odchod za dětinský. Zažil jsem spoustu vypjatýc
h jednání na úrovni tripartity za

SEKCE: Zpravodajství
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u nás. O půl deváté vám ještě jednou s Markem přejeme krásné ráno. Ten dnešní
1
5

den je takový zvláštní v tom, že se k němu plní takové jedno velké číslo. 83 000 žáků se totiž letos snaží úspěšně zvládnout maturitní zkoušku a je to nejvíce od roku 2016. Na číslo je to oprav
du obrovské. Jak

3
0

vlastně současné maturity vypadají a jak bude vypadat jejich budoucnost, tak o tom už si budeme povídat s poslankyní za ODS Renátou Zajíčkovou. Nejdříve jsou tu ale aktuální zprávy a Jan
Socha.

4
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Po půl deváté nabízím další aktuální zprávy. Vítám vás u nich. Pěkné ráno. Kandidátka do Evropského parlamentu Danuše Nerudová v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala v tzv. pred
átorských časopisech.

08:32
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Uvedl to server Seznam Zprávy, podle kterého šlo o devět textů. Zveřejňování textů v tzv. predátorských médiích bylo také jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra p
ro vědu a výzkum bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja.

1
5

Případy Pavla Tuleji nebo Danuše Nerudové nejsou nahodilé. V našem vysílání to řekl politolog Daniel Šárovec. Připomněl, že problémy v minulosti měli i jiní akademici včetně současné rekto
rky Univerzity Karlovy Mileny Králíčkové.

3
0

Dá se najít i řada dalších příkladů. Já řeknu dva ilustrativní a ten první je také z Mendelovy univerzity v Brně a týká se Vojtěcha Adama, který měl být v roce 2022 právě nástupcem Danuše Ne
rudové na postu rektora univerzity.

4
5

A u něj se ovšem kromě problematických publikací prokázaly údajné manipulace s daty na Sama. Danuše Nerudová potom Vojtěcha Adama vyzvala k rezignaci, ke které samozřejmě i po tla
ku ze strany vědecké komunity, veřejnosti a médií došlo. A ten druhý

08:33
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0

příklad je potom Univerzity Karlovy v Praze, kde problém s predátorským i publikacemi musela v říjnu 2021 vysvětlovat současná rektorka univerzity Milena Králíčková. Tam tehdy na celou v
ěc upozornilo fórum Věda

1
5

žije. Bylo to před volbou rektora univerzity a té věci se věnovala i další média. Takže to, co my tady vidíme u Danuše Nerudové nebo Pavla Tuleji, není zřejmě nějaký nahodilý případ a komple
xně vzato toto konání vysoce akademicky nebo

3
0

vědecky postavených jednotlivců velmi nabourává důvěru nejenom v české vysoké školství, ale samozřejmě i českou vědu a výzkum. A na to bohužel mohou nepřímo doplácet ti poctiví jedinc
i, kteří se k takovým publikačním praktikám ani nepřiblížili, natož aby je sami realizovali.
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4
5

Česko má před sebou další obrovský výdaj, řádově srovnatelný s nákupem a provozem stíhaček F-35 nebo stavbu jaderného bloku. Za výdajem stojí směrnice o energetické úspornosti budo
v. Je součástí Green Dealu a má snížit emise domů. V

08:34
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0

nových domech a budovách mimo jiné zakazuje topení plynem. Podle informací CNN Prima News vychází náklady státu na více než půl bilionu korun v příštích deseti letech. Není to tak dávno
, co si lidé pořizovali nové topení na zemní plyn, aniž

1
5

by tušili, že tento zdroj si unijní státy nakonec definitivně zakážou. Tak jsme byli rádi, že máme vlastně celé plynové topení nové a že už máme dokonce možná svého života, možná pro budou
cí majitele

3
0

klid. Úplný zákaz topení fosilními palivy přinesla nedávno schválená evropská směrnice o energetické úspornosti budov. Podle informací CNN Prima News budou náklady pro státní rozpočet 
přes půl bilionu korun

4
5

v příštích deseti letech. Podle ministerstva průmyslu se celkové náklady zatím nedají odhadovat, protože není jasné, jak moc směrnice změní české zákony. Odhadem je v programech podpor
y do roku 2030 alokováno

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

127. Zprávy (automat)  
09:07 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - České Budějovice - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - České Budějovice SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:00
0
0

9:00 Český rozhlas České Budějovice izraelská
1
5

armáda ovládla hraniční přechod s egyptem dráhu na jihu pásma gazy vedení Top09 by dnes mělo jednat o tom kdo bude novým ministrem pro vědu druhým dnem pokračuji zápisy do česko
budějovických mateřských

3
0

škol na jihu Čech bude většinou zataženo s možností srážek a teplotami do 15 stupňů při poslechu zpráv vás vítá Pavlína fendeková Izraelské
4
5

tanky ráno v Jeli do města rafáh na jihu pásma gazy informovala o tom izraelská armáda pod kontrolou teď má palestinskou stranou hraničního přechodu mezi gázou a egyptem podle agentur
y Reuters je teď kvůli bojům přechod

09:01
0
0

pro humanitární pomoc zavřený v noci izraelské letectvo také podnikl několik desítek náletu na město už včera vyzvala izraelská armáda zhruba sto tisíc lidí k evakuaci z východní části města
před plánovanou pozemní

1
5

operací předsednictvo Top09 by dnes mělo jednat o novém kandidátovi na pozici ministra pro vědu výzkum a inovace vedení strany hledá nástupce Heleny langšádlové která podala koncem
3
0

dubna demisi nahradit i měl ekonom Pavel tuleja svou nominaci ale nakonec se vzdal kvůli tomu že jako akademik publikoval články v tak zvaných predátorských časopisech ty za úplatu vy
dávají v je detske texty bez ohledu

4
5

na jejich kvalitu a přínos místopředseda Top09 Matěj Ondřej Havel by jsi na postu rád viděl někoho zkušeného rodiče a děti míří k zápisům do mateřských škol v Českých Budějovicích letos

09:02
0
0

nabízejí školky v krajském městě víc než 790 míst přes elektronický systém zatím podali rodiče Přihlášku pro zhruba 680 dětí počty přihlášek a volných míst se mohou dál měnit rodiče
1
5

je mohou sledovat na webových stránkách České Budějovice Přes které podávali také přihlášky z Českých Budějovic Eva mosterová Marvanová Český rozhlas nové parkoviště bude u hřbitov
a v Soběslavi

3
0

na Táborsku nová parkovací místa vzniknou i u tamního seniordomov současná kapacita 30 míst se zvýší na dvojnásobek projekční Náklady jsou podle starosty za ODS Jindřicha Bláhy 500
0000 Kč a to

4
5

že jsme zvýšili kapacitu Senior domů a že potřebujeme tam je mi parkovací místa pro návštěvy i pro zaměstnance pro vedlejší středisko

09:03
0
0

Diakonie Rolnička počasí na jihu Čech očekávejte převážně zataženo občas déšť na Šumavě místy večer od severu částečné ustávání srážek teploty maximálně mezi 12
1
5

a 15 stupni Celsia na horách 9 až 2 vítr bude mírný Severní a Severovýchodní biozátěž bude na nejnižším stupni Český rozhlas České Budějovice
3
0

rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu České Budějovice v Dačicích na jindřichohradecku v Jemnické
4
5

ulici v Českém Krumlově na kaplické blízko křížení se silnicí 160 a pozor také na silnici 34 u Českých Budějovic ve směru na Třeboň mezi kruhovým objezdem na Okružní a nájezdem na dáln
ici D3 stojí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

128. Dobré dopoledne (automat)  
09:14 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)  AUTOR: ČRo - Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:00
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0

je 9:00 Český rozhlas Ostrava zprávy
1
5

pro občany zemí mimo Evropskou unii by mělo být od července jednodušší pracovat v Česku opravě silnic ve Fulneku zkomplikují dopravu Petrovice u Karviné budou rozšiřovat hřbitov dnes b
ude zataženo s přeháňkami a

3
0

teplotami do 17 stupňů Dobré dopoledne vám přeje Tereza Hájková od 1 července by mělo být výrazně jednodušší pracovat v Česku pro občany osmi zemí mimo Evropskou unii po
4
5

jednání zástupců vlády Odborů a firem to řekl ministr práce a sociálních věcí Marián Jurečka z kdu-čsl změna je součástí návrhu Ministerstva práce která navazuje na novelu zákona o zaměs
tnanosti podle jurečky půjde hlavně o kvalifikované

09:01
0
0

pracovníky kteří budou mít po vyřízení vstupu do Česka stejný přístup na trh práce jako Češi a nebo občany Evropské unie takovýto nástroj tady milosti nebyl jsou tam Země jako Jižní Korea 
Taiwan nebo Velká Británie

1
5

a Spojené státy americké Austrálie takže to výše těchto zemí ze kterých takovýto model příchodu na náš pracovní trh tak to zjednodušený zrychlený budeme umožňovat bude ještě jednat vlá
da prezident

3
0

svazu průmyslu a dopravy Protože podle něj pomůže tuzemské ekonomice vedení Top09 by dnes mělo jednat o kandidátovi na pozici ministra pro vědu později neobsazený potom co se své
4
5

nominace vzdal Pavel tuleja a to kvůli zjištění že jako akademik publikoval v predátorských vědeckých časopisech tuleja měl nahradit Helena langšádlová která podala demisi koncem dubn
a s tím že svou práci nedostatečně prezentovala podle vedení Top

09:02
0
0

devět má stran a několik dalších kandidátů jejich jména ale nezveřejnila místopředseda Top09 Matěj Ondřej Havel by na postu rád viděl někoho zkušeného Já si myslím že v současné situaci 
by měla najít někoho kdo je zkušeným politikem který

1
5

skutečně vyjedná rozpočet pro další rok navýšený Nemyslím si že zrovna já bych v tuto chvíli byl ten správný kandidát ve Fulneku začala rekonstrukce hned dvou silnic práce zkomplikují dopr
avu na ulicích
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3
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Spartakiádní a sportovní Silničáři tam spravují cesty po loňských opravách kanalizace ulice jsou částečně průjezdné úplně uzavřené budou na konci června práce podle Jiřího Kubeš je z Měst
ského odboru investic skončí v červenci pro

4
5

rekonstrukce bude vyměněn asfaltový povrch komunikace plus na ulici Spartakiádní bude vyměněný povrch chodníkového tělesa Dále bude vyřešeno napojení na stávající sjezdy

09:03
0
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domů hřbitov v Petrovicích u Karviné se bude rozšiřovat volných hrobových míst tam totiž ubývá radnice teď Proto chystá na dokumentaci k novému pietnímu místu bude na zahradě která na
hřbitovní areál navazuje

1
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podle vedení radnice bude na novém hřbitově také kolumbárium pro schránky s urnami a rozptylová loučka obec taky plánuje novou přístupovou komunikaci která zlepší dostupnost hřbitova 
a postaví tam taky nové parkoviště počasí dnes

3
0

bude v našem kraji zataženo zejména na jihu s občasným deštěm nebo přeháňkami během dne od severu protrhávání oblačnosti a ustávání srážek nejvyšší teploty mezi 14 a 17 stupňů
4
5

Český rozhlas Ostrava rádio vašeho kraje Zelená vlna Českého rozhlasu Ostrava v Ostravě v ulici Novinářská před křižovatkou s ulicí 28rijna

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

129. Všichni lidé si jsou rovni, Nerudová je však rovnější, myslí si STAN, Dozimetr Rakušan i dvojka Farský  
09:16 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Tydenikobcanskepravo.cz - Články  AUTOR: Rokytka TOP News SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

"Kdy bude končit Nerudová, víme?" ptá se místopředseda poslaneckého klubu TOP 09 Michal Kučera.
Jeho strana nominovala do vlády bývalého rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleju. Svou ministerskou kandidaturu stáhl po podobné aféře, které nyní čelí Nerudová.
Podle lidoveckého europoslance Tomáše Zdechovského by se Nerudová neměla ucházet o post české eurokomisařky. Lídryně kandidátky ale nachází zastání v hnutí STAN. „Velmi si jí vážím mim
o jiné právě pro její odbornost,“ uvedl pro deník Echo24 Jan Farský, dvojka kandidátky hnutí do europarlamentu!

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

130. Česko řeší predátorské časopisy. O co se vůbec jedná a jak je poznáš?  
09:22 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Refresher.cz - News  AUTOR: Karolína Fejtová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V minulém týdnu se Pavel  Tuleja  vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum, důvodem byly jeho publikace v predátorských časopisech. V pondělí vyšlo na povrch, že v kontroverzních titul
ech vyšly i texty Danuše Nerudové. Jak takové časopisy poznáš?

„Opět se řeší některé z mých starších prací, které byly publikovány před rokem 2016. Před tímto rokem univerzity neměly jasně nastavená pravidla pro tzv. časopisy pochybné kvality (predátorské 
časopisy),“ vysvětluje lídryně kandidátky STAN do voleb do Evropského parlamentu Danuše Nerudová na Instagramu.
Seznam Zprávy napočítaly celkem devět takových publikací mezi lety 2009 a 2015. Šest článků někdejší rektorky vyšlo v predátorském časopise Business Review, dva v Journal of American Busi
ness Review a jeden v American Academy of Business Review. „Od momentu nastavení jasných pravidel jsem však v žádném takovém časopise nepublikovala,“ dodává Nerudová v popisku na s
ociální síti.
V rámci predátorských časopisů vydavatelé publikují za poplatek články, které však neprošly patřičným recenzním řízením. „Autor pošle svůj text do redakce predátorského časopisu a ta ho velmi ry
chle zveřejní,“ poznamenává Klára Šeďová z Filozofické fakulty Masarykovy univerzity. Autor*ka vydavateli zaplatí a článek je bez kontroly vydán, čímž si vědci usnadní práci a uspíší kariéru a vyd
avatelé vydělají.
„Naopak v renomovaných vědeckých časopisech může doba podání a zveřejnění textu trvat i několik let kvůli důkladnému recenznímu řízení a několika kolům požadavků na přepracování rukopisu,
“ doplňuje Šeďová.
Predátorské časopisy může být složité rozeznat na první pohled, mívají totiž podobný vzhled a shodný obsah stránek jako ty etablované. U predátorských časopisů však nejsou konkrétní kontaktní 
informace, chybně uvádí impakt faktory nebo ISSN. Zároveň mají buďto smyšlené ediční rady, nebo v nich zobrazují akademiky bez jejich souhlasu.
Pokud by sis chtěl*a ověřit, zda je časopis predátorský, podívej se na impakt faktor časopisu v Journal Citations Reports, v databázi musí být totiž všechny etablované zařazeny. Zároveň můžeš zk
ontrolovat ISSN v databázi ROAD.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V minulém týdnu se Pavel Tuleja vzdal nominace na ministra pro vědu a výzkum, důvodem byly jeho… ( Instagram - Příspěvky, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

131. Studio 6 II (automat)  
10:02 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 II (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:02
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se ukazuje, že to oznámení, které přišlo včera večer od Ismaila Hany, šéfa politického byra Hamasu, bylo prohlášení předčasné anebo do jisté míry jednostranné v tom smyslu, že Hamas skut
ečně
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přijal jakýsi návrh, ale není to návrh, na kterém předem jednala izraelská delegace, když se účastnila předchozího kola toho jednání. V každé dohodě je nutné, aby obě strany
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souhlasily a samozřejmě je možné, že k té dohodě se dospěje sérií nějakých ústupků, nějakých kroků, nějakého nějakého tance, který společně nakonec přiblíží ty dva partnery, i když
4
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nevím, jestli používat pro Izrael a teroristickou organizaci Hamas slovo partner. Každopádně to prohlášení válečného kabinetu, a podotýkám, že to není jenom prohlášení benemina netenehu 
a vlastně identicky se vyjádřil i Benny Ganz, další
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člen válečného kabinetu, je takové, že opravdu ten návrh Hamasu neodpovídá, respektive návrh odsouhlasený Hamasem neodpovídá tomu, o čem předtím bylo jednáno. Patrně Hamas reag
uje na nějaký
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mezi návrh, který podali katarští nebo egyptští mediátoři, popřípadě Hamas do toho návrhu vložil některé klauzule, které jsou pro Izrael buďto neznámé anebo nepřijatelné.
3
0

Vedení vládní TOP 09 bude pokračovat v hledání nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Jednou z možností je šéf zahraničního výboru sněmovny Marek Ženíšek. Na post uvolněný po 
demisi

4
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Heleny Langšádlové měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Poslanec Ženíšek má za sebou zkušeno
st ministerské dvojky. V minulosti pracoval jako náměstek v resortech

09:04
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spravedlnosti a zdravotnictví. Na Úřadu vlády se teď setkal s exministryní Langšádlovou. Pro mě bylo důležité taky jako straník a dlouholetý přítel Heleny, abych slyšel její názor, jak ona vním
á tu situaci. Jestli tam ať

1
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už nastoupí kdokoliv, tak jestli existují nějaký VX pod tzv. nějak ta slabá místa. Dnes probere nominace předsednictvo strany. Podle místopředsedy Matěje Ondřeje Havla zatím výsledek nelz
e předjímat. Předsednictvo strany. Každé svobodné a demokratické

3
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strany je svobodný orgány, tam se může zítra něco objevit a já nechci, promiňte, komentovat počty, jména před jednáním toho předsednictví. Někteří koaliční politici vládu vyzývají, aby s před
stavením kandidáta neotálela. Já jsem přesvědčen, že

4
5

jsme to schopni všechno zrealizovat během několika týdnů. Já vidím určité riziko v tom, a teď řeknu svůj osobní názor, že vlastně bude o budoucnosti ministrů rozhodovat počet lajků na soci
álních sítích?
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0
0

Já si myslím, že politika, vědní politika je seriózní obor, který se člověk nějakou dobu učí, musí mu rozumět. Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezenta
cí
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výsledků v resortu. V pondělí ji měl nahradit ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . V pátek se ale nominace vzdal po kritice, že publikoval články v tzv. predátor
ských časopisech. Opozice, ano i SPD považují
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samotnou existenci postu za zbytečnou. Kdyby TOP 09 to místo teďka neobsadila, může vynechat tyto personální šaškárny kolem toho a ještě ušetří za jedno ministerské místo
4
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sekretariáty. Předsednictvo TOP 09 nebude kompletní. Chybět bude první místopředseda Vlastimil Válek ji na ministerské cestě v Maroku. Případné rozhodnutí ale nebude definitivní, podléhal
o by ještě hlasování výkonného výboru.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
 

132. Studio 6 II (automat)  
10:02 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 II (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:04
0
0

spravedlnosti a zdravotnictví. Na Úřadu vlády se teď setkal s exministryní Langšádlovou. Pro mě bylo důležité taky jako straník a dlouholetý přítel Heleny, abych slyšel její názor, jak ona vním
á tu situaci. Jestli tam ať

1
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už nastoupí kdokoliv, tak jestli existují nějaký VX pod tzv. nějak ta slabá místa. Dnes probere nominace předsednictvo strany. Podle místopředsedy Matěje Ondřeje Havla zatím výsledek nelz
e předjímat. Předsednictvo strany. Každé svobodné a demokratické

3
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strany je svobodný orgány, tam se může zítra něco objevit a já nechci, promiňte, komentovat počty, jména před jednáním toho předsednictví. Někteří koaliční politici vládu vyzývají, aby s před
stavením kandidáta neotálela. Já jsem přesvědčen, že

4
5

jsme to schopni všechno zrealizovat během několika týdnů. Já vidím určité riziko v tom, a teď řeknu svůj osobní názor, že vlastně bude o budoucnosti ministrů rozhodovat počet lajků na soci
álních sítích?
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Já si myslím, že politika, vědní politika je seriózní obor, který se člověk nějakou dobu učí, musí mu rozumět. Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezenta
cí
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výsledků v resortu. V pondělí ji měl nahradit ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja. V pátek se ale nominace vzdal po kritice, že publikoval články v tzv. predátor
ských časopisech. Opozice, ano i SPD považují
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samotnou existenci postu za zbytečnou. Kdyby TOP 09 to místo teďka neobsadila, může vynechat tyto personální šaškárny kolem toho a ještě ušetří za jedno ministerské místo
4
5

sekretariáty. Předsednictvo TOP 09 nebude kompletní. Chybět bude první místopředseda Vlastimil Válek ji na ministerské cestě v Maroku. Případné rozhodnutí ale nebude definitivní, podléhal
o by ještě hlasování výkonného výboru.
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No a další informace teď připojí Zuzana Smiešková. Zuzano, hezké ráno. Do kdy chce mít TOP 09 jasno o novém kandidátovi? Hezké ráno tobě i divákům.
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Tady tuto otázku pokládala média naposledy včera. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová hovořila o tom, že nechce být pod nějakým tlakem deadline, tedy termínu. Nechce sta
novovat konkrétní termín ani členům

3
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předsednictva. Řekla, že není jisté, jestli tedy rozhodnou nakonec dnes. Dodal ale, že by to mělo být v řádu dnů. Na doplňující dotaz ale pak tedy zúžila tu svou odpověď a řekla, že tedy spíše
čeká, že ano, že dnes tedy členové předsednictva rozhodnou,
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ale že nemusí. Tady tuto odpověď tedy ještě pak doplnil v průběhu dne místopředseda strany Matěj Ondřej Havel a řekl, že ačkoli by se dnes tedy členové předsednictva dohodli na
konkrétní nominaci,

09:07
0
0

tak toto, tady tohoto člověka musí následně potvrdit ještě výkonný výbor strany. A že dnes se tedy podle Havla členové toho výkonného výboru rozhodně nesejdou. Takže opět by tedy toto ko
nečná nebo ta konečná kandidatura,
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konečné jméno, konečná nominace měla být známá zřejmě tedy opravdu skutečně v řádu dnů. Ještě před dvěma týdny, když se tedy hovořilo o té nominaci, ještě tedy se vybíralo teprve jmén
o Pavla Tuleji,
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tak Vlastimil Válek, první místopředseda říkal, že celkem jsou čtyři kandidáti, tedy s Pavlem Tulejou. Na tom se mohlo cokoli změnit. Je otázkou, jak tedy to bude dnes vypadat a zdali my se d
ozvíme více. Každopádně svou kandidaturu už
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tedy včera ČT potvrdil nebo svou nominaci potvrdil Marek Ženíšek a také se hovoří o jménu, které jsem zde již zmiňovala, o místopředsedovi Matěj Ondřej Havlovi. Vláda bude jednat o pomo
ci

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
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Koaliční TOP 09 má několik kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace. Jedním z nich je předseda sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek, potvrdil v úterý novinářům místopředse
da strany Michal Kučera. Ambicí je vybrat nového člena vlády po Heleně Langšádlové tento týden, podle očekávání by výkonný výbor strany mohl rozhodnout ve čtvrtek. Další politici, kteří se dostavi
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li na úterní jednání předsednictva TOP 09, uvedli, že Ženíšek je dobrým kandidátem.
Na post uvolněný po demisi Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských 
časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Kandidátů je podle Kučery méně než pět. Není podle něj vhodné, aby post dočasně zastával některý ze současných ministrů, naopak by post ministra pro vědu měl posílit.
"Vyčkejme, jak dopadne to jednání," odpověděl stranický místopředseda Tomáš Czernin na dotaz, zda TOP 09 představí kandidáta ještě v úterý. "Marek Ženíšek je určitě jedním z kandidátů. Věřím
, že by funkci vykonával dobře. Je to zkušený politik, akademik, zkušenosti má, takže nemám obavy. Pokud se to vyvine tak, že on bude tím kandidátem, tak moji podporu bude mít," dodal.
Předseda poslaneckého klubu Jan Jakob na dotaz, zda má nějakého favorita, uvedl, že jeho favoritkou byla dosavadní ministryně Langšádlová.
Na jednání dorazil také předseda pražské organizace TOP 09 Jiří Pospíšil, který není členem předsednictva. Kandidáti typu Ženíška by podle něj byli v pořádku. "Jsem přesvědčen, že je třeba rychl
e najít nového kandidáta, nechat ho jmenovat, vykonávat úkoly, které ministr má před sebou, jako je nový zákon o vědě," poznamenal.
Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v resortu, ačkoli zástupci akademické i vědecké obce vyjádřili s její prací spokojenost. Rozhodnutí rez
ignovat oznámila ministryně na konci dubna. Tehdy uvedla, že končí kvůli tomu, že svou práci podle vedení své strany neuměla lépe prodat a neměla "lajky". Prezident Petr Pavel ve čtvrtek její de
misi přijal, a to k neděli.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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jako takový vykořenit nejde. Já se domnívám, že ten cíl, tak jak ho deklaroval izraelský premiér Benjamin Netanjahu, je nereálný. Tomu cíli by muselo vést něco na způsob dlouhodobé okupa
ce pásma Gazy. Skutečná
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likvidace nejenom infrastruktury, té nemovité a podobné, kterou tam teroristé vybudovali, ale změna myšlení palestinské populace, která v pásmu Gazy žije. A to je samozřejmě obtížné jedna
k z toho

3
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pohledu, že Palestincům je tam desítky let vtloukáno do hlavy, že oni jsou obětí, kteří za nic nemohou, a že vraždění Židů je samozřejmě v pořádku z jejich pohledu. Za druhé samozřejmě ta p
robíhající izraelská operace, která
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způsobila i celou řadu obětí na životech civilistů, je zase něco, co v Palestincích tuto pozici jenom utvrdí. Já se domnívám, že Benjamin Netanjahu tento cíl formulovali z toho důvodu, aby on
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sám se nějakým způsobem mohl udržet u moci, protože to, že jeho vláda a země pod jeho vedením umožnila ten masakr ze 7. října, samozřejmě neúmyslně, ale tím, že vůbec k němu mohlo 
dojít, že ty ozbrojené síly a složky,
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které měly na starosti monitorovat pásmo Gazy, takto selhaly. To všechno by mělo vést k politickému konci Benjamina Netanjahu. Pane Mikulecký, moc děkujeme za váš komentář a přejeme
hezký den. Díky a na shledanou. První let
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vesmírné lodi Starliner byl odložen. Důvodem je technická závada na ventilu nosné rakety. Stalo se tak v okamžiku, kdy se oba astronauti, které měla loď dopravit na Mezinárodní vesmírnou s
tanici, připoutávali ke svým sedačkám. Nové
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datum startu zatím nebylo oznámeno. TOP 09 dál hledá nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Poté, co demisi podala Helena Langšádlová, ji měl nahradit ekonom Pavel Tuleja . Kv
ůli tomu, že dříve publikoval
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v tzv. predátorských časopisech, a po kritice kvality jeho práce ale svou nominaci stáhl. V PS aktuálně zasedá vedení strany a na místě je i náš reportér Jakub Říha. Kubo, zdravím tě, hezké r
áno. Jaká je šance,
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že se dnes dozvíme jméno nového ministra? Hezké ráno. Sama předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová řekla, že vůbec není jasné, zdali dnes rozhodnou.
3
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Tím nejžhavějším kandidátem je v tuto chvíli Marek Ženíšek. Ten potvrdil ČT, že se sešel s končící ministryní, kterou by případně mohl nahradit. Nicméně na tom dnešním setkání bude chybět
Vlastimil Válek, první
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místopředseda strany. Markéta Pekarová Adamová nechtěla ani říct, z kolika kandidátů bude vlastně vedení strany vybírat. I pokud by se dobrali k nějakému jménu, tak by toto jméno musel s
chválit výkonný výbor strany.
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Nicméně právě i v případě, že by k tomu rozhodnutí opravdu došlo, tak tento ministr bude nastupovat už takové situaci, kdy ten
1
5

jeho předchůdce odešel. Je pravděpodobně velmi možné, že bude opět podroben nějakému bližšímu zkoumání té své minulosti. No a můžeme doplnit ještě další kontext, protože i kandidátka
do Evropského parlamentu Danuše Nerudová
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v letech 2009 až 2015 opakovaně publikovala v tzv. predátorských časopisech. Podle Seznam Zpráv mělo jít o devět textů. Jedná se o starou záležitost z doby před deseti
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lety, kdy platila jiná pravidla. Po vyjasnění těchto pravidel jsme nastavili standardní publikování jiným způsobem. Ve vep ovsans mám desítky kvalitních publikačních záznamů. Jsem držitelkou

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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Jedinečnou sérii přednášek na téma Sexualizované násilí na žácích připravily na dnešek pedagožky naší fakulty � Dana Dlouhá a Michaela Šedá. V teoretické části prezentovaly výsledky studií k
danému tématu, diskutovalo se i o ukotvení problematiky v zákonech či o prevenci a diagnostice k odhalení rizik. � Druhá část byla věnovaná případovým studiím, které obohatila osobní výpověď
oběti několik let znásilňované vlastním trenérem. Více se dočtete ve zprávě � https://www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/15/1874

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
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podnikatelská fakulta
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Na Běh s děkanem, který se koná 15. května 2024, nezapomeňte s sebou vzít i své malé běžce! �� Kromě dětského běhu a skvělých cen, které mohou získat, je pro ně připravený bohatý progra
m plný zábavy! �Na jednotlivých stanovištích budou plnit různé úkoly, za které budou sbírat razítka a 10 vylosovaných si odnese krásné plyšové hračky. ��� Děti se mohou těšit na stanovišt
ě, jako je například hod balónem na koš, procvičování paměti �, skákání přes švihadlo, slalom a spoustu dalšího. �� Více o akci se dozvíte zde: go.slu.cz/behej

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Na Běh s děkanem, který se koná 15. května 2024,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
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nebudeme mít dostatek ovoce, nebudeme moc pálit, to je stejná hloupost prostě to se dá dovézt apod. Není v tom vůbec žádný problém. Ty mrazy udeřily v době, kdy čeští a vůbec evropští z
emědělci protestují. Konkrétně v případě českých zemědělců,

1
5

ti mají pět požadavků směrem k vládě. Konkrétně jde o podporu zaměstnanosti na venkově slevami na sociálním pojištění, vrácení daně z nemovitosti na úroveň před konsolidačním balíčkem,
zrušení danění evropské provozní dotace z prvního pilíře společné zemědělské politiky

3
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EU, omezení dovozu ze zemí mimo EU a nekrácení národní podpory a v případě, že to bude možné, maximální navýšení mimořádné pomoci zemědělcům. Jsou tyto požadavky na místě? Ne, t
o je

4
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všechno, no. Ani jeden z nich. Já si myslím, že v žádném případě, že ty požadavky jsou natolik přestřelené, můžeme tam větším způsobem o něčem diskutovat, ale třeba podpora zaměstnan
osti na venkově pomocí nějakého sociálního pojištění, proboha,
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to není nic jiného než vlastně podpora, podpora producentů, aby platili menší odvody vůči státu. Toto vůbec nějakým způsobem nezvedne zaměstnanost na venkově nebo něco takového. Na
víc obecně
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nezaměstnanost v ČR hrozně nízká. Prostě jsou to naprosto účelové požadavky, které já naprosto drtivé většině musím odmítnout. Říká agrární ekonom Tomáš Maier. Moc vám děkuji za roz
hovor. Hezký den vám

3
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přeji. Hezký den, na shledanou. Vedení TOP 09 vybírá nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum. Post je od včerejška neobsazený. Po demisi Heleny Langšádlové ho měl obsadit eko
nom
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Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Víc řekne Zuzana Smiešková. Zuzano, o jakých jménech se mluví? Myslím,
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že můžeme říkat už, že jedním z kandidátů je poslanec a také třeba šéf zahraničního výboru sněmovny Marek Ženíšek. On sám svou kandidaturu včera potvrdil ČT. Na Úřadu vlády se dokon
ce potkal teď už tedy bývalou ministryní
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pro vědu a výzkum Helenou Langšádlovou. Jméno Marka Ženíška bylo ale i tedy často skloňováno. Dnes hovořili o Marku Ženíškovi i členové předsednictva TOP 09, když přicházeli na to dn
ešní jednání. Konkrétně třeba Michal
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Kučera řekl, že tedy ano, Marek Ženíšek je jedním z kandidátů, že ale těch kandidátů je hned několik, nechtěl specifikovat jejich počet nebo třeba dokonce konkrétní jména. Řekl ale, že jejich 
tedy méně než pět. Konkrétně třeba o Marku Ženíškovi

4
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hovořil ale také místopředseda Tomáš Černín. Obecně říkal, že by novým ministrem pro vědu a výzkum měl být člověk skutečně tedy s velkými zkušenostmi a že tedy Marek Ženíšek by měl j
eho podporu. Připomenu tedy, že Marek Ženíšek
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je bývalý místopředseda TOP 09 a také bývalý náměstek ministra spravedlnosti a také bývalý první náměstek ministra zdravotnictví Jiří Pospíšil, který dnes taktéž dorazil na to jednání. Jiří Po
spíšil
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tedy z pražské buňky TOP 09 řekl, že pokud to skutečně nakonec bude Marek Ženíšek, že by měl tedy nebo že bude, že bude spokojený. Zdali tedy ale nakonec se rozhodne dnes a my jako 
média se to jméno dozvíme, tak to není jasné.

3
0

Naposledy na tuto otázku odpovídala předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. Novinářům včera řekla, že to není jisté, ale potom zároveň dodala, že čeká, že ano, že dnes tedy roz
hodnou, ale tedy že nemusí. Další tedy místopředseda Matěj Ondřej

4
5

Havel pak dodával, že i když by se tedy členové předsednictva dnes na novém jménu nebo na jménu kandidáta na post ministra pro vědu a výzkum třeba dohodli, tak ještě tady tuto nominaci
musí potvrdit výkonný výbor.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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Nejužší vedení vládní TOP 09 doporučilo do funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace poslance Marka Ženíška. O konečné nominaci na uvolněnou pozici ve vládě rozhodne ve čtvrtek výkon
ný výbor strany.

„Moc si vážím, že mě předsednictvo TOP 09 doporučilo na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace, a beru to jako ocenění své dosavadní práce,“ sdělil Novinkám v úterý po jednání předsednic
tva strany poslanec a předseda sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek.
Členem TOP 09 je Ženíšek od roku 2009, přičemž až do roku 2019 byl místopředsedou strany, v letech 2015 až 2017 zastával post prvního místopředsedy.
Předsednictvo na svém úterním jednání vybíralo z několika kandidátů na ministra pro vědu, nejlépe z toho nakonec vyšel Ženíšek. Finální rozhodnutí padne ve čtvrtek na výkonném výboru TOP 09.

Tuleja se vzdal nominace
Domácí
Už před jednáním předsednictva ale zaznívaly kladné ohlasy na Ženíška. „Věřím, že by funkci vykonával dobře. Je to zkušený politik, akademik, zkušenosti má, takže nemám obavy,“ řekl například 
místopředseda strany a senátor Tomáš Czernin.
TOP 09 hledá kandidáta na post, na který před necelými dvěma týdny oznámila rezignaci ministryně Helena Langšádlová (TOP 09), jež byla kritizována za nedostatečné prodávání své práce veřej
nosti, už podruhé. Minulý týden v úterý totiž vedení strany vsadilo na ekonoma a bývalého rektora Slezské univerzity  v Opavě  Pavla Tuleju (TOP 09). Ten se měl ujmout funkce v pondělí, ale v p
átek se nominace vzdal poté, co vyšlo najevo, že v minulosti publikoval část svých odborných prací v tzv. predátorských časopisech. Odborníci se pozastavovali především nad jejich vědeckou úro
vní.

Zbytečný vlastňák a tragikomedie, hodnotí manévry TOP 09 politologové
Domácí

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
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Vedení TOP 09 navrhlo další jméno na post ministra pro vědu a výzkum. Má jím být dlouholetý poslanec a spoluzakladatel strany Marek Ženíšek. Nominaci musí ve čtvrtek potvrdit výkonný výb
or.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
Předsednictvo svým dnešním usnesením doporučilo výkonnému výboru navrhnout do vlády Marka Ženíška. Výkonný výbor se sejde ve čtvrtek.
Informaci Seznam Zprávám potvrdil i sám Marek Ženíšek. „Moc si vážím, že mě předsednictvo doporučilo na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace, a beru to jako ocenění své dosavadní prác
e,“ napsal Ženíšek.
Post ministra pro vědu a výzkum je po odchodu Heleny Langšádlové a následném odstoupení jejího nástupce, prorektora Slezské univerzity v Opavě Pavla Tuleji, nyní neobsazený.
Pětačtyřicetiletý poslanec je držitelem doktorátu z politologie a v současné době je i ředitelem politického institutu TOPAZ, který je think-tankem strany.
„Měl by to vzít nějaký zkušený politik, který to vezme urychleně erudovaně do rukou.“ Tak ve zkratce zhodnotil proces vybírání nového ministra pro vědu a výzkum místopředseda TOP 09, poslanec
Matěj Ondřej Havel.

Zkušený politik
Když hovoří o politických zkušenostech, nelze Marku Ženíškovi nic vytknout. Vyzkoušel si politiku v různých patrech a pozicích. Od zastupitele plzeňské městské části přes náměstka hejtmanky, ná
městka dvou ministrů až po poslance a předsedu sněmovního zahraničního výboru, který vede od roku 2021.
Ženíšek je s TOP 09 spjatý od jejího začátku. V letech 2005 až 2009 byl členem KDU-ČSL a právě v roce 2009 patřil k tomu křídlu, které se v čele s Miroslavem Kalouskem trhlo a založilo TOP 09. 
Téměř deset let s malou přestávkou působil jako její místopředseda.
Mimo politických funkcí by se mu při řízení české vědy a výzkumu mohla hodit i akademická zkušenost. Ženíšek v minulosti přednášel na katedře politologie a mezinárodních vztahů. Rok také půso
bil jako proděkan fakulty zdravotnických studií v Plzni.
Aktualizace: Opravili jsme chybný název univerzity, kde působí Pavel Tuleja .

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra poslance Marka Ženíška ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
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Marek Ženíšek z TOP 09 má být podle předsednictva této strany novým ministrem pro vědu a výzkum. Návrh musí ještě schválit výkonný výbor strany, který rozhodne ve čtvrtek. Ženíšek má na
hradit Helenu Langšádlovou (TOP 09). Původně měl na post zamířit Pavel  Tuleja  (TOP 09), ten se ale nominace vzdal.

Podle předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové nominovalo předsednictvo strany Marka Ženíška na post ministra „naprosto drtivou většinou“. „Je velmi zkušeným politikem, současným p
oslancem, předsedou zahraničního výboru, ale také člověkem se zkušeností z exekutivní sféry. Byl náměstkem dvou ministrů,“ uvedla Pekarová Adamová.
Sám Ženíšek uvedl, že si návrhu, aby se stal ministrem, váží. Podporu předsednictva zároveň označil za podmínku pro to, aby se o funkci ve vládě ucházel. „Beru to jako ocenění své dosavadní pr
áce. O konečné nominaci rozhodne ve čtvrtek výkonný výbor TOP 09,“ poznamenal. Věří, že podporu výboru rovněž získá. Podobně jako Pekarová Adamová i on věří, že mu přijdou vhod jeho zku
šenosti z exekutivy – byl náměstkem na ministerstvech spravedlnosti a zdravotnictví. Dodal, že má i zkušenosti z akademické sféry mimo jiné coby proděkan Fakulty zdravotnických studií Západoč
eské univerzity.
Ženíšek připustil, že se uchází o funkci, na kterou „neexistuje žádná dlouhá fronta ze strany členů TOP 09“, proto považuje podporu vedení své strany za klíčovou. Priority, které by prosazoval, vyc
házejí podle něj z vládního programového prohlášení.
Vedení TOP 09 chce podle Pekarové Adamové od nového ministra především, aby pro vědu a výzkum sehnal dodatečné miliardy na příští rok. Podle Ženíška by vláda měla ukázat, že jsou pro ni v
ěda a výzkum stále prioritami, a dodatečné peníze z rozpočtu dát. Jako ministr by se chtěl také zasadit, aby byl do léta hotový zákon o transferu technologií.
Premiér Petr Fiala (ODS) očekává, že se s Ženíškem setká v pátek dopoledne, jmenován do funkce by podle něj mohl být příští týden. „Je to zkušený politik, který má zkušenosti z různých politický
ch rovin, nejen z parlamentu,“ řekl Fiala. „Má zkušenosti i s fungováním státní správy, to si myslím, že je určitě výhoda. Je to také člověk, který se výrazně orientuje dlouhodobě třeba v oblasti zahra
niční politiky, což je také určitě pozitivní věc,“ dodal.
Ministr práce a sociálních věcí a předseda koaliční KDU-ČSL Marian Jurečka doplnil, že nominace je plně v kompetenci koaličního partnera. Ženíška považuje za kandidáta, který je schopen být d
obrým ministrem pro vědu. „Myslím, že předpoklady má, aby byl schopen zvládnout roli manažerskou i politickou,“ sdělil.
„Vzhledem k profesnímu zaměření pana Ženíška – doktorát z politologie, mezinárodní vztahy – si nejsem jistý, že to bude přínosem pro aplikované vědy,“ podotkl místopředseda sněmovního školsk
ého výboru Zdeněk Kettner (SPD).
Předseda Učené společnosti a ředitel Biologického centra akademie věd Libor Grubhoffer považuje nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu za dobré řešení.
„Mám pocit, že v tuto dobu je volba politicky zdatného jedince tou nejlepší pro pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace. Myslím, že bude mít všechny předpoklady k tomu, aby navázal na úspěšn
ou práci své předchůdkyně,“ uvedl. Zdůraznil, že práci bývalé ministryně Langšádlové vědecká komunita velice oceňuje.
Kromě rozpočtu na příští rok bude podle Grubhoffera muset Ženíšek řešit i dlouhodobou udržitelnost financování české vědy a výzkumu. „To se stále odkládá, protože čtyřleté období mandátu politi
ckých reprezentací je příliš krátké na to, aby se dělala takováto strategická rozhodnutí. Ale ve vědě to potřebujeme,“ podotkl.
To, že TOP 09 dokázala rychle jmenovat náhradu za Tuleju, ocenil i prezident Asociace výzkumných organizací Libor Kraus. Poukázal na to, že prioritou je v současné době obhájit navýšení rozpo
čtu na výzkum, vývoj a inovace na rok 2025. „Doufám, že výzkum a vývoj nebude nadále ‚popelkou‘ v prioritách vlády. Marek Ženíšek je (dost) zkušeným politikem (na to), aby toto navýšení rozpočt
u vyjednal,“ míní.
Rektorka Univerzity Karlovy a předsedkyně České konference rektorů Milena Králíčková se na spolupráci s Ženíškem těší. „Marka Ženíška samozřejmě znám, neboť působí na Západočeské univer
zitě v Plzni. Věřím, že si uvědomuje značné úkoly, které jsou před ním,“ nechala se slyšet.
Ženíšek má podle předsedy Rady vysokých škol Tomáše Kašparovského pro práci ministra dobré předpoklady, zmínil jeho zkušenosti politické i s akademickou sférou. „Budeme doufat, že naváže
na kvalitní práci paní ministryně Langšádlové. Pokud v tomto duchu bude pokračovat, tak si myslíme, že by to mohl být dobrý kandidát,“ domnívá se.
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Ženíšek bude nástupcem Langšádlové, která ve funkci ministryně pro vědu, výzkum a inovace skončila v neděli. Původně ji měl od pondělí nahradit ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Op
avě Tuleja . Ten se ale nominace vzdal kvůli sílící kritice za to, že své vědecké práce publikoval v takzvaných predátorských časopisech. Někteří zástupci akademické obce navíc poukázali na pod
le nich nevalnou kvalitu jeho odborných prací.
Hospodářské noviny napsaly v souvislosti s nečekaně komplikovanou výměnou ve vládě, že někteří členové TOP 09 začínají být nespokojeni s vedením v čele s Markétou Pekarovou Adamovou. T
a je však přesvědčena, že má silný mandát z nedávného sněmu. „Já jsem obhájila svoji pozici docela jasně,“ řekla. Domnívá se, že nespokojení jsou pouze členové strany ze Středočeského kraje, 
odkud je Helena Langšádlová. „Zbývající si uvědomují, že ke změně bylo nutné přistoupit,“ míní.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra pro vědu Ženíška ( ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

141. Noční nebe se na Karlovarsku obarvilo do fialova  
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Světla Aurory máme spojena především se severskými zeměmi, v noci na pondělí však polární záře zbarvila do fialova nebe nad Českem! Nad Záhořicemi na Karlovarsku ji vyfotil astronom
Petr Horálek (37), podle kterého můžeme dočkat v následujících dnech opakování.

V našich končinách nezvyklou podívanou způsobila erupce, která propukla na Slunci mezi čtvrtkem a pátkem. „Polární záře byla nejjasnější ve dvou obdobích, v pondělí ráno krátce po půlnoci a pa
k okolo 1:55. Byla slabě pozorovatelná i očima, při sledování daleko od měst s dokonalým výhledem k severnímu obzoru,“ přiblížil astronom a fotograf Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  v Opav
ě .
Jak bude?

Dnes: zataženo až oblačno, na většině území déšť nebo přeháňky, místy bouřky. Den 12 až 18 °C.
Zítra: zataženo až oblačno, místy až polojasno, ojediněle déšť nebo přeháňky. Noc 7 až 11 °C, den 14 až 18 °C.
Čtvrtek: jasno až polojasno, postupně místy oblačno. Noc 3 až 8 °C, den 17 až 21 °C.
Pátek: oblačno až polojasno, ojediněle přeháňky. Noc 5 až 9 °C, den 17 až 21 °C.

SEKCE: Životní styl

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
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142. TOP 09 navrhuje jako ministra pro vědu poslance Ženíška. Zvedne pro něj ruku předchůdkyně
Langšádlová?  

12:35 | 07.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Dominik Stein, Lidovky.cz, ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Předsednictvo vládní TOP 09 v úterý na funkci ministra pro vědu a výzkum nominovalo poslance a předsedu sněmovního Zahraniční výboru Marka Ženíška. Pro server Lidovky.cz to potvrdil sá
m poslanec. „Moc si doporučení vážím, beru ho jako ocenění mé dosavadní práce,“ sdělil Ženíšek.

Zda se ovšem opravdu ministrem stane, musí ještě potvrdit ve čtvrtek výkonný výbor strany. Ten čítá 39 členů včetně exministryně Heleny Langšádlové či bývalého šéfa strany Jiřího Pospíšila. Pře
dsednictvo strany se skládá z 16 členů.
Že konečnou instancí je výkonný výbor, je dle poslance a místopředsedy strany Matěje Ondřeje Havla zcela běžné. „Předsednictvo navrhuje usnesením, výbor schvaluje. U docenta Pavla Tuleji (př
edchozí nominant, který se ale po novinářských zjištěních vzdal nominace – pozn.red.) tomu nebylo jinak,“ uvedl poslanec.
„Pro Marka Ženíška budu hlasovat, protože je zkušeným politikem, který má vedle Poslanecké sněmovny i praxi z exekutivy a zná i akademické prostředí,“ uvedla pro server Lidovky.cz exministryn
ě a současná poslankyně Langšádlová. „Věřím, že se mu podaří mnou rozpracované úkoly dokončit,“ doplnila.
Na post uvolněný po Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (oba TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských čas
opisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.
Ženíška podle Pekarové Adamové navrhla drtivá většina členů předsednictva. Je podle ní velmi zkušeným politikem, ale také člověkem se zkušeností z exekutivní sféry, neboť byl náměstkem dvou 
ministrů. Od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství na ministerstvu spravedlnosti, od ledna 2012 do července 2013 prvním náměstkem ministra zdravotnictví
.
Výkonný výbor o nominaci rozhodne ve čtvrtek. Pekarová Adamová chce co nejdříve o kandidátovi informovat premiéra Petra Fialu (ODS) a prezidenta Petra Pavla.
Klíčovou prioritou nového ministra pro vědu bude navýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok o několik miliard korun, řekla šéfka strany. Letos mají výdaje činit zhruba 40 miliard korun. Vládní
Rada pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) navrhuje pro příští rok rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun.
Úvahy o mimořádném sjezdu TOP 09 podle Pekarové Adamové nejsou namístě, při dnešním jednání předsednictva o něm nepadlo ani slovo. Za důležité považuje soustředit se na nadcházející vol
by. Strana se podle ní snaží napravit to, co je často vytýkáno kabinetu, a to nedostatečnou komunikaci. Jedinou nespokojenou krajskou organizací je podle Pekarové Adamové středočeská, odkud 
Langšádlová pochází.
Šéf pražské TOP 09 Jiří Pospíšil, který se zasedání předsednictva zúčastnil, uvedl, že do vlády by se Ženíškem vstoupil člověk, který má zkušenosti s fungováním ministerstev a kabinetu. Domnívá
se, že projekty, které Langšádlová začala, včetně nového zákona o vědě, bude schopen dokončit.
Dnešní debata byla podle Pospíšila otevřená a místy emocionální. „Myslím, že všichni si teď uvědomují, že nás čekají za několik týdnů volby, a jak se říká, zajíci se mají sčítat po honu,“ poznamenal
. „Nikdo dneska opravdu nevolá po svolání nějakého mimořádného sněmu,“ dodal.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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143. Ve hře o post ministra je nyní i Ženíšek. TOP 09 chce vybrat tento týden  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Při hledání kandidáta do vlády na post ministra pro vědu, výzkum a inovace začala TOP 09 skloňovat jméno Marka Ženíška. „Je jedním z těch, kteří jsou teď ve hře,“ řekl v pondělí iDNES.cz
člen nejužšího vedení TOP 09, který si nepřál být jmenován. Ve hře jsou podle něj asi tři jména, ale tvrdí, že se rozhodne mezi Ženíškem a místopředsedou Matějem Ondřejem Havlem.

Jméno kandidáta na nového ministra pro vědu, výzkum a inovace po rezignaci Heleny Langšádlová a poté, co vstup do vlády vzdal prorektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja, bude předsednictvo
TOP 09 řešit v úterý a pak ve čtvrtek výkonný výbor. TOP 09 chce mít o novém ministrovi jasno tento týden.
Ženíšek, který byl v minulosti dvakrát náměstkem – nejprve na ministerstvu spravedlnosti a pak i na zdravotnictví – na otázku iDNES.cz, zda dostal nabídku na post ministra pro vědu a výzkum, ner
eagoval.
Až později ČT potvrdil, že jeho jméno je ve hře. Zamířil i na Úřad vlády na jednání s bývalou ministryní Helenou Langšádlovou.
Spíše „bobříka mlčení“ drží druhý možný kandidát, místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel, o němž se hovořilo jako o budoucím ministrovi ještě před tím, než se strana spálila s Tulejou. Ten no
minaci do vlády vzdal po kritice za to, že publikoval v predátorských časopisech, které nesplňují vědecké standardy. Zazněly i výhrady k úrovni jeho odborné práce a že jeho texty ani neměly přijatel
nou úroveň.

Omyl i zneužití. Poznat predátorské časopisy není vždy lehké, říká akademik

„Nerad bych to komentoval, nezlobte se. Předsednictvo bude o kandidátovi na ministra jednat v úterý, výkonný výbor ve čtvrtek. Pak bychom to měli zveřejnit. Pokud se dohodneme,“ uvedl pro iDN
ES.cz Havel.
Ve hře nyní údajně není to, že by místo zůstalo neobsazené, nebo že by se strana po nezdaru s Tulejou znovu obrátila na Langšádlovou.
„Pokud je někdo členem vlády, musí mít důvěru vedení politické strany, která ho tam nominuje. A současně člen vlády musí mít důvěru ve vedení politické strany, která ho tam nominuje, v tuto chvíli 
neplatí ani jedna z těchto podmínek,“ odepsala Langšádlová. Dala jasně najevo, že s šéfkou strany Markétou Pekarovou Adamovou nemá nyní nejlepší vztah.

Langšádlová končí ve vládě. Méně podle šéfky TOP 09 myslela na prezentaci

Langšádlová podle ní dávala více úsilí do obsahové části práce než prezentaci navenek, i to je ale práce ministra. Sama šéfka Sněmovny a TOP 09 nechtěla v pondělí vůbec spekulovat o jménech.
„My vás určitě budeme informovat, jakmile kandidáta vybereme, nechci říkat přesný termín. Máme vícero kandidátů, nechci spekulovat o jménech,“ uvedla Pekarová Adamová. Osobně očekává, ž
e předsednictvo ke jménu, které nabídne TOP 09 do vlády, dospěje.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ve hře o post ministra je nyní i Ženíšek. TOP 09 chce vybrat tento týden ( Idnes.cz - Zprávy, Vedení univerzity); Ve hře o post ministra je nyní i Ženíšek. TOP 09 chce
vybrat tento týden (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ve hře o post ministra je nyní i Ženíšek. TOP 09 chce vybrat tento týden ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity );
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144. Predátor Nerudová. Špinavá cesta k titulům a penězům z našich daní  
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ČESKO: Když Danuše Nerudová kandidovala na prezidentku, mohl se národ díky zájmu novinářů o minulost uchazečky seznámit s tím, jak na Mendelově univerzitě pod jejím ve
dením fungoval systém studia ze zahraničí, některými nazývaný „prodej diplomů“. Nyní vede kandidátku hnutí STAN do europarlamentu a veřejnost se dozvídá o jiném svérázu 
akademického působení, spojeném i s její osobou. Po Pavlu Tulejovi se do hledáčku kvůli publikacím v „predátorských časopisech“ dostává i profesorka Nerudová. Sama tvrdí,
že s touto praxí skončila v roce 2015, důkazy ale hovoří jinak.

Pavel Tuleja  z TOP 09 nebude kvůli publikování v predátorských vědeckých časopisech ministrem pro vědu a výzkum. Nyní vyšlo najevo, že v predátorských časopisech publikovala i Danuše Ne
rudová, která si tím podobně jako Tuleja zvyšovala finanční ohodnocení na akademické půdě.
Na zjištění Seznam Zpráv reagovala lídryně europarlamentní kandidátky STAN vysvětlením, že to dělala jen do roku 2015, tedy téměř před deseti lety a v době, kdy se „predátorské časopisy“ nepo
važovaly za takový problém.
Danuše Nerudová podle Seznam zpráv od roku 2009 do roku 2015 publikovala minimálně devět článků v těchto časopisech, když byla proděkankou a prorektorkou na univerzitě v Brně. Šestkrát šl
o o časopis Business Review, dále dvakrát o časopis Journal of American Business Review a jednou v American Academy of Business Review.
Nerudová vyjádřila lítost, ale vysvětlila své počínání tím, že tehdy byla jiná situace. „Samozřejmě z dnešního pohledu nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají pochybnou ho
dnotu. Od doby, kdy se tato problematika na akademické sféře začala řešit a akademická obec si vydefinovala znaky a seznamy podvodných časopisů, už jsem v nich nepublikovala,“ sdělila.
Zároveň se pochlubila následným progresem své vědecké práce, kdy od té doby nasbírala na 74 citací ve věhlasné databázi Web of Science.
Predátorské vědecké časopisy fungují na principu, kdy neprobíhá standardní oponentura a texty jsou většinou publikovány hned poté, co autor vydavateli zaplatí. Částky za zveřejnění článku se přit
om pohybují v řádu desítek tisíc. Nerudová si nevzpomíná, zda i ona něco platila. „Zda se za publikování platilo, si nevzpomínám, je to více než deset let,“ reagovala Nerudová a dodala, že dodnes 
se běžně platí i v solidních časopisech.
Nerudová také vysvětlovala, že po roce 2015 už v těchto problematických časopisech nepublikovala.
Již v roce 2012 se k tématu „predátorských časopisů“ vyjádřil akademický ekonom Daniel Münich, který vidí rozdíl mezi ojedinělou mladickou nerozvážností a vědomým jednáním zkušených vědec
kých pracovníků. „Myslím, že jsou dva základní případy, které se rozlišují. Jeden případ je systematické zneužívání. To lze poznat poměrně snadno tím, že člověk takových článků publikoval celou ř
adu. Pak jsou případy, kdy člověk neměl moc ponětí o tom, jaké jsou v daném vědeckém oboru standardy, a někam článek poslal,“ říká nyní Münich, jenž je aktuálně poradcem Danuše Nerudové.
Münich už dříve na svém blogu vysvětloval, jak vlastně funguje systém hodnocení ekonomických publikací, který je závislý na počtu citací. Z toho se následně odvozují státní finance pro konkrétní v
ědecká pracoviště. Münich systém popsal na případu Litvy, přičemž stejný systém přejímala i česká akademická obec.
Mezi impaktovanými je však i spousta časopisů nenáročných na kvalitu a na objevnost publikovaného výzkumu, s velmi nízkou čteností a s minimálním mezinárodním citačním ohlasem. „V řadě pří
padů jde o národní časopisy zabývající se ryze místními otázkami s malým mezinárodním přesahem. Jejich redakční rady jsou složeny z akademiků lokálních univerzit, které publikují výzkum jinde 
nepublikovatelný. Tyto časopisy se také vyznačují velkou sebecitovaností a proto je vypovídací hodnota IF o kvalitě časopisu nulová,“ pokračuje Münich.
Ve světě i v České republice ale tyto „sebecitace“ a nenáročné odborné časopisy staly součástí systému financování vědců, známého jako tzv. kafemlejnek. „Slepé používání IF pro určení bodovéh
o, a tedy finančního ohodnocení článku v impaktovaném časopise, vede k řadě absurdních ocenění řady vědecky bezcenných a nevýznamných článků. A kafemlejnkovému hodnocení se již česká 
akademická komunita pomalu přizpůsobuje. Rozmáhají se účelové sebecitační praktiky,“ psal Münich v roce 2012.
A právě na tento systém financování se Nerudová odvolává. „Celý problém je v tom, že minulý systém hodnocení vědy – říkali jsme mu kafemlejnek – hodnotil pouze kvantitu, nikoliv kvalitu publikac
í. S tím souvisel i dynamický rozvoj predátorských časopisů, které na systému parazitovaly,“ uvedla Nerudová s tím, že celý tento „zvrácený systém hodnocení“ se odrazil v systému financování vys
okých škol a vedl k tomu, že část akademiků využívala „skulin systému, který toto umožňoval“.
Danuše Nerudová se v akademickém světě pohybuje od roku 2007. Již v roce 2009 byla jako třicetiletá zvolena proděkankou na Provozně ekonomické fakultě Mendelovy univerzity, kde předtím ab
solvovala i svá vysokoškolská studia. Vědecky bádala v oblasti daní a jejich harmonizace v EU. V rámci své akademické kariéry se stala nejprve docentkou a v lednu 2018 pak profesorkou. V roce 
2017 byla vedle úspěchu své profesorské habilitace rovněž zvolena rektorkou celé Mendelovy univerzity.
Danuše Nerudová tvrdí, že své pochybení si uvědomila v roce 2015, právě když si přečetla jeden z textů Daniela Münicha. Pak už podle svého tvrzení v publikování v těchto časopisech nepokračov
ala. „„O téma se začaly zajímat univerzity a začaly samy vydefinovávat znaky a seznamy těchto predátorských časopisů,“ uvedla nyní.
Jenže internetem se šíři důkazy, že Nerudová neříká pravdu a v pochybných časopisech publikovala i v roce 2016 a 2017, a to konkrétně v litevském periodiku Engineering Economics. Právě tento
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časopis je přitom označována jako jeden z důležitých členů citačního klanu, díky nimž rostou akademikům citace a mají nárok na vyšší peníze na akademické půdě.
Šlo například o text „Budoucí financování EU: Případ paušální daně“, publikovaný v roce 2017 ve spoluautorství s Marianem Dabranschi a Veronikou Solilovou, kteří oba působili na Mendelově univ
erzitě. Nerudová tam v té době byla prorektorkou.
Text „Efektivita environmentální politiky: Empirické důkazy založené na aplikaci modelu VEC“ autorek Nerudové a Solilové vyšel v témže časopise v roce 2016.
Text „Hypotéza dvojité dividendy: Lze ji ověřit výměnou zdanění uhlíku za daň ze mzdy?“, autoři Dobranschi, Nerudová, zde vyšel v roce 2015.
Jana Bobošíková v pořadu Aby bylo jasno navíc přišla s informacemi, podle kterých měla Danuše Nerudová u některých prací falšovat autorství.
Už před prezidentskou volbou se objevovaly informace z akademické obce, že vědecké publikace Danuše Nerudové jsou problematické. Například vědec a výzkumník Jakub Drápal z Karlovy univ
erzity a z Akademie věd podobně popsala, co se mu na publikacích profesorky Nerudové nelíbí, podle něj publikovala velké množství nekvalitních článků, nebyla schopna publikovat kvalitní výsledk
y a podepisovala se pod články v oborech, kterým nerozumí. Akademik to pojmenoval jako falšování autorství.
O podivných praktikách publikování Danuše Nerudové v Aby bylo jasno informovali už v listopadu 2022. Tehdy Nerudová jako svou silnou stránku označovala svou „čistou minulost“. Pojí se s ní vš
ak kauzy jako je spolupráce s jejím nástupcem v rektorském křesle, který ve funkci kvůli podezření z falšování dat vydržel pouhých pět dní.
Za prezidentské volby před koncem roku 2022 nejprve Nerudová označovala za svou silnou stránku „čistou minulosti“, ale pak se objevily informace o podivném studiu některých zahraničních stud
entů na Mendelově univerzitě v době jejího působení. Někteří systém nazývali natvrdo „prodej diplomů“ a NAÚ následně Mendelově univerzitě odebral akreditaci pro doktorské studijní programy v e
konomických vědách.
„Byla jsem hajný, který chytil pytláka. Univerzita uskutečňuje 56 studijních programů… Ten, kdo na to upozornil, mi poděkoval, jak rychle jsem to začala řešit. Nebojím se ničeho, mám naprosto čist
é svědomí, jsem čestný člověk,“ hájila se Nerudová v roce 2022. Při jejím vysvětlování detailů systému ale došlo i na takové kuriozity, jako vysvětlování, že univerzita špatně počítala délku semestru
.
Nyní Bobošíková ohledně publikační minulosti kandidátky do europarlamentu zjistila, že publikovala i v místě, které podle zjištění portálu Věda a výzkum pořádá falešné konference, vytváří predátor
ské časopisy a vydává nesmysly. „Paní Nerudová svůj příspěvek publikovala ve zdroji, který zní The World Academy of Science, Engineering and Technology , zkráceně WASET. Tento zdroj už dl
ouhá léta kraluje predátorským časopisům. Článek vyšel v době, kdy Nerudová končila jako prorektorka a krátce před tím, než úspěšně kandidovala na rektorku zmíněné univerzity,“ přiblížila Boboš
íková.
Uvedená predátorská společnost tehdy podle zjištění pořadu Aby bylo jasno pořádala denně přes tři tisíce konferencí. Díky těmto falešným konferencím cílícím na akademiky, kteří kvůli kariéře a pe
nězům potřebují vykazovat publikační činnost, ročně vydělává přes čtvrt miliardy korun.
Vedle toho působí slavné „opisování“ Nerudové z doneseného sešitku v prezidentské debatě jako bezvýznamná legrace.
A její nedávné „hokejové“ video, na kterém své oponenty posílá za porušování pravidel na trestnou lavici, nabývá v tomto kontextu ještě kurioznějších dimenzí.
ZDROJ: YouTube ABJ / PL
Prosím podpořte náš projekt!

Bez vaší pomoci se neobejdeme. Vaše příspěvky pomáhají zvládat opakující se měsíční platby a udržet portál v chodu. Potřebujeme vaši pomoc a podporu

CZK účet ve FIO bance (správce Slovanský Svět) :

Ú:2902573480/2010
IBAN:CZ4320100000002902573480 SWIFT: FIOBCZPPXXX
EURO účet ve WISE bank (správce Jie Liang) :

IBAN: BE62967308702361 Swift:TRWIBEB1XXX
Adresa banky: WISE EUROPE S.A., Avenue Louise 54, Room S52 Brussels 1050, Belgium

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Škraloup s „predátory“ má i Nerudová. A větší, než přiznává ( Parlamentnilisty.cz - Aréna, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

145. Univerzity v Moravskoslezském kraji (VŠB-TUO, Ostravská univerzita, Slezská univerzita v Opavě)…  
13:00 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: LinkedIn - Příspěvky  AUTOR: Vysoká škola báňská - Technická univerzita Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Univerzity v Moravskoslezském kraji (VŠB-TUO, Ostravská univerzita , Slezská  univerzita  v Opavě ) podporují skutečné studentské majálesy.

Opavský majáles se uskuteční 11. května 2024 v Městských sadech v Opavě.

Majáles Ostrava se koná na Slezskoostravském hradě 17. května 2024 na Slezskoostravském hradě v Ostravě.

Více v prohlášení: https://info.vsb.cz/47239

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (4x), slezská (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Univerzity v Moravskoslezském kraji (VŠB -… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

146. Předsednictvo TOP 09 navrhlo na ministra pro vědu výkonnému výboru Ženíška  
13:09 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Epoch Times - Články  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Předsednictvo TOP 09 navrhlo výkonnému výboru strany nominaci šéfa sněmovního zahraničního výboru Marka Ženíška na ministra pro vědu, výzkum a inovace. Po dnešním jednání užšího veden
í koaliční strany to uvedla předsedkyně Markéta Pekarová Adamová. Výkonný výbor rozhodne o nominaci ve čtvrtek.
Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (oba TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných pre
dátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.
Ženíška podle Pekarové Adamové navrhla drtivá většina členů předsednictva. Je podle ní velmi zkušeným politikem, ale také člověkem se zkušeností z exekutivní sféry, neboť byl náměstkem dvou 
ministrů. Od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství na ministerstvu spravedlnosti, od ledna 2012 do července 2013 prvním náměstkem ministra zdravotnictví
.
Výkonný výbor o nominaci rozhodne ve čtvrtek. Pekarová Adamová chce co nejdříve o kandidátovi informovat premiéra Petra Fialu (ODS) a prezidenta Petra Pavla.
Klíčovou prioritou nového ministra pro vědu bude navýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok o několik miliard korun, řekla šéfka strany. Letos mají výdaje činit zhruba 40 miliard korun. Vládní
Rada pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) navrhuje pro příští rok rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun.
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Úvahy o mimořádném sjezdu TOP 09 podle Pekarové Adamové nejsou namístě, při dnešním jednání předsednictva o něm nepadlo ani slovo. Za důležité považuje soustředit se na nadcházející vol
by. Strana se podle ní snaží napravit to, co je často vytýkáno kabinetu, a to nedostatečnou komunikaci. Jedinou nespokojenou krajskou organizací je podle Pekarové Adamové středočeská, odkud 
Langšádlová pochází.
Šéf pražské TOP 09 Jiří Pospíšil, který se zasedání předsednictva zúčastnil, uvedl, že do vlády by se Ženíškem vstoupil člověk, který má zkušenosti s fungováním ministerstev a kabinetu. Domnívá
se, že projekty, které Langšádlová začala, včetně nového zákona o vědě, bude schopen dokončit.
Dnešní debata byla podle Pospíšila otevřená a místy emocionální. „Myslím, že všichni si teď uvědomují, že nás čekají za několik týdnů volby, a jak se říká, zajíci se mají sčítat po honu,“ poznamenal
. „Nikdo dneska opravdu nevolá po svolání nějakého mimořádného sněmu,“ dodal.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): AktualizovánoMinisterskou blamáž má ukončit Ženíšek. TOP 09 jeho nominaci do čela rezortu pro vědu projedná ve čtvrtek ( E15.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

147. Další adept na ministra pro vědu. Předsednictvo TOP 09 navrhlo Marka Ženíška  
13:10 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Česko  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Předsednictvo TOP 09 navrhlo výkonnému výboru strany nominaci šéfa sněmovního zahraničního výboru Marka Ženíška na ministra pro vědu, výzkum a inovace. Po úterním jednání užšího ved
ení koaliční strany to řekla novinářům předsedkyně Markéta Pekarová Adamová. Výkonný výbor rozhodne o nominaci ve čtvrtek. Ženíšek řekl České televizi (ČT), že za své priority by považoval
rozpočet a chystaný zákon, který by měl reformovat transfer technologií.

Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (oba TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných 
predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.
Ve vládě po dvou a půl letech skončila ministryně pro vědu, výzkum a inovace Helena Langšádlová:

Ženíška podle Pekarové Adamové navrhla drtivá většina členů předsednictva. Je podle ní velmi zkušeným politikem, ale také člověkem se zkušeností z exekutivní sféry, neboť byl náměstkem dvou 
ministrů. Od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství na ministerstvu spravedlnosti, od ledna 2012 do července 2013 prvním náměstkem ministra zdravotnictví
.

Priority nového ministra? Rozpočet a zákon o transferu technologií
Ženíšek ČT řekl, že neexistuje žádná dlouhá fronta na tento post ze strany členů TOP 09. Proto pro něj byla klíčová podpora vedení. Se svojí případnou předchůdkyní Langšádlovou je v úzkém kont
aktu. Pozici ministra pro vědu považuje za důležitou, když má kabinet vědu a výzkum jako jednu z priorit.
Klíčovou prioritou nového ministra pro vědu bude navýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok o několik miliard korun, řekla šéfka strany. Letos mají výdaje činit zhruba 40 miliard korun. Vládní
Rada pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) navrhuje pro příští rok rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun. Rozpočet, stejně jako připravovaný zákon o transferu technologií, za své priority označil i Že
níšek.

O mimořádném sjezdu TOP 09 se nejednalo
Úvahy o mimořádném sjezdu TOP 09 podle Pekarové Adamové nejsou namístě, při úterním jednání předsednictva o něm nepadlo ani slovo. Za důležité považuje soustředit se na nadcházející vo
lby. Strana se podle ní snaží napravit to, co je často vytýkáno kabinetu, a to nedostatečnou komunikaci. Jedinou nespokojenou krajskou organizací je podle Pekarové Adamové středočeská, odkud 
Langšádlová pochází.
Pavel Tuleja  se vzdal nominace na ministra pro vědu:

Šéf pražské TOP 09 Jiří Pospíšil, který se zasedání předsednictva zúčastnil, uvedl, že do vlády by se Ženíškem vstoupil člověk, který má zkušenosti s fungováním ministerstev a kabinetu. Domnívá
se, že projekty, které Langšádlová začala, včetně nového zákona o vědě, bude schopen dokončit.
Úterní debata byla podle Pospíšila otevřená a místy emocionální. „Myslím, že všichni si teď uvědomují, že nás čekají za několik týdnů volby, a jak se říká, zajíci se mají sčítat po honu,“ poznamenal.
„Nikdo dneska opravdu nevolá po svolání nějakého mimořádného sněmu,“ dodal.

Fiala se chce se Ženíškem sejít v pátek
Premiér Petr Fiala očekává, že se s kandidátem na ministra pro vědu, výzkum a inovace Markem Ženíškem setká v pátek dopoledne. Jmenován by případně mohl být příští týden, řekl na tiskové ko
nferenci po dnešním jednání vlády. Ženíšek je podle Fialy zkušený politik. Má zkušenosti s fungováním státní správy, dlouhodobě se orientuje třeba v zahraniční politice, řekl předseda vlády.
„Je to zkušený politik, který má zkušenosti z různých politických rovin, nejen z Parlamentu,“ řekl Fiala o předsedovi sněmovního zahraničního výboru. „Má zkušenosti i s fungováním státní správy, t
o si myslím, že je určitě výhoda. Je to také člověk, který se výrazně orientuje dlouhodobě třeba v oblasti zahraniční politiky, což je také určitě pozitivní věc,“ dodal ministerský předseda.
Vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí a předseda koaliční KDU-ČSL Marian Jurečka doplnil, že nominace je plně v kompetenci koaličního partnera. Ženíška považuje za kandidáta, který je 
schopen být dobrým ministrem pro vědu. „Myslím, že předpoklady má, aby byl schopen zvládnout roli manažerskou i politickou,“ doplnil.

Vědci a akademici: Kandidát na ministra pro vědu Ženíšek má dobré předpoklady
Nový kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace Marek Ženíšek má dobré předpoklady, shodli se někteří představitelé vědecké a akademické komunity, které dnes ČTK oslovila. Oceňují mi
mo jiné rychlé řešení ze strany TOP 09 v době, kdy se blíží rozhodování o navýšení rozpočtu na vědu. Část z nich ale výběr kandidáta zatím odmítla komentovat.
„Je dobře, že se TOP 09 a vedení strany dokázali rychle domluvit na panu poslanci Ženíškovi pro uvolněnou pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace. Jedná se o velmi zkušeného politika se zku
šeností i z akademického světa společenských věd a proto věřím, že dokáže plynule navázat na úspěšně rozdělané dílo paní ministryně Langšádlové,“ řekl dnes předseda Učené společnosti ČR a 
ředitel biologického centra AV ČR Libor Grubhoffer.
Podle Grubhoffera je prioritou co nejrychleji pokračovat v přípravě rozpočtu na příští rok 2025, v uskutečňování programu transferu technologií a znalostí a v řízení Rady pro vědu, výzkum a inovace.
„Pana ministra čeká obrovská spousta práce, a tak je dobře, že působí odvážným způsobem, že se jen tak něčeho nezalekne,“ řekl.
To, že TOP 09 dokázala rychle jmenovat náhradu za Tuleju, ocenil i prezident Asociace výzkumných organizací Libor Kraus. Poukázal na to, že prioritou je v současné době obhájit navýšení rozpo
čtu na výzkum, vývoj a inovace na rok 2025. „Doufám, že výzkum a vývoj nebude nadále 'Popelkou' v prioritách vlády. Marek Ženíšek je zkušeným politikem, aby toto navýšení rozpočtu vyjednal,“ u
vedl.
Rektorka Univerzity Karlovy a předsedkyně České konference rektorů Milena Králíčková se na spolupráci s Ženíškem těší. „Marka Ženíška samozřejmě znám, neboť působí na Západočeské univer
zitě v Plzni. Věřím, že si uvědomuje značné úkoly, které jsou před ním,“ řekla.
Ženíšek má podle předsedy Rady vysokých škol Tomáše Kašparovského pro práci ministra dobré předpoklady, zmínil jeho politické zkušenosti i zkušenosti s akademickou sférou. „Nějaké zkušeno
sti má a budeme doufat, že naváže na kvalitní práci paní ministryně Langšádlové. Pokud v tomto duchu bude pokračovat, tak si myslíme, že by to mohl být dobrý kandidát,“ řekl.
Grantová agentura ČR, Technologická agentura ČR a Akademie věd ČR uvedly, že ze své pozice jim nepřísluší komentovat možné kandidáty.

SEKCE: Deníky
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Plzeňský kraj může mít dalšího ministra. TOP 09 chce pro vědu Ženíška ( Denik.cz - Plzeňský deník, Vedení univerzity); Vědě a výzkumu má šéfovat Ženíšek. V
zahraničním výboru sněmovny chce místo sebe Langšádlovou (IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu zřejmě bude Ženíšek. Navrhlo ho předsednictvo TOP 09
(Forum24.cz - Články, Vedení univerzity ); Ministrem pro vědu má být Ženíšek. Šéfa zahraničního výboru navrhlo vedení TOP 09 ( Cnn.iprima.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

148. Zprávy (automat)  
13:33 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 12x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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A ve vysílání je teď s námi psychoterapeut Adam Šimek. Dobrý den. Je podle vás pro trans lidi z psychologického pohledu významné, že ke změně pohlaví už nebudou
1
5

muset podstupovat operativní zákrok? Tak moc se omlouváme, spojení se bohužel přerušilo a teď už další zprávy.
3
0

Tragickou nehodu vyšetřují karlovarští policisté. Krátce před půlnocí v centru Karlových Varů mladý řidič nezvládl na mokré silnici průjezd zatáčkou a prorazil
4
5

svodidla. Auto skončilo ve svahu. Jeho jednadvacetiletý spolujezdec na místě zemřel, a to i přesto, že s oživováním začali už policisté, kteří k nehodě dorazili jako první. Stejně starého řidiče 
policisté podezírají z usmrcení z nedbalosti a

13:03
0
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také z ohrožení pod vlivem návykové látky. Policisté u dvacetiletého řidiče provedli orientační dechovou zkoušku na přítomnost alkoholu, která vyšla s pozitivním výsledkem 2,03 promile.
Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace.

1
5

Na nominaci šéfa zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení TOP 09. Schválit ho ještě musí výkonný výbor strany, který by měl rozhodnout ve čtvrtek. Na post uvolněný po demisi Hele
ny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom

3
0

Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal kvůli článkům, které publikoval v tzv. predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Změny v rozpočtovém určení daní, díky 
kterým by kraje měly získat více

4
5

peněz. Nebo také možnost, aby živnostníci a dohodáři mohli čerpat ošetřovné. To jsou jen některé z návrhů, kterými se dnes zabývá vláda Petra Fialy. Jednání kabinetu ve Strakově akademi
i sleduje také kolega Šimon Pilek. Šimone, hezké odpoledne. Co

13:04
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k těm zmiňovaným bodům tedy všechno víme a co dalšího mají ministři dnes na program? Dobré odpoledne ze Strakovy akademie. Tak ty změny v rozpočtovém určení daní počítají vlastně
1
5

s postupným navyšováním podílu krajů na sdílených daních a to celkem o půl procenta až do roku 2027. Pokud bychom to vzali řečí čísel konkrétních, tedy vyjádřeno financemi, tak by si kraje
3
0

měly ze státního rozpočtu v tom roce 2027 polepšit o více než 11 miliard korun. Na druhou stranu ale kraje zase naopak přijdou třeba o dotace na opravy silnic třetích a druhých a třetích tříd,
4
5

což v tuto chvíli dělá nějaké čtyři miliardy korun. Takže se nedá úplně jednoduše říct, že by šlo pouze o přidání financí krajům. Ten návrh prostě počítá, řekněme, s nějakou úpravou toho stáva
jícího systému, který se,
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jak někteří ministři ráno tady zmiňovali při příchodu na úřad vlády, neměnil už zhruba 20 let. Změny v zákoně o nemocenském pojištění, tak skutečně živnostníci a dohodáři by měli mít možnos
t v případě potřeby čerpat ošetřovné. Ho.

1
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Bude tam ale jedno ale. Konkrétně to bude podmínka, že právě živnostníci a dohodáři budou muset platit nemocenské odvody, a to minimálně tři předešlé měsíce. Hodně velké téma tady dne
s na

3
0

vládě, tak je také pomoc ovocnářům kvůli těm nedávným dubnovým mrazům. Ministr zemědělství Marek Výborný mluvil o tom, že by stát mohl právě ovocnářům poskytnout v rámci nějakých 
kompenzací až 200 milionů korun

4
5

a že o další peníze už také zažádal Evropskou komisi. Šlo údajně podle Marka Výborného o skutečně bezprecedentní situaci, která za posledních sto let, co se týká mrazů, tak skutečně nepři
šla. On ty škody vyjádřil,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

149. Zprávy Plus (automat)  
14:03 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy Plus (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 12x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

13:59
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I my vás podpoříme bonusem 2000 korun pro nové klienty. Komerční banka. Budoucnost jste vy. Inspirujte se chutnými recepty z nového
3
0

čísla časopisu z penny u stolu a nyní v akci. Konzerva pro kočky mi Cinka za 9 90 penny. Aos. Když barva vašich vlasů ztratí svůj lesk. Vyzkoušejte sajos intensflekz barvy na vlasy. Inovativní
ples. Technologie
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chrání a posiluje vlasy zevnitř. Pro zářivou barvu s metalickými odlesky až na deset týdnů navraťte vlasům jejich lesk saos intensples barvy na vlasy.

14:00
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Pěkné odpoledne. Čtrnáctá hodina, to je správný čas na další zprávy. Jsem moc ráda, že se díváte, Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Na nominaci šéf
a zahraničního

3
0

výboru sněmovny se shodlo vedení TOP 09. Schválit ho ještě musí výkonný výbor strany, který by měl rozhodovat ve čtvrtek. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v 
pondělí ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury

4
5

vzdal kvůli článkům, které publikovaly tzv. predátorské časopisy, a také kritice kvality své odborné práce. Já už teď ve vysílání vítám politologa Lukáše Valeše. Dobrý den. Hezký den.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (CNN Prima NEWS - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

150. V Olomouci slaví bujarý majáles, králem letos bude písničkář Michal Horák  
14:21 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Metro.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tradiční studentský svátek, majáles Univerzity Palackého (UP), má letos podtitul Bez hranic. Od 6. do 8. května nabízí nabitý program, který se odehrává na několika místech Olomouce. Kromě 
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koncertů, performancí, soutěží, besed, přehlídek studentských a neziskových organizací či workshopů budou pro návštěvníky připravené také oslavy 20. výročí vstupu Česka do Evropské unie.

Jako obvykle se bude vyhlašovat i král dvanáctého ročníku studentské oslavy. Tím letošnímse stane písničkář, vítěz Českého slavíka a doktorand z Katedry hudební výchovy olomoucké univerzity 
Michal Horák, který převezme vládu nad majálesem a univerzitou dnes v 17 hodin na hlavní scéně ve Zbrojnici.
„Ke květnu neodmyslitelně patří majáles – bujará oslava studentství, která už má na univerzitní půdě tradici přes půl století a na Univerzitě Palackého byla v novodobé podobě obnovena v roce 2010
,“ přiblížila Andrea Hanáčková, prorektorka pro komunikaci a studijní záležitosti UP.
„Letos jsme se rozhodli spojit síly s městem a zároveň připomenout i významné výročí spojené se vstupem Česka do Evropské unie,“ poznamenala Hanáčková.

Michal Horák (* 1998)

Písničkář a vítěz Českého slavíka 2021 v kategorii Objev roku. Hraje na kytaru, klavír, foukací harmoniku a heligonku. Texty skládá od třinácti let. Zároveň je i vítězem soutěže Czechtalent 2013 a 7
. ročníku soutěže Česko zpívá. Studoval na Biskupském gymnáziu v Hradci Králové, na Pedagogické fakultě Univerzity Karlovy a nyní je doktorandem Pedagogické fakulty Univerzity Palackého. Z
e školního a univerzitního prostředí pochází řada jeho písní. Vydal tři alba a předskakoval Pokáčovi, Tomáši Klusovi nebo kapele Chinaski. V roce 2020 zveřejnil píseň Rande, která má na YouTube
už více než tři miliony zhlédnutí.

V pondělí obsadil majáles prostory Uměleckého centra UP – Konviktu, kde návštěvníky čekaly výtvarné ateliéry a workshopy, výstava, tančírna, slam poetry, divadlo, improshow, busking, lekce jóg
y nebo beseda s Michalem Horákem.
„Do divadelního sálu nalákal cestovatele na pásmo přednášek a v šapitó se uskutečnilo vyhlášení výsledků univerzitní literární soutěže. V soutěžní kategorii povídka prvenství připadlo Filipu Peckov
i, vítězem básnické kategorie se stala Darja Dočekalová. Čestné uznání patří Nele Haluzové, Ondřeji Kořínkovi a Kristýně Kučerové. V obnovené kategorii drama bylo předáno první místo Filipu Pe
ckovi a čestné uznání Tereze Tiché,“ vyjmenoval mluvčí univerzity Egon Havrlant s tím, že UPoint včera také hostil besedu na téma Evropy a evropských voleb.
Dnešní program se přesunul na nádvoří Zbrojnice. „Nabídne držitelky Ceny Anděl Barboru Polákovou či Pam Rabbit, Michala Horáka, funky kapelu Celest & Charles, DJ duo Malalata či univerzitní 
MedicBand,“ nalákal zájemce Havrlant.
„Chybět nebude gastro a handmade zóna, světelná a akrobatická show, výstavy či swap knihovna. Na úterní hlavní program ve Zbrojnici se poprvé bude vybírat vstupné 100 korun. Ostatní majáles
ový program zůstává ale jako vždy zdarma,“ zdůraznil koordinátor akce a vedoucí oddělení marketingu UP Ondřej Martínek.

Olomouc a univerzita o vstupu do EU

Ve spojení s městem letošní majáles připomene i dvacet let od vstupu Česka do Evropské unie. „Náměstí Republiky, Biskupské náměstí a Mariánskou ulici zaplní na sedmdesát stánků studentskýc
h spolků, neziskových organizací a univerzitních pracovišť. Návštěvníci se budou moci zapojit do soutěže a s majálesovým pasem se pokusit získat razítka a následně hodnotné ceny,“ popsal mluv
čí.
Program doplní workshopy pole dance, žonglování, šátkové akrobacie, šerm, čajovna nebo mladí hudebníci na náměstí Republiky a Biskupském náměstí.
„Třetí den majáles opanuje areál Letního kina Olomouc, kde dojde na koncerty, workshopy a silent disco. Vystoupí zde například kapela Brixtn nebo vítěz celorepublikového UniBand Contestu, kter
ý vzejde z finále v Ostravě,“ řekl Havrlant.
Olomoucký majáles organizuje univerzita jako jeden z posledních tradičních studentských majálesů. „Za jeho organizací stojí oddělení marketingu a dvě desítky studujících napříč fakultami. V minul
osti na něm byli korunováni Josef Jařab, Jindřich  Štreit , Ivana Plíhalová, Marek Eben, David Koller, Erika Stárková či Miroslav Krobot. Podrobnosti a program jsou na webu,“ doplnil mluvčí.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Olomouci slaví bujarý majáles, králem letos bude písničkář Michal Horák ( Impuls - Články, Institut tvůrčí fotografie ); V Olomouci slaví bujarý majáles, králem letos
bude písničkář Michal Horák (Idnes.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

151. Danuše Nerudová a Pavel Tuleja ukazují, jak se buduje politická kariéra  
14:22 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Seznam.cz, a.s. - Médium Seznam  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Snad budou prohřešky akademiků, kteří chtěli být politiky, dobrou zprávou pro českou vědu.

Predátorské časopisy jsou ty, které se tváří jako vědecké, ale za publikování si nechají zaplatit. V drobné nadsázce nejde o vědu, ale o obchod a drobný podvod. Jenže i tak se dá budovat kariéra.
Vědec zaplatí a za to se mu dostane vydání jeho článku v časopise. S jistou nadsázkou je to podobné, jako když si zaplatíte vydání vlastní knihy. Nakladatelství nezajímá, jak moc je dobrá, protože 
dostane zaplaceno. Argumentem sice je, že to může (časopis i nakladatelství) odmítnout pro nekvalitu rukopisu ale není moc důvodů, proč by k tomu mělo dojít. Nakladatelství i časopisů je tolik, že j
inde by autor zřejmě uspěl, tak proč se zříkat peněz.
Podvod je, že někoho záměrně uvedete v omyl, abyste získali nějakou výhodu. V tomto případě je linka poměrně jasná. Vykázaná publikační činnost je vydávána za vědeckou (v tom pečlivém a rec
enzovaném slova smyslu), což by mohlo vést ke kariérnímu postupu. A často vedlo, protože každá publikace se počítá. Už jen samotný fakt, že se Danuše Nerudová i Pavel Tuleja  za svou práci 
omluvili, je důkazem, že na své počínání nejsou příliš hrdí. Kdyby si za ní stáli, nebudou se omlouvat ani stahovat články ze svého portfolia.
Neřešme teď, zdali se jednalo o mladickou nerozvážnost, přitlačení ke zdi českým vědeckým systémem typu „nemusí to být dobré, hlavně když je toho hodně“ nebo cíleným budováním kariéry (mlu
víme o kandidátce na prezidentku a ministra pro vědu). V každém případě to, že se díky nim otevřelo téma kvality české vědecké publikační činnosti, je ve svém výsledku jen dobře. Vědci mající sp
adeno na politickou dráhu si toho teď budou vědomi. A možná se do popředí dostanou lidé, kteří nebudou mít na hlavě máslo tohoto typu.
Aby to nevypadalo, že čeští vědci jsou jen kariéristé. Spíš opak je pravdou, často to jsou pracanti, kteří získávají prestižní mezinárodní ocenění a mají vynikající výsledky. Parazitolog Julius Lukeš s
e aktuálně stal členem Národní akademie věd USA, což je výborné ocenění jeho práce. „Je autorem nebo spoluautorem více než 320 vědeckých článků, které byly do současnosti citovány téměř 10
400×s H indexem 51,“ udává jeho profil v Akademii věd. Jen namátkou: Mezi nejcitovanější vědce ve svých oborech patří ornitolog Tomáš Grim nebo botanik a ekolog Petr Pyšek. Jenže ti mají rád
i poctivou vědu, bádání a radost z objevování. Takoví lidé se do politiky plné politikaření, ústupků a vzájemně obchodovatelných výhod, moc nehrnou.

SEKCE: Blogy

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

152. Ženíšek novým kandidátem na ministra pro vědu  
14:24 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.to - Články  AUTOR: Red/ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 5x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Po neúspěchu s návrhem Pavla Tuleji na ministra resortu po Heleně Langšádlové přišla TOP 09 se jménem Marek Ženíšek. Dle předsedkyně strany Markéty Pekarové Adamové není důvod k m
imořádnému sjezdu.
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Předsednictvo TOP 09 navrhlo výkonnému výboru strany nominaci šéfa sněmovního zahraničního výboru Marka Ženíška na ministra pro vědu, výzkum a inovace. Po dnešním jednání užšího veden
í koaliční strany to uvedla předsedkyně Markéta Pekarová Adamová. Výkonný výbor rozhodne o nominaci ve čtvrtek.
Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja  (oba TOP 09). V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných pre
dátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.
Ženíška podle Pekarové Adamové navrhla drtivá většina členů předsednictva. Je podle ní velmi zkušeným politikem, ale také člověkem se zkušeností z exekutivní sféry, neboť byl náměstkem dvou 
ministrů. Od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství na ministerstvu spravedlnosti, od ledna 2012 do července 2013 prvním náměstkem ministra zdravotnictví
.
Klíčovou prioritou nového ministra pro vědu bude navýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok o několik miliard korun, řekla šéfka strany. Letos mají výdaje činit zhruba 40 miliard korun. Vládní
Rada pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) navrhuje pro příští rok rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun.
Úvahy o mimořádném sjezdu TOP 09 podle Pekarové Adamové nejsou namístě, při dnešním jednání předsednictva o něm nepadlo ani slovo. Za důležité považuje soustředit se na nadcházející vol
by. Strana se podle ní snaží napravit to, co je často vytýkáno kabinetu, a to nedostatečnou komunikaci. Jedinou nespokojenou krajskou organizací je podle Pekarové Adamové středočeská, odkud 
Langšádlová pochází.
Čtěte také: Družstvo TOP 09 dostává klepec, trenérka Markéta ale zůstává v klidu , Minstryně Langšádlová ve vládě končí. Dávala více úsilí do obsahu práce než prezentaci nave
nek

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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153. Postřehy Štěpána Mareše: Fiala s Pekarovou rozhodli. Novým ministrem pro vědu a výzkum bude
Pepa  

15:25 | 07.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Prahain.cz - Články  AUTOR: Bára Richterová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

(XXX.díl) PrahaIN.cz se dohodla na spolupráci s kreslířem Štěpánem Marešem. Jeho práci mají fanoušci spojenou především s komiksem Zelený Raoul. Pro čtenáře našeho serveru bude v po
době svých originálních postřehů pravidelně komentovat celospolečenské dění.

Nyní se věnoval aktuálnímu politickému tématu.
TOP 09 hledá nového ministra pro vědu, výzkum a inovace. Na uvolněný post po Heleně Langšádlové, která podala demisi, měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja .
Jenže ten se v pátek vzdal kandidatury kvůli informacím, že publikoval své texty v takzvaných predátorských časopisech. Kritizována byla i jeho odborná práce. Tuleja uvedl, že žádný člen vlády ne
smí být zatížen pochybnostmi. Informovala o tom například ČTK.
Jeho rozhodnutí kvitoval i premiér Petr Fiala. „Vždy jsem říkal, že pokud existují ve věci jmenování člena vlády pochybnosti, musejí být vyjasněny, aby nezatěžovaly výkon funkce. Pochybnosti o eti
ce vědecké práce a nutnost dalšího vysvětlování by byly zatěžující zvláště pro ministra, který se má věnovat vědě a výzkumu. Věřím, že TOP 09 navrhne v nejbližší době nového kandidáta,“ psal Fi
ala na Facebooku.
Podle předpokladů by měl být nový člen vládního kabinetu vybrán tento týden. Hovoří se o d louholetém poslanci Marku Ženíškovi, kterého navrhlo předsednictvo strany. Nyní jeho jméno musí potvr
dit výkonný výbor.
TOP 09 má tak nyní plné ruce práce. Podle Štěpána Mareše ale Markéta Pekarová Adamová s Petrem Fialou už náhradu našli.
Zdroj: Štěpán Mareš pro PrahaIN.cz

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

154. Ženíšek má podporu předsednictva TOP 09 jako kandidát na ministra pro vědu  
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Novým kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu, výzkum a inovace je dosavadní šéf zahraničního výboru Sněmovny Marek Ženíšek. Doporučilo to v úterý předsednictvo TOP 09. „Moc si vážím
, že mě předsednictvo TOP 09 doporučilo na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace a beru to jako ocenění své dosavadní práce,“ uvedl pro iDNES.cz Ženíšek.

O konečné nominaci rozhodne ve čtvrtek výkonný výbor TOP 09. „Klíčová byla pro mne až dnešní debata a rozhodnuti předsednictva TOP 09,“ uvedl Ženíšek.
Premiér a předseda ODS Petr Fiala se chce s Ženíškem sejít v pátek, když ho den před tím schválí výkonný výbor TOP 09. Jmenován do vlády by mohl být příští týden, ale to záleží na prezidentovi 
Petru Pavlovi, dodal premiér. „Je to zkušený politik, to je určitě výhoda,“ řekl o Ženíškovi Fiala.
Bývalý místopředseda TOP 09 je politický univerzál – v minulosti byl dvakrát náměstkem – nejprve na ministerstvu spravedlnosti a pak i na zdravotnictví.
Jako krajský zastupitel Plzeňského kraje se účastnil v Plzni výročí osvobození města americkou armádou a nyní má velkou šanci se přesunout na post uvolněný po demisi ministryně Heleny Langš
ádlové. Ta by ho pak mohla Ženíška vystřídat v čele zahraničního výboru.
Na post po Langšádlové měl původně nastoupit prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja , ale v pátek se kandidatury vzdal poté, co byly zveřejněny informace, že publikoval v takzvanýc
h predátorských časopisech, a také kvůli kritice kvality jeho odborné práce.
Langšádlová na pozici ministryně pro vědu, výzkum a inovace skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v resortu. Rozhodnutí rezignovat oznámila na konci dubna. Uvedla, že ko
nčí kvůli tomu, že svou práci podle vedení své strany neuměla lépe prodat a neměla „lajky“.
Langšádlová podle Pekarové Adamové dávala více úsilí do obsahové části práce než prezentaci navenek, i taková prezentace je ale práce ministra, zdůraznila šéfka vládní strany, jejíž preference 
už spadly na 3,5 procenta.

SEKCE: Deníky
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ženíšek má podporu předsednictva TOP 09 jako kandidát na ministra pro vědu ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ženíšek má podporu předsednictva
TOP 09 jako kandidát na ministra pro vědu (Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Ženíšek má podporu předsednictva TOP 09 jako kandidát na ministra pro vědu ( Idnes.cz - Články, Slezská
univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

155. Astronomové vyhlížejí nejjasnější kometu století. Pouhým okem bude vidět celé týdny  
15:45 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Zoom.iprima.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
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Když se řekne C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS), zrychlí se všem lovcům komet tep. Tento posel ze vzdáleného Oortova oblaku je na cestě ke Slunci a slibuje největší kometární show od roku 202
0.
Kometa se do astronomických tabulek dostala v únoru 2023, kdy ji coby mlhavou skvrnku vzdálenou od Slunce přes 18 miliard kilometrů zaregistrovala jihoafrická observatoř systému ATLAS (Aste
roid Terrestrial-impact Last Alert System) a zpětně i čínská observatoř Tsuchinshan, tedy Fialová hora. Od té doby se vytrvale blíží ke Slunci a také k Zemi.
Přestože pravé pozorovací žně přijdou až ve druhé polovině roku 2024, už teď se daří kometu C/2023 A3 sledovat a také fotit. „Tento snímek jsem pořídil včera na 200mm ohnisko ze Záhořic v Č
eské republice,“ napsal v neděli 5. května na svém facebookovém profilu astrofotograf a popularizátor astronomie Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě .

LITTLE BIG COMET: Comet C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS) is slowly approaching the Sun from the far reaches of the Solar...
Posted by Petr Horálek Photography on Sunday, May 5, 2024
Přečtěte si také: Dvě komety najednou. Zatmění Slunce přineslo unikátní objev, který málem zůstal bez povšimnutí

Pozorování komety
Kometa C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS) bude nejblíže Slunci v pátek 27. září 2024, a to na vzdálenost 58,6 milionu km. V té době bude v našich podmínkách viditelná jen brzy ráno kolem 05:30 
SELČ těsně nad východo-jihovýchodním obzorem. Odhaduje se, že by kometa v té době mohla mít jasnost zhruba jako hvězdy ve Velkém voze, optimisté doufají v ještě „zářivější“ hodnoty. Komet
a se postupně přesune na večerní oblohu a od 10. října by měla být vidět asi 40 minut po západu Slunce těsně nad západním obzorem.

Vesmír
NASA ocenila novou českou fotku komety. Prohlédněte si krásný snímek zelené vlasatice

Ještě lepší podmínky k pozorování ale nastanou po 12. říjnu, kdy se kometa přiblíží na nejkratší vzdálenost k Zemi (konkrétně na méně než 44 milionů kilometrů). V následujících dnech by měla být 
viditelná nad západním obzorem i z velkých měst podobně jako kometa C/2020 F3 (NEOWISE) v roce 2020. Po 18. říjnu nebude pozorování rušit Měsíc, který po úplňku začne vycházet později v n
oci.
Mohlo by vás také zajímat: Vzácná „rohatá“ kometa je po 71 letech opět viditelná ze Země. Jak ji nejlépe pozorovat?
Polohu komety C/2023 A3 (Tsuchinshan-ATLAS) na hvězdné obloze si už teď můžete průběžně kontrolovat pomocí nástroje The Sky Live. Vzdalující se kometu C/2023 A3 bude možné pozorovat 
pouhým zrakem ještě do začátku listopadu, malým dalekohledem pak až do prosince 2024.
Zdroj: Česko-Slovenská Astronomická tlačová agentura, BBC
Video, které jste mohli minout: Polární záře nad islandskou sopkou chrlící lávu

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Astronomové vyhlížejí nejjasnější kometu století. Pouhým okem bude vidět celé týdny ( Zoom.iprima.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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pěti let a výrazně se to bude lišit kraj od kraje. My jsme sečetli hrubý odhad těch škod uvedených čtyřech sektorech, proto jsme požádali o tu částku 100 milionů euro. Určitě nejsme schopni
1
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plošně, plošně nahrazovat, kompenzovat ty škody. Bude to spíše příspěvek k tomu, aby ti pěstitelé bez ohledu na to, jestli to je skvělá malá rodinná farma, která se věnuje ovocnářství, nebo v
ětší ovocnářský

3
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podnik či odbytové družstvo, tak aby dokázaly tuto situaci skutečně, skutečně přečkat. Z národního rozpočtu bychom se chtěli pohybovat u toho mimořádného programu někde mezi 100, 200
miliony by mohly být reálné, ale
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berte to jako číslo, které skutečně musíme ještě upřesnit. V této mimořádné situaci, to chci zdůraznit, nedáváme kompenzaci za podnikatelské riziko, to musí nést každý a je jedno, jestli se je
dná o zemědělský subjekt nebo jiný, jinou
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formu a způsob podnikání. Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Na nominaci předsedy zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení TOP 09. Schválit
ho ještě musí
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výkonný výbor strany, který by o tom měl rozhodovat ve čtvrtek. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal
kvůli článkům, které publikoval v tzv. predátorských časopisech,
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a také kvůli kritice kvality své odborné práce. A ve vysílání je teď s námi místopředseda sněmovního výboru pro vědu a vzdělávání Zdeněk Kettner. Dobrý den. Dobrý den. Jak hodnotíte výběr
4
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TOP 09 na tuto pozici? No, ona vůbec ten výběr toho pana ministra mi trošku zavání takovou talentovou soutěží Česko hledá ministra. Je to takové tahání králíků z klobouku. Vypovídá to asi
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něco o personální nouzi TOP 09 v tomto ohledu. Co se týká konkrétní osoby pana Ženíška, jako absolvent Filozofické fakulty a Fakulty sociálních věd a doktor politologie, nejsem si úplně jistý
, že jako
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ministr pro vědu a výzkum bude velkým přínosem. Ono vůbec to samostatné ministerstvo je vlastně uměle vytvořené ministerstvo, aby se uspokojila potřeba po postech v rámci pětikoalice. M
y se nijak netajíme
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tím, že ministerstvo pro vědu a výzkum je uměle vytvořené, že by mělo spadat, tak jako tomu bylo dříve, pod ministr školství, Ministerstvo školství. A zeptám se, může tedy podle vás Marek Ž
eníšek posunout tento resort
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více do povědomí, což byla věc, která se příliš nedařila jeho předchůdkyni, jinými slovy, pomůže jeho zviditelnění? No tak pokud to budeme stavět tak, že práce na ministerstvu se bude hodn
otit podle počtu
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lajků, tak možná já bych rád nějaké konkrétní výsledky i předchozí paní ministryně viděl, jakým způsobem posunul, posunul na tu vědu. To znamená, že já očekávám, že skutečně
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ta věda v ČR se nějakým způsobem posune, že český stát tu českou vědu, ten výzkum bude skutečně podporovat. A jak už jsem říkal, očekával bych, že tam bude někdo z oboru, skutečně n
ějaký člověk z
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prostředí vědeckého výzkumu a určitě ne politolog. Říká Zdeněk Kettner, poslanec SPD, místopředseda sněmovního výboru pro vědu a vzdělávání. Děkuji a přeji hezký den. Děkuji za pozván
í, na shledanou.
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Tragická dopravní nehoda úplně uzavřela hlavní tah z Karlových Varů na Prahu. Na silnici jedna lomeno šest u Andělské Hory se srazily tři osobní auta a jedno nákladní. Řidič jednoho z nich 
na místě zemřel, dalšího transportoval

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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o tom vláda. Dubnové mrazy byly podle ministra zemědělství nejhorší za posledních sto let a jejich výsledkem bude výrazně nižší úroda. Přesný objem peněz, který se mezi ovocnáře
dostane, ale zatím jasný není. Jednání vlády sledoval kolega Šimon Pilek. Ministr
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zemědělství Marek Výborný už dopředu odhadoval, že by se mezi ovocnáře mohlo ze státního rozpočtu dostat zhruba 200 milionů korun. No a tuto částku zopakoval i po dnešním jednání vlád
y právě tady na tiskové konferenci, že by
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mohla být reálná. V tuto chvíli se ale podle něj musí velmi pečlivě posoudit rozsah těch škod, které nás způsobil tak, aby se dalo o nějaké částce hovořit. Takže je to správný odhad. Na nějako
u formu pomoci by ale údajně měli
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dosáhnout ti zemědělci, u kterých je poškozeno více než 50 % stromů. No a už teď se dá údajně konstatovat, že mráz způsobil výrazně větší škody v Čechách než třeba na Moravě. Právě v 
Čechách ty mrazy často sady
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zdevastovaly úplně a ten rozsah těch škod tam dosahuje třeba i 95 nebo dokonce sta procent. V tom celorepublikovém měřítku by se pak vinou těch mrazů měla sklidit jen asi pětina ovoce, n
ež bylo běžné
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v těch předchozích letech. Konkrétně se odhaduje, že by to mělo být nějakých 30 tisíc tun ovoce namísto běžných 130 tisíc tun. Celkové předběžné škody pak ministr zemědělství vyčíslil na z
hruba dvě miliardy korun s tím,
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že už oslovil také Evropskou komisi, aby na kompenzace těch škod přispěla z evropského rozpočtu, a to částkou 100 milionů euro. Kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu, výzkum a inova
ce bude Marek Ženíšek. Je to poslanec
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a šéf zahraničního výboru. Jeho nominaci ještě musí schválit výkonný výbor TOP 09. Zasedne pozítří. Na místo ve vládě po Heleně Langšádlové měl být v pondělí jmenován ekonom Pavel T
uleja . Kandidatury se vzdal kvůli článkům v tzv.
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predátorských časopisech a po silné kritice kvality své odborné práce. Dlouhé desítky minut čekání v kolonách, zpožděné autobusy, ucpané
1
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místní silnice. Dopravní situace na Českolipsku není dobrá. Na frekventovaném dopravním uzlu totiž stavbaři dokončují velký kruhový objezd. Dlouhé kolony do tří směrů na jedné z
nejfrekventovanějších silnic na severu Čech.
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Na silnici mezi Libercem a Českou Lípou. Stavbaři pracují na zhruba šestikilometrovém úseku, který spojuje dva body, ve kterých se připojují tahy od Rumburku a Děčína. Na semaforech se t
u stojí dlouhé desítky minut ve špičce podle zkušeností řidičů
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na sociálních sítích až tři čtvrtě hodiny. V zácpách stojí i autobusy. Už aspoň půl hodiny, no. Půl hodiny zpoždění. Je to hrozný. Roky hodin. Tak dvacet minut. Asi není nic příjemného takto na
motorce jako. No to teda není.

17:03
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Nikam nespěchám, takže žádný problém. Velkou zkouškou trpělivosti jsou práce na kruhovém objezdu pro obyvatele přilehlé obce Svor. Všichni, co teď jezdí teďka si to zkracují přes obec, j
o, my tady máme třicítku Behan, nemáme žádný

1
5

chodníky po vsi, běhají nám tady malý děti a lidi tady lítají jako, jako s prominutím blázni. Je to strašný. Musíme to vydržet, no, ale dělají každý den na tom. Nyní jsou na kruhovém objezdu se
mafory a to bude do 11.

3
0

května. Tady probíhá pokládka asfaltu a montujeme svodidla. Semafory budou potom ještě od šestnáctého do sedmnáctého května, kdy budeme dělat druhou půlku kruhového objezdu. Podl
e Ředitelství silnic a dálnic by rozšíření silnice mezi dvěma důležitými

4
5

křižovatkami u Svoru u Nového Boru mělo přinést větší plynulost a bezpečnost dopravy. V minulosti se tu stávala řada vážných dopravních nehod. Bez omezení by tudy řidiči měli začít projížd
ět od 4. července. Libor

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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rozšířit od příštího roku by ho mohly mít i živnostníci a dohodáři se nemocenském pojištění museli by ale platit alespoň předchozí tři měsíce nemocenské odvody u živnostníků by stačila i kratš
í doba Pokud by předtím byly zaměstnání a do osmi
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dnů po odchodu z práce by se přihlásili k hrazení otvorů vedle nemocenské by se měli elektronicky začít vyřizovat i mateřská otcovská a běžné i dlouhodobé ošetřovné vláda dnes schválila n
ovelu o nemocenském pojištění která s tím počítá
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na tiskové konferenci po jednání kabinetu to řekl ministr práce Marián Jurečka Norma ukotvuje také integrovaný informační systém Ministerstva práce který zahrnuje systémy jednotlivých res
ortních úřadu předsednictvo Top09
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5

našlo dalšího kandidáta na ministra pro vědu do vládních lavic by mohl za sednout poslanec Marek Ženíšek po dnešním jednání ho vedení koaliční strany to prohlásila předsedkyně Markéta pe
karová Adamová na Post uvolněný po demisi Helena langšádlová

18:02
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měl včera nastoupit ekonom Pavel tuleja kandidatury se ale vzdal kvůli kritice své odborné práce pod palbu se kvůli tomu dostala i předsedkyně Top09 pekarová-adamová úvahy o mimořá
dném sjezdu strany Ale podle ní nejsou na místě jsem

1
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se konal před pěti měsíci já jsem na něm obhájila svoji pozici velmi přesvědčivě z 80% výsledky které za mého předsednictví Top09 má hovoří zcela jasně já myslím že tento silný mandát nem
ěla být dostatečným důvodem k tomu
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abychom nekonaly Žádné další je sněm definitivně má výkonný výbor Top09 rozhodnout o novém kandidátovi na ministra pro vědu ve čtvrtek předsedkyně pekarová-adamová od začala za k
líčovou prioritou navýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští

4
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rok o několik miliard fairtradové potraviny v Česku letí v loňském roce se meziročně prodalo o 144 procent víc fairtradových banánů o víc než pětinu stoupla v minulém roce na českém trhu tak
é spotřeba fairtradového kakaa
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naopak pokles o 9% zaznamenala v loňském roce poprvé fairtradová káva vyplývá to z tiskové zprávy neziskové organizace fairtrade Česko a Slovensko kterou má ČTK k dispozici fairtrade 
neboli férový trh je způsob obchodu

1
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který zaručuje pěstitelům řemeslníkům v méně vyspělých zemí spravedlivé podmínky mají jistotu že své výrobky neprodají za cenu pod výrobními náklady dostávají také příspěvek na rozvoj s
vé komunity důležitou součástí je hospodaření
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šetrné k životnímu prostředí Dětská práce je zakázaná hned sedm středních škol dostane ve Zlínském kraji lepší tváře Začíná se podle zjištění našeho zpravodaje Jana čáry v Uherském Brod
ě dnes začal výběr zhotovitele první

4
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zásadní středoškolské stavby v Uherském Brodě projde od léta komplexní rekonstrukci za více než 70 milionů budova střední školy centra odborné přípravy technické opravy budou trvat asi r
ok a v novém pak budou učebny sociální zařízení
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jídelna výtah a přibudou i parkovací místa zkrášlení tovani se pak následně bude odehrávat také v Uherském Hradišti Zlíně Valašských Kloboukách Vsetíně nebo Kroměříži Jan Čada Rádio I
mpuls Zlínský kraj Zlatý míč D1

1
5

maradony zamíří do dražby v roce 1986 ho legendární fotbalista dostal jako cenu pro nejlepšího hráče světového šampionátu Dražice bude 6. června ve Francii aukční síni očekává že cena tr
ofej cenu Cena

3
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trofej se prodá za miliony EUR Maradona dovedl na šampionátu v Mexiku Argentinské fotbalisty k titulu pěti góly v roce 2020 zemřel na infarkt bylo mu rovných 50 let nehoda pěti osobních au
t uzavřela trasu
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Strakonice Příbram na silnici číslo 4 v úseku rovná Kbelnice jezdí se po okolních cestách jestli třeba teď plánujete kino a pořád nevíte na co vyrazit mám tady jednu pozvánku Kong

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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s Věrou Štechrovou. Proč se vedení TOP 09 rozhodlo nominovat na post ministra pro vědu poslance Marka Ženíška? Jak významné je v rámci českého právního systému rozhodnutí Ústavní
ho soudu k podmínkám pro
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změnu pohlaví? A co pro další vývoj válečného střetu v Gaze znamená dnešní operace izraelských sil v pohraničním městě Rafáhu? O tom všem budeme mluvit. Novým ministrem pro vědu b
y se mohl stát poslanec TOP 09 a šéf sněmovního zahraničního

3
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výboru Marek Ženíšek. Jeho nominaci musí ještě ve čtvrtek potvrdit výkonný výbor strany. Nový kandidát na ministra za své priority považuje navýšení rozpočtu na vědu pro příští rok a chyst
aný zákon, který by měl reformovat transfer technologií. Na post uvolněný po demisi Heleny
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Langšádlové by měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja . V pátek se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v tzv. predátorských časopisech a kvůli kritice kvality své odborné p
ráce. Ve vysílání teď vítám předsedkyni TOP 09 Markétu Pekarovou Adamovou. Dobrý

18:11
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den. Dobrý den vám i posluchačům. Pan Ženíšek je zkušený politik, který byl také náměstkem na ministerstvu spravedlnosti a pak na zdravotnictví. Ve vědě se ale nepohybuje. Už u pana Tul
eje jste viděla to, že se orientuje v té vědecké komunitě a jejich problémech

1
5

jako výhodu. Tak proč jste teď vsadili na politika? Já myslím, že klíčové pro vědu a výzkum v ČR je, aby byly dotaženy dvě priority a to první je zvýšení rozpočtu na vědu a výzkum v příštím r
oce, a to v řádu jednotek miliard. A druhá, aby byl

3
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zákon, který už připravila paní Langšádlová, dotažen, a to znamená zákon o výzkumu. Musíme prohnat celým tím legislativním procesem. Tady v tomto případě se zkrátka jedná o dovednost
i, zkušenosti, které má mít politik a
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my jsme vnímali možnost nominanta některého akademiků jako vlastně vhodnou kombinaci proto dotáhnout tyto priority a zároveň být i velmi aktivní v té vědecké komunitě. Nicméně toto
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není ta nejpodstatnější část v tuto chvíli, kdy došlo bohužel, a mě to velmi mrzí, k zpochybnění vlastně té nominace pana Tuleji. Teď v tuto chvíli je potřeba zejména rychle uklidnit situaci a to 
Marek Rojíček samozřejmě jako
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zkušený člověk velmi rychle zvládne. Jak složité bylo najít kandidáta na ministra pro vědu a výzkum v tuto chvíli? Já bych, já bych to nějak, než kralovala. Já si myslím, že obecně je v ČR čím 
dál méně atraktivní
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pro zkušené lidi jít do politiky. To je nejenom pro jakoukoliv vládní stranu, ale myslím, že to je známkou pro všechny strany stejnou, protože zkrátka ten tlak, který v politice je, není úplně malý,
ale prioritou
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pro nás jako TOP 09 je, abychom tyto dvě záležitosti, tedy rozpočet na vědu a výzkum a zákon, uskutečnili a aby věda, výzkum v ČR byla podpořena tak, jak si zaslouží. On, Marek Ženíšek s
ám k té kandidatuře v rozhovoru pro ČT

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Vedení univerzity );
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TOP 09 představí nového kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace. Podle informací České televize jím má být poslanec Marek Ženíšek. Nominovalo ho předsednictvo strany, posvětit t
o však ještě musí výkonný výbor.

Zmíněný vládní post je momentálně neobsazený. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová skončila ve funkci v neděli, její demisi během minulého týdne přijal prezident Petr Pavel. TOP 09 původ
ně navrhla na ministra Pavla Tuleju, ekonoma, pedagoga a někdejšího rektora Slezské univerzity v Opavě. Tuleja  se v pátek nominace vzdal.
"V posledních dnech vyšlo najevo několik mých selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale které nechci a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuj
i za samozřejmé vyvodit z toho politickou odpovědnost. Žádný ministr nesmí být zatížen pochybnostmi o způsobilosti vykonávat svůj úřad a proto se vzdávám nominace na ministra vědy, výzkumu 
a inovací vlády České republiky," uvedl ve vyjádření.
Ženíšek je momentálně předsedou sněmovního zahraničního výboru. Poslancem se stal opět po posledních volbách v roce 2021, byl jím už mezi lety 2013 až 2017. V minulosti byl také náměstkem 
ministra spravedlnosti či zdravotnictví.
Ženíšek studoval Fakultu humanitních studií Západočeské univerzity v Plzni a Fakultu sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze. Je držitelem doktorského titulu z politologie.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektora (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Langšádlová skončila, TOP 09 má nového kandidáta na ministra ( Newsbox.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Novým ministrem pro vědu by mohl být Ženíšek
(Globe24.cz - Domov, Vedení univerzity ); Novým ministrem pro vědu by mohl být Ženíšek ( Globe24.cz - Domov, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 našla nového kandidáta na ministra pro vědu
(Eurozpravy.cz - Domaci, Vedení univerzity ); TOP 09 našla nového kandidáta na ministra pro vědu ( Eurozpravy.cz - Domaci, Slezská univerzita v Opavě );
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161. JANÁČKOVA FILHARMONIE OSTRAVA ZVEŘEJNILA PROGRAM PESTRÉ A NADĚJEPLNÉ 71.
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Janáčkova filharmonie Ostrava vstupuje do 71. koncertní sezóny. S nadějí, nadšením a odhodláním dále rozvíjet svou uměleckou úroveň i mimořádné spolupráce dnes zveřejnila 
kompletní program nadcházející koncertní sezóny. Přestože již druhým rokem působí v provizorních podmínkách bývalého kina Vesmír, nadále drží vysokou uměleckou kvalitu or
chestru a významné renomé u nás i v zahraničí. Jednou ze stěžejních událostí 71. koncertní sezóny je zahájení spolupráce s budoucím šéfdirigentem Danielem Raiskinem, který s
e, zatím v roli hlavního hostujícího dirigenta, s ostravským orchestrem představí hned v létě v rámci Opavského cyklu. Nová koncertní sezóna nabídne bohatý program plný zvuč
ných jmen světových osobností, které s JFO vystoupí ať již v rámci svého debutu nebo opakovaně. Do Ostravy se tak znovu vrátí, tentokrát v pozici rezidenčního sólisty, napříkla
d i italský klavírista Federico Colli. Novinkou v dramaturgii, která potěší zejména rodiče nejmenších návštěvníků, je koncertní řada věnovaná těm nejmenším dětem (od 4 do 6 let).
Nejširší veřejnost pak jistě zaujme také zveřejněný program crossoverových koncertů v Gongu. Ostravský orchestr přinese i v nové koncertní sezóně programovou nabídku, kter
á bez nadsázky uspokojí všechny generace návštěvníků, a to navíc ruku v ruce se zahájením stavby nového koncertního sálu, ke které dojde právě v letošním roce.

NOVÝ ŠÉFDIRIGENT A REZIDENČNÍ SÓLISTA

„Sedmdesátá sezóna nastavila laťku umělecké úrovně velmi vysoko. Na to chceme v následujících sezónách navazovat,“  konstatuje Jan Žemla, ředitel JFO a dodává „ani letos nebudou posluc
hači ochuzeni o špičkové sólisty světového formátu, dirigentské debuty a Ostrava zažije nejednu světovou premiéru. Děti se navíc mohou těšit na zbrusu novou koncertní řadu. Samozřejmostí js
ou také koncerty pro školy, které v této sezóně rozšiřujeme.“ K dalšímu posunu pomyslné laťky má pomoct především angažmá nového šéfdirigenta Daniela Raiskina, který oficiálně do této funkce
nastoupí v roce 2026 (73. koncertní sezóna 2026/2027), do té doby bude působit na pozici hlavního hostujícího dirigenta a jmenovaného šéfdirigenta. „Už během prvního setkání s ostravským orc
hestrem jsem pochopil, že jde o ambiciózní, zvídavé, nebojácné, odolné a pracovité těleso,“ říká Daniel Raiskin, hlavní hostující dirigent a budoucí šéfdirigent a dodává „za posledních pětadvace
t let jsem dirigoval po celém světě opravdu hodně orchestrů, ale Janáčkova filharmonie a její emoční síla se mi zapsaly do paměti, takže se velmi rád stanu šéfdirigentem tohoto skvělého orches
tru.“ Dramaturgie koncertů počítá s obsazením Daniela Raiskina hned v létě v rámci Opavského cyklu, kdy se s orchestrem JFO představí ve čtvrtek 18. července v Kostele sv. Václava v Opavě. Po
d jeho vedením pak proběhnou také tradiční a hojně navštěvované Novoroční koncerty. „Náš orchestr je nyní umělecky stabilní a zahájení nové sezóny s vědomím, že Daniel Raiskin nastoupí na 
šéfdirigentskou pozici za dva roky nám dává jasnou uměleckou vizi do příštích let a příležitost k prohloubení spolupráce s několika skvělými talentovanými a světově uznávanými hostujícími dirig
enty, jako jsou Andrey Boreyko, Lawrence Foster, Tomáš Netopil či Domingo Hindoyan,“ dodává Jan Žemla a odtajňuje také další spolupracující umělce nové sezóny „rozhodně si zajdu na konc
ert talentované mladé polské dirigentky Anny Sułkowské-Migoń. Ze sólistů bych zmínil violoncellistku Camille Thomas, houslistku Leilu Josefowicz, vystoupí také skvělý trumpetista Pacho Florez
nebo pianisté Denis Kozhukhin, Mao Fujita, Lukáš Vondráček, Yulianna Avdeeva či vycházející hvězda Alim Beisembayev. A takto bych mohl pokračovat.“

Další novinkou nové koncertní sezóny Janáčkovy filharmonie je pozice rezidenčního sólisty, kterým se stává Federico Colli. Italský sólový klavírista si s ostravským orchestrem poprvé zahrál v roce 
2016 na hudebním festivalu v Žilině a měl možnost několikrát navštívit také Ostravu. „Tato pozice u vás není zcela běžná, a o to víc jsem poctěn, že se stávám rezidenčním sólistou,“ říká pianista 
Federico Colli a dodává “Ostrava je vibrující, živoucí město plné skvělých umělců a kultury. Publikum je zde nenucené a milé. Vnímám ji jako město, které stojí za to objevovat.“ V nové sezóně s
e Colli představí pod hlavičkou Janáčkovy filharmonie Ostrava hned třikrát. S orchestrem vystoupí již na začátku září během čtvrtého opavského koncertu, následující měsíc v samostatném recitálu 
v rámci prvního koncertu Cyklu R a naposledy v rámci komorního Cyklu K v dubnu roku 2025. Videorozhovor s budoucím rezidenčním sólistou.
NOVÝ KONCERTNÍ CYKLUS I PREMIÉROVÁ UVEDENÍ SKLADEB NA OBJEDNÁVKU

Velký důraz klade Janáčkova filharmonie Ostrava nejen na samotné symfonické koncerty, ale také na programy pro děti a návštěvníky všech generací. Rodinné koncerty, které filharmonie nabízí, js
ou dlouhodobě velmi žádané, a tudíž často beznadějně vyprodané. „Chtěli jsme vyjít vstříc co největšímu počtu rodičů a dětí, a proto jsme se rozhodli, že zařadíme zcela novou řadu rodinných kon
certů, věnovanou ještě menším dětem,“ vysvětluje Petra Javůrková, vedoucí marketingu a obchodu a dodává „jde původně o interaktivní koncerty pro mateřské školy, které nyní nabízíme i rodin
ám s dětmi od čtyř do šesti let jako úplně nový Cyklus ,malé‘ d.“ Koncerty se budou odehrávat na pódiu, kde se děti spolu s hudebníky přímo setkají. Každý z koncertů je pak zaměřen na jinou skup
inu hudebních nástrojů. „Díky tomu, že dojde k jakémusi ,přesunu‘ mladších dětí z koncertů Cyklu D do tohoto zcela nového, vzniknou další místa pro zájemce o rodinné koncerty, na které se ne
dostalo,“ říká Petra Javůrková. Nejlepším způsobem, jak si zajistit vstupné na všechny koncerty i nadále, zůstává možnost zakoupit si abonmá na celou koncertní řadu. Současným abonentům zůst
ávají jejich stávající místa v rezervaci do 7. června 2024, při nevyužití této dočasné blokace budou nabídnuta k prodeji novým zájemcům. Podrobnější informace ke všem chystaným koncertům, kon
certním cyklům a aktivitám naleznou posluchači v katalogu 71. koncertní sezóny.
V jubilejní 70. koncertní sezóně zahájila JFO spolupráci se současnými mladými autory, kteří pro ni složili skladby na zakázku. A tento záměr hodlá ostravská filharmonie rozvíjet i nadále. „Jsme jed
ním z mála orchestrů u nás, které se k objednávkám nových skladeb uchylují. V 70. sezóně jsme poptali dvě nové skladby a takto chceme každou sezónu systematicky pokračovat,“ vysvětluje J
an Žemla a dodává „považuji za důležité podpořit současnou hudební tvorbu, protože šance na provedení nové hudby je dnes v rámci standardní praxe vlastně dost malá.“  Premiérového uvede
ní nových skladeb se tak v nadcházející sezóně dočkáme hned třikrát. První dvě skladby složili Lukáš Janata a Jiří Trtík, třetí autorské dílo pak vzejde z otevřené výzvy, kterou JFO vypsala letos v 
březnu. První polovina 71. koncertní sezóny se navíc ještě částečně ponese v tématu Roku české hudby, v rámci nějž zařadila i Janáčkova filharmonie díla významných českých hudebních skladate
lů Bedřicha Smetany, Josefa Suka či Leoše Janáčka.
PROGRAMOVÁ NABÍDKA 71. KONCERTNÍ SEZÓNY 2024/2025

Dramaturgie nové sezóny nabídne desítky koncertů, a jak je již u JFO zvykem, řada z nich vybočuje ze zajetých kolejí provádění klasické symfonické hudby. Před týdnem zveřejnila Janáčkova
filharmonie Ostrava program věnovaný crossoverovým koncertům, které pořádá v Gongu již více než deset let. Ten letošní propojí svět symfonické hudby s různými hudebními styly, jako je rock či 
muzikál a opět tak osloví širokou veřejnost nejen z Ostravy, ale i dalších regionů. Rodinné koncerty rozšiřuje nová řada věnovaná menším dětem od 4 do 6 let, nedílnou součástí programové nabídk
y jsou také edukační aktivity, a proto JFO letos navyšuje také počet koncertů pro školy. „V rámci našeho programu však neopomíjíme ani seniory, nadále zachováváme oblíbenou Filharmonii+, je
ž je hojně navštěvovaná a opět nabídne zajímavé debaty i workshopy,“ doplňuje Petra Javůrková. Janáčkova filharmonie Ostrava tak na začátku nové koncertní sezóny předkládá svým příznivců
m programovou nabídku, která potvrzuje, že opravdu hraje bez výjimky všem.
Symfonický cyklus A Symfonický cyklus B Cyklus P – Symfonické pátky Cyklus M – Mimořádné symfonické koncerty Cyklus R – Recitály Cyklus K – Komorní Cyklus O – Opavské koncerty Cyklus
G – Gong Cyklus E – Elán mladých Cyklus C – Co máme rádi Cyklus D – Dětem / Tuze soutěžní sezóna Cyklus d – dětem Konkrétní nabídku jednotlivých cyklů a další podrobnosti naleznete na ww
w.jfo.cz nebo v katalogu nové koncertní sezóny.
TUZEMSKÉ A ZAHRANIČNÍ KONCERTY A FESTIVALY

V současné koncertní sezóně se JFO představila s koncertními programy posluchačům v Berlíně, v pařížské Invalidovně, v sále Národní filharmonie ve Varšavě či ve Zlatém sále Musikvereinu ve Ví
dni a na jaře absolvoval komorní orchestr složený z hráčů Janáčkovy filharmonie Ostrava třítýdenní turné po Německu. 71. sezóna bude, co do zahraničních angažmá, neméně bohatá. Orchestr bud
e opět hostovat na předních domácích i zahraničních hudebních festivalech, představí se v polské Zelené Hoře, v Berlíně v rámci festivalu Anton Bruckner Festtage pod taktovkou Roberta Reimera.
Zlatým hřebem bude koncert v italské Pise, kde odehraje Janáčkovu Glagolskou mši.
PROJEKTY V GONGU

Janáčkova filharmonie Ostrava opět přináší do unikátního industriálního prostředí Dolních Vítkovic své populární crossoverové koncerty. S Anetou Langerovou v ostravském Gongu v říjnu oslaví dv
acet let její hudební kariéry. Kateřina Marie Tichá, Jan Maxián a další známé osobnosti v prosinci připomenou tvorbu skladatele Petra Hapky koncertem k jeho nedožitým osmdesátým
narozeninám. Dan Bárta se svým nezaměnitelným rockovým hlasem, který se proslavil rolí Ježíše i Jidáše v nejúspěšnějším českém nastudování muzikálu Jesus Christ Superstar, a spolu s ním
nejobsazovanější muzikáloví herci současnosti v únoru 2025 nabídnou výběr toho nejlepšího ze světových muzikálů. Čtveřici crossoverových projektů doplní koncert zaměřený na rockovou hudbu z
období počátku devadesátých let. „Pro 71. koncertní sezónu připravujeme náš projekt s originální dramaturgií inspirovanou rokem 1991. Jedná se o jedno z klíčových období pro rockovou scénu
za posledních čtyřicet let. Jsem rád, že na tomto projektu opět spolupracujeme s Janem Lstibůrkem, jehož aranžmá mohli posluchači JFO slyšet například u projektů Klusymfonie nebo Sympho
nic Dance Music,“ dodává Žemla. Premiéra zcela nového projektu Plus/Mínus Ro©k, ve kterém se představí zpěvačka Hana Holišová, Michal Skořepa a kytarista Jiří Kučerovský, proběhne v ostr
avské multifunkční aule Gong v dubnu příštího roku.
Crossoverové koncerty v Gongu, jejichž atmosféru umocňuje prostředí industriálních Dolních Vítkovic, patří v rámci programové nabídky mezi jedny z nejoblíbenějších a nejvyhledávanějších.  „Aran
že vytvořené na míru otevírají svět hudby nejširší posluchačské základně. Snažíme se, aby byla nabídka koncertů vždy pestrá, protože, i přes více než desetileté trvání tohoto cyklu, je stále co n
abídnout a možnosti nejsou ani zdaleka vyčerpány,“ říká Jan Žemla, ředitel JFO. Podrobnosti ke crossoverovým koncertům.
PRODEJ VSTUPENEK ZAHÁJEN

On-line prodej vstupenek a abonmá 71. koncertní sezóny zahájila Janáčkova filharmonie Ostrava v pátek 3. května 2024. Vstupenky bude možné opět zakoupit také fyzicky, a to od pondělí 6. květn
a v Janáček pointu. Pro stávající abonenty (nevztahuje se na abonmá Kombi) budou místa rezervována do 7. 6. 2024 (po tomto datu budou nabídnuta k dalšímu prodeji). Prodej vstupenek a více in
formací: www.jfo.cz/vstupenky.
KATALOG 71. SEZÓNY 2024/2025

Tradiční publikace, která není ani zdaleka pouhou programovou nabídkou, takový je i nový katalog 71. koncertní sezóny. Tvůrčí tým JFO na něm několik měsíců spolupracoval opět s fotografkou a v
izuální umělkyní Ditou  Pepe , která je pod jeho tvorbou podepsána již šestým rokem. Protože ostravský orchestr neustále rozvíjí nabídku svých aktivit, došlo i při tvorbě katalogu z hlediska třídění 
informací k drobné změně. „Katalog, který jsme pro novou koncertní sezónu připravili, má poněkud jiné řazení, než byli návštěvníci našich koncertů zvyklí. Koncertní cykly jsme nově seřadili dle 
náročnosti pro publikum – tedy od těch pro nejzkušenější posluchače až po ty, kteří svět klasické hudby teprve objevují,“ vysvětluje Petra Javůrková. Programová nabídka obsahuje mimo jiné také
všechny potřebné informace týkající se edukačních aktivit, a navíc přináší zajímavé rozhovory s osobnostmi, které jsou s děním filharmonie jakkoli spjaty. „Nejen o naději a hudbě jsme si povídali s
naším budoucím šéfdirigentem Danielem Raiskinem. S pianistou Federicem Collim se nám při jeho poslední návštěvě Ostravy podařilo natočit video, které mohou naši příznivci zhlédnout po na
čtení QR kódu umístěného na sedmnácté stránce katalogu. Nadějeplné jsou také rozhovory v jeho druhé části. Mimo jiné je zde například rozhovor s novou tváří našeho orchestru – irskou horni
stkou Niamh Huethorst, která vyměnila druhý největší Britský ostrov za naši krásnou Ostravu,“ přibližuje pestrý obsah katalogu Petra Javůrková. Tištěný katalog bude k dostání tradičně na
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koncertech JFO, v Janáček pointu, ale také na některých z ostravských informačních center.
JANÁČKOVA FILHARMONIE OSTRAVA

Ostravský orchestr je žádaným a úspěšným tělesem, se kterým pravidelně spolupracují dirigenti světového formátu jako Andrey Boreyko, Domingo Hindoyan či Tomáš Netopil. Nedávno s orchestr
em vystoupili – ať už v Ostravě nebo na turné – významní sólisté, jako například cellisté Gautier Capuçon a Steven Isserlis, houslisté Lisa Batiashvili a Vadim Gluzman, zpěváci Elīna Garanča a Jo
nas Kaufmann, klavíristé Jean-Efflam Bavouzet, Boris Giltburg a Simon Trpčeski a mnoho dalších.
Renomé JFO zajišťuje zejména stovka prvotřídních hudebníků nejen z Česka, ale i ze zahraničí. Ročně odehraje pro ostravské publikum přes 50 koncertů. Pravidelně je zván k účinkovaní na dom
ácích i zahraničních festivalech a turné v Tokiu, Soulu, Paříži, Berlíně a Tallinu. Hostoval v Číně, Koreji, Pobaltí, Německu, Španělsku, Itálii, Švýcarsku nebo v Polsku.
Domovskou scénou JFO se od léta 2022 stalo bývalé kino Vesmír. Filharmonie tak dočasně opustila své dlouholeté působiště v Domě kultury města Ostravy, u kterého v roce 2023 začaly přípravné
práce pro rozsáhlou rekonstrukci. Její součástí je také přístavba koncertního sálu světových akustických parametrů podle návrhu architektonického studia Steven Holl Architects ve spolupráci s Arc
hitecture Acts. Po více než 150 letech od první myšlenky a přesně 70 letech od založení JFO je nový koncertní sál na dosah. Zrekonstruovaný dům kultury se spolu s přístavbou koncertního sálu má 
stát kulturním komplexem mezinárodního významu s doposud největším potenciálem budoucího rozvoje orchestru.
STAVBA KONCERTNÍHO SÁLU BUDE ZAHÁJENA JEŠTĚ LETOS, STATUTÁRNÍ MĚSTO OSTRAVA PODEPSALO SMLOUVU SE ZHOTOVITELI

Statutární město Ostrava vybralo zhotovitele budoucího Koncertního sálu. Hodnoticí komise projektu po analýze všech předložených materiálů doporučila radě města zhotovitele Sdružení pro konc
ertní halu, jehož společníky jsou společnosti IMOS Brno a.s. a IPS Třinec a.s., které nabídlo nejnižší nabídkovou cenu za splnění veřejné zakázky, a to ve výši 2,798 miliardy korun. Po uplynutí nezb
ytných lhůt a vypořádání všech formalit byla 5. dubna uzavřena smlouva mezi městem a výše zmíněnými společnostmi. „Financování stavby proběhne s pomocí grantu Evropské komise, úvěru Ev
ropské investiční banky, dotací Ministerstva kultury ČR i Moravskoslezského kraje. Město zároveň připravuje žádosti o dotace z dalších možných dotačních titulů a rovněž šetří do svého účelové
ho fondu na financování koncertního sálu, ve kterém je nyní 570 milionů korun,“ říká Jan Dohnal, primátor statutárního města Ostravy. Předpokládaný termín dokončení stavby je nyní plánován na
konec roku 2027.
Sál bývalého Kina Vesmír prošel za účelem nezbytného zlepšení akustiky zásadní rekonstrukcí. Stále se však jedná o provizorium, se kterým se sice orchestr sžil, naráží však dennodenně na jisté li
mity a dlouhodobě se v něm působit nedá. Přispívá k tomu hlavně nedostatek zázemí a absence prostor ke cvičení jednotlivých hráčů orchestru. JFO tak s nadějí vyhlíží očekávané zahájení stavby 
nového koncertního sálu. „Janáčkova filharmonie Ostrava je klenotem města Ostravy a jsem nesmírně ráda, že máme konkurenceschopný orchestr plný prvotřídních hudebníků, který se
neustále umělecky rozvíjí. Jsme si vědomi, že k dalšímu posunu potřebuje naše filharmonie také adekvátní zázemí. Společná vize se mění v reálný projekt. Na začátku dubna jsme podepsali sml
ouvu se zhotovitelem stavby. Vidina dokončeného sálu na konci roku 2027 je momentálně nejen nadějná, ale skutečně reálná,“ říká Lucie Baránková Vilamová, náměstkyně primátora statutárníh
o města Ostravy.
Veškeré přípravné práce tak směřují k tomu, aby stavba mohla začít co nejdříve. „V tuto chvíli mohu potvrdit, že bychom v létě chtěli symbolicky poklepat základní kámen a pustit se do stavebních
prací naplno. Nadcházející 71. koncertní sezóna, která do Ostravy přivede i budoucího šéfdirigenta, tak bude s největší pravděpodobností významná nejen v oblasti hudební, ale s ohledem na v
ybudování multifunkčního komplexu, včetně koncertního sálu světových parametrů, se stane také symbolem nové budoucnosti Janáčkovy filharmonie i všech Ostravanů,“ uzavírá náměstkyně pri
mátora Hana Tichánková.
Partnery 71. sezóny Janáčkovy filharmonie Ostrava jsou Statutární město Ostrava, Moravskoslezský kraj, Ministerstvo kultury, Město Opava, společnosti UniCredit Bank Czech Republic and Slova
kia, a. s., Veolia Energie ČR, a.s, Dopravní podnik Ostrava, a.s., Mercure Ostrava Centre Hotel, Krajská hospodářská komora Moravskoslezského kraje, Dolní oblast Vítkovice, z.s., Ovanet, a.s., V
inařství Mikrosvín Mikulov, a.s., BeWooden Company, s.r.o., Tiskárna Helbich, a.s., Mattbox.cz, s.r.o.
Mediální partneři jsou Český rozhlas Ostrava, Patriot Magazín, ostravan.cz, Patriot Program, Časopis Harmonie, KlasikaPlus.cz, OperaPlus.cz, Hudební revue Opus musicum.
(ab)
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Kandidát na ministra pro vědu Pavel  Tuleja  se vzdal své kandidatury poté, co vyšlo najevo, že psal články do predátorských časopisů, což následně rozpoutalo diskusi, zda je v pořádku do tě
chto časopisů přispívat.

Upozornění: Divoký kačer je fake news o skutečných událostech, které se sice nestaly, ale mohly by, jakkoliv znějí neuvěřitelně.

Obšourník, Mladý deviant, Vošukávač nebo Znásilněníčko, to jsou jenom některé z celé plejády predátorských časopisů, do kterých Tuleja přispíval, což mu coby možnému ministrovi pro vědu a vý
zkum zlomilo vaz. Tuleja však není prvním ani posledním politikem TOP 09, který do podobných plátků přispívá.
„Naším asi nejslavnějším externím redaktorem je Dominik Feri. Nyní už přispívá sporadicky, ale ještě před pár lety tvořil až čtyřicet procent našeho celého obsahu. Ač mlád, měl toho k tématu hodn
ě co nabídnout. Za všechny můžu vzpomenout jeho článek – Jak jí nasypat Rohypnol do Fanty, který inspiroval stovky sexuálních predátorů, aby vylezli konečně ze své ulity, osmělili se a šli na věc,
“ vypráví šéfredaktor české pobočky mezinárodního časopisu Rape factor Aleš Rozinka.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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jiná pravidla. Devět článků vyšlo mezi roky 2009 a 2015. Podle bývalého rektora Karlovy univerzity Tomáše Zimy je snadno rozpoznatelné, zda je časopis pochybný, nebo kvalitní. Člověk, aby
se mohl stát rektorem, tak by určitě měl publikovat,
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přednášet. Člověk si má rozmyslet, kde publikuje se svým týmem na začátku. Podle Zimy musí autor článku za zveřejnění zaplatit 500 až 1000 eur. Jako rektorka s citacemi v časopisech si 
pak Nerudová přišla měsíčně na 133 tisíc korun.
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Premiér Fiala si myslí, že se nejedná o prohřešek, kvůli kterému by se měla vzdát kandidatury do Evropského parlamentu. To je věc, která je na hraně. Predátorské časopisy a publikování ne
ní stejný ty prohřešku jako třeba plagiátorství.
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Nebylo by odpovědné říct, tak každý, kdo publikoval predátorském časopisu, tak musí okamžitě ze všech funkcí odstupovat. Paní Nerudová má dalších asi 30 významných příspěvků ve význ
amných
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vědeckých časopisech. Klára Dostálová, proti kandidátka Danuše Nerudové ve volbách do Evropského parlamentu si myslí, že by měla vyvodit politickou odpovědnost. Nerudová vyzvala k r
ezignaci pana vlastně potencionálního rektora Adama
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ze stejného důvodu. Tím pádem by měla asi vyvodit ty samé důsledky. Takový člověk by skutečně neměl mít nominaci z vlády na eurokomisařku. Vládní pětikoalice je prolezlá různými kauza
mi, se týče organizovaného zločinu.
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Paní Nerudová má prostě kauzy, které podle mého názoru nejsou dobrým příkladem. Kvůli publikování v predátorských časopisech se minulý týden vzdal nominace na post ministra pro vědu 
a výzkum prorektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja. Jakub Kokoška,
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CNN Prima News. Hostem Hlavních zpráv je politolog Jan Kubáček. Dobrý večer, pane Kubáčku. A rovnou k vám posílám otázku, jak velký problém politický, reputační má paní profesorka N
erudová? Dobrý
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večer vám i vašim divákům. No, nutno dodat, je to samozřejmě velká nepříjemnost, protože ač národ úplně neprožívá něco jako predátorský časopis, protože ho trápí tisíce jiných věcí, jako d
rahota ekonomická složitá perspektiva,
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tak přece jen samozřejmě pro nějaké vrcholové funkce je to velký limit. Neboli řekněme si otevřeně, Danuše Nerudová prostě evropskou komisařkou nebude. To si myslím, že už je dané vzhl
edem k jejím vystoupením, argumentační připravenosti, taky pozici
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ve vládní koalici. Spíše bych čekal, že nakonec tím nominantem bude například Josef Síkela za Starosty. Ono je to hodně o té pozici republiky, protože Ursula von der Leyen měla několik kauz
a stala se předsedkyní Evropské komise, protože tehdy

4
5

na tom trval a Angela merkel ne vím, jestli Petr Fiala a česká vláda toto chce podstoupit. Takže myslím si, že ta debata už je v podstatě ložená. Dana a Danuše Nerudová teďka stojí před velk
ým soudem, který se jmenuje volební
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klání, volby evropské a voliči rozhodnou, jakou ji chtějí mít a jestli chtějí mít jako evropskou poslankyni a s jakým mandátem. A tam si myslím, že ty šance má poměrně velmi dobré. Pane Kub
áčku, paní Nerudová, napsala na sociální síť. Čekala
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jsem, co přijde tentokrát. O to víc mě překvapilo, že se vytahuje už rok a půl staré informace. Prý věděla, že se něco chystá na Nerudovou, jak napsala. Může na tom něco být? Nebo je to so
uhra náhod, která souvisí s nominací? Pak ne nominací pana Tulej.
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Já si myslím, že paní Nerudová to musela tušit, pokud o této slabině věděla. A pevně věřím, že si v podstatě nějaký bezpečnostně preventivní audit dělali před prezidentskou kampaní, tak mu
sela očekávat, že prostě to téma tady bude. Proto mě
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spíš překvapuje, že i v této situaci a s vědomím této minulosti měla ambice ve své době rozhovoru v respektu popisované jako jsem připravená Evropskou komisi, jsem připravená do Evropsk
ého parlamentu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
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Pospíšilové budou investor do nemovitostí Matěj Kucharič a ekonom Lukáš Kovanda. Už ve dvacet patnáct na CNN Prima News. Majitelé jatek budou muset nainstalovat do areálu kamery. V
láda dnes
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odsouhlasila změnu zákona, která to provozovatelům jatek bude ukládat povinně, a to od roku 2026. Kamerové záznamy poslouží jako důkazní materiál při podezření z týrání zvířat. Policisté s
e zabývají
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vážným napadením ženy přímo v centru Plzně. Případ si převzali kriminalisté a vyzývají, aby se přihlásili svědci, kteří se okolo třetí hodiny odpoledne pohybovali v okolí Křižíkových sadů. Více
se tomuto případu budou věnovat dnešní krimi

4
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zprávy. Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Shodlo se na tom už i vedení TOP 09. Jeho zvolení nebylo jednohlasné, kritika zní zejména ze středočeské o
rganizace.
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Právě z ní pochází Helena Langšádlová. Na demisi se dohodla s vedením strany, protože prý málo vysvětlovala veřejnosti svou práci. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja , který se ale nomi
nace vzdal poté, co vyšlo najevo, že přispíval do tzv. predátorských
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časopisů. Marek Ženíšek je velmi zkušeným politikem. Ta nejklíčovější priorita, na které se shodujeme s Markem Ženíškem, ale i s kolegy z předsednictva, je, aby se podařilo zvýšit rozpočet n
a příští rok pro vědu a výzkum, a to hned o několik miliard korun.
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Marek Ženíšek doposud zastával post šéfa sněmovního zahraničního výboru, působil také jako náměstek na dvou ministerstvech. Beru to jako ocenění své dosavadní práce a pro mne jednoz
načná podpora je klíčová. Ne všichni pro něj ale hlasovali. Jeden jediný kraj
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je opravdu velmi takový nespokojený, protože to je kraj, odkud paní Helena Langšádlová je, to znamená středočeský. A ty zbývající si uvědomují, že zkrátka k té změně bylo nutné přistoupit. 
Faktem je, že středočeská organizace v tu chvíli nemá
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nebo přišla o ministryni a třeba i na sněmu nebylo takové zastoupení jako v minulosti. Debata byla otevřená, někdy místy
1
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emocionální. Při jednáních se vyjadřují názory, takže to občas vyvolává, vyvolává emoce. Já za sebe budu Markovi Ženíškovi pomáhat, jak nejvíc budou mít. Ostatně tak jak Heleny
3
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Langšádlové. Právě předseda poslaneckého klubu Jan Jakub se při hlasování zdržel. Hospodářské noviny informovaly o tom, že část strany by chtěla svolat mimořádný sjezd. Nepadlo tam 
o tom jediné slovo. Všichni si teď uvědomují, že nás čekají za několik týdnů volby a
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jak se říká, zajíci se mají sčítat pohonu. Nechme debaty o mimořádných sněmech atd. až poté, jak dopadnou volby. Jméno nového ministra musí schválit ještě výkonný výbor strany, který se 
sejde ve čtvrtek. Jakub Říha, CNN Prima News. Neměly
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by si strany lépe prověřovat kandidáty na exponované posty? Jaké předpoklady má předseda sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek k tomu být dobrým ministrem pro vědu? A bud
e kampaň před evropskými volbami přitvrzovat, když už teď je podle prezidenta nefér a nebezpečná?
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Zeptáme se kandidátů do europarlamentu Lubomíra Zaorálka ze sodcdem a Mikuláše Peksy z Pirátů. Začínáme ve dvacet jedna třicet. Danuše Nerudová, jednička kandidátky hnutí STAN d
o Evropského parlamentu,
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roky publikovala v tzv. predátorských časopisech. Podle vědců nerespektují pravidla pro vědeckou činnost a za desítky tisíc zveřejní text bez ohledu na kvalitu. Jestli za texty platila, to si prý 
Danuše Nerudová, bývalá rektorka Mendelovy univerzity, nepamatuje.
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Nejsem ráda, že některé mé články vyšly v časopisech, které mají pochybnou hodnotu. Slova jedničky na kandidátce hnutí STAN do Evropského parlamentu Danuše Nerudové. Jedná se o st
arou záležitost z doby před deseti lety, kdy platila

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

165. Ševčík je zatím bez nástupce, fakulta zůstává v jeho rukách  
19:55 | 07.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: Jiří Nádoba SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jeden z kandidátů na místo odvolaného děkana odstoupil z boje, druhý získal jen jeden hlas. Exděkan Miroslav Ševčík na fakultě zůstává, nástupce vybere až nový senát. Ten se volí ve čtvrtek
, ale žádný personální otřes nelze čekat.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
První pokus vybrat nástupce za ekonoma Miroslava Ševčíka, patrně nejznámějšího děkana v zemi, nevyšel. O jeho místo na Národohospodářské fakultě Vysoké školy ekonomické (VŠE) v Praze s
e původně ucházeli dva lidé zevnitř školy, ale jeden den před volbou odstoupil z boje a druhý získal jen jeden hlas.
Ševčíka loni odvolal rektor VŠE Petr Dvořák s odůvodněním, že kazí dobré jméno školy a jeho fakulta nevykazuje dobré výsledky. Fakulty však mají ve zdejším systému vysokých škol velkou
autonomii, a tak Ševčík po celou dobu zůstává šéfem jedné z kateder a díky loajálnímu přístupu lidí ve svém okolí si udržuje velký neformální vliv.
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Děkana volí akademický senát fakulty a k volbě došlo paradoxně na poslední schůzi ve stávajícím složení. Ve čtvrtek se volí senát nový. Senátory vybírají pedagogové, minoritní hlas mají také stude
nti. A je pravděpodobné, že nový senát bude opět na Ševčíkově straně.
Už předminulý týden se volil velký senát celé VŠE a z výsledků na Národohospodářské fakultě je jasné, že Ševčík si udržuje mezi personálem na „své“ fakultě dobré postavení. Jeho loňské
odvolání má tedy v praxi daleko menší dopad, než se původně očekávalo. A přes častou kritiku zvenčí i od studentů nelze zatím čekat na fakultě žádné velké změny.
Jako favorit na post nového děkana se zpočátku jevil Ševčíkův kolega z katedry a bývalý člen bankovní rady ČNB Pavel Řežábek. Svou kandidaturu oznámil před měsícem s plánem pozvednout k
valitu výuky. Pak ji ale na poslední chvíli v pondělí, den před volbou, stáhl.

Komentář: Ševčík je ukázkou bídy vysokého školství
14. 3. 2023 10:07

Je tu další predátor?
Učinil tak krátce poté, co se na vedení VŠE obrátil jiný ekonom Jiří Novák z Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy s upozorněním, že Řežábek je adeptem na další případ s takzvanými predátors
kými časopisy. Tedy že v minulosti publikoval v pseudovědeckých žurnálech, o kterých se ví, že za úplatu a bez hlubší oponentury tisknou i práce nevalné kvality, a dávají tak akademikům snadnou 
cestu k rozšíření publikační činnosti.
Na existenci predátorských časopisů předtím nechtěně upozornil neúspěšný kandidát TOP 09 na post ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja . Sám svou kandidaturu před týdnem vzdal poté, c
o uznal, že placené nafukování tvorby není přijatelné. S podobnou sebereflexí přišla i někdejší rektorka Mendelovy univerzity a kandidátka do europarlamentu Danuše Nerudová, když Seznam Zpr
ávy tento týden zjistily, že predátorské časopisy využívala také.
Novák je známý svým vhledem do dění na Národohospodářské fakultě, loni problémové stránky dlouholetého působení Miroslava Ševčíka důkladně zmapoval pro Deník N. Se svými námitkami vůči
Řežábkovi ho chtěl přímo konfrontovat během veřejného slyšení kandidátů minulý čtvrtek.
Na jeho dotazy se však nedostalo, a tak se obrátil na rektora VŠE Petra Dvořáka a poté v otevřeném dopise také na akademický senát Národohospodářské fakulty a média. V dopise upozornil na čt
yři problematické Řežábkovy články a vyzval rektora, aby nechal publikační činnost kandidátů raději podrobně prověřit.

Komentář: Ševčík padl. Teď ještě zrušit celou fakultu
27. 6. 2023 7:00
Za Nováka a za jeho kritiku Řežábkova psaní se postavili i jiní uznávaní ekonomové. „Naprostá většina jeho publikací, vydávaných za vědecké, je z pohledu branže slabá, ne-li pochybná,“ uvedl k 
Řežábkově tvorbě šéf institutu IDEA a člen Národní ekonomické rady vlády Daniel Münich, který líčí pofiderní publikační činnosti zdejších akademiků za systémový problém a dříve rozebral i Ševčík
ovy autorské slabiny.
„Buď vyšly v časopisech vydávaných takzvaným akademickým samizdatem, tedy skrze spřízněné vydávající instituce nebo osoby v redakčních radách, nebo šlo o časopisy vydávané nakladatelství
mi, jež jsou známa podivnými publikačními praktikami jako MDPI a Frontiers. Anebo jde spíše o lokální profesně odborné a v principu nevědecké časopisy,“ dodává nyní Münich.
Řežábek kritiku odmítá. „Kdybych věděl o otevřeném dopise, neodstupoval bych, aby to nebylo dáno do souvislosti. Problematika vydavatelství považovaných za predátorská je mnohem složitější,“
uvedl k svému odstoupení. Proč narychlo odstoupil, však vysvětlit nechtěl.

Hlasy pro Ševčíkovy spojence
V soutěži o post děkana tak v úterý zůstal jen jediný kandidát Zdeněk Chytil. Na Národohospodářské fakultě působí jako profesor, v letech 2018–2022 ji vedl jako děkan. Před ním i po něm ji vedl Še
včík. Chytila jako děkana Ševčík podporoval a na fakultě s ním zůstal během jeho šéfování jako zástupce. Nyní už však vystupují jako soupeři.
„Je tady určitá autokratická mocenská struktura, která drží své pozice, a jak je vidět, drží si je dobře. Fakulta svým způsobem nemá vizi budoucnosti,“ uvedl po prohrané volbě Chytil pro Český roz
hlas. Od končícího senátu získal jen jeden hlas, což si Chytil vysvětluje tím, že proti Ševčíkovi veřejně vystupoval už dříve.
Ševčík a Režábek naopak vyčítali poslední dobou Chytilovi to, že personálně zodpovídal za udělování nových profesur, což je pravomoc, o kterou škola před měsícem přišla. Národní akreditační
úřad to zdůvodnil „nedostatečnou publikační činností a nízkým zapojením do vědeckých a výzkumných projektů“ a Ševčíkovi oponenti to považují hlavně za kritiku adresovanou jemu.
Další volba děkana je naplánovaná na 29. května, kdy už bude rozhodovat nový senát. Jeho složení závisí na hlasech učitelského sboru. Když pedagogové volili minulý týden delegáty do takzvanéh
o velkého senátu celé VŠE, na „Ševčíkově“ fakultě obsadili všechna tři místa jeho blízcí spojenci – dcera Michaela, mluvčí Daniel Váňa a Ševčíkův advokát Jan Vondráček.
Vedením Národohospodářské fakulty je od prosince provizorně pověřena proděkanka Adéla Zubíková, která je na škole brána také za Ševčíkova spojence. Některým akademikům se nyní jeví jako 
logická další kandidátka. Když příští uchazeč či uchazečka uspějí u malého senátu, musí je pak stvrdit ještě rektor.
Ševčík vedle slabých výsledků fakulty proslul jako hodně viditelná postava zdejší opoziční politické scény. V minulosti agitoval za SPD a Trikoloru, je častým řečníkem na protivládních
demonstracích.
Loni se po jedné z nich střetl s policií při pokusu o stržení ukrajinské vlajky z Národního muzea. I kvůli tomu ho rektor Dvořák loni z postu odvolal. Ševčík se kvůli tomu nyní se školou soudí. S pokus
em domoci se odkladného účinku v únoru neuspěl, věcně se spor zatím u soudu nedostal na řadu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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tuto nominaci. Já pevně věřím tomu, že i kolegové z výkonného výboru je potvrdí. O tom, že brzy vymění PS za Úřad vlády, se Ženíšek dozvěděl právě v dolní komoře. A nastínil tam i své prio
rity ve funkci. Vyjednat chce pro svou
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agendu víc peněz. Ta jednání o rozpočtu začala už včera, takže včera bylo pozdě. Pak je to připravený nebo připravovaný zákon, který by měl pomoci reformovat transfer technologií, to znam
ená převedení výsledku vědy
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do praxe. Řady ministrů by mohl doplnit už příští týden. Prezident republiky vyčká, až na Hrad dorazí návrh z Úřadu vlády. Pak neprodleně přistoupí k dalším ústavním krokům. Premiér Petr Fi
ala označil Marka Ženíška za zkušeného politika.
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Ocenili jeho přehled v zahraniční politice. Má zkušenosti i s fungováním státní správy a to si myslím, že je určitě výhoda vzhledem k profesnímu zaměření pana Ženíška, doktora
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politologie, mezinárodní vztahy. Nejsem si úplně jistý, že zrovna toto, tyto znalosti, toto směřování bude přínosem pro aplikované vědy tam, kde nás nejvíc pálí pata. Opozice kritizuje vedle sa
motné funkce také postup TOP 09 při jejím obsazování.
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Minulý týden se ministerské nominace vzdal ekonom Pavel Tuleja , když vyšlo najevo, že publikoval v tzv. predátorských časopisech, za což se omluvil. Vítězslav Komenda a Kristýna Jelínk
ová, ČT. Adept
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na nového ministra je poslancem už jedenáctý rok. Čtyřicetiletý Marek Ženíšek ve sněmovně zastává post předsedy zahraničního výboru. Vedle toho působí i v tom pro obranu a taky ve stálé 
komisi pro kontrolu činnosti Úřadu pro zahraniční styky
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a informace. Vystudoval fakultu humanitních studií Západočeské univerzity a fakultu sociálních věd Univerzity Karlovy. Na plzeňské univerzitě přednášel na katedře politologie a
mezinárodních vztahů. Získal doktorát z politologie. Někdejší lidovec je členem TOP 09
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od roku 2009, působil i jako první místopředseda strany. Plzeňský rodák je zároveň zastupitelem kraje. Zkušenost má ale Ženíšek i s působením na ministerstvech. V minulosti působil jako n
áměstek na resortech spravedlnosti a zdravotnictví.
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Události pokračují. Už za chvíli třeba reportáží o přísných bezpečnostních opatřeních, která policie chystá kvůli hokejovému MS. Začne v pátek. Izrael
3
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odmítl jako nepřijatelnou nabídku příměří schválenou teroristickým hnutím Hamas. Kabinet premiéra Netanjahua nicméně tvrdí, že v rozhovorech o přerušení palby pokračovat chce. Vojáci ži
dovského státu. I přes množící se výzvy ke zdrženlivosti od spojenců
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v noci na dnešek vstoupili do východního Rafáhu v pásmu Gazy. Právě tam má mít Hamas své poslední bašty odporu. Jeruzalém prohlašuje, že většina palestinských civilistů z míst těžkých 
bojů odešla po jeho pondělní výzvě k evakuaci.

19:06
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Těžká izraelská technika projíždí palestinskou částí hraničního přechodu s Egyptem. Právě tudy směřovala do pásma Gazy velká část humanitární pomoci. Teď je uzavřen. Na tanky nikdo
neútočil. Vojáci tak mohli
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nerušeně stvrdit svoji dominanci a zničit palestinské symboly. Na místě také na stožárech vyměnili palestinské vlajky za zástavu Izraele. Přechod je uzavřena. Kamiony s humanitární pomocí 
zůstaly v Egyptě. Izrael
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poslal těžkou techniku kupředu i přes důrazné žádosti z Evropy i z Ameriky, aby to kvůli ohrožení palestinských civilistů nedělal.
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Izrael v pondělí vyzval civilisty, aby se přesunuli z východní části Rafáhu severněji a vyklidili místa u hranic s Izraelem a Egyptem. Mnoho lidí to v předtuše těžkých bojů udělalo, byť pohyb po 
pásmu je kvůli zničeným

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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to je možný. To, že o zahraniční politice mluví ministr zahraničních věcí, že říká svoje názory a Markéta Pekarová Adamová říká svoje názory na zahraniční dění. Že prezident Petr Pavel říká
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svoje názory na zahraniční dění, že premiér Petr Fiala říká svoje názory na zahraničním dění, to je sice fajn, ale to není zahraniční politika. Zahraniční politika znamená měnit ty věci. Když mlu
vím o ukrajinském

3
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konfliktu, mě už to jako nebaví poslouchat názory těch politiků na ukrajinský konflikt. Mně už to nezajímá. Já už jsem ty jejich názory slyšel tolikrát, že slyšet po 65. od Markéty Pekarové Ada
mové, že musí bojovat
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Ukrajina do posledního muže na všechny své, o všechna svá území, mě nebaví, protože už jsem to slyšel mockrát a není k tomu řečeno, co by se tedy mělo udělat nebo co zařídíme. Kromě je
diné věci, kterou nezařídila Markéta Pekarová Adamová, ale prezident Pavel,
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a to je ta zbrojní iniciativa, která mimochodem doufám, že dopadne nějak přijatelně, ještě že to dopadne nějak srozumitelně. Tak to jenom poznámka. Ne, v ČR se opravdu zahraniční politika 
nedělá. My máme v podstatě nulový vliv na chod
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událostí. My nedokážeme ji zařídit. Akorát tady pořád posloucháme názory našich činitelů na zahraniční politiku. Mě už to tak moc nebaví, protože už jsem je slyšel. Tak jeden box, zahraniční 
politika, Markéta Pekarová
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Adamová, druhý box se jmenuje Pavel Tuleja  a to je hrůzostrašný příběh. Svědčí to o úplný neschopnosti Markéty Pekarové Adamové se vypořádat s běžnými úkoly, které jako s sebou
4
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přináší post šéfa koaliční strany, která má vládní odpovědnost. Ona blábolí do médií, ona chodí do těch různých seznamů atd. a blábolí v médiích svoje názory na zahraniční politiku. Pro mě o
pravdu
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nezajímají názory Markéty Pekarové Adamové na zahraniční politiku. Proč mi to nemůže s tím nic dělat? Nikoho to nezajímá. Už jsme to slyšeli, prosím vás, tak se, paní Pekarová Adamová, 
věnujte tomu, co máte ovlivňovat, co můžete rozhodnout, což je teda obsazení

1
5

vašich dvou ministerstev. Jmenuje Ministerstvo zdravotnictví a druhý je půl ministerstvo pro vědu, výzkum a inovace. Tečka. Ona ještě asi šest hodin předtím, než ten Tuleja, Pavel Tuleja  o
známil, že
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to dělat nebude, tak plamenně vysvětloval a někde v seznamu, že to je drobounká chybička, která prostě nic neznamená atd. a vypadala u toho úplně fanaticky, jo, měla vytřeštěný oči a
fanaticky tu redaktorku přesvědčovala, že je to drobná
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chybička. Ta redaktorka samozřejmě věděla, že otázka nezní, jestli ten Tuleja bude ministr nebo nebude. Ta otázka zněla, kdy to vzdá. Jestli už odpoledne, druhý den nebo v pondělí. Vzdal to
už odpoledne teda
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mezi námi. A ukazuje to to, že jestli někdo má být odvolaný, tak je to Markéta Pekarová Adamová, jo, protože toto prostě nezvládli a ona místo nějakého upřímného zděšení, jo, tak ještě
1
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v průběhu státního svátku ve středu minulý týden breptala něco o tom, že je to v klidu, že jako se to bude řešit. To je jako to Vlastimil Válek tvrdí, že se to musí řešit hned
3
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teď okamžitě. Pekarová Adamová říkala, žádný spěch, že vlastně nejde o plnohodnotný resort, takže tam nehrozí nějaké riziko nějakých prodlev apod., a že to teď teda nikdo obsazovat neb
ude, že se nepoužije to, že by třeba válek byl pověřený řízením
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i tady tohoto ministerstva, že je to v klidu, že to jako počká. Tím mimochodem jako přiznal, že to ministerstvo je úplně zbytečný. Jako úplně zbytečný. Dovedete si představit, že ve vaší firmě 
nebo v úřadě, kde pracujete, onemocní váš

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
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�| „Cením si toho, jak se Pavel Tuleja  postavil ke kandidatuře na ministra. Nevěděl jsem, že vůbec existují nějaké predátorské časopisy, nikoho nenapadlo, že by tam takové pochybení mohlo bý
t. Ostatní mnohdy při takovém zjištění nerezignují, například lídryně do Evropského parlamentu Danuše Nerudová, měla by rezignovat taky, události posledních dní ji na pozici eurokomisařky diskva
lifikují,“ říká v rozhovoru poslanec TOP 09 Jan Jakob. �| „Prokázalo se, že ministr pro vědu má smysl, o kvalifikaci Marka Ženíška nepochybuji, bude jmenován v řádu dní. Jako TOP 09 máme i
novace mezi programovými prioritami,“ dodává. �| Celý rozhovor si pusťte ZDE: https://dvtv.ink/jakob_jan

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
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Met Gala. Největší světová módní událost roku. Každoroční přehlídka nádherných rób a šatů navržených jen pro tuto příležitost.
1
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Není ovšem nouze ani o poměrně bizarní okamžiky a modely. Róby některých zúčastněných jsou vskutku umělecká díla, praktické ale už moc ne. Ochranka tak musela některé dámy dokonc
e vynášet

87/114

https://www.maximusweb.cz/public/original/63206895
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63206895
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY4OTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY4OTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY4OTUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63209679
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63209679
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDk2NzksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDk2NzksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDk2NzksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63206563
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63206563
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY1NjMsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY1NjMsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMyMDY1NjMsInRodW1icyI6MX0=


3
0

do schodů, další zdám chtěla zaujmout Robous níž trčela voda, jiné ji nechtěly ukázat do posledního okamžiku a caddy se i několika deštníky. Známé osobnosti z filmového, hudebního, ale i 
sportovního světa
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se tradičně předhánějí v tom, kdo vynese zajímavější model. Letošní téma bylo podle nových hostů poměrně jednoduché, zahrada času. Na slavnostním koberci tak byly k vidění hlavně různé
kombinace květin a krajky. Je to oslava módy, umění,
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tvorby, všechno je to úžasné. Jsou jako matka příroda, která volá o pomoc. Ty šaty jsou perfektní, úplný skvost. Dostat se na Met Gala rozhodně není jednoduché. Na největší módní událost r
oku vás musí pozvat šéfredaktorka amerického
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magazínu Vogue Anna Vinterová a cena vstupenky se šplhá v přepočtu i ke dvěma milionům korun. Stálicemi, které stoprocentně zajistí, že se o akci budeme mluvit, jsou tradičně profesionál
ní celebrita kyncardašiem která
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si letos k honosné roubě vzala obyčejný svetr. Nebo zpěvačka Jennifer Lopezová. Ta zase vynesla šaty zdobené více než dvěma a půl miliony kamínků, jejichž vyšívání zabralo na 800 hodin. 
Martina Nášelová, TV Nova.
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Novým kandidátem na pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace je Marek Ženíšek. Jméno zkušeného politika má nejspíš zakrýt nepovedenou výměnu ministryně Langšádlové za bývalého r
ektora univerzity  v Opavě  Tulej. Ten se vzdal
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kvůli pochybnostem ohledně svých vědeckých prací. Ale pozice Markéty Pekarové Adamové v čele strany je prý otřesena. Sázka na jistotu. Tak o Ženíškovi mluví někteří členové TOP 09. Je
ště před dvěma týdny přitom plzeňský poslanec angažmá

1
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ve vládě razantně odmítal. Předsednictvo strany jednalo o nástupci Heleny Langšádlové za zavřenými dveřmi celé dopoledne. A Ženíška asi nakonec zlomilo. Předsednictvo TOP 09 doporuči
lo Marka Ženíška na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace.
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Marek je zkušený, respektovaný politik s jasnými názory a vizí pro budoucí směřování resortu. Jeho hlavní prioritou bude navýšení rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace pro období od roku 20
25. Dále o finální nominaci rozhodne výkonný výbor TOP 09.
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Ten má jednat ve čtvrtek. Já Marka Ženíška znám dlouhá léta, do konce desetiletí. Je to zkušený politik, který zastával jak výkonné funkce na ministerstvech, byl náměstkem, tak i ty politické.
V současnosti
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je předsedou zahraničního výboru. On byl v tom užším výběru už od počátku. Předsedkyně Markétě Pekarové Adamové tak, jak se zdá, nevyšel plán obklopit se novými tvářemi. Nyní se mali
čko začalo kývat křeslo i pod paní předsedkyní. Několik
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buněk strany má totiž už připravená usnesení na svolání mimořádného volebního sněmu. V tuto chvíli máme měsíc před evropskými volbami. To je věc, na kterou se musíme soustředit. Nicm
éně to neznamená, že bychom vnitrostranickou
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diskusi nevedli. Nám do řádného sněmu zbývá rok a půl a určitá diskuse se povede, ale je potřeba první v rámci strany mít různé varianty. Většinou se vedení stran mění až po volbách,
4
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až když přijde opravdu nějaký politický, politický, velký politický problém, to znamená propad ve volbách. Podle Brunclíka se navíc teď TOP 09 potýká s personální krizí, chybějí výrazné osob
nosti. Bych moc nepomohli. Čekají nás za rok volby

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

170. Nominace Tuleji nebyla nejsprávnější, říká Pekarová Adamová. Ženíšek podle ní zvládne situaci
uklidnit  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace by se mohl stát poslanec TOP 09 Marek Ženíšek. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit ekonom Pavel  Tuleja , v pátek 
se kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech.„V tuto chvíli je potřeba zejména rychle uklidnit situaci. To Marek Ženíšek velmi rychle zvládne
,“ řekla ve vysílání Radiožurnálu předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová.

Pan Ženíšek je zkušený politik, který byl také náměstkem na ministerstvu spravedlnosti a zdravotnictví. Ve vědě se ale nepohybuje. U pana Tuleji jste viděla to, že se orientuje v
e vědecké komunitě a jejich problémech jako výhodu. Proč jste teď vsadili na politika?
Já myslím, že klíčové pro vědu a výzkum v České republice je, aby byly dotaženy dvě priority. První je zvýšení rozpočtu a to v řádu jednotek miliard. Druhá je, aby byl zákon, který už připravila paní 
Langšádlová, dotažen. Je to zákon o výzkumu, který musíme prohnat celým tím legislativním procesem.
Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát
00:00 / 00:00
Poslechněte si celý rozhovor s Markétou Pekarovou Adamovou
V tomto případě se zkrátka jedná o dovednosti a zkušenosti, které má mít politik. My jsme vnímali možnost nominovat některého z akademiků jako vhodnou kombinaci pro to dotáhnout tyto priority 
a zároveň být i velmi aktivní ve vědecké komunitě.
Nicméně to není ta nejpodstatnější část v tuto chvíli, kdy bohužel došlo ke zpochybnění nominace pana Tuleji, což mě velmi mrzí. V tuto chvíli je potřeba zejména rychle uklidnit situaci. A to Marek Ž
eníšek jako zkušený člověk velmi rychle zvládne.
Jak složité bylo najít kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace v tuto chvíli?
Já bych to nějak neškálovala. Obecně je v České republice čím dál méně atraktivní pro zkušené lidi jít do politiky. To je nejenom pro jakoukoliv vládní stranu ale pro všechny strany stejnou. Protože
tlak, který je v politice, není úplně malý. Ale prioritou pro nás jako TOP 09 jsou tyto dvě záležitosti.
Marek Ženíšek sám ke kandidatuře v rozhovoru pro Českou televizi řekl: „Já jsem si především všiml, že neexistuje žádná dlouhá fronta na tento post ze strany členů TOP 09. T
akže proto je pro mě podpora nejenom předsednictva TOP 09 ale i širšího vedení klíčová. Bez ní podpory nemá ministr v následujícím roce půl šanci uspět.“ Co tedy Marek Žení
šek vlastně říká? Jakou podporu on po vás chce? Jak složité bylo ho přesvědčit, aby do toho šel?
Marek Ženíšek se chopil prožitosti a výzvy velmi rychle. Uvědomujeme si, že situace samozřejmě není úplně snadná, ale jdeme do toho s velkou odvahou a on zejména. Je zkušený a v exekutivu u
ž dělal jakožto náměstek na dvou ministerstvech, tak ví, že není prostor se rozkoukávat a je potřeba rychle začít pracovat a také rychle představit i další priority.

Podpora strany
Ale ono se zdá, že má směrem k výkonnému výboru TOP 09 nějaké požadavky. Jakou podporu po vás žádá? O co konkrétně jde?
Tak určitě každý, kdo je v pozici takto exponované, potřebuje, aby za ním strana stála a byla ochotna s ním spolupracovat. To znamená nejen předsedkyně, ale i ostatní politici, ať už jsou to poslanc
i, či senátoři, nebo třeba komunální politici.
Je potřeba, aby za ním všichni stáli, už z toho důvodu, že zkrátka celkově ta atmosféra nebyla úplně jednoduchá a příjemná. Ale já věřím v tom, že tomu bude stejně tak, jako na předsednictvu, kd
e byla podpora pro jeho kandidaturu, respektive nominaci, drtivá. Pan premiér jej taktéž podporuje a je s tímto návrhem za naši stranu spokojen. Věřím, že i pan prezident je spokojen.
Když jste mluvila o atmosféře, jaká je teď atmosféra ve straně třeba například od krajských organizací?
My jsme v úterý měli velmi otevřenou diskuzi. Je to tak nejlepší, abychom byli schopni si říct si výhrady či svoje pocity v rámci jednání, ale nemyslím si, že potřeba je ventilovat navenek. To je zkrátk
a naše uzavřené jednání a výsledkem pro občany není to, co my si řekneme za zavřenými dveřmi, ale co pro ně uděláme jako politici.
Vědě a výzkumu má šéfovat Ženíšek. V zahraničním výboru sněmovny chce místo sebe Langšádlovou
Možná vaši voliči by chtěli vidět nějakou reakci na to, co se dělo kolem výměny ministra. Tak vyjasnili jste si, čí to bylo celé chyba?
Já jsem se opravdu o tom hodně zamýšlela, měla jsem prostor o tom přemýšlet mnoho dní. Já bych neměnila zpětně nic na tom postupu. Pan docent Tuleja dvakrát za sebou šéfoval univerzitě, sice
regionálního charakteru, ale která vznikla na zelené louce. Je to člověk, který má nezpochybnitelné manažerské zkušenosti.
Ano, to jsme slyšeli, ale jestli třeba nebyla chyba ten záměr vyměnit ministry několik týdnů před volbami?
To se rozhodně nedomnívám. Tato vláda je kritizována opětovně komentátory i voliči za svou ne úplně dostatečnou komunikaci a my na to reagujeme. Pokud to vyhodnotíme to tak, že chceme učin
it změny, které povedou k lepší komunikaci, tak skutečně to nevnímáme jako špatný krok.
Znamená to, že se žádná chyba nenastala?
Já to vnímám tak, že zkrátka nasloucháme tomu, co se děje a jaká je zpětná vazba na naši vládu. Máme jako TOP 09 odvahu zpětné vazbě čelit a toto prostě vyhodnotit. Chyby nastaly v tom smys
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lu, že nominace, která proběhla, asi nebyla úplně nejsprávnější.
To bylo způsobeno tím, že my jsme opravdu spoléhali na to, že pokud někdo má takový životopis, tak lze těžko se jeho pozici zpochybnit, protože zkušenosti tam jsou. I na příkladu paní vidíme Neru
dové, že toto není úplně ojedinělý děj v českém vědeckém prostředí.
Ano, ale nesrovnávejme to. Paní Nerudová není ve vysílání a nejsou to úplně totožné případy. Můžete mi ještě říct, dají se čekat nějaké...
Já si myslím, že když někdo publikuje v predátorských časopisech a u jednoho to vadí, tak by to mělo vadit i u jiného člověka.
Ano, ale paní Nerudová, pokud vím, měla těch článků asi přes 250. Nebavme se o paní Nerudové, ona tu teď není, nemůže se bránit. Dá se třeba čekat mimořádný sjezd po volb
ách? Bavili jste se o něčem takovém?
Nic takového nikdo nepožadoval a neřešil v rámci našeho jednání předsednictva. My jsme se v tu chvíli opravdu celkově soustředili na budoucnost. Sněm naší strany proběhl přesně před pěti měsíc
i. Já jsem tam pozici předsedkyně už podruhé obhájila velmi přesvědčivým výsledkem. Myslím si, že tato situace, která nastala, není tak závažnou krizí, aby způsobila svolání nového sjezdu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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TOP 09 opět terčem posměchu. Podle předsednictva této strany má být novým ministrem pro vědu a výzkum Marek Ženíšek, na sociální síti o tom informovala šéfka strany Marké
ta Pekarová Adamová. Lidé zpochybňují, že je Ženíšek pro tuto funkci kompetentní osobou, a vyčítavě vzpomínají i jeho slova o tom, že Dominik Feri je „frajer“.

Marek Ženíšek má nahradit Helenu Langšádlovou (TOP 09). Původně měl na post zamířit Pavel Tuleja (TOP 09), ten se ale nominace vzdal. Návrh musí ještě schválit výkonný výbor strany, který r
ozhodne ve čtvrtek.
Langšádlová rezignovala kvůli tomu, že údajně nedokázala dostatečně prezentovat výsledky své práce. Docent ze Slezské univerzity  Pavel Tuleja se minulý týden vzdal kandidatury po
zveřejnění informací o jeho publikování v tzv. predátorských časopisech.
Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová uvedla, že předsednictvo strany nominovalo Marka Ženíška na post ministra naprosto drtivou většinou. „Marek je zkušeným politikem s jasnými 
názory a vizí pro budoucí směřování resortu. Jeho hlavní prioritou bude navýšení rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace pro období 2025+,“ napsala na sociální síti s tím, že o finální nominaci rozhodn
e výkonný výbor TOP 09.
Předsednictvo TOP 09 doporučilo @zenisek_m na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace.

Marek je zkušený, respektovaný politik s jasnými názory a vizí pro budoucí směřování resortu. Jeho hlavní prioritou bude navýšení rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace pro období 2025+. O…
— Markéta Pekarová Adamová (@market_a) May 7, 2024
Na sociálních sítích si už z TOP 09 dělají srandu.
„Ženíšek, který ještě včera nevěděl, že bude ministr, má podle Markéty JASNOU VIZI!“ napsal pobaveně politik Matěj Gregor, který kandiduje v letošních volbách do Evropského parlamentu za Sv
obodné.
„Škoda. Dominik Feri z vězení by byl lepší volba. Ten ty sociální sítě fakt uměl,“ vtipkoval Thomas Heinl v narážce na bývalého poslance TOP 09, který je zavřen za znásilnění, některá videa ohledn
ě jeho komunikace s ženami kolovala po sítích.
„Žádnou vizi pro budoucí směřování resortu nemá, protože se vědě či inovacím nikdy nevěnoval,“ uvedl k nominaci Ženíška na ministra režisér a publicista Martin Marek.
Mnohokrát bylo uživateli připomínáno, že Ženíšek se Feriho v kauze zastával, že je to „frajer“. „Dominiku Ferimu jsem napsal, že je frajer. Tohle je dospělá a vyzrálá reakce. Učebnicová politická k
ultura. Klobouk dolů, držím palce a věřím, že se do Sněmovny jednou vrátí!“ napsal tehdy Ženíšek na Twitter, když Feri rezignoval a odstoupil z kandidátky do voleb. „Myslí si pan Ženíšek pořád, že
je Dominik Feri frajer?“ zajímal se například Aleš Čermák.
Podle Miroslava Parvoniče jde o konec TOP 09 v přímém přenosu. „A jak že dlouho se pan Ženíšek věnuje vědě? Počítá se to na minuty, hodiny nebo dny?“ rýpl si.
„Ženíšek je respektovaný politik asi tak stejně, jako je Tuleja respektovaný vědec. Mimo jiné Dominik Feri fakt jako není frajer,“ vzkázal TOP 09 další diskutér.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ženíšek na ministra, zkouší znovu Pekarová. Internet padl: Feri z vězení by byl lepší ( Parlamentnilisty.cz - Aréna, Vedení univerzity );
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Ministrem pro vědu, výzkum a inovace by se mohl stát šéf sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek. Na místo uvolněné po demisi Heleny Langšádlové ho dnes navrhlo p
ředsednictvo TOP 09. Výkonný výbor strany o nominaci rozhodne ve čtvrtek.

Podle premiéra Petra Fialy (ODS) je Ženíšek zkušený politik, setkat by se mohli v pátek dopoledne. Jmenován by případně mohl být příští týden, řekl Fiala. Někteří představitelé vědecké a akademi
cké komunity považují Ženíška za kandidáta s dobrými předpoklady pro funkci ministra pro vědu, část z nich výběr zatím odmítla komentovat.
Langšádlová na pozici ministryně skončila kvůli nespokojenosti TOP 09 s prezentací výsledků v resortu, ačkoli zástupci akademické i vědecké obce její práci oceňovali. V pondělí ji měl ve funkci na
hradit ekonom Pavel Tuleja  (TOP 09). V pátek se ale kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová dnes novinářům řekla, že Ženíška navrhla drtivá většina členů předsednictva. Je podle ní velmi zkušeným politikem, ale také člověkem se zkuše
ností z exekutivní sféry, neboť byl náměstkem dvou ministrů. Od roku 2008 byl čtyři roky náměstkem pro oblast mezinárodní sekce a vězeňství na ministerstvu spravedlnosti, od ledna 2012 do červ
ence 2013 prvním náměstkem ministra zdravotnictví.
Klíčovou prioritou nového ministra pro vědu bude zvýšení rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok o několik miliard korun, řekla šéfka TOP 09. Letos mají výdaje činit zhruba 40 miliard korun.
Vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI) navrhuje pro příští rok rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun. Ženíšek řekl České televizi (ČT), že za své priority by považoval právě rozpočet a také
chystaný zákon, který by měl reformovat transfer technologií.
Pekarová Adamová chce co nejdříve o kandidátovi informovat premiéra Fialu a prezidenta Petra Pavla. "Je to zkušený politik, který má zkušenosti z různých politických rovin, nejen z Parlamentu," ř
ekl o Ženíškovi Fiala na tiskové konferenci po jednání vlády. "Má zkušenosti i s fungováním státní správy, to si myslím, že je určitě výhoda. Je to také člověk, který se výrazně orientuje dlouhodobě t
řeba v oblasti zahraniční politiky, což je také určitě pozitivní věc," dodal ministerský předseda.
Vicepremiér, ministr práce a sociálních věcí a předseda koaliční KDU-ČSL Marian Jurečka doplnil, že nominace je plně v kompetenci koaličního partnera. Ženíška považuje za kandidáta, který je s
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chopen být dobrým ministrem pro vědu. "Myslím, že předpoklady má, aby byl schopen zvládnout roli manažerskou i politickou," doplnil.
Dobré předpoklady pro vedení resortu má Ženíšek také podle některých představitelů vědecké a akademické komunity, které dnes ČTK oslovila. "Je dobře, že se TOP 09 a vedení strany dokázaly r
ychle domluvit na panu poslanci Ženíškovi pro uvolněnou pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace. Jedná se o velmi zkušeného politika se zkušeností i z akademického světa společenských věd
, a proto věřím, že dokáže plynule navázat na úspěšně rozdělané dílo paní ministryně Langšádlové," řekl předseda Učené společnosti ČR a ředitel biologického centra AV ČR Libor Grubhoffer.
Rychlý výběr náhrady za Tuleju ocenil i prezident Asociace výzkumných organizací Libor Kraus. Poukázal na to, že prioritou je teď obhájit zvýšení rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace na rok 2025.
"Doufám, že výzkum a vývoj nebude nadále 'popelkou' v prioritách vlády. Marek Ženíšek je zkušeným politikem, aby toto navýšení rozpočtu vyjednal," uvedl.
Také podle předsedy Rady vysokých škol Tomáše Kašparovského má Ženíšek pro práci ministra dobré předpoklady, zmínil jeho politické zkušenosti i zkušenosti s akademickou sférou. Grantová a
gentura ČR, Technologická agentura ČR a Akademie věd ČR uvedly, že možné kandidáty jim nepřísluší komentovat.
Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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se svým týmem na začátku. Podle Zimy musí autor článku za zveřejnění zaplatit 500 až 1000 eur. Jako rektorka. S citacemi v časopisech si pak Nerudová přišla měsíčně na 133 tisíc korun. 
Premiér Fiala si myslí, že se nejedná o prohřešek, kvůli
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kterému by se měla vzdát kandidatury do Evropského parlamentu. To je věc, která je na hraně. Predátorské časopisy a publikování není stejný typ prohřešku jako třeba plagiátorství. Nebylo b
y odpovědné říct, tak každý, kdo publikoval

3
0

predátorském časopisu, tak musí okamžitě ze všech funkcí odstupovat. Paní Nerudová má dalších asi 30 významných příspěvků ve významných vědeckých časopisech. Klára Dostálová, pro
ti.
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Kandidátka Danuše Nerudové ve volbách do Evropského parlamentu si myslí, že by měla vyvodit politickou odpovědnost. Nerudová vyzvala k rezignaci pana vlastně potencionálního rektora 
Adama ze stejného důvodu. Tím pádem by měla asi vyvodit
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ty samé důsledky. Takový člověk by skutečně neměl mít nominaci z vlády na eurokomisařku. Vládní pětikoalice je prolezlá různými kauzami, se týče organizovaného zločinu. Paní Nerudová m
á prostě kauzy, které podle
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mého názoru nejsou dobrým příkladem. Kvůli publikování v predátorských časopisech se minulý týden vzdal nominace na post ministra pro vědu a výzkum prorektor Slezské univerzity v Opa
vě Pavel Tuleja . Jakub Kokoška, CNN Prima News. A se mnou ve studiu už
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je můj kolega, komentátor CNN Prima News Martin šhmars dobrý večer. Hezký večer tobě, divákům a na dálku je s námi ve spojení politolog Lukáš Valeš. Dobrý večer i vám. Hezký večer i vá
m. Pane Valeši. Zůstanu u vás, když už jsme ve
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spojení. Co na to říkáte? Diváci viděli reportáž, vy také. Ostatně je to kauza podobná té, která se už odehrála před tou první prezidentskou volbou a na konci dne, myslím si, že nepřeháním, st
ála
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Danuši Nerudovou hodně %. No, já si především myslím, že to je mnohem horší, než ta reportáž zachytila, protože nejsou jenom predátorské časopisy. Mimochodem
1
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je docela hezké, že to je vlastně už druhá rektorka české vysoké školy, která byla přichycena při činu. A příčinu, který by se nikdy neměl stát. Všichni lidé, kteří se pohybujeme ve vysokoškols
ké sféře, víme, jaké
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jsou prestižní, popřípadě středně prestižní časopisy v našich oborech a v těch publikujeme. A to, že někdo se uchýlí vůbec k tomu predátorském u časopisu, svědčí v lepším případě o neznal
osti prostředí. Pak ale by neměl být profesor, neřku-li
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rektor, anebo o úmyslu právě dostat se k těmto vysokým akademickým funkcím, ale ne čestnou cestou. To je jedna věc. Druhá věc je ale závažnější. Paní, to není jediný prohřešek Aleše
Nerudové. Za mnohem
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závažnější považuji její kauzu Turbo. Studenty na Mendelově univerzitě, na její vlastní fakultě a pod jejím vlastním vedením jako vedoucí doktorských prací, kdy minimálně v jednom případě s
e ukázalo, že jí
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vlastně doktorandka Plagova Latu práci, ale byly to placené, placené studijní programy, zejména zaměřené na Rakousko a Německo. Platily se statisíce korun a ti studenti do Brna za celou d
obu

3
0

studia dojeli třikrát, maximálně čtyřikrát za čtyři roky. Takže těch hříšků a hříchů paní Nero dojem mnohem více a je otázka, jestli by, neměli bychom sčítat a neměli bychom zůstat jenom u toh
o jednoho. Martine, souhlasí s tím, co
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říká Lukáš Valeš a vrátím se ještě k tomu původnímu dotazu, není to stejná situace opět. No, tady se hlavně ukazuje, jak špatně je nastavený systém hodnocení české vědy. To, co se stalo D
anuši

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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v sídle strany v centru Prahy. A podle šéfky strany předsednictvo rozhodlo drtivou většinou a podpořilo na ministerský post právě Ženíška. Budeme samozřejmě ještě stvrzovat tuto nominaci. 
Já pevně věřím tomu, že i kolegové z výkonného výboru je potvrdí. O
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tom, že brzy vymění PS za Úřad vlády, se Ženíšek dozvěděl právě v dolní komoře. A nastínil tam i své priority ve funkci. Vyjednat chce pro svou agendu víc peněz. Ta jednání o rozpočtu zača
la už včera, takže včera bylo pozdě.
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Pak je to připravený nebo připravovaný zákon, který by měl pomoci reformovat transfer technologií, to znamená převedení výsledku vědy do praxe. Řady ministrů by mohl doplnit už příští týde
n. Prezident republiky
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vyčká, až na Hrad dorazí návrh z Úřadu vlády. Pak neprodleně přistoupí k dalším ústavním krokům. Premiér Petr Fiala označil Marka Ženíška za zkušeného politika. Ocenili jeho přehled v za
hraniční politice. Má zkušenosti i
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s fungováním státní správy a to si myslím, že je určitě výhoda vzhledem k profesnímu zaměření pana Ženíška, doktora politologie, mezinárodní vztahy. Nejsem si úplně jistý, že zrovna toto a t
yto znalosti,
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toto směřování bude přínosem pro aplikované vědy tam, kde nás nejvíc pálí pata. Opozice kritizuje vedle samotné funkce také postup TOP 09 při jejím obsazování. Minulý týden se ministersk
é nominace vzdal ekonom Pavel Tuleja , když vyšlo
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najevo, že publikoval v tzv. predátorských časopisech, za což se omluvil. Vítězslav Komenda a Kristýna Jelínková, ČT. Podíl krajů ze sdílených daní má do tří let vzrůst o více než 11 miliard k
orun. Se změnou počítá
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novela zákona, kterou schválila vláda. Zároveň ale stát přestane krajům poskytovat čtyřmiliardovou dotaci na údržbu silnic druhé a třetí třídy. Ministr dopravy Martin Kupka v Událostech, kom
entářích řekl, že novela pomůže tomu, aby regiony měly větší možnost
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splnit své klíčové úkoly. Jedno z těch podstatných kritérií, délka km, respektive délka silnic druhé a třetí třídy, protože to také znamená jednu vůbec největších rozpočtových položek krajů. A to
je téma, o kterém se mluví léta.
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To není v žádném případě nová věc. Teď ale po mnoha letech kraje dospěly k té většinové vůli, kterou tedy vyjádřilo 11 krajů, aby se opravdu poměrně významným podílem 20 % započetl pr
ávě ten počet km
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druhých a třetích tříd do toho celkového vzorce rozpočtového určení daní. Kromě zvýšení podílu krajů na sdílených daních řeší novela také rozdělování peněz mezi jednotlivé regiony. Doteď se
výnos daní rozděloval podle
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pevných podílů nastavených v roce 2005. Ty by se nově mohly vypočítávat podle stanovených kritérií. Návrh, jak už zaznělo dřív podpořilo 11 regionů, tři byly proti. Výhrady měli hlavně zástu
pci moravskoslezského a Ústeckého kraje. Obávají
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se totiž, že jim příjmy klesnou. Já bych nebyl z těch kritérií tak nadšený jak pan ministr, protože délka silnic je jenom jeden ukazatel, který rozhoduje o tom, jakým způsobem ten kraj peníze do
komunikací druhé a třetí
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třídy je schopen rozdělovat. Tam jsou další aspekty, které třeba konkrétně v tomto kritérii hrají roli a pro náš Moravskoslezský kraj jsou krajně nevýhodná. Mi 20 let, žijeme ve stavu, kdy to fin
ancování nebylo nastavené úplně férově. Ta kritéria
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nebyla úplně objektivní. Nebylo možné přepočítávat, přestože nám roste počet obyvatel, tak jsme nedostávali víc peněz. Takže podle mě je naprosto správné, že se teďka zavedou ta kritéria,
která budou jednoznačně každý rok pře počitatelná. Kolik
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peněz půjde na pomoc zemědělcům zasaženým jarními mrazy, stále není jasné. Vláda se na tom dnes nedohodla. Peníze zamíří k ovocnářům, ne ale plošně. Ministr Výborný zopakoval, že z 
národního rozpočtu má jít 100 až 200 milionů korun. EU požádalo

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Jednička kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do Evropského parlamentu Danuše Nerudová čelí kritice kvůli tomu, že v minulosti publikovala v tzv. predátorských časopisech. Padne stejn
ě jako ministerský kandidát Tuleja?

Přestože se Starostové za Nerudovou postavili, i z vládní koalice se už ozývají hlasy zpochybňující její kandidaturu. Např. podle lidoveckého europoslance Tomáše Zdechovského by se Nerudová n
eměla ucházet o post české eurokomisařky.

Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel T
uleja  (TOP 09).

Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů. Nerudová podle Seznam Zpráv v 
zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně prorektorkou. Na Nerudovou nyní s
ílí tlak, aby vyvodila osobní zodpovědnost.

„Při studiu doktorátu studenti zadarmo dělají několik vědeckých článků a snaží se o publikační činnost, kde mohou. Nikoliv však vybraná skupina pedagogů, která publikuje v tzv. predátorských ča
sopisech a vykazuje to jako svou vědeckou činnost. Za mě je to minimálně neetické chování,“ napsal např. na sociální síti X europoslanec lidovců Tomáš Zdechovský s tím, že kdo vědomě psal do 
predátorských časopisů, neměl by usilovat o post eurokomisařky.

Podle bývalého ministra zahraničí Lubomíra Zaorálka (SOCDEM) by měla Nerudová z kandidátky odstoupit podobně jako Pavel Tuleja .

„Je to podvod a nepoctivě vydělané peníze, protože dobře věděla, že tím obchází recenzní řízení. Je neuvěřitelně pokrytecké teď říkat, že si ani nepamatuje, jestli za publikování článků platila, a ne
chápat, že se podílela na destrukci akademického prostředí,“ uvedl na sociální síti X Zaorálek.

Do Nerudové si na facebooku rýpl i bývalý hejtman Jihomoravského kraje a nynější dvojka na kandidátce do Evropského parlamentu za koalici PRO - Jindřicha Rajchla Michal Hašek.

„Rád bych nechal zahrát písničku “S naší partou rozehranou nashledanou” Markétě Pekarové Adamové za spuštění domina - Langšádlová, Tuleja, Nerudová," napsal Hašek.

Psali jsme:
SPOLU právě přišla o dva mandáty, predikuje Vidlák

K vyvození politické odpovědnosti přišla výzva i od opozičního hnutí ANO.

„Co stálo funkci pana Tuleju, STAN jistojistě bez povšimnutí přejde. Ostatně jako vždy,“ poznamenal poslanec hnutí ANO Radek Vondráček.

Shovívavý nebyl ani poslanec TOP 09 Michal Kučera, který by si přál, aby Nerudová skončila.

„Kdy bude končit Nerudová víme?“ napsal na X také poslanec TOP 09 Michal Kučera v narážce na "osud“ kandidáta na ministra Pavla Tuleji.

(jk, prvnizpravy.cz, foto: arch.)

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tlak na Nerudovou sílí, vadí už i koaličním poslancům ( Prvnizpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Kdy skončí Nerudová? Ptají se už i ve vládní koalici
(Svobodny-svet.cz - Články, Vedení univerzity ); Kdy skončí Nerudová? Ptají se už i ve vládní koalici ( Svobodny-svet.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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plošně nahrazovat, kompenzovat ty škody. Bude to spíše příspěvek k tomu, aby ti pěstitelé bez ohledu na to, jestli to je skvělá malá rodinná farma, která se věnuje ovocnářství, nebo větší ovo
cnářský podnik či odbytové
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družstvo, tak aby dokázaly tuto situaci skutečně, skutečně přečkat. Z národního rozpočtu bychom se chtěli pohybovat u toho mimořádného programu někde mezi 100, 200 miliony by mohly b
ýt reálné, ale berte to jako číslo, které
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skutečně musíme ještě upřesnit. V této mimořádné situaci, to chci zdůraznit, nedáváme kompenzaci za podnikatelské riziko, to musí nést každý a je jedno, jestli se jedná o zemědělský subjek
t nebo jiný, jinou
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formu a způsob podnikání. Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum, inovace. Na nominaci předsedy zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení TOP 09. Schválit 
ho musí ještě výkonný výbor strany, který by o tom měl rozhodnout
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ve čtvrtek. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl nastoupit v pondělí ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal kvůli článkům, které publikoval v tzv. predátorských č
asopisech, a kritice kvality své odborné práce. Předsednictvo TOP 09
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právě rozhodlo naprosto drtivou většinou, že na pozici ministra pro vědu a výzkum bude nominovat a navrhovat výkonnému výboru Marka Ženíška, Marek Ženíšek je velmi zkušeným politike
m, současným poslancem, předsedou zahraničního výboru, ale také člověkem
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ze zkušeností právě z exekutivní sféry, protože byl náměstkem dvou ministrů a má tedy velmi bohaté zkušenosti, které jsou teď pro řízení tohoto postu velmi důležité. Opravy tratě na pět dní př
erušily provoz metra mezi stanicemi
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Skalka a Depo Hostivař. Na lince a dělníci nahradí staré dřevěné pražce novými betonovými. Vymění také výhybky a kolejnice. Po dobu výluky bude cestující vozit náhradní autobusová dopra
va. Metro v koncové části linky se znovu rozjede v pondělí
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13. května. Letošní duben se jako 11. měsíc v řadě stal nejteplejším v historii měření. Uvedla to meteorologická služba EU Copernicus. Průměrná dubnová teplota nepatrně přesáhla 15 °C,
1
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byla tak o více než půl stupně nad průměrem z let 1991 až 2020. Ve věku 94 let zemřel dlouholetý šéf severokorejské propagandy kým kina.
3
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Informovala o tom agentura Reuters s odvoláním na severokorejská média. Kim kynam sloužil všem třem věd, vůdcům z generace Kimů. Se zesnulým se přišel sám osobně rozloučit severoko
rejský vůdce Kim Čong-un. Uctil ho jako revolučního veterána,
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který zůstal až do konce bezmezně věrný své zemi. V procesu s Donaldem Trumpem vypovídá bývalá pornoherečka Stormy Daniels. Porotě detailně popisovala intimní setkání s exprezidente
m. Trump ji měl pozvat
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do svého hotelového apartmánu v létě 2006. O deset let později ji měl Trump zaplatit, aby s tvrzením o jejich vztahů nešla před volbami na veřejnost. Trump jakékoliv setkání popírá. Podle svě
dků při výpovědi Stormy Daniels projevoval znechucení.
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Celý proces pak exprezident, stejně jako své další kauzy označuje za politicky motivované. Toto celé pochází z Bílého domu od Křiváka Joea Bidena. V zemích třetího
3
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světa se to děje běžně, ale tady se to doteď nestalo a je to ostuda. Soudní proces je velmi nespravedlivý. Dobrá zpráva je, že na mě vůbec nic nemají. Rusko podniklo další vzdušný
4
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útok na energetiku Ukrajiny. V noci na dnešek napadlo zařízení na výrobu a přenos elektřiny, a to hned v několika oblastech. Použilo k němu řízené střely a drony. Ukrajina už na odstranění šk
od pracuje, vzkazuje ale obyvatelům, aby elektřinou šetřili.

SEKCE: Zpravodajství
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politické scéně. TOP 09 má nového kandidáta na ministra pro vědu a výzkum. Předsednictvo strany se včera shodlo na poslanci Marku Ženíškovi. Jeho nominaci však musí potvrdit ještě širš
í vedení strany, které se sejde zítra dopoledne. Předsedkyně
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TOP 09 Markéta Pekarová Adamová očekává, že nominaci potvrdí Marek Ženíšek. Nominaci od předsednictva bere jako ocenění své dosavadní práce. Hned ráno před včerejším jednáním p
olitici vlastně o jiném jménu než o Marku Ženíškovi nemluvili.
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Zdůrazňovali hlavně to, že už v politice figuruje dlouho, jak řekl například místopředseda TOP 09 Tomáš Černín. Marek Ženíšek určitě jedním z kandidátů, z kandidátů věřím, že by tu funkci v
ykonával dobře. Je to zkušený politik, je to akademik, zkušenosti
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má, takže nemám obavy. Pro Marka Ženíška pak při samotném hlasování byla drtivá většina předsednictva. Jeho nominaci však musí potvrdit výkonný výbor strany. Po včerejším jednání to ř
ekla předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová
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Adamová. Výkonný výbor strany zasedne ve čtvrtek, tak jak byl schválen nebo respektive svolán už před nějakým časem a budeme samozřejmě ještě stvrzovat tuto nominaci. Já pevně věřím
tomu, že i kolegové z výkonného výboru je potvrdí. Ve funkci má Marek Ženíšek
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vystřídat Helenu Langšádlovou, která na post rezignovala na přelomu dubna a května. Nahradit ji měl původně ekonom Pavel Tuleja , minulý týden se ale své nominace vzdal kvůli informací
m o tom, že publikoval v tzv. predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality
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své odborné práce. Předsedkyně TOP 09 dodává, jak k této situaci společně s novým kandidátem Ženíškem přistupují. Tady si uvědomujeme, jak já, tak on sám, že ta situace samozřejmě n
ení úplně snadná, ale jdeme do toho s
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velkou odvahou a on zejména proto, že samozřejmě je zkušeným člověkem a exekutivu už dělal jakožto náměstek na dvou ministerstvech, tak ví, že není prostor se rozkoukávat. Pokud zítra 
vedení strany TOP 09 potvrdí nominaci Ženíška,
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tak o tom předsedkyně Markéta Pekarová Adamová oficiálně informuje premiéra Petra Fialu z ODS a prezidenta Petra Pavla. Ministrem by ho prezident mohl podle premiéra Fialy jmenovat p
říští týden. Premiér mimo jiné řekl, že je Ženíškova zkušenost s politikou
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výhodou pro jeho jmenování. Je to zkušený politik, který má zkušenosti z různých politických rovin, nejenom z parlamentu, ale pokud si to dobře vybavuji, tak také působil jako náměstek
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minimálně najednou nebo dokonce dvou ministerstvech. Ženíšek je teď předsedou zahraničního výboru sněmovny. Na tomto postu by ale jako ministr musel skončit. Chtěl by, aby ho vystřídal
a právě Helena Langšádlová, Marek Ženíšek řekl, že si nominace a podpory předsednictva
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strany TOP 09 velmi váží. Uvedl, že pro něj byla podpora strany při rozhodování důležitá. Já jsem si především všiml, že neexistuje žádná dlouhá fronta na tento post ze strany členů TOP 09.
Proto je pro mě právě ta podpora
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nejenom toho vedení jako předsednictva TOP 09, ale toho širšího vedení klíčová. Bez té podpory ten ministr nemá šanci uspět, že musí mít podporu právě uvnitř strany. Nový kandidát na mini
stra. Za své priority považuje navýšení rozpočtu na
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vědu pro příští rok a chystaný zákon, který by měl usnadnit spolupráci vědců s podnikateli tak, aby se vědecké poznatky rychleji dostávaly do praxe. Jan Duchoslav, ČRo. 7 hodin 18 a půl mi
nuty, teď v ranním plusu.
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Připomeneme hlavní události, které se vážou k dnešnímu datu osmému květnu. Na různých místech Česka si dnes lidé připomenou 79. výročí konce druhé světové války. Tradiční pietní akt z
a účasti nejvyšších představitelů státu se uskuteční

4
5

od 10 hodin u Národního památníku na pražském Vítkově. V poledne na Pražském hradě prezident Petr Pavel jmenuje nové generály. Ruský vzdušný útok v noci na dnešek vážně poškodil tři 
ukrajinské tepelné elektrárny. Napadená byla zařízení na výrobu
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vyrazil v rámci akce oltamr expres veteránem z Prahy do Atén a dnes by se nám měl konečně přihlásit z řeckých hor, tedy kousek od té cílové destinace. A naše ostravská kolegyně Adriana K
ubisová nás vezme na nákupy do Polska. Na rozdíl od nás
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tam totiž mají dnes otevřeno a navíc jsou tam údajně příznivější ceny. Je toho ještě hodně, začínáme ale zprávami. Jan Socha je připravený. V osm
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hodin nabízím další zpravodajský přehled. Vítám vás u něj. Pěkné ráno. Česko si dnes připomene výročí konce druhé světové války. Po pietním aktu jmenuje prezident Petr Pavel nové
generály. Letošní duben se jako 11. měsíc v řadě stal nejteplejším
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v historii měření. A ve věku devadesáti čtyř let zemřel dlouholetý šéf severokorejské propagandy. Kým kina. Česko si dnes připomene výročí konce druhé světové války. Tradiční pietní akt za 
účasti nejvyšších státních představitelů
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se uskuteční dnes dopoledne u Národního památníku na pražském Vítkově. Dvě hodiny nato prezident Petr Pavel na Pražském hradě jmenuje nové generály. Z brigádního generála na
generálmajora by mohl povýšit například ředitel BIS Michal
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Koudelka, Marek Ženíšek by měl být novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Shodlo se na tom už i vedení TOP 09. Jeho zvolení nebylo jednohlasné, kritika zní zejména ze středočesk
é organizace. Právě z ní pochází Helena Langšádlová. Na demisi

3
0

se dohodla s vedením strany, protože málo vysvětlovala veřejnosti svou práci. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja , který se ovšem nominace vzdal poté, co vyšlo najevo, že přispíval do tzv
. predátorských časopisů. Marek Ženíšek je velmi zkušeným politikem.
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Ta nejklíčovější priorita, na které se shodujeme s Markem Ženíškem, ale i s kolegy z předsednictva, je, aby se podařilo zvýšit rozpočet na příští rok pro vědu a výzkum, a to hned o několik mili
ard korun. Marek Ženíšek doposud zastával post šéfa sněmovního zahraničního
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výboru. Působil také jako náměstek na dvou ministerstvech. Beru to jako ocenění své dosavadní práce a pro mě jednoznačná podpora je klíčová. Ne všichni pro něj ale hlasovali. Jeden jedin
ý kraj je opravdu velmi takový nespokojený, protože to je kraj, odkud paní Helena
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Langšádlová je, to znamená středočeský. A ty zbývající si uvědomují, že zkrátka k té změně bylo nutné přistoupit. Faktem je, že středočeská organizace v tu chvíli nemá nebo přišla o ministry
ni
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a třeba i na sněmu nebylo takové zastoupení jako v minulosti. Debata byla otevřená, někdy místy emocionálních. Při jednáních se vyjadřují názory,
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takže to občas vyvolává, vyvolává emoce. Já za sebe budu Markovi Ženíškovi pomáhat, jak nejvíc budu mít. Ostatně tak jak Heleny Langšádlové. Právě předseda poslaneckého klubu Jan Ja
kob se
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při hlasování zdržel. Hospodářské noviny informovaly o tom, že část strany by chtěla svolat mimořádný sjezd. Nepadlo tam o tom jediné slovo. Všichni si teď uvědomují, že nás čekají za
několik týdnů volby. A jak se říká, zajíci se mají sčítat pohonu.
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Nechme debaty o mimořádných sněmech atd. až poté, jak dopadnou volby. Jméno nového ministra musí schválit ještě výkonný výbor strany, který se sejde ve čtvrtek. Jakub Říha, CNN Prim
a News. Opravy tratě na pět dní přerušily provoz metra mezi stanicemi Skalka a Depo Hostivař
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na lince a. Důvodem je oprava tratě. Dělníci nahradí staré dřevěné pražce novými betonovými, vymění také výhybky a kolednice. Po dobu výluky bude cestující vozit náhradní autobusová dop
rava. Metro v koncové části linky a se znovu rozjede v pondělí
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13. května. Letošní duben se jako jedenáctý měsíc v řadě stal nejteplejším v historii měření. Uvedla to meteorologická služba EU Copernicus. Průměrná dubnová teplota nepatrně přesáhla 1
5 °C, byla tak
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Od doby, kdy se Danuše Nerudová stala veřejně známou osobností především díky své prezidentské kandidatuře, mám čím dál větší pochybnosti ohledně jejích morálních kvalit.

V souvislosti s tím, kdo nahradí Věru Jourovou na pozici eurokomisařky za Českou republiky (mandát jí vyprší letos v létě), se nejčastěji mluví o loňské kandidátce na Úřad prezidenta České republi
ky Danuši Nerudové. Bývalá rektorka Mendelovy univerzity v Brně je totiž hlavní kandidátkou hnutí STAN, které by dle tvrzení jejího předsedy Víta Rakušana na základě dohody s ostatními vládními
stranami mělo eurokomisaře či eurkomisařku za naši zemi nominovat. Ostatně, Nerudová bude i jedničkou na kandidátce Starostů a nezávislých v letošních volbách do Evropského parlamentu (přič
emž funkce eurokomisařky i poslankyně EP by asi dohromady skloubit nešly).
Nakolik bude bývalá vysokoškolská rektorka v případě svého zvolení úspěšně hájit zájmy České republiky v Bruselu  (což slibuje každý politik, který na nějakou funkci v Evropské komi
si kandiduje, ale realita pak bývá často jiná), si odhadnout netroufnu. Ovšem od doby, kdy se Nerudová stala veřejně známou osobností především díky své prezidentské klandidatuře, mám čím dá
l větší pochybnosti ohledně jejích morálních kvalit. Vede mě k tomu hned několik důvodů.
V době, kdy profesorka Nerudová byla rektorkou Mendelovy univerzity, docházelo na jedné z jejích fakult k problémům se získáváním doktorských titulů u některých zahraniční
ch studentů v rekordně rychlém čase. A zatímco děkan příslušné fakulty kvůli této kauze rezignoval, Nerudová tehdy tvrdila, že coby rektorka neměla o tehdejších rychlostudentech tušení a byla
naopak „hajným, který chytil pytláka“ (viz odkaz zde). Řada lidí včetně mne o tom ovšem měla určité pochybnosti, neboť za chod každé fakulty odpovídá sice v první řadě její děkan, ale na druhou s
tranu rektor by měl mít aspoň základní přehled o tom, kolik je na které fakultě studentů a za jak dlouhou dobu na ní zpravidla získají doktorský titul.
V souvislosti s jejím úspěšným působením v akademické sféře se pak objevil další škraloup nyní, když dle zjištění některých médií (viz odkaz zde) i Danuše Nerudová v minulosti publikovala v t
akzvaných predátorských časopisech. Sice těch jejích publikací bylo méně než u rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleji, kterého TOP 09 ještě minulý týden představovala jako profesně mim
ořádně způsobilého kandidáta na post ministra pro vědu, výzkum a inovace (u Nerudové mělo jít o celkem 9 publikací z celkového počtu 260), ovšem přijde mi poněkud zvláštní, když si například n
epamatuje, zda se za publikování jejích článků v predátorských časopisech platilo.
Asi úplně nejvíc mě však paní Nerudová lidsky zklamala, když se velmi alibisticky postavila k lidské ubohosti, které nedávno předvedl řeporyjský starosta a někdejší kandidát na
místopředsedu ODS Pavel Novotný. Jak asi již mnozí četli nebo slyšeli, Novotný velmi nechutným způsobem napadl hudebníka Felixe Slováčka, když v reakci na jeho foto s předsedkyní KSČM 
Kateřinou Konečnou o něm na síti X napsal: „Felix byl vždycky debil. Dávám mu pokoj asi rok a půl, co vím, že mu zemře dcera.“ (viz odkaz zde). Když pak byla Nerudová europoslankyní Konečnou
tázána, co na slova Novotného říká jako jedna z těch, která se za ním do Řeporyjí nadšeně jezdí fotit, tak místo odsouzení Novotného ubohosti Konečné vzkázala, že s ním souhlasí ohledně toho, ž
e „komunisté jsou košťata a zločinci“ (až po delší dobhě pak připsala, že slova Novotného jsou samozřejmě přes čáru).
KSČM samozřejmě není ani mým šálkem čaje, ovšem u političky, která se ještě donedávna vymezovala proti urážení žen ve veřejném prostoru, bych opravdu očekával, že v takové situaci místo pri
mitivního antikomunismu důrazně odsoudí Novotného „prasárnu“. Opravdu má takhle vypadat charakter budoucí české eutokomisařky?
Josef Nožička
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Spolková ministryně vnitra Nancy Faeserová na síti X napsala, že kdo žádá chalífát, je v Německu na špatné adrese. Naopak u nás to ministr vnitra a šéf Starostů Vít Rakušan okomentoval slo
vy, že se ve skutečnosti nic nestalo a zároveň odsoudil soustavné strašení migrací. Na sociálních sítích se strhla lavina kritiky, která se podivovala, že pro Rakušana „výzva k likvidaci německé 
vlády a nahrazení islámským totalitním chalífátem” nic neznamená.

HALÍFÁT, VÍT RAKUŠAN A UKRAJINSKÉ DILEMA. Demonstrace radikálních muslimů v severoněmeckém Hamburku, při které účastníci požadovali zřízení chalífátu, pobouřila řadu tamních poli
tiků.
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Zajímalo by mě, jak by Rakušan reagoval, kdyby u nás proběhla demonstrace na níž by někdo stejně velkohubě vyhlašoval, že nejlepším řešením pro naši zemi bude, abychom se stali ruskou provi
ncií. To by byl důvod pro trestní oznámení, policejní manévry a Rakušan by se mohl ukřičet, jaká to je hrozba. Bylo by úplně jedno, že by demonstrace za pár hodin skončila a nestalo by se nic.
Mimochodem… pamatujete jak Martin Konvička přijel na velbloudu? To bylo podstatně krotší než volat po chalífátu a jak se tenkrát mohli všichni pominout…
Rakušanovi ale už nepomůže nic. Vejde do dějin jako ten, kdo u nás otevřel dveře nekontrolovatelné migraci. Proklel tuto zemi do třetího pokolení a podle toho s ním jednou bude naloženo.
Migrační pakt schválený Evropským parlamentem ještě čeká hlasování na Radě ministrů, které by se mělo uskutečnit 14. května. Česká republika se však při finálním hlasování zdrží. Nepřijde Vám
to jako zbabělost, zdržet se při takto klíčovém hlasování? O čem to svědčí?
Zbabělost? Vypočítavost je to! Migrační pakt bude schválen, protože Německo, Francie a Itálie ho potřebují. Poláci, Maďaři a Slováci ho prostě nebudou dodržovat a vsaďte se, že naše hujerská v
láda bude naopak neúslužnější. Jediné, co mě na tom těší, je, že jim to politicky zlomí vaz.
Ukrajinské armádě zoufale chybějí vojáci. Jen podle odhadů se v zemích Evropské unie pohybuje zhruba na 650 tisíc Ukrajinců v “bojeschopném věku”, které ukrajinská armáda potřebuje. Přestož
e Ukrajina chce a také nařídila v rámci mobilizace, aby se bojeschopní Ukrajinci vrátili bránit svou vlast, Brusel to odmítá a lidi se statusem uprchlíků vydávat nechce. Jaký názor zastáváte Vy?
Zajímá můj názor někoho? Už zhruba rok je jasné, že Ukrajina prohrává a že největším problémem jsou děsivé ztráty. Západní páníčci si však přejí pokračování války, ergo kladívko, potřebují nějak
Ukrajince odlifrovat zpátky na Ukrajinu. Brusel si může hlásat, co chce, stačí když bude zavírat oči před praktikami jednotlivých států. Jak víme, Polsko bude s ukrajinskými úřady spolupracovat. Po
stupně to udělají i další země, hezky jedna po druhé a Bruseli to bude úplně jedno. Jinak to dopadnout nemůže. Válka má pokračovat, jednat o míru se nebude a kdo potřebuje nějaká “úkáčka?” J
á osobně, pokud to bude nutné, budu Ukrajince ukrývat…
Schodek státního rozpočtu se ke konci dubna prohloubil na 153,1 miliardy korun, což je třetí nejhlubší dubnový rozpočtový deficit (loni dosáhl v dubnu rekordní hodnoty 200 miliard korun). Ministr fin
ancí Zbyněk Stanjura (ODS) se z meziročního zlepšení salda raduje a prý to ukazuje počátek ekonomického oživení. Nějak mi ta Stanjurova radost nepřirostla k srdci, ale možná jsem něco přehlédl
. Rekordně se zadlužujeme, milion lidí v Česku žije pod hranicí chudoby a jen těsně nad ní se nacházejí další zhruba dva miliony. Těch, kdo trpí nedostatkem prostředků na živobytí, přibývá, zdražuj
e se vše, co se dá, ale Stanjura přesto jásá?
Někdo by se měl Stanjury zeptat, jestli je tohle ta změna, které můžeme věřit, nebo jestli to ještě bude nějak vylepšovat. Máme nejdražší elektriku v Evropě, nejdražší jídlo v Evropě, měli jsme největ
ší inflaci v Evropě a trvala nejdéle v Evropě. Do ukrajinské války jsme zapojeni nejvíc v Evropě a nakupujeme nejdražší zbraně v Evropě…
Jestli v eurovolbách nenastane žádné tsunami, tak jsme spolehlivě i nejblbější národ v Evropě.

Oproti předpokládaným 138 tisícům tun ovoce očekávají naši ovocnáři po období extrémních dubnových mrazů jen přibližně 30 tisíc tun sklizně. Škody nyní podle některých odhadů přesahují jednu 
miliardu korun. Lidovecký ministr zemědělství Marek Výborný přislíbil pomoc a také se dotkl tématu spotřební daně na tiché víno (vinaři totiž v souvislosti se škodami požadují zastavení diskuse o
jejím přijetí). Máte přehled, jak situace vypadá a jak by měla pomoc českým zemědělcům vypadat?
Heleďte, tady je to jednoduché… buď vláda pomůže s kompenzacemi a nebo zemědělci ty sady prostě vyklučí a zasejí tam pšenici či řepku, protože tam ty ztráty nebývají tak hrozné. Už před letošn
ími mrazy bylo ovocnářství na hraně rentability a leckdo sady likvidoval. Teď má každý ovocnář silný argument, aby své třešně a jabloně doopravdy zplanýroval, jinak prodělá kalhoty.
Vláda ale neudělá nic a Výborný obzvlášť ne. Bude se jen mluvit, jednat, kecat a nic z toho nebude. A daň na tichá vína bude.
Jaký názor máte na zavedení spotřební daně na tiché víno vy?
Italové se určitě zlobit nebudou, že ji zavedeme. Jejich import k nám bude levný a naše produkce bude drahá. Co víc si přát? Všechny tyhle daně jsou k ničemu, když k tomu zároveň máte
otevřenou ekonomiku a bezcelní dovozy. Daň na tichá vína nic nevynese, jen zaměstná spoustu úřednických existencí, které kvůli každému demižonu budou požadovat stovky lejster.
Česká produkce klesne, import se zvýší, vinaři zkrachují, jejich provozy zkoupí velké závody… a vinné sklepy budou k mání za pakatel. Pokud nevíte, co s penězi, kupte si nějaký pěkný sklípek míst
o chatičky. Jižní Morava je malebná a vypadá to tu jak v Hobitíně. Neprohloupíte.
Psali jsme:
Zneklidňuje mě tlak na zrušení práva veta, říká Zahradil
Lidovci přišli do vládní koalice s návrhem, aby lidé bez dětí nad 35 let odváděli vyšší sociální pojištění, z něhož se hradí penze. Naopak lidem se dvěma a více dětmi mají podle jejich návrhu odvody 
klesnout. Co o tom návrhu soudíte… nezavání to tak trochu protiústavní diskriminací bezdětných osob?
Vysvětlíme si jednu věc… každý důchodový systém je průběžný. To znamená, že vaše důchody vznikají vždycky prací následující generace. Je víceméně jedno, jestli vám to spravuje stát nebo sou
kromý investiční fond. Když nebudou děti, nebude ani ekonomika a nebudou ani důchody, i kdyby se o vaše důchodové pojištění staral Warren Buffet. Takže bez dětí to nejde a kdo děti nemá, ten 
prostě v důchodu parazituje na práci dětí jiných.
Já bych ale v první řadě navrhoval, aby mladí lidé měli šanci si pořídit bydlení. Aby byly dostupné školky, pediatři, zubaři a aby rovnátka nestála takový ranec peněz. Aby byla nějaká jistota.
Pak je šance, že se děti rodit budou a bude jich dost, aby vydělaly svým rodičům na důchody. Silně pochybuju, že vyšší zdanění v pětatřiceti bude nějaká motivace pro bezdětné, aby si děti pořídili. 
Obzvlášť, když jim je už pětatřicet.
Takže si to shrneme… byty, školky, trocha těch pozitiv a sociálních jistot, možná nějaké manželské půjčky… a děti budou. A když budou děti, budou i důchody.
Zbývá měsíc do eurovoleb a kampaně politických subjektů jedou na plné obrátky. A Fialova vláda nám nyní předvedla její pojetí boje s dezinformacemi a fake news v praxi. Na jedné straně nezákon
né vypnutí vybraných zpravodajských webů na jaře 2022 na základě doporučení vlády, na straně druhé fake web z dílny ODS s pozměněným obsahem kampaně opozičního hnutí ANO k volbám d
o Evropského parlamentu. Premiér Fiala má z „podvodné“ kampaně radost a obhajuje jí. Je ale docela možné, že se mu to vrátí jako bumerang a z radosti zbydou oči pro pláč. Co myslíte Vy… nestř
elila se opět tak trochu Fialova vláda do vlastní nohy?
Pšt! ať je nevyplašíte! Nic lepšího se nám nemohlo stát. ODS spustila antikampaň ze které se dělá špatně i našemu prezidentčikovi, kterého kdysi školila i KGB. Myslím, že SPOLU právě přišla o d
va mandáty. Při trošce škodolibosti to budou právě mandáty Vondry a Vrecionové.
A když budeme zticha, při toršce štěstí modroptáčtí marketéři udělají ještě nějakou další podobnou pitomost. Do voleb je ještě pět týdnů.
Ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová (TOP 09) končí ve funkci a na postu ji má vystřídat bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja (TOP 09), který ale čelí ostré kritice pro publi
kování v predátorských časopisech. Pod palbou je především TOP 09 a bouří se i doktorandi. Komentátor Petr Holec upozornil, že nic dobého z TOP 09 vzejít nemohlo a na sociální síti X napsal: „T
ak v TOP 09 dali hlavy dohromady a je z toho další predátor! Nebyla nakonec lepší ta Langšádlová? Ta si aspoň na nic nehrála a za deficit v hlavě se nestyděla. Nakonec pro TOP 09 je to typický. 
Teď místo ní fake vědec. Za co, tvl?“ Před volbami další „ostuda“ tentokráte z dílny TOP 09. To nejspíš koalici SPOLU na preferencích nepřidá, co myslíte?
To se stane málokdy, že na zbytečném ministerstvu rezignuje zbytečná ministryně a druhý ministr rezignuje ještě dřív, než se tím zbytečným ministrem stane… Ne, neptám se, co je za tím, ale volá
m: jen houšť a větší kapky. SPOLU je koalice tří stran, ani jedna nemá rozum a dvě už nemají ani voliče. Podle toho eurovolby dopadnou…
*
Rozhovor s Danielem Sterzikem alias Vidlákem vedl redaktor Prvních Zpráv, kde si pravidelný “Vidlákův otvírák” si můžete přečíst každé pondělí.

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vidlákův otvírák (6.5.2024) ( Novarepublika.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

181. Pavel Tuleja se vzdal nominace na ministra  
10:29 | 08.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Regionopavsko.cz - Články  AUTOR: tep SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

OPAVA – Nyní už měl být jmenován prezidentem novým ministrem pro vědu, inovace a výzkum. Jen několik dní po oznámení nominace se jí ale prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel  Tul
eja  sám vzdal. Ocitl se totiž pod palbou kritiky, že publikoval články v takzvaných predátorských časopisech. Více v tištěném vydání REGIONU OPAVSKO
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SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pavel Tuleja se vzdal nominace na ministra ( Regionopavsko.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

182. Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  
17:26 | 08.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 7x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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publikování článků v tzv. predátorských časopisech se stal terčem kritiky kandidát TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja . Po třech dnech se rozhodlo ministerský post dál ne
ucházet. Jste rád, že se téma predátorských časopisů díky tomu dostalo do širokého veřejného

1
5

povědomí, že se o tom v tom posledním týdnu tolik mluvilo? Jsem a nejsem. Jsem tomu rád z toho pohledu, že téma predátorských časopisů je poměrně vážné. Je dobré, že se o něm ve
veřejném prostoru mluví a že se rozebírá. Na druhé straně

3
0

nejsem rád, že se tak stalo právě v této souvislosti, protože je potřeba oddělit, a já se musím pana doc. Tulej trochu zastat, je potřeba oddělit hrubé akademické prohřešky typu plagiátorství, k
dy se zjistilo,

4
5

že někteří ministři nebo kandidáti na ministra, takže opsali své nebo podstatné části svých diplomových dizertačních prací. To je opravdu hrubý akademický zločin, jasně prokazatelný. Pak ti 
lidé musí jít z kola ven. Na druhé
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straně, pokud se pustíme do tohoto fenoménu, že budeme sledovat u každého kandidáta na ministra, co všechno publikoval, jakou má, jakou má, jakou má akademickou minulost.
1
5

Dokonce pak už se ozývaly i názory, že vlastně nejde o ty predátorské časopisy, ale že jde o to, jestli je vůbec dobrý vědec, jestli je špičkový vědec. Takto se dostáváme do rozměru, který ne
vím, jestli je společensky zdravý, protože spoustu lidí, kteří

3
0

by mohli jít do politiky mimo tu klasickou politickou líheň, tak o spoustu lidí přijdeme, protože prostě oni řeknou, já to nemám zapotřebí, aby mě někdo takto lustroval. Vám publikování v predát
orském časopise nepřijde jako

4
5

etický prohřešek, za který by politik měl nést politickou zodpovědnost? Takto. Přijde mi to jako úplně na jiném levelu. Úplně na jiné úrovni, než je třeba to plagiátorství, o kterém jsem mluvil. N
avíc publikování v těch predátorských časopisech

17:08
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je potřeba sledovat v kontextu. Vždycky je potřeba se na ty jevy dívat v kontextu doby. Já, pokud jsem se na to správně díval, tak pan doc. lay a jeden z těch článků publikoval někdy kolem ro
ku 2013. Ten

1
5

časopis byl dokonce na seznam predátorských časopisů zařazený později. Druhý byl z roku 2015. Samozřejmě kdyby to publikovalo dneska, tak jsme úplně jinde, ale před deseti lety, ne že b
y se nevědělo o tématu predátorských časopisů,

3
0

ale ta doba se jako výrazně posunula. Dneska už se tím VŠ velmi intenzivně zabývají, vydávají různá doporučení. Mimochodem ony jsou spíše, spíše
4
5

takové sady doporučení, jak poznat, že ten časopis spíše je predátorský. Samozřejmě u některých časopisů je to úplně jasné, je to naprosto zřejmé, že se jedná o podvodný časopis. Některé
časopisy jsou

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (1x), rektorem (1x)

Zpět na seznam
 

183. Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  
17:26 | 08.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Dvacet minut Radiožurnálu (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 7x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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nebo spěchají, protože výhodou toho recenzního řízení je, že, výhodou těch predátorských časopisů je, že to recenzní řízení, pokud vůbec probíhá, tak je velmi rychlé, v řádu dnů nebo malých
jednotek týdnů. To znamená, vy potřebujete
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už rychle odevzdat habilitaci, potřebujete, máte uzávěrku grantu, potřebujete vykázat čárky. To znamená, že to může motivovat i kvalitní výzkum publikovat v tom predátorském časopise. Ale
je potřeba říct, že si tím obrovsky škodí sami sobě, protože vlastně

3
0

ten svůj vlastní výzkum, který je sám o sobě třeba kvalitní, tak tímto devalvují a zadělávají si pak na ten problém třeba při tom habilitačním nebo jmenovacím řízení. Když jste teď mluvil o tom, 
že v těch predátorských časopisech

4
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ta publikace je možná relativně rychle, že to je v řádu dní nebo několika týdnů. Jak dlouho ten proces trvá u řekněme seriózních vědeckých publikací. Hodně se to liší obor od oboru, časopis o
d časopisu,
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takže nechci říct nějaké číslo, nějaký průměr nebo medián, ale v řadě případů to může trvat i několik let, kdy vlastně napíšete na, pošlete rukopis, dostanete, dostanete to k přepracování,
1
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tak to celé přepracujete. To samozřejmě znamená, že musíte třeba i něco přepočítat, přeměřit, znova namodelovat, upravit, pošlete to zpátky, zase se vám to zpátky vrátí. Pak se ještě vypoř
ádáte, vypořádáváte s připomínkou

3
0

třetího recenzenta, že ještě toto, ještě toto, ještě toto. Pak chvíli trvá, než se to samotně vydá. Čili může to být, můžou to být i třeba dva roky, celkem standardně jsou to dlouhé měsíce, ale řík
ám, liší se to obor od

4
5

oboru a nechci to úplně paušalizovat. Když se ještě vrátím k těm medializovaným případům pana Tuleja, paní Nerudové, tak oba se začali řešit v souvislosti s politickými funkcemi. Přitom pan
Tuleja byl dlouhá léta rektorem Slezské univerzity ,
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paní Nerudová rektorkou Mendelovy univerzity. Jak je možné, že jim to v těchto funkcích nevadilo, že se to neřešilo právě v souvislosti s těmito funkcemi? Tak to by asi bylo potřeba se zeptat 
těch, kteří je do těch funkcí zvolili, to znamená těch akademických

1
5

senátů, protože akademie, protože rektora veřejné vysoké školy volí akademický senát té dané, té dané vysoké. Ano. Na druhé straně vy jste také byl zvolen Akademickým senátem, takže as
i máte povědomí, jak to, jak to vypadá. Znamená to, že akademické senáty tuto věc podceňovali?

3
0

Ne, takto, za prvé, za prvé ty požadavky, to je potřeba říct dvě věci. Za prvé ty požadavky se prostě v čase mění. Pan Tulej. A pokud jsem se správně díval, tak se habilitoval ve stejném roce 
jako já, v roce 2008.

4
5

A v roce 2008 prostě požadavky na docenturu v ekonomickém oboru byly úplně jinde, než jsou dneska, jo, ta doba se vyvíjí. Tehdy se nevědělo žádných kvarty Lech, nebo se vlastně nebraly
do úvahy. To znamená, co třeba tehdy stačilo
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na docenturu, už dneska stačit nemusí. To je první poznámka. Druhá věc je, že akademický senát v případě volby rektora nebo děkana, to je jedno, tak ona si nehledá úplně nejlepšího vědce.
Já rozhodně

1
5

nejsem nejlepším věcem na své fakultě, ani druhým nejlepším, ani třetím nejlepším, ale já si myslím, že děkanem nemá být nejlepší vědec a na té fakultě děkanem má být člověk, který je sch
open to poměrně složité prostředí a

3
0

jako nějakým způsobem uřídit. A i proto si myslím, že pan doc. Laja by byl býval dobrým ministrem pro vědu, protože sice není špičkovým vědcem, on to o sobě ani
4
5

nikde netvrdil, ale má za sebou osmiletou zkušenost jako rektor, dvouletou zkušenost jako děkan. Ví, co se děje, zná to prostředí, zná ty jednotlivé aktéry. A stejně tak si

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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Zpět na seznam
 

184. Téma predátorských časopisů je vážné. Zdaleka ale nedosahuje prohřešku typu plagiátorství, míní
děkan z VŠE  

19:17 | 08.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Radiožurnál  AUTOR: Tomáš Pancíř opa, SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Proč někteří čeští vědci publikovali své články v takzvaných predátorských časopisech? Je to stále aktuální, nebo už popularita podvodných časopisů v Česku klesla? Jak se dají tato média poz
nat? A umíme v Česku hodnotit kvalitu vědy? Tomáš Pancíř se zeptal děkana Fakulty informatiky a statistiky Vysoké školy ekonomické v Praze Jakuba Fischera.

Kvůli publikování článků v tzv. predátorských časopisech se stal terčem kritiky kandidát TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja . Po třech dnech se rozhodl o minis
terský post dál neucházet. Jste rád, že se téma predátorských časopisů dostalo do povědomí veřejnosti?

Jsem i nejsem. Téma predátorských časopisů je poměrně vážné. Je dobré, že se o něm ve veřejném prostoru mluví a že se rozebírá. Na druhé straně nejsem rád, že se tak stalo právě v této souvis
losti, protože je třeba oddělit hrubé akademické prohřešky typu plagiátorství, kdy se zjistilo, že někteří ministři opsali svoje diplomové nebo dizertační práce. To je opravdu hrubý akademický zločin,
jasně prokazatelný. A tito lidé musejí jít z kola ven.

Čtěte také
iROZHLAS
Tuleja bude mít potíže s důvěrou vědců. Predátorské časopisy jsou etický problém, soudí sociolog

Na druhé straně, pokud se pustíme do fenoménu, že budeme sledovat u každého kandidáta na ministra, co všechno v minulosti publikoval, a jestli je, nebo není dobrý vědec, dostaneme se do rozm
ěru, který není společensky zdravý. O spoustu lidí, kteří by mohli jít do politiky mimo klasickou politickou líheň, tak přijdeme, protože oni žádnou takovouto lustraci nebudou mít zapotřebí.
Vám publikování v predátorském časopise nepřijde jako etický prohřešek, za který by politik měl nést politickou zodpovědnost?

Přijde mi to jako úplně jiná úroveň, než je třeba plagiátorství. Navíc publikování v predátorských časopisech je potřeba sledovat v kontextu doby. Pan docent Tuleja publikoval jeden článek v roce 2
013, časopis byl ale na seznam predátorských časopisů zařazen až později. Druhý článek byl z roku 2015. Kdyby to publikoval dneska, tak jsme samozřejmě úplně někde jinde, protože doba se výr
azně posunula.
Dneska se touto problematikou vysoké školy velmi intenzivně zabývají, vydávají různá doporučení, jak poznat, že je daný časopis predátorský. Někdy je to naprosto zřejmé, řada časopisů se ale po
hybuje v šedé zóně. Etický problém to tedy je, na druhé straně je to ale mnohem složitější než třeba v případě plagiátorství. Proto to, co se kolem pana docenta Tuleji seběhlo, není úplně šťastné a f
érové.

Čtěte také
iROZHLAS
Nerudová publikovala devět textů v predátorských časopisech. ‚Je to více než deset let,‘ vysvětluje

Podobně staré články v podvodných časopisech jsou vytýkány i kandidátce hnutí STAN do Europarlamentu Danuši Nerudové. Jsou predátorské časopisy v současnosti vůbec v
Česku aktuální téma?

Určitě je to záležitost současnosti. Souvisí to totiž s fenoménem, kterému se říká open acces, kdy je třeba, pokud žádáte o evropské prostředky z výzkumných grantů a strukturálních projektů, všec
hny výsledky publikovat tak, aby byly dostupné bez poplatku. To znamená, že to musíte platit vy, nebo časopisy.
A na tento v zásadě bohulibý princip, že výsledky vědy jsou veřejně dostupné, se bohužel nabalili podvodníci typu predátorských časopisů, které také vybírají peníze, aby to mohlo být dostupné, ale
neposkytují kvalitní recenzní řízení nebo ediční služby. Celé je to zkrátka nafingované.
Co jsou hlavní kritéria, jak poznat podvodný časopis? Jak může vědec poznat, že tam nemá publikovat, a jak pozná laik, že je publikace v pochybném médiu?

Čtěte také
iROZHLAS
Nová aplikace pozná texty od umělé inteligence. Vytvořil ji student a má bojovat s plagiátorstvím

Důležité je podívat se na renomé časopisu, jestli je známé, kdo sedí v redakční radě, jestli to tito lidé mají uvedeno na svých webových stránkách, jestli časopis transparentně komunikuje publikační
poplatky a systém recenzního řízení a podobně. Školy se samozřejmě brání vytvářet blacklisty, protože pak se mohou poměrně snadno stát terčem žalob, kdy se nakladatelství, které tím má ohrože
né svoje příjmy, brání, že na seznam bylo zařazeno neprávem.
Co publikací v predátorských časopisech vědci získávali nebo stále získávají? Vy už jste mluvil o podmínkách grantů publikovat výsledky, hraje roli i třeba postup v kariéře?

Hlavně to byly peníze, protože systém hodnocení a financování vědy historicky byl, už se od toho naštěstí upouští, založený na tzv. kafemlejnku. Semlely se jednotlivé publikační čárky, přetavily se 
na publikační body, a ty se pak přetavily na peníze. Jednotlivé vysoké školy a fakulty pak tyto peníze přesunuly na katedry a na jednotlivé autory.
Motivace tedy mohla být zčásti finanční, zčásti ale samozřejmě i kariérní, protože habilitační a jmenovací kritéria jsou založena i na kvalitativním hodnocení. Je ustavena nějaká hodnotící komise, kt
erá zhodnotí celkový přínos uchazeče k rozvoji poznání v daném oboru, a to se částečně opírá o kvantitativní kritéria, tedy o počet publikačních čárek. Dneska se naštěstí dává mnohem větší pozor 
na to, z čeho jsou tyto publikační čárky sestavené...
Dá se jednoduše a priori říci, že texty v predátorských časopisech jsou nekvalitní? Přichází doba umělé inteligence. Co to bude znamenat pro vědecké publikace? Poslechněte s
i celých Dvacet minut Radiožurnálu.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

185. Ferda M., funkce všeho druhu. Vědecko-manažerské osobnosti přitom existují  
21:00 | 08.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Karel Oliva, Lidové noviny SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nerad činím ze svých Posledních slov seriály. Leč život občas přinese i situace, kdy mi skoro nic jiného nezbývá. V prosinci loňského roku tak došlo na dvojici výročí Giovanniho Santiniho a Ber
narda Bolzana, českoitalských osobností abstraktně spjatých původem a genialitou v oblastech svého působení.

Současná pozornost – nejen moje – je zaměřena jiným směrem: na trojici českých osob Langšádlová – Tuleja – Ženíšek konkrétně spjatých členstvím v TOP 09 a ambicemi v oblasti státní péče o v
ědu.
Helenu Langšádlovou, jež se nyní rozkamarádila se svou (dříve) skamaráděnou předsedkyní, už nemá význam propírat, tak jen snad dodám, že sloveso „rozkamarádit se“ jsem pokládal za
zajímavě utvořené antonymum slovesa „skamarádit se“ již jako jazykovědec mateřskoškolního věku (a od té doby si je pamatuji).
Pavel Tuleja podcenil, jak ostrému světlu bude vystaven – a vykoledoval tak ostudu nejen sobě samému, ale i své partaji (jejíž předsedkyně neváhala zdůraznit jeho „nezpochybnitelnou“ ekonomic
kou erudici) a hlavně – ač se o tom decentně mlčí – Slezské univerzitě : jak si mohla dvakrát zvolit právě takového rektora, je málo pochopitelné. A ve čtvrtek bude výkonný výbor TOP 09 posuzo
vat kandidaturu PhDr. Marka Ženíška, Ph.D., na křeslo ministra pro vědu, výzkum a inovace a tím i předsedy vládní Rady pro výzkum, vývoj a inovace.
(Toto zmatené názvosloví je opravdu správně: název rady je jednak tak dlouhý, že se prakticky používá jen zkratka RVVI, a jednak – možná kupodivu – neobsahuje slovo „věda“, což má své
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kořeny v mezinárodním byrokratickém newspeaku, který se důsledně vyhýbá slovu „science“, neboť se pod ním často rozumějí pouze vědy přírodní, a dává před ním přednost slovu „research“. Prot
o si ti, kdo se státní správou vědy nejsou do detailu obeznámeni, zkratku RVVI vykládají nesprávně, jako by jedno z těch „V“ stálo za slovo „věda“.)
Nemohu se však zbavit dojmu, že po působení Heleny Langšádlové a blamáži Pavla Tuleji by bylo vhodné ustavit ministra, jenž ve vědě něčeho dosáhl a současně má i pověst jejího dobrého mana
žera: pochybuji, že k získání respektu vědecké komunity bude postačovat pouhá všehoschopnost zastávat jakoukoliv funkci (kariéra Marka Ženíška zahrnuje náměstka hejtmanky pro kulturu, nám
ěstka ministra spravedlnosti, náměstka ministra zdravotnictví, předsedu zahraničního výboru sněmovny, člena jejího výboru pro obranu a dále člena jejích nejrůznějších komisí, delegací a skupin, č
lena správní rady VZP – a v zájmu objektivity dodejme, že i proděkana Fakulty zdravotnických studií Západočeské univerzity, na níž přednášel politologii).
Samozřejmě že takové vědecko-manažerské osobnosti existují – jen v parlamentu vidím hned čtyři jména, mimo něj i řadu dalších – pouze by TOP 09 musela upřednostnit obecné zájmy České rep
ubliky před personálními zájmy svých Ferdů (jakož i Pytlíků a Berušek).

SEKCE: Rozhovory a názory

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ferda M., funkce všeho druhu. Vědecko-manažerské osobnosti přitom existují ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

186. TOP 09 má ministra. Co rošádě říká premiér?  
21:10 | 08.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  AUTOR: KATEŘINA PERKNEROVÁ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své práce. Na postu ministra pro vědu, výzkum a inovace ji proto měl nahradit Pavel Tuleja . Ten ale publikoval v predátorských časopisech a jeh
o přínos ekonomické vědě byl podle odborníků minimální. Nominace se vzdal. TOP 09 nyní sáhla do osvědčených vod a navrhuje ke jmenování poslance Marka Ženíška, který byl náměstkem minis
trů spravedlnosti a zdravotnictví. Otázka zní, zda ve vládě bude pro danou oblast reálným přínosem a posune ji o krok dál, například co se týká rozpočtu, který se mnoho let pohybuje kolem 0,6 pro
centa HDP. Může prosadit i to, co v otevřeném dopise premiérovi požaduje 146 představitelů dynamických startupů, tedy firem, jejichž smyslem existence je inovovat a hledat nové příležitosti na trh
u. Jejich roční obrat činí devadesát miliard korun. K růstu by podle jejich zakladatelů pomohlo nabídnout zaměstnancům finanční podíl na případném budoucím prodeji startupu nebo jeho vstupu na 
burzu formou zaměstnaneckých akcií za srovnatelných podmínek se zahraničím. Jak se k tomu staví Petr Fiala? A jak hodnotí postup TOP 09 při výměně ministra? 

V dnešní debatě se ho zeptáme i na antikampaň trojbloku Spolu a jejich billboardy s lídry hnutí ANO a heslem Rusko pro tebe všecko. Zajímat nás bude i to, kdy a zda vůbec ČR vyšle do Moskvy n
ového velvyslance.

SEKCE: Politika MUTACE: Nový Jičín
PDF STRANA: 4

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity ); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook -
Příspěvky, Vedení univerzity); Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

187. VZDĚLÁNÍ: Školy v roli Otesánka  
00:05 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Neviditelnypes.lidovky.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

(Jestlipak ještě mladší generace ví, kdo byl Otesánek?)
Pavel Tuleja  se nestane ministrem proto, že publikoval v bezcenných, tzv. predátorských časopisech. Stejně tak činila i Danuše Nerudová, která se roztomile omluvila a bohužel se obávám, že st
opku pro její politickou kariéru to znamenat nebude; neublížila jí ani skutečnost, že se za její vlády na Mendelově univerzitě udělovaly pofiderní rychlodoktoráty. Vytrvalý STAN by ji pořád ještě chtěl 
vidět na pozici eurokomisařky, což je opravdu hrůzným způsobem fascinující.
A v jiném koutě akademické sféry mezitím nezvolili nového děkana Národohospodářské fakulty VŠE (po Ševčíkovi). Jeden ze dvou možných kandidátů, Pavel Řežábek, totiž publikoval v predátors
kých časopisech, a po tomto odhalení svoji kandidaturu stáhnul. Začíná se to nějak opakovat, že?
Ech, čo to terazky táram.  Ono se to děje už dlouho. Celý jev se „jenom“ začíná dostávat do povědomí širší veřejnosti. Odbornější sféra o něm ví už dávno.
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„Koukněte na čínské paper mills. To je podvod od A do Z a redakce to svízelně odhalují,“ psal mi letos v březnu jeden prof. MUDr., který se s tím ve svém oboru taky potýká.
No dobře, tak se na ten problém trochu koukneme, i když z větší dálky.
Kořen celého jevu není v Číně, ta jenom využívá příležitosti. Kořen je zcela jinde.
Akademická sféra je přebujelá, a navíc se snaží mísit výuku a výzkum způsobem, který není zrovna šťastný.
Už jenom ta první čtyři slova by mohla běžného zaměstnance v nějaké mainstreamově-liberální instituci dostat do problémů, aspoň pokud by je vyslovil nahlas. Potichu si to totiž říká kdekdo, a pova
žuji za dost pravděpodobné, že i v redakci Deníku N sedí lidé, kteří se dívají na ten zástup rekreologů či aplikovaných etiků vylézajících z našich také-vysokých-škol, a uvědomují si, že je to ekvival
ent klasické peněžní inflace, a v delším časovém horizontu i podobně destruktivní.
Jenže akademická sféra, včetně té její početné pofidérní složky, si na obranu svého statu quo vymyslela poměrně geniální konstrukci. Ten, kdo ji kritizuje, je určitě hnusný populista, který by chtěl 
mít nevzdělané a snadno manipulovatelné lidi, aby si s nimi dělal, co chce. No a komu by se chtělo do této škatulky, že? V dnešním polarizovaném světě funguje skvěle. Máš námitky? Jsi Babišův / 
Trumpův / Putinův člověk. Tím spíš, že současný český premiér je taky akademik, takže v podstatě tou kritikou podvracíš demokratické základy našeho těžce vybudovaného státu, šmejde jeden.
Je to samozřejmě pitomost, zejména proto, že vysokoškoláci žádnou imunitu vůči stádnímu chování nemají. Podívejte se na nedávné Velké Grétino Pouliční Tažení, nebo na ty současné pro-palesti
nské demonstrace, které na amerických kampusech rozhání policie. Mezi úmyslně zapomenuté a raději nepřipomínané kusy dějin patří i skutečnost, že nacistické hnutí mělo ve 30. letech na němec
kých univerzitách velmi solidní základnu, a to jak mezi radikálními studenty, tak mezi těmi učiteli, kteří se těšili na profesorská místa po vyhozených Židech.
Stádní chování je hluboko zapsané dědictví po našich dávných předcích z doby kamenné, a pár tisíc let civilizace je rozhodně z naší psychiky nevymazalo. Je tam a čeká na příležitost se projevit, v 
chytrých i hloupých hlavách.
Vygenerováno pomocí DeepAI, stejně jako titulní obrázek

Nu, zpátky k tématu.
Vzdělání v bohaté části světa dávno podlehlo témuž jevu jako stravování nebo medicína. Z dříve chronického nedostatku, na který jsme byli zvyklí od od hluboké prehistorie až do půlky dvacátého st
oletí, se během posledních pár generací stal masivní přebytek, a ten přebytek způsobuje podobně závažné problémy jako dříve ten nedostatek, jenom v jiné podobě.
Standardním životním průvodcem běžného člověka býval hlad. Dnes je to obezita, pustošící naše těla chorobami, které dřív lidstvo ani neznalo (takové nealkoholické ztučnění jater bylo určeno jako 
diagnostická jednotka teprve roku 1980, a dnes je bohužel rozšířené i u dětí). Co se medicíny týče, chudší lidé nešli k lékaři po celý život, nebo jen těsně před smrtí – kdežto dnes je běžné, že starý 
člověk pojídá třeba deset léčiv denně, kterážto spolu všelijak divoce interagují. Zvykli jsme si na to natolik, že jen velmi občas se ozve nějaký kritický hlas, připomínající např. skutečnost, že takoví 
Amiši, novokřtěnecká sekta rozšířená v Americe, chodí k modernímu lékaři jen ve skutečné nouzi, ale ve stáří bývají v lepším fyzickém stavu než průměrný Američan, který mezitím spotřeboval zdr
avotní péče za pár set tisíc dolarů. O příčinách se diskutuje, asi tam bude hrát roli i jejich specifická genetika, ale nelze přehlédnout, že se prostě více hýbou, míň kouří a daleko zdravěji jedí.
(Nestor české sci-fi Josef Nesvadba prý ke konci života komentoval svůj objemný zásobník na léky slovy „stal se ze mě chemický kyborg“. Četl jsem to tuším v Ikarii blahé paměti.)
To samé platí o vzdělání. Existuje slavný citát z knihy Stephena Jaye Goulda „The Panda’s Thumb“, kde autor říká, že jej „méně trápí závity Einsteinova mozku než skutečnost, že stejně schopní li
dé se udřeli kdesi v polích a továrnách“.
Historicky vzato měl sice Gould pravdu, ale v době, kdy ta kniha vyšla (1980), už začínalo civilizační kyvadlo překmitávat na opačnou stranu, a silně nabobtnalý vzdělávací sektor, včetně toho vysok
oškolského, se vydával na smělou misi – vstřebat do svých útrob i jedince, kteří nemají pro vzdělání zrovna silné předpoklady.
V současné době by se Gouldův citát dal totálně přepólovat – hlavním problémem dnešního školství ve vyspělém světě je zákonem předepsaná povinnost nějak se postarat o celé zástupy lidí, kteří 
by patřili spíš na to pole, a možná by jim tam bylo i líp . Ono je to zemědělství koneckonců produktivní práce, jejíž výsledky živí celé národy, kdežto sedět zbytečně do 16 či 18 let nad knihami, když
sotva umíte číst, musí být pro takového člověka extrémně frustrující.
(Představím-li si to sám na sobě, mám naprosto nulový talent pro tanec a vůbec cokoliv pohybového. Kdyby mě české úřady systematicky nutily tančit celé dětství a dospívání, protože zákon tvrdí, ž
e musím, asi bych se z toho … zradikalizoval.)
Jak čas běží, z mizerných studentů se stávají mizerní pedagogové, kteří pak na mizerných školách připravují na mizernou kariéru další generace mizerných studentů, zatímco píší do mizerných čas
opisů mizerné články, aby nějak prokázali svoji mizernou, ale na papíře dostačující, kvalifikaci.
Jedním z nejdůležitějších zákonů v ekonomii je takzvaný zákon klesajících výnosů, známější pod svým anglickým názvem law of diminishing returns. Víceméně jde o princip říkající, že jak „rvete“ č
ím dál víc času, peněz a úsilí do nějaké aktivity, dodatečné zisky z tohoto úsilí jsou čím dál chabější. Je velký rozdíl přestěhovat se z garsonky do bytu 3+1, ale kdybyste získali byt 30+1, bylo by to s
píš k vzteku (už jen ten úklid…), proto se taky běžně nestavějí. Nebo co se dopravy týče – je lepší jezdit mercedesem než babetou, ale za žádné peníze si nepořídíte auto, které by dokázalo jezdit 4
000 km/h. A tak dále, a tak dále: prostě od určité chvíle už je další tlačení na pilu spíše kontraproduktivní.
Vzdělávací sektor ve vyspělém světě dávno dosáhl této meze a už se nachází bezpečně za ní. „Nízko visící ovoce“ bylo sesbíráno už v minulých generacích a zejména vysokoškolský svět by dávno
potřeboval spíš redukční dietu než další růst. Kdyby se přes noc počet našich vysokých škol a jejich posluchačů smrskl o třetinu, zejména pak ale v těch divných oborech, nic negativního by se naší
ekonomice ani společnosti nestalo, možná dokonce naopak; ta „živá síla“, vázaná na různých třetiřadých institucích, přece jen na běžném pracovním trhu schází.
Celková kulturní i vzdělanostní úroveň národa je poměrně tvrdě zastropována množstvím talentu, který se v něm vyskytuje. Inteligenci zatím nijak uměle „augmentovat“ neumíme (kdežto svaly, oči n
ebo uši ano), stejně tak neumíme příliš posílit naturální umělecké talenty. Existuje tedy nějaké maximum, za kterým už další expanze školského systému nic nepřinese.
Pochybujete-li, zkuste se na chvíli zamyslet třeba nad tím, kolik vašich spolužáků v dětství chodilo na „lidušku“, a kolik z nich se stalo aspoň dobrými amatérskými hudebníky. V mém okolí tam
zejména ty zazobané rodiny naháněly každého svého potomka, někdy i na sedm-osm let výuky, a to z prestižních až snobských důvodů: naše Hanička hraje na klavír! Ale na všechny ty klavíry nak
oupené v 90. letech za sto tisíc korun českých dávno sedá prach. Jediným dobrým muzikantem z celé téhle množiny žáků se stal klučina ze zcela nezazobané rodiny, jehož máma uklízela ve školce
, ale který měl na rozdíl od všech těch Haniček a Lucinek opravdový talent. (Ahoj Petře, tímto tě zdravím.) Ne, že bych pohrdal sektorem ZUŠek, ale je celkem dobře vidět, že ty „výnosy“ z jejich ex
istence nejsou u běžné populace nijak oslnivé. Skutečný život měnící význam mají jen pro pár procent svých žáků.
A v terciárním sektoru platí to samé.
„Predátorské časopisy“, které publikují naprosto cokoliv za peníze, jsou pak jen důsledkem té současné poptávky po umělém akademickém pozlátku. Samotný princip, že vysokoškolský učitel by 
měl být zároveň badatel, je trochu absurdní. Nejlepší badatelé bývají často lidé zažraní až autisticky do svého úzkého oboru, a ti zase nebývají dobří v učení nějakých trivialit pro bakalářský stupeň,
kdežto někdo, kdo má opravdu schopnost naučit znuděné prváky, jak se násobí matice, nemusí být zrovna vědecký talent. Učení a výzkum se překrývají jen dost omezeně a vyžadují poněkud jiné 
vlohy.
Nicméně EU ve své nekonečné moudrosti chce, aby 40 procent třicátníků dosáhlo terciárního vzdělání (odkaz přímo na stránkách Evropské komise), a takových čísel lze dosáhnout jen drastickým 
poklesem požadavků na kvalitu – studentů i učitelů, dokonce bych řekl zejména učitelů.
Ach, jedna drobnost. Ten pojem „predátorské časopisy“ je trochu zavádějící. Působí totiž na laika dojmem, že ti akademici, kteří v nich publikují, jsou jejich obětmi. Kdeže, ti vědí zcela přesně, co d
ělají. Tou skutečnou kořistí a obětí je kolektivní duševní úroveň lidstva, degradovaná přívalem makulatury z prodejných tiskařských strojů.
Diskusní fórum ke článku najdete zde.

Hudební epilog

Tak uvidíme, odkud vyleze slizký hadí dav

SEKCE: Zpravodajství
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Když si TOP 09 na posledním sněmu před půl rokem volila nové vedení, straníky pozdravil poslanec Marek Ženíšek ve formě videa jen na dálku. Efekt byl mizerný, od skoro dvou stovek delegátů z
ískal jen 12 hlasů. A straníci se mezi sebou bavili, že nechápou, proč do toho vůbec šel. Podporu na sněmu totiž nakonec měl zřejmě jen od svých kolegů z domovského Plzeňského kraje. Teď si 
Ženíšek věří na misi, která může být ještě obtížnější – zlepšit komunikaci na pozici ministra pro vědu, výzkum a inovace, ze které musela právě z důvodu špatné veřejné prezentace své práce odejít
Helena Langšádlová. 

Kruh se zároveň může dokonale uzavřít. Ženíšek chce, aby po něm Langšádlová převzala pozici v čele sněmovního výboru pro zahraniční politiku. Aspoň do červnových voleb do Evropského parla
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mentu, v nichž TOP 09 kandiduje v rámci koalice Spolu, by se tak teď podle straníků mohla trochu uklidnit vzrušená diskuse. 

Ta nastala po konci Langšádlové a následné lapálii s nepodařeným výběrem jejího nástupce – bývalého rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleji. Vedení TOP 09 při sázce na Tuleju v zásadě sta
čila informace, že byl v minulosti rektorem, a několik krátkých osobních setkání. Ve straně ho přitom blíže znalo jen pár členů. V případě Ženíška je to sázka na jistotu. 

Pětačtyřicetiletý politolog a sociolog, který svoji politickou kariéru začínal skoro před dvaceti lety v KDU-ČSL, platí mezi současnými tvářemi TOP 09 za jednoho z nejzkušenějších. Byl náměstkem 
ministrů spravedlnosti a zdravotnictví ve vládách Mirka Topolánka a Petra Nečase. 

Do KDU-ČSL vstoupil v dobách, kdy stranu vedl Miroslav Kalousek. Během necelých tří let se stal náměstkem tehdejšího ministra spravedlnosti Jiřího Pospíšila (v té době ODS, dnes TOP 09). A p
ozici „oblíbence Miroslava Kalouska“ Ženíšek potvrdil, když se s ním uprostřed roku 2009 vydal zakládat TOP 09 – Ženíšek byl už členem přípravného výboru strany. 

Pomáhal dát dohromady plzeňskou buňku a hned na ustavujícím sněmu TOP 09 v listopadu 2009 byl zvolen místopředsedou strany. 

Při svých prvních sněmovních volbách za TOP 09 nezazářil – z pozice dvojky kandidátky v Plzeňském kraji mandát nedostal. Ač strana tehdy v tomto kraji získala skoro 17 procent hlasů, Ženíška t
ěsně „přeskočil“ jeden z kandidátů pod ním. 

Lépe to pro něj dopadlo až v předčasných volbách na podzim 2013, kdy už kandidátku ve svém kraji z pozice lídra vedl. Opět sice nezískal nejvíc preferenčních hlasů, tentokrát už to ale na vstup d
o sněmovny stačilo. A Ženíšek se zde začal profilovat jako odborník TOP 09 na zahraničněpolitická témata. 

Vědě, výzkumu a inovacím – tedy oblastem, které by měl nyní převzít – se dosud formálně nevěnoval. 

„Klíčová pro mě byla až úterní debata a rozhodnutí předsednictva TOP 09. Beru to jako ocenění své dosavadní práce,“ reagoval na dotaz HN, proč se rozhodl této pozice zhostit. Podle názorů z ak
ademické obce nicméně jeho výhodou je, že jde o známé jméno – na nějž tak asi „nevyplave“ žádná podobná kauza typu publikování v predátorských časopisech jako na Tuleju. Zároveň Ženíšek 
přece jen určitou zkušenost z akademické scény má. V roce 2003 začal učit na Západočeské univerzitě v Plzni, kde získal doktorát z politologie. Přednášel na katedře politologie a mezinárodních v
ztahů. 

„Akademickou scénu znal ze svého předchozího působení poměrně dobře. I proto si myslím, že má šanci zlepšit prezentaci daného ministerstva,“ říká politolog Lubomír Kopeček z Masarykovy uni
verzity v Brně. Podobně – vesměs diplomaticky – o něm mluví spolustraníci. I ti, kteří k výměně měli velké výhrady, jako třeba bývalý místopředseda TOP 09 z Karlovarského kraje Lukáš Otys. Ten 
se po vynuceném konci Langšádlové na svém účtu na sociální síti X rozohnil. 

„Mrzí mě, že pracovitost je v této době méně důležitá než cirkusový talent. Naše země potřebuje mnohem víc dobře odvedené práce než estrádního představení. Snad to všem dojde už brzy,“ psal
Otys. O Ženíškovi teď HN řekl, že ho vnímá jako jednoho z nejzkušenějších politiků strany, který určitě má předpoklady na to, aby pozici zvládl. 

„Ale je to od něj odvážné, kritika se na jeho hlavu určitě snese,“ myslí si. Podobně mluví pražský poslanec TOP 09 Ondřej Kolář. 

„Marek je zkušený a zdatný politik. Co se týče funkcí, v tom ohledně jeho nominace nemůže být pochyb. Určitě jako politici musíme umět vysvětlovat svoji práci. Ale nevím, jestli to má být nějakými 
tanečky na sociálních sítích a natáčení tam přihlouplých videí,“ řekl HN. 

Ženíšek ještě oficiálně kandidátem na ministra není, potvrdit ho musí až čtvrteční jednání výkonného výboru TOP 09. Pak by mělo dojít – nejspíš během příštího týdne – na jmenování u prezidenta. K
omplikace ale v TOP 09 nikdo neočekává, k výběru se už pozitivně vyjádřil i premiér Petr Fiala z ODS. Ženíška označil za zkušeného politika, setkat se s ním chce v pátek.

SEKCE: Politika MUTACE:
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Marek Ženíšek Bývalý místopředseda TOP 09 by měl převzít pozici
ministra pro vědu, výzkum a inovace. Foto: TOP 09
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je jako dobrý a že se těší na příští volby. Já jsem dlouho neslyšel něco víc mimo politicky. Markéta Pekarová Adamová byla relativně výrazná opoziční politička. Ona má takový fanatický výraz
, že jo,
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když prostě tak plamenně hovoří zejména o zahraniční politice, o Ukrajině, o obecných otázkách demokracie a tak, ale opravdu zahryzla do Andreje Babiše. To znamená, že to téma Babiš, ta
její prostě prudká nevůle až nenávist
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vůči Andreji Babišovi je tak viditelná, že pro určitou část voličů to mohlo být atraktivní. Teď evidentně jako antibabišovské praporu jako nestačí a tu vládní odpovědnost teda
4
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jako zvorali tak, že se to málokdy vidí. Markéta Pekarová Adamová odmítla jít do vlády, že tam nechce, že radši bude dělat předsedkyně PS a vyhandlovala teda místo PS
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jsou ve vládní koalici jednoho ministra, což je Vlastimil Válek a druhého půl ministra, což byla Helena Langšádlová. Teď tam teda patlat toho nového ministra pro vědu a výzkum, což je mimo
chodem neuvěřitelná historie a TOP 09 se evidentně ztrácí dech.
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No tak je to logický, oni žádný nosný téma nemají. Některý, některý jako nápady, třeba ministra Válka na zdanění těch sladkých limonád, tak mezi lidmi jako nemají moc velkou podporu. Hlav
ně jako v současný situaci TOP 09 se zabývat limonádami
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mně přijde opravdu trošku praštěný. A ten postup s tím ministrem pro vědu a výzkum, kdy prostě z nejasných důvodů sejmuli Helenu Langšádlovou, pravděpodobně osobních důvodů mezi dá
mami, politicky se
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prostě nesedly, Markéta Pekarová Adamová, Helena Langšádlová, tak ji sundali, aby se ukázalo, že nemají vůbec žádnou variantu b, že mají prapodivný ho protektora Slezské univerzity  
Tulej, který se jim vlastně nějak přihlásil nebo co, ale bylo vidět, že

00:18
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ta vědecká obec ho vlastně sama jako velmi rychle zařízla, jo, když na něj vytáhli ty články, ty různý publikace podivných časopisech a on to zase rychle vzdal, protože pravděpodobně věděl, 
že toho na ně hrabou víc, jo, protože takto. Kdyby
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vás jmenovali ministrem a mohl jste být členem vlády a mít teda navždycky jako v životopise, že jste byl ministr vlády ČR, tak tři články o nějakých dvou, osm let starých jako článcích publikov
aných
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někde vás podle mě moc jako nerozhodí. To si myslím, že teda opravdu, jestli ten ministr byl takto slabý kus, aby dvoudenní informování většinou médií o tom, že ty články jsou divný, vás don
utilo odejít z
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funkce ministra. To se mně zdálo podezřelý. Jo? Já si myslím, že pan Tuleja jenom věděl, že toho na něj vyštrachají víc a že rychle, rychle jako zalézt zpátky do nory, jo, což mě úplně šokuje,
že TOP 09 nebo ty jejich
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lidi v té centrále jako nebyly schopny odhalit, jo, jako na Malostranské náměstí buď nemají co dělat, nemají internet, nebo opravdu nemají vůbec nikoho, kdo by si tam set. Já jsem očekával, ž
e Markéta Pekarová Adamová tuto situaci zachrání tak, že si tam sedne, ona odstoupí z té funkce
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předsedkyně PS nebo to vymění za nějaký jiný ministerstvo, že prostě do té vlády půjde a dát tomu tvář teda TOP 09, aby TOP 09 se nějak jako zviditelnila nebo aby to bylo pochopitelný,
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uchopitelný, tak ne, tak ho hledají. Tak já nevím, možná by si mohli dát inzerát, hledáme ministra, pokud možno bez průšvihů z minulosti. Nemáme čas to prověřovat a nevíme, kdo by to jinak
měl dělat. Tak prosím vás, kdo
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jste čistý jako lilie, aspoň trošku rozumíte vědě a výzkumu a nebudete odporovat Markétě Pekarové Adamové, tak se přihlaste.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

190. VIDEO: Kdy bude nový velvyslanec v Moskvě? Rošáda u vědy? Fiala reagoval  
05:06 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Česko  AUTOR: Kateřina Perknerová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Deník svým čtenářům nabídl další díl živé debaty s premiérem Petrem Fialou. Redaktorka Kateřina Perknerová s premiérem rozebrala rošádu na postu ministra pro vědu. Dalším žhavým témate
m byla antikampaň trojbloku Spolu a jejich billboardy s lídry hnutí ANO a heslem Rusko pro tebe všecko. Řeč přišla i na to, kdy a zda vůbec Česko vyšle do Moskvy nového velvyslance. Na záz
nam debaty se můžete podívat v článku.

Co na záznamu debaty s premiérem Petrem Fialou najdete:

Fiala: Do Moskvy vyšleme velvyslance
Petra Fiala jsme se ve čtvrteční debatě také zeptali na odvolání českého velvyslance v Moskvě Vítězslava Pivoňky. Na dotaz, jak dlouho bude tento post neobsazený, Petr Fiala odpověděl: „To je in
formace, kterou nemohu sdělit, nicméně mohu říct, že moje přesvědčení je, že Česká republika, stejně jako její spojenci, má mít v Moskvě diplomatické zastoupení na úrovni velvyslance. Načasová
ní je z několika důvodů složitá věc. Rozebírat je nechci, ale cílový stav je mít v Moskvě velvyslance.“
Co přesně v debatě k vevyslanci v Moskvě zaznělo, si můžete poslechnout zde:

Rošády na ministetstvu pro vědu
Helena Langšádlová neuměla prodávat výsledky své práce. Na postu ministra pro vědu, výzkum a inovace ji proto měl nahradit Pavel Tuleja . Ten ale publikoval v predátorských časopisech a jeh
o přínos ekonomické vědě byl podle odborníků minimální. Nominace se vzdal. TOP 09 nyní sáhla do osvědčených vod a navrhuje ke jmenování poslance Marka Ženíška, který byl náměstkem minis
trů spravedlnosti a zdravotnictví.
Otázka zní, zda ve vládě bude Ženíšek pro danou oblast reálným přínosem a posune ji o krok dál, například co se týká rozpočtu, který se mnoho let pohybuje kolem 0,6 procenta HDP. Může pros
adit i to, co v otevřeném dopise premiérovi požaduje 146 představitelů dynamických startupů, tedy firem, jejichž smyslem existence je inovovat a hledat nové příležitosti na trhu. Jejich roční obrat čin
í devadesát miliard korun.
Výsledky ankety: Má se slavit osvobození Československa Rudou armádou? Zdroj: DeníkK růstu by podle jejich zakladatelů pomohlo nabídnout zaměstnancům finanční podíl na případném budoucí
m prodeji startupu nebo jeho vstupu na burzu formou zaměstnaneckých akcií za srovnatelných podmínek se zahraničím.
Jak se k tomu staví Petr Fiala? A jak hodnotí postup TOP 09 při výměně ministra?
Co všechno už zaznělo v unikátních debatách Deníku s premiérem Petrem Fialou? Články najdete pohromadě ZDE.

V dnešní debatě jsme se zeptali i na antikampaň trojbloku Spolu a jejich billboardy s lídry hnutí ANO a heslem Rusko pro tebe všecko. Zajímalo nás také i to, kdy a zda vůbec ČR vyšle do Moskvy 
nového velvyslance.
Na záznam debaty se můžete podívat v článku v úvodu článku.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

191. KOMENTÁŘ: Konec Pekarové Adamové by byl ztrátou pro opozici, ziskem pro pětikoalici  
06:14 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cnn.iprima.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Odůvodnění předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové, proč vyhodila z vlády Helenu Langšádlovou, bylo samo o sobě pikantní předzvěstí komediálního kusu. Po památném „více úsilí v
ěnovala samotné práci než prezentaci navenek“ jsme jen tušili, že nás čeká humorný seriál hledání osoby na uprázdněnou židli ve Strakově akademii v personálně vyprázdněné TOP 09.

Pavel Tuleja , vytažen jako z klobouku Boba a Bobka, dokázal, že byl nejen neúspěšným kandidátem do Poslanecké sněmovny, ale ani jeho vědecká práce není vzorem vhodným k následování. 
Rychlý vývoj kolem skoroministra, který skončil dříve, než začal, zapůsobil jako urychlovač nespokojenosti ve straně. Poslanci pod podmínkou anonymity a středočeská TOP 09 začali zásobovat v
eřejný prostor brbláním a úvahami o konci předsedkyně Pekarové Adamové.
ČTĚTE TAKÉ: Nerudová ostře o Klausovi: Zase by rád hranice. Nejvíc mu prý na EU vadí nekvalitní sjezdovky
Ta při obhajování své pozice v čele partaje varovala spolustraníky před nebezpečím propadnutí „sebeklamu o své neomylnosti“. Sama prokázala, že se mýlit dokáže, neboť za dobu trávenou s posl
ancem Ferim ve společné kanceláři ani nededukovala ženskými čivami, že by snad mohl být souzen za to, proti čemu ostentativně bojoval – násilí vůči ženám. Svou stranu dovedla ke krásnému tre
ndu vypadnutí mimo Poslaneckou sněmovnu, zachránit ji může snad jen slučovací sjezd s ODS.
Pekarová Adamová, jejíž hlášky zlidověly nejen v politice, proslula coby vévodkyně knížecích rad. Dva svetry sem, tři svetry tam, létala z ní jedna perla za druhou. Samozvaný morální maják svou a
ktivitu utlumil, přesto nás dále minimálně přesvědčuje, že tři strany s třemi programy, třemi předsedy, třemi poslaneckými kluby, různými ideologiemi a stanovami nejsou podvodem na voliče, nýbrž 
patří k sobě v koalici Spolu nikoliv jako voda k ohni, ale jako oheň ke dřevu. Neustálé moralizování, kdo je a kdo není populista, ošklivení voličů jiných stran, prohlašování, že jedině strany pětikoali
ce jsou demokratické, jako by snad ty ostatní nebyly volené v demokratických volbách, to už je kolorit.

Byl by Válek lepším šéfem TOP 09?
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Nyní se skloňuje její konec v čele strany. Koho místo ní? A pomohla by si vůbec TOP 09? Nabízel by se ministr zdravotnictví Vlastimil Válek. Mezi žurnalisty se mu říká laskavě – roztomilý a žertovn
ý popleta. Není ale známý pro své nápady, jež si nezadají s asociálním působením jiného ministra za TOP 09 Jaromíra Drábka? Jeho takzvaná sociální reforma skončila shozením u Ústavního sou
du, podle něhož nutit lidi k veřejné službě je nepřípustné. Teď na to navazuje ministr Jurečka, Válek má ale jiné tendence.
Každou chvíli mluví o privatizaci nějaké části zdravotní péče. Neplatíme si ji z nemalých daní? Proslul (planým) slibováním nedostupných léků. Bylo by přehnané říci, že díky Válkovi jsme se naučili f
ormuli dostupnosti léků? Zní: Válkův slib plus minimálně tři měsíce.
Můžeme říci, že to, co zmíněnému poslanci Ferimu přebývalo, Heleně Langšádlové chybělo v poměru práce vs. výkon. Válek je někde uprostřed. Snad jen europoslanec Pospíšil by mohl něco zach
ránit z hlediska veřejného mínění, ale toho zase nemusí část partaje. Nebo že by návrat Miroslava Kalouska, kterého ale zase nemají rádi koaliční partneři? Je to marnost nad marnost, kde nic není,
ani předsednickou sesli politik nebere.
Obecně by konce Markéty Pekarové Adamové nejvíce želela opozice a její příznivci. Jen s malou nadsázkou lze konstatovat, že pokaždé, když šéfka TOP 09 s něčím vystoupí, opoziční preference
jdou nahoru.
Získala by pětikoalice? Její protahované utrpení zdá se nemít konce, bezvýhradná důvěra vládě dosáhla krásných dvou procent. Současní nájemníci vládních paláců si začínají být jeden druhému v
lkem, vzhledem k preferencím se ale pochopitelně k předčasným volbám nederou.
Minimálně by se jim možná ulevilo, že zářná hvězda našeho politického nebe, která i nás žurnalisty – ať už zpravodajství nebo komentátory – vždy dokáže zásobit, by za hezký plat už „jen předsed
ala Poslanecké sněmovně“ a mluvila spíše méně než více v médiích. Změnila by ale něco taková kosmetická změna na porušených slibech pětikoaliční vlády a ekonomické slotě s ní spojené?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

192. Feri je "frajer": TOP 09 opět terčem posměchu  
06:35 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Prvnizpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Marek Ženíšek má být podle předsednictva strany TOP 09 novým ministrem pro vědu a výzkum a nahradit tak Helenu Langšádlovou. Lidé však zpochybňují, že je Ženíšek pro tuto funkci kompet
entní osobou.

Ženíšek má nahradit Helenu Langšádlovou (TOP 09). Původně měl na post zamířit Pavel Tuleja (TOP 09), ten se ale nominace vzdal. Návrh by měl dnes schválit výkonný výbor strany.

Langšádlová rezignovala kvůli tomu, že údajně nedokázala dostatečně prezentovat výsledky své práce. Docent ze Slezské univerzity  Pavel Tuleja se minulý týden vzdal kandidatury po
zveřejnění informací o jeho publikování v tzv. predátorských časopisech.

Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová uvedla, že předsednictvo strany nominovalo Marka Ženíška na post ministra naprosto drtivou většinou.

„Marek je zkušeným politikem s jasnými názory a vizí pro budoucí směřování resortu. Jeho hlavní prioritou bude navýšení rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace pro období 2025+,“ napsala na sociál
ní síti s tím, že o finální nominaci rozhodne výkonný výbor TOP 09.

Na sociálních sítích to ale lidé TOPce pěkně nandali a Pekarová i Ženíšek jsou jim pro smích.

„Ženíšek, který ještě včera nevěděl, že bude ministr, má podle Markéty JASNOU VIZI!“ napsal kandidát za Svobodné do Europarlamentu Matěj Gregor.

„Škoda. Dominik Feri z vězení by byl lepší volba. Ten ty sociální sítě fakt uměl,“ poznamenal např. Thomas Heinl v narážce na bývalého poslance TOP 09, který byl nedávno odsouzen na tři roky za
znásilnění.

V diskusích se také často objevovala zmínka, že se Ženíšek Feriho v kauze zastával a prohlašoval o něm, že je to "frajer“.

„Dominiku Ferimu jsem napsal, že je frajer. Tohle je dospělá a vyzrálá reakce. Učebnicová politická kultura. Klobouk dolů, držím palce a věřím, že se do Sněmovny jednou vrátí!“ napsal tehdy Žení
šek na Twitter (dnes X) poté, co Feri rezignoval a odstoupil z kandidátky do voleb.

Psali jsme:
Rozsah bombových hrozeb je extrémní, policie zvažuje zavření škol

Ženíšek byl v letech 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od roku 2009, kdy se také stal místopředsedou strany. Řadovým místopředsedou byl do roku 2015, kdy byl na dva roky zvolen pr
vním místopředsedou strany. V letech 2017 až 2019 byl opět místopředsedou.

(jk, prvnizpravy, repro: plzeň tv)

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Feri je "frajer": TOP 09 opět terčem posměchu ( Prvnizpravy.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

193. Ranní Plus (automat)  
06:35 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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zemí světa a příjemným místem k životu. Do hodnosti brigádního generála Pavel povýšil například ředitele Generální inspekce bezpečnostních sborů Víta Hendrycha nebo šéfa velitelství kybe
rnetických sil a informačních operací české armády Ratka h a Radka,
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Marek Sedláček, ČRo. K výročí konce války ve vztahu k Rusku se vrátíme po sedmé a osmé hodině. A teď telegraficky k hlavním událostem dnešního rána. Izrael podle amerického prezident
a Joea Bidena použil bomby dodávané Spojenými státy
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k útokům, při nichž v pásmu Gazy umírali palestinští civilisté. Čeští poslanci dnes budou pokračovat projednávání sporného koaličního návrhu na zavedení možnosti korespondenční volby pro
české občany žijící v zahraničí. A návštěva čínského prezidenta Si Ťin-pchinga v
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Evropě. Po zastávkách ve Francii a Srbsku dnes pokračuje programem v Maďarsku. Posloucháte ranní vysílání ČRo Plus. Šest hodin a skoro 17 minut. Podaří se TOP 09 najít přes komplika
ce kandidáta
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na ministra či ministryni pro vědu? To bychom se mohli dozvědět odpoledne po jednání širšího vedení strany. To se bude zabývat nominací poslance TOP 09 Marka Ženíška poté, co se nomi
nace vzdal původně zamýšlený kandidát, bývalý
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rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . S podrobnostmi je ve studiu Eliška Balcárková z domácí redakce. Dobré ráno. Pěkné ráno. Marka Ženíška do ministerské funkce navrhlo p
ředsednictvo TOP 09. Co by mělo následovat
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teď? Ano, je to tak. Předsednictvo TOP 09 potvrdilo nominaci Ženíška v úterý. Šéfka strany Markéta Pekarová Adamová očekává, že teď nominace projde hladce i na jednání širšího vedení 
TOP 09. Budeme samozřejmě ještě

4
5

stvrzovat tuto nominaci. Já pevně věřím tomu, že ekologové z výkonného výboru je potvrdí, Marek Ženíšek je velmi zkušeným politikem, současným poslancem, předsedou zahraničního výbor
u, ale také člověkem ze zkušeností právě z exekutivní sféry, protože byl náměstkem

06:18
0
0

dvou ministrů. A pokud širší vedení nominaci na post ministra pro vědu, výzkum a inovace potvrdí, tak se Marek Ženíšek setká s premiérem Petrem Fialou z ODS a pak by nástupce Heleny L
angšádlové měl jmenovat prezident Petr Pavel.

1
5

I když se zeptám ještě s předstihem, víme nebo tušíme, co by mohl Marek Ženíšek ve funkci ministra pro vědu dělat? Jaké by mohl mít hlavní záměry? Pokud by prezident Ženíška jmenoval 
ministrem, tak by se současný předseda sněmovního zahraničního

3
0

výboru chtěl v ministerské funkci zaměřit hlavně na dvě věci. Pokud má být prioritou věda a výzkum a inovace, tak jak je to napsáno v programovém prohlášení, musí tomu odpovídat i rozpoče
t na příští rok. A pak je to zákon rozpracovaný

4
5

výzkumu, vývoji a inovacích a s ním spojená podpora převodu výsledků výzkumu do praxe. A to je takový úkol, který si dávám do léta. Připomeňme prosím

06:19
0
0

ještě okolnosti, za jakých musel TOP 09 vybrat nového kandidáta, který má ve vládě nahradit Helenu Langšádlovou. Jak už jsme říkali, tak novým ministrem pro vědu se měl stát ekonom Pa
vel  Tuleja . Ta výměna ministrů už byla v podstatě hotová, protože

1
5

Tuleja prošel veškerým stranickým hlasováním. Setkal se taky s premiérem Petrem Fialou z ODS a zbývalo už jen, aby ho jmenoval prezident Petr Pavel, který to měl v plánu v pondělí. Tuleja
se ale nakonec nominace vzdal kvůli tomu, že v minulosti publikoval

3
0

vědecké články v tzv. predátorských časopisech. A dodal, že tyto pochybnosti nechce relativizovat. Podle komentátora ČRo Petra Hartmana bylo Tulejo o rozhodnutí srozumitelné, ale přesto 
se ukázalo, že TOP 09 ve výměně

4
5

ministrů pochybila. Vy si vytvoříte problém sám pro sebe, aniž byste byl pod tlakem okolí, protože nikdo nelhal na to, aby Helena Langšádlová už nebyla ministryní. Bylo to rozhodnutí TOP 09, 
které podle dostupných

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ranní Plus (automat) ( ČRo - Plus - Ranní Plus (automat), Slezská univerzita v Opavě );
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tak se bezpečnostních sborů být Hendrych jmenovali u příležitosti dne vítězství Česká pošta testuje ve třech obcích na rychnovsku projekt mobilní pošty jde o Černíkovice Lukavice a limberg 
původně mělo být těchto T6 ale na královéhradecku se 2

1
5

zní vzbouřili starostové Blešna a jenikovec nepodepsali souhlas s zábor veřejného prostranství výkonný výbor Top09 dnes rozhodne o nominaci Marka ženíška na ministra půl vědu a výzkum
a předseda sněmovního zahraničního výboru by měl nahradit Helena langšádlová Ženíšek

3
0

je už druhým kandidátem Pavel tuleja se nominace vzdal kvůli kritice publikování článku dostat u hokejového šampionátu v Česku zbývá zhruba jeden den ona to bude v Praze a v Ostravě 
a třeba do ostravských ulic a chystá skoro celý policejní sbor

4
5

Moravskoslezského kraje jaké složky a útvary budou Ne ne na bezpečnost ve městě dohlížet to v policejní mluvčí Pavla Jiroušková moravskoslezští policisté přijali bezpečnostní opatření do kt
erého budou nasazený policisté ze všech služeb tedy a jak dopravní

06:59
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tak pořádkové kriminální a cizinecké budeme spolupracovat samozřejmě i s celostátními útvary policie jako jsou například pyrotechnická letecká služba a dalšími zainteresovanými subjekty 
Český tým se na šampionátu představí i zítra

1
5

ve 20:20 Kde v Praze nastoupí proti Finsku mi pro vás během turnaje chystáme opět speciální hokejové zpravodajství tolik zprávy rádia Blaník a teď je to Petr Dobré ráno rádia Blaník svému
3
0

šampionátu se budeme samozřejmě věnovat i nadále vždy v Dobrém ránu teď vám popřeji to dobré ráno Posloucháte Blaník děkujeme to ráno je čtvrteční a má datum 9 května stiborové sla
ví

4
5

svátek a my se za chvíli Dáme další Budíček někomu zavolám bude 7:00 vidím

07:00
0
0

v tvých očích džungli od divný vzletný věc očima
1
5

okouzlený prohlíží si svět nechce k té džungli bloudit bloudění Nemám rád tak
3
0

proto není z téhle té chvíli Nechci ti lhát nevěř tomu že jsem v lepší že krásný Dáma s nebezpečným
4
5

Vždyť já za chvilku s tebou jsem vděčný jsem jen Obyčejný muž obyčejné se mi vlasy kroutí a obyčejně mě něco z mouky vždyť

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Reportéři ČT. Premiéra v pondělí večer na jedničce.
1
5

Příjemné čtvrteční ráno. Studio šest
3
0

s datem devátého května právě začíná. Dnes s jolkou krásnou a Ondřejem Topinkou. Dobré ráno. Zítra začíná MS v hokeji, které hostí Česko. Konkrétně asi víte, že Praha, Ostrava. Jak finišu
jí přípravy, taky, které známé tváře třeba budou českému týmu intenzivně

4
5

fandit? Tak bude to třeba herec Martin Dejdar, rozhovor s ním nabídneme v šest třicet pět. Zaměříme se ale také na 50. výročí pražského metra. Právě 9. května 1974 byl slavnostně zahájen p
rovoz na první trati mezi

06:00
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0

Kačerovem a dnešní stanicí Florenc. Vše si připomeneme v osm hodin a 50 minut. Pro aktuální informace z Ukrajiny, která se nadále brání ruské agresi se spojíme s naší zpravodajkou Darius 
tomatovou. To bude sedm třicet pět. A ještě jedna politika. Čínský prezident Si Ťin-pching

1
5

pokračuje ve své cestě po Evropě. Z Francie se přesunul do Srbska a nyní na návštěvu Maďarska. Víc nám řekne zahraniční zpravodaj ČT Jan Šilhan. Osm 35. Teď začínáme přehledem zp
ráv šest. Klidný den.

3
0

Ještě jednou dobré ráno. Vítejte u zpráv. TOP 09 rozhodne o nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Hlasovat o tom bude výkonný
4
5

výbor strany. Premiér Petr Fiala by se se současným předsedou sněmovního zahraničního výboru měl sejít zítra. Ženíšek je po demisi Heleny Langšádlové druhým kandidátem strany. Pavel
Tuleja  se nominace vzdal poté, co čelil kritice

06:01
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za publikování článků v tzv. predátorských časopisech. Izrael podle amerického prezidenta Joea Bidena použil bomby dodávané Spojenými státy k útokům, při kterých v pásmu Gazy umírali p
alestinští civilisté.

1
5

Řekl to v rozhovoru pro CNN. I proto Washington pozastavil dodávku silných pum pro Jeruzalém. Biden také pohrozil, že se v případě rozšíření ofenzivy v Rafáhu vojenská pomoc zúží jen na
obrannou munici.

3
0

Nizozemská policie rozehnala pro palestinský protestů amsterodamské univerzity. Demonstranti strávili posledních několik nocí okupací areálu. Bezpečnostní složky na místě zasahovaly opak
ovaně. Včera těžkooděnci

4
5

použili buldozer nebo pendreky po potyčkách řadu studentů, kteří žádají příměří v Pásmu Gazy, zadrželi.

06:02
1
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Český statistický úřad zveřejní informace o tom, jak se v březnu dařilo maloobchodu. Odborníci očekávají v meziročním srovnání nárůst tržeb o dvě a půl procenta. Potvrdí to trend postupného
oživování

3
0

spotřeby domácností. Tržby zatím rostly tři měsíce po sobě. Už to zaznělo v úvodu zpráv. Spojené státy pozastavily dodávky pum izraelské armádě. Prezident Joe Biden
4
5

pro stanici CNN uvedl, že při použití munice umírali civilisté v pásmu Gazy. Zároveň varoval před dalším omezením dodávek v případě rozšíření invaze v Rafáhu. Izraelský velvyslanec při OS
N šéfa Bílého domu obvinil z toho,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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06:29
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jeden kus s aplikací za 14 90 a šunku nejvyšší jakosti za 19 90. Správná volba. Pro vinen tu myslíme i na to, kde se dá v domácnosti ušetřit. Půjčte si třeba na
1
5

novou lednici, která tolik ne. Že s půjčkou 10 + 1 zaplatíte navíc jen jednu splátku. Půjčte si třeba 40 tisíc a vrátíte jen o čtyři tisíce více. Pro viden na půjčky s rozumem. Pozor, vlek víkend
3
0

Asko-Nábytek je právě tady. Sleva 20 procent na celý váš nákup platí tento víkend v prodejnách a na e-shopu. Asko-Nábytek. Dnes večer premiérový díl seriálu jedna rodina na Nově.
4
5

Waldo na Nova Cinema. Teorie velkého třesku na Nova fan američtí sběratelé na Nova ekšon nekonečná láska na Nova, Lady a slečna Marklová na Nova Gold.

06:30
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Hezké ráno. Bude půl sedmé a to znamená, že je pro vás připravený krátký přehled zpráv. Výkonný výbor dnes bude schvalovat nominaci Marka Ženíška
1
5

na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Poslance, který působí také jako předseda sněmovního zahraničního výboru, navrhlo předsednictvo výboru v úterý. Ženíšek by v čele resortu na
hradil Helenu Langšádlovou. Jejím nástupcem se měl původně stát

3
0

Pavel Tuleja , který se ale nominace později vzdal. Na letišti v Čáslavi začne mezinárodní vojenské cvičení Lion fer výcviku se zúčastní vedle českých vzdušných sil také Maďaři a hlavně Š
védové, kteří dorazí s letouny Gripen. Do cvičení zasáhnou i zástupci z Brazílie

4
5

a pejska, ovšem bez letecké techniky. Cvičení v Čáslavi potrvá do 21. května. V Českých Budějovicích odstartuje potravinářský veletrh čech vůtkspo který potrvá až do neděle. Během
prvního dne proběhne farmářská burza, které se zúčastní

06:31
0
0

i ministr zemědělství Marek Výborný. Ministr se během akce setká i se zástupci potravinářů, obchodníků a výrobců regionálních potravin. Spojené státy se rozhodly pozastavit dodávání bomb
do Izraele. Západní velmoc tak reaguje

1
5

na krok izraelské vlády zaútočit na příhraniční město Rafáh. USA mají obavy z rostoucího počtu civilních obětí. Spojené státy se podle zahraničních médií rozhodly dodávky do Izraele zastavit 
už minulý týden. Podle Izraele se

3
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k tomu USA rozhodly mimo jiné kvůli situaci na vlastní politické scéně. Prezident Joe Biden v posledních týdnech totiž čelí čím dál tím většímu tlaku politiků i obyvatel za podporu Izraele, což b
y mu mohlo uškodit při snaze o znovuzvolení. Čínský

4
5

prezident sitinní pokračuje ve své cestě po Evropě. Lídr východní velmoci se po návštěvě Francie a Srbska přesunul do Maďarska, kde svou pětidenní cestu zakončí. Hlavním bodem jeho pr
ogramu je jednání s maďarským premiérem Viktorem Orbánem. Návštěvu Si Ťin-pchinga v Evropě doprovázejí

06:32
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také protesty. Vodní nádrže na severovýchodě Španělska jsou opět plné vody. Po sérii vydatných dešťů v posledních dnech je řada nádrží opět na 100 % své kapacity. Kvůli vedrům před něk
olika týdny byla situace velmi kritická a řada nádrží

1
5

se ocitla téměř bez vody. Místní obyvatelé deště uvítali. Rychlý přehled zpráv je u konce, teď už zpátky za Johanem a Bárou. A taky
3
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Pavlem Bečvářem, milovníkem historických alt. Pavle, krásné ráno. Dobré ráno. Vy se řekne. Cadillac. Co to ve vás vzbudí za emoce? V podstatě luxus. Je to historie, je to krásné
4
5

svezení, je to takový prostě propojení dobrého zážitku, kterého si musíte dopřávat životě, abyste byli spokojený. V čem je to auto tak výjimečný, že si ho oblíbili sám král rokenrolu Elvis Presle
y?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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o víkendu. Prostě máme pocit, že korespondenční volba má projít. Věra Kovářová z hnutí STAN upozorňuje, že pro některé Čechy žijící v cizině jsou volební místnosti vzdálené tisíce km, a to j
im údajně znemožňuje odvolit. Máme jenom jednoho občana

1
5

typově, tak je potřeba, aby se tyto nerovnosti vyrovnaly. To znamená mezi občany, kteří žijí v zahraničí, ať už z jakéhokoliv důvodu, a mezi těmi, kteří žijí v ČR. Návrh se týká prezidentských, s
němovních a evropských voleb. Poprvé

3
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by Češi v cizině mohli hlasovat už ve volbách do PS v roce 2025. Obě opoziční hnutí s korespondenční volbou dlouhodobě nesouhlasí. Projednávání budou tady na půdě poslanecké sněmovn
y blokovat. My určitě ten zákon neodsouhlasíme, protože si

4
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myslíme, že by skutečně měl přijít s tím systémem digitalizace tak, jak jsme to schválili na podzim loňského roku, že takové násilné, že to bude platit už pro parlamentní volby, je skutečně
jako přes čáru. Účelem vládního návrhu je

06:04
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pouze zmanipulovat volby a účelově ovlivnit výsledek voleb tak, aby vůbec někdo vládní pětikoalici volil. Budeme opět komentovat a vysvětlovat vládní koalici, že ten jejich
1
5

návrh je v rozporu s ústavou. Mimořádná schůze o korespondenčním hlasování začne ve čtvrtek úderem 11. hodiny. Jakub Kokoška, CNN Prima News. Marek Ženíšek by se měl stát novým 
ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Dnes o tom rozhodne

3
0

výkonný výbor koaliční TOP 09. Na nominaci předsedy zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení strany v úterý. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl v pondělí nastoup
it ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal kvůli článkům, které

4
5

publikoval v tzv. predátorských časopisech a kritice kvality své odborné práce. Premiér Petr Fiala považuje za nutné postupovat nad rámec migračního paktu EU. CNN Prima News to řekla 
mluvčí vlády Lucie Ješátková. Podle

06:05
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Fialy je nutné odradit nelegální migranty od toho, aby do Evropy vůbec přicházeli. Jako možné řešení navrhl důslednější azylové řešení ještě před vstupem na území evropskou EU nebo rychle
jší návrat i mimo její území. Zástupci

1
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členských států se dohodli na konečné podobě migračního balíčku. Proti bylo Maďarsko a Polsko, Česko se zdrželo. Schválený postoj států je definitivní. Že se ČR zdrží při hlasování o migra
čním paktu, jsme oznámili už
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v minulosti. Podle předsedy vlády Petra Fialy je ale důležité postupovat dál, a to nad rámec migračního paktu. Proto společně s Dánskem a dalšími chystáme další kroky. Musíme odradit nele
gální migranty od toho, aby do Evropy vůbec přicházeli.
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Podle premiéra je řešením důslednější azylové řízení ještě před vstupem na území EU nebo rychlejší návrat i mimo území EU, ale i další opatření, jejichž návrhy nyní připravujeme. ČR spoluz
aložila skupinu zemí, jež chtějí
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nelegální migraci čelit opravdu důrazně. Je to úplně absurdní. On a jeho vláda mají hlavní podíl na tom, co se za jeho předsednictví EU v Evropě nachystalo. A teď schválilo, že se přijaly kvót
y, proti kterým jsme celá V4 dlouhodobě bojovali a podařilo
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se nám je zablokovat. Že se teď pan premiér probudí a začne říkat, že se to celé musí řešit jinak, je úplně směšné a ukazuje to, že neví, která bije. Odstartovali jsme závod o Bílý dům. Naše v
ysílání
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jsou vždy založená na datech a souvislostech. V přímém přenosu jsme sledovali volbu slovenského prezidenta. Novým prezidentem Slovenské republiky se totiž stává, už je to oficiální, Peter
Pellegrini. Jako první jsme vám přinesli velkou debatu lídrů kandidátek do europarlamentu,
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protože už v červnu rozhodnete, kdo bude dalších pět let hájit české zájmy v Evropském parlamentu. Bezpečnost a migrace, pomoc Ukrajině a Green Deal. Na podzim vyberete, kdo usedne 
v Senátu a ve vedení jednotlivých krajů. A v listopadu vám z našeho studia
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Na jižní Moravě může být až 21. Na horách v 1000 metrech pak budou nejčastější teploty kolem 12 stupňů. Vítr bude foukat od severu nebo severovýchodu, v Čechách jenom docela slabý, n
a Moravě a ve Slezsku o něco silnější, tedy mírný. Bio
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předpověď je na jedničce a slunce dneska zapadne na 15. poledníku a 50. rovnoběžce minutu po půl deváté večerní. V noci na zítřek bude od severozápadu hlavně v Čechách mraků přibývat
. Nad ránem může být až oblačno. Pršet by ale nemělo a teploty
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budou od 7 do 3 °C. Během zítřejšího dne pak bude obloha polojasná až oblačná. Výjimečné přeháňky se budou objevovat hlavně na severovýchodě, častěji na horách. No a teploty 17 až 21
. Během soboty bude víc mraků na severovýchodě,
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kde se místy můžou objevit přeháňky, jinde jich bude jenom docela málo. Teploty 18 až 22, na severovýchodě, hlavně v Moravskoslezském kraji bude trochu chladněji, tam budou odpolední t
eploty od 16 do 19 stupňů. Během neděle bude
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ze začátku víc mraků, místy přeháňky, postupně ale přeháňky ustanou a taky bude ubývat oblačnosti. Odpoledne a večer už by mělo být jasno až polojasno. A odpolední teploty, ty se nijak vý
razně měnit nebudou. Jak v neděli, taky během
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příštího týdne budou odpoledne nejčastěji kolem 19 stupňů. O počasí všechno, pěkný den. A přesně v osm hodin pokračujeme
3
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přehledem zpráv. Vítejte u něj. Dobré ráno. TOP 09 rozhodne o nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Hlasovat o tom má výkonný výbor strany. Premiér Petr 
Fiala by se se současným předsedou sněmovního
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zahraničního výboru měl sejít zítra. Ženíšek je po demisi Heleny Langšádlové druhým kandidátem strany. Pavel Tuleja  se nominace vzdal poté, co čelil kritice za publikování článků v tzv. pr
edátorských časopisech.
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Izrael podle amerického prezidenta Joea Bidena použil bomby dodávané Spojenými státy k útokům, při kterých v pásmu Gazy umírali palestinští civilisté. Řekl to v rozhovoru pro stanici CNN. 
I
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proto Washington pozastavil dodávku silných pum pro Jeruzalém. Biden taky pohrozil, že se v případě rozšíření ofenzivy v Rafáhu vojenská pomoc zúží jen na obrannou munici. Nizozemská
3
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policie rozehnala pro palestinský protestů amsterodamské univerzity. Demonstranti strávili posledních několik nocí okupací areálu. Bezpečnostní složky na místě zasahovaly opakovaně. Včer
a těžkooděnci použili buldozer nebo pendreky
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po potyčkách. Řadu studentů, kteří žádají příměří v Pásmu Gazy, zadrželi.

08:02
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Český statistický úřad zveřejní informace o tom, jak se v březnu dařilo maloobchodu. Odborníci očekávají v meziročním srovnání nárůst tržeb o dvě a půl procenta. Potvrdí to trend postupného
oživování spotřeby domácností.
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Tržby zatím rostly tři měsíce po sobě. Už to zaznělo v úvodu, Spojené státy pozastavily dodávky pum izraelské armádě. Prezident Joe Biden pro stanici
4
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CNN uvedl, že při použití munice umírali civilisté v pásmu Gazy. Zároveň varoval před dalším omezením dodávek v případě rozšíření operace v Rafáhu. Izraelský velvyslanec při OSN šéfa Bíl
ého domu obvinil z toho, že zdržuje
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vůbec mezi odbornou společností zájem, tak na to se zeptáme ministra školství Mikuláše Beka. Teď se ale podíváme na čerstvé aktuální zprávy. Jan Socha je opět připravený.
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V osm hodin nabízím další aktuální zprávy. Vítám vás u nich. Pěkné ráno. Sněmovní bitva. Korespondenční volbu ze zahraničí ve druhém čtení odstartuje už dnes, Marek Ženíšek by se měl st
át novým ministrem pro vědu, výzkum a

3
0

inovace. Dnes o tom rozhodne výkonný výbor TOP 09. A republikán Mark Johnson zůstává ve své funkci předsedy komory. Americká sněmovna zamítla návrh na jeho odvolání. Sněmovní bit
va o korespondenční volbu ze zahraničí
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ve druhém čtení odstartuje už dnes. Opozice z koaliční novelou zákona nesouhlasí, není prý v souladu s ústavními požadavky na osobní a tajné hlasování. V parlamentu se očekává velká slov
ní bitva. Podle koalice by hlasování z ciziny mohlo využít více
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než půl milionu lidí. Na CNN Prima News pro vás budeme dění ve sněmovně sledovat od 9 hodin. Předseda sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek by se měl stát novým ministrem 
pro vědu, výzkum a inovace. Dnes o tom rozhodne výkonný
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výbor koaliční TOP 09. Na nominaci předsedy zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení strany už v úterý. Na post uvolněný po demisi Heleny Langšádlové měl v pondělí nastoupit eko
nom Pavel Tuleja . Ten se ovšem vzdal kandidatury kvůli článkům, které publikoval

3
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v tzv. predátorských časopisech a kritice kvality své odborné práce. České zdravotnictví je v kritickém stavu. To řekl v našem vysílání bývalý ministr zdravotnictví Roman Prymula. Dodal také,
že je potřeba zahájit

4
5

debatu o reformě. Když se podíváme vlastně na to načasování, tak já tomu úplně nerozumím. Pokud nastupuji do funkce, tak bych analyzoval situaci v resortu. Teď ta analýza přichází vlastně
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dvě a půl roku poté a zbývá na to efektivní řešení zhruba půl roku, protože pak zas bude klasická předvolební kampaň, tak jak to bývá, mnoho se toho neudělá. To znamená, ten problém je, ž
e to skutečně už těžko lze realizovat a teď jsme

1
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v akutních kritických problémech co do personálu. My musíme řešit reformu zdravotnictví, protože pokud systémově chceme zabezpečit vlastně dostatek personálu, tak my ho v tuto chvíli asi 
nenakoupíme v zahraničí. Musíme
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racionalizovat vlastně celkové penzum hodin v tom systému tak, aby nebyla taková obrovská potřeba. To znamená, aby nemocnici nesloužil najednou třeba 15 lékařů přes noc, aby tady neby
lo takové kvantum urgentní
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péče, které není potřeba. Ta dostupnost je v podstatě výborná. Jsme schopni asi restrukturalizovat lůžka atd. To znamená, toto se samozřejmě řešit musí a to odkládání, a to není jenom otázk
a
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současné politické reprezentace, to tady opravdu je napříč politikou, to znamená jak koalice, tak současná opozice na to má svůj díl viny, protože se to dlouhodobě neřeší. A my se tématu bud
eme

1
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do detailu věnovat v pořadu právě dnes v jedenáct třicet. Z analýzy ministerstva zdravotnictví totiž vyplývá, že bez přijatých opatření hrozí vyčerpání zdrojů a zdravotnictví tak čeká kolaps. Co 
podle analýzy ještě chybí a které body naopak dobře pokryla? Na to se budeme
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ptát místopředsedy Výboru pro zdravotnictví za hnutí ANO Juliuse Špičáka a místopředsedkyně starostů Michaely Šebelové. Tak se dívejte. Republikán Mark Johnson zůstává ve své funkci
4
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předsedy komory. Americká sněmovna zamítla návrh na jeho odvolání. Ten podala silně konzervativní republikánka margorí Taylorová Greeneová. Podle ní je Johnsonovo vedení ubohé, slab
é a nepřijatelné. Kongresmani její návrh však shodili ze stolu.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

200. Studio 6 II (automat)  
10:02 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 II (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:06
0
0

Nizozemská policie rozehnala pro palestinský protestů amsterodamské univerzity. Demonstranti strávili posledních několik nocí okupací areálu. Bezpečnostní složky na místě zasahovaly opak
ovaně. Včera

1
5

těžkooděnci použili buldozer nebo pendreky po potyčkách řadu studentů, kteří žádají příměří v Pásmu Gazy, zadrželi.
4
5

TOP 09 rozhodne o nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Hlasovat o tom bude výkonný výbor strany. Premiér Petr Fiala by se měl sejít se současným předs
edou sněmovního
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zahraničního výboru zítra. Ženíšek je po demisi Heleny Langšádlové druhým kandidátem strany. Pavel Tuleja  se nominace vzdal poté, co čelil kritice za publikování článků v tzv. predátorsk
ých časopisech.
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ČD vyprostí dva vagóny nedaleko Klínce u Mníšku pod Brdy. Prázdná souprava se minulý týden ve čtvrtek samovolně rozjela a po pěti kilometrech vykolejila. Provoz na trati je mezi Čisovicemi
a Měchenicemi kvůli pracím přerušen.
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Podrobnosti doplní Tomáš Sýkora. Tomáši, dobré ráno. Jak bude dopravce při vyprošťování postupovat? Momentálně právě teď diskutují hasiči společně s pracovníky ČD nad tím konkrétní
m postupem. Nicméně když

4
5

se podíváte do prostoru za mnou, tak nejdříve by mělo dojít k tomu, že oba ty vagóny, které tam jsou, by měly být odděleny pomocí autogenu a následně po jednom vyprošťovány ven. Zatím 
není jisté, jestli půjde ty jednotlivé vagony otočit na kola už v té spodní části. Možná
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bude předtím nutné vlastně ty vagóny přiblížit blíže ke kolejím, aby pak speciální jeřáb, který by měl na místo dorazit společně s nehodovým vlakem, mohl naložit ty vagóny na plošinu a násled
ně odvézt odsud.
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Pohonné hmoty v Česku druhý týden v řadě zlevňují. Benzin se v průměru dostal pod 40 korun za litr, cena u něj klesla zhruba o dvacetník. Nafta zlevnila průměrně o 34 haléřů.
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Litr teď vyjde na třicet osm korun a dvacet sedm haléřů. Loni ve stejnou dobu stál benzin zhruba o tři koruny méně a nafta byla levnější o více než šest korun. Rusko i Ukrajina hlásí nálety dro
nů. V ruské Bělgorodské oblasti

4
5

utrpělo zranění osm lidí, ukrajinské letectvo naopak hlásí sestřelení sedmnácti z dvaceti dronů vyslaných Ruskem nad Oděskou oblastí. Včera ruské rakety poškodily na Ukrajině tři další tepel
né elektrárny. Jde už o pátý útok na ukrajinskou
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infrastrukturu za poslední dvě a půl měsíce. Záleží na tom, jak moc jsou tyto elektrárny poškozeny, protože většina, ukrajinská strana nezveřejňuje informace a novináře nepouští do těchto tep
elných elektráren. Jenom připomenu, že
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tady ve Lvovské oblasti, kde se teď nacházíme, tak Rusové poškodili menší tepelnou elektrárnu na sever od Lvova. Ale potom také zásobníky plynu jižně od Lvova a to firmy, se kterou jsme 
kdysi natáčeli. A zároveň možná i zásadní otázkou je, nakolik je vůbec
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možné tyto tepelné elektrárny opravit, protože když jsme se o tom bavili s inženýry u nás v Česku, tak podle jejich názoru by to trvalo zhruba dva roky, aby se opravil jeden takový blok, ale to p
ouze za ideálních podmínek, čili že všechny komponenty by

4
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byly přístupné, dostupné, byl by jasný plán a samozřejmě v otázce války nebo v té době války je tato situace složitější s tím ohledem, že těch tepelných elektráren tady na Ukrajině je poškoze
no mnohem více. Dalším problémem
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na to efektivní řešení zhruba půl roku, protože pak zas bude klasická předvolební kampaň, tak jak to bývá, mnoho se toho neudělá. To znamená, ten problém je, že to skutečně už těžko lze re
alizovat a teď jsme v akutních kritických problémech
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co do personálu. My musíme řešit reformu zdravotnictví, protože pokud systémově chceme zabezpečit vlastně dostatek personálu, tak my ho v tuto chvíli asi nenakoupíme v zahraničí.
Musíme racionalizovat vlastně celkové

3
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penzum hodin v tom systému tak, aby nebyla taková obrovská potřeba. To znamená, aby nemocnici nesloužil najednou třeba 15 lékařů přes noc, aby tady nebylo takové kvantum urgentní pé
če, které není potřeba.
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Ta dostupnost je v podstatě výborná. Jsme schopni asi restrukturalizovat lůžka atd. To znamená, toto se samozřejmě řešit musí a to odkládání, a to není jenom otázka současné politické repr
ezentace, to tady
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opravdu je napříč politikou, to znamená, jak koalice, tak současná opozice na tom má svůj díl viny, protože se to dlouhodobě neřeší. Marek Ženíšek by se měl stát novým ministrem pro vědu, 
výzkum

1
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a inovace. Dnes o tom rozhodne výkonný výbor koaliční TOP 09. Na nominaci předsedy zahraničního výboru sněmovny se shodlo vedení strany v úterý. Na post uvolněný po demisi Heleny L
angšádlové měl v pondělí nastoupit ekonom Pavel
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Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal kvůli článkům, které publikoval v tzv. predátorských časopisech. Maloobchodní tržby v Česku rostou. Vyplývá to z dat Českého statistického úřadu. V bř
eznu meziročně stouply o více
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než šest %. Zvýšily se tak ve čtvrtém měsíci v řadě. Oproti únoru vzrostly o jedno celé a tři desetiny procenta. Na německé finále
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fotbalové Ligy mistrů nedojde. Vyzyvatelem Dortmundu se stal Real Madrid. V domácí odvetě porazil v semifinále Bayern Mnichov 2, 1 a bude usilovat o zisk už 15. poháru. Nebýt ale zbrklého
rozhodčího, kdoví,
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jak by vše dopadlo. Real Madrid mohl být po úvodní remíze 2, 2 na německé půdě vlastně v klidu. Na domácím stadionu ještě v sezoně nenašel přemožitele a Bílý balet to od začátku potvrzov
al, přičemž místo klasiky vsadil na pořádný kvapík.
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Z převahy tým trenéra Carla Ancelottiho sice vytěžil slušné šance, ale v koncovce se nedařilo. Vinícius Júnior pálil ve 13. minutě jen do tyče a Rodrygo zamířil přímo do ležícího a vlastně už be
zmocného brankáře noera.

4
5

A takto šlo dál a dál a na gól se dlouho čekalo. Přišel až v 68. minutě a fanouškům španělského velkoklubu přinesl pořádný šot. Krásnou ranou se prosadil devíza. Dostal Bayern do vedení. Hr
dina bavorského klubu
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po chvíli prožil cestu do pekla a zpátky. V hodně rychlém čase. Dal si totiž vlastní gól. Videorozhodčího ale vysvobodila. K vyrovnání nedošlo kvůli útočnému faulu. Fanoušci Realu se slabší ne
rvovou soustavou pak dostali ve zbylém čase pořádně
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zabrat. Už už to vypadalo, že postup je v trapu. Ještě. Jenže v 88. minutě vyrobil obrovskou minelu gólman noier a číhající hoselu, vyrovnal a v první minutě nastavení dostal španělský útočník
, který na hřiště přišel v jednaosmdesáté minutě, fandy
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svým druhým gólem do extra. Ta ale ještě mohla řádně opadnout. Ve 13. minutě nastavení totiž Bayern skóroval, rozhodčí ale necitlivě odpískal sporný ofsajd ještě před dohráním akce a do v
ěci se
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tak nemohl ani vložit videorozhodčí. Řádně nazlobený. Hostům nezbylo než se smířit s porážkou. Real Madrid porazil v odvetě Bayern Mnichov 2, 1 a postoupil do svého šestého finále za posl
edních 11 ročníků milionářské soutěže.
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Algoritmy sociálních sítí jsou postaveny na tom, aby nám aktivovaly mozkový systém odměny. Působí tedy podobně jako jiné příjemné aktivity, ale také jako návykové látky. A když nedostaneme
to, co očekáváme, dopaminový pulz je negativní. To pak může aktivovat emoční oblasti mozku, které nám signalizují, že máme spustit nějakou negativní emoci, například úzkost, nebo se může 
rozběhnout i stresová reakce. Jak mozek na stres reaguje, zda si umí poradit s traumatem nebo se liší pohlavím, a co dělat, aby nevyhořel, prozradí v rozhovoru neurovědec a fyziolog profesor
Aleš Benjamín Stuchlík .

Přibližte nám v kostce, co je to mozek a jak funguje?
Nejjednodušeji řečeno, mozek je jedním z orgánů. Dnes jej medicína a věda pokládá za hlavní řídící orgán našeho těla. Komunikuje silně s tělesnou periferií, tedy zbytkem těla. Lidský mozek je po
měrně hmotný, váží zhruba 1300–1400 gramů, což jsou v průměru dvě procenta lidské hmotnosti. Zajímavé je, že živin ale spotřebuje skoro 20 procent, jde tedy o orgán velmi náročný. A do velké 
míry enormně chráněný a vlastně i privilegovaný. A to třeba i z hlediska imunity. Lidský mozek obsahuje zhruba 86 miliard neuronů. Je zde ale velká variabilita. Zajímavé je, že větší polovinu tohoto 
počtu tvoří relativně malé neurony mozečku, který je v zadní části mozku. U primátů a zejména u člověka pak jsou z hlediska objemu dominantní asociační oblasti mozkové kůry, zejména čelní lalok
a v něm prefrontální kůra.
Používáme ho každý den. Můžeme mozek takzvaně zavařit nebo ho vyčerpat?
Vyčerpat jistě ano, ale když pominu nějaká onemocnění nebo intoxikace, neumím si zavaření úplně představit. Myslím, že tady funguje jako dobrý hlídač naše pozornost. Když už danou úlohu nezvl
ádáme, pozornost poleví nebo se vypne a necháme toho. V případě stresu ale mohou ty obranné systémy typu bojuj, nebo uteč selhávat, což platí hlavně pro plíživý, dlouhodobý chronický stres.
Existuje nějaká odlišnost mezi mozkem ženským a mužským?
Pohledy různých vědců se dosti odlišují. Já myslím, že subtilní rozdíly jsou. Tvarově se mozek mužů a žen samozřejmě nijak zvlášť neliší, říká se, že je monomorfní. Mužský mozek je objemově o n
ěco větší než ženský, ostatně i muži jsou statisticky trochu hřmotnější ve své tělesné stavbě. S inteligencí to ale nesouvisí – ostatně třeba Albert Einstein neměl nikterak větší mozek. O tom, do ja
ké míry mozek podléhá vlivu odlišné skladby pohlavních hormonů u obou pohlaví, panují spory. Ale je pravda, že v mozku existuje například i pohlavně dimorfické jádro, které se u obou pohlaví liší. 
Myslím však, že nehraje roli v nějakých pohlavně specifických projevech.
Takže na biologické rozdělení je i věda krátká?
Celý výzkum je komplikovaný tím, že se do toho motají odlišné společenské role mužů a žen. Abyste zjistili exaktně jen a pouze biologické rozdíly, museli byste tento vliv izolovat, tedy biologické mu
že a ženy vychovávat v obou rolích. Což samozřejmě nejde. A z mého pohledu je ten výzkum komplikovaný také tím, že se jedná o poměrně kontroverzní a citlivé téma, náchylné k atakům z obou n
ázorových stran, jak konzervativní, tak liberální.
Jakub PokZdroj: Deník/Bohumila Čiháková O životě zblízka s Jakubem Pokem

Během chvilky jsme schopni zapomenout, kde jsme zaparkovali auto nebo kam jsme položili klíče. Naučit se cizí jazyk je pro někoho absolutně nepředstavitelné. Obličeje, jména či čísla si vybavuje
me spíše namátkou. Pin nebo hesla si přepisujeme na papírky, které nakonec stejně někam založíme. Našli jste se v tom? Máte problémy s pamětí? Tak od teď už mít nebudete.
Že paměť je možné trénovat a že si lze zapamatovat úplně cokoliv, nás v pátečním podcastu O životě zblízka  přesvědčí Jakub Pok, respektovaný odborník v oblasti kognitivního tréninku, který v 
roce 2009 založil Školu paměti a je také autorem dvou knižních publikací - bestselleru Jak se naučit 100 slovíček za hodinu a nedávno vydané knihy Dokonalá paměť.
Z pohledu rozdílu chování to měřitelné je?
Čistě statisticky, tedy za existence výjimek, asi ano, ale tady je to ještě více komplikované výchovou, prostředím a sociální rolí té samé osoby. Vlastně si myslím, že prakticky to úplně ani odlišit nejd
e, myslím ta biologická role a vliv prostředí. Občas se omluví o rozdílech v mužském a ženském leadershipu, o temné triádě psychologických rysů a taky o světlé triádě, kterou navrhl badatel Kauf
mann. Statisticky vzato se mužské vedení popisuje jako transaktivní, zaměřené více na výsledky, a ženské jako transformativní, kladoucí důraz spíše na vztahy. Výjimky ale jistě jsou, jako všude.
A stres? Hraje ve výsledcích zásadní roli a zpracováváme ho dle pohlaví jinak?
Trochu asi ano, ale opět některé rozdíly mohou být dány prostředím. Řekl bych však, že i hormonální signály stresové osy mezi mozkem a nadledvinkami by mohly být nějak ovlivňovány složením p
ohlavních hormonů. Detailní studie si ovšem nevybavuji. Vím ale, že minimálně u zvířecích modelů se toto téma studuje. Tady je však třeba uvážit i rozdíly mezi modelovým systémem a člověkem.
Když stres neléčíme, jsme pod tlakem, což poznamená i náš výkon. Lze zabránit tomu, aby mozek vyhasl či vyhořel?
Když mozek vyloženě vyhasne, jde o mozkovou smrt. Ale pokud máte na mysli vyhoření, tak to se stává. Popsáno to bylo zejména u pomáhajících profesí. Nejedná se však o vyhoření mozku, ale o 
vyhoření daného člověka  (burnout). Jde o stav, který já chápu trochu jako v analogické epizodě deprese, byť je to jiné. Nejsem psychiatr ani terapeut, takže si do toho kolegům netroufám moc m
luvit. Typicky se mluví o ztrátě motivace, apatii, neschopnosti na něčem pracovat a dalších příznacích. A spouštěčem je pak chronický stres a to, že s ním daný člověk aktivně nepracuje.
Potkalo vás něco podobného?
Ano, prožil jsem to v roce 2015, trvalo to asi tři nebo čtyři měsíce a vlastně nevím, zda to bylo vyhoření, nebo depresivní ataka. Nikdy předtím ani potom jsem depresí již netrpěl.
Upracoval jste se, nebo sehrál roli stres?
U mě to bylo dáno určitě tím extrémním stresovým a pracovním nasazením. Tehdy jsem budoval kariéru a nic jiného než akademický výzkum jsem v životě neměl.
Pomohlo vám vypnout nebo přepnout mozek do klidnějšího módu?
Postupně jsem si našel a vybudoval i další kořeny, koníčky a kotvy. Lékař mi k tomu všemu doporučil hodně pohybu, dočasné odpojení od práce a antidepresiva. A také jsem začal pracovat sám na 
sobě.
Velkým tématem jsou také traumata. Jak je mozek zpracovává a mají na něj zásadní vliv?
Ano, a velký. Trauma se zásadním způsobem do mozku otiskuje. Může dojít až k rozvoji post-traumatické stresové poruchy. Vědci někdy mluví o „nepříznivých událostech v časném životě“ (early-li
fe adversities), ty se do mozku, psychiky i chování doslova vepíšou. Na rozdíl od běžného stresu, i když i ten je vážný problém, trauma často nevyústí v nějakou adaptaci, nějaké přizpůsobení se sit
uaci, ale spíše do psychopatologie, tedy nějaké poruchy. Objevují se záblesky (flashbacky), zesílí se vzpomínky na podněty spojené s traumatem, a naopak se zeslabí kontextové vzpomínky dávají
cí zážitku nějaký širší rámec. Enormně se aktivuje stresová osa mezi mozkem a nadledvinkami a ve finále může dojít až k rozvoji nějakého onemocnění. Trauma je velmi vážná věc, která často vyž
aduje odbornou péči.
Využívají se všechny tyto znalosti, které mi popisujete, k porozumění lidského myšlení?
Z mého pohledu nám to může pomoci, ale je třeba jisté zjednodušení těch poznatků a jejich podávání přístupnou formou. Dnes jde věda hodně do detailu. Když budete vědět, že například nějaká bíl
kovina v dané populaci neuronů ovlivňuje jinou bílkovinu nebo řídí nějakou funkci, k porozumění sobě samým vám to moc nepomůže. Takže jistě je to o určitém zjednodušení. Ale stále trvám na to
m, a v tomto smyslu i popularizuji, aby to stálo vědecky nohama na zemi a nešířily se nějaké neuromýty.
Říká se, že je mozek nejsložitějším orgánem ve vesmíru. Souhlasíte s tímto tvrzením, nebo jde o mýtus?
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Toto tvrzení je vědecky netestovatelné, protože nevíme, kam sahá vesmír, co je na jeho okraji a co vše se v něm ukrývá. Neznáme ani všechna zákoutí mozku a jejich fungování a nemáme ani jasn
é meřítko toho, co to znamená složitý. Takže nelze říct, že by bylo platné nebo neplatné. Já osobně jej často používám, ale rozhodně spíše jako bonmot a nikoli seriózní tvrzení, abych ilustroval jeho
nesmírnou propracovanost. Hypotetickou otázku, zda někde ve vesmíru existuje složitější struktura, rád přenechám zkoumání a učení astrobiologů.
Učení je matka moudrosti. Co se v mozku děje při něm?
Převažující pohled vědy říká, že klíčem k učení a paměti je synaptická plasticita, tedy to, jak efektivně spolu neurony komunikují na svých spojeních, synapsích. Dominantně chemický přenos na sy
napsích se může zesílit i zeslabit, a to rozličnými způsoby. Synapse vznikají i zanikají a tato dynamická přestavba systému patrně bilionů synapsí je podkladem učení a paměti. V mozku v některýc
h oblastech také vznikají i v dospělosti nové neurony a otázka jejich role v učení, ale třeba i odolnosti vůči stresu a depresi, se hodně diskutuje a není uzavřená. Existují i alternativní teorie,
například Hameroff a Penrose přišli s teorií jakýchsi kvantových vibrací mikrotubulů, což je takové buněčné lešení, které přepravuje v buňce různé molekuly. Jedná se ale spíše o raritní a obecně
hůře přijímanou záležitost.
Ty synaptické procesy mají několik fází, která je nejdůležitější?
Podle mě jsou všechny stejně důležité. Podnět nejprve vstupuje do senzorické paměti, což je jen jakási ozvěna po jeho ukončení. Následně se dostává do krátkodobé a procesem konsolidace se u
pevňuje v dlouhodobé paměti. Potom si vzpomínku buď vybavíme, nebo ji zapomeneme, nebo vyhasne.
Co myslíte tím vyhasne?
Vyhasnutí je takový zvláštní jev, kdy se mozek naučí, že daná věc už není relevantní, ale nezapomene ji. Zásadní jsou všechny procesy včetně zapomínání, což je vysoce adaptivní forma plasticity f
ungování paměti.
Máme ji všichni stejnou?
Myslím, že se liší. Určitě vzpomínkami, to zcela zásadně, osobní historii máme každý jedinečnou. Z hlediska obecných principů asi funguje obdobně, pokud tedy nemáme nějakou poruchu paměti, a
le mohou být drobné rozdíly například ve schopnosti zapamatování nebo vybavení. Obecně není lidská paměť úplně přesným odrazem reality, často si v dané situaci zapamatujeme jen klíčové ele
menty a zbytek si mozek zkrátka dopočítá.
Ty elementy pak putují přes paměťové mapy, je to tak?
Pokud máte na mysli mapy v mozku, ve smyslu reprezentací, tak ty jsou právě podstatou paměti. Tvorba kognitivních map je způsob, jakým se ve velikých neuronových populacích našeho mozku r
eprezentují vzpomínky. Pokud jde o mentální mapy, které si člověk kreslí, to jsou taková vnější zhmotnění či lépe řečeno grafické vyjádření toho, jakým způsobem uvažujeme, plánujeme, rozhoduje
me se… a asi i toho, co si pamatuje. Z mojí zkušenosti při jejich kreslení člověk ale někdy přijde na nové řešení, které přesahuje rámec jeho dosavadních vzorců. Takže tomu, kdo si mentální či rozh
odovací mapy kreslí rád, je mohu rozhodně doporučit.
Hodně se teď kritizují sociální sítě. Mají zásadní vliv na mozek a naše myšlení?
Velmi ovlivňují naši pozornost. Berou nám náš čas. A vytváří jakousi závislost na potvrzení toho okolí prostřednictvím algoritmů, tedy lajků - že jsem a jsem viděn, což může mít dalekosáhlé důsledky
na mentální fungování, které přesahují i tu oblast pozornosti.
Kromě vědy se věnujete také neuromentoringu, tedy aplikaci vědy na běžný život. V čem mi může pomoci?
Koučování, mentoring a rozvojové workshopy ve školách, firmách nebo pro veřejnost jsou mými koníčky. Lidé za mnou nejčastěji přicházejí, aby se naučili pracovat se stresem, lépe se učit, být cel
kově výkonnější, ale spokojenější, zvládat svůj denní režim, méně odkládat úkoly a rozvrhovat si svůj čas. Pak jsou i klienti, kteří poptávají přímo praktické seznámení s použitelnými znalostmi o mo
zku, což by se dalo označit jako pravý neuromentoring. Jde vlastně o soukromé lekce praktické neurovědy. A na workshopech a přednáškách dost často mluvím o motivaci sebe i ostatních, hledání
smyslu v práci, zkrocení času a překonávání výzev.
Aleš Benjamín StuchlíkZdroj: se svolením Aleše Benjamína StuchlíkaProf. RNDr. Aleš Stuchlík, DSc.

Přes dvacet let aktivně pracuje na poli neurovědy neboli vědy o mozku. Zabývá se především učením a pamětí, tedy tím, jak si ukládáme poznatky a dovednosti a jak jsme schopni zlepšovat své zn
alosti a chování. V roce 2017 byl jmenován profesorem na Karlově Univerzitě v Praze.
Jeho výzkum napomáhá porozumění mozku a chování a kromě poznatků přináší i aplikované výstupy. Dlouhodobě se věnuje výuce a školení středoškolských, vysokoškolských a postgraduálních s
tudentů. Zabývá se i popularizací vědy a publikováním (působil např. jako odborný lektor překladu knihy „Od neuronu k mozku“, kterou vydala Academia).
V praxi využívá moderní poznatky o lidském mozku a propojuje je s motivačním přístupem a rovnocenným partnerstvím s klienty.
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méně jdou do nějakých impulzivních nákupů a furt nich přetrvává nějaká ta ekonomická obava neutratit zbytečně moc peněz. Jsou to právě e-shopy, které nárůst tržeb silně pociťují. Prodeje 
stoupají obchodníkům s oblečením, se zdravotnickým zbožím nebo s výrobky
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pro domácnost. Češi více utráceli třeba i za kosmetiku. To je podle ekonomů dobré znamení. Přesně typicky takové ty zbytné věci, které pokud člověk nemusí, tak si je nekoupí a začne si ji ku
povat až v momentě, kdy, nechci říct, neví, co s penězi, ale když už se přestává
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bát těch útrat, to znamená, už si kupuje věci, které úplně nutně nepotřebuje. Je to už čtvrtý měsíc v řadě, kdy prodejci příliv zákazníků pozorují. Loňské minusové výsledky poznamenala ekon
omická krize související s růstem energií a také vysokou inflací. Podle
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analytiků už ale letos bude lépe. V podstatě všechno, co vstupuje do těch maloobchodních tržeb, tak míří směrem nahoru. Prostě lidé se přestávají obávat. Zároveň lidé začínají jejich výdělky 
předhánět inflaci. To znamená, reálně se stáváme bohatšími. A do toho i

12:11
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to zmiňované snižování úrokových sazeb znamená, že prostě sedět na penězích, na spořícím už, to už není tak lákavé. Další měsíce by tak podle expertů měly být ve znamení zotavení. A pok
ud nepřijde nějaká nenadálá událost, budou výsledky v druhé půlce roku ještě optimističtější. Redakce

1
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a Kristýna Nováková, ČT. TOP 09 rozhodne o nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Hlasovat o tom bude výkonný výbor strany. Premiér Petr Fiala by se měl
a se současným předsedou

3
0

sněmovního zahraničního výboru sejít zítra. Ženíšek je po demisi Heleny Langšádlové druhým kandidátem strany. Pavel Tuleja  se nominace vzdal poté, co čelil kritice za publikování článků
v tzv. predátorských
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časopisech. Do evropských voleb zbývá necelý měsíc. Na ČT 24 při té příležitosti začíná speciální předvolební vysílání. První debata startuje už dnes večer. Čtvrt hodiny po osmé

12:12
0
0

představí naše zahraniční zpravodaje a jejich hosty z pěti evropských metropolí. Lom ČSA na Mostecku přeruší provoz. Zásoby hnědého uhlí jsou vyčerpané a vláda před deseti lety
1
5

nedovolila prolomit limity. Vedení lomu propustí asi 500 zaměstnanců. Na podrobnosti teď připojí Petra Musilová. Petro, jak na propouštění reagují horníci?
3
0

My teď stojíme na okraji těžební jámy. Jámy? Lom ČSA je za námi, ale byli jsme i dole, mluvili jsme s horníky. V tuto chvíli tam běží poslední dvě rypadla dotěžují zbytky, které tady ještě jsou. 
Je třeba říct, že horníci
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se o tom hromadném propouštění dozvěděli teprve nedávno. Příští týden jim začnou pohovory, takže se dozví, kdo konkrétně dostane výpovědi a většina z nich odejde ještě k poslednímu toh
oto měsíce, ovšem dostanou nadstandardní odstupné
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a jak jsem s nimi hovořila, tak právě to je poněkud uklidňuje, protože budou pobírat mzdu nebo respektive budou mít odstupné další měsíce a přitom nebudou muset chodit do práce a budou s
i moci hledat novou. Úřad práce v tuto chvíli tvrdí, že na Mostecku
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má zhruba tisícovku volných pracovních míst. Jedná se především o dělnické a technické se o ty horníky, kteří budou odcházet, projevily zájem třeba už i městské společnosti, protože ti lidé j
sou poměrně kvalifikovaní. Na druhou stranu je

3
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třeba říct, že jsou často úzce kvalifikovaní, to znamená, že se budou muset naučit nové dovednosti. Řada z nich tady v dole pracovala celý život. A nejenom oni, ale hornictví je profese, která s
e často dědí v rámci rodina,
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často tady i celé rodiny pracují. A právě proto je ta situace poměrně emotivní. Snažíme se samozřejmě s každým z těch zaměstnanců vyrovnat takovým způsobem, aby skutečně

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

204. Nerudová se brání tlaku na odstoupení: TOP 09 mi vehementně nabízela pozici jedničky  
12:41 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Echo24.cz - Články  AUTOR: Jan Křovák SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ekonomka a bývalá rektorka Mendelovy univerzity Danuše Nerudová čelí ostré kritice ze strany TOP 09 či Pirátů kvůli publikování v tzv. predátorských časopisech. Jednička kandidátky hnutí STA
N pro evropské volby pro Echo24 řekla, že sama se k okopávání vládních koaličních stran uchylovat nebude, připomněla, že jí TOP 09 „vehementně nabízela“ pozici jedničky na své kandidátce.
Ostře se na adresu Nerudové vyjádřil například předseda poslaneckého klubu TOP 09 Jan Jakob. „Danuše Nerudová by měla také odstoupit, stejně jako se Pavel Tuleja  vzdal ministerské
nominace,“ řekl Jakob v DVTV v narážce na to, že se Tuleja kvůli publikacím v predátorských časopisech nakonec nestal ministrem pro vědu a výzkum. Podle Jakoba je laťka nastavená stejně a N
erudová by rozhodně rezignovat na svou pozici na kandidátce měla. Podobně se vyjádřil i místopředseda klubu TOP 09 Michal Kučera.
Další kritiku přidal například europoslanec Mikuláš Peksa (Piráti). Podle ní je její publikování v predátorských časopisech ostuda, která shazuje celou ČR. Ve vysílání CNN Prima News mluvil o tom,
že podobné publikace devalvují českou vědu. „Nechci, aby bylo chápáno jako standard, že tohle je tady normální. Takhle to tady nemá vypadat, my máme provozovat vědu na světové úrovni. Tyhle
šejdířské praktiky ať si nechá (Nerudová) sama pro sebe a hlavně, ať nás tímhle způsobem všechny nezesměšňuje,“ řekl Peksa.
Již dříve se kriticky vyjádřil také europoslanec Tomáš Zdechovský (KDU-ČSL). „Při studiu doktorátu studenti zadarmo dělají několik vědeckých článků a snaží se o publikační činnost, kde mohou. 
Nikoliv však vybraná skupina pedagogů, která publikuje v tzv. predátorských časopisech a vykazuje to jako svou vědeckou činnost. Za mě je to minimálně neetické chování,“ uvedl Zdechovský s tí
m, že kdo vědomě psal do predátorských časopisů, neměl by usilovat o post eurokomisařky.
Sama Nerudová pro Echo24 řekla, že z její strany žádné koaliční okopávání nepřijde. „Svůj zájem i nadále směřuji na starosti voličů a jejich řešení. Vzájemné koaliční výpady by vedly k ještě větší
mu otrávení už tak dost zklamaných voličů vládní koalice. Soustředím se na to, aby neuspěli extremisté a populisté, kteří chtějí Evropu bořit, nikoliv tvořit. Je potřeba poslat do Evropy aktivní lidi, kte
ří budou skutečně hájit české zájmy a nebudou pouze v Bruselu sedět a pak doma nadávat na zlý Brusel,“ řekla pro Echo24 Nerudová.
„K výpadům TOP 09 mohu říct jediné. Moje nejen akademická kariéra prošla důkladným a velmi detailním hodnocením už v prezidentské volbě. Ani to neodradilo paní předsedkyni Markétu Pekaro
vou Adamovou a další členy této strany, aby mi vehementně nabízeli být jedničkou na jejich kandidátce,“ dodala Nerudová.
Bývalá rektorka Mendelovy univerzity již dříve uvedla, že publikování v pochybných časopisech zpětně lituje. Pro Echo24 dodala, že věda stejně jako každý obor i věda prochází průběžnou změno
u pravidel. „Jsem autorkou řady kvalitních publikací i držitelkou mezinárodně uznávaných grantů, ve kterých vaše akademická práce prochází důkladnou kontrolou mezinárodních expertů,“ řekla N
erudová. „Jsem ráda, že se nároky ve vědě zvyšují a osobně bych ve zpřísňování kvality šla ještě dále. Podpořila bych návrh, aby profesoři museli svoji práci každých pět let obhájit,“ dodala.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu zmíněný bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě
Pavel Tuleja . Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů. Nerudová podle S
eznam Zpráv v zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně prorektorkou.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nerudová se brání tlaku na odstoupení: TOP 09 mi vehementně nabízela pozici jedničky ( Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

205. O víkendu by v Česku opět mohla být vidět polární záře  
12:48 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ceskenoviny.cz - Články  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ostrava - O víkendu by v Česku opět mohla být vidět polární záře. Důvodem je mimořádně eruptivní aktivita Slunce v posledních dnech. ČTK to dnes sdělil astronom Petr Horálek z Fyzikálníh
o  ústavu  v Opavě . Přírodní úkaz bylo možné na obloze pozorovat už v noci na pondělí a díky erupcím na Slunci bylo pravděpodobné, že se objeví i v následujících dnech.

"V nocích z pátku na sobotu a ze soboty na neděli jsou šance k zaznamenání či i spatření polárních září ze středních zeměpisných šířek, tedy i z Česka a Slovenska. Důvodem je bouřlivá aktivita Slu
nce, které za poslední den vyprodukovalo deset silných erupcí. Oblaky plazmatu by měly zasáhnout naši planetu v průběhu pátečních nočních hodin a způsobit geomagnetické bouře trvající pravdě
podobně přes celý víkend," uvedl Horálek.
Dodal, že když Slunce spěje do maxima svého jedenáctiletého cyklu vyskytují se na jeho povrchu eruptivní oblasti. "Z nich překotně uniká hustší sluneční vítr ve formě plazmatických oblaků. V posle
dních dnech se přitom takové oblasti nacházely na přivrácené straně k Zemi a vyprodukovaly hned několik silných erupcí, při nichž se oblaky plazmatu uvolnily ve směru k Zemi. V tuto chvíli
astronomové vědí minimálně o třech takových oblacích, které směřují k nám," uvedl Horálek.
Přestože oblaky plazmatu uvolněné při silných erupcích putují přímo k Zemi, nelze výskyt polárních září stoprocentně zaručit. "Tyto oblaky si totiž nesou i vlastní magnetické pole a to musí mít vhod
né vlastnosti k tomu, aby interagovalo se zemským magnetickým polem a způsobilo polární záře. Tyto vlastnosti se bohužel dopředu nedají diagnostikovat," řekl astronom.
Polární záře, které lze z Česka pozorovat, bývají obvykle velmi slabé. Nezkušení pozorovatelé si je podle Horálka mohou splést se světelným znečištěním nebo červánky. "Pakliže k polárním zářím vi
ditelným z našeho území o víkendových nocích dojde, budou jevu přát i příznivé podmínky. Měsíc, který by jinak svým svitem mohl úkaz přezářit, je nyní prakticky v novu. Počasí má pak být příznivé
zejména v noci z pátku na sobotu," řekl Horálek.
Zájemci o pozorování úkazu by si měli najít místo s nerušeným výhledem k severu. Zároveň by se mělo jednat o oblast, kde pozorování nebude rušit světelné znečištění. Ve směru na sever se proto
nesmí do vzdálenosti desítek kilometrů nacházet žádné větší město.
Polární záře patří mezi nejkrásnější přírodní úkazy na obloze a celkem běžné jsou v polárních oblastech, kde jsou viditelné po celé obloze. "V Česku a na Slovensku nečekejte jasné záře jako v seve
rských oblastech, obvykle jsou zaznamenatelné jen fotograficky a očima je těžké je spatřit, mimo jiné i kvůli přemíře škodlivého světelného znečištění z měst," řekl Horálek. Zájemcům o pozorování 
polárních září doporučuje sledovat takzvané aurorální monitory, na počítači na stránkách www.solarham.com nebo www.spaceweatherlive.com, případně prostřednictvím mobilní aplikace Aurora Al
erts.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Česko rozsvítí polární záře. Expert prozradil, kdy a odkud bude nejlépe vidět ( Blesk.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě ); O víkendu by v Česku opět mohla být vidět
polární záře (Epoch Times - Články, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

206. Studio ČT24 (automat)  
13:02 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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nebude moct podílet na stavbě úseku dálnice D11 z Trutnova na hranici s Polskem. Ředitelství silnic a dálnic totiž vyloučilo ze soutěže. S informací přišel jeho ředitel Radek Mátl. Tendr v hod
notě víc
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než 11 miliard korun firma bude max původně vyhrála, rozhodnutí o jejím vítězství ale zrušil Úřad pro ochranu hospodářské soutěže. O výběru firmy, která dálniční úsek postaví, Ředitelství sil
nic a dálnic
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zatím nerozhodlo. Výroba masa v Česku v prvním kvartálu dosáhla více než sto devíti tisíc tun. Meziročně to bylo o necelé procento víc. Produkce hovězího a drůbežího masa zůstala
4
5

na podobné úrovni jako v loňském roce. Po třech letech poklesu ale mírně stoupla výroba vepřového. Zvýšil se také výkup mléka, a to o tři celé dvě desetiny procenta téměř na osm set sedm 
milionů litrů.
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TOP 09 rozhodne o nominaci Marka Ženíška na post ministra pro vědu, výzkum a inovace. Hlasovat
1
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o tom bude výkonný výbor strany. Premiér Petr Fiala by se se současným předsedou sněmovního zahraničního výboru měla sejít zítra. Ženíšek je po demisi Heleny Langšádlové druhým kand
idátem strany. Pavel Tuleja

3
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se nominace vzdal poté, co čelil kritice za publikování článků v tzv. predátorských časopisech. A pojďme připojit další komentář. Lukáš Jelínek, politický analytik s námi ve spojení. Lukáši, do
bré odpoledne přeji. Pěkné odpoledne.
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Co celá ta peripetie vlastně vypovídá o personální situaci v TOP 09, tedy ve straně, která má nějakých dvě a půl tisíce členů? No, bývaly časy, kdy měla TOP 09 poté personální
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stránce mnohem větší ambice, kdy se snažila prezentovat jako strana osobností především z toho intelektuálního prostředí, ze střední třídy, z městského prostředí, strana podporovaná lidmi z
vysokých
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škol, třeba právě i z vědy, z oblasti vědy a výzkumu. A ty poslední týdny vlastně tady tuto pověst do značné míry, když ne přímo rozmetali, tak ukázaly, že na tom rozhodně TOP 09 není tak do
bře jako v minulosti, že těch spolupracujících
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expertů, kteří by mohli být i úspěšnými politiky, moc nemá. Ta sázka na pana Tulise nakonec ukázala být sázkou docela naslepo, protože měl jenom několik málo doporučení a ostatní členové
vedení
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TOP 09 pouze na ně dali. No a v tuto chvíli se strana vydala prostě cestou, která je nejlogičtější. Zkusila se podívat, jestli ještě ve svých řadách nemá přece jenom nějakého profesionálního p
olitika, který by
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dokázal rychle celou tady tuto pachuť, řekněme, zahnat. A takovým člověkem pan Ženíšek být může. Potom už jenom jiná alternativa byla, že by si na to ministerské křeslo sedla sama paní P
ekarová Adamová, protože
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by tím ukázala jakousi svoji odpovědnost za řešení či v některých situacích i neřešení nebo špatné řešení té situace. Ale nakonec tak Markem Ženíškem si myslím, že by TOP 09 mohl
3
0

prospět. Někteří komentátoři zvažovali ještě jednu variantu a sice, že by TOP 09 nakonec ten post vůbec neobsadila s tím, že by mluvila o tom, že je rozpočtově odpovědná, že v době, kdy je
nutné šetřit,
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tak ona se vzdá jednoho postu člena vlády Petra Fialy. To byla podle vás, Lukáši, jenom teoretická úvaha, nebo něco takového mohla TOP 09 reálně, o něčem takovém reálně uvažovat? Já b
ych nevěřil

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

207. Na odkaze najdeš fotky a videa z akcí, které již…  
13:11 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Studentská unie Slezské univerzity  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na odkaze najdeš fotky a videa z akcí, které již proběhli!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
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TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 12x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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ta celková čísla, ale u malých firem každá druhá ty benefity začala omezovat právě proto, že nemají na to, aby si platily další, další lidi na zbytečnou administrativu. Splní ta úprava podle vás 
očekávání, tedy že přinese do státního
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rozpočtu významný příjem? Rozhodně nevidíme to přesně na tom, že spousta firem začala benefity omezovat, takže stát na tom nevydělá téměř nic. Vy jednáte s ministrem, ministerstvem fin
ancí o vyřazení zdravotních a sociálních
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benefitů z daňového stropu, tak proč právě tyto benefity a jakou šanci na úspěch vidíte? Je to debata, kterou vedeme i s konfederací zaměstnavatelských svazů, se svazem průmyslu a vlastn
ě jako všichni zaměstnavatelé,

4
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protože máme pocit, že ty zdravotní a sociální benefity jsou důležité, protože vlastně mají nejvyšší vliv na to, jak se lidé cítí. Češi jsou nadprůměrně nemocní, jejich doba života ve zdraví je mn
ohem kratší
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než jinde v Evropě. Takže máme pocit, že cokoliv, co podpoří prevenci, je dobře pro zaměstnavatele i pro stát a zároveň vyjmutí alespoň části těch benefitů z té složité byrokracie by výrazně 
snížila administrativní
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zátěž. Takže tady si myslím, že podpora zdraví a snižování byrokracie je něco, co máme se státem společné a pevně věřím, že se dokážeme dohodnout. Říká prezident Svazu obchodu a ces
tovního ruchu Tomáš Prouza. Díky za vaše informace. Hezký den. Díky za pozvání,
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hezký den všem. Marek Ženíšek by se měl stát novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Dnes o tom rozhodne výkonný výbor koaliční TOP 09. A nominaci předsedy zahraničního výboru
sněmovny se shodlo vedení strany v úterý. Na post uvolněný po demisi Heleny

4
5

Langšádlové měl v pondělí nastoupit ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale kandidatury vzdal kvůli článkům, které publikoval v tzv. predátorských časopisech. Zahrádkáři a kutilové se v těchto d
nech sjíždějí do jihočeské krajské metropole. Začíná totiž druhá největší výstava
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hoby a ček fůt akspo akce představí návštěvníkům novinky v oblasti péče o dům a zahradu. V prostorách pavilonů se ale také setkají producenti lokálních potravin, aby diskutovali s ministrem
zemědělství Markem Výborným o konkurenceschopnosti českých produktů. Oba veletrhy

1
5

sleduje reportérka Kateřina Halová. Na českobudějovickém výstavišti začínají dnes hned dvě výstavy a toho by tedy tradiční veletrh kutilů a zahrádkářů a také cek ůt espo tedy národní potravi
nářský veletrh. O tom konkrétním programu
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poví mluvčí českobudějovického výstaviště Michaela Čeňková. Dobrý den. Dobrý den. Jaký program tady pro návštěvníky je připraven po celou dobu výstav? Výstava hobby je tradiční výstav
ou zejména pro zahrádkáře, kutily, ale letos my máme nabitý program včetně vystavovatelů. My
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jsme rozšířili sekci karavanů, vestaveb a příslušenství a doplňků právě co souvisí s karavany ngem protože to je téma, které dnes zajímá zejména mladé lidi. Věnovali jsme karavanům celý je
den pavilon a také venkovní výstavní plochy, pavilon h, pavilon
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myslivosti. Také máme pavilon, který je šauru šhourům závodních a rally vozů a o víkendu bude probíhat RC truck show. Ale také máme hlavně program pro děti v rámci hobby dětský svět a t
aké v rámci hobby sport. Co
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uvidí návštěvníci během toho potravinářského veletrhu? Potravinářský veletrh je letos druhý rok, probíhá souběžně s výstavou hobby, to znamená, že máme dvě výstavy za cenu jedné vstupe
nky. Je to nabídka klasických a tradičních českých
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výrobků, českých potravin. Je to taková výkladní skříň právě těch nejlepších českých potravin od českých farmářů, ale také vlastně od českých výrobců a návštěvníci tady mají možnost ty potr
aviny vidět, ale zejména ochutnávat, samozřejmě také zakoupit
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za veletržní ceny a v rámci českého potravinářského veletrhu probíhá také řada kuchařských a kulinářských show na pódiu. Já ještě dodám, že tento na výstavišti, na výstaviště loni prošlo tou
to branou přes 38 000 návštěvníků. Letos

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

209. Přijďte na Opavský majáles, my tam budem❣❣️️� V…  
13:49 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných politik v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Přijďte na Opavský majáles, my tam budem❣️ � V sobotu bude v Městských sadech opravdu živo! Ve 14 hodin tady vypukne tradiční Opavský majáles, který organizují absolventi a studenti Slez
ské  univerzity .A pozor, celý program je letos přístupný zcela zdarma! �Těšit se můžete na hudební vystoupení na dvou pódiích i řadu aktivit pro malé i velké, např. ukázky práce uměleckého ře
zbáře a workshopy se dřevem, sázení a rozpoznávání bylinek nebo malování na kameny či obličej. V rámci family zóny připravili program i studenti Ústavu pedagogických a psychologických věd na
ší fakulty �. Hravou a soutěžní formou seznámí děti s prevencí v oblasti dopravní výchovy, naučí je rozpoznávat nezdravé potraviny a vysvětlí problematiku škodlivosti návykových látek.Jednotliv
é fakulty budou ve stáncích prezentovat své studijní programy, nebude chybět samozřejmě ani pestrá nabídka občerstvení. Program na sobotní odpoledne je tedy jasný! Slezská  univerzita  v Op
avěStudentská unie Slezské univerzity  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Přijďte na Opavský majáles, my tam budem❣️ � V… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

210. WEISSŮV VÝBĚR VÝPISKY Z DENÍKŮ, ČASOPISŮ A KNIH Ví vil sí  
15:40 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Echo Media a.s. - Týdeník Echo  AUTOR: MARTIN WEISS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Asi nemá cenu plýtvat sarkasmy na nejnovější ukázku politické taktiky strany TOP 09, samotný smysl existence této strany je už nějaký ten rok nejasný. Každý, kdo chvíli sleduje politiku, je zvyklý, 
že když je někdo odvolávaný kvůli tomu, že „špatně komunikuje“, bývá to zástupný důvod. Ale u ministryně Langšádlové si to snad opravdu mysleli. Pokud ano, měla si předsedkyně Pekarová A
damová pečlivěji prověřit – ale tu větu ani nestojí za to dopisovat. 

Možná horší je, že to není první případ, kdy vstoupil do veřejného života představitel institucionální vědy, načež se objevil nepříliš vábný obraz tohoto sektoru. Vědecký výzkum na Mendelově univer
zitě za rektorky Danuše Nerudové . Vynálezy akademika Jiřího Drahoše. Rektor  Tuleja  není první. 

Věda, výzkum, inovace je zaklínadlo, které politici vyslovují už nějakou dobu. Jedině to má vytáhnout naši ekonomiku na novou úroveň poté, co se možnosti dosavadního růstového modelu vyčerpal
y. Ale stačí zvednout kámen a odhalí se nevábné hemžení. To opravdu nejsou nějaké případy novinářské vendety, to je zběžné prolétnutí veřejně dostupných informací. Jde jen o ekonomiku pozor
nosti, že ty informace, dokud se někdo nezačal sápat do veřejné funkce, nikomu za pozornost nestály (a v případě profesora Drahoše bohužel až když bylo pozdě). 

To, co vidíme, je průměrnost, nenáročnost, předstírání a cynismus. Je to akademická varianta dotační mentality rozežírající celou společnost. „On byl zvolen rektorem ne jednou, ale i podruhé. Byl i 
členem konference rektorů,“ hájil se jeden anonymní člen vedení TOP 09 reportérovi Seznam Zprávy. Jak jsme to měli vědět? A ona je to zatím obžaloba celého akademického sektoru. Odtud žádn
é růstové impulzy nepřijdou. 

Aspoň rektor  Tuleja  stačil za svou krátkou politickou kariéru přispět do pokladnice anglických výroků českých politiků. Jeho „magic polygons“ se směle mohou zařadit po bok „I am very optimisti
c“ nebo „Ví vil sí“. 

Za Atlantikem berou tu vědu, výzkum, inovace vážněji. Aspoň v tom smyslu, že schválili zákony (IRA a CHIPS Act), které lijou na dnešní poměry bezprecedentní peníze do strategické výroby. Nové 
energetické technologie, baterie, čipy. Věci, které jednak budou potřeba k energetické transformaci a jednak je Amerika dováží z Číny, a už nechce. Program je zatím úspěšný, měřeno vynaložený
mi penězi – v médiích je hojnost grafů, kolik grantů bylo uděleno, kolik peněz utraceno, ale i reálně investováno do vybavení a staveb. Program je skutečně radikální, EU si stěžuje na to, že USA opu
stily pravidla volného obchodu, prezident Macron to opakuje v rozhovoru pro Economist. 

Ale je program opravdu, reálně úspěšný? Web Rest of The World přinesl reportáž z nové továrny na čipy, již buduje v arizonském Phoenixu legendární tchajwanský král oboru, firma TSMC. Vzbudil 
pozornost, možná proto, že vychází vstříc stereotypům, nad nimiž se kdekdo rád ušklíbne. Tchajwanští manažeři jsou rigidní, fanatičtí, vyžadují plnění nesmyslných úkolů. Očekávají, že zaměstnan
ci budou zůstávat v práci do noci, i když nemají co dělat. Američané se pro změnu dožadují „worklife balance“ a podobných hesel a stěžují si, když jim zadávaná práce nedává smysl, a taky že měl 
nějaký tchajwanský manažer v kanceláři kalendář s obrázky žen v plavkách. Není těžké to přeložit do čínštiny tak, že jsou líní. Zprovoznění továrny ve Phoenixu se zpožďuje, zatímco stejná investic
e v Japonsku se rozjela včas. 

V diskusi kolem článku zazněly zajímavé argumenty. Například že Američané už v minulosti dokázali v Japonci vlastněných automobilkách, že asijskými metodami pracovat umějí. A že i dnes prac
ují tvrdě – ve start-upech, IT firmách, investičních bankách. TSMC, jež je doma zvyklá na pozici nejatraktivnějšího zaměstnavatele, který si může zaměstnance vybírat, bude v USA muset připlatit. 

Těžko ale obejít tu skutečnost, že Tchajwanci umějí vyrábět nejvyspělejší čipy, a Američané ne a chtěli by. Současné trable firmy Boeing naznačují, že pokud jde o průmyslovou výrobu, měli by si A
meričané nechat poradit od kohokoli, kdo je k tomu ochotný. P

SEKCE: Komentáře MUTACE: Celá ČR
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Helena Langšádlová. Foto: Profimedia.cz PDF STRANA: 57

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), tuleja (1x)
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Zpět na seznam
 

211. Vývoj bojov (805. deň): Posledná jazda sovietskej armády? Rusi stratili už tritisíc tankov, nahrádzajú ich
zo skladov  

15:41 | 09.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Dennikn.sk - Články  AUTOR: Tomáš Vasilko SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik  AKTUALIZOVÁNO: 2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ruská armáda na prehliadke ukázala opäť len jeden tank.
Na Ukrajine stratila už tritisíc tankov, dvetisíc bolo zničených.
Straty dokáže nahrádzať, no z 80 percent len zo skladov.
Dve tretiny ruských tankov zničia FVP  drony.
Ukrajinci môžu do armády verbovať väzňov.
Videá dňa: Ukrajinská prehliadka zničených ruských tankov a Bradley zasiahol T-80 na veľkú vzdialenosť.

Informácie v tomto texte sú zhrnutím udalostí za stredu 8. mája. Situácia na niektorých miestach už môže byť medzičasom iná.
Rusi vo štvrtok usporiadali každoročnú vojenskú prehliadku ku Dňu víťazstva nad fašizmom  a tradične ju otvorili tankom T-34. Ide o typ tanku, ktorý bojoval s wehrmachtom počas druhej
svetovej vojny.
The traditional T-34 leading the parade of Russian military equipment in Moscow. Let's see how much more equipment they are able to 'show off'. pic.twitter.com/JqcZdYG2Le
— NOELREPORTS �� �� (@NOELreports) May 9, 2024
Podobne ako vlani aj teraz išlo o jediný tank, ktorý ruská armáda prizerajúcim sa ľuďom v Moskve ukázala. Ešte v roku 2022, teda pár mesiacov po začiatku plnoformátovej invázie na Ukrajinu, po
skupine T-34 nasledovali aj tanky T-72 či ruský „zázračný“ tank Armata (Rusi už oznámili, že pre vysokú cenu ho nebudú vyrábať). Posledné dve prehliadky však za staručkým tankom T-34 už žia
dne ďalšie nešli.
Netreba však z toho vyvodzovať nejaké závery. Rusi určite majú poruke tanky, ktoré nie sú na Ukrajine a mohli ich predviesť, prečo tak už nerobia, netušíme.
Zhodou okolností k prehliadke tento rok prišlo presne v deň, keď Rusi zaznamenali na fronte istý míľnik. Vo vojne na Ukrajine prišli podľa portálu Oryx preukázateľne už o 3000 tankov, z toho 2000 
bolo zničených (väčšinu zo zvyšných Ukrajinci ukoristili). Skutočné číslo môže byť trochu vyššie. Mimochodom, Ukrajinci uvádzajú 7400 stratených ruských tankov, čo je prestrelené asi dvakrát.
V každom prípade tritisíc potvrdených tankov je zhruba toľko ako počet tankov, ktoré mali Rusi v aktívnej výzbroji pred začiatkom vojny.
Aké je tempo strát. Vlani Rusi preukázateľne prišli o tisíc tankov. V tomto tempe pokračujú aj tento rok. V apríli sa síce zdalo, že počet stratených tankov poklesol, no bola to len krátkodobá odchý
lka. Už za prvých osem májových dní Oryx zaznamenal 64 zničených tankov – toľko čo za celý apríl.
Hlavnou otázkou je, ako dlho si Rusi budú môcť tieto straty dovoliť. Analytici z RUSI ešte vo februári napísali, že

Vstúpiť do diskusie

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)

Zpět na seznam
 

212. Mediální informace o zpochybněných vědeckých…  
15:45 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Mediální informace o zpochybněných vědeckých článcích doc. Pavla Tuleji a doc. Michala Tvrdoně jsou zavádějící a způsobilé poškodit osobní pověst obou docentů i dobrou pověst Slezské univ
erzity. Univerzita se obrátí na právníky a vlastní Etickou komisi. Články portálu http://xn--seznamzprvy-s7a.cz/ ze čtvrtka 2. května a zejména pak článek z pátku 3. května se patrně snaží o manipu
lacis veřejností, když poskytují silně zkreslený a neúplný obraz reality, dopouští se celé řady hrubě spekulativních vyjádření a difamujících podezření.Hlavní zkreslení zmíněných článků spočívá před
evším v tom, že čtenáři zatajují časový kontext a neposkytují veškeré informace.Více informací naleznete zde:https://www.slu.cz/ slu/cz/aktuality/1/2135

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slezské (1x), univerzity (1x), slu (1x)

Zpět na seznam
 

213. „Neministr“ Tuleja nabídl univerzitě rezignaci. Kauzu prošetří etická komise  
15:47 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: Magdalena Kulasová Michaela Rambousková Vojtěch Blažek Anna Hrdinová Tereza Ulrychová Lukáš Voženílek Jan
Dočkal Tomáš Svoboda Robert Müller SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slezská univerzita bude prošetřovat kritiku, která se snesla na publikační činnost docenta Pavla Tuleji. Ten byl v uplynulých dnech kandidátem na post ministra pro vědu a výzkum. Po několika d
nech ale od nominace sám odstoupil.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Článek si také můžete poslechnout v audioverzi.
Slezská univerzita v Opavě bude prošetřovat publikační a konferenční aktivity prorektora Pavla Tuleji (TOP 09). Podle výsledků šetření Etické komise následně rektor Tomáš Gongol rozhodne, zda
přijme, či nepřijme rezignaci, kterou mu Tuleja nabídl.
Kromě Tuleji se bude šetření týkat i jeho kolegy Michala Tvrdoně, který působí na Obchodně  podnikatelské  fakultě  Slezské univerzity.

Dostával peníze?
„Rektor požádá Etickou komisi Slezské univerzity v Opavě o prošetření mediálně vytýkaných publikačních a konferenčních aktivit docentů Pavla Tuleji a Michala Tvrdoně. Poskytne jim také svá zji
štění ohledně možných plateb za publikace a účast na konferencích, jakmile je bude mít,“ stojí v prohlášení univerzity.
Šetření u Etické komise bude mít za cíl zjistit, zda jsou aktivity obou akademiků v souladu s legislativou a vnitřními předpisy univerzity. „Na základě zjištěných závěrů rektor vyvodí relevantní důsled
ky. Ve světle těchto zjištění se tedy také rozhodne, zda přijme či nepřijme nabízenou rezignaci docenta Pavla Tuleji na pozici prorektora,“ uvedla škola ve stanovisku.
Jeden z předmětů kritiky, který není aktuálně univerzita schopna potvrdit, nebo vyvrátit, a proto se jím bude dále zabývat, je například to, zda Tulejovi přinesly publikace v predátorských časopisech
nějaké finance. „Pokud se tak stalo, s velmi velkou pravděpodobností šlo maximálně o řádově tisícikoruny zdaněné ve mzdě,“ sdělila univerzita.

Zjištění, po němž odešel Tuleja: Nakupoval vědecké renomé. S čínskou stopou
3. 5. 2024 13:28
Tulejova publikační činnost se stala diskutovaným tématem poté, co byl po odvolání ministryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny Langšádlové (TOP 09) stranou navržen jako její nástupce.
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Své ministerské nominace se ale vzdal poté, co Seznam Zprávy uveřejnily zjištění, že publikoval své odborné texty v tzv. predátorských časopisech. Tuleja nejprve navrhl, že články stáhne ze svéh
o publikačního seznamu. Následně se ale rozhodl od ministerského postu ještě před jmenováním sám ustoupit v reakci na kritiku jeho odborné práce.

Predátorské časopisy – za peníze cokoliv

Před predátorskými publikacemi na webu varuje i samotná Slezská univerzita v Opavě. „Za poplatek je autorům nabízena možnost zviditelnění jejich vědecké práce formou publikace v časopise, vy
dání monografie, účasti na konferenci apod., přičemž neprobíhá žádné faktické recenzní řízení či jiná kontrola hodnověrnosti a kvality zviditelňovaných výsledků. Jedná se o jednoznačně negativní j
ev, který ohrožuje jeden ze základních principů vědeckého bádání – kvalitní recenzní řízení a nutnost úspěšně obhájit své výsledky před kolegy z oboru (peer review),“ uvádí škola.
Seznam možných predátorských časopisů v minulosti sestavil expert University of Colorado Jeffrey Beall. Mezi seriózními vědci znamená uvedení periodika na Beallově seznamu jediné – vyhnout s
e mu. Predátorské časopisy totiž parazitují na systému financování vědy.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakultě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): „Neministr“ Tuleja nabídl univerzitě rezignaci. Kauzu prošetří etická komise ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity ); „Neministr“ Tuleja nabídl univerzitě
rezignaci. Kauzu prošetří etická komise (SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

214. Predátoři Nerudová a Tuleja. Vědecké šejdířství něco stojí, výmluvy neobstojí  
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Brzký konec bývalého kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavla Tuleji mohl být možná pro leckoho překvapením. A to i v TOP 09, která ho navrhla a její vedení nenapadlo zabýva
t se něčím takovým, jako jsou predátorské publikace. Dost možná o tomto podvádění s vědeckými zářezy slyšeli vůbec poprvé.

Problém je to ale nadmíru závažný a Česko ho dlouhodobě podceňuje. Přitom kvůli němu přišlo o mnoho milionů, které mohly jít místo podpory nesmyslných pseudovědeckých článků na
financování skutečné vědy, která má tuto zemi posunout mezi opravdu vyspělé země.
Poprvé se dostala tato vcelku běžná česká praxe podvádění na univerzitách do širokého povědomí veřejnosti v roce 2015 během kauzy takzvaného upíra z pražské fakulty sociálních věd. Dotyčný 
Wadim Strielkowski kromě toho, že byl expertem přes upíry, papírově vykonával pozici vědce katedry marketingové komunikace Fakulty sociálních věd UK a sobě i škole přihrával díky (často place
ným) publikacím v pochybných žurnálech tučné částky. Za tři roky zvládl vydat zhruba 60 článků či knih, což z něj dělalo téměř sociálněvědního Einsteina.

Ráj falešné vědy
Bývalý budoucí ministr Tuleja tak plodný nebyl. Z celkem 37 vědeckých textů, které za kariéru zvládl, byly čtyři publikované v takzvaných predátorských časopisech. Jejich asi nejpovolanější definic
i mi před osmi lety poskytl Jeffrey Beall, který je celosvětově nejuznávanějším „lovcem akademických predátorů“: „Tyto žurnály rozesílají vědcům žádosti o publikace, mají velmi pochybný systém h
odnocení vědeckých článků, za jejichž otištění je nutné zaplatit. Tyto časopisy jsou navíc k dostání zdarma na webu.“ Beall se tehdy vydal přes půl světa do Prahy, jelikož Česko bylo známo jako je
den ze světových rájů falešné vědy a pochybného vzdělávání.
Fakt, že jsou najednou politici lustrováni, zda publikovali v predátorských časopisech, je jedinou cestou, jak problém konečně brát vážně. Po kauze Wadima Strielkowského si sice univerzity publik
ace svých akademiků více hlídají, ale problém zcela nevymizel.
Bývalý kandidát na post ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja

Další akademičkou-političkou, která má s podvodnými publikacemi problém, je jednička kandidátky STAN do eurovoleb Danuše Nerudová. Ta má na svém kontě devět predátorských záznamů, při
čemž do současnosti vydala 260 textů vědeckého charakteru. Její obrana ve stylu „je to deset let a od doby, kdy se problematika začala v akademické sféře řešit, už jsem v nich nic nepublikovala“ j
e zhruba na takové úrovni jako „členem KSČ už léta nejsem, jakmile se tato problematika začala jasně řešit, nemám s nimi už nic společného“.
To, že jde o podvod, si Nerudová musela být vědoma už předtím, než se o predátorských časopisech začalo psát i v mainstreamových médiích. Pokud si to neuvědomila, lze s úspěchem pochybov
at o její inteligenci.

Posvěcení z nejvyšších míst
Na celém odhalení o Tulejovi a Nerudové je ale nejzávažnější, že jde o dva bývalé rektory, tudíž nejvýše postavené akademické hodnostáře. Strielkowski byl alespoň jen „akademickým pěšákem“,
který díky své neurvalosti celý problém dokonale nasvítil. Ale podvody podepsané přímo vládci vysokých škol jen dokazují, jak moc bylo v Česku obcházení pravidel pro vědu zakořeněné a posvěc
ené z nejvyšších míst.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

215. Slezská univerzita v Opavě bude prošetřovat…  
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Slezská univerzita v Opavě bude prošetřovat publikační a konferenční aktivity prorektora  Pavla Tuleji. Podle výsledků šetření Etické komise následně rektor  Tomáš  Gongol  rozhodne, zda přij
me, či nepřijme rezignaci, kterou mu Tuleja  nabídl.seznamzpravy.cz/clanek/251458

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  prorektora (1x), rektor (1x), tomáš (1x), gongol (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Slezská univerzita v Opavě bude prošetřovat… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

216. Širší vedení TOP 09 schválilo nominaci Ženíška do ministerské funkce  
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Praha - Širší vedení TOP 09 dnes navrhlo poslance Marka Ženíška do funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace. Ministryni Helenu Langšádlovou by mohl nahradit příští týden. TOP 09 o tom i
nformovala v tiskové zprávě. Podle předsedkyně strany Markéty Pekarové Adamové na úterním jednání předsednictva i dnešního výkonného výboru představil jasnou vizi, jak chce ministerskou
funkci vykonávat a jak chce pomoci české vědě, aby obstála v mezinárodním srovnání.
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Premiér Petr Fiala (ODS) napsal ČTK, že se chce s kandidátem setkat, aby vyslechl jeho priority a také plán, co hodlá udělat pro podporu vědy. Už dříve uvedl, že by se schůzka měla uskutečnit v 
pátek. Ženíška považuje za zkušeného politika, který bude pro vládu přínosem.
Předseda sněmovního zahraničního výboru Ženíšek v úterý řekl, že by za své priority považoval rozpočet pro vědu a chystaný zákon, který by měl reformovat transfer technologií. Ženíšek byl v lete
ch 2005 až 2009 členem KDU-ČSL. V TOP 09 je od jejích počátků v roce 2009. "Funkci ministra beru jako službu, která bude úspěšná při naplnění tří priorit, které vycházejí z programového
prohlášení a reflektují čas, ve kterém se nacházíme – v době jednání o státním rozpočtu na příští rok a jeden a půl roku do parlamentních voleb," uvedl Ženíšek po oznámení nominace.
Jeho první prioritou je podle tiskové zprávy navýšení rozpočtu kapitoly pro příští rok. Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako předsedy zahra
ničního výboru. "Vědecká diplomacie je pro ČR důležitá. Kromě prezentace lokálních úspěchů v zahraničí je ovšem stejně důležité obrátit pozornost na naše vědce, kteří se ve světě dokázali prosa
dit. Musíme zde jednak představit jejich mezinárodní úspěchy, ale hlavně vytvářet atraktivní podmínky – jak v akademické sféře, tak v prostředí start-upů – které by je povzbudily k návratu do České
republiky," uvedl.
Třetí prioritou Ženíška je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.
Na post uvolněný po demisi Langšádlové, kterou strana kritizovala za nedostatečnou prezentaci výsledků jejího resortu, měl nastoupit bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel Tuleja . V pátek se 
kandidatury vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

217. „Markéta? Ne nejostřejší tužka v penále, ale skromná. Zato teď.“ Pekarové zatápějí exčlenové TOP 09  
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Odvolání Heleny Langšádlové mělo být důsledkem panického strachu Markéty Pekarové z bývalého předsedy TOP 09 Miroslava Kalouska. Současná stranická lídryně podle infor
mací z okolí TOP 09 stále ztrácí spojence a je čím dál závislejší na prvním místopředsedovi strany Vlastimilu Válkovi. A o tom, co provádí ve straně on, začali vypovídat vyhození 
členové jihomoravské organizace.

Markéta Pekarová Adamová jen před několika měsíci obhájila mandát předsedkyně TOP 09. To ale podle osob obeznámených s děním rozhodně neznamená, že by v nejmenší vládní straně nečelil
a opozici a kritice.
Novinář Michal Půr dokonce s určitou nadsázkou položil na sociální síti otázku, zda se dočkáme mimořádného sněmu strany.
Kauza s výměnou ministryně Heleny Langšádlové podle mnohých opět potvrdila politickou neschopnost předsedkyně strany a Poslanecké sněmovny.
Ministryně pro vědu a výzkum patřila k těm, kteří s Miroslavem Kalouskem stranu zakládali. Podle informací ParlamentníchListů.cz se mělo ve straně hovořit i o tom, že její odvolání mělo být „preve
ntivní“ obranou před novou „Kalouskovou stranou“, ze které prý v TOP 09 panují velké obavy, ať je její založení reálnou možností, nebo chimérou.
Bývalý předseda a zakladatel stranu v poslední době velmi kritizuje (jako celou koalici), a dokonce v určité nadsázce vyjádřil lítost, že ve stanovách nebylo zavedeno právo zakladatelů projekt rozp
ustit, pokud se zcela odchýlí od svého smyslu.
Langšádlové také nepomohlo, že je členkou středočeské krajské organizace. Právě z Prahy a ze středních Čech podle slov politologa Lukáše Valeše pro ParlamentníListy.cz cítí Pekarová Adamov
á největší ohrožení.
Tyto dva kraje jsou také v podstatě jediné, které nejmenší vládní straně přinášejí alespoň nějakou voličskou podporu.
Odstranění Langšádlové se odehrálo proti vůli ministryně, čehož si povšimli i novináři na tiskové konferenci, kde stála se stranickou předsedkyní. Podle politologa Valeše do této akce Pekarová „šla
tvrdě, ale zpackala to natolik, že si podřízla stoličku sama pod sebou“.
Vybraný nástupce, neznámý komunální politik z Havířova a akademik z Opavy Pavel Tuleja , se po několika dnech vzdal kandidatury, když se v médiích objevilo, že vybraný ministr pro vědu publi
kuje v „predátorských“ časopisech, což se mezi vědci považuje za značný etický prohřešek.
V situaci, kdy dvě v podstatě jediné relevantní regionální organizace stojí proti předsedkyni, stoupá vliv těch zbylých, o které se ještě předsedkyně může opřít.
Ze strany začínají zaznívat poznámky o rostoucím vlivu Vlastimila Válka. Ministr zdravotnictví je aktuálně posledním topkařem ve vládě a jako první místopředseda má vliv zejména na
jihomoravskou organizaci strany.
Vhled do této regionální buňky vneslo několik internetově aktivních bývalých funkcionářů. A za všechny to shrnul bývalý předseda brněnské organizace Petr Kunc: „To zlo do ní přinesl Válek.“
Je to moc smutný. Měl jsem tu stranu rád. To zlo do ní přinesl Válek.
— Petr Kunc (@kunc_zidenice) May 7, 2024
„Vlastik tam přinesl tohle chování, pomsty, zákulisní podrazy, lži,“ psal Kunc s tím, že si toho od profesora užil na vlastní kůži dost. Dnes už podle něj je topka pouze béčkem ODS a kromě jejího pro
gramu nabízí jen evropskou agendu Luďka Niedermayera. Toho jeho přátelé na Twitteru litovali nejvíce, být na kandidátce se Zdechovským a Vondrou si prý nezasloužil.
Petr Kunc je kritikem Válkova chování v jihomoravské TOP 09 dlouhodobě. Již v minulosti tweetoval o sporech mezi Válkem a „kalouskovským“ veteránem jihomoravské topky Janem Vitulou při us
tavování nového krajského zastupitelstva.
Nyní se internetem šíří příspěvek samotného Vituly, někdejšího místopředsedy TOP 09, který se obrátil na Pekarovou hned poté, co odtweetovala svůj komentář k Tulejově rezignaci.
„Markéto, víš, kdy jsem pochopil, že je s TOP 09 konec? Když nás s Petrem Kuncem chtěl Válek vyloučit a ty jsi mi předtím volala, ať raději dobrovolně vystoupíme. Tehdy jsem se tě zeptal, zda ch
ápeš, že si to Válek celé vymyslel. A odpověď byla: Ano, ale co mám dělat?“
Markéto, víš kdy jsem pochopil, že je s @TOP09cz konec? Když nás s @kunc_zidenice @vlvalek chtěl vyloučit a Ty jsi mi před tím volala, ať raději dobrovolně vystoupíme. Tehdy jsem se Tě zept
al, zda chápeš, že si to Vlastík celé vymyslel. A odpověď byla: "Ano. Ale co mám dělat? "
— Jan Vitula ???????????? (@JanVitula) May 3, 2024
A doplnil poznámku, že Válek už takto podobně volá i Pekarové, ale ona to zatím nechápe.
Kunc a Vitula byli z TOP 09 vyloučeni v lednu 2021.
I další se přidali s tím, že je veřejným tajemstvím, jak celou TOP 09 hýbe Vlastimil Válek a má to na ni negativní vliv.
Tomu prý podléhá zejména předsedkyně. Někdejší spolustraník Kunc se vyjádřil: „Markéta byla skromná příjemná dáma se sociálním cítěním (byť ne zrovna nejostřejší tužka). Pod vlivem Válka se 
z ní ale stala naprosto asociální osoba, která naskočila na Vlastikovu nepříjemnou rétoriku a schopnost si naštvat úplně všechny. Ona už dávno tu stranu ani nic kolem…“
Markéta byla skromná příjemná dáma se sociálním cítěním (byť ne zrovna nejostřejší tužka). Pod vlivem Válka se z ní ale stala naprosto asociální osoba, která naskočila na Vlastikovu nepříjemnou 
rétoriku a schopnost si naštvat úplně všechny. Ona už dávno tu stranu ani nic kolem…
— Petr Kunc (@kunc_zidenice) May 8, 2024
I proto si někteří lidé kolem TOP 09 myslí, že vliv profesora Válka v celé šarádě kolem ministra pro vědu byl větší, než vypadá.

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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218. �Ani letos nebudeme chybět na Opavský majáles již…  
17:00 | 09.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

✨Ani letos nebudeme chybět na Opavský majáles již tuto sobotu �11. května od 14 hodin v Městských sadech v Opavě! Navštivte nás na stánku v Teva Family zóně, kde vás studenti programu 
Kulturní dramaturgie v divadelní praxi naučí základní �taneční kroky a pózy klasického baletu nebo techniku �♂️ žonglování! Kromě toho si můžete zasoutěžit ve speciální popularizační hře. V
stup je zdarma, tak si přijďte užít oslavy studentského života! Kulturní dramaturgie Opava  Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ✨Ani letos nebudeme chybět na Opavský majáles již… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );
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